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DODATAK 7. POSLANIČKA I DELEGATSKA PITANJA I INICIJATIVE (SADRŽAJ)  
 

NAPOMENA: DODATAK JE SASTAVNI DIO MANDATNOG IZVJEŠTAJA. ZBOG OBIMNOSTI DODATAK OBJAVLJEN KAO POSEBAN DOKUMENT.  

ODATAK 3. SPISAK 

Dom naroda P FBiH 

Tip Predstavnik Pitanje Postavljeno Upitanik Oblast 

Pitanje Admir Hadžipašić Evo ja ću jedno pitanje ovo za kolegu. Ja ću jedno pitanje postaviti s 
obzirom da se u posljednje vrijeme javnost zaokuplja informacije oko 
zloupotrebe ugovora znači koji ima Bosna i Hercegovina sa Republikom 
Turskom oko izvoza mesa.  
Zamolio bi znači Tužilaštvo Bosne i Hercegovine a i SIP-u koji vode istragu 
da nam dostave spisak znači firmi koje su osumnjičene za zloupotrebu 
izvoza mesa u Republiku Tursku. Mislim da nema potrebe za nekim 
posebnim objašnjenjem s obzirom da evo svima je dobro poznato i ovdje u 
Domu naroda. S obzirom da se radi o vrlo značajnom ugovoru koji smo 
imali sa Republikom Turskom. Mislim da je dobro  

11.02.2016 Vlada F BiH Privreda/Gospodarstvo 



3/3 AS 
 
da evo i ovaj Dom bude upoznat sa informacijom o tim poduzećima koji su 
na neki način izvršili zloupotrebu tih dobrih prijateljskih odnosa koje smo 
imali sa Republikom Turskom. Bojim se da će na takav način ugroziti i neke 
druge poslovne odnose koje imamo sa tom državom pa bi zamolio evo 
nadležne istražne organe da mi dostave spisak firmi koje su osumnjičene za 
ovu zloupotrebu izvoza mesa u Republiku Tursku. Zahvaljujem se. 

Pitanje Admir Hadžipašić interesira me zašto se radnici iz poslovnice Željeznica u Bihaću mašinovođe 
šalju na terenski rad u druge poslovnice Mostar, Zenica, Tuzla? U tim 
drugim poslovnicama vrši se diskriminacija nad tim radnicima koji ne 
obavljaju poslove zbog kojeg su zaposleni već rade sve one poslove koje 
oni drugi neće ili ne  
3/2 pa 
 
žele rade a ujedno pored toga tim radnicima se ne isplaćuju naknade one 
koje su propisane Zakonom o radu i Kolektivnim ugovorom, prije svega, 
odvojeni život, dnevnice, terenski rad pa me interesira, znači, odgovor od 
Uprave Željeznica zbog čega se vrši raspodjela odnosno upućivanje tih 
radnika na terenski rad i zašto ne vrše te poslove koje su, zbog koje su, za 
koje su oni zaposleni u Željeznicama u poslovnici u Bihaću, znači, da mi 
dostavi taj ugovor, odnosno taj odgovor na ta pitanja s obzirom da radnici 
se žale da se na takav način vrši diskriminacija nad njima s obzirom da 
dolaze iz drugih poslovnica pa obavljaju sve one poslove za koje drugi u tim 
poslovnicama ne žele ili neće da rade, pa evo zamolio bih da mi se dostavi 
taj odgovor. 

21.04.2016 Vlada F BiH Javna preduzeća 

Pitanje Admir Hadžipašić Mi smo predsjedavajući znači održali početkom ove godine tematsku 
sjednicu o stanju u Elektroprivredi Bosne i Hercegovine i čini mi se da 
između ostalih zaključaka koji su bili jeste bio je i zaključak koji se odnosio 
oko rekonstrukcije i niskonaponskih mreža. Posebno ovo sam potencirao 
više puta na sjednici kad je u pitanju bio Izvještaj o radu i Program rada 
Elektroprivrede Bosna i Hercegovina je na tematskoj sjednici. 
Čini mi se da Elektroprivreda Bosne i Hercegovine poslije i tih zaključaka i 
tematske sjednice ne samo da je umanjila da ništa nije poduzela kad je u 
pitanju rekonstrukcija niskonaponske mreže na području Unsko-sanskog 
kantona prije svega Općine Cazin, Velika Kladuša i Bužim već su u 
potpunosti obustavljena. Znači rekonstrukcija te niskonaponske mreže pa 
ovom prilikom znači želim da postavim pitanje Ministarstvu i 

02.06.2016 Vlada F BiH Javna preduzeća 



Elektroprivredi zašto je to tako i zašto Elektrodistribucija neće da dovede 
struju do svih domaćinstava na području Unsko-sanskog kantona 
minimalno znači da to bude u iznosu od 220 volti. 
Ja ću malo da kažem da  sam razočaran po pitanju odnosa Elektroprivrede 
Bosne i Hercegovine prema Unsko-sanskom kantonu a i samoj realizaciji 
zaključaka koji su usvojeni na tematskoj sjednici Doma naroda. 

Pitanje Admir Hadžipašić Vezano je za upis ratnog staža u knjižice i obračun oko visine penzija za one 
osobe koje su pisale ratni staž. 
Postoji neujednačena praksa da je u pojedinim državnim institucijama gdje 
se od uposlenika u tim nekim institucijama traži pored toga što su upisali 
ratni staž u radnu knjižicu traži se da se izjasne da li ostaju pri tom kad je u 
pitanju obračun za penziju dok kod drugih se automatski vrši znači ljudi se 
šalju u penziju pa s obzirom da imam inicijativu od strane više građana 
kojih se tiče ovo pitanje interesira me znači da mi Ministarstvo rada i 
socijalne politike odgovori na to pitanje znači da li znači iako upisan radni 
staž se mora obračunavati i kad je u pitanju penzijski staž s obzirom da ti 
ljudi prema njihovim informacijama dobiju manju penziju u odnosu kad bi 
još radili te tri godine ili dvije zavisno u tom periodu pa ispada da su oni 
koji su učestvovali u ratu i kažnjeni zbog upisa tog ratnog staža. 
I interesira me kako će to biti riješeno u novom Zakonu pa evo u tom 
pogledu bi zamolio Ministarstvo rada i socijalne politike da vodi računa o 
tome i da ti ljudi nebudu oštećeni po tom pitanju iako su oni kad je bilo 
obljavljeno upis ratnog staža na neki način dovedeni u zabludu ili su 
očekivali da će imati povoljnije uslove penzionisanja odnosno veće penzije 
sada su ispali kažnjeni imaju manje penzije u odnosu na ono što bi trebali 
da dobiju pa evo u tom pogledu tražim odgovor od Ministarstva rada i 
socijalne politike. Zahvaljujem se. 

02.06.2016 Ministarstvo 
rada i socijalne 
politike F BiH 

Penziona politika 

Pitanje Admir Hadžipašić koje se odnosi na rekonstrukciju niskonaponske mreže na području opština 
Cazin, Velika Kladuša i Bužim, a u vezi Zaključka Doma naroda kojim je 
zatraženo od JP Elektroprivreda BiH da izdvoji značajnija sredstva na ovoj 
rekonstrukciji. 

09.02.2017 22 delegata u 
Domu naroda 
PFBIH (saziv 
2014.-2018.) 

Javna preduzeća 

Pitanje Admir Hadžipašić kojim je zatražio da se planiraju dodatna sredstva za rekonstrukciju 
magistralnih puteva Unsko sanskog kantona, konkretno na magistralni put 
koji povezuje Bosansku krupu i Bihać, jer je na ovoj relaciji postavljena 
tabla da se u dužini od 15 km vozi na vlastitu odgovornost. 

09.02.2017 Vladi Federacije 
i JP Ceste 
Federacije BiH 

Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Admir Hadžipašić , tražim da mi se dostavi Izvještaj odnosno Informacija od Federalne uprave 
za inspekcijske poslove i Porezne uprave koliko su u toku 2016. godine 
napravili inspekcijskih pregleda po kantonima i općinama u Federaciji BiH i 

30.03.2017 Vlada F BiH Javna uprava 



koliko su izrekli prekršajnih naloga privrednim subjektima i da to takođe 
razvrstaju po kantonima i općinama? Ovo postavljam pitanje zato što se 
nekako stvorio ambijent da Federalna uprava za inspekcijske poslove i 
Porezna uprava vrše inspekcijske preglede samo u pojedinim kantonima 
dok u drugim apsolutno ne odlaze. Moram da kažem da ove godine, samo 
u 2017. godini, već dva puta Federalna uprava za inspekcijske poslove ima 
organiziranu akciju na području Unsko-sanskog kantona pa imam neki 
osjećaj da oni apsolutno ne rade po drugim kantonima pa me interesira, 
znači, da mi se dostavi Izvještaj koji će biti tako poredan, znači da se tačno 
dobije slikovit pregled koliko to inspekcijskih pregleda je Federalna uprava 
napravila po kantonima i po općinama. Nažalost, mi živimo još uvijek u 
nekom ambijentu u kojem se mjeri uspjeh federalne inspekcije koliko je 
prekršajnih naloga izrekla privrednim subjektima kao da je uloga države da 
počiva na tome da kažnjava svoje građane. Zahvaljujem se. 

Pitanje Almedin 
Aliefendić 

Ja sam evo za današnju sjednicu Doma naroda pripremio jednu inicijativu 
koju prenosim identično kako sam je podnio i u Skupštini Zeničko-
dobojskog kantona a radi se o sljedećem. 
Tražim od Vlade Federacije da pristupi izmjeni Uredbe o naplati naknade za 
korištenje autocesta A1 („Službene novine Federacije BiH“, broj 54/15). 
Naime, radi se o izmjeni člana 4. pomenute Uredbe gdje je definisano da će 
Javno preduzeće autoceste Federacije BiH kroz uređaj TAK omogućiti 
određene povlastice korisnicima autoceste. 
Trenutno ovom uredbom je definisano da je ta povlastica u visini od 20\% a 
moja inicijativa ide u pravcu da ta povlastica ide u iznosu od 100\%.  
Obrazloženje. 
Obzirom da u posljednje vrijeme imamo izraženo nezadovoljstvo na visinu 
naknade za korištenje autocesta cestarine na izgrađenim dijelovima 
autoceste A1 a najveće nezadovoljstvo dolazi od privrednika i građana koji 
autocestu koriste svaki dan za dolazak i odlazak sa posla.  
Smatram da Vlada Federacije BiH treba pristupiti izmjeni Uredbe o naplati 
naknade za korištenje autoceste A1. Te prilagoditi cijene građanima 
odnosno korisnicima autoceste A1.  
Efekti predloženih izmjena su višestruki a smatram da bi smanjenje 
naknade za korištenje autoceste pored ekonomskih razloga uticalo i na 
rasterećenje alternativnih puteva koji prolaze kor frekventna područja 
općina duž dionice Autoceste A1. 
Danas su to Kakanj, Visoko, Ilijaš, i Vogošća a izgradnjom Koridora 5C biče 
opterećene i druge općine u Federaciji BiH. 

17.12.2015 Vlada F BiH Saobraćaj i 
komunikacije 



Predloženom promjenom Uredbe došlo bi do povećanja korisnika 
autocesta odnosno povećanje iskorištenosti autocesta a samim time i 
povećanja prihoda od naplate naknade za korištenje autocesta. 
4/6 AS 
Posebno ovom prilikom ističem uticaj na privredu i sve ukupnu ekonomsku 
situaciju u Federaciji BiH koja će ubrzati protok roba i usluga te time ubzati 
privredni oporavak i rast ekonomije koja će pozitivno uticati na sve 
segmente društvenog života u Federaciji BiH. 

Pitanje Almedin 
Aliefendić 

Ja sam za današnju sjednicu Doma naroda pripremio tri pitanja delegatska 
upućena Federalnom ministarstvu energije, rudarstva i industrije. Na tragu 
su onoga o čemu smo već razgovarali na prošloj tematskoj sjednici vezano 
za elektroenergetski sektor.  
Upućujem ovom resornom Ministarstvu, kao i vladajućem društvu 
Eletkroprivredi BiH...... BiH mi smo u okviru ove Informacije o 
Elektroenergetskom sektoru konstatovali da je stanje u rudnicima 
Federacije BiH veoma loše i da obim proizvodnje kao osnovni pokazatelj 
poslovanja ukazuje na negativan trend u odnosu na prethodne godine.  
Ovakvo stanje veoma loše stanje karakteriše i stanje poslovanje rudnika 
mrkog uglja Kakanj i s tim u vezi evo postavljam sljedeća pitanja. 
Pitanje broj jedan. 
Kolika je planirana i ostvarena proizvodnja po mjesecima u zadnja 4 
mjeseca u rudniku mrkog uglja Kakanj te šta će menadžment vladajućeg 
društva Elekroprivrede BiH poduzeti u smislu pomoći i podrške podzemnoj 
eksploataciji u istom rudniku.  
Obzirom da u ovom dijelu rudnika odnosno pogonu Haljinići radi oko 600 
radnika a u posljednje vrijeme se provlači priča da će taj rudnik biti 
zatvoren. Mislim da bi vladajuće društvo trebalo ovdje konkretno da 
reaguje i da kaže ovim radnicima u kojem pravcu dalje će se razvijati ovaj 
rudnik. 

11.02.2016 Vlada F BiH Privreda/Gospodarstvo 

Pitanje Almedin 
Aliefendić 

Hoće li vladajuće društvo Elektroprivreda BiH u skladu sa članom 16. 
Odluke o postupku imenovanje i razriješenje članova nadzornih odbora 
članova uprava i sekretara u povezanim društvima Javnog preduzeća 
Elektroprivreda BiH preispitati povjerenja uprava u rudnicima koji 
negativno posluju odnosno neispunjavaju planirani obim proizvodnje. 

11.02.2016 Vlada F BiH Privreda/Gospodarstvo 

Pitanje Almedin 
Aliefendić 

Tražim od vladajućeg društva Elektroprivreda BiH Informaciju u vezi 
nabavke transportnog sistema sa dizel lokomotivom sa donjom šinom i 
ozubljenom letvom u jami Deviči Bištrani rudnika mrkog uglja Kakanj. 
Pokrenuta procedura javne nabavke za ovaj sistem ima određenih 

11.02.2016 Vlada F BiH Privreda/Gospodarstvo 



nesuglasica na realaciji između stručnog osoblja koje je zaduženo na relaciji 
između stručnog osoblja koje je zaduženo za da da svoje mišljenje kao i 
menadžmenta ovog zavisnog društva odnosno vladajućeg društva 
Elektroprivreda BiH. 
Nadam se evo da će Resorno ministarstvo i vladajuće društvo u što skorije 
vrijeme dostaviti ovaj odgovor. Hvala. 

Pitanje Almedin 
Aliefendić 

pitanjima smo već govorili na Klubu Bošnjaka a radi se o sljedećem.  
Kada će Vlada Federacije BiH odnosno Ministarstvo pravde dostaviti Zakon 
o sukobu interesa u parlamentarnu proceduru obzirom da smo proveli 
proceduru kroz Nacrt donošenja ovog Zakona veoma važnog Zakona u koji 
trenutno nemamo u Federaciji odnosno nije na snazi. 
Ja dolazim iz Skupštine Zeničko-dobojskog kantona i imamo jedan drastičan 
primjer kršenja sukoba interesa i da bi smo zaštitili one koji poštuju institut 
sukoba interesa mislim da bi smo ovaj Zakon trebali što prije imati u 
proceduri odnosno imati na snazi i u primjeni. 

03.03.2016 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Almedin 
Aliefendić 

Drugo pitanje delegiram u ime zainteresovanih građana onih koji su 
nezaposleni i traže posao.  
Hoće li Elektroprivreda BiH i Rudnik mrkog uglja Kakanj vršiti prijem nove 
radne snage. Na koji način će biti provedena procedura zapošljavanja. Hoće 
li biti javnog oglašavanja čime bi se osigurao pošten i pravedan tretman za 
sve zainteresovane kandidate ili će diskreciono pravo direktora biti u 
postupku odlučivanja? 
Još ću na kraju da napomenem da sam i na prošloj sjednici postavio tri 
pitanja Javnom preduzeću Elektroprivreda BiH. Nisam dobio odgovore i 
evo očekujem od Resornog ministarstva energetike, rudarstva i industrije 
da će urgirati i da će ovaj odgovor biti dostavljen do početka naredne 
sjednice. Hvala. 

03.03.2016 Vlada F BiH Zaposljavanje 

Pitanje Almedin 
Aliefendić 

napismeno 17.03.2016 Vlada F BiH  

Pitanje Almedin 
Aliefendić 

napismeno 17.03.2016 Vlada F BiH  

Pitanje Almedin 
Aliefendić 

napismeno 17.03.2016 Vlada F BiH  

Pitanje Almedin 
Aliefendić 

Prije nekih mjesec dana postavio sam pitanje vezano za Vladi Federacije 
kada će Vlada Federacije uputiti parlamentarnu proceduru Zakon o sukobu 
interesa dobio sam odogovor koji je neprecizan i nejasan i iz kojeg se ne 
može vidjeti kada ćemo dobiti Zako o sukobu interesa i evo nadam se da će 

21.04.2016 Vlada F BiH Zakonodavstvo 



resorni ministar uložiti dodatne napore da se ovaj Zakon nađe u 
parlamentarnoj procesuri. 

Pitanje Almedin 
Aliefendić 

Pitanje koej sam ua danas pripremio upućujem Federalnom minsitarstvu 
okoliša i turizma i Federalnom fonsu za zaštitu okoliša. Tražim informaciju 
o uplatama u Fond za zaštitu okoliša svih subjekata koji vrše opterečenje 
na okoliš po općinama odnosno kantonima FBiH za 2015. Godinu. Poznato 
je da je Zakonom definisano da 30\% od tih uplaćenih sredstava ostaje u 
Fondu za zaštitu okoliša 70\% sredstava ide prema kantonima, a onda kako 
su kantoni riješili ...riješili svojim propisima određen procenat ide 
općinama a jedan procenat ostaje u kantonima. Smatram da najmanje 
efekata od navedenih uplata imaju lokalne zajednice koje su najugroženije 
po pitanju okoliša a ove informacije su nam potrebne kako bismo, evo, 
imali kvalitetniju raspravu odnosno donijeli što kvalitetnije zakone kada je 
u pitanju Zakon o Fondu za zaštitu okoliša i energetsku efikasnost FBiH i 
Zakon o zaštiti okoliša koje imamo u formi Nacrta danas na dnevnom redu. 
Hvala. 

21.04.2016 Ministarstvo 
okoliša i turizma 
F BiH 

Ekologija 

Pitanje Almedin 
Aliefendić 

Treće pitanje ću ponoviti koje sam postavio tačno prije godinu dana, dobio 
odgovor, a vezano je za upućivanje u parlamentarnu proceduru Zakona o 
sukobu interesa.  
Pitanje upućujem resornom Ministarstvu, Federalnom ministarstvu pravde. 
Ukoliko je ministar spreman da nas informiše usmeno, ukoliko nije evo, 
očekujem da će se po ovom pitanu očitovat u pismenom obliku. 

02.02.2017 Ministarstvo 
pravde F BiH 

Zakonodavstvo 

Pitanje Almedin 
Aliefendić 

napismeno 02.02.2017 Vlada F BiH  

Pitanje Almedin 
Aliefendić 

napismeno 02.02.2017 Vlada F BiH  

Pitanje Amil Buljubašić Zahvaljujem. Pozdravljam sve prisutne u ovoj sali i one koji nas gledaju i 
slušaju putem medija. Iskoristio bih priliku da postavim jedno pitanje 
Federalnoj upravi za inspekcijske poslove. Naime, radi se o dopisu 
građevinsko urbanističkog inspektora općine Tešanj Nurdina Tahirovića, a 
koji je upućen pod brojem 04-23-8-797/15,  10.04... 
 
...10.04.2015. godine. Naime, radi se o izgrađenom betonskom zidu u 
cestovnom pojasu u području nasljenog mjesta Rosulje na općini Tešanj. 
Zahvaljujem. 

17.12.2015 Uprava za 
inspekcijske 
poslove 
(direktor) 

Infrastruktura 

Pitanje Amil Buljubašić Pozdravljam sve prisutne. Moje delegatsko pitanje se odnosi na premiejra 
Fedearcije i Vladu Federacije. Da li je i ova Odluka Vlade Federacije da 
poveća naknade za odvojen život ministrima i njihovim savjetnicima dio 

11.02.2016 Vlada F BiH Finansijski tokovi 



Reforme, koje premijer najavio prilikom preuzimanja  dužnosti premijera 
FBiH. Obrazloženje: „Iz medija smo ovih dana saznali da je Vlada Federaciej 
na svojoj sjednici 02. februara donijela Uredbu o izmjenama Uredbe o 
naknadama koje pripadaju članovima Vlade FBiH i njihovim savjetnicima 
koje nemaju karakter plaće.“ Glavni cilj ovih izmjena i povećanja naknade 
za odvojen život na 300 KM za ministre i 250 KM za njihove savjetnike. Ako 
je prethodna Vlada smanjila na simboličnu jednu marku, uzimajući u obzir 
ranije najave Vlade o potrebama provođenja ozbiljnih mjera štednje, 
svojevremenom protivljenju Vlade Federacije BiH povećanjem minimalne 
plate najavama i mogučeg smanjenja penzija za 10\% ovakva Odluka Vlade 
dodatno zbunjuje javnost. Nadalje, zabrinjavajuća činjenica da se Vlada u 
ovom pitanju ne želi javno očitovati prvobitno je u saopčenju Vlade o 
održanoj sjednici prešućeno da je izmjena Uredbe uopšte bila na dnevnom 
redu, da bi juće premijer lično na neki način izbjegao pitanje novinara na 
ovo pitanje, pardon odgovor na ovo pitanje. Premijer je tvrdio u svojim 
izjavama da su građani rastrošni, i da je povećanje minimalne plate 
radnicima društveno opasno. Kako onda nazvati ovakvo ponašanje Vlade. 

Pitanje Amil Buljubašić Moje drugo pitanje se odnosi na Federalnu direkciju za ceste, „Da li je do 
sada ikada načelnik općine Tešanj, iako jeste i kada je inicirao kod 
Federalne direkcije za ceste rješavanje gorućeg problema na području 
općine Tešanj izgradnje trotora uz magistralnu cestu M4, M17, ako i 
prolaze kroz općinu Tešanj, a posebno kroz Mjesnu zajednicu Kraševo“. 
Zahvaljujem. 

03.03.2016 Vlada F BiH Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Amil Buljubašić molim za informaciju koliko oružja ima po kantonima i to me interesuju 
duge cijevi kao i u Federalnom MUP-u? To je s jedne strane znači postojeće 
stanje, a s druge strane koliko će sredstava iz Budžeta u ovoj godini otići za 
nabavku dugih cijevi i kako će biti, znači, po kantonima raspoređeno? 
Hvala. 

02.06.2016 Vlada F BiH Bezbjednost 

Pitanje Amil Buljubašić Ja ću morati sjedeći zato što ću pročitati ovo sa računara odgovor koji sam 
dobio na postavljeno pitanje. Sve vas srdačno pozdravljam. Naime, ja sam 
odgovor na pitanje koje sam postavio na 8. sjednici Doma naroda 
11.02.2016. godine. Odgovor glasi ovako: Vlada Federacije BiH na sjednici 
održanoj 02.02.2016. godine donijela je Uredbu o naknadama koje 
pripadaju članovima Vlade FBiH, njihovim savjetnicima koji nemaju 
karakter plaće kojim se izjednačavaju prava na naknade članovima Vlade 
FBiH i savjetnicima sa naknadama koje neprekidno uživaju zastupnici 
Predstavničkog doma Parlamenta FBiH i delegati Doma naroda Parlamenta 
FBiH. Izmjena Uredbe iz 2013. godine nije u skladu sa Zakonom o plaćama i 

02.06.2016 Vlada F BiH Finansijski tokovi 



naknadama u organima vlasti FBiH te će Vlada FBiH u cilju harmonizacije  
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prava u narednom periodu izmjenama i dopunama zakonskih rješenja 
izjednačiti naknade za sve kategorije na koje se zakon odnosi. Vlada 
Federacije BiH razmatra mogućnost potpunog ukidanja navednih naknada 
što će biti definisano izmjenama i dopunama Zakona o plaćama i 
naknadama u organima vlasti Federacije. Direktor Samir Iskrić. Mene 
zanima samo da li je istina da izmjena Uredbe iz 2013. godine nije u skladu 
sa Zakonom o plaćama i naknadama je li u međuvremenu vršeno nekakva, 
nekakvi prekršaji za određeni zakon, određenih zakona koji definišu tu 
oblast? 

Pitanje Amil Buljubašić Dalje bih se osvrnuo na još jedno pitanje koje sam dobio iz Javnog 
preduzeća Direkcije Ceste Federacije na moj upit da li je i kada je ako jeste 
podnešena inicijativa za rješavanje pješačke staze na dionici puta M4 u 
općini Tešanj, dionici puta Tešanjka – Kraševo gdje sam dobio doslovce 
jedan vrlo zanimljiv odgovor kaže se da je otprilike u proteklom periodu 
načelnik općine Tešanj podnio inicijativu za rješavanje pješačke staze. U 
proteklom periodu to vjerovatno nekad od kraja 2. svjetskog rata pa na 
ovamo je podnosio možda inicijative. Ja bih želio da se zahvalim preduzeću, 
Javnom preduzeću Ceste FBiH na konačnom rješavanju izgradnje pješačkih 
staza na potezu Tešanjka – Kraševo u općini Tešanj na dijelu ceste M4 koji 
prolazi kroz naseljeno mjesto Kraševo i Tešanjka. Kako sam mještanin 
naseljenog mjesta moje najiskrenije namjere su izražavanje zahvalnosti za 
rjašavanje gorućeg problema na magistralnoj cesti M4. Naime, moram 
pomenuti činjenicu da je sjeveroistočno istom cestom uz naseljeno mjesto 
Kraševo nalazi se naseljeno mjesto Matuzići u općini Doboj Jug gdje je 
pješačka staza izgrađena prije više od 4 godine a jugozapadno se nalazi 
naseljeno mjesto Žabljak općina Usora gdje je također pješačka staza 
izgrađena prije skoro 8 godina. Građeni MZ Kraševo koja se nalazi u općini 
Tešanj nisu mogli dobiti tu pješačku stazu dok se nije desio jedan strašan, 
dok se nije desila jedna strašna nesreća u kojoj je izgubljen jedan mladi 
život. Napominjem i ranije su pješaci na toj dionici gubili život. Strašna je 
činjenica da se inicijativa za izgradnju pješačke staze nije podnijela ranije 
kada se to rješavalo u naseljenom mjestu Žabljak u općini Usora, u 
naseljenom mjestu Matuzići općina Doboj Jug nego se takve inicijative 
podnose tek kada se desi smrt uprkos ranijim zahtjevima građana prema 
načelniku općine Tešanj da se riješi taj problem zaštite pješaka izgradnjom 

02.06.2016 Vlada F BiH Saobraćaj i 
komunikacije 



propisne pješačke staze.  
Ono što želim kroz dopunu da dobijem odgovor na pitanje kada je tačno 
pokrenuta inicijativa za izgradnju pješačke staze na dionici M4? Ja mislim 
da ona tek desila se u januaru ove godine. Također ko je izvođač radova, ko 
je investitor, ko je nadzorni organ, ko je i kada izdao odobrenje za gradnju 
pješačke staze na dijelu ceste M4 na potezu Tešanjka-Kraševo? 
Zahvaljujem. 

Inicijativa Aner Žuljević Inicijativu upućujem prema potpredsjedniku Federacije gospodinu Milanu 
Dunoviću a molim ga da iskoristi svoje ustavne mogućnosti i izvrši 
pokretanje postupka ocjene ustavnosti Zakona o zakupu stana koji je 
usvojila Skupština Kantona Sarajevo uzimajući u obzir kako postoji indicija 
da isti sadrži rješenja koja krše osnovna ljudska prava. Obrazloženje 
dostavljam u prilogu pošto je malo duže da ne uzimam vrijeme. 
Zahvaljujem. 

15.07.2015 potpredsjednk 
Milan Dunović 

Ljudska prava 

Inicijativa Aner Žuljević radi se o Uredbi i uslovima i načinu plačanja gotovim novcem koji je Vlada 
Federacije usvojila 10.09.2015. godine na svojoj sjednici radi se o inicijativi 
koja u svom sadržaju ima i dobrih rješenja ima određenih stvari koje su 
zakomplikovali dodatno život poslovnih subjekata na teritoriji Federacije, ja 
ću ukratko iznijeti one stvari koje su me upoznali poslovni subjeti u 
prethodnom periodu, pa bih zamolio Vladu ako postoji mogučnost da 
razmotri ove razvoje eventualno izvrši izmjenu ove uredbe kako bi olakšala 
njihovo poslovanje. Ja se slažem da je ova Uredba po svom sadržaju 
napravljena za idealne tržišne uslove koje nažalost trenutno nisu u FBiH, i 
zbog toga iznosim ove da kažem kratke zamjerke po pitanju sadržaja. Prvo 
Uredba u članu 7., definiše ...definiše blagajnički maksimum i načine 
polaganja novca kada je u pitanju promet poslovnih subjekata međutim 
nije se vodilo računa o poslovnim subjektima koji ostvaruju izrazito niske 
promete a o subjektima koji su više kilometara udaljeni od najbliže 
ovlaštene organizacije za platni promet tako da imamo sada da pojedini 
poslovni subjekti moraju svaki dan finansirati dodatnim troškovima, da 
kažem, predaju pazara iz nekih manjih sredina tamo gdje se nalazi 
ovlašteni poslovni subjekt za prijem tog pazara.  
Takođe zakomplikovala se situacija za poslovne subjekte koji imaju više 
zaposlenih i više poslovnih jedinica zbog neovlaštenog potpisa ko je ta 
osoba koja treba da preda taj novac na banku tako da značajno komplikuje 
kad kažem komplikuje mislim povećava troškove tih poslovnih subjekata. 
Takođe je činjenica da je ovom uredbom definisano polaganje dnevnog 
pazara postoje mogućnosti i ja bih zamolio Vladu da razmisli da li je 

08.10.2015 Vlada F BiH Privreda/Gospodarstvo 



moguće to raditi na sedmodnevnoj osnovi što bi značajno olakšalo ovu 
priču kada je u pitanju manje sredine. Takođe izuzetno je važno naglasiti da 
banke naravno u skladu sa svojom poslovnom filozofijom vrše naplatu 
provizije po pitanju ovog polaganja i to je dodatni trošak kada je u pitanju 
poslovni subjekt i još jedna stvar koju bih želio napomenuti to je da ova 
uredba apsolutno ne tretira ono što je kod nas značajan faktor u tržišnim 
odnosima a to je ako vam neko ne plati u roku od dva-tri dana na koji način 
da poslovni subjekt evidentira odnosno izda račun, znači, da mora sve ono 
što je u suštini privatni novac tog poslovnog subjekta on mora iskoristiti i 
ako želi da nekome dadne određenu robu na rate. 
Znači, mislim da uredba nije prilagođena baš svim djelatnostima, ona je 
malo više prilagođenja uslugama a komplikuje proizvodnju. Zato bih 
zamolio ako postoji mogućnost da Vlada razmotri primjene ove uredbe u 
proteklom periodu i da u saradnji sa privrednim subjektima, udruženjima 
poslodavaca izvrši izmjene koje će olakšati njihovo poslovanje u narednom 
periodu. Zahvaljujem. 

Inicijativa Aner Žuljević Inicijativa je za stavljanje van snage svih akata Vlade Federacije i federalnih 
institucija kojim se reguliše preseljenje Ureda predsjednika Federacije u 
objekat Vila Braun. Obrazloženje: Smještajno a samim tim i funkcionalno 
razjedinjavanje institucije kolektivnog organa što predsjednik i 
potpredsjednici faktički jesu predstavlja kršenje Ustava. Dva, parcijalno 
rješavanje pitanja smještaja bilo koje institucije Federacije nije nikakvo 
rješenje jer se time između ostalog samo povećava trošak a ne poduzima 
se ništa kako bi se cjelovito riješio problem smještaja institucija Federacije 
koje nemaju niti jedan objekat u svom vlasništvu. Vila Braun ne ispunjava 
standarde za normalno funkcionisanje institucije predsjednika i između 
ostalog raspolaže sa daleko većim prostorom od onoga što bi optimalno 
trebalo a samim tim i stvarajući posljedicu povećanih troškova održavanja 
naročito imajući u vidu kako se radi o kompleksu koji je vrlo zahtijevan za 
održavanje jer je dugo godina korišten od strane Ambasade SAD-a čime je 
prilagođen potrebama jedno dobrog čuvanog diplomatskog objekta. 
Smještaj bilo koje institucije Federacije iza zidina kojim je Vila Braun 
ograđena vrlo je ružna poruka prema građanima jer je to bi bio prvi put u 
zadnjih 50 godina da se vlast krije iza zidova od naroda. Na kraju poseban 
je dio problematika vlasništva same zgrade te tretiranje ulaganja 
federalnog budžetskog novca u imovinu koja nije vlasništvo Federacije i 
ima bilo kakav pravni temelj za njeno korištenje što je zasigurno pod 
znakom pitanja u smislu zakonitosti i ovlaštenja što će ukoliko se ne 
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odustane od ove namjere biti sigurno tretirano od Ureda za reviziju. 
Imamo iskustva da je u izvještajima od 2008. pa do danas Federalni ured za 
reviziju osporavao ulaganja koja je po osnovu odluka Vlade ista vršila u 
objektima sa istim karakterom vlasništva, kao ulaganja u tuđu imovinu 
zgrada Geodetskog zavoda pa i čak i zgrada Parlamenta, ova sala u kojoj 
sjedimo. 

Inicijativa Aner Žuljević Zahvaljujem predsjedavajuća. S obzirom da se prvi put javljam želim da 
pozdravim sve u sali. Pa poslejdnjih sedmica kad smo se zadnji put vidjeli 
svjedočili smo nizu poteza i postupaka kako pojedinih ministara tak oi 
Vlade kolektivno, koji na neki način zabrinjavaju kada je u pitanju ono što 
smo mi kao Dom naroda ili kao Predstavnički dom jedinstveno podržali u 
smislu Reformske agende i Evropskog puta BiH. Ja ću navesti samo par 
stvari koje me opasno zabrinjavaju da imamo potpuno drugačiju praktičnu 
implementaciju onoga što smo ovdje sadržano usvojili u okviru Reformske 
agende u odnosu na ono što nam se pojavljuju kao odluke uredbe ili 
rješenja koja dolaze od strane Vlade da li konkretno u okviru dokumenata 
ili određene medijske izjave. Imali smo situaciju kada nam je premijer 
govorio o rastrošnostima građana, imali smo priču da je Opšti kolektivni 
ugovor sa 406 KM bio društveno opasan do molitvenog doručka u Americi, 
nakon toga se uslikala na pres konferenciji i više nije društveno opasan, 
imali smo izmejne Zakona o radu u hitnom postupku, pa se onda te 
izmjene Zakona o radu vratile u Nacrt  iako tamo nema onih stvari za koje 
smo utvrdili kako se radi o usaglašavanju Evropskih principa. Imali smo ovo 
sramotno povećenje  
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naknada, a obavezali smo se u Reformskoj agendi za racionalizaciju javne 
potrošnje, imamo dilemu da li izvršena ova definicija novih naknada koje 
nikad nisu u Upravnom odboru ODRAZ-a to je još ostalo neodgovoreno od 
strane Vlade, a valjda će nam u narednom periodu i to biti pojašnjeno. 
Imali smo potez jednog ministra za samnjivanje penzija, pa onda reakciju 
premijera u kojem nema te primjene člana 51., malo mi Vlada sa aspekta 
onoga što su joj obaveze u okviru onoga izgleda ko razbijena vojska, kad su 
u pitanju stvari koje su bar tamo vrlo jasno navedene i onda na kraju u 
svemu tome što je navedeno dolazi šlag na tortu da imamo situaciju koja je 
po meni najopasnija. To govorim u dobroj namjeri prema ovoj Vladi i 
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prema onom što je odgovornost ove Vlade pred Ustavom Zakona ove 
zemlje kada je u pitanju dokument i koje donese ovaj Dom. Znači, služiti se 
na ovaj način ovakvim sitnim smicalicama u odnosima sa Evropskom 
unijom, a očekivati da budete kredibilan partner sa svim onim obavezama 
koje vas očekuju i da vam Evropska unija sa svoje strane pored svih dobrih 
namjera koja je pokazala i dalje nastavi držati pruženu ruku za mene mislim 
u ovom momentu da se radi o nečemu što će biti teško prevazići u 
narednom periodu ukoliko se Vlada stvarno ne uozbilji i shvati poruke iz 
pisma koje je dobila 02.02. iz Evropske unije, a isti taj dan vjerovatno u 
najavi tog pisma su brže bolje na sjednici 39. sjednici usvojili Uredbe kao 
podzakonski akti, a vezani za implementaciju Zakona o dražvnoj službi. Ako 
neko misli da ćemo mi moći na ovaj način varati Međunarodnu zajednicu i 
Evropsku uniju, tako što ćemo na sve ono što nam ona dostavi u službenoj 
korespodenciji sa vrlo jasno naznačenim svojim stavovima u kojem jasno 
kaže, Komisija je iznijela svoju veliku zabrinutost posljednjim događanjima 
u oblasti zakonodavstva koje ruguliše dražvnu službu, te urgirala da BH 
vlasti na svim nivoima izgrade profesionalni sistem državne službe 
zasnovane na Evropskim principima javne uprave, efikasnost, odgovornost 
i transparetnost. U istom tom pismu koje je 10 stranica konkretno Nacrt i 
podzakonski akata ne osiguravaju da izbor na više rukovdne pozicije biti u 
potpunosti na osnovu meritornosti obzirom da predviđaju intervjue, kao 
jedini metod selekcije bez ijedne odredbe o pismenom ispitu. Šta više, 
podzakonski akti ostavljaju neprihvatljivo visok stepen diskreciong 
odlučivanja organa koji vrši imenovanje u procesu imenovanja, obzirom da 
organi koji vrši imenovanje u procesu imenovanja, obzirom da organu koji 
vrši imenovanja omogučavaju da izabere bilo kojeg kandidata sa otvorene 
liste. Ovo je pismo koje je dobio uvaženi ministar Jozić naravno i premijer. 
Ja se nadam samo i vjerujem da Vlada nema namjeru da napravi sve što je 
namjerila i pored ovih upozorenja i  da izvrši imenovanja iako se radi o 
podzakonskim aktima koji su objavljeni u „Službenim novinama“ i trebaju 
da stupe na snagu pa da onda nakon što izvrši političku smejnu svih 
kadrova koje su predviđeni Zakonom o državnoj službi u aprili nam dođe sa 
izmjenama Zakona u kojima će ispoštovati ovo što je Evropska unija ove 
definisala. Ja se samo nadam da u Vladi ne postoji taj film koji će nam 
zatvoriti sva vrata u Evropskim integracijama kada je u pitanju kredibilitet 
ove Vlade u odnosu na sve reforme koej nas čekaju. Zato je pitanje prema 
Vladi, da li je Vlada odustala od Reformske agende i Evropskog puta BH s 
obzirom da sva rješenja  koja dolaze od Vlade su u suprotnosti sa onim što 



smo se zajedno u ovom domu obavezali. To je što se tiče pitanja i imam 
inicijativu koja se odnosi na ovu poreznu represiju koja nam se  
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dešava u posljednje vrijeme koja je uzrokovana budžetskim deficitima i 
bojim se da politika Vlade u kojem sve što može da se iscrpi iz džepova 
građana sad smo prešli na iscrpljivanje nešto zdravijih poslovnih subjekata 
koji su nam ostali u Federaciji, predlažem inicijativu Vladi da u skladu sa 
praksama Evropske unije i zemalja iz okruženja razmotri kreiranje Zakona o 
porezu na bogatstvo koje će u svom sadržaju obuhvatiti poreze na prihod 
ostvaren temeljem posjedovanja kapitala i kapitalnih transakcija s obziro 
mda ovaj Zakon ne samo da može omogučiti izdašne prihode javnim 
budžetima nego može za onaj dio koji imamo kao problem u društvu, a to 
su sporiji sudski procesi kada je u pitanju lopovska privatizacija bar 
djelimično da ispravi nepravdu koja se desila u toj privatizaciji pa da onima 
koji su se nezakonito obogatili ako ništa država kroz porezni tretman uzme 
ono što im se treba uzeti i vrati građanima naravno kroz svoje politike i 
definisane u budžtu. Zahvaljujem. 

Inicijativa Aner Žuljević S obzirom na činjenicu da je delegatu u Domu naroda Parlamenta FBiH 
Mario Karamatić blago rečeno šokirao javnost svojim gostovanjem 
25.2.2016. godine na Televiziji Pink gdje je javno priznao da ne plaća RTV 
taksu te da poziva gledatelja da redovno plaća doprinose kako bi on imao 
redovna primanja. 
Uzimajući u obzir kako je isti izabran iz ovog Doma glasanjem u Klubu 
Hrvata u okviru izbornog procesa smatram kako je neophodno da se Klub 
Hrvata kao i cjelokupni Dom ogradi od stavova navedenog gospodina te da 
na taj način postavljamo jasnu poruku kako je predmetno ponašanje u 
javnosti nedolično od izabranog zvaničnika neprihvatljivo za sviju nas. 
Svjestan sam kako u našim aktima ne postoje procedure opoziva delegata 
koji izabere ovaj Dom što bi očigledno trebalo urediti kada su u pitanju 
određene moralne norme ponašanja iz rasta zakonitosti koje imaju za 
posljedicu i sramočenje ovog Doma. 
S toga ovim putem i javno pozivam gospodina Karamatića da ponese 
ostavku jer je savršeno jasno kako je isti izgubio sav kredibilitet da obnaša 
bilo kakvu javnu funkciju u Bosni i Hercegovini. 
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Inicijativa Aner Žuljević da se jednom ili 2 puta godisnje prezentira Domu naroda 
izvještaj/informacija o statističkim pokazateljima za FBIH od nadležnih 
institucija, jer se pokazatelji ne slažu 

17.03.2016 Dom naroda 
Parlamenta 
Federacije 
Bosne i 
Hercegovine, 

Ostalo 

Inicijativa Aner Žuljević svjedočimo da smo usvojili Reformsku agendu kao jedinstveni dokument sa 
dvije nove vlasti u smislu obveza kada je u pitanju i zakonodavna i izvršna 
vlast, međutim, dešavaju se određeni raskoraci u smislu implementacije i 
poštivanja onih principa koji smo tamo sve zajedno definisali. Mi smo 
nažalost i pored određenih upozorenja usvojili Zakon o državnoj službi sa 
svim onim parametrima koji su tamo navedeni koji su upotpunosti poništili 
sve one principe koji smo zajedno podržali u vidu Reformske agende i sada 
nam se dešava situacija da na narednoj sjednici Skupštine kantona Sarajevo 
imamo Nacrt Zakona o dražvnoj službi u kojoj se nalazi mišljenje resornog 
ministarstva koji kaže je u međuvremenu na nivou Federacije donijet 
Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o državnoj službi čija su pojedina 
pravna rješenja u suprotnosti sa osnovnim načelima kojima treba da počiva 
sistem državne službe a to su naćela profesionalne stručne nepristrasnosti 
politične nezavisnosti i samostalnosti depolicacije u njenom radu i 
funkcionisanju. Takođe, ovo definišem kao problem iz jedne činjenice, a to 
je da presudom Ustavnog suda vrlo jasno definisano u presudi U-27/09 od 
24., gddje Ustavni sud preporučuje kako bi međusobna saradnja i dogovr 
između Federacije i kantona polučio najkvalitetnija i harmonizovana 
zakonska rješenja u normativno-pravnom regulisanju oblasti državne 
službe. Nažalost i pored ovog mišljenja  ministarstva pravde kantona 
imamo Ministrarstvo civilnih poslova koje takođe u svom mišljenju vrlo 
jasno se odredilo po pitanju rješenja koje mi danas imamo u Federalnom 
Zakonu a odnosi se na Nacrt koji je ponuđen da se kaže da se predloženi 
odredbama Nacrta upotpunosti urušavaju principi profesionalne 
nepristrasne i politične neovisne državne uprave. Zato pitam resornog 
ministra pravde da li postoji mogućnost da se na nivou Federacije jer 
imamo dva mišljenja različitih nivoa vlasti koji vrlo jasno iznose svoj stav po 
pitanju rješenja u Federalnom Zakonu vratimo u okvire Reformske agende 
u skladu sa onim principima koje smo usvojili kako ne bismo napravili 
nepovratnu štetu i u Evropskim integracijima i implemnetaciji kredibilitetu 
same realizacije Reformske agende. Zahvaljujem. 

21.04.2016 Vlada F BiH Javna uprava 

Inicijativa Aner Žuljević prva Inicijativa se za stavljanje van snage Odluke o načinu odnosno metodi 
privatizacije državnog kapitala u privrednom društvu Sarajevo osiguranje 

30.03.2017 Vlada F BiH Privatizacija 



d.d. Sarajevo. Ista je vrlo ukupna sa aspekta zakonitosti jer je suprotno 
pravilniku o postupku prodaje neposrednom pogodbom. Vlada se svojom 
Odlukom stavila u ulogu zakonodavca koji je Agenciji dala prvo da 
potpisuje detalje i uslove privatizacije umjesto da to radi ona prema 
pravilniku. Odluku o svemu je sada u rukama Agencije dok je po odluci 
Vlade rečeno da će Vlada donijeti finalnu odluku. Ova Inicijativa samo u 
slučjeve koje imamo koji je treći u nizu kada su u pitanju privatizacije koje 
su se desile od strane ove Vlade samo predavaju onu Inicijativu koja 
nažalost nije dobila  
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dovoljan broj glasova da smo trebali da usvojimo prije svega novi Zakon o 
privatizaciji, pa tek onda pristupimo eventualnim privatizacijima, jer 
očigledno da je postojeći Zakon o privatizaciji nanio mnogostruku štetu u 
imeplementaciji kada su u pitanju prodaje javne imovine u vlasništvu 
Federacije. U samo nekoliko  posljednjih mjeseci Vlada je na krajnjem po 
meni kontraverzan način i nikada do kraja objašnjen prodala dijelove u 
dvije značajne BH kompanije u Bosnalijeku i fabrici duhana Sarajevo. 
Činjenica da i jedna i druga kompanija dolaze iz najprofitabilnijih tržišta 
današnjice dok farmaceotska i duhanska industrija, industrije koje su 
isplative u najvećim krizama. Sarajevo osiguranje zapošljava blizu 400 
radnika, sa godišnjom premijom koja prelazi 55 miliona u nekretninama će 
u vrijednosti ...više od 50 miliona. Novac koji Sarajevo osiguranje uplati 
godišnje u Federalni Budžet ne uplate sva skupa osiguravajuća društva u 
Federaciji. Najmanje s tri razloga zbog kojih opravdano sumnjam da se radi 
o nećemu što nije zakonito kada je u pitanju ova Odluka jer Vlada nije 
odredila najnižu cijenu dionice tržište ograničila samo na tržište osiguranja 
nije ostvljena mogućnost da Vladine dionice otkupe fondovi. Ono što 
takođe problematićno da Vlada nije obeznanila ni koliko Sarajevo 
osiguranje zaista vrijedi osim što mi imamo iz medija informacije da 
planirana prodaja Sarajevo osiguranja za vrijednost 8 miliona iako se bar u 
medijskim natpisima može vidjeti kako Sarajevo osiguranje ima 14 miliona 
maraka na računu. Znači, radi se o odluci koj je po meni lično štetna za 
Federacije, potpuno pogrešan potez ove Vlade jer se radi o društveno 
odgovornoj kompaniji koja je samo po osnovu poreza doprinosa za PIO i 
zdravstvo platila u 2016., godini 4,6 miliona KM, takođe u 2016., godini 
isplačeno je više od 32 miliona šteta i zato ovu Inicijativu podnosim Vladi 



Federacije nadam se da će ista još jednom razmotriti sve argumente koji se 
nalaze u ovoj inicijativi, naravno i sve one argumente koji su vidljivi u 
javnosti i ovu štetnu odluku poništiti u narednom periodu, odnosno na 
prvoj narednoj sjednici Vlade. 

Inicijativa Aner Žuljević Druga Inicijativa se odnosi na izmjene odgovarajućih zakonskih propisa u 
cilju javne objave popisa poreznih obveznih poslodavaca koji prema 
dostupnim podacima poreske ne isplaćuju plate. Obrazloženje: radi 
poticanja poslodavaca na pravovremeno ispunjavanje njihovih dospjelih 
obveza prema radnicima i osiguranje povjerenja građana djelovanje pravne 
države i omogućavanje bolje kontrole primjene odredaba Zakona o radu 
koji se odnose na obvezu isplate plate, smatram svrsishodnim omogućiti 
javno objavljivanje popisa poreznih obveznika koji ne isplaćuju plate svojim 
radnicima. Slijedom navedenog izmjenama odgovarajućih zakona 
neophodno je osigurati da Porezna uprva može na bazi izmjena i 
prikupljenih podataka na odgovrajućim obrascima na svojim internet 
stranicima objaviti  popis poreznih obveznika kao što imamo slućaj u 
zemljama u okruženju. Smatram da bi taj popis trebao sadražvati ime i 
prezime naziv poslodavca mjesto prebivališta i boravišta fizičke osobe ili 
sjedišta  pravne osobe poslodavca i broj radnika kojima na izvještajima nije 
iskazana isplata plate razdoblje na koji se ti izvještaji podnose. Zahvaljujem. 

30.03.2017 Vlada F BiH Privatizacija 

Pitanje Aner Žuljević Pitanje upućujem Federalnom ministarstvu prostornog uređenja i 
Federalnom ministarstvu turizma i okoliša: Da li ste upoznati sa 
problematikom povratnika u Počitelj koja se odnose na proceduralnu  
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kompleksnost u realizaciji registracije njihovih poslovnih aktivnosti te da li 
planirate poduzeti određene aktivnosti kako bi se tim ljudima omogućilo 
pravo na dostojanstven život. U posljednje vrijeme obrazloženja 
svjedočimo činjenici kako inspekcijski organi opštine Čapljina vrše 
inspekcijske nadzore u okviru turističko-historijskog središta Počitelja 
pravdajući navedeno uvođenjem reda iako se navedena situacija zbog 
specifične pozicije Počitelja mogla prevazići jednim sastankom svih 
nadležnih sa trgovcima odabrao se put koji je jasno zakonit ali nije sigurno 
bio jedini izbor. Naravno da niko ne spori pa ni povratnici u Počitelju 
neophodnost uvođenja reda i poštivanja zakona međutim otežavajuću 
okolnost predstavlja činjenica administrativne kompleksnosti u nadležnosti 
s kojom se suočavaju isti prilikom pokušaja zakonite registracije vlastitih 
poslovnih aktivnosti. Stoga vas molim da se aktivno uključite u navedenu 

15.07.2015 Vlada F BiH Povratak i Raseljena 
lica 



problematiku kako bismo u što kraćem roku omogućili registraciju 
navedenih poslovnih aktivnosti te i s tim osigurali poštivanje svih zakonskih 
propisa. 

Pitanje Aner Žuljević Pitanje je prema Vladi Federacije, imali bi pismeni odgovor šta je konkretni 
zadatak radne grupe čije je rješenje objavljeno 39. 2015. godine u 
„Službenim novinama 75/15“ kada su u pitanju Opšti kolektivni i Granski 
kolektivni ugovori odnosno kakav je stav Vlade Federacije u vezi sa 
važenjem zaključivanjem i primjenom kolektivnih ugovora kao i učešćem u 
već započetim pregovorima sindikata i udruženja poslodavaca 

08.10.2015 Vlada F BiH Zaposljavanje 

Pitanje Aner Žuljević Hvala predsjednice. Nema premijera tu volio bi da je danas s nama pošto 
se pitanje odnosi na jučerašnju preskonferenciju koju je održao premijer 
vezano za opšti kolektivni ugovor.  
Nažalost na toj pres konferenciji smo mogli čuti određene informacije za 
koje su meni u ovom momentu vrlo sporne kada je u pitanju utemeljenje u 
zakonu i sama nadležnost Vlade odnosno uloga premijera da se uopšte na 
ovaj način postavlja prema dogovoru između sindikata i poslodavaca. 
Nažalost način na koji je pres održan na neki način pokazuje da je premijer 
ili ucijenjen ili na neki način direktno vezan nekim ličnim interesom kada je 
u pitanju ono što je osporavao na pres konferenciji kada je u pitanju 
sadržaj Kolektivnog ugovora gdje naglašava da se vrlo jasno radilo o 
dogovoru po zakonu između Sindikata poslodavaca odnosno Udruženja 
poslodavaca i Sindikata. 
Na onaj način kako je taj pres izgledao očigledno da negdje ili neko je 
premijeru već dostavio koliko minimalna plata prema svim radnicima u 
Federaciji može maksimalno biti. Ono što očekujemo od premijera da vrlo 
javno i jasno kaže koje su to firme koje su ga zvale na koji način je definisan 
taj maksimalni iznos i ko je ga definisao kada je u pitanju minimalna plata i 
sva ona druga sporna pitanja a ono  
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što je ključno po meni pitanje koje upućujem. Po kojem članu zakona se 
premijer postavlja u ime Vlade kao osoba zadužena za analizu rješenja u 
Opštem kolektivnom ugovoru koja su definisana između dvije strane 
pogotovo uzimajući u obzir da je više puta odbio i pismeni i javni poziv da 
se Vlada uključi u dogovaranje oko opšteg kolektivnog ugovora. 

17.12.2015 Premijer 
Federacije BiH 

Zakonodavstvo 

Pitanje Aner Žuljević I druga stvar koja se odnosi na inicijativu zamolio bi Kolegij Doma da se 
izjasni o našoj inicijativi kada je u pitanju učestvovanje predstavnika ostalih 
na Kolegiju. I ja vas molim da dobijemo pismeni odgovor oko te naše 

17.12.2015 Kolegij Doma 
naroda PFBIH 

Ostalo 



inicijative. Ukoliko ne dobijemo ja najavljujem da ću na narednoj sjednici 
Doma tražiti da se Dom izjasni o toj inicijativi. Zahvaljujem. 

Pitanje Aner Žuljević Da li je Vlada odustala od RA i EU puta jer su sva djelovanja protivna tome 11.02.2016 Vlada F BiH Evropske integracije 

Pitanje Aner Žuljević ...dostavi Zapisnik sa javne rasprave o studiji u utjecaju na okoliš mikro ili 
malih hidroelektrana Buna 1 i Buna 2 koja je održana 09. 07. 2015. godine 
u prostorijama osnovne škole Buna kod Mostara. Takođe vas molim,  da 
ako ste izdali oklišnu dozvolu za navedene objekte da mi dostavite iz 
studija uticaja na okoliš na osnovu kojeg je izdata okolišna dozvola sa 
cjelokupnom pratećom dokumentacijom. Zahvaljujem. 

03.03.2016 Vlada F BiH Ekologija 

Pitanje Aner Žuljević Ja imam inicijativu koja se odnosi stavljanje van snage okolinske dozvole za 
izgradnju mini hidroelektrana Buna 1 i Buna 2 izdata od strane Federalnog 
ministarstva okoliša i turizma broj: UPI-05/2-23-11-56/15 izdata 
11.11.2015. godine te promovisane institucionalne zaštite predmetnog 
lokaliteta u skladu sa međunarodnim standardima.  
Takođe tražim od Ministarstva da vrši zaštitu i lokaliteta Bunskog kanala, 
jer je isti u skladu sa statusu spomenika prirode po ranijoj Odluci Zavoda 
UF.I 59/4/70 kao ...prirodnih predjela. Obrazloženje: Pozivajući se na 
temelje ljudskih prava Zakon o Međunarodnoj konvenciji tražim od 
resornih institucija Federacije obustavu aktivnosti koje degradiraju prirodu 
i živote lokalnog stanovništva na slivnom području rijeke Neretve, a 
posebno zabrinutost za očuvanje rijeka Bune i Bunice  i Neretve su na istim 
planirane zabrinjavajuće aktivnosti izgradnje niza hidroelektrana. 
 Manjak vode koji će se dešavati u kanalu i koritu rijeke Neretve zbog 
preusmjeravanja vode za proizvodnju električne energije u 
hidroenergetske kanale ozbiljno bi ogrozio ovo zaštičeno područje i 
prirodno plodište i stanište endemskih vrsta riba koje su ugrožene i 
dovedene na rub izumiranja, a trajne i nenadoknadive posljedice pretrpjele 
bi cijelo ušće rijeke Bune.  
Problematično je da je u dokumentaciji iz koje se izdala okolinska dozvola 
na neki način predstavljena argumentacija koja bi pretpostavljala da riba 
koja se nalazi na ovim područjima u suštini mora poznavati politiku 
semafora pa da umjesto prirodnog načina vlatitog plivanja ide u potpuno 
suprotnom smjeru. Ovaj prostor jednog od prirodnih posljednjih prirodnih 
mrijestilišta endemske mekovske pastrmke koja takođe se nalazi na 
crvenoj listi zaštičenih vrsta Federacije te samim tim apsolutno nije 
postojala niti jedna zakonska mogučnost da ovaj projekat dobije okolinsku 
dozvolu pogotovo uzimajući u obzir da se radi o projektu koji apsolutno 
nije dobio saglasnost lokalne zajednice u smislu onoga što je bilo 

17.03.2016 Vlada F BiH Zaposljavanje 



prethodno obaveza. Na kraju podsjećam da se BiH  zahtjev za prijam u 
članstvo u Evropskoj uniji obavezala da provedu spravne stečevine 
Evropske unije na području energije i zaštite okoliša a potpisnica jeste po 
Konvenciji po kojoj dužna usaglasiti sa suočenim državama u slučaju 
projekata sa prekograničnim  
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uticajima. Druga inicijativa se odnosi na situaciju u kojoj imamo proteklih 
godinu kada je u pitanju da kažem stalno licitiranje vezano za broj 
novouposlenih koji nažalost pomalo već postaje očigledno kao problem 
premijeru zbog obečanja lidera ili predsjednika stranke u predizborno 
vrijeme kada je obečano nekih 100 hiljada radnih mjesta već godinu dana 
pokušavamo u nekim raznim varijantama da od strane premijera čujemo 
različita obrazloženja kako se taj cilj ostvaruje, pa se  onda zbog neke druge 
reforme poništavaju ti efekti s obzirom da se radi o prostoru izjava koje 
dolaze od prvog čovjeka Federacije u smislu izvršne vlasti operativnom 
smislu uvažavajući poziciju predsjednika Fedearcije.  
Smatram da jednostavno nije uredu da pored činjenice da imamo dvije 
institucije koje u Federaciji uredno plačamo kada je u pitanju Budžet 
Federacije, a radi se o Federalnom zavodu sa statistiku i Federalno 
muzavodu za zapošljavanju koji na mjesečnoj bazi vrlo jasno iznosi sve 
argumente i sve indikatore koji su krivični za pračenje osnovnih parametara 
i ekonomskih trendova u Federaciji, a pogotovo trendova koji se odnose na 
zapošljavanej prethodnim godinama. Ja sam ovdje čisto da bih pokazao da 
imamo potpune kapacitete u tim institucijama da bez špekulacija i različitih 
tumačenja tih stvari na ovako osjetvljim stvarima, jer se kada je u pitanju 
zapošljavanje sa aspekta onoga što imamo kao broj nezaposlenih 
špekulacija kod takvih stvari na neki način može potpuno pogrešno i 
rastumačiti.  
Znači, imamo vrlo jasno na internet stranici mogučnost da radimo 
paralelne trendove kretanja i nezaposlenih i zaposlenih novoprijavljenih 
osiguranja i razlike imamo potpuno tačne podatke kad je u pitanju sve ono 
što je u suštini svi mi koji smo izabrani bez obzira koju funkciju obnašamo 
moramo vrlo jasno u tačnim ciframa govoriti i na taj način čuvati 
kredibilitet svih onih aktivnsoti koje radimo.  
Ovdje želim jasno da kažem, da meni nije drago što se ne ostvaruju ciljevi, 



ja bi najviše volio da sve što je bilo u tom smislu predstavljeno i obečano u 
smislu tih novouposlenih je nama dalo kao opoziciju priliku da čestitamo 
vlasti i da pomognemo dodatno dok to u narednoj godini bude još više. Ali 
su činjenice da na početku mandata smo ...zaposlenih, na kraju ove godine 
imamo 450.833, 00 to je 2601, novouposleni kada je u pitanju situacija, a 
mi smo imali tamo cifre pa o kojoj govorilo o bruto efektima neto efektima, 
pa onda na kraju i ona javnost koja bi trebala to na neki način da razumije 
apsolutno se pogubi u tim stvarima.  
Ja znam da to opterečenje u smislu predizbornog obečanja koje je bilo 
prenaglašeno u javnosti on predstavlja vjerovatno dodatnu odgovornost u 
obavljanju posla premijera, zbog ja želim da mi u ovoj čitavoj situaciji 
pomognemo premijeru da u ovom mandatu ostvarimo sve ono što je tamo 
zacrtano i da bar u onom dijelu našeg  parlamentarnog rada od Kolegija 
tražimo u formi inicijative da jednom godišnje, jednom godišnje, iako bih 
volio da to bude dva puta godišnje razmatramo informaciju Federalnog 
zavoda za statistiku koja sadrži trendove ključnih ekonomskih indikatora 
Federacije, kao i indikatore životnog standarda u smislu onoga što imamo u 
okviru tih izvještaja naravno i sve ovo se može nadopuniti eventualno 
dodatnom informacijom Federalnog zavoda za zapošljavanje u smislu 
trendova.  
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Naravno ovo sve u sklopu aktivnosti analize aktivnosti programa rada koje 
su predviđene u programu rada Vlade Federacije. Na taj način i mi kao 
Parlament ćemo imati priliku da u parlamentarnoj raspravi u okviru ove 
tačke pošaljemo poruku prema javnosti po tačnim trendovima 
indikatorima i efektima svih onih mjera koji su usvojeni u ovom Parlamentu 
i naravno da intervenišemo i pomognemo i eventualnim kolektivnim 
mjerama da se određeni trendovi promejni ukoliko budu na pomolu. Znači, 
zamolio bih Kolegij da razmotri da zbog ove činjenice stalnih špekulacija 
podatataka kojih imamo tačnije  u ove dvije institucije razmatramo ovu 
informaciju dvaput godišnje, ali bih zamolio da to bude bar jednom 
godišnje. I na kraju imam zahtjev u smislu sekreterijata da mi dostavi 
stenogram sa današnje sjednice, dokaz da su radna tijela upoznata o 
presudi Ustavnog suda, da mi se dostavi Zaključak koji je izglasan, da mi se 
dostavi pismeni dokaz dnevnog reda koji je usvojen sa Kolegija poslan 



prema delegatima, informacija po kojoj tački Poslovnika isti predložen 
danas u ovoj formi kako je predložen bez da je uvršten u dnevni red, te kad 
je dostavljen isti zastupnicima u pisanoj formi. S obzirom da članom 251., 
ovaj Zaključak ide prema Ustavnom sudu kao obavještenje i mi ćemo kao 
delegati iz ovog spora iskoristiti pravo da obavjestimo sud o načinu na koji  
donesen ovaj Zaključak. Zato bih vas zamolio da dobijemo te materijale što 
je prije moguće kako bih došla zajedno sa ovim Zaključkom od strane 
Kolegija doma... 

Pitanje Aner Žuljević najavljeno zapošljavanje predsjednika SDA 17.03.2016 Vlada F BiH Zaposljavanje 

Pitanje Aner Žuljević da se dostavi zaključak vezano za ZOR, poslovničke odredbe po kojima se 
postupa 

17.03.2016 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Aner Žuljević Zahvaljujem predsjedavajuća. Očigledno danas mi delegati imamo istu 
sferu interesovanja, na jedno od mojih pitanja sam dobio dijelom odgovore 
uvaženog delegta Tome Mandića, ali ću ga ponoviti u svakom slučaju ide 
isto prema upravi Autocesta, a odnosi se na sljedeće, a kada će se izabrati 
izvođaći po provedenim tenderima za nove dionice Autoceste. Svjedoci 
smo da već godinu dana imamo zastoj u realizaciji ovog projekta, a 
činjenica kako je za nastavak istog već odavno osiguran novac. 

31.03.2016 Javnom 
preduzeću Ceste 
Federacije BiH 

Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Aner Žuljević Drugo pitanje se odnosi takođe na Vladu Federacije konkretno na pomoć 
institucijama kulture, ja imam mali problkem za razumjevanje određenih 
stvari koji su se desili na Vladi pa bih volio da mi se razjasni u pisanom 
obliku, a to je da je Vlada Federacije na jednoj od sjednica donijela Odluku 
da iz tekuče rezerve Federacije, Vlade Federacije dodjeli 450 hiljada 
maraka finansijske pomoći institucijama kulture. S obzirom da je članom 
10., Zakona o izvršenju Budžeta vrlo jasno navedeno da se sredstva tekuće 
rezerve planirana u Budžetu koriste za ne predviđene namjene. Znamo da 
smo imali prethodno postupak nadležnog ministarstva u smislu 
finansiranja projekata iz oblasti kulture. Moje pitanje glasi: Na osnovu kojih 
kriterija su angažovana sredstva tekuće rezerve, a da prethodno postojeći 
projekti nisu ispunjavali uslove iz javnog poziva resornog ministarstva. 
Zahvaljujem. 

31.03.2016 Ministarstvo 
finansija F BiH 

Finansijski tokovi 

Pitanje Aner Žuljević Ja imam inicijativu koja se odnosi na Federalno ministarstvo okoliša a radi 
se konkretno na odgovoru koji sam ja dobio na jedno od prethodno 
postavljenih pitanja u smislu izgradnje i izdavanja okolišne dozvole za Mini 
hidroelekrane Buna 1 i Buna 2.   
U cilju što jasnijeg obrazloženja inicijative iznijeću neku argumentaciju zbog 
čega smatram da Ministarstvo treba razmotriti ovu inicijativu u punom 
njenom kapacitetu. 

21.04.2016 Ministarstvo 
poljoprivrede, 
vodoprivrede i 
šumarstva F BiH 

Ekologija 



Analizirajući dokumente koje sam dobio vidljivo je da se u ključnom 
dokumentu Studiju od uticaja na okoliš apsolutno ne spominje Zakon o 
slatkovodnom ribarstvu Federacije koji je svjesno izostavljen, jer je u 
samom procesu dobijanja dozvole prekršeno više članova navedenog 
zakona. 
A i u Studiju uticaja na okoliš vidljivo je da je u suprotnosti sa navedenim 
Zakonom kao i pojedini elementi koji su u suprotnosti sa drugim propisima. 
Studija u potpunosti ignorira ribarsko-gospodarsku osnovu, stručnu studiju 
o načinu gospodarenja ribolovnim područjem koja je na snazi od 2013. 
godine i ovjerena i prihvaćena u skladu sa Zakonom od strane Ministarstva 
poljoprivrede HNK-a. Iz važeće da bi bilo jasnije Iz važeće ribarsko 
gospodarske osnove vidljivo je da je područje izgradnje Mini 
hidroelektrana područje zaštićenih posebnih staništa gdje se kaže citiram. 
Neretva ušće Bune u dužini 300 metara uzvodno od ušća 100 metara i 
nizvodno do Cvijetkova Alimana 200 metara. 
Uzgojna voda za potočnu pastrvu mekousnu pastrvu i glavaticu. 
U ribolovnim revirima zabranjeno je vaditi šljunak, pjesak, kamen, panjeve, 
zavrčati ili crpiti voditi i vršiti druge radnje, koje plaše ili ometaju ribe 
tekom cijele godine. 
Ovo sve što obrazlažem dostavljam kao dokazni materijal koji ću uputiti 
prema Ministarstvu. 
Prema ovom važećem obavezujućem zakonskom dokumentu jasno je 
vidljivo da će izgradnja Hidrocentrala Buna i Buna 2 u potpunosti 
devastirati lokalitet koji je proglašen ribinim rodištem. 
Ova lokacija je zaštićeno prirodno područje i nalazi se na spisku područja 
zaštićeni u HNK-a, što naravno nigdje nije spomenuto u Studiju uticaja na 
okoliš. 
Nažalost, ministarstva su u toku postupka. Poslane ekspertske analize 
urađene od stručnih lica koja se u ovim aspektima kritički odnose prema 
Studju uticaja na okoliš sa konkretnim komentarima i primjedbama ali se 
ministarstvo nikada nije izjasnilo o navedenim.  
Ponovo u sklopu ove inicijative dostavljam i tu inicijativu. 
Takođe su se u okviru komentara na Studiju uticaja na okoliš oglasili Centar 
za životnu sredinu koji je vrlo i jasno naveo određene nedostatke u smislu 
zakona pa i činjenicu da su najvećim dijelom u okviru Studija uticaja na 
okoliš radili stručnjaci iz oblasti građevinarstva i geografije ali vrlo malo 
stručnjaci iz oblasti okoliša. 
Na javnoj raspravi koju je organizovalo ministarstvo govorilo se sasvim 



drugačije od onoga što stoji u Zapisniku. Mnoge osobe koje su govorile na 
javnoj raspravi i iznosili svoje komentare i primjedbe nisu uopšte 
spomenuti. 
 
 
1/5 AS 
Javna rasprava je završena konstatacijom da se osobe zadužene za 
prezentaciju studije uticaja na okoliš nisu dobro pripremile kada će biti 
organizovana nova javna rasprava. 
Izjave ljudi koji su direktno bili sudionici ove javne rasprave je dostavljeno 
takođe kao prilog ove inicijative. Također su i učesnici sa sastanka ne slažu 
ni sa zapisnikom i pismeno su o tome obavijestili organizatora sastanka ali 
nažalost ni na to nije bilo nikakve reakcije iako je to vrlo jasno definisano 
Zakonom u proceduri. 
Takođe Upravni odbor Udruženja sportskih ribolovaca Neretva 1933 je 
takođe poslao dopi Federalnom i Kantonalnom ministarstvu da se protive 
izgradnji, koja se oslanja na ribarsku osnovu.  
Ovu prirodnu ljepotu treba sačuvati ne samo radi ugroženih vrsta već radi 
mogućnosti u razvoju turizma koji bi lokalnoj zajednici donijela više prihoda 
nego izgradnja Mini hidroelektrana. 
Činjenica je da grad Mostar je usvojio više prostornih planova za izgradnju 
solarnih vjetroelektrana tako da ima mjesta za izgradnju novih objekata za 
proizvodnju električne energije bez uništavanja prirodnog blaga. 
Stoga tražim od Ministarstva okoliša da u skladu sa novim činjenicama i 
dokazima, koje dostavljam u sklopu ove inicijative pokrene postupak 
revizije dodjele okolišne dozvole za navedeni postupak navedeni projekat i 
o istome pismeno izvijesti. 
Dostavljam dokaz saglasnost na ribarskoj osnovi na rok od 5 godina koja je 
vrlo jasno navela o kakvom se lokalitetu radi. Reagovanje o dodjeli 
koncesije od strane udruženja geografa, neovisnu ekspertsku analizu koja 
je urađena u smislu kritike studija za okoliš, Centar za životnu sredinu, 
izjave direktnih sudionika javne rasprave i na kraju dokument od 
10.3.2016. godine od strane grada Mostara, koji je vrlo jasno na upit kaže 
da se navedena lokacija nalazi na listi spomenika prirode za grad Mostar 
pof rednim brojem 4. Dostavljam i odgovor iz Gradske uprave koji jasno 
potvrđuje da nisu uzete sve relevantne činjenice prilikom izdavanja ove 
okolinske dozvole i s toga... 



Pitanje Aner Žuljević da je Vla da Federacije na jednoj od sjednica donijela Odluku da se iz 
tekuće  rezerve Federacije dodjeli 450 hiljada maraka finansijske pomoći 
institucijama kulture. I umjesto da dobijem odgovor od Vlade na bazi kojih 
kriterija je dovedeno da potrebe da Vlada iz tekuće rezerve i pored javnog 
poziva na koje te intitucije nisu dobile sredstva reaguje kroz tekuću rezervu 
dobio sam odgovor koji ustvari potvrđuje moju tezu da se o radi o nećemu 
što je ustvari kupovao politički mir u odnosu koalicije Fedearlno 
ministarsvo kulture me informiše da ono apsolutno nije podnijelo 
inicijativu za izdvajanje sredstava s pozicije tekuće rezerve Vlade Federacije 
te stoga ne raspolaže s traženim podacima. Znači, resorno ministarstvo na 
koje se odnose konkretno grantovi institucije koje su dobile novac nema 
pojma o tome nego Vlada pa bih zamolio ako postoji mogućnost da 
odgovori onaj na koga se to pismo i odnosilo, odnosno pitanje. 

02.06.2016 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Aner Žuljević Druga stvar se odnosi na javni poziv za podnošenje zahtjeva za subvenciju 
zapošljavanje mladih nezaposlenih osoba bez radnog iskustva ili zahtjeva za 
subvenciju za samozapošljvanje, konkretno radi se o spektakularnom 
najavljenom projektu zapošljavanja 6,5 hiljada ljudi kroz subvencioniranju 
iz Budžeta a ustvari se radi o budžetskom zapošljavanju u predizborno 
vrijeme. Mene interesuje sljedeća stvar, i to pitam nadležno ministarstvo 
kako je moguće da Federalni zavod za zapošljavanje raspiše javni poziv ili 
tender od 67 miliona KM a da prethodno ima  
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finansijski plan isljučivo na 17 miliona. Takođe je vrlo upitno da u tih 17 
miliona finansijski plan Zavoda ima 10 miliona koje nije dobio iako mu je 
već definisano u Budžetu. Tako da praktično  kad se pogleda finansijski 
plan Zavoda zapošljavanja oni su raspisali javni poziv na 67 miliona a imaju 
praktično 7 miliona, što je vrlo upitno i sa aspekta poštivanja Zakona o 
budžetima pa čak i Zakona i posredovanju u zapošljavanju. Neću da 
detaljno obrazlažem da je vrlo simptomatično da kompletan dio unutar 
Vlade a vezano za ovaj javni poziv ne radi resorno ministarstvo  u kojem 
igrom slučaja ministar iz SBB-a nego je to delegirano Federalnom ministru 
za obrt ne znam tačno sve kako ide onaj puni naziv koji igrom slučaja iz SDA 
pa je to malo čak simptomatično u odnosu. Međutim, suština je sljedeća 
Vlada je prateći ovaj javni poziv doniejla određenu Uredbu pa je naknadno 
tu uredbu izmjenila kada su u pitanju uslovi za prijavljivanje na ovaj javni 
poziv. Uslov da biste vi ostvarili sredstva na ovaj javni jeste da prijavite 
radnika. I u sklopu toga Vlada je obavezala Poresku upravu da definiše 

02.06.2016 Vlada F BiH Zaposljavanje 



nove klasifikacijske brojeve u okviru svog rada i da definiše jasnu poreznu 
obvezu za one koji se prijavljuju po osnovu ovih subvencija u javnom 
pozivu u zapošljavanju. Ja sam imao određen broj poziva od strane 
poslodavaca koji su zaposlili ljude jer je to bio uslov da biste dobili 
subvenciju. I već četvrti mjesec ne primaju apsolutno nikakvu subvenciju 
po ovom pitanju nego za te ljude moraju finansirati iz vlastitih izvora 
finansiranja iako je u Uredbi vrlo jasno izdefinisana kompletna procedura 
na koji način se izvještava od strane kantonalnog Federalni zavod na koji 
način se vrše ugovorne obveze te nakon toga se to sve to dostavlja u vidu 
kvartalnih izvještaja prema Vladi Federacije. Mene na kraju interesuje i to 
pitam konkretno resorno ministarstvo ili Vladu Federacije nije više ni bitno 
da li je istina da u ovom momentu se ne isplaćuju poticaji po ovom javnom 
pozivu te da li je ovaj kompletan javni poziv raspisan u skladu sa Zakonom 
kojim članovima Zakona kad imamo situaciju da prethodno Federalni 
Zavod zapošljavanja nije izvršio rebalans svog finansijskog plana i uključio 
sredstva koja mu je Vlada Federacije planirala u Budžetu u iznosu od 50 
miliona KM. Znači, pitanje se konkretno odnosi da li je istina da ljudi do 
dana današnjeg nisu dobili subvneciju iako su po Uredbu i svim pravilima 
trebali dobiti i da li je ovo sve urađeno u skladu sa zakonu kada je u pitanju 
ono što definiše u materiju jer očigledno se radi o raspisivanju tendera bez 
finansijkog pokrića. 

Pitanje Aner Žuljević dopisa koji je upućen prema kolegiju a odnosi se za zakazivanje temacke 
sjednice vezano za pismo namjere MMF-a zamolio naravno da dobijemo 
odgovr Kolegija iako smo u međuvremenu čisto da razjasnimo određene 
stvari imali izjave premijera u kojem je rekao da ni on ne zna konkretno šta 
je u tom pismu namjere, ima on svoju verziju koja je išarana crvenom i 
zelenim flomasterom i onda je rekao u svom dijelu da se radi o pismu koje 
nije naše vlasništvo i na kraju ono što je u čitavoj prići izuzetno važno da 
razjasnimo zbog Odluke Kolegija kada je u pitanju razmatranje tog pisma, 
znači, na oficijelnoj stranici MMF-a postoje sva pisma namjere koja su 
dostavljana  od strane zemalja koje su se obračale za finansijske  
aranžmane prema MMF-a, znači od Grčke, Iraka, Tajvana i na kraju i BiH 
gdje u svakom dokumentu pisma namjere u preamboli na engleskom jeziku 
piše znači, na svake države piše da je pismo namjere isključivo vlasništvo 
zemlje koja ga upućuje i objavljuje se na toj stranici samo uz saglasnost te 
zemlje za članove njihovog servisa  
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02.06.2016 Vlada F BiH Ostalo 



pristupa toj internet stranici. Druga stvar koja je simptomačna čisto radi 
javnosti, znači, pričati o nečemu da ne znate šta se u njemu nalazi a 
direktni ste potpisnik pisma namjere. Jednostavno nije korektno ni prema 
javnosti ni prema onima koji pokušavaju samo da zbog promjene modela 
aranžmana znači, naša je namjera isključivo da zbog promjene modela 
aranžamana koji se sad mijenja iz stejd baj u ...koji je  na duži period u 
smislu grejsa i na duži period vraćanja da javnost i mi kao parlamentarci 
raspravimo ono što se država i izvršna vlast na svim nivoima obvezala da će 
ispoštovati u smislu traženog aranžmana kada je u pitanju MMF. Ja sam 
htio samo da još jednom Kolegij da se očituje o pismu vezano za MMF i da 
razjasnimo ovu situaciju da je pismo naše vlasništvo da ga potpisuje 
konkretno premijer i zamolio bih da vama pomognemo uredništvo avaza 
koje ima očigledno pismo namjere kako smo mogli vidjeti po jutrošnjem a 
niko ga drugi nema zamolio bih uredništvo avaza da u interesu javnosti i pri 
tome tih sjednica dostavi pismo namjere i premijeru pošto je njegovo 
išarano i da dostavi parlamentima da imamo materijal za te temacke 
sjednice. Zahvaljujem 

Pitanje Aner Žuljević Tražim da mi se dostavi sljedeći podaci za sva privredna društva uključujući 
Lutriju BiH od stupanja na snagu Zakona o igrama na sreću 02.07.2015. 
godine Zakona o fiskalnim sistemima 01.01.2010. godine. Koji su 
priređivaći igara na sreću fiskalizirani u skladu sa Zakonom o fiskalnim 
sistemima te da li postoji iko ko nije fiskaliziran i po kojem osnovu. Koji su 
sve priređivaći vrste igara uvezani ...Porezne uprave kroz aplikaciju spom te 
koje vrste igara priređuju, tko priređuje i ko ima  
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odobrenje za priređivanje igara na sreću putem interneta. Da mi se 
dostave podaci po vrstama igara, kladionice ERG internnet kasina, automat 
kluba, i klasične igre po priređivaću prikazati bruto uplatu, bruto isplatu i 
sve plaćene naknade i poreze kao i doprinose. Pod tim se podrazumjeva 
naknada za izdavanje i produženje odobrenja za otvaranje novih lokacija za 
preseljenje plaćeni paušali, porez na dobitke naknade za uplatu i porez na 
dobit. Takođe da se dostavi da li Lutrija BiH ima saradnju i potpisan ugovor 
o poslovnoj saradnji domaći inostrani subjekti iz člana 27., i člana 28., i 
Zakona o igrama na sreću te ukoliko postoji izdata odobrenja za 
priređivanje tombole bingo u zatvorenom prostoru iz člana 68., Zakona o 
igrama na sreću od strane Porezne uprave da se navede kojim subjektima 
se radi. Drugo da nas u proceduru uputio Prijedlog Rezolucije Doma naroda 

23.06.2016 Vlada F BiH Finansijski tokovi 



Parlametna FBiH o osudi segregacije i diskriminacije obrazovnom sistemu 
BiH. Smatram da je Dom naroda najpouzdanije mjesto da Rezolucijom 
pošalje jasnu poruku kako je svaki oblik segregacije i diskriminacije u 
obrazovnom sistemu BiH neprihvatljiv posebno za zemlju koja ima vrlo 
jasno deklarisan javno  politički stav o konsenzusu kada su u pitanju 
vrijednosti na putu Evroskih integracija. Nažalost činjenice u društvu nas 
upotpunosti demantuju, tako da pored onoga što imamo u HNK-a  i SBK-a 
kada je u pitanj usistem dvije škole pod istim krovom koje je predmet već 
presuđenih sudskih odluka imamo nove trendove nastavka segregacijski 
procesa kao što je situacija koju imamo u Jajcu te sa boisanskim jezikom u 
RS. Rezoluciju ste svi dobili na meil, ja ću samo glavne dijelove Rezolucije 
predstaviti pozivajući se na univerzalnu deklaraciju Ujedinjenih nacija o 
ljudskim pravima konvenciju Ujedinjenih nacija o pravima djeteta i 
Evropska konvecija o zaštiti ljudskih prava i sloboda s protokolima Ustavu 
BiH i Ustava Federacije Zakon o zabrani diskriminacaije i okvirni Zakon o 
osnovnom i srednjem obrazovanju uvažavajući presudu Vrhovnog suda 
FBiH broj 58, 0 PS od 29.08.2014. godine te zastupajući princip da dijete 
treba da bude odgojeno u duhu mira dostajanstva tolerancije slobode 
jednakosti i solidarnosti. Uzimajući u obzir značaj i raznovrsnost tradicija 
kao zajedničkih kulturnih vrijednosti građana FBiH za zaštitu i skladni 
razvitak djeteta predlažemo u Rezoluciji da Dom naroda Parlametna 
Federacije pozove odgovorne institucije tijela organe političke subjekte ili 
pojedince na obustavu ukidanje napuštanje svih oblika djelovanja koje 
potiću na segregiranje ili diskriminisanje đaka u FBiH po bilo kojem osnovu. 
Takođe Dom naroda poziva sve relevantne činitelje unutar obrazovnog 
sistema u Federaciji na dosljednju primjenu zakonske regulative kojim je 
zabranjen svaki oblik disegregacije i diskriminacije djece uz poštivanje 
individualni i kolektivnih prava i osiguranje dostupnosti i znanja iz oblasti 
jezika kulture nasljeđa svih građana i naroda u BiH u okvirima jedinsvenih 
nastavnih planova i programa. Dom naroda poziva misiju OSC-a u BiH i 
ured Visokog predstavnika da postupaju u skaldu sa svojim mandatima, te 
koristeći ustavna ovlaštenja poduzmu sve mjere kako bi praksa segregaciej 
diskriminacije kao ključna opasnost za osptanak i razvoj 
bosanskohercegovačkog društva kao pluralne tolerantne društvene 
zajednice bude dokinuta. Takođe Dom naroda Parlamenta Federacije 
apeluje i poziva Dom naroda i Zastupnički dom parlamentarne skupštine 
BiH da usvoje Rezoluciji o osudi segregacije i diskriminacije u obrazovnim 
sistemima u BiH osuđujući naročito protivustavnu praksu osporavanja 



prava na upotrebu naziva jezika u skladu sa Ustavom BiH u obrazovnom  
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sistemu RS oblika segregacije i diskriminacije osuđena ovom Rezolucijom te 
sve druge prepoznate oblike segregacije i diskriminacije u obrazovnom 
sitemima u BiH. To je najvažniji dio Rezolucije. Ja bih zamolio ako postoji 
mogućnost naravno u skladu sa Poslovnikom uvrstimo ovu Rezoluciju ako 
je moguće kao zadnju tačku sjednice, ove sjednice koju imamo pred 
sobom. Zahvaljujem. 

Pitanje Aner Žuljević Nakon sjednice Vlade održane 25.08. u saopštenju je naznačeno kako će 
javnost biti detaljno informisana o privatizaciji. Da podsjetim i nas ovdje 
sve a i javnost, radilo se o zahtjevu predsjednika jedne od stranaka koalicije 
u kojoj traži da se izvrši obustava privatizacije Fabrike duhana Sarajevo. 
Tada je na Vladi zaključeno da će Ured premijera zajedno sa zamjenikom 
pripremiti objedinjenu informaciju vezano za postupak privatizacije FDS i 
drugih kompanije u kojim Federacije BiH je manjinski vlasnik, konkretno 
Sarajevo osiguranje i Bosnalijek. Činjenica je da bar po sjednicama dnevnog 
reda narednih vlada tu informaciju nismo mogli vidjeti da se našla na 
dnevnom redu, međutim imamo činjenicu da se danas po ko zna koji put u 
istoriji ove zemlje ponovila privatizacija na pljačkaški način. Putem berze 
FDS je  
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prodana za mizeran novac i vjerovatno ova inforamcija nije ni predočena 
javnosti zbog činjenice koja bi pokazala da je ovo potpuno loš i 
katastrofalan na kraju vrlo upitno zakonit privatizacijski postupak koji se 
odradio putem berze.  
Radi javnosti moram navesti da je FDS vlasnik više firmi između ostalog i 
banaka. Da je ta ista Fabrika duhana između ostalog suvlasnik u Vakufskoj 
banci i određenih hotela kao što je Hotel u Srebrenici i na Vlašiću. 
Postavljam pitanje, da li je uopšte sačinjena ova informacija, ako je 
sačinjena zašti nije dostavljena javnosti? I također tražim da mi se dostavi i 
spisak svih planiranih privatizacija u ovoj godini sa jasno naznačenim 
modelom privatizacije, a da pomognem Vladi Federacije da ne napravi još 
jedan katastrofalan potez u narednom periodu s obzirom da nam se već 
mjesecima predstavlja Sarajevo osiguranje kao nešto što se mora prodati 
jer je tamo katastrofalno stanje. Sarajevo osiguranje je ostvarilo 34,6 
miliona maraka premije u sedam mjeseci 2016. godine, a činjenica je da je 

15.09.2016 Vlada F BiH Privatizacija 



isplatilo 18,8 miliona maraka svojim osguranicima i klijentima po osnovu 
šteta po različitim vrstama osiguranja. A ono što je Vlada Federacije imala 
namjeru jeste da ga proda za puno manji iznos nego što su oni isplatili tih 
šteta, tako da nadam se da će taj bilans za druge firme u vlasništvu 
Federacije biti zasnovan na razumu i interesu prije svega ove zemlje 
Federacije u skladu sa Ustavom. 

Pitanje Aner Žuljević Vlada Federacije na svojoj sjednici je dala saglasnost za donošenje Odluke 
ograničenja ovlaštenja izvršnom direktoru za distribuciju član Uprave JP 
Elektroprivreda da podsjetim javnost, radi se o onom slučaju kupovine 
radnih mjesta što je očigledno po meni vrlo nedvosmislena zloupotreba 
ovlasti. Ovom Odlukom predmetnom gospodinu prestaju sva ovlaštenja za 
predstavljanje i zastupanje Elektroprivrede, kao i druga ovlaštenja 
utvrđena Statutom iako je definisano da to može samo uraditi generalni 
direktor kada je u pitanju ono što je njegova nadležnost. Ovdje nije jasno 
zašto je Vlada Federacije reagovala čak i prije Nadzornog odbora? Posebno 
je interesantno obrazloženje gdje se pritvor karakteriše kao objektivna 
spriječenost obavljanja posla, iako je po Statutu definisano da automatski 
lice koje je objektivno spriječeno ne može obavljati navedenu funkciju, 
odnosno u datom momentu automatski gubi poziciju. 
Postavljam pitanje premijeru, na osnovu kojih zakonskih odredbi se ova 
Odluka našla na Vladi Federacije? Šta je motiv ovakve odluke Vlade? Da li 
ovo znači da se Vlada direktno stavila u zaštitu predmetne osobe, odnosno 
da li će prilikom izlaska iz pritvora ponovno obavljati funkciju izvršnog 
direktora u Elektroprivredi? 

15.09.2016 Vlada F BiH Javna preduzeća 

Pitanje Aner Žuljević I imam jedno nezadovoljstvo odgovorom, postavljao sam neka pitanja 
prema Poreznoj upravi vezano za igre na sreću. I nažalost, da li zbog mog 
možda formulisanog pitanja ili namjere nisam dobio baš odgovor onaj koji 
sam tražio, pa ponovno postavljam dopunu.  
Da li su sva fiskalna mjesta Lutrije BiH, odnosno da li su uplatna mjesta 
Lutrije BiH fiskalizirana i da li su sve igre koje se mogu organizovati po 
Zakonu o igrama na sreću u svim registrovanim privrednim subjektima 
uvezane sa aplikacijom u Poreznoj upravi? 

15.09.2016 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Aner Žuljević Prije nekoliko mjeseci sam ovdje postavio pitanje Resornom ministarstvu 
okoliša i turizma u cilju preispitivanja okolinske dozvole za izgradnju mini 
hidroelektrana na rijeci Buni u Mostaru.  
Tada sam u okviru dokumentacije dostavio dokumente koji su neupitno 
dokazivali kako postoji opravdana sumnja da je okolinska dozvola izdata 
bez relevantne dokumentacije definisane u zakonu.  

02.02.2017 Vlada F BiH Ekologija 



Kao odgovor na moje pitanje tada je resorna ministrica me obavijestila da 
je formirala Komisiju u cilju ispitivanja svih mojih navoda i provjeru 
dokumntacije iz predmeta. S obzirom da je već više mjeseci taj predviđeni 
rok istekao a nisam dobio nikakv odgovor zamolio bi ministricu da me 
pismeno obavijesti o rezultatima rada Komisije. 

Pitanje Aner Žuljević Uzimajući u obzir činjenicu da je Vlada Federacije vrlo intenzivno 
promovisala uredbu o prvom zapošljavanju gdje smo svjedočili većem 
broju izmjena iste u smislu forme implementacije javnog novca kao 
poticajnih sredstava u programima zapošljavanja tražim informaciju o 
rezultatima iste i to koliko je pravnih lica konkurisalo i u kojim 
djelatnostima a koliko je njih ostvarilo pravo na poticaje. 
Koliki je broj osoba u okviru tih pravnih lica ostvario pravo na poticajna 
sredstva. Molim vas da mi se svi navedeni podaci dostave strukturno po 
kantonima. 

02.02.2017 Vlada F BiH  

Pitanje Aner Žuljević tražim od menadžemnta PIO da mi dostavi tabelarni pregled po mjesecima 
za 2015 i 16 godinu, broj obveznika uplate doprinosa, broj osiguranika, 
ostvareni prihodi od doprinosa, broj korisnika penzija po Zakonu o PIU i 
isplaćena sredstva za penzije po Zakonu o PIU. Toliko, zahvaljujem. 

02.02.2017 Vlada F BiH Penziona politika 

Pitanje Aner Žuljević Upitao je da li je istina da Vlada Federacije BiH putem Nadzornog odbora 
vrši imenovanja tri v.d. izvršna direktora Razvojne banke Federacije BiH, 
iako su do sada prema internim aktima bila dva izvršna direktora te, ako je 
ovo istina, zašto se zaobilazi konkursna procedura. Zatražio je pisani 
odgovor na ovo pitanje. 

09.02.2017 Vlada F BiH Javna uprava 

Pitanje Aner Žuljević , a odnosi se na tvrdnju premijera iznesenu na “sesiji Kruga 99” da Vlada 
Federacije ima odjel za koorporativno upravljanje koje se bavi izvještajem 
svih 18 strateških kompanija. Pitao je koji je pravni osnov za funkcionisanje 
ovog odjela; ko su članovi; po kojem pravnom osnovu imaju pravo da 
formalno prave izvještaje o radu bilo koje kompanije, s obzirom da je to 
zakonom jasno propisano. Zatražio je pisani odgovor na ovo pitanje. 

09.02.2017 Premijer 
Federacije BiH 

Javna preduzeća 

Pitanje Aner Žuljević Prvo na 95. sjednici 10. marta 2017. godine Federalna Vlada je donijela 
dvije odluke, koje se odnose na davanje saglasnosti na zaključivanje 
ugovora o zalogu novćanih sredstava i potraživanje između Razvojne banke 
Federacije i Vlade Federacije u svrhu osiguranja izvršenja obaveza iz 
ugovora o kreditu od 13.02.2017. godine zaključenog između Razvojne 
banke i Autocesta Federacije u iznosu od 48 miliona KM.  
Naravno tu ne bi nilo ništa sporno da u nastavku saopštenja same Vlade u 
obrazloženju konkretnih odluka Vlada je zadužila Autoceste da dio prihoda 
ostvarenih nakon usvajanja Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o 

27.04.2017 Vlada F BiH  



akcizama prioritetno usmjeri u svrhu povrata ovog kredita. 
S obzirom da svi mi znamo na koji način je završilo sve ono kako je završilo 
kada je u pitanju Zakon o akcizama postavljam pitanje na bazi kojeg 
pravnog osnova se mogu donositi odluke na bazi futura kada je u pitanju 
izvor finansiranja pogotovo za ozbiljne kreditne aranžmane koji su od 48 
miliona maraka. 
S obzirom da na bazi praćenja svih onih zakona koji smo mi ovdje usvojili 
ovdje se očigledno radilo o nužnoj i hitnoj potrebi primjene Zakona o 
finansijskom poslovanju koji je regulisao plaćanje određenih obaveza 
dospjeće od 60 dana i očigledno je bilo isforsirano da Autoceste moraju se 
kreditno zadužiti kako bi mogli da ispoštuju Zakon koji smo mi ovdje 
usvojili.  
Tražim da mi se dostave predmetne odluke Vlade te Ugovor o kreditu 
samo s ciljem utvrđivanja svih relevantnih činjenica koje se odnose na 
opravdanost utroška ovog javnog novca. 

Pitanje Aner Žuljević Druga inicijativa odnosno pitanje se odnosi na blinker odnosno treptače u 
saobraćaju tj. rotociona svjetla. S obzirom da već više mjeseci imam stalne 
primjedbe građana da su vrlo često u situaciji da spašavaju živu glavu na 
cesti od strane onih koji imaju na svom autu svijetleću oznaku, koja bar po 
njima im daje određena ekskluzivna prava u saobraćaju. Često to izlazi iz 
okvira onoga što je zakonom definisano i vrlo često se ugrožavaju drugi 
sudionici u saobraćaju pa čak iako su dobre namjere da pokušaju da se 
sklone a nemaju gdje da se sklone.  
To više prelazi u fazu određenog maltretiranja od građana u saobraćaju i 
zbog toga pokrećem inicijativu i naravno par pitanja čisto kao podršku toj 
inicijativi. Znači ko ima pravo ugraditi kad koristiti rotociona svjetla ovdje 
govorim namjenski o službenim vozilima.  
Da li se o navedenom vodi službena evidencija te ako vodi da mi se dostavi 
informacija ko faktički ima pravo na nivou Federacije po strukturi od 
kantona do Federalnih nivoa korist i rotociona svjetla na službenim 
vozilima izuzev da se radi o policijskim zvaničnim autima u pratnji.  
 
2/3 AS 
Da li se poduzimaju određene inspekcijske aktivnosti u smislu otkrivanja 
očigledne zloupotrebe koja je već evidentna na terenu i da li postoje 
određene kazne i kakve.  
Uglavnom ova pitanja i ovo sve smatrajte inicijativom za uređivanje ove 
problematike u smislu reduciranja i vrlo ograničenog broja onih koji imaju 

27.04.2017 Vlada F BiH Javna uprava 



zakonsko pravo ako je moguće da se ovo isključivo reguliše kroz činjenicu 
pratnje i policijskih vozila koji imaju na to pravo. Zahvaljujem. 

Pitanje Aner Žuljević koje veterinarske organizacije su dobile  
4/2 sk 
 
transfer predviđen Budžetom Federacije. Koliki je iznos tog transfera po 
veterinarskim organizacijama, opštinama i kantonima, te po kojim 
kriterijima? Koje veterinarske dijagnostičke ustanove su dobile transfer 
predviđen Budžetom, koliki je iznos tog transfera i po kojim kriterijima?  
Obzirom na iznos utrošenih sredstava molim da mi se dostavi odgovor 
kakva je epidemiološka situacija u Federaciji po pitanju boleti koje su 
predmet kontrole a naročito bruceloza, da li je program smanjio broj 
slučajeva u kojem obimu i kakvo je sadašnje stanje, broj oboljelih životinja i 
broj oboljelih stada? 
Koja fizička i pravna lica u Federaciji su izgubila naknadu štete za uginule, 
ubijene i uklonjene životinje, dati tačan iznos naknada, broj uklonjenih i 
ubijenih životinja i visinu naknade koja je isplaćena fizičim i pravnim licima 
ukupno i po životinji? 
Na koji način su uklonjene životinje iz prethodnog pitanja? Šta je urađeno 
sa leševima životinja? Na kojim lokacijama je izvršeno uklanjanje i da li je 
moguće da odgovarajuća stručna institucija izda potvrdu da je ovo 
uklanjanje izvršeno na način da su minimizirani rizici za dalje širenje 
bolesti? 

10.05.2018 Ministarstvo 
poljoprivrede, 
vodoprivrede i 
šumarstva F BiH 

Finansijski tokovi 

Pitanje Aner Žuljević od 01. februara nakon konačnog usvajanja akciza i povećanja cijene goriva 
da su korekcije vršene naviše još četiri puta u BiH. Prvo, po statistici 
Vanjsko-trgovinske komore prva sedmica 2018. godine cijena goriva je bila 
95 – 1,90 KM, 98-2,01 i dizel 1,88, danas smo svi svjedoci da su cijene 
značajno povećane i u odnosu na samu januar 2018. godine i svi znamo da 
faktički da kada raste gorivo logično i prirodno je za očekivati da će se sve 
ono što čini sastavni dio troška u smislu goriva faktički morati korigovati 
svoje cijene najvećim dijelom u smislu porasta tih cijena i ponovno 
socijalnog udara na građane. Ovo na kraju ne bi ni bilo sporno u toj 
činjenici da mi ne svjedočimo dodatnom problemu a to je da su te famozne 
akcize koje su godinu dana bile predmet sporenja i njihovog usvajanja 
najavljivan je kao spektukularan izvor finansiranja razvoja Federacije i 
pokretanja javnih radova koji će na kraju ekonomski preporoditi ovu 
Federaciju valjda samim tim vratiti i povećati, vratiti taj novac indirektno 
građanima kroz bolji životni standard. I naravno, omogućiti da mi kao 

10.05.2018 Vlada F BiH Finansijski tokovi 



zemlja napredujemo. Međutim, danas smo u situaciji faktički da nam raste 
gorivo da se parlamentarna većina složila oko činjenica da zavukući ruku 
građanima i privredi izvuče taj novac u smislu rasta cijena goriva a tri ili 
četiri mjeseca nismo u stanju da se na nivou države dogovori raspodjela 
sredstava koja je osigurana u smislu primjene Zakona koji su usvojeni.  
Ja postavljam Vladi Federacije dva pitanja a to je, da li Vlada Federacije 
zbog ove tendencije koju imamo u naglim promjenama cijena goriva koja 
su faktički direktni rezultat promjena cijena izuzev ovih akciza na svjetskom 
tržištu planira ikakve mjere u smislu terminala, angažovanja određene 
količine goriva koji bi trebali da ublaže i da imaju socijalni efekat 
ublaživanja efekata ovih promjena cijena? 
I druga stvar, da mi se dostavi informacija šta su trenutno razlozi 
nepostizanja dogovora kada je u pitanju raspodjela novca ovog koji je 
osiguran? Šta je naravno Vlada Federacije u svom dijelu učinila po tome da 
ovaj proces koji je nažalost apsolutno zakamufliran i nema apsolutno 
dodatnih informacija? Mi tražimo da Vlada izađe sa jednom informacijom 
prema Domu naroda šta se dešava sa tim novcem? Kada smo bili u stanju 
promptno novac isisati džepova građana i privrede na određene račune, 
očigledno da se trebamo malo više potruditi da se taj novac počne vraćati 
u te investicije koje su očigledno bile obećane a danas od njih nema ništa. 
4/3 sk 
 
Znači, zamolio bih da li Vlada ima ikakav plan u smislu terminala i rezervi 
koje će obezbjediti socijalni efekat kada je u pitanju promjena cijena na 
svjetskom tržištu i da nam se dostavi informacija zašto nema dogovora 
kada je u pitanju raspodjela novca koji je obezbjeđen Zakonom o 
akcizama? 

Inicijativa Anes Osmanović Da li Vlada Federacije BiH u ovom novom mandatu predviđa rješavanje 
pitanja porodiljnih naknada kako bi se donekle uskladila primanja po svim 
kantonima? Cijenim da pod hitno moramo reagovati i ovo pitanje rješavati 
jer su pokazatelji broja novorođene djece zabrinjavajući. Mišljenja sam da 
pojedini kantoni nemaju kapaciteta niti sredstava da ovo pitanje tretiraju 
kako bi trebalo a mi kao društvo ne smijemo dopustiti da rađanje djeteta 
ne bude stimulirano ili da dijete vrijedi više u nekom kantonu ili da majke 
odlaze na biro za zapošljavanje dok se porađaju. Stoga pokrećem inicijativu 
za formiranje jedinstvenog porodiljnog fonda na nivou Federacije BiH i 
izmjenu i dopunu svih zakona koji se odnose na porodilje s ciljem 
povećanja nataliteta u Federaciji BiH. Poražavajuće je i nedopustivo da za 

15.07.2015 Vlada F BiH Zakonodavstvo 



novorođeno dijete u jednom kantonu ima naknada u drugom nema ili da 
su te naknade duplo ili više puta veće u jednom kantonu nego u drugom ili 
što je još najgore da majke porodilje iz privatnog sektora da bi ostvarile 
neko primanje odlaze na biro za zapošljavanje dok se dijete ne rodi i ojača 
kako bi imale neku naknadu. Mišljenja sam da bi osnivanje jedinstvenog 
fonda za porodilje na nivou Federacije BiH pored ukidanja različitih oblika 
diskriminacije porodilja stimuliralo ekonomiju BiH jer bi jedan od ključnih 
osnova za diskriminaciju žena u radnoj snazi bio ukinut, a obiteljima 
ponudilo neophodnu podršku. Hvala. 

Inicijativa Anes Osmanović Općina Odžak pa samim tim i FBiH od kada je ukinut seoski prelaz na ovom 
prostoru nema graničnog prelaza i sav se promet obavlja većinom 
prekograničnog prelaza Bosanski Brod što sigurno ne doprinosi izgradnji i 
razvoju ovog odvojenog i zapostavljenog dijela Federacije BiH. Stoga 
pokrećem delegatsku inicijativu da se što je moguće prije već naredne 
godine započne izgradnja mosta na rijeci Savi, dovrši izgradnja dionice 
autoputa  Vc Svilaj Odžak kao izgradnja  carinskog prelaza sa svim pratećim 
terminalima izgradnja pomenutog mosta sigurno bi pomogla razvoju a 
samim tim i opstanak na ovim povratničkim prostorima, a blizina velikog 
broja Slavonskih sela i gradova poput Đakova, Našca, Osjeka bi donijela 
ovom kraju procvat trgovine obrta industrije i velike prihode. Siguran sam 
da bi ambijent beznađa i masovnog odlaska prvenstveno mladih ljudi koji 
sada vlada ovom prostorom izgradnjom mosta i graničnog prelaza bio 
zamjenjen prosperitetom i povratkom ljudi kao investicijama u 
zaboravljenu Posavinu. Hvala. 

17.12.2015 Vlada F BiH Saobraćaj i 
komunikacije 

Inicijativa Anes Osmanović Sve nabrojano iziskuje vrijeme, troškove i strpljenje naših građana. 
Uspostava Općinskog suda u Odžaku ne bi koštala puno pošto već postoje 
prostorije pri Kantonalnom sudu. Kadrova takođe ne nedostaje i uz male 
korekcije bi se mogao uspostaviti ovaj Sud. 
Stoga prema Visokom sudskom tužiteljskom vijeću Federacije BiH 
Ministarstvu pravde Federacije Bosne i Hercegovine i Vladi Federacije BiH 
pokrećem sljedeću delegatsku inicijativu. 
Da se nadležni za ovo pitanje u što kraćem roku razmotrimo inicijativu te 
da se u ovoj godini uspostavi Općinski sud u Odžaku na zadovoljstvo žitelja 
ovog kraja. Hvala. 

17.03.2016 Vlada F BiH Sudstvo/Pravosuđe 

Inicijativa Anes Osmanović Pokrećem delegatsku inicijativu prema Vladi Federacije BiH da ministri ili 
ministrice koji nisu posjetili pojedine kantone to učine najdalje do godišnjih 
odmora kako bi se upoznali s gomilom problema iz svojih resora koji 
pojedini kantoni imaju. Pošto uveliko gazimo drugu godinu mandata ove 

02.06.2016 Vlada F BiH  



Vlade cijenim neprimjereno da postoje ministri koji nisu obišli sve kantone 
u FBiH a tu su od početka. Razumijem da svi ministri nisu tu od samog 
početka mandata ove Vlade ali su i oni ipak kroz ovih sedam mjeseci morali 
naći vremena i puta do svih kantona a posebno malih i udaljenih kantona. 
Kanton iz kojeg dolazim Posavski su pojedini članovi Vlade posjećivali više 
puta u dosadašnjem mandatu kao i sam premijer ali još uvijek ima 
ministrica i ministara koji nisu za to našli vremena. Bojim se da bi mogao i 
mandat proći a da pojedini iz izvršne vlasti ne vide ravnu Posavinu. Stoga 
još jednom ponavljam inicijativu upućenu Vladi FBiH da do godišnjih 
odmora svi ministri i ministrice iz Vlade Federacije BiH posjete sve kantone 
kako bi se direktno na terenu upoznali s problemima iz svojih resora u 
kantonima. Hvala. 

Inicijativa Anes Osmanović Zahvaljujem predsjedavajuća. 
Pozdravljam vas i zamjenike, pozdravljam predstavnike Vlade, kolegice i 
kolege zastupnike, medije i goste.  
Temeljem Poslovnika imam jedno pitanje i jednu inicijativu, upućeno je 
MUP-u Federacije BiH, Federalnoj upravi policije. 
U gradu ispred kojeg dolazim Odžak ovih dana se pojavilo dosta slučajeva 
krađe identiteta u svrhu izbornog inžinjeringa. Pojedine osobe 
provjeravajući na službenim stranicama da li su registrirani i gdje glasaju, 
uvidjeli su da im je način glasanja putem pošte na njima nepoznatim 
adresama u gradovima u Republici Hrvatskoj. Većina od tih ljudi su 
Bošnjaci, rijetko ili nikako ne putuju u RH. Tome se pojavljuje povećan broj 
glasača putem pošte za moju Općinu za nekih 300-400\% nego na prošlim 
izborima. To su prijavili lokalnoj policiji, SIPA-i i nadležim organima.  
Stoga pitam, da li je MUP, Uprava policije federalna upoznata sa ovim 
slučajevima? 
Inicijativa, podnosim Inicijativu da se MUP i FUP uključe i ispitaju ove 
indicije i sukladno svojim nadležnostima pokušaju se uključiti u ove 
slučajeve. 

15.09.2016 Vlada F BiH Ostalo 

Inicijativa Anes Osmanović Te pokrećem delegatsku Inicijativu prema Ministarstvu prometa i 
komunikacija kao i cestama Federacije da se u ovoj godini predvide 
sredstva za izgradnju kružnog toka na ulazu u Odžak kod križanja 
Magistralne ceste M14 sa zaobilaznicom, koja je ujedno i priključak na 
Koridor 5c i da se čim prije završe i započeti radovi na ovom za Odžak 
veoma važnom cestovnom projektu. Zahvaljujem. 

12.01.2017 Vlada F BiH Saobraćaj i 
komunikacije 

Inicijativa Anes Osmanović također predlažem da predstavnici oba doma Parlamenta Federacije 
učestvuju na ovoj tematskoj sjednici, izvijeste sve zastupnike o zaključcima 

02.02.2017 Vlada F BiH Ostalo 



i ako je potrebno zakažu tematsku sjednicu oba doma Parlamenta 
Federacije BiH na ovu temu. 

Inicijativa Anes Osmanović prema Vladi Federacije BiH, da napravi tematsku sjednicu zajedno sa 
predstavnicima općina i kantona gdje su najmasovniji odlasci stanovništva 
da se predlože mjere koje bi doprinijele ostanku ljudi života na ovim 
prostorima. 

02.02.2017 Vlada F BiH Ostalo 

Inicijativa Anes Osmanović prijedlog za održavanje tematske sjednice vezano za iseljavanje 
stanovnistva 

02.02.2017 Vlada F BiH  

Inicijativa Anes Osmanović da se ubrza izgradnja pomenutog kružnog toka kao i završetak svih radova 
na koridoru Vc u Posavini. 

09.02.2017 Javno preduzeće 
Ceste Federacije 
BiH 

Saobraćaj i 
komunikacije 

Inicijativa Anes Osmanović Inicijativa je da se ponovo otvori ovaj ured posebno u ovom periodu kad 
imamo odlazak stanovništva u zemlje zapadne Evrope odvojeni smo 
teritorijalno od Federacije pa  
 
3/2 ah 
 
sam mišljenja da bi ovaj ured mogao kordinirati i biti pomoć stanovništvu 
za potrebe prema federalnoj razini vlasti.  Hvala. 

30.03.2017 Vlada F BiH Javna uprava 

Inicijativa Anes Osmanović Pošto cijenim da je jako veliki broj priključaka našeg građanstva na gore 
pomenute firme koje preko raznih antena, kablova pružaju usluge 
interneta, paketa TV i drugih programa, a to sve uredno naplaćuju po dosta 
visokim cijenama. 
Stoga pokrećem Inicijativu prema Vladi, resornim ministarstvima prometa i 
zaštite okoliša da oforme jedan stručni tim ljudi koji bi ovu oblast uredili, 
ispitali utjecaj tih emitira na okolinu i zdravlje i sve to pretovrili možda u 
jedan zakon kojim bi ova oblast bila tretirana i data nama ovdje na 
usvajanje. 

27.04.2017 Vlada F BiH  

Inicijativa Anes Osmanović Stoga pokrečem delegatsku inicijativu da se predvide sredstva i čim prije 
izgradi kružni tok ili neko drugo rješenje za ovu raskrsnicu na kojoj smo već 
imali prometnu sa smrtnim ishodom a samo par mjeseci je u upotrebi. 
Cijenim da će biti još više sigurnosnih problema na ovome dijelu 
zaobilaznice kad se pusti autoput u upotrebu a planria se početkom 
naredne godine. 
Takođe smatram da se na toj zaobilaznici treba dobro osvijetliti i svaki 
prilaz lokalnog puta kako bi se izbjeglo neželjeno. 

10.05.2018 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F 
BiH 

Saobraćaj i 
komunikacije 

Inicijativa Anes Osmanović I treća delegatska inicijativa temeljem gore pomenutog pokrečem 
inicijativu prema Federalnom ministarstvu prometa i cestama Federacije 

10.05.2018 Ministarstvo 
prometa i 

Saobraćaj i 
komunikacije 



BiH da se predvide sredstva na magistralnoj cesti koja prolazi kroz grad 
Odžak i urade slijedeće stvari.  
 
 
5/2 AS 
 
1. Obnoviti dotrajale trotoare izgraditi nove na mjestima gdje nema od 
Robne kuće semafora u Odžaku do izlaza i novoizgrađenog kružnog toka 
prema Modriči. Na  tom dijelu ceste postoje trotoari izgrađeni početkom 
osamdeseti godina koje je vrijeme ali i rat pregazilo. Na mjestima su 
izjednačeni sa cestom kao da ih i nema te treba uraditi nove čim prije. 
2. Takođe na istoj cesti u dijelu magistralne ceste postaviti trepteča 
upozorenja i pješačke prelaze kao i digitalna upozorenja za brzinu kao 
preventivu. Smatram takođe da treba postaviti i horizontalne usporivače 
brzine na magistralnu cestu ... s ulicom 27 juli to je ulica koja vodi prema 
centru grada i džamiji i na tom dijelu označiti na najbolji mogući način 
pješački prelaz koji su tu nalazi jer često se tu dešavaju nezgode  i cijenim 
da je jako ugrožena sigurnost pješaka na tome dijelu magistralne ceste. To 
nisu neka značajna sredstva pa bi molio nadležne da uvaže moju inicijativu 
i da što prije u ovoj godini to pitanje riješe kako bi sigurnost pješaka na 
ovom području bila što bolja. 

komunikacija F 
BiH 

Pitanje Anes Osmanović Da li je moguće i ako jeste da mi dostavi informaciju o svim isplaćenim 
poticajima i ostalim sredstvima u poljoprivredi u proteklom mandatu 
rastaksanu po godinama za Posavski kanton? 

15.07.2015 Ministarstvo 
poljoprivrede, 
vodoprivrede i 
šumarstva F BiH 

Poljoprivreda 

Pitanje Anes Osmanović Prvo delegatsko pitanje upućeno Ministarstvu obrazovanja i nauke. U 
gradu iz kojeg dolazim Odžak djeca Bošnjačke nacionalnosti još uvijek 
nastavu izvode po planu i programu na Hrvatskom jeziku i uče taj jezik.  
Bosanski jezik je nepoznanica u školama Posavskog kantona uprkos 
velikom broju inicijativa od strane zastupnika pa i mene samog kroz 
Skupštinu Posavskog kantona. 
U nekim dijelovima kantona na primjer u gradu Odžaku u nekim razredima 
je čak i nadpolovična većina učenika Bošnjaka. Odgovora na moja pitanja je 
bilo raznih. Sve se otprilike svodi na isto da se prave neke...             
neke ankete kako bi se roditelji izjasnili da nije moguće organizirati 
nastavu, osim da se škole podjele što naglašavam nije cilj nikome, ne dolazi 
u obzir bar što se mene tiče. I naravno osnovni izgovor je nedostatak 
finansijskih sredstava. Stoga, pitam nadležno Ministarstvo, da li sukladno 

17.12.2015 Vlada F BiH Ljudska prava 



svojim mogučnostima i ovlastima može uticati ili bar dati prijedlog struke 
kako organizirati nastavu kako bi napokon djeci bošnjačke nacionalnosti 
bilo omogučeno da izučavaju svoj maternji jezik i obavljaju nastavu na 
istom. Prva delegatska inicijativa, stoga po ovom pitanju pokrećem 
delegatsku inicijativu da delegacija ministarstva obrazovanja i nauke 
posjeti kanton Posavski obiđu škole u Odžaku, Orašju te vide sa resornim 
kantonalnim ministarstvom načine i formule kako bi se mogla ova 
diskriminacija učenika otklonuti, opet naglašavam bez dodatnih podjela 
učenika. Naravno, nakon te posjete da mene i nas obavjeste o svom 
viđenju stanja potrebe mjera koje treba provesti na terenu po ovom 
pitanju, kako bi ova diskriminacija bila otklonjena i zadovoljila osnovno 
ljudsko pravo na obavljanju nastave na maternjem jeziku. 

Pitanje Anes Osmanović Drugo delegatsko pitanje, Vladi BiH i Autocestama FBiH. Prošle godine 
započeta izgradnja dionice Autoputa Odžak – Svilaj. Dionica je vrlo brzo 
izgrađena tačnije trasa dionice je nasipana i pripremljena za završni dio tj 
asfaltiranje i puštanje u promet. Mogu naglasiti da izvođaćima i svim 
učesnicima ovog projekta čestitam na brzini i kvalitetu rada. Pitanje, pitam 
kad će biti nastavljeni radovi, i zašto se čeka sa izgradnjom graničnog 
prijelaza na toj dionici. Da pokrećem inicijativu da Vlada Federacije tačnije 
nadležno ministarstvo i Autoceste Federacije čim prije nastave radove na 
pomenutoj dionici i stvore uvjete da granični prelazi u Svilaju u općini 
Odžak u što kraćem roku bude izgrađen i pušten u promet. 

17.12.2015 Vlada F BiH Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Anes Osmanović Treće delegatsko pitanje Vladi FBiH šta je sa izgradnjom mosta na rijeci Savi 
u rejonu Svilaja, općina Odžak koji se nalazi na Koridoru Vc. Godinama se 
izgradnja ovog mosta pomjera ili opstruira zbog čega je to tako i kada će 
napokon taj most rijeci Savi početi da se radi. Nelogično je da se radi 
dionica Autoputa Odžak –Svilaj koja je u velikom dijelu  već izgrađena, a da 
se izgradnja mosta razvlaći i još ne počinje. Cijenim da je prioritet treba biti 
izgradnja mosta i carinskog prelaza sa svim pratećim elementima nego 
izgradnja sirove ceste koja od ničega vodi nigdje. Most bi povezao već 
izgrađenu mrežu autoputa u Republici Hrvatskoj sa općinom Odžak. 

17.12.2015 Vlada F BiH Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Anes Osmanović Delegatsko ovo pitanje upućeno Ministarstvu finansija i Vladi FBiH. U 
šetom mjesecu prošle godine kod usvajanja Zakona o igrama na sreću imao 
sam par amandmana od kojih sam odustao iz razloga što mi je obečano kao 
i još nekim kolegama da ćemo brzo u toj godini imati izmejne i dopune 
ovog Zakona u koje bi bile ugrađene naše primjedbe i sugestije. Stoga 
pitam zašto nismo imali izmjene i dopune Zakona o igrama na sreću do 
sada i da li se planira u ovoj godini to pitanje staviti na dnevni red, te 

11.02.2016 Vlada F BiH Zakonodavstvo 



pokrećem delegatsku inicijativu cijeneći da je ovo pitanje preko potrebno 
rješavati, a svejdoci smo da je javnost zatretirala problemom u ovoj oblasti 
prvenstveno kod kladionica kojima cvijetaju prihodi bez potpune kontrole 
države, pokrećem delegatsku inicijativu da Vlada i oba Parlamenta FBiH u 
najkraćem mogućem roku ovaj Zakon stave u razmatranje i da ga što prije 
imamo na dnevnom redu kako bismo pokušali zakonski regulirati ovu 
oblast na najbolji mogući način. Pitanje za Federalno ministarstvo kulture i 
sporta, da li je istina da jedan rukovodeći službenik Bošnjak iz Federalnog 
ministarstva kulture i sporta nije imenovan ni u jednu komisiju u ovom 
ministarstvu od počeka mandata. 

Pitanje Anes Osmanović Drugo pitanje, molim da mi se dostavi spisak svih komisija koje su 
imenovane od početka mandata razvrstane prema komisijama i da sadrži 
imena članova naziv radnog mjesta i vrstu stručne spreme 

11.02.2016 Vlada F BiH Javna uprava 

Pitanje Anes Osmanović Treće pitanje, takođe molim da vas, da mi dostavite prijedloge Federalnog 
ministarstva kulture i sporta za komisije radna tijela i sl. koje je predloženo 
od početka ovog mandata prema drugim državnim, federalnim 
institucijama takođe razvrstano da li su osobe uposlenici ministarsta ili 
vrsta stručne spreme i naziv radnog mjesta ukoliko su uposlenici 
ministarstva. Hvala. 

11.02.2016 Vlada F BiH Javna uprava 

Pitanje Anes Osmanović Zahvaljujem predsjedavajuća, uvaženi dopredsjedniče, potpredsjednice 
Federacije, uvaženi ministri iz Vlade Federacije, predstavnici medija, 
stručne službe i dragi gosti, sve vas srdačno pozdravljam. Sukladno 
Poslovniku, imam jedno pitanje i jednu delegatsku inicijativu. Delegatsko 
pitanje upućeno Vladi Federacije BiH, koji je razlog da se ...razni poticaji 
kroz ministarstva i zavode zapošljavanje isključivo ugostiteljstvo kao grana 
kroz koju se može uposliti  novi broj novih radnika. Cijenim da već duže 
vrijeme prema ovoj grani privrede odnosi se krajnje nekorektno, mišljenja 
sam da se sve ukupno ugostiteljstvo gleda kroz prizmu glavnog rada  gdje 
veliki protok ljudi novca puno lakše baviti se ovim poslom i sticati prihode 
od njega. U malim sredinama je potpuno obratno, tamo ugostitelji grcaju 
jedva opstaju a vrlo često zatvaraju radnje gdje nakon toga ostaju u 
dugovima upropaštajući kompletne obitelji, a ne mali broj radnika završi na 
ulici nekvalificirano da se dalje uključi u neke druge grane. Ugostiteljski 
objekti su sve do početka ovog stoljeća bili glavni servis građanima za 
druženje u sklapljanju poslova veza, prikupljanje i razmjeni informacija. 
Međutim, pojavom i napretkom mobilnih društvenih mreža i komunikacija 
to se polako izgubilo. Novac koji su građani nekad davno koristili za izlazak i 
provod je sada većinom troše na dopune kladionice internet kablovske i sl. 

03.03.2016 Vlada F BiH Zaposljavanje 



Ugostiteljstvo nije obrt dok u drugim zemljama jeste ugostiteljstvo kod nas 
striktno ne može biti dodatna djelatnost, a šta bi se moglo otvoriti nako 
dodatno nego neki kafić, fast fud, picerija restoran ili slično. Postoje ljudi 
koji se bave ugostiteljstvom onako usput, ali postoje mnogi koji su vezali 
sebe i svoje porodice za taj posao i žele da mogu da žive od svoga rada. 
Trenutno opet ponavljam u malim sredinama jako teško, sve bi to trebalo 
klasificirati i posložiti, samo jedan primjer recimo, gajba kole prije dedsetak 
godina bila je 11 KM, a sada je 21 KM u nabavi, a cijena u lokalima je bila  i 
ostala ista, da ne govorimo o fizikalizaciji dodatnim troškovima stalnim 
inspekcijama, jer im je najlakše kontrolirati ugostitelje pa je odnos posjete 
u nekom obrtu ili kafiću barem 1:10. 

Pitanje Anes Osmanović Inicijativu da Vlada Federacije BiH razmotri stanje u ovoj grani, preduzme 
određene korake i mjere kako bi ugostiteljstvu i ljudima koji se bave ovim 
poslom pomoglo, te samim tim spasilo dosta radnih mjesta i otvorilo novih 
u ovog grani. 

03.03.2016 Vlada F BiH Zaposljavanje 

Pitanje Anes Osmanović Zbog čega u Općini Odžak nije osnovan i ne postoji Općinski sud.  
Naime Općina Odžak je povratnička općina jedna od najrazrušenijih općina 
u Federaciji Bosne i Hercegovine u kojoj se od 1990 godine dogodio jedan 
procentualno najveći povratak stanovništva nakon ratnog stradanja. 
Općina Odžak pripada Kantonu Posavskom odvojena je teritorijalno i 
prostorno entitetom RS Federacije Bosne i Hercegovine a takođe sjedište 
Kantona Posavskog Orašja a još uvijek nije centralno povezano sa 
susjednom Republikom Hrvatskom. 
Ustavom Kantona Posavskog definirano je da kantonalno sjedište izvršne 
vlasti općina Orašje zakonodavne Općina Domaljevac Šamac a sudske 
Općina Odžak. 
Sjedište Kantonalnog suda je u Odžaku dok je za područje Odžaka Zakonom 
o sudovima Federacije Bosne i Hercegovine povjerena nadležnost 
Općinskom sudu Orašje. 
Rubni dijelovi Odžačke općine su udaljeni preko 80 km od Općinskog suda 
u Orašju. Teritorijalno razdvojnom entitetskom linijom i općinom Bosanski 
Šamac a sve je to povezano jako lošom cestovnom infrastrukturom. Ne 
postoji redovna autobusna linija niti kakav drugi javni prijevoz između ove 
dvije Posavske općine. 
Pa putovanje na Sud traju jako dugo cijeli radni dan ljudi provedu dok 
svjedoće ili su u sporu pred Sudom a moraju to obavljati osobnim autom 
kojeg većina nema. 
Sve nabrojano iziskuje vrijeme, troškove i strpljenje naših građana. 

17.03.2016 Vlada F BiH Sudstvo/Pravosuđe 



Uspostava Općinskog suda u Odžaku ne bi koštala puno pošto već postoje 
prostorije pri Kantonalnom sudu. Kadrova takođe ne nedostaje i uz male 
korekcije bi se mogao uspostaviti ovaj Sud. 

Pitanje Anes Osmanović Da li su svi aktuelni ministri i ministrice u Vladi Federacije BiH posjetili sve 
kantone i upoznali se sa problemima na terenu u svakom od kantona iz 
nadležnosti u kojem upravljaju? 

02.06.2016 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Anes Osmanović Zbog čega ne počinju radovi na izgradnji mosta na Koridoru Vc u Svilaju u 
Općini Odžak? Čini mi se da sam negdje pročitao informaciju da se s 
radovima trebalo početi u 5. Mjesecu ove godine. Puno puta su 
prolongirani i dogovoreni početci radova na tom mostu, pa se bojimo da 
nije sada neka igra na štetu ovog kraja koja traje godinama. Od 2010. 
Godine su trebali početi radovi na izgradnji ovog mosta. 

23.06.2016 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F 
BiH 

Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Anes Osmanović Stoga pokrećem i delegatsku inicijativu da se u što kraćem roku započnu 
radovi na ovom najvažnijem projektu za Posavinu jer otvara ogromnu 
perspektivu u oblasti trgovine i gospodarstva ovog dijela Federacije BiH. 

23.06.2016 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F 
BiH 

Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Anes Osmanović Prvo delegatsko pitanje upućeno Federalnom ministarstvu prometa i 
komunikacija i cestama Federacije Bosne i Hercegovine. 
Da li se planira i kada izgradnja kružnog toka na magistralnoj cesti M14 u 
samom centru grada Odžaka kod Katoličke crkve i hotela. Već par godina 
na toj  
2/5 AS 
 
lokaciji na magistralnom putu M14 nalazi se neadekvatan privremeni 
kružni tok izgrađen od plastičnih elemenata, koji zbunjuje učesnike u 
saobraćaju a nalazi se na veoma frekventnoj raskrsnici, koja je ujedno i 
najvažnija u gradu Ožaku.  
Bilo je nekih naznaka da će se taj kružni tok izgraditi, ali do danas ništa nije 
urađeno na toj lokaciji. Delegatska inicijativa. Dakle pokrećem inicijativu da 
nadležno Ministarstvo ili Ceste Federacije BiH planom predvide sredstva za 
izgradnju kružnog toka u centu Odžaka ukoliko su sredstva predviđena ili 
obezbijeđena da se radovi ubrzaju kako bi što prije izgradio taj objekat u 
centru grada. 

12.01.2017 Vlada F BiH Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Anes Osmanović Također na magistralnom putu M14 na samom ulazu u Odžak iz pravca 
Modirče od križanja sa novoizgrađenom zaobilaznicom, koja je ujedno i 
priključak na Koridor 5c planirana je izgradnja velikog kružnog toka. 
Nešto se i započelo od tog projekta, ali već više od godinu dana se ništa ne 
radi na tome. 

12.01.2017 Vlada F BiH Saobraćaj i 
komunikacije 



Pitanje Anes Osmanović Šta Vlada poduzima kako bi spriječila po meni najopasniji proces kojim 
svjedočimo od rata na ovamo a to je iseljavanje stanovništva?  
Riječ je trenutno o najvećem društvenom problemu u Federaciji BiH, ali i u 
cijeloj državi. U sredini iz koje dolazim gdje god dođete priča se s ljudima, 
to je glavna tema. Možda proced odlaska prvenstveno mladih i školovanih 
ljudi nije toliko alarmantno vidljiv iz prizme velikih gradova, međutim manji 
i posebno pogranični gradići polako nestaju. Zamislite samo jedan grad kao 
što je moj Odžak koji se širio i rastao na plodnoj ravnici Posavine sve do 
nesretnog rata i agresije. Branjen je par mjeseci 1992. godine, i spletom 
jako čudnih okolnosti u Akciji ...Koridora kroz Posavinu pada u ruke 
agresora. Kompletno stanovništvo se iseljava u razne kolektivne i 
izbjegličke kamprove na teritoriju susjedne Hrvatske. Uvidjevši da nema 
ništa od brzog povratka na svoje ognjište narod odlazi najviše u Austriju, 
Njemačku, Holandiju, Belgiju, Italiju, Dansku, Švedsku itd. 
Odžak Dejtonskim mirovnim sporazumom dodjeljuje se Federaciji BiH. 
Naša policija Odžak preuzima početkom februara 1996. godine potpuno 
razorenog i opljačkanog, tada je slovio kao ...grad u BiH. Krova niti jednog 
čitavog nije bilo na cijeloj općini, pa je dobio naziv „Kabriolet grad“. 
Započinje masovan povratak naroda najviše iz Njemačke i Hrvatske. Za 
kratko vrijeme se obnavlja, vraća život prvenstveno zahvaljujući bijednom 
narodu, ali i kapitalu koji su zaradili tokom ratnog izbjeglištva. Otvaraju se 
privatne firme koje zapošljavaju veliki broj povratnika a dosta porodica 
svoju egzistenciju nalazi u poljoprivredi. Povratak u Odžaku uspijeva ali ipak 
se polovina prijeratnog stanovništva nije vratilo jer vlade zemalja koje su 
im pružile utočište ostavile su mogućnost da ostanu. Najviše Belgija, 
Danska, Holandija, a nešto i Njemačkoj. Nekako se život odvija sve do 
unazad par godina kada ponovno dolazi iseljavanje. U zadnje dvije godine 
odlazak je masovan prvenstveno mladih bračnih parova nekih većih 
prepreka za odlazak nema jer većina onih koji odlaze i poznaju jezik imaju 
kome da ode i da boravi tamo dok se ne snađe. Stanovništo Hrvatske 
nacionalnosti ima hrvatske pasoše, pa bez ikakvih birokratskih prepreka 
nalazi poslove u zemljama EU i još lakše odlazi.  
U početku su odlazili oni bez posla, sada odlaze svi. Masovno se napušta 
područje, kuće zaključavaju i ostaju prazne. Sinovi jedinci odlaze iz 
Posavine što nikada nije dešavalo se u Posavini. Sve bi to bilo možda i u 
granicama normale da nama rat nije raspolovio stanovništvo.   
Mislim ako brzo nešto ne poduzmemo u privlačenju ljudi da ostanu da 
ćemo do kraja godine imati 2/3 stanovništva iseljeno iz moje općine. Ne 

02.02.2017 Vlada F BiH Ostalo 



znam samo da li možete zamisliti jedan grad kojem fali 2/3 stanovništva 
kako to samo čudno, jasno i besperspektivno izgleda. Kako čujem slična je 
situacija i u Livnu, Sanskom Mostu i mnogim drugim gradovima u Federaciji 
BiH. 
Stoga ako Vlada nije ništa konkretno poduzela po ovom pitanju pokrećem 
dvije delegatske inicijative. 

Pitanje Anes Osmanović Kao što znamo odlazak stanovnika u zapadno evropske zemlje je u stalnom 
porastu. Frapantan je podatak nekih nevladinih organizacija da je našu 
zemlju u ovom našem mandatu napustilo skoro 90 hiljada ljudi.  
 
2/4 sk 
 
Da li Vlada Federacije BiH raspolaže sa tačnim ili bilo kakvim podacima o 
broju ljudi koji su napustili našu zemlju u zadnje tri godine? Te, ako ima 
molim da mi se dostavi u pisanoj formi i razvrstano po godinama i 
kantonima iz kojih se odlazilo. 

02.02.2017 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Anes Osmanović u vezi izgradnje kružnog toka na dijelu zaobilaznice oko grada Odžaka koji 
je i ujedno priključak na Koridor Vc i magistralne cesti M14 iz pravca 
Modriče na ulazu u Odžak. 

09.02.2017 Javnom 
preduzeću Ceste 
Federacije BiH 

Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Anes Osmanović Dakle, u prošlom mandatu u posebno u gradu Odžaku je postojao je ured 
predsjednika Federacije zatvoren je i zbog čega je to tako, 

30.03.2017 Vlada F BiH Javna uprava 

Pitanje Anes Osmanović Koliko pored naših operatera postoji firmi u Federaciji BiH koji pružaju 
usluge korištenja interneta, kablovskih i drugih paketa TV programa? 

27.04.2017 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F 
BiH 

Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Anes Osmanović da li postoji evidencija tačnog broja korisnika usluga pomenutih firmi koji 
nisu u sastavu naših operatera, a pružaju iste ili slične usluge i da li je svaki 
kućni priključak legalno prikazan, oporezovan i evidentiran? 

27.04.2017 Vlada F BiH Ekologija 

Pitanje Anes Osmanović većinom te usluge korištenja prenose se bežičnim putem raznim antenama 
pa pitam Ministarstvo zdravstva i Ministarstvo turizma i zaštite okoliša da li 
su te antene ispitane, atestirane, da li postoji neki pravilnik koji regulira 
izbor antena i da li utječu na zdravlje, da li su ekološki prihvatljive i da li se 
o tome vodi ili ne vodi nikakvog računa? 

27.04.2017 Vlada F BiH  

Pitanje Anes Osmanović Druga Inicijativa da se najbrže moguće ispita utjecaj ovih antena, kablova, 
priključaka na okolinu i zdravlje ljudi jer sudeći po načinu postavljanja i 
instaliranja istih na raznorazna mjesta bojim da se tu nema nikakvog 
pravilnika, atesta zaštite i slično. 

27.04.2017 Vlada F BiH  



Pitanje Anes Osmanović Da li se planira u dogledno vrijeme izmjena i dopuna Zakona o kaznenom 
postupku Federacije BiH?  
Razlog postavljanja ovog pitanja je dio Zakona koji se odnosi na prava 
svjedoka i žrtava. Mene su kontaktirali dobri ljudi iz Mreže za podršku 
žrtvama i svjedocima Posavskog kantona oni su donijeli i usvojili svoj 
Akcioni plan za efikasnu i cjelovitu podršku svjedocima i žrtvama, definirali 
ključne izazove i fokus djelovanja radi osiguranja pravde u teškim kaznenim 
djelima. Oni smatraju da bi trebalo pravni okvir Fedreacije BiH dograditi na 
takav način da isti osigura povećanje povjerenja žrtvi i svjedoka instituciji 
sistema, te da im se pruži neophodno psihološko-socijalna podrška prije 
svjedočenja za vrijeme i nakon završetka postupka. Također bi trebalo da 
se ovoj kategoriji pomogne oko troškova svjedočenja, prava na zaštitu, da 
im se osigura da prava svjedoka i žrtava budu...budu jednako zaštićena ako 
ne i više od prava koje po sadašnjim procedurama ostvaruju osumičeni u 
sudkim postupcima. Kao primjer trenutnog stanja u većini sudova na isti 
ulaz ulaze i u istoj čekaonici čekaju osumičeni i žrtve ili svjedoci postupka. 
Trebalo bi odvojiti i fizičke prostore da bi se izbjeglo dodatno stresno 
iskustvo i ponovila ... žrtava. O spremnosti nas kao društva da žrtvama i 
svjedocima osiguramo naprijed navedena prava uveliko zavisni njihova 
spremnost da se uključe u procese svjedočenja i dokazivanja teških 
krivičnih djela izvođenja zločinaca pred lice pravde. Prva inicijativa 
temeljem gore navedenog pokrečem inicijativu da se na razini Federacije 
Bosne i Hercegovine osnuje Fond za preparaciju žrtvama ratnih zločina i 
drugih zločina sa elementima nasilja iz čijih bi se sredstava financiralo 
ostvarenje pomenutih prava žrtava a čime bi se poslala jasna poruka da je 
sistem progona učinkovit zaštita prava žrtava efikasna što će siguran sam 
ohrabriti žrtve i svjedoke u njihovom nastojanju da se krivci procesuiraju u 
zakonom propisanoj proceduri. 

10.05.2018 Ministarstvo 
pravde F BiH 

Zakonodavstvo 

Pitanje Anes Osmanović Da li se i kada planira izgradnja kružnog toka koji je bio koliko znam po 
projektu na novoizgrađenoj magistralnoj cesti zatim zaobilaznici oko grada 
Odžaka koja vodi na priključak Koridora 5c na križanju sa lokalnom cestom 
tj. ulicom Slavka Grebenarevića koja vodi prema Odžakom selu Srnava. 
Na tom dijelu zaobilaznice prije par mjeseci desila se teška saobraćajna 
nesreća u kojoj je smrtno stradala jedna žena. Raskrsnica koja je izgrađena 
i nepregledna neosvjetljena i bojim se da će u narednom periodu biti dosta 
prometnih nezgoda na tom dijelu. 

10.05.2018 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F 
BiH 

Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Anes Osmanović Magistralni put M14-1 koji prolazi kroz grad Odžak je u pojedinim 
dijelovima veoma nesiguran za pješake. Nešto se radilo sa usporivačima 

10.05.2018 Ministarstvo 
prometa i 

Saobraćaj i 
komunikacije 



saobraćaja kod Doma zdravlja i benzinke pumpe Zeko što je dobro ali po 
meni nedovoljno jer je cesta stalno opterečena. 
Stoga pitam da li se u narednoj godini planira raditi nešto na tom pitanju 
na ovoj cesti. 

komunikacija F 
BiH 

Pitanje Daliborka Milović Hvala predsjedavajuća. Koristim priliku da pozdravim sve prisutne. Ja ću 
postaviti jedno malo neobično delegatsko pitanje predsjedavajuća ustvari 
ja ću tražiti od delegata Edima Fejzića da samo, znači, decidno kaže koji je 
to klub koji će u Domu naroda podržavati Savez za bolju budućnost ne 
ulazeći, znači, u Bosansko-podrinjski kanton i Sarajevski? Hvala. 

08.10.2015 Vlada F BiH Ostalo 

Inicijativa Damir Jukić Dakle podnosim inicijativu Javnom poduzeću Ceste Federacije Bosne i 
Hercegovine za izgradnju pješačkog mosta tj. pasareli na magistralnom 
putu M17 u općini Žepče petlja Općini  u što kračem roku.  
Naime na navedenoj petlji postoje označen pješački prelaz uz ograničenje 
brzine na 60 km na sat. S obzirom da se na navedenoj petlji desio veliki broj 
prometnih nezgoda često i sa smrtnim posljedicama kao što je to bio slučaj 
i prije pet dana kada je jedan pješak moj sugrađanin nažalost smrtno 
stradao. 
Naglašavam da navedeni prijelaz koristi pet naseljenih mjesta: Bljuve, 
Opšenik, Varošište, Vašagište i Zenički put sa tisuću i dvijesto stanovnika 
među kojima naravno i veliki broj djece. 
 
 
3/2 AS 
 
Ujedno tražim da se preispita funkcionalnost kompletne petlje na kojoj su 
izgrađeni pješački otoci kao fizička prepreka koja nije dovoljno označena 
niti je petlja osvijetljena. Molim pisani odgovor. Hvala. 

19.11.2015 Javno preduzeće 
Ceste Federacije 
BiH 

Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Damir Jukić Poštovana predsjedateljice, dopredsjedatelji, tajniče, ministri, predstavnici 
ministarstava, kolegice i kolege i mediji, sve vas lijepo pozdravljam. Na 
kraju evo koristim poslovničku mogućnost i želim postaviti dva pitanja. 
Prvo pitanje postavljam Federalnoj poreznoj upravi i Federalnoj upravi za 
inspekcijske poslove. Isto pitanje sam i postavio na Skupštini ZE-DO 
županije ili kantona na zadnjoj održanoj sjednici a tiče se prekomjernih, ja 
bih rekao, gotovo svakodnevnih inspekcijskih nadzora na području općine 
Žepče. Kao što znate, možda i ne znate općina Žepče je jedna od rijetkih u 
BiH i rijetkih u Jugoistočnoj Europi koja podsjeduje BFC certifikat čime 
potvrđuje da je evo to općina kao područje označena poslovne izvjesnosti, 
dakle, područje koje je zaista jedno plodno tlo za investicije, za 

11.02.2016 Vlada F BiH Zaposljavanje 



investiranje. Međutim u proteklom periodu evo izgleda postali smo i 
plodno tlo za brojne inspekcijske nadzore. Obraćam se sa ovim pitanjem na 
zamolbu brojnih žepačkih poduzetnika prije svega ugostitelja s obzirom da 
tvrde da gotovo svakodnevna evo ja bih rekao citirajući svoje kolege 
poduzetnike maltretiraju žepačke poduzetnike gotovo svakodnevnim 
inspekcijskim nadzorima što kako oni tvrde nije slučaj u ostalim općinama 
ZE-DO kantona. Stoga tražim od Federalne uprave za inspekcijske poslove i 
Federalne porezne uprave da mi dostavi detaljan broj izvršenih 
inspekcijskih nadzora po općinama ZE-DO kantona, iznosom izrečenih kazni 
po općinama te takođe broj registriranih i pravnih i fizičkih gospodarskih 
subjekata po općinama ZE-DO kantona. Želim da mi se potvrdi da li je 
istinita informacija da li će se nastaviti s tom praksom i ja kao izaslanik u 
ovom Domu i kao zastupnik u Skupštini apsolutno podržavam rad svih 
inspekcijskih službi i Kantonlne uprave za inspekcijske poslove i Federalne 
porezne uprave i Federalne uprave za inspekcijske poslove ali smatram da 
to nije jedini modus da se pune proračuni županija, proračuni Federacije. Ja 
ću vam navesti jedan samo primjer na području općine Žepče evo zadnje 3-
4 godine došao je jedan investitor Karl Trim njemački investitor koji 
zapošljava 2 tisuće ljudi. Želim da mi se provjeri informacija da li je točna 
da je 27 puta što županijska što federalna inspekcija pokucala vrata tog 
njemačkog investitora koji zapošljava 2 tisuće radnika ne samo Žepča nego 
i Zenice i Maglaja i Zavidovića. Dakle, mislim da na taj način šaljemo jednu 
ružnu poruku da ipak mi nismo plodno tlo za investiranje kako se i 
predstavljamo. 

Pitanje Damir Jukić Možda jedan od odgovora leži i u mom sljedećem pitanju kojeg postavljam 
Federalnoj poreznoj upravi: Kako je moguće da od 15 čelnih funkcija u 
Federalnoj poreznoj upravi, Kantonalnoj poreznom uredu Zenica, navešću 
primjer, dakle, od 15 čelnih pozicija samo jedna pozicija je predviđena 
očito za Hrvate, dakle, šef Kantonalne porezne uprave Zenica je Bošnjak, 
šef inspekcije je Bošnjak, šef dnevne  
1/3 pa 
 
naplate je Bošnjak, od 12 ispostava, poreznih ispostava u ZE-DO kantonu 
samo je jedno mjesto šefa porezne ispostave u Maglaju obnaša evo još 
godinu dana Hrvat. Da li će i to jedno mjesto biti zamijenjeno nekom 
drugom nacijom ja nemam ništa protiv niti Bošnjaka niti protiv Srba niti 
protiv Ostalih ali smatram da se ona odredba o konstitutivnosti mora 
primijeniti i kada je u pitanju Kantonalni porezni ured u Zenici. Za primjere 

11.02.2016 Vlada F BiH Zaposljavanje 



vam navodim dvije većinske hrvatske općine u ZE-DO županiji to je općina 
Žepče svima vama poznata i općina Usora gdje egzistira preko 90\% Hrvata 
a u obje te općine na čelu Porezne uprave nalazi se Bošnjak. Evo pitam, 
dakle, Federalnu poreznu upravu što će po tom pitanju učiniti i da li će se u 
narednom periodu promijneniti situacija? Hvala lijepo. 

Pitanje Damir Jukić Evo i sam sam u jedanaestom mjesecu prošle godine evo neka četiri 
mjeseca su prošla otkako sam uputio inicijativu prema Javnom poduzeću 
Ceste Federacije nisu se udostojili. Ja ovaj put dakle izražavam svoje 
nezadovoljstvo i molim stručnu službu da uputi urgenciju za dostavljanjem 
kako mog tako i ostalih pitanja i odgovora. 
Napominjem da sam postavio i pitanje i Federalnoj upravi za inspekcijske 
poslove kao i Federalnoj Poreznoj upravi od kojih takođe nisam dobio 
odgovore. 

17.03.2016 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Damir Jukić Postavljam pitanje ponovno Federalnoj poreznoj upravi ni ako evo ni nakon 
nekoliko mjeseci nisam dobio na ranije postavljeno pitanje odgovor 
uputitiću još jednom u nadi da će evo nekad i meni početi stizati odgovori 
na postavljena pitanja. 
Dakle, pitanje je upućeno direktoru Federalne porezne uprave. 
Kako je moguće da na nedavno završenom natječaju za prijem 6 federalnih 
poreznih inspektora pri kantonalnom Poreznom uredu Zenica primljen 
samo 1 Hrvat. Tržaim odgovor šta je presudilo da opet niti jedan kandidat 
iz Žepča iako su 2 kandidata imala maksimalan broj bodova nije odabrana 
za prijem i zbog čega odnosno po čemu su drugi kandidati bili bolji i da li je 
ispoštovana odredba o nacionalnoj zastupljenosti svih konstitutivnih 
naroda i ostalih u Kantonalnoj Poreznoj upravi Zenica iako sam ih sam 
upozorio da evo na nekih petnaest funkcija dakle pri Kantonalnom 
poreznom uredu od direktora preko šefova poreznih ispostava samo i šef 
jedne Porezne ispostave u Maglaju jest Hrvat. 
Dakle, tražim odgovor u što kraćem roku. Hvala lijepo 

02.06.2016 Vlada F BiH Zaposljavanje 

Pitanje Damir Jukić Tražim od Lutrije BiH da mi dostavi kompletan popis, evidenciju gostovanja 
svih organizacija u TV emisiji Federalne televizije Bingo šou sa točnom 
adresom sjedišta organizacija za proteklih pet godina.  
Imam infromaciju da su pojedine organizacije, sportski klubovi, kulturno-
umjetnička društva i drugi zakinuti za ovu ja ću reći privilegiju da budu gosti 
ove TV emisije i time ostvare financijsku pomoć u iznosu od šest do 10 
tisuća KM. Najvjerovatnije što dolaze iz većinskih hrvatskih općina i 
gradova. Za primjer ću navesti sljedeće. Osobno sam dao 26.02.2010. 
godine kao dopredsjednik Rukometnog kluba Žepče uputio zahtjev ispred 

23.06.2016 Lutrija BIH Finansijski tokovi 



Rukometnog kluba Žepče za gostovanje i do dana danas nismo dobili 
odgovor za gostovanje u ovoj emisiji.  
Zauzvrat imam informacije da su u proteklom periodu pojedine 
organizacije i klubovi gostovali i ostvarili novčanu podršku u više navrata 
dva, tri ili četiri puta. 
Hvala lijepa. 

Pitanje Damir Jukić Kada će se promijeniti Akcijski plan Vlade Federacije Bosne i Hercegovine 
za povlaštene proizvođače električne odnosno solarne energije odnosno za 
stjecanje statusa privilegiranog proizvođača. Jer je kvota ovih postrojenja 
ispunjena do 2020. godine zbog čega mnogi investitori odustaju od tih 
investicija a prema mojim saznanjima brojni su poduzetnici zainteresirani 
za ove investicije. 
Napominejm da je perspektiva izgradnje solarnih elektrana u Bosni i 
Hercegovini svjetla, jer je svima nama poznat podatak da Bosna i 
Hercegovina ima duplo više sunčanih dana od Njemačke. Hvala lijepo. 
Molim pisani odgovor. 

15.09.2016 Ministarstvo 
energije, 
rudarstva i 
industrije F BiH 

Privreda/Gospodarstvo 

Pitanje Damir Jukić Koristim i ja poslovničku mogućnost i postavljam pitanje VSTV. Da li je 
nacionalni sastav sudaca Općinskog suda u Žepću u skladu sa nacionalnim 
sastavom stanovništva odnosno da li su prilikom imenovanja sudaca 
Općinskog suda u Žepću ispoštovane sve odredbe Zakona o VSTV i Zakona 
sudovima. Važeće zakonske odredbe jasno govore o istoj potrebi sastav 
sudova treba održavati nacionalnu strukturu stanovništva u općini. 
Podsjećam da je i prema starom i prema novom popisu stanovništva u 
Žepću oko 60\% hrvatskog stanovništva, a prema mojim informacijama 
samo jedan  od 5 sudaca Općinskog suda u Žepću je hrvat. Molim pisani 
odgovor. Hvala lijepo. 

12.01.2017 Vlada F BiH Sudstvo/Pravosuđe 

Pitanje Damir Jukić S obzirom na veliki broj pritužbi koji sam prethodnih dana i mjeseci dobio 
od svojih sugrađana Žepljaka tražim od Javnog servisa Radio Televizije 
Federacije Bosne i Hercegovine da mi dostavi slijedeće podatke. 
Broj utuženih pretplatnika po općinama u Federaciji Bosne i Hercegovine 
sa podacima o do sada presuđenim iznosima sa zasebno navedenim 
sudskim i odvjetničkim troškovima. 
Nadalje tražim detaljan prikaz odnosno imena i prezimena svih tuženih 
pretplatnika s područja Općine Žepče i Općine Usora odakle i dobivam 
najveće pritužbe na sudske postupke koje vodi Javni servis Radio Televizija 
Federacije Bosne i Hercegovine putem svojih odvjetnika da budem 
precizniji putem svojih advokata. 
Takođe sa podacima o dosada presuđenim iznosima sa zasebno navedenim 

30.03.2017 Vlada F BiH Ostalo 



sudskim i odvjetničkim troškovima posebno.... posebno proglašavamo 
odvjetničke troškovima, jer je bezbroj primjera da se građanima zbog 
navodnog duga od sedamdesetak KM stvori ukupan dug zbog sudskih a 
posebno odvjetničkih troškova na višestruko veće iznose od preko 700 KM. 
Ovim putem oštro osuđujem ovakve postupke koji su vrlo česti u vrlo 
čestim slučajevima vode protiv građana koji žive na ivici siromaštva i 
najmanjim mirovinama ili ipak protiv građana općine Žepće i Usora koji 
imaju stalno prebivalište u Republici Hrvatskoj i u drugim evropskim 
zemljama i uopće ne žive na ovim prostorima u ovim općinama, a vrlo 
često niti posjeduju TV prijamnike, a da ne govorim o zadovoljstvu hrvata 
sa radom ovog Javnog servisa. Ujedno tražim odgovor da mi se dostavi i 
odgovori kako je moguće da se na sudovima kao dokaz o neplaćanju RTV 
pristojbe navode izvodi iz poslovne knjige kod ovog Javnog servisa iako iste 
obveze nisu nastale na osnovu izdanih računa i bez prethodno sklopljenih 
ugovora sa pretplanicima. Kao odgovorni izaslanik ovog doma koji sam za 
ovaj posao dobio povjerenje svojih sugrađana  samo tražim da se 
finansijsko poslovanje i sudski postupci vode poštujući sve pozitivne 
zakonske propise i bez diskriminacije po bilo kojoj osnovi, a posebno 
nacionalnoj. Hvala lijepo. 
 
 
.. 

Pitanje Damir Jukić Zašto nije ispoštovan Zaključak Doma naroda Parlamena Federacije BiH 
kojim smo obvezali Vladu Federacije o dostavi novog Zakona, Nacrta 
zakona o pripadnosti javnih prihoda i kada će biti točno dostavljen novac 
oko novog Zakona o pripadnosti javnih prihoda? Odgovor tražim da mi se 
što prije dostavi 

10.05.2018 Premijer 
Federacije BiH 

Zakonodavstvo 

Pitanje Damir Jukić da mi dostavi podatak koliko ima zaposlenih u Federalnoj upravi za 
inspekcijske poslove sa posebnim naglaskom i tabelarnim prikazom 
kakoliko je, kakav je nacionalni sastav svih uposlenika sa posebnim 
osvrtom na rukovodeće kadrove u Federalnoj upravi za inspekcijske 
poslove? Da li je ispoštovana odredba člana 2. Zakona o državnoj službi? 

10.05.2018 Federalna 
uprava za 
inspekcijske 
poslove 
(direktor) 

Kadrovska politika 

Pitanje Dario Pušić Hvala presjedateljice, poštovana presjedateljice i dopredsjedavajući, 
cijenjene kolegice i kolege izaslanici u Domu naroda, uvaženi premijeru i 
dopremijerko sa ministrima u Vladi, gosti i mediji sve vas srdačno 
pozdravljam. Na temelju članka 13., Poslovnika o radu Doma naroda 
Parlamenta FBiH izaslaničko pitanje upućujem premijeru FBiH i resornom 
ministarstvu, molim da mi se pisanoj formi dostavi odgovor na pitanje iz 

31.03.2016 Ministarstvo 
kulture i sporta 
F BiH 

Finansijski tokovi 



kojeg razloga se neisplaćuju sredstva dodjeljena koncem 2015. godine u 
javnom pozivu za odabir programa i projekata od značaja za FBiH iz oblasti 
kulture i sporta, a za koje su ugovori potpisani u prvoj polovici siječnja 
2016. godine. Hvala. 

Pitanje Dario Pušić Zašto se još uvjek ne isplaćuju poticaji iz 2014. godine konkretno po 
donesenim rješenjima za ruralni razvoj u 2014. godini u slučajevima gdje je 
obavljena kontrola od strane Federalne uprave za inspekcijske poslove i 
nisu konstatirane nepravilnosti? 
Molim da mi se navede zakonski temelj. Članak i stavak zakonskog akta po 
kojem se gore navedena rješenja blokiraju za isplatu u Federalnom 
ministarstvu poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva.  
Imajući u vidu da se konstantno isplaćuju poticaji za koje su rješenja o 
odobrenju donijeta u 2015. i 2016. godini.  
Molim da mi se pismeno dostavi odgovor. Hvala. 

15.09.2016 Vlada F BiH Poljoprivreda 

Pitanje Dario Pušić Što se poduzelo u svezi s provedbom Odluke Ustavnog suda BiH U4/04 od 
31.03.2006. godine koja je stupila na snagu objavom u „Službenom 
glasniku BiH“ broj 45/07 15.06.2007. godine? Odlukom je utvrđeno kako 
članak 1. i 2. Zakona o grbu i zastavi Federacije BiH nije u skladu sa člankom 
2/4 Ustava BiH u svezi s člankom 1. točke 1. i 2a. i c) Međunarodne 
konvencije o ukidanju svih oblika rasne diskriminacije iz Aneksa I na Ustav 
BiH. 
Kada će se pokrenuti procedure, jesu li pokrenute? I kada će se u 
Parlamentu Federacije BiH dostaviti idejno rješenje o grbu i zastavi 
Federacije BiH?  
Tražim odgovor u pisanoj formi. 

02.02.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Drago Puzigaća Dame i gospodo, gospodo u predsjedništvu pozdravljam vas i pozdravljam 
premijera i ministre, kolege i kolegice, medije i sve prisutne goste. Moje 
delegatsko pitanje  pućeno je premijeru Federacije ili bolje rečeno ministru 
poljoprivrede i vodoprivrede i šumarstva, ono glasi: Gospodine ministre 
kada će se i da li će se konačno donijeti Zakon o šumama u FBiH ili će se 
nastaviti dosadašnja praksa da godinama nema ovog Zakona i tako ići na 
ruku šumskoj mafiji. Na postavljeno pitanje tražim pismeni i konkretan 
odgovor. Hvala. 

15.07.2015 Ministarstvo 
poljoprivrede, 
vodoprivrede i 
šumarstva F BiH 

Zakonodavstvo 

Pitanje Drago Puzigaća Dame i gospodo, cijenjeno rukovodstvo, predsjedniče Federacije, 
potpredsjedniče, ministri, sve vas pozdravljam. Koristim priliku da 
pozdravim i kolege i kolegice, goste i medije. Ja sam se javio da izrazim 
nezadovoljstvo jer nisam dobio odgovor na delegatsko pitanje koje sam 
postavio ima gotovo tri mjeseca. Tražio sam pismeni odgovor i sada 

08.10.2015 Vlada F BiH Ostalo 



koristim priliku da ponovo postavim to isto pitanje na koje ću valjda dobiti 
odgovor i na nekim od narednih sjednica imam određenih delegatskih 
pitanja koje ću postaviti jer ne vidim svrhu ukoliko će se delegatska pitanja 
postavljati a na njih ne dobivati odgovori. Hvala. 

Pitanje Drago Puzigaća Gospodine ministre, da li će se u Nacrtu odnosno Prijedlogu  
1/2 pa 
 
Budžeta Federacije BiH za 2016. godinu biti predviđena finansijska sredstva 
za sanaciju i adaptaciju i izgradnju stambenih objekata odnosno porušenih 
stambenih jedinica za opštine Drvar, Glamoč i Bosansko Grahovo? Kao što 
vam je poznato radi se o opštinama koje imaju najrazoreniju infrastrukturu 
i stambene objekte u Federaciji u odnosu na broj stanovnika ali se tome u 
posljednje vrijeme ne poklanja ili se poklanja veoma mala pažnja. Većinom 
dobijamo obećanja a realizacija je mala. Na primjer opština Drvar ima cca 
1300 stambenih jedinica koje treba popraviti pa me interesuje da li će za 
2016. godinu biti predviđena sredstva u Budžetu za ovu namjenu. Tražim 
pismeni odgovor. Hvala. 

19.11.2015 Ministarstvo 
raseljenih osoba 
i izbjeglica F BiH 

Povratak i Raseljena 
lica 

Pitanje Drago Puzigaća Ja ću napomenuti da sam ranije postavaljao neka pitanja na koja nisam 
dobio odgovore pa ne mogu ni reći da nisam nezadovoljan. Na neka i jesam 
ali sam nezadovoljan što nisam dobio odgovor na postavljena pitanja. 
Moje današnje delegatsko pitanje upućeno je Vladi odnosno premijeru i 
ono glasi. Kada  ćete gospodine premijeru doći u radnu posjetu opštinama 
Drvar, Bosansko Grahovo i Glamoč sa  resornim ministrima za raseljena i 
izbjegla lica za šumarstvo, vodoprivrede, poljoprivrede, te ministrima za 
energetiku i Telekomunikacije u cilju pomoći ovim opštinama koje se 
nalaze u gotovo bezizlaznoj finansijskoj ekonomskoj privrednoj i svim 
drugim sverama.  
Bez pomoći Vlade Federacije ove opštine se n alaze pred gašenjem 
odnosno bolje rečeno kolapsom a stanovništvo ovih opština će biti 
prisiljeno na novi odnosno ponovni egzodus. 
Gospodine premijeru očekujem da ćete naći vremena te u svojoj radnoj 
posjeti uvjeriti se u katastrofalno stanje u ovim opštinama te pomoći u 
skladu sa mogućnostima da se ovo stanje makar ublaži. Tražim pismeni 
odgovor. Hvala. 

03.03.2016 Vlada F BiH Ljudska prava 

Pitanje Drago Puzigaća Gospodine ministre, potkraj godine je izvršena raspodjela nekih 
poljoprivrednih mašina kao što su motokultivatori, kosačice itd., interesuje 
me koji su kriteriji bili za dodjelu tih mašina? Ko je vršio krajnji izbor jer 
znam da vaš je stav bio da se promijene određene stvari da to dobijaju 

12.01.2017 Vlada F BiH Poljoprivreda 



poljoprivrednici i stočari, a ne da dobijaju građani koji praktično nemaju 
ništa?  
Mislim da se nastavilo sa starom praksom ili vi niste upoznati, pa su 
određeni motokultivatore i kosačice dobili ljudi koji stanuju u gradu i koji 
nemaju stoke. Interesuje me zbog čega je to tako? Tražim pismeni 
odgovor. 
Hvala. 

Pitanje Drago Puzigaća Gospodine premijeru, kada će biti asfaltiran regionalan put Glamoč-Drvar? 
To je jedini reginalni put u Federaciji koji nije asfaltiran, Opština Glamoč je 
povratnička opština koja je u teškom finansijskom stanju gdje je račun 
tokom godine više blokiran nego što nije. Bez pomoći Federacije Opština 
Glamoč to neće moći nikad riješiti, a radi se o trasi dužine od oko 30 km. 
Tražim pismeni odgovor. 

02.02.2017 Premijer 
Federacije BiH 

Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Drago Puzigaća Zbog čega nije odražana javna rasprava u Kantonu 10 vezano za Nacrt 
zakona o šumama, iako je bio zakazan protokol i satnica 28. februara? Da li 
će se održati javna rasprava i kada? 

30.03.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Inicijativa Dražen Matišić Inicijativu upućujem Vladi FBiH odnosi se na rudnik uglja Gračanica d.o.o 
Gornji Vakuf Uskoplje, koji je u  
1/4 ah 
 
vlasništvu Javnog poduzeća Elektroprivreda BiH d.d. Sarajevo. Kroz 
inicijativu prvenstveno želim upoznati Vladu sa stanjem u rudniku uglja 
Gračanica, znači, kad je u pitanju ...zaposlenih u 210 uposlenih rade samo 
dva Hrvata. Hrvati nisu zastupljeni ni u Upravnom niti u Nadzornom odboru 
poduzeća. Najsvježiji primjer ovakve prakse nedavni natječaj gdje za 10 
radnih mjesta apliciralo oko 400 kandidata od čega izvjestan broj Hrvata. I 
ovom prilikom nije uposlen niti jedan Hrvat. Postavlja se pitanje dali jedan 
od kriterija  prilikom upošljavanja nacionalna pripadnost. Moram pomenuti 
da je hrvatsko stanovništvo na području opštine Gornji Vakuf Uskoplje 
ogorčeno zbog ove činjenice. Ovom prilikom podnosim inicijativu Vladi 
FBiH i Resornom ministarstvu da poduzme određene mjere i korake da se 
ovakav trend ili bolje reći praksa zaustavi da se vodi računa o nacionalnoj 
zastupljenosti te da Hrvati s ovog područja dobiju priliku raditi i doprinosti 
uspješnosti rudnika uglja Gračanica, kako su to generacijama i činili 

08.10.2015 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Dražen Matišić Kad je u pitanjuu poslaničko pitanje njega postavljam Javnom poduzeću 
Ceste FBiH, ono glasi: „Sabor kantona Središnja Bosna je sjednica održana 
...do 2015., donijet Zaključak o pokretanju inicijative za postavljanje 
branika na magistralnoj cesti Bugojno Novi Travnik ..., na dionici puta Nević 

08.10.2015 Javno preduzeće 
Ceste Federacije 
BiH 

Saobraćaj i 
komunikacije 



polje Vučići, te za izgradnju kružnog toga na petlji Novi Travnik, Vitez- 
Travnik ili puteve Javnog poduzeća Ceste Federacije“. Pitam, da li se 
planiraju aktivnosti po pitanju realizacije ovog Zaključka, i ako se planiraju 
kada se može očekivati realizacija. Želim napomenuti da se na dionici puta 
Nović polji Bući sudionici u prometu posebice pješaci svakodnevno izloženi 
opasnosti, a nažalost evo ovih dana dogodila se i tragedija sa smrtnim 
posljedicama. Stoga smatram da bi se žurno trebalo krenuti u realizaciju 
ovog Zaključka. Zahvaljujem. 

Pitanje Dražen Matišić Dana 08.07.2016. godine Federalno ministarstvo okoliša i turizma je 
donijelo Zaključak kojim prekida postupak izdavanja okolišne dozvole 
investitora Regionalni centar za upravljanje otpadom d.o.o. iz Gornjeg 
Vakufa- Uskoplja za izgradnju regionalne sanitarne deponije na lokaciji 
rudnika uglja Gračanica u Gornjem Vakufu- Uskoplju. U obrazloženju se 
između ostalog navelo sljedeće: Investitor je podnio zahtjev za izdavanje 
okolišne dozvole 31.08.2015. godine a 25.03.2016. godine Ministarstvo je 
tražilo od investitora da dopuni zahtjev te da u roku od 60 dana dostavi 
između ostalog i izvod iz prostorno-planskog akta sa određenom 
mikrolokacijom sa relevantnim podacima buduće deponije. I nakon što je 
debelo prekoračen rok od 60 dana investitor nije uspješno nadopunio 
zahtjev jer je to praktički nemoguće iz razloga što su sve primjedbe na 
studije utjecaja na okoliš opravdane te da u plansko-prostornoj 
dokumentaciji općine ne postoji uopće mikrolokacija navedene deponije. 
Kantonalni sud u Sarajevu je 03.05.2017. godine uvažio tužbu eko Udruge 
„Gornjovrbaska eko dolina“ protiv...protiv zbog ranije pomenutog 
Zaključka od 08.07.2016. godine. Stoga pitam zašto odmah niste donijeli 
zaključak kojim odbijate zahjev podnositelja za izdavanje okolišne dozvole 
budući da je zahtjev investitora bio neosnovan i da isti u danom roku nije 
otklonio nedostatke zahtjeva, te je vidljivo iz Presude kako nisu bile 
ispunjene zakonske pretpostavke da se postupak prekine? 
Apeliram postupite sukladno Zakonu, odbijte zahtjev investitora, te 
napokon prekinite agoniju lokalnog stanovništva, stavite točku na i po 
pitanju izgradnje reguionalne sanitarne deponije lokacije Rudnika uglja 
Gračanica Općine Gornji Vakuf Uskoplje. Time bi dali jasan signal lokalnoj 
vlasti da je krajnje vrijeme za traženje novog načina rješavanja problema 
odlaganja otpada jer očigledno je da potencijalna regionalna deponija u 
Gračanici, te lokalna deponija 

10.05.2018 Ministarstvo 
okoliša i turizma 
F BiH 

Ekologija 

Inicijativa Draženka Subašić Ja danas imam jednu Inicijativu koja se odnosi na Pravilnik o načinu 
obavljanja obavezne dezinfekcije, dezinsekcije, deratizacije u Federaciji 

29.10.2015 Vlada F BiH Ostalo 



Bosni i Hercegovini koji je objavljen u („Službenim novinama Federacije 
Bosne i Hercegovine“ broj 81/14). 
Podnosim ovu Inicijativu u ime obranka ugostitelja pri udruženju 
privrednika Zeničko-dobojskog kantona. 
Pravilnik je donesen sa nejasnim motivom bez financijske analize. Iz njega 
proizilaze rješnja koja privredi nameću dodatni parafiskalne namete i 
finansijske terete koji se na ukupnom godišnjem  nivou prema nekim 
procijenama iznosi i do 500 miliona KM.  
Pitam se kako je uopšte moguće da jedan federalni ministar može 
samostalno donijeti jedan Pravilnik koji zahvata tolika sredstva iz privrede 
da li je uopšte rađena finansijska proekcija spomenutog Pravilnika. 
Ovi novci nejdu u budžete već u kase preduzeća koja ispunjavaju uslove iz 
Pravilnika da mogu raditi dezinfekciju, dezinsekciju, deratizaciju a prema 
informacijama koje imam njih je trenutno u Federaciji do 16. 
Jedan od uslova da bi firma mogla da se bavi ovim djelatnostima je da ima 
stalno zaposlenog epidemiologa. A opet prema informacijama koje sam 
prikupila u Federaciji Bosni i Hercegovini trenutno zaposleno 8 
epidemiologa. 
Moram naglasiti da rješenja koja proizilaze iz trenutno važećeg Pravilnika 
nisu u skladu sa Evropskom praksom niti sa praksom u našoj državi. U 
Republici Srpskoj ova rješenja ne postoje niti se primjenjuje ovakav 
Pravilnik. 
Pravilnik sa ovim riješenjima i ovakvim nametima ne primjenjuje se ni u 
jednoj zemlji okruženja.  
          2/2 AS  
Na primjer u Republici Hrvatskoj nije predviđena ovakva obavezna 
dinamika a inspekcije utvrđuju potrebu rada dezinfekcije, dezinsekcije, 
koju je potrebno uraditi. Opet nenamečući ko to treba uraditi. 
Svako sebi radi dezinfekciju po vlastitoj potrebi i procjeni. 
Primjera radi ugostiteljski objekti i tržni centri itd. iz kategorije 1 koji imaju 
površinu 1000m? će po ovom Pravilniku na godišnjem nivou morati platiti 
9 hiljada i 200 KM a po starom Pravilniku koji je bio objavljen u („Službenim 
novinama Federacije“, broj 60/6) je to bilo 1200 KM. što znači da je novi 
namjet 8 hiljada maraka ili ti nekih 700 procenata više što je veliki udar od 
jednom na privredu pogotovo na ugostiteljske objekte. 
Za objekte ove kategorije koje imaju 10 hiljada maraka onda ne trebam ni 
govoriti da je ta razlika u cijeni na godišnjem nivou 80 hiljada. 
Da zaključim. 



Pravilnik o načinu obavljanja obavezne dezinfekcije, dezinsekcije i 
deratizacije u Federaciji Bosne i Hercegovine je neprofesionalno sačinjen i 
nije u skladu sa praksom zemalja Evropske unije, praksom zemalja iz 
okruženja u oblasti dezinfekcije, dezinsekcije i deratizacije. 
Pravilnik neosnovano nameće ...ogromne novina meta za privrednike i to 
samo u jednom dijelu naše zemlje u Federaciji Bosni i Hercegovini. 
Pravilnik je izrađen tendenciozno kako bi se na neki način obezbijedilo 
tržište za kompanije ovlaštenoj da vrši ove poslove na području Federacije 
a prema informacijama koje imam pokrenuto je i pitanje zakonitosti i 
ustavnosti ovog Pravilnika ali iz drugih razloga što nije razlog da ova 
Inicijativa moja ipak sačeka. 
U ovoj Inicijativi kao poslanica Doma naroda tražim od Vlade Federacije 
Bosne i Hercegovine naročito ministra zdravstva Federacije Bosne i 
Hercegovine da što ranije sačini i donese novi Pravilnik o načinu obavljanja 
obavezne dezinfekcije, dezinsekcije, deratizacije u Federaciji odnosno da se 
postojeći Pravilnik stavi van snage. 
Da se preispita odgovornost svih osoba koje su učestvovale u donošenju 
ovog Pravilnika i da se oba oblast nanovo i konačno uredi i uskladi 
podzakonskim aktima u skladu sa Evropskom praksom i praksom zemalja iz 
okruženja u ovoj oblasti. Zahvaljujem. 

Inicijativa Draženka Subašić Ja danas imam jednu Inicijativu koja se odnosi na Pravilnik o načinu 
obavljanja obavezne dezinfekcije, dezinsekcije, deratizacije u Federaciji 
Bosni i Hercegovini koji je objavljen u („Službenim novinama Federacije 
Bosne i Hercegovine“ broj 81/14). 
Podnosim ovu Inicijativu u ime obranka ugostitelja pri udruženju 
privrednika Zeničko-dobojskog kantona. 
Pravilnik je donesen sa nejasnim motivom bez financijske analize. Iz njega 
proizilaze rješnja koja privredi nameću dodatni parafiskalne namete i 
finansijske terete koji se na ukupnom godišnjem  nivou prema nekim 
procijenama iznosi i do 500 miliona KM.  
Pitam se kako je uopšte moguće da jedan federalni ministar može 
samostalno donijeti jedan Pravilnik koji zahvata tolika sredstva iz privrede 
da li je uopšte rađena finansijska proekcija spomenutog Pravilnika. 
Ovi novci nejdu u budžete već u kase preduzeća koja ispunjavaju uslove iz 
Pravilnika da mogu raditi dezinfekciju, dezinsekciju, deratizaciju a prema 
informacijama koje imam njih je trenutno u Federaciji do 16. 
Jedan od uslova da bi firma mogla da se bavi ovim djelatnostima je da ima 
stalno zaposlenog epidemiologa. A opet prema informacijama koje sam 

29.10.2015 22 delegata u 
Domu naroda 
PFBIH (saziv 
2014.-2018.) 

Ostalo 



prikupila u Federaciji Bosni i Hercegovini trenutno zaposleno 8 
epidemiologa. 
Moram naglasiti da rješenja koja proizilaze iz trenutno važećeg Pravilnika 
nisu u skladu sa Evropskom praksom niti sa praksom u našoj državi. U 
Republici Srpskoj ova rješenja ne postoje niti se primjenjuje ovakav 
Pravilnik. 
Pravilnik sa ovim riješenjima i ovakvim nametima ne primjenjuje se ni u 
jednoj zemlji okruženja.  
          2/2 AS  
Na primjer u Republici Hrvatskoj nije predviđena ovakva obavezna 
dinamika a inspekcije utvrđuju potrebu rada dezinfekcije, dezinsekcije, 
koju je potrebno uraditi. Opet nenamečući ko to treba uraditi. 
Svako sebi radi dezinfekciju po vlastitoj potrebi i procjeni. 
Primjera radi ugostiteljski objekti i tržni centri itd. iz kategorije 1 koji imaju 
površinu 1000m? će po ovom Pravilniku na godišnjem nivou morati platiti 
9 hiljada i 200 KM a po starom Pravilniku koji je bio objavljen u („Službenim 
novinama Federacije“, broj 60/6) je to bilo 1200 KM. što znači da je novi 
namjet 8 hiljada maraka ili ti nekih 700 procenata više što je veliki udar od 
jednom na privredu pogotovo na ugostiteljske objekte. 
Za objekte ove kategorije koje imaju 10 hiljada maraka onda ne trebam ni 
govoriti da je ta razlika u cijeni na godišnjem nivou 80 hiljada. 
Da zaključim. 
Pravilnik o načinu obavljanja obavezne dezinfekcije, dezinsekcije i 
deratizacije u Federaciji Bosne i Hercegovine je neprofesionalno sačinjen i 
nije u skladu sa praksom zemalja Evropske unije, praksom zemalja iz 
okruženja u oblasti dezinfekcije, dezinsekcije i deratizacije. 
Pravilnik neosnovano nameće ...ogromne novina meta za privrednike i to 
samo u jednom dijelu naše zemlje u Federaciji Bosni i Hercegovini. 
Pravilnik je izrađen tendenciozno kako bi se na neki način obezbijedilo 
tržište za kompanije ovlaštenoj da vrši ove poslove na području Federacije 
a prema informacijama koje imam pokrenuto je i pitanje zakonitosti i 
ustavnosti ovog Pravilnika ali iz drugih razloga što nije razlog da ova 
Inicijativa moja ipak sačeka. 
U ovoj Inicijativi kao poslanica Doma naroda tražim od Vlade Federacije 
Bosne i Hercegovine naročito ministra zdravstva Federacije Bosne i 
Hercegovine da što ranije sačini i donese novi Pravilnik o načinu obavljanja 
obavezne dezinfekcije, dezinsekcije, deratizacije u Federaciji odnosno da se 
postojeći Pravilnik stavi van snage. 



Da se preispita odgovornost svih osoba koje su učestvovale u donošenju 
ovog Pravilnika i da se oba oblast nanovo i konačno uredi i uskladi 
podzakonskim aktima u skladu sa Evropskom praksom i praksom zemalja iz 
okruženja u ovoj oblasti. Zahvaljujem. 

Pitanje Draženka Subašić U skladu sa članom 10. Poslanika o radu Doma naroda Parlamenta 
Federacije BiH podnosim Inicijativu Vladi Federacije BiH, da naloži 
preduzećima, ustanovama, agencijama gdje je Vlada Federacije BiH 
osnivač, vlasnik ili većinski vlasnik prethodno pobrojanih subjekata. Da 
prijem zaposlenika, odabir i prijem zaposlenika izvrši putem konkursa i da 
se te promjene izvrše u pravilnicima o radu. Razlozi za ovo su Vlada 
Federacije BiH bi u ovom smislu ima veću kontrolu nad sprovođenjem 
maratorija o zapošljavanju koji je već donijela i dala preporuku ovim 
pobrojanim subjektima, kao i zbog veće transparentnosti prema svima 
onima koji su tražioci posla u današnje vrijeme. 
Zahvaljujem. 

15.07.2015 Vlada F BiH Zaposljavanje 

Pitanje Draženka Subašić vezano za vodostaj vještačkog jezera u Jablanici.  
Pitala je Agenciju za vodno područje Jadranskog mora ko je izdao vodnu 
dozvolu za korištenje vode za rad hidroelektrane Jablanica koja je 
pravosnažno postala 17.6.2016. godine i da li  se kontroliše samo 
provođenje ove dozvole. 
Pitanje koje je uputila JP Elektroprivredi Bosne i Hercegovine podružnici HE 
na Neretvi Jablanica se odnosi na pridržavanje uslova koji su zadani u 
vodnoj dozvoli, posebno u tač. 321., 322.,323., 324. zatim u tač. 34.,36. s 
posebnim naglaskom na tač. 33. i 9. 

09.02.2017 Agenciji za 
vodno područje 
Jadranskog 
mora i JP 
Elektroprivredi 
BiH, podružnici 
HE na Neretvi 
Jablan 

Javna preduzeća 

Inicijativa Đuro Delić Ja podnosim inicijativu temeljem članka 49. Poslovnika o radu Doma 
naroda Parlamenta Federacije Bosne i Hercegovine na zahtijev 
predstavnika poljoprivrednih udruga i u ime Odbora za poljoprivredu, 
vodoprivredu i šumarstvo Domu naroda za  
2/6 AS 
održavanje tematske sjednice. Analiza poljoprivrede vodoprivrede i 
šumarstva u Federaciji Bosni i Hercegovini. 
Naime imali smo dvije zajedničke sjednice Odbora za poljoprivredu, 
vodoprivredu i šumarstvo Doma naroda i Zastupničkog doma s 
predstavnicama poljoprivrednih udruženja poljoprivrednih proizvođača 
Seljačkog saveza Sektora za poljoprivredu i trgovinu Gospodarske komore 
Federacije Bosne i Hercegovine. 
Na posljednjoj sjednici nazočio je federalni ministar poljoprivrede, 
vodoprivrede i šumarstva sa svojim pomoćnicima te smo otvorili niz točaka 

17.03.2016 Vlada F BiH Poljoprivreda 



i problematike oko poljoprivrede, vodoprivrede šumarstva te donijeli 
određene zaključke sa Zajedničke sjednice. 
Jedan od ključnih zaključaka je nedonošenje u zakonskom roku od 60 
dana...60 dana Zakona o novčanim podrškama u poljoprivredi od strane 
Vlade Federacije te od ministra pravilnika o novčanim poticajima u 
poljoprivredi za 2016. godinu. Resornom ministru su dostavljene sve 
primjedbe i izmjene oko novčanih poticaja od strane resornih kantonalnih 
ministarstava poljoprivrede vodoprivrede i šumarstva, te pomenutih 
udruga i sektora za poljoprivredu i trgovinu gospodarske komore FBiH. 
Navodim, 
 
 da bi se trebali novčani poticaji uskladiti sa Strategijom ruralnog razvoja 
2015.-2019. godina i sa Zakonom o novčanim podrškama u poljoprivredi 
ruralnom sektoru te unijeti kapitalne novčane podrške bez kojih nema 
novih radnih mjesta, opstanka mladih na selu. Na taj način bi bili 
unaprijeđeni malih srednjih razvijenih fabrika 

Pitanje Đuro Delić Prvo pitanje odnosi se, zašto vodozaštitni objekat nasipa Kopanice Općine 
Orašje smjer istok u duljini 5,5 km još nisu započeti radovi podizanja nasipa 
obrane od stogodišnjih voda rijeke Save u razini od 1,20 metara? 
Obrazloženje: 
Projekat je prioritet još 2015. godine i od velike važnosti i značaja za 
Srednju Posavinu, te život Posavljaka. Za vrijeme velikih poplava 2014. 
godine previsok vodostaj rijeke Save u dužini 100-tinjak metara je prelila i 
provalila nasip, te se izlila na istočni dio Općine Orašje Sava. Kako je nasip 
bio dosta niži od ostalog zapadnog dijela iz pravca Bosanskog Šamca, te 
nanijela ogromnu materijalnu štetu mještanima tih sela. Dubina izlivene 
savske vode je bila otprilike 3-4 metra u tim selima. Preventiva, da bi se 
takva kataklizma izbjegla potrebito je prioritetno rješavati sa tim 
projektom. Vrijednost tih radova iznosi oko 3,5 miliona maraka. Glavni 
projekt je urađen. Općina je imovinsko-pravne odnose riješila i građevinsku 
dozvolu izdala. 

15.09.2016 Agencija za vode 
FBIH 

Ostalo 

Pitanje Đuro Delić Zašto se ne ide u realizaciju izgradnje crpne stanice Vidovice na rijeci Savi 
kada postoji Glavni projekt izgradnje? 
Obrazloženje: 
Zemljani temeljni radovi urađeni su još 1991. godine, nedostaje kompletna 
izgradnja crpne stanice, građevinski i strojarski radovi. Ukupna vrijednost 
Projekta je oko milion i 500 tisuća maraka. Svi prateći objekti postoje, 
glavni razdjeli kanal, izljevni kanal, gravitacijski ispust kao i kompletno 

15.09.2016 Vlada F BiH Ostalo 



fundiranje crpne... 
Sjeverozapadni dio Distrikta Brčkog gdje se prostire u tom crpnom pojasu 
neizmjerno plodno obradivo poljoprivredno zemljište negdje oko tisuću i 
sedamsto pet hektara koje bi se zaštitilo od visokog vodostaja rijeke Save 
gdje bi crpna stanica imala funkciju reguliranja visine unutarnjih voda u 
...hidromilijacijskom sustavu. 
Izgradnjom crpne stanice Vidovice slivno područje crpne stanice takozvane 
objede njive oranice osigurače se ravnomjernije i kvalitetnije reguliranje 
stanja ili visine unutarnjih voda u tom području. 
Iz razloga što se taj sustav djeli na slivno područje crpne stanice Đurići 
istočni dio i slivno područje zapadni dio crpne stanice Vidovici. Oba sliva 
imaju za ulogu zaštitu nizinskih poljoprivrednih i naseljenih prostora. Oko 
41km kvadratni. Ima i ekonomsku opravdanost taj projekat. Toliko od 
mene hvala. 

Pitanje Đuro Prkačin Pozdravljam sve nazočne. Ja svoje pitanje upučujem Vladi Federacije BiH, 
odnosno Javnom poduzeću Ceste FBiH. Naime, bivši ministar prometa i 
komunikacija FBiH Enver Bijedić, prije točno tri ipo mjeseca izjavio je da 
Javno poduzeće ceste FBiH, odobreno 50 milijuna eura od Evropske 
investicijske banke, koji će u naredne četri godine biti  iskorišteni za 
završetak započetih projekata, konkretnije tunel Karaula i dionica ceste 
Stolac-Neum. Izgradnja magistralne ceste od Stoca do Neuma počinje 
uskoro, a prema najavama mogla bi biti i gotova, ak one i sljedeće onda 
sigurno do turističke sezone  2017. godine. Potvrdio je tada za medije 
Enver Bijedić, federalni ministar prometa i komunikacija. Direktor Javnog 
poduzeća Ceste Federacije Filip Vujeva tada je rekao da bi se na ljeto već  
trebalo odabrati izvođaći radova. Prije tri godine zaustavljen is uradovi na 
5,1 km iz smejra Neuma i od tada se čekaju srtedstva kako bi se radovi 
nastavili. Nevjerovatan je podatak da se izgradnja ceste iz Neuma prema 
Stocu u dužini od oko pedesetak km gradi od tisuću devetsto osamdesetih 
godina. Točnije radovi su počeli pred zimske olimpijske igre u Sarajevu 
1984. godine. Tada su započeli radovi iz smjera Stoca izgrađenog oko 15 
km ceste, s druge strane od smjera Neuma 6 km ceste gradi se više od 10 
godina, a ni blizu nije završeno. Magistralna cesta Stolac-Neum koja je u 
izgradnji više od 30 godina, povezala bi Neum sa ostatkom BiH i riješila 
problem njegovom stanovništvu koji je nakon ulaska Republike Hrvatske u 
Evropsku uniju ostao izoliran sa svih strana, do problema prevoza odnosno 
loše je povezanosti Neuma sa ostatkom zemlje, svi su imputi u Neumu 
skuplji 20\% do 30\% u odnosu na unutrašnjost BiH. Na temelju članka 13. 

15.07.2015 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F 
BiH 

Saobraćaj i 
komunikacije 



Poslovnika o radu Doma naroda Parlamenta FBiH, postavljam sljedeće 
pitanje...pitanje: U kojoj je fazi trenutno projekt izgradnje ceste Stolac – 
Neum, odnosno da li su osigurana financijska sredstva za ovaj projekt i u 
kojem iznosu, te kada će biti raspisan natječaj za izvođača radova, tj. kada 
će napokon započeti izgradnja magistralne ceste Stolac-Neum? Hvala. 

Pitanje Đuro Prkačin Na temelju članka 13. Poslovnika o radu Doma naroda Parlamenta 
Federacije BiH upućujem predsjedniku Vrhovnog suda Federacije BiH 
sljedeće izaslaničko pitanje: Zašto nije i kada će biti raspisan natječaj za 
mjesto za povjerenika Odjeljenja sudske policije sudova u Hercegovačko-
neretvanskoj županiji sa sjedištem u Mostaru? Hvala. 

02.06.2016 Vlada F BiH Javna uprava 

Pitanje Edim Fejzić Dame i gospodo, sviju vas srdačno pozdravljam. Gospođo predsjedavajuća, 
dopredsjedavajući, kolege delegati, gospodine predsjedniče Federacije, 
dopredsjednici Federacije, gospodine premijeru, uvaženi ministri u Vladi 
Federacije, nevladine organizacije, predstavnici medija, sviju vas srdačno 
pozdravljam. Ja za današnji saziv Doma naroda imam jedno delegatsko 
pitanje. Na osnovu člana 10. Poslovnika Doma naroda Parlamenta 
Federacije BiH podnosim delegatsko pitanju ministrici finansija u Vladi 
Federacije gospođi Jelki Miličević, a isto se odnosi na transfer finansijskih 
sredstava nižim nivoima vlasti, tačnije kantonima odnosno županijama. 
Obrazloženje: Zbog izuzetno teškog finansijskog stanja u Bosansko-
podrinjskom kantonu/županiji Goražde, Posavskom kantonu/županiji, 
Livanjskom kantonu/županiji zbog blokade računa, deficita u proračunu, 
nemogućnosti servisiranja osnovnih nadležnosti, socijalnih isplata, boračkih 
primanja, plaća uposlenih u zdravstvu, školstvu, policiji i javnoj upravi 
prijeti kolaps istih, jer poznata je činjenica da bez pomoći Vlade Federacije 
tj. granta koji je u proteklih 20 godina redovno planiran i servisiran iz 
Budžeta Federacije pa rad nadležnih kantonalnih odnosno županijskih 
institucija nikada nije doveden u pitanje, a to je bila jedna od osnovnih 
zadaća Vlade Federacije kada je Vašingtonski sporazumom nastala 
Federacija sastavljena od deset kantona odnosno županija. Obzirom da je u 
Budžetu Vlade Federacije određen iznos za ove namjene u visini od 16 
miliona na kodu 614100 kao pomoć nižim nivoima vlasti konkretno 
Bosansko-podrinjskom kantonu/županiji 5 miliona, takođe Posavskom 
kantonu/županiji 5 miliona, Livanjskom kantonu/županiji 2 miliona, 
Hercegovačko-neretvanskom kantonu/županiji također 2 miliona i 
Srednjebosanskom kantonu/županiji takođe 2 miliona a da do dana danas 
nijedan od kantona/županija kojima su sredstva namijenjena nije dobio 
nijednu tranšu postavljam pitanje uvaženoj ministrici da mi odgovori:  

15.07.2015 Ministarstvo 
finansija F BiH 

Finansijski tokovi 



Kada će Vlada Federacije za ove kantone/županije transferisati prvu tranšu 
finansijskih sredstava? Hvala. 

Pitanje Edim Fejzić Hvala predsjednici. Prije svega izvinuo bih se što ne mogu stajati jer imam 
žestokih problema sa leđima, išijasom, tako da sam i jedva i došao na ovu 
sjednicu. Dame i gospodo, uvažena predsjednice, dopredsjedniče, 
predsjedniče Federacije, dopredsjednici Federacije, ministri u Vladi 
Federacije, kolege delegati, predstavnici medija, nevladinih organizacija i 
gosti sviju vas pozdravljam i želim da obavijestim da ja od danas i grupa 
delegata podržavaćemo sve prijedloge, odluke, inicijative, zaključke koje 
donose delegati i predstavnici SBB-a i njen lider Fahrudin Radončić. Isto 
tako grupa poslanika u Skupštini Bosansko-podrinjskog kantona i u 
Skupštini Sarajevskog kantona podržavaće sve prijedloge SBB-a i sa njima 
činiti parlamentarnu većinu. Hvala i toliko. 

08.10.2015 Vlada F BiH  

Pitanje Edin Forto Ja upućujem Inicijatvu prema Federalnoj upravi za inspekcijske poslove i 
tražim da hitno djeluje u smislu zaštite okoliša i zdravlja stanovništva na 
području u blizini industrijske zone Tuzla. Tražim od Federalne uprave, 
odnosno od Urbanističko-ekološko inspektorata da naloži firmi Organika 
BH da preduzme hitne mjere uklanjanja i propisnog zbrinjavanja svih vrsta 
opasnog otpada iz kruga nekadašnje fabrike Poliohem.  
Također tražimo da inspekcija istraži i nastavi sa uklanjanjem kruksa koji je 
nepropisno deponovan u području Industrijske zone Tuzla i nekadašnjem 
odlagališta komunalnog otpada Molve. 
U obrazloženju: 
Riječ je o nepropisno odloženom opasnom otpadu koji predstavlja 
neposrednu opasnost za okoliš i zdravlje stanovnika. Federalni inspektor za 
zaštitu okoliša 2012. Godine naložio određene radnje, poduzimanje mjera, 
ali odgovorna lica po našim informacijama nisu poduzele nikada nikakve 
mjere. 

11.02.2016 Vlada F BiH Ekologija 

Pitanje Edin Forto Pitanje se odnosi na činjenicu da svake godine kalendarske u ovo doba 
godine imamo situaciju u kojoj jednoj manjoj populaciji koja je životno 
ugrožena i opterećena najtežim bolestima karcinoma imaju problem sa 
nedostatkom lijekova za koji je odgovorno direktno Federalni zavod 
zdravstvenog osiguranja koji je u nadležnosti ovog Ministarstva. 
Tražim od Ministarstva da sprovede istragu i da imenom i prezimenom 
imenuje one koji su odgovorni za ovo što se dešava iz godine u godinu, a to 
je da ljudi sa najtežim oboljenjima koji idu na svoje redovnu terapiju dolaze 
u institucije zdravstva gdje im kažu da nema lijekova. Zvanično objašnjenje 
iz Federalnog zavoda zdravstvenog osiguranja je vrlo smušeno i nejasno, 

12.01.2017 Ministarstvo 
zdravstva F BiH 

Zdravstvo 



ono što je nama očigledno je da  procedure nisu izvršene na vrijeme i svake 
godine u ovo doba imamo zastoj čime direktno ugrožavamo živote onima 
kojima je ovakva terapija direktno ustvari dovodi njihov život u pitanje. 
Molimo ... 

Pitanje Edin Forto da li je zet federalne ministrice finansija, Jelke Milićević, zasnovao radni 
odnos u ovoj agenciji putem javnog konkursa 

09.02.2017 Agencija za 
bankarstvo F BiH 
(direktor) 

Javna uprava 

Pitanje Edin Forto U slučaju da ne dobijemo odgovor na uredno upućeno pitanje ili Inicijativu 
u skladu s Poslovnikom koji su posljedice, postoje li posljedice, i možete li 
nam reći koji je rok, mislim, ja znam, ali evo možda sam nešto pogrešno 
protumčio. Htio bih takođe da pojasnim zašto niz pitanja mi nije nikad 
odgovoreno vjerujem da nisam jedini, navešću primjer, ministar zdravstva 
se nikad nije oglasio  vezano za već tradicionalni nemar na kraju svake 
godine kada redovno nestaje citostatika direktno ugrožavjući najugroženije 
bolesnike u Federaciji takođe, zapošljavnje navodno zapošljavnje zeta 
ministrice finansija u Agenciji za bankarstvo, zšto nismo dobili odgovor, 
gdje ta kopija tog konkursa po kojem je primljen ili nije pimljen možda 
jednostavno o glasini, znači, pola ovih pitanja Vlada dobije šansu da nas 
razuvjeri u ovo što mi dobijamo ova pitanja od građana da nam 
jednostavno kaže da to nije tačno. Evo molim sekretara da mi to pojasni, i 
vjerujem da će se i drugi delegati naći u ovom pitanju jer nam na niz pitanja 
nikad ne dobijemo nikakav odgovor. Hvala. 

30.03.2017 sekretar Doma 
naroda PFBIH 

Javna uprava 

Inicijativa Emir Frašto Predsjedniče Federacije, dopredsjednici Federacije, gospodo ministri, 
dame i gospodo, izvjestioci, gosti. Emir Frašto, delegat iz Bosansko-
podrinjskog kantona  
2/3 pa 
 
Goražde, pripadam Ostalim. Pokrećem inicijativu za ostvarivanje naknade 
radi nanošenja štete krajevima uz Drinu. Tražim od delegata u Domu 
naroda da me podrže u zahtjevu da Vijeće ministara BiH traži od prve 
ekološke države Crne Gore da riješi pitanje ispuštanja vode iz 
Hidroelektrane Mratinje, nadoknadi štetu višegodišnjim kontinuiranim 
ispuštanjem ogromnih količina vode te plavnim talasom iz 2010. godine. 
Hidroelektrana Mratinje, Hidroelektrana Plav kako se sada zove izgrađena 
je 1974. godine a prve kilovate je pustila 1976. godine na rijeci Pivi. Njena 
osnovna djelatnost je proizvodnja električne energije u vršnom režimu 
rada, ima mogućnost brzog startovanja i sinhronizacije na dalekovodnu 
220-tu mrežu, 220 kW mrežu. Sa jednom od najvećih betonskih lučnih 

08.10.2015 Vlada F BiH Ekologija 



brana u svijetu i kompletnim postrojenjem izgrađenim ispod površine 
zemlje predstavlja i svjetski kuriozitet, konstruktivna visina betonske brane 
je 220 metara, dubina luka na kruni 268 metara, dužine luka u koritu 40 
metara, debljina brane u osnovi 36 metara a na vrhu 4 i po metra. Ovaj 
kuriozitet namjerno ističem. Trebala je biti jedna od niza centrala na Drini i 
njenim pritokama, uz nju je trebala biti izgrađena i revezibilna centrala zato 
što je ispuštanje vode regulisano ograničenošću akumulacije potrebama 
Hidroelektrane Višegrad i nemogućnošću stalnog isticanja određene 
količine vode. 
Voda se pušta iz akumulacije svakog dana više sati ili više dana. Velika 
količina hladne vode velikom brzinom uništava biljni i životinjski svijet 
Drine. To onemogućava korištenje potencijala Drine u ekonomiji, privredi, 
turizmu Bosne i Hercegovine. Onemogućava veće ulaganje i investiranje u 
prirodne ljepote Drine i njenog priobalja. Idilična pecanja, kupanja, 
splavarenja nema, postoji strah od brzog nadolaženja Drine, autohtonih 
vrsta riba, biljnog svijeta, zaštićenih mrijestilišta kao Crna stijena, ribe 
mladice su spomenici prošlosti. Inicijativom želim da Agencija slivovi Save 
procijeni te pripremi obrazloženje za Vijeće ministara BiH od kog se traži da 
pokrene razgovore sa Crnom Gorom oko rješavanja problema koje 
uzrokuje naglo ispuštanje vode iz akumulacije, te naknadu za opštine BiH 
izložene ovoj ogromnoj količini vode uništavajuće i plavnom talasu iz 2010. 
godine. Imam pitanje. Planom rada Autocesta Federacije predviđeno je 
usluga projektovanja koje se finansiraju iz vlastitih sredstava između 
ostalog generalni projekat fizibiliti studija brze ceste Sarajevo-Goražde-
granica Republike Srbije. Vlada i Skupština kantona Bosansko-podrinjskog 
već od ranije poduzimaju radnje na stvaranju klime za potrebom 
povezivanja gradova u Srbiji Novog Pazara, Pljevalja u Crnoj Gori sa 
Sarajevom, tih najvećih bošnjačkih muslimanskih gradova izvan Bosne i 
Hercegovine, gradova Sandžaka preko Goražda kao dijela ove regije i jedne 
od federalnih jedinica u BiH. U tim planovima autoput brza cesta Sarajevo-
Goražde-Pljevlja- Novi Pazar bi bila priključena autocesti Bar-Boljare-
Požega-Beograd i drugoj na Kosovu koja je spojena sa egejskom 
transverzalom.  
Predstavljala bi međugranični i međudržavni projekt za EU i bila test o 
prihvaćanju i integriranju ovih sredina, građana, popravljanjem njihove 
mogućnosti za bržim i boljim življenjem, stvaranjem uslova i 
infrastrukturnim povezivanjem. Pokazana prva veća zainteresovanost za 
saradnju i uzajamnom brigom Muslimana Bošnjaka iz tih zemalja koji 



ujedinjeni u ovom projektu pokazuju da priznaju novu geopolitičku 
stvarnost, nove ekonomske tokove, nacionalno osviješćeni žele da žive u 
skladu sa vremenom i svojim doprinosom državama u kojim žive i rade. 
Potrebe za tim postoje, najviše ljudi i sve više roba dolazi iz ovog pravca u 
Sarajevo. Republika Srbija u planovima izgradnje autocesta još nije 
definirala područja ulaska u BiH varijante koje se pominju su na čekanju. 
Ovim želim da se o ovom projektu uzme u  
2/4 pa 
 
obzir stav Bosansko-podrinjskog kantona Goražde kao njegove razvojne 
šanse. Pored projekata brze ceste, projekta magistralne ceste, projekta 
obilaznice i projekta priključka i uređenja pristupnog puta iz industrijske 
zone Vitkovići na magistralnu cestu, signalizacije i tako prođe deset godina 
ali u ovom području se ništa ne radi, pa pitam resorno ministarstvo ili ceste 
kada će pristupiti izgradnji projektovanog? Hvala. 

Pitanje Emir Frašto Vlada Federacije na svojoj sjednici u firmu u kojoj je većinski vlasnik 
„GINEKS“ u Goraždu imenovala osobu koja je inače večinski vlasnik u istom 
prostoru i koja, a inače je privatno vlasništvo. Dakle, tražim da se preispita 
ta odluka Vlade Federacije. Hvala. 

17.12.2015 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Emir Frašto Ministarstvu poljoprivrede, odnosi se na poduzimanje koraka na zaštiti 
bolesti šljive. Dakle, živimo u BiH šljiva jedna od kutnih prizvoda bila BiH 
bivše nam države prepoznatljiva na svim prostorima, dovoljno smo 
snadbjevali čak i Evropu sad smo otprilike postali uvoznici. Kraju u kom 
živim bilo je Goražde dakle, dakle bilo je 380 do 420 hiljada stabala. Sad to 
je boj koji je 250 hiljada stabala na rodu nema to ni 100.000,00. Stabala. 
Državaje uvijek poduzimala zaštitu od bolesti voća, povrća, dakle, uv ovom 
slučaju dugi niz godina šarka napada šljivu država je promatrač, za biljku 
koja je jedan od najstarijih na ovim prostorima kultivisana biljka za biljku 
koju je Bela četvri jal uarski kralj ljudi koji su to uzgajali proglasio redom 
šljivara zato što su mu glavu spasili šljiva je dobra i u ratu i u miru, šljiva je 
hrana i lijek uvijek je bila s nama i lijek kako za organizam tak oi za dušu. 
Okrenuli smo joj glavu i mislim, da zaslužuje naše poštovanje zato što će 
nam ona vratiti vjerovatno i dušu i zdravlje, a i napuniti đepove. Dakle, da li 
se šta poduzima u liječenju protiv ove bolesti. 

17.03.2016 Vlada F BiH Poljoprivreda 

Pitanje Emir Frašto Drugo pitanje se odnosi na Ministarstvo zdravlja, ustvari Ministarstvo 
socijalne skrbi da li institut odjeljenje instituta za zaštitu za ocjenu zdravlja 
će biti i kad otvoreno u BPK-a Goražde? I ja sam imao dva pitanja jedno se 
odnosilo na zaštitu vodotoka Drine od plavnog talasa iz Crne Gore. Znači, 

17.03.2016 Vlada F BiH Zdravstvo 



to što ispušta se iz Crne Gore 40 godina je gore nego ono što sad se svi 
bunimo za odlaganje radioaktivnog otpada u drugom dijelu BiH. 40 godina 
neko pušta vodu ko iz vodokotlića. Koda to nije BiH.  
Dakle, šta poduzima vidio sam ovdje direktora pa me to ...Delića tražio sam 
pomoć protiv Crne Gore koja neopravdano uništava život u Drini i priobalju 
Drine. Drina kao onakva voda i nako zaštićeno područje prepoznatljivo je 
ostalo bez ribe. Ostalo je bez života, polje vjerujte mi koje može da se 
obrađuje ne možete mu prići, dakle, to je bilo jedno pitanje na koje odavno 
nemam odgovora. 

Pitanje Emir Frašto Drugo pitanje ticalo se puta prema Sandžaku u ovom periodu kad  mi često 
govorimo ili čujemo ili smo iznenađeni evo u zadnje vrijeme se govori o 
povučenim  
3/2 ah 
parama EU za projekte putne infrastrkture. Skroz smo okrenuli glavu od 
istočnog dijela BiH, od one šanse da se privredno povežemo sa istokom 
Balkana. Dakle, molim vas šta se radi da li se prave karte koje će omogučiti 
BiH FBiH bolje povezivanje. Ako nema odogovora molim, da se povede 
javna rasprava da ovde imamo zakazanu sjednicu o putnoj infrastrukturi u 
kojoj ćemo da kažemo ko je napravio jonsko jadransko ili za čije potrebe se 
pravi taj put, da ne otvaram red je da o tom pričamo, zato što se kroz 
kordinaciju govori i traži povlače se pare neko nas otprilike ostavlja bez 
mogučnosti da učestvujemo i razgovaramo i povezujemo BiH sa ostalim 
dijelovima Evrop 

17.03.2016 Vlada F BiH Ekologija 

Pitanje Emir Frašto Gospođo predsjedavajuća, dame i gospodo, zahvaljujem se na odgovorima 
sa prošle sjednice, a imam jedno pitanje upućujem ga Vladi tiče se statusa 
ili dobijanja statusa grada za Goražde. Znači, opštinsko vijeće Goražda 
2014. godine  donijelo odluku da kao sjedište kantona Goražde i traži od 
Vlade da Goražde bude proglašeno gradom po Zakonu. To još nije urađeno, 
pa dakle, da li ima problema, šta ti Vlada uradi, opštinsko vijeće i kanton da 
bi se taj status dobio. Hvala. 

21.04.2016 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Emir Frašto Realizacija projekta uređenja rijeke Prače, izgradnja obala Utvrde u 
naseljima Prača i Hrenovica u opštini Pale Federacija koji se finansiraju 
kreditim sredsvima Svjetske banke, a zaduženi su Federalno ministarstvo 
poljoprovrede vodoprivrede i šumarstva opština i Agencija za vodno 
područje rijeke Save izazvali su nezadovoljstvo dijela građana što 
eksproprijacijom što poplavama i različitim nametnula različte dileme. Pa 
tražim da nam se dostavi od resornog Federalnog ministarstva 
poljoprivrede da nam dostavi dokumentaciju za Projekat izgradnje obale 

23.06.2016 Ministarstvo 
poljoprivrede, 
vodoprivrede i 
šumarstva F BiH 

Investicije 



utvrde na rijeci Prači i procedure javnih nabavki za izvođenje radova uz 
kratak opis. Hvala. 

Pitanje Fuad 
Hadžimehmedović 

Postavio bih pitanje Vladi Federacije BiH, na sjednici Doma naroda od 19. 
novembra 2015. godine Doma naroda je usvojio Zaključak kojim se 
obavezuje Vlada Federacije da u parlamentarnu proceduru u roku od 90 
dana pošalje novi Zakon o raspodjeli Javnih prihoda. Na meil smo dobili 
obavjest da se inicijativa za izmjenu ovog Zakona koji je u parlamentarnu 
proceduru poslala grupa zastupnika i delegata iz četri kantona prije više od 
godinu dana ne bi trebala razmatrati, jer je u proceduri izrada novog 
Zakona. Pitam Vladu, zbog čega još uvijek nemamo u proceduri ovaj Zakon, 
zbog čega se zaustavljaju inicijative za izmjenu ovog Zakona, ako još uvijek 
nije spreman novi, i treće zbog čega se ne poštuje Zaključak  Doma naroda 
po ovom pitanju. Hvala. 

03.03.2016 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Inicijativa Goran Akšamija Na osnovu člana 10. Poslovnika o radu Doma naroda Parlamenta 
Federacije BiH, pokrećem Inicijativu za vraćanje u parlamentarnu 
proceduru Nacrt zakona o izmjenama i dopunama Zakona o posebnim 
pravima dobitnika ratnih priznanja i odlikovanje i članova njihovih 
porodica. Upućen Prijedlog zakona u skraćeni postupak koji je povučen iz 
procedure dana 10.04.2015. godine od strane premijera Vlade Federacije 
BiH.  
Smatrajući ovaj postupak omalovažavajući i diskriminirajućim činom prema 
dobitnicima ratnih priznanja i odlikovanja zahtjevam da se ova Inicijativa 
što prije nađe u daljem postupku u protivnom ću iskoristiti svoje 
delegatsko pravo po članu 155. i članu 172. Poslovnika o radu Doma 
naroda za upućivanje novog prijedloga zakona nakon isteka potrebnog 
vremenskog roka.  
Obrazloženje: 
Suština Inicijative za ponovno pokretanje postupka i usvajanje ovog Zakona 
je u tome da se članovi 2. i 5. dopune sljedećim odlikovanjima: orden za 
vojne zasluge za zlatnim mačevima i orden za vojne zasluge sa srebrenim 
mačevima.  
Predlagač ovog Zakona iz ne znam kojih razloga je izostavio u članu 2. i 5. 
pomenuta odlikovanja, a ta odlikovanja su definisana u članu 8. Zakona o 
odlikovanjima RbiH objavljenog u „Službeno listu RBiH“ broj 9/94 i 
„Službenom listu RBiH“ broj 13/94, a ista odlikovanja su i dodijeljena.  
Procedura izmjene i dopune ovog Zakona pokrenuta je još 24.06.2013. 
godine i danas na veb stranici Parlamenta Federacije BiH Doma naroda 
stoji u dijelu materijali u proceduri, prijedlozi zakona hitni postupak pod 

27.04.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 



rednim brojem 2 prijedlog ovog zakona i mišljenje Vlade Federacije BiH, a 
prijedlog zakona kao i druge prijedloge koji nisu razmatrani u 
parlamentarnoj proceduri Vlada je povukla iz procedure u mandatnom 
periodu od 2014.-2018. godina. 
Također ovaj se Zakon našao u parlametarnoj proceduri u skraćenom 
postupku nakon Inicijative tadašnjeg člana Doma naroda, odnosno 
delegata gospodina Dževada Rađe i isti je povučen. 

Inicijativa Goran Akšamija Obzirom da je u Federaciji Bosne i Hercegovine došlo do drastičnog pada 
pokrivenosti imunizacijom djece postoji realan rizik od nastanka epidemija 
zaraznih bolsti protiv kojih vakcinišemo a i već vidimo da se u susjednim 
zemljama pa i u susjednom entitetu javljaju ove epidemije. I pored svih 
zakonskih regulativa koje postoje i mogućih sankcija došlo je do znatnog 
pada pokrivenosti imunizacijom na primjer u 2016. godini po pojedinim 
tipovima vakcine ona je maksimalno išla negdje do 56\% a poznato je da se 
kolektivni imunitet i zaštita ugroženih kategorija stanovništva postiže tek sa 
pokrivenosti vakcinacijom od 95\% i više. 
Ovakva situacija izaziva veliku zabrinutost medicinske i naučne javnosti 
obzirom na prijetnju šrirenja zaraznih bolesti koje su veoma opasne 
izazivajući brojne komplikacije i potencijalno smrtne izhode. Neophodno je 
mobilizirati sve snage kako bi poboljšali komunikaciju sa stanovništvom 
ukinuli ove mnogobrojne antivakcinalne kampanje od najčešće lajičkih 
kategorija stanovništva posvetiti znači edukaciju znači prvenstveno 
roditeljima ukazati na značaj ove imunizacije i dati podršku akcionim 
planovima za imunizaciju koji su već u fazi izrade. Potrebna je što hitnija 
reakcija Federalnog ministarstva zdravstva u cilju pokretanja programa 
promotivne djelatnosti preko predškoskih školskih obrazovnih ustanova 
lokalnih zajednica organizovanje javnih tribina medijskih kampanja i izrade 
promotivnih materijala i omugućavanja njihove distribudije. 

10.05.2018 Ministarstvo 
zdravstva F BiH 

Zdravstvo 

Pitanje Goran Akšamija Zahvaljujem predsjedavajuća, pozdravljam sve prisutne. Ja imam jedno 
zastupničko pitanje a koje se odnosi na vrlo diskutabilne liste lijekova koje 
trenutno postoje u Federaciji Bosne i Hercegovine. Članom 11. Zakona o 
lijekovima („Službene novine Federacije Bosne i Hercegovine“, broj 
109/12) kao i članom 17. Pravilnika o bližim kriterijima za izvod lijekova 
postupak o načinu izrade listi i lijekova u Federaciji Bosne i Hercegovine 
načinu stavljanja i skidanja lijekova sa listi lijekova, obaveza ministarstava 
zdravstva Zavoda zdravstvenih osiguranja te proizvođača i prometnika 
lijekova uvrštenih na liste lijekova kao i korištenja lijekova („Službene 
novine Federacije Bosne i Hercegovine“, broj 45/13) utvrđena je obaveza 

19.11.2015 Vlada F BiH Zdravstvo 



da se u jednom godišnjem terminu i to u periodu od 01.09. do 01.10. svake 
kalendarske godine od strane Federalnog ministarstva zdravstva obavlja 
postupak sačinjavanja i predlaganja listi lijekova kao i cijena lijekova u 
postupku pregovaranja sa proizvođačima lijekova odnosno nosiocima 
dozvola za stavljanje lijeka u promet a u okviru dozvoljenih referentnih 
cijena lijekova utvrđenih državnim pravilnikom o cijenama lijekova. 
Nakon okončanog postupka te objavljenih Federalnih listi lijekova i 
njihovim stupanjem na snagu kantonalna ministarstva zdravstva obavljaju 
postupak sačinjavanja i predlaganja kantonalnih listi lijekova u skladu sa 
Federalnim zakonom i pomenutim Pravilnikom. 
Prema članu 33. stav 4. pomenutog Pravilnika revizija kantonalnih listi 
lijekova prethodno je uvjetovana obavljenom revizijom federalnih listi 
lijekova. Usljed nedonošenja listi lijekova od strane Vlade Federacije Bosne 
i Hercegovine odnosno utvrđivanje i predlaganja od strane Federalnog 
ministarstva zdravstva u predviđenom roku kantoni nisu u mogućnosti da 
poduzimaju odgovarajuće mjere sa ciljem osiguranja dostupnosti 
lijekovima utvrđenim članom 3. Zakona o lijekovima. 
S obzirom na utvrđeni pravni okvir za postupanje u ovoj oblasti i utvrđene 
rokove postavljam pitanje.  
Zbog čega još uvijek nisu donesene nove liste lijekova i to lista lijekova 
obaveznog zdravstvenog osiguranja Federacije Bosne i Hercegovine kao i 
lista lijekova o bolničkoj zdravstvenoj zaštiti Federacije Bosne i 
Hercegovine. 
O ovom pitanju moglo bi se još dosta diskutovati o favoriziranju određenih 
farmaceutskih kuća koje postoje na trenutnim listama pa molim da mi se u 
odnosu na ova pitanja da i odgovor u pisanoj formi jer sigurno da bi se na 
kantonalnim nivoima mogle nabaviti i učiniti egzantne uštede sa novim 
revidiranim listama. Hvala. 

Pitanje Goran Akšamija Druga inicijativa odnosi se na zaključenje Federalnog kolektivnog ugovora o 
pravima i obavezama poslodavaca i radnika u djelatnosti doktora medicine 
i stomatologije uz zahtjev za prethodno izjašnjenje Vlade Federacije Bosne i 
Hercegovine. 
Ova inicijativa je od interesa za sve građane Federacije Bosne i Hercegovine 
koji najviše snose posljedice nezakjučivanja Federalnog kolektivnog 
ugovora o pravima i obavezama poslodavaca i radnika u djelatnosti 
doktora medicine i stomatologije jer općepoznata je činjenica i svjedoci 
smo svakodnevnih štrajkova koji se dešavaju po pojedinim kantonima u 
zadnje vrijeme. U posljednjih par mjeseci u šest kantona u Federaciji Bosne 

10.05.2018 Vlada F BiH Zdravstvo 



i Hercegovine i u Brčko-Distriktu zaključeni su kolektivni ugovori o pravima 
i obavezama poslodavaca i radnika u djelatnosti doktora medicine i 
stomatologije između Vlada kantona i sindikata doktora doktora medicine i 
stomatologije tih kantona. Uprkos činjenici da je Federalno ministarstvo 
zdravstva u fazi pregovora sa ovim Sindikatom isticalo da će čim najmanje 
dva kantona zaključe kolektivne ugovore pristupiti zaključivanju Federalnog 
kolektivnog ugovora do toga nije došlo i pregovori su prekinuti. Kako u 
svemu ovome najviše trpe i snose posljedice građani odnosno pacijenti 
neophodno je da se Vlada FBiH izjasni po ovoj Inicijativi kako bi 
racionalizirali odnose između ovih sidikata i svih zdravstvenih ustanova te 
ponovo bi se počela odvijati normalna zdravstvena zaštita punim 
kapacitetima u svim segmentima društva. Tekst prijedloga Federalnog 
Kolektivnog ugovora Federalno ministarstvo zdravstva ima od februara 
2017., godine i upravo po tom prijedlogu su sa manjim korekcijama 
zaključeni kantonalni kolektivni ugovori o naprijed navedenim kantonima i 
po istim se pregovara u drugim kantonima a to su preostala još tri kantona 
tuzlanski kanton, HNK-a i ZHK-a. 

Inicijativa Ismet Sarajlić Ja podnosim inicijativu u ime Udruženja građana „Geopa“ iz Zenice, radi se 
o Udruženju, Federalnom udruženju za promociju i razvoj zelene energije i 
organskih proizvoda. Ako slučajno nešto nisam, zaboravio sam naočale za 
čitanje, nemojte mi zamjeriti ali mislim da će biti u redu. Hvala. Inicijativa 
se odnosi na izmjene i dopune Zakona o korištenju obnovljivih izvora 
energije i efikasne kogeneracije FBiH kao i izmjene i dopune Zakona o 
električnoj energiji FBiH. Podnosimo inicijativu da se član 3. definicije i 
pojmovi stav 1. Zakona o korištenju obnovljivih izvora energije i električne 
energije FBiH dopuni i uvodu nove tačke Ugovor o otkupu viškova 
električne energije iz postrojenja obnovljivih izvora koji se koriste za 
vlastite potrebe znači ugovor potpisan između Elektroprivrede BiH i 
Elektroprivrede HZ HB i proizvođača električne energije iz obnovljivih 
izvora za vlastite potrebe. Drugo, proizvođač električne energije za vlastite 
potrebe je svako fizičko lice ili pravno lice koje proizvodi električnu energiju 
iz obnovljivih izvora energije a koju koristi isključivo za vlastite potrebe bez 
mogućnosti sticanja dobiti putem prodaje energije. U članu 12. stav 4. 
Zakona o električnoj energiji FBiH izmjena glasi: „Proizvodnja električne 
energije iz obnovljivih izvora za vlastite potrebe smatra se energetskom 
djelatnošću na način da se proizvođači električne energije iz obnovljivih 
izvora za vlastite potrebe priznaju proizvedeni viškovi električne energije 
koji budu registrovani putem dvosmjernog elektronskog brojila“. U članu 
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12. Zakona o električnoj energiji FBiH uvede novi stav: „Proizvedene 
viškove električne energije iz stava 4. ovog člana proizvođači električne 
energije za vlastite potrebe biće kompenzirani od strane Elktroprivrede BiH 
ili Elektroprivrede HZ HB“. U članu 12. Zakona o električnoj energiji FBiH 
uvede novi stav: „Komenzacija viškova električne energije iz stava 5. ovog 
člana vršiće se na način da kilovat/sat proizvedene električne energije koji 
bude registrovan i distribuiran putem dvosmjernog elektronskog brojila u 
mrežu Elektroprivrede BiH ili Elektroprivrede HZ HB biće moguće 
nadoknaditi iz mreže u omjeru 1:1 prema proizvođaču električne energije iz 
obnovljivih izvora i za vlastite potrebe“. Evo u obrazloženju ću biti vrlo 
kratak cijeneći vrijeme. Obzirom da ovo udruženje da smo u toku 
promocije obnovljivih izvora energije održanih u gradovima širom teritorije 
Federacije od okupljenih privrednika skoro u pravilu susretali sa pitanjem o 
eventualnim viškovima proizvodnje u slučaju kada privredni subjekt ili 
fizičko lice domaćinstvo odluči investirati u fotonaponske sisteme kako bi 
postao energetski efikasniji u proizvodnji ili unutar domaćinstva 
istraživanjem koje su predstavnici našeg udruženja izvršili na terenu a iz 
odgovora kojeg smo dobili od FERK-a operatora i Elektrodistribucije BiH 
jasno proizilazi da postoji veliki problem u provođenju odredbi pomenutih 
zakona u praksi naročito kad su pitanju proizvodeni viškovi energije. S tim u 
vezi u skladu sa odredbama člana 4. Statuta Udruženja predlažem da sa 
ciljem povećanja korištenja obnovljivih izvora energije izvrše izmjene i 
dopune naprijed navedenih zakona na način da se registrovanje viškova 
električne energije zakonski reguliše na način da putem dvosmjernog 
brojila se mjesečno izvršava uvid u isto pri čemu će net stanje dvosmjernog 
brojila aktivne električne energije biti osnov za obračun. Mjesečnim 
uvodim u stanje dvosmjernog brojila u situaciji kada proizvođač za vlastite 
potrebe  
3/3 pa 
 
ima registrirane viškove proizvedene električne energije iz obnovljivih 
izvora bude mu refundirana ista količina energije iz mreže koliko je 
ispravno registrirano proizvedenih viškova energije koji su ušli u mrežu. 
Predlažemo da se refundacija energije obnavlja svaka 3 mjeseca mada to 
može biti pitanje koje će rješavati Elektrodistribucija BiH ili 
Elektrodistribucija HZ HB i proizođač električne energije za vlastite potrebe 
kroz ugovor o otkupu viškova električne energije. Navedene izmjene i 
dopune će svim zainteresiranim stranama domaćinstvima fizičkim i 



pravnim licima omogućiti da putem gradnje sistema iz obnovljivih izvora 
energije za proizvodnju električne energije za vlastite potrebe i kroz 
ugovore sa elektrodistribucijama omogući ubacivanje proizvedenih ljetnih 
viškova energije putem dvosmjernog povratnog brojila u sistem a s druge 
strane da im se omući povlačenje električne energije iz sistema koji imaju 
potrebu za tim u omjeru 1:1. Hvala. Ja ću ovo predati u Pisarnu. 

Pitanje Ismet Sarajlić Da li u planu Reformske agende i određenih izmjena Zakona postoji 
Inicijativa za ukidanje takozvanog diskrecionog prava direktora? Mi smo 
svjedoci da je to pravo duboko nemoralno i ja ovdje govorim isključivo o 
pravu koji se odnosi na direktore javnih preduzeća i javnih ustanova. Ovo 
se ne odnosi na privatni i realni sektor, i svjedoci smo bez obzira iz kojih 
stranaka dolazimo takozvani patokratiski zapošljenja u kojima se vrlo često 
zaobilaze krucijalni kretirijumi i upotrebljava diskreciono pravo direktora. 
Ako želimo da gradimo ovu zemlju na jasnim kriterijima i principima, 
predlažem da Vlada ozbiljno razmotri ovo pitanje nadam se da će ići u tom 
smjeru, nadam se brzom odgovoru i ako ga ne bude ja ću sam podnijeti 
ovu Inicijativu. Hvala lijepo. 

03.03.2016 Vlada F BiH Zaposljavanje 

Inicijativa Jasenko Tufekčić Prema Odluci Doma naroda Zakonodavno-pravna komisija danas 
jednoglasno donijela zaključak. Razmatrali smo izmjene i dopune 
Poslovnika Doma naroda Parlamenta Federacije Bosne i Hercegovine.  
Razmatrali smo odluke o zajedničkim službama i odluke o stručnim 
službama naroda. Konstatirali smo da se radi o zdravstvenim propisima koji 
zahtijevaju hitne izmjene i dopune i predložili smo zaključak prema Kolegiju 
kao ovlaštenom predlagaču da to ide na narednoj sjednici Doma naroda 
normalno u redovnoj proceduri da bi svaki od nas delegata radi se o 
pravilima igre koje postavljamo sami sebi. Imamo mogućnost da kvalitetno 
učestvuje i radi na izmjenama i dopunama ovih akata o kojima sam 
govorio. 
Normalno u kontekstu te priče i svega onoga što će biti urađeno na 
Kolegiju kao ovlaštenom predlagaču predlažem inicijativu prvu prema 
Kolegiju a u razgovoru sa rukovodstvom iz Zastupničkoga doma postoji 
spremenost da se ide sa inicijativom prema Agenciji za državnu službu da 
se podhitno znači dok radimo ove akte uradi revizija svih riješenja ljudi 
zaposlenih u stručnim službama kako Zastupničkoga doma zajedničkih 
službi tako i Doma naroda i način zasnivanja radnoga odnosa da otprilike 
od Agencije za državnu službu dobijemo jedan pregled kompletne situacije 
svih državnih službenika namještenika sa riješenjima i načinom zasnivanja 
radnoga odnosa. 

27.04.2017 Vlada F BiH Javna uprava 



Inicijativa Jasenko Tufekčić Druga stvar koja je isto tako jako važna ide is preporuka Evropske komisije 
je pitanje prostornoga riješavanja Parlamenta s obzirom da smo otvorili 
razgovore kroz rukovodstvo sa Federalnim premijerom predlažem 
inicijativu prema Kolegiju da se u razgovore uključi i Gradsko vijeće i 
gradonačelnik jer objektivno radimo na ideji izmještanja Gradskoga vijeća 
iz ovih prostorija i da bi  
 
2/4 AS 
ovdje bio lociran Parlament Federacije Bosne i Hercegovine u njenom 
punom kapacitetu. 
Ono što želim da naglasim i da se zahvalim Uredu Evropske komisije znači 
evo sa gospodinom Vigemarkom i osoblju koje dolazi unutar toga na 
svestrenoj podršci u provođenju ovih stvari o kojima sam govorio ranije i ja 
vjerujem da ćemo ovu cijelu priču završiti na obostrano zadovoljstvo 
normalno podržavajući i ovo što rade centri civilnih inicijativa 05.05. znači 
javno i transparentno zapošljavanje u Javnoj upravi na način na koji to vide 
centri civilnih inicijativa sa primjedbama i sugestijama jer normalno da bi 
smo prišli kvalitetnom i transparentnom zapošljavanju ljudi mi moramo 
raščistiti močvarno tlo u kojem djelujemo i radimo jer Parlament treba da 
bude izvor čini mi se zakonodavstva a moj dojam i ovo sve što sam radio sa 
ljudima kad je u pitanju izmjene i dopune ovih akata o kojima sam govorio 
čini mi se da je u našem Parlamentu a mislim i na jedan i na drugi, jako, 
jako, trulo i bojim se da se držimo one devize „držite lopova“ a da 
objektivno niko unutar toga ne želi da ništa uradi i napravi. 
Ja mislim da je ova ekipa i ovi delegati ljudi sa kojima ja radim u svim 
radnim tijelima žele da preuzmu odgovornost na sebe ne žele da se kriju 
iza svojih političkih funkcija i ja mislim da ćemo mi ako Bogda zajedno svi 
zajednički imati kvalitetne akte po kojima ćemo djelovati i raditi. 
Zahvaljujem predsjednice. 

27.04.2017 Vlada F BiH Javna uprava 

Pitanje Josip Mioč Zahvaljujem. Uvažena presjedavateljice, dopredsjedatelju, premijeru, 
dopremijerku, ministri, kolege izaslanici, mediji, gosti sve vas lijepo 
pozdravljam. Ja imam jedno izaslaničko pitanje koje upućujem ravnatelju 
Porezne uprave FBiH. Po informacijama koje ja imam, a riječ je o firmi koja 
posluje u FBiH ima tri svoje poslovnice u tri različita grada. U jednoj od tih 
poslovnica Porezna uprava je imala 9 posjeta u toku jedne godine, dok je u 
drugoj poslovnici iste firme koja se nalazi u Sarajevu, a znamo da je sjedište 
Porezne uprave u Sarajevu, u toku te iste godine nijednom nije posjetila tu 
poslovnicu. Na tragu ovoga zanima me postoji li statistika izvršenih 

31.03.2016 Porezna uprava 
F BiH (direktor) 

Finansijski tokovi 



aktivnosti nadzora Porezne uprave FBiH po općinama i gospodarskim 
subjektima u 2015. godini u prvom kvartalu 2016. godine. Ukoliko postoji 
takva statistička analiza molim da mi se dostavi, ukoliko ne postoji molio 
bih ravnatelja Porezne uprave FBiH da istu načini i da mi dostavi u pisanoj 
formi. Zahvaljujem. 

Pitanje Josip Mioč Prema dostupnim informacijama na službenoj stranici sudske policije FBiH 
vidljivo je da su na rukovodećim pozicijama sudske policije ne nalazi niti 
jedan hrvat, a radi se o pozicijama predsjednika Vrhovnoga suda glavnog 
zapovjednika sudske policije v.d zamjenika glavnog zapovjednika da 
pomočnika glavnog zapovjednika i šefa unutarnje kontrole. Ponukan  
navedenim informacijama želim znati kako je nacionalna struktura 
rukovodećeg službenika  sudske policije u svim županijama FBiH. 
Zahvaljujem. 

30.03.2017 Vlada F BiH Zaposljavanje 

Pitanje Lejla Didik-Sarajlić Ja danas imam par delegatskih pitanja koje postavljam premijeru, Vladi 
FBiH, Poreznoj upravi FBiH. Obzirom da se na dnevnom redu današnje 
sjednice nalazi Prijedlog Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o visini 
stope zatezne kamate na javne prihode čijim obrazloženjem nisam 
zadovoljna, psotavljam sljedeća pitanja, prvo koji je broj poreskih 
obveznika koji nisu izmirili dug po osnovu javnih prihoda u Zakonu 
propisanom roku i koj ije ukupan iznos duga po istom osnovu? 

08.10.2015 premijer, Vlada 
FBIH i Porezna 
Uprava FBIH 

Finansijski tokovi 

Pitanje Lejla Didik-Sarajlić Drugo pitanje, koja su pravna lica najveći dužnici po osnovu neizmirenih 
obveza koje tretira ovaj Zakon? 

08.10.2015 premijer, Vlada 
FBIH i Porezna 
Uprava FBIH 

Finansijski tokovi 

Pitanje Lejla Didik-Sarajlić Kakvi su finansijski efekti po Budžet Fedearcije BiH, ranije iste primjene 
ovog Zakona i koje su procjene o broju sačuvanih radnih mjesta 
zahvaljujući primjeni ovog Zakona. Hvala. 

08.10.2015 premijer, Vlada 
FBIH i Porezna 
Uprava FBIH 

Finansijski tokovi 

Pitanje Lejla Didik-Sarajlić Danas na dnevnom redu imamo Zakon o hemikalijama o kome se na 
sjednici Kluba bošnjačkog naroda razvila šira diskusija. Delegati su ustvrdili 
da neke firme u Federaciji BiH su zaštičene dok su druge na udaru 
inspekcijskog nadzora i moraju uložiti velike svote novca kako bi dobili sve 
potrebne dozvole. 
Na zvaničnom sajtu Ministarstva okoliša i turizma Federacije Bosne i 
Hercegovine stoji da je uvid u okolinske dozvole pristupačan posjetiocima 
ovog sajta odnosno zainteresiranim građanima. No istina je da oni nisu 
dostupne građanima pa ni poslanicima.  
Ja sam u Skupštini Zeničko-dobojskog katnona nekoliko puta u posljednjih 
godinu dana pokretala ovo pitanje koje se odnosi na Zenički Arcelomital i 
Visočki Prevent te tražila uvid u okolinske dozvole. Tražila sam ocjenu 

03.03.2016 Vlada F BiH Ekologija 



kvaliteta zraka, vode i tla što također nisam dobila.  
Upućivala sam i pitanje Vladi Zeničko-dobojskog kantona da mi kažu ko tto 
štiti Arcerolmital i Prevent dva najveća zagađivača vode, zraka i tla u ovom 
kantonu. 
No odgovor nisam dobila. Prije šest mjeseci uputila sam inicijativu Vladi 
ovog kantona da od Federalnog ministarstva okoliša i turizma i Federalne 
uprave za inspekcijske poslove traži i u što kraćem roku Skupštini Kantona 
dostavi informacije o statusu okolinskih dozvola za Arcerolmital Zenica i 
Prevent Visoko jer iste nisu dostupne na web stranici Federalnog 
ministarstva okoliša i turizma kao i realizaciji projekata koji su tim 
dozvolama planirani. 
Ako ja kao zastupnica u Skupštini Kantona i delegat u Domu naroda već 
pola godine bezuspješno pokušavam dobiti ove informacije koje su u 
svakoj normalnoj državi dostupne svim građanima o čemu onda da 
pričamo i zašto ovdje da sjedimo. 
1/3 AS 
Posebno je pitanje izrabljivanje radnika u velikim gigantima poput Preventa 
u Visokom. 
Ja dolazim iz Visokog i boli me što moji sugrađani u ovoj firmi rade po 
dvanaest sati uz jedan obrok dnevno što se radnici nemilosrdno otpuštaju 
ukoliko se samo pokušaju pobuniti i tražiti svoja prava. 
Da ne govorimo o otpuštanju radnika u slučaju povrede na radu gdje oni za 
Visočki Prevent postaju tehnološki višak jer ih onda ne mogu iskorištavati i 
izrabljivati u punom kapacitetu i prekomjerno. 
Ljudi i što bi tužili nemaju dovoljno novaca da pokrenu tužbe. Ovo je 
posebno pitanje za inspekcijske službe. 
No danas ću se ja ipak držati teme okoliša i ovdje u Domu naroda ali ovaj 
put ne u svoje ime nego u ime 17 delegata ovog Doma u ime Kluba 
bošnjačkog naroda čiju sam punu podršku dobila uputiti sljedeću 
inicijativu. 
Tražimo od Federalnog ministarstva okoliša i turizma i Federalne uprave za 
inspekcijske poslove da u što kraćem roku Domu naroda Parlamenta 
Federacije dostavi informaciju o statusu okolinskih dozvola za Arcerolmital 
Zenica i Prevent Visoko kao i realizaciju projekata kojim su tim dozvolama 
planirani. Zahvaljujem 

Pitanje Lejla Didik-Sarajlić molila bih za usmeni odgovor ako je to ikako moguće a ako ne onda ću se 
zadovoljiti i odgovorom u pismenoj formi. 
Ideja o Projektu toplovoda Kakanj Sarajevo aktuelno je već nekih tridesetak 

12.01.2017 Vlada F BiH Ekologija 



godina. Tema ponovo se aktualizirala u medijima pretkraj prošle godine, 
kako je prisustvo štetnih polutanata u atmosferi doseglo svoj maksimum. 
Izgradnje cjelovoda, koja bi išla Koridorom 5c koštala bi nekih prema 
studijama, koje su izvedene koštala bi nekih 230 miliona KM. Međutim, 
efikasnost dugoročna efikasnost je mnogo veća a Termoelektrana Kakanj bi 
zapravo koristila upotrijebila samo nešto veće količine uglja. 
Znači ne samo da bi se riješio dugoročno riješio problem grijanja za Visoko, 
Brezu, Ilijaš i Sarajevo nego bi se i riješio problem enormnog zagađenja. 
Moje konkretno pitanje jeste da li predsjednik Vlade ima namjeru pristupiti 
realizaciji ovog projekta starog 30 godina odnosno da li će se na dnevnom 
redu jedne od narednih sjednica Vlade naći ovo pitanje. 

Pitanje Lejla Didik-Sarajlić Također tražim pismeni odgovor. Vakcinacija obavezna vakcinacija nešto je 
što iziskuje sigurno posebnu pažnju, kako u ovom Parlamentu, tako i u 
Vladi Federacije. 
Naročito vakcine MMR, koja zašto postoje ozbiljne indicije da izaziva 
autizam kod djece. Posljednjih nekoliko dana u medijima pojavila se 
tvrdnja da je u Federaciji Bosne i Hercegovine u obaveznim vakcinama 
znači na koje se obavezno zakonom su propisani a djeca ih moraju primiti 
da je korištena živa tri puta veća od dozvoljene.  
Moje pitanje dakle znamo da postoji Agencija za kontrolu lijekova na 
državnom nivou, ali da li se u Federaciji Bosni i Hercegovini vrši analiza 
uticaja vakcina za djecu, vakcina, koje su obavezni i još jedno pitanje da li je 
tačna ova tvrdnja o upotrebi tri puta veće količine žive od dozvoljene i 
kakav je to uticaj odnosno kakve to može posljedice imati na zdravlje djece. 
Hvala. 

12.01.2017 Vlada F BiH Zdravstvo 

Inicijativa Lejla Imamović Upućujem Inicijativu prema Vladi Federacije da u što kraćem roku formira 
privremenu stručnu komisiju koja će Vladi i Parlamentu predložiti 
provođenje hitnih mjera finansijske i svake druge prirode kako bismo 
zaštitili Javni radio-televizijski servis FBiH od BH RT koji se zbog vlastite 
poslovne nesposobnosti raspada, istovremeno potapajući Federalnu 
televiziju i prijeteći gašenjem obje javne televizije u BiH. Osnivač Federalne 
televezije je Parlament Federacije. Stoga je naše pravo i naša obaveza da 
zaštitimo Federalni javni radio-televizijski servis. Te ovim putem pozivam 
premijera sve članove Vlade ali dalegate ovog doma da se što hitnije i 
aktivno uključimo u rješavanje ove problematike, te predlažem također i 
uvođenje novog modela naplate radio-televizije Federacije putem poreza. 
Kroz narednu godinu to bi značajno unaprijedilo poslovno i progrmaski 

02.06.2016 Vlada F BiH Saobraćaj i 
komunikacije 



sadržaj dakle, Federalne televizije što je zapravo i nužnost pristupanja 
Evropskoj uniji. Zahvaljujem. 

Inicijativa Lidija Bradara Sve vas još jedanput pozdravljam kao izaslanica i imam jednu inicijativu 
urgenciju, odnosi se na Ministarstvo prometa i komunikacija FBiH, točnije 
na Javno poduzeće Autoceste FBiH. Poštovani, žurno tražim od 
Ministarstva prometa i komunikacija FBiH i Javnog poduzeća Autoceste 
FBiH, da se izlaz sa trase koridora 5C u općini Kiseljak prikladno oznaći, kao 
što zante Autocesta takođe prolazi kroz županiju Središnja Bosna, 
Autocesta u dužini od osam kilometara prolazi kroz općinu Kiseljak i kao što 
vam je poznato na Autocesti imate samo oznaku za silazak Lepenica. Ja 
vjerujem da je svima nepozanto zemljopisno područje Lepenica, tako da na 
silasku Autoceste Lepenica četri kilometra od Autoceste Lepenica vam se 
nalazi općina Kiseljak, takođe općina Kreševo dvanaest kilometara je 
središte opštine Kiseljak. Smatram da bi se takođe trebalo označiti da se 
kad silaskom sa Autoceste Lepenica treba staviti oznake za sve općine koje 
se nalaze u županiji Središnja Bosna, a jak osu blizu, to su znači, i Kiseljak i 
Kreševo, Fojnica, Busovača, Vitez te Travnik, kao i ostala sjedišta koja su u 
blizini ove županije. Tražim da Vlada pristupi žurno i naloži Javnom 
poduzeću Autoceste da se ovo pravilno označi, jer ja mislim da je ovo jedna 
vrsta diskriminacije. Hvala. 

28.05.2015 Direkcija cesta 
FBIH 

Saobraćaj i 
komunikacije 

Inicijativa Lidija Bradara Da se preispita riješenje Fed ministarstva okoliša za izdavanje dozvole za 
asfaltnu bazu kod Kiseljaka 

08.10.2015 predsjednik 
FBIH i 
potpredsjednici i 
Vlada FBIH 

Ekologija 

Inicijativa Lidija Bradara da li se prati i provode mjere po pitanju maloljetničkog nasilja 11.02.2016 Vlada F BiH Socijlana politka 

Inicijativa Lidija Bradara I postavljam pitanje Poreznoj upravi Federacije, da mi dostavi u pisanoj 
formi popis svih pregleda po općinama u FBiH, jer stalno imamo analize 
pojedine sredine se diskreditiraju u smislu da ne poštuju Zakon, a čula sam 
da oni nemaju kapaciteta, da obilaze cijelu Federaciju BiH, pa me zanima 
po općinama koliko je bilo nalaza Porezne uprave, koliko je bilo 
inspekcijskih nadzora da vidimo mi gdje se to može stiči pet, šest ili deset 
puta godišnje, pa čak i uči blagdana, a gdje nema kapaciteta doći u pregled 
niti jedanput. Ja mislim, da u pogledu djelovanja Porezne uprave u FBiH, 
imamo diskriminirajuće odredbe i kako se zalažemo da imamo i 
ravnomjeran razvoj Federacije mislim, da je Porezna uprava trebala 
ravnomjerno na nadzirati sve općine i sve sredine u FBiH u 2016., godini 
naravno. Ima li još pitanja? Ako nema, zahvaljujem. 

12.01.2017 Vlada F BiH Finansijski tokovi 



Pitanje Lidija Bradara Imam još jedno pitanje, iako sam sinoć dobila odgovor, ali želim radi 
javnosti, da pitam znači, mi postoje institucije koje su od značaja za 
Federaciju, postoje institucije kojima ćemo mi davati danas mišljenje 
suglasnosti na njihovo funkcioniranje. Mene zanima nacionalna 
zastupljenost u FZZ i što je sa popunom izvršnog direktora koji je otišao u 
mirovinu, to još u trećem mjescu i ja sam naravno očekivala da će za 
izvršnog direktora u Zavodu za zapošljavanje FBiH biti raspisan natjećaj da 
bih ja sinoć dobila odgovor, a vas želim takođe upoznati s tim da je mjesto 
izvršnog direktora popunjeno, pitala sam kako, onda su mi rekli da je 
mjesto izvršnog direktora u Zavoda za zapošljavanje popunjeno eto što bi 
oni rekli nekako mi u narodu onako, tako što je dosadašnji direktor Zavoda 
za zapošljavanje postavljen na mjesto izvršnog direktora u Zavodu za 
zapošljavanje, tako da je ta procedura provedena bez natječaja. Želim 
samo reći, da smo od pozicije da smo u Zavodu za zapošljavanje imali 
direktora iz jednog naroda zamjenika iz drugog naroda mi sada došli u 
poziciju da upravi Zavoda za zapošljavanje nema niti jednog Hrvata. Hvala 
lijepo. 

17.12.2015 Vlada F BiH Zaposljavanje 

Pitanje Lidija Bradara Nezadovoljstvo odgovorom kojeg sam dobila od Federalne Vlade, a od 
nadležnog Ministarstva okoliša i turizma. Kao što znate ja sam podnijela 
inicijativu da Vlada sukladno i putem Ministarstva okoliša i turizma peispita 
okolinsku dozvolu koju je izdala na način na koji je izdala u općini Kiseljak 
za izgradnju asvaltne baze u sred naseljenog mjesta u sred koncesionog 
polja mineralne vode znači, u sred nasada malina i jagodičastog voća, 
bobičastog voća u kojem su poljoprivredni proizvođaći u tom dijelu općine 
Kiseljak ite kako bili aktivni i koji su već te svoje nasade uspjeli plasirati na 
Evropsko tržište. I ja sam naravno dobila odgovor ja razumijem da je on 
formalan i sve ono što sam ja mislila da neću dobiti nikad u ovom 
odgovoru, ja nisam pitala zato što ne znam kako je procedura nezakonitog 
dodjeljivanja okolinske dozvole iz 2013. godine   dostavljena. Ja samo želim 
upozoriti javnost i na druge, želim upozoriti Ministarstvo da ovo što se 
događa u Ministarstvu okoliša i turizma, a zašto sam primjetila da se bune i 
ostale sredine nije dobro, da je meni, ja znam da je legitimno pravo da 
svako ministarstvo na svojoj Web stranici raspiše javnu raspravu putem 
Web stranice  i da vi www. ukucaste ministarstvo okoliša uđete na javnu 
raspravu  i kao stanovnik domicijelni stanovnik vlasnik zemljišta svoje 
djedovine sa nekih 65, 70 godina lijepo čatate sa Ministarstvom okoliša i 
izražavate svoje nezadovoljstvo, a da pri tome Ministarstvo okoliša uopće 
ne uzme u obzir, da postoji prostorni plan općine Kiseljak od 2005. godine, 
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da postoje regulacioni planovi, urbanistički planovi, da postoji peticija 
građana protiv toga, da postoji mišljenje Federalne uprave za inspekcijske 
poslove, da taj objekat nema građevinsku dozvolu, da je presuda tri suda 
po ovom pitanju da se okolinska dozvola koja je izdata 2013. godine  
poništi, na kraju znači 2014. godine    poništena okolinksa dozvola, ona je 
vraćena na ponovni postupak i umjesto da Ministarstvo okoliša i turizma 
naravno ne odnosi na ovaj sastav Ministrstvo okoliša i turizma ponovi 
postupak i ponovi sve one iste grešeke koje je do tad napravila i naravno 
ono što je najvažnije, a ja odgovorno tvrdim da se niti jedan stanovnik 
Kiseljaka nije pozvao ninakakvu nacionalnu vjersku ili bilo kakvu drugu 
diskriminaciju, nego su oni koji žele izgraditi asvaltnu bazu nezakonito 
pozivaju upravo na to. Ja vam odgovorno tvrdim da to nema nikakave veze 
i pitala bih vas da vam u nekom mjestu gdje vam, u mjestu po kojem se vi 
zovete, a mi se zovemo Kiseljak, po mineralnoj vodi kiseljak koja je  
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poznata daleko u svijetu koncesiono polje mineralne vode je dvadeset 
četvornih kilometara u Kiseljaku, sto metara od toga se nalazi punionica 
vode Tilea, mineralne vode koje se probija na trežištu. Vi pravite asvaltnu 
bazu ekološku koja je uvezena iz Švicarske ili Njemačke koja je znate ona je 
zadnji krik ili što bih rekao naš tajnik jauk tehnologije 94 godište. Ja 
pretpostavljam da ima ovdje stručnjaka za ekologiju koji će sigurno i za 
postrojenja te struke reći šta o tome misle. I naravno u odgovoru kojeg 
sam ja dobila Vlada Federacije je donijela Zaključak iz 2014. godine u kojem 
se navodi da u FBiH nitko nesmije biti diskriminiran po nacionalnoj vjerskoj 
ili drugoj osnovi te apelira na javnost da se suzdrži od primjedbi na istoj 
osnovi. Ponovni postupak e sad ovo mene je zanimao ponovni postupak ja 
sam sve dobila odgovore iz 2013. I  2014. godine, a ovaj ponovljeni 
postupak je znači proveden u tajnosti. Ponovljeni postupak je proveden u 
skladu sa uputama iz citirane presude Kantonalnog suda u Sarajevu 
brižljive ocjene dostavljenih primjedbi i dosljedne primjene važećih propisa 
Kantonalnog suda u Sarajevu. I ova je rečenica ovako malo nejasna i 
rješenje, a sve su negativna mišljenja osim želje jednog gospodarstvenika 
da u sred koncesionog polja mineralne vode napravi asvaltnu bazu na 
osnovu toga rješenje po ponovlejnom postupku Federalno ministarstvo 



okoliša i turizma je donijelo 13.07.2015. godine i naravno mi smo upućeni, 
upućuje se mogučnost da je rješenje Federalnog ministarstva okoliša i 
turizma izdato je okolinskoj  dozvoli konačno, protiv njega nema 
dozvoljene žalbe, jer je bila javna raspravu, pretpostavljam na Web stranici, 
ali se može pokrenuti upravni spor kod nadležnog kantonalnog suda. Sve 
sam ja to znala kad sam postavila pitanje, meni je samo bila želja da 
skatimo frustracije ljudi koji tamo žive da uskratim otroške i Federalnoj 
Vladi i Federalnom ministarstvu i općini Kiseljak koja je stranka u postupku 
koja ne može dopustiti da u mjestu predviđenom za stambenu izgradnju i 
za zaštićeni okolišni svoj prostor ne može dopustiti zagađivaća da napravi 
pogon i u skladu sa Zakonom o zaštiti okoliša mi naravno možemo 
pokrenuti upravni spor, a Vlada ne može preispitati ni jednu svoju odluku 
to je ono što sam ja dobila kao odgovor izražavam svoje nezadovoljstvo i 
molim još jedanput Ministarstvo okoliša da još jedanput razmotri svu 
dokumentaciju, jer pretpsotavljam da ovo je za neke ljude vjerovatno jako 
unosno. Imam još jedno pitanje, iako sam sinoć dobila odgovor, ali želim 
radi javnosti, da pitam znači, mi postoje institucije koje su od značaja za 
Federaciju, postoje institucije kojima ćemo mi davati danas mišljenje 
suglasnosti na njihovo funkcioniranje. Mene zanima nacionalna 
zastupljenost u FZZ i što je sa popunom izvršnog direktora koji je otišao u 
mirovinu, to još u trećem mjescu i ja sam naravno očekivala da će za 
izvršnog direktora u Zavodu za zapošljavanje FBiH biti raspisan natjećaj da 
bih ja sinoć dobila odgovor, a vas želim takođe upoznati s tim da je mjesto 
izvršnog direktora popunjeno, pitala sam kako, onda su mi rekli da je 
mjesto izvršnog direktora u Zavoda za zapošljavanje popunjeno eto što bi 
oni rekli nekako mi u narodu onako, tako što je dosadašnji direktor Zavoda 
za zapošljavanje postavljen na mjesto izvršnog direktora u Zavodu za 
zapošljavanje, tako da je ta procedura provedena bez natječaja. Želim 
samo reći, da smo od pozicije da smo u Zavodu za zapošljavanje imali 
direktora iz jednog naroda zamjenika iz drugog naroda mi sada došli u 
poziciju da upravi Zavoda za zapošljavanje nema niti jednog Hrvata. Hvala 
lijepo. 

Pitanje Lidija Bradara Prvo izaslaničko pitanje upućujem svim ministrima u Vladi FBiH i molim 
pismeni odgovor u metodološkom smislu onako kako se to predviđa u 
tabelama: Kojim subjektima i po kojim kriterijima su vršili isplate tekućih 
transfera i drugih tekućih rashoda u 2015. godini po općinama, po 
županijama i po subjektima? Molim da mi se to žurno dostavi. I imam 
drugo pitanje i upućujem ga Zavodu za statistiku Federacije BiH i molim 

11.02.2016 Vlada F BiH Finansijski tokovi 



također da mi se dostavi odgovor u pisanom obliku: Na temelju kojih 
pokazatelja su urađene procjene o broju stanovnika u općinama i 
županijama Federacije BiH kao glavnom kriteriju raspodjele javnih prihoda? 
To utemeljim činjenicom da se utvrdilo da su u pojedinim općinama Zavod 
striktno držao podataka dobivenih prilikom popisa stanovništva iz 1991. 
godine dok se u drugim sredinama vršila vlastita procjena Zavoda za 
statistiku pa mene zanima na koji način je Zavod za statistiku vršio te 
procjene broja stanovnika u određenim općinama i županijama? 

Pitanje Lidija Bradara Također želim napraviti jedan komentar da smo ovih dana imali 17, osmu 
obljetnicu od mučkog ubojstva 17-godišnjeg Denisa Mrnjavca i budući da 
ćemo danas na dnevnom redu imati nekoliko točaka dnevnog reda ja sam 
tada a bilo je to davno kao izaslanica u ovom Domu naroda pokrenula 
inicijativu za donošenje Rezolucije o sprečavanju nasilja među mladima i 
djecom, Rezolucija je usvojena u oba Doma Parlamenta Federacije i bila je, 
trebala je biti prvi korak u suzbijanju nasilja među djecom i mladima 
međutim kako ona naravno nije doživjela svoju potpunu primjenu mi smo 
ovih dana i svjedoci da se međuvršnjačko nasilje i događa i dalje i da ono 
kulminira mene zanima da li netko u Vladi a mislim da to trebaju pratiti dva 
resorna ministarstva prati provedbu i da li planira predvidjeti nove mjere 
sprečavanja nasilja među mladima koje je u ovom trenutku u porastu 

11.02.2016 Vlada F BiH Bezbjednost 

Pitanje Lidija Bradara Incijativu podnosim Ministarstvu energije rudarstva i industrije FBiH, a 
odnosi se na Incijativu za usklađivanje odredbi Zakona o cestama FBiH i 
Zakona o električnoj energiji FBiH. Sukladno članku 10., Poslovnika o radu 
Doma naroda Parlamenta Federacije podnosim Inicijativu i zadužujem 
Ministarstvo energije industrije rudarstva Federacije, da u roku od 30 dana 
Vladi FBiH predlože izmjene i dopune Zakona o električnoj  energiji u  FBiH 
„Službene novine FBiH 66/13“ koji se odnosi na članak 73., stavak 3., te da 
ih uskladi sa odredbama Zakona o cestama FBiH „Službene novine FBiH 
12/10, 16/10 i 66/13“ Naime, radi se o tome da upravitelj Javnim cestama 
obračunavaju naknadu za korištenje cestovnog zemljišta vlasnicima 
instalacija ili sukladno Zakonu o cestama FBiH, a vlasnici instalacijama 
primjenom Zakona o električnoj energiji u FBiH, po svakom predmetu 
podnose žalbu ovom Ministarstvu kao drugostupanjskom organu. 
Zakonom o cestama FBiH, u cilju adekvatne zaštite cesta kao javnog dobra 
u općoj upravi ograničava korištenje cestovnog zemljišta za druge 
namjene. Pravilnikom o naknadama za korištenje cestovnog zemljišta u 
članku 6., propisano je da fizičke i pravne osobe za korištenje cestovnog 
zemljišta obvezno plaćaju naknadu i da se naknada za cjevovode instalacije 

12.01.2017 Vlada F BiH Saobraćaj i 
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i vodove obračunava po dužnom metru. Uredbom o visini naknade za 
korištenje zemljišta uz javne ceste propisan je i način obračuna i visina 
naknade za korištenje cestovnog zemljišta za ove namjene. Cijela inicijativa 
će biti dostvljena u pisarnicu. 

Pitanje Mile Marčeta Nažalost ja ne mogu kazati da neko laže kao što je prethodnik mogao kazati 
o poslu koji se desio i oko programa odnosno tenderu, ali imam kazati to 
da za 20 godina od rata do danas na području kantona 10 nijedan nije 
ugrađen metar ni kvadratni, ni metar ni asvaltnog puta, a nažalost nema ni 
čišćenja na putu Glamoč –Drvar, kao i put R410 koji je je međuentitetski 
put jer toliko je pokušaja bilo da se nešto napravi međutim, svi su ostali 
gluvi do sada. Pa me interesuje tražim odgovor od puteva Federacije pa i 
od možda Resornog ministarstva da vidimo da li ima ikakve šanse da putevi 
u Krajini uđu uopšte u projekat ili rekonstrukcije ili asvaltiranja put Drvar-
Glamoč jedino šumari kad imaju eksplataciju na tom putu ga održavaju a 
put R410 ne održava nikoga nego ...da prolazi kroz šumske mase dobrim 
dijelom oni ga unište. Znači, 20 godina mi obilježavamo povratka 
konkretno u Drvar još ni jedan jedini metar nije asvaltiran a zimi se i ne čisti 
pored vapaja što je bilo da se radi još uvijek nemamo nikakv odgovor  iako 
projekat ima na taj put da se asvaltira Glamoč-Drvar nažalost niko još nikad 
se nije posvetio tome ni jedan jedini momenat pa  bih tražio ako može, da 
dom formira jednu komisiju kja će obići ovaj prostor i dati jasnu sliku šta 
tamo treba činiti i da li išta napravljeno a i pogotovo kad se ovome doda da 
još uvijek sela ima koji nemaju struje uslova nema za povratak što 
apsolutno ugrožva kao da je nekom stalo da povratak nema tako bih ja 
mogao zaključiti a na drugima je da to konstatuju ovako ili onako. I tako bih 
tražio pismeni odgovor ako ga budem mogao dobiti kao što se i dosad se 
dešavalo da tih odgovora nema. Toliko. 

30.03.2017 Ministarstvo 
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Pitanje Mirko Batinić Prvo pitanje se odnosi na Vladu ukupno a tiče se prostora u kojem ja živim, 
tiče se prostora općine Travnik. Poznato je i ovom Domu da sam ja i 
postavljao zastupnička pitanja i djelovao amandmanski kad je u pitanju 
problematika Katoličkog školskog centra. To je problematika koja datira od 
2006. godine, ustvari ono datira, odnosno datira znatno ranije odlukom 
tadašnjeg Doma za ljudska prava donešena je odluka da se čitav prostor 
Katoličkog školskog centra vrati vlasniku a to je Vrhbosanska nadbiskupija.  
Tadašnjim dogovorom između Vrhbosanske nadbiskupije kao i odlukom 
Doma za ljudska prava Vlada Federacije BiH preuzela je određene obveze 
koje ni do dandanas nisu ispoštovane. Ako se zna da je ta odluka suda 
odnosno Doma za ljudska prava donešena još 2006. godine pitam se... 

15.09.2016 Vlada F BiH Obrazovanje 



Pitanje Mirko Batinić Drugo pitanje odnosi se na pitanje branitelja, odnosno odnosi se na 
Ministarstvo za braniteljska pitanja. Ja sam očekivao da će na 14. sjednici 
resorni ministar na određeni način prezentirajući ovu zakonsku regulativu 
koja je proizišla iz obveze Odluke Ustavnog suda spomenuti i ono što je bila 
obveza ovog Ministarstva, a to se odnosi na zaključke ovoga cijenjenog 
Doma koji su donešeni prije dvije godine u 6. mjesecu, malo više od dvije 
godine. 14 zaključaka koji su spomenuti u raspravi našeg uvaženog kolege 
Ive Tadića koji je ovaj Dom donio čini mi se velikom većinom, a odnosi se 
na problematiku braniteljske populacije.  
Tražim od Ministarstva da mi u analitičkom obliku predoči šta je od ovih 
zaključaka realizirano, a odnosi se na prije svega na djelovanje revizijskih 
timova i svega onoga što je pobrojano u tim zaključcima. Ovih 14 
zaključaka ja ih sada ne bih čitao, niti duljio priču ali tražim od Ministarstva 
iz prostog razloga da mi dostavi podatke o izdanim FMB1 obrascima, 
izdanim FMB2 obrascima analitički poredano za komponentu HVO, Armiju 
BiH i pripadnike bivšeg MUP-a.  
Koliko ih je izvedeno iz prava po da tako nazovem Zakonu koji je ona prošla 
Vlada donijela, a koji nije nikada stavljen izvan snage? Kada će konačno 
početi vraćanje u prava ovih ljudi? Ja sam i na toj sjednici prije dvije godine, 
a svjedoci su ove kolege koji su bili u tom sazivu govorio da su naši 
branitelji u ovim zakonskim rješenjima maltretirani, a trebali bi imati 
pošten pristup pravu da im se omogući zajamčena pravna sigurnost da na 
određeni pravni akt koji dobiju mogu uložiti i dobiti odgovarajući pravni 
lijek. Po ovom zakonito do sada nije bilo moguće i ja očekujem da 
Ministarstvo u analitičkom obliku kaže, odnosno dostavi informaciju šta je 
napravilo i što namjerava učiniti ako već nije učinilo da bi se ova 
problematika koja je bila aktualna i još uvijek je aktualna da bi se konačno 
riješila jer u međuvremenu moji susjedi kao i vaši vjerojatno suborci veliki 
broj od njih još nije dočekao da im se riješi njihov status na Vrhovnom sudu 
Federacije, kao što mnogi nisu ni u zdravstvenom stanju da više mogu 
pokrenuti bilo kakav oblik pravnog lijeka iz prostog razloga što su neki u 
međuvremenu umrli a neki su se teško razboljeli. Neki su u tako teškoj 
financijskoj situaciji da jednostavno ljudi nemaju sredstava da plate 
odvjetnicima da napišu tužbu i iz tog razloga oči tih branitelja, a oni su 
branili ovu državu pa nije bitno u kojoj vojsci su bili jer Dejtonskim 
mirovnim sporazumom definirano je da svi  
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uživamo ista prava kada je u pitanju vojna komponenta jedna, druga i 
treća. S pravom su kažem oči uprte u ovom Ministarstvo i očekuju konačno 
da se završi ta storija, da ne kažem o nezakonitom izvođenju iz prava. 
Hvala lijepa. 

Pitanje Mirko Batinić Ja imam jednu inicijativu. Tiče se svih nas. Pokrečem inicijativu prema Vladi 
Federacije da izvrši izmjene i dopune Zakona o zabrani djelimične uporabe 
duhanskih prerađevina, koje je na snazi od 98. godine a objavljen je u 
„Službenom listu Federacije BiH“, 5/98). Znači Zakon je punoljetan a 
svijesni smo da ga se niko u ovoj Federaciji BiH ne pridržava. Odredbe 
članka svih članaka su jasne. Postoje znači obveze svim onima koji su 
masteri državnih vlasti od općine do Federacije da se omogući zdrav i 
nesmetan rad svim uposlenicima a u skladu s tim ako Vlada Federacije nije 
u mogućnosti da napravi cjelovit tekst zakona predlažem da onda izvrši 
izmjene i dopune kaznenih odredbi. Valjda ćemo tamo gdje smo 
najosjetljiviji onda shvatiti ozbiljno ovaj zakon. 
Obrazloženje mislim da nije potrebno davati. Svjesni smo činjenice da i na 
prošloj sjednici Doma naroda jedan od govornika rekao da trenutno u 
Bosni i Hercegovini imamo deset i po tisuća oboljelih od raznih oblika 
karcinoma, koji se liječi a znači koji su evidentirani a prema podacima 
Svjetske zdravstvene organizacije šteta koja se pričinjava cjelokupnom 
stanovništvu i gospodarstvu mjeri se u bilionima dolara zbog pušenja. 
Mislim da je ovo jedan jako velik problem, problem, koji sigurno 
nesmijemo ostaviti po strani zbog naše djece i zbog naših unuka. Hvala 
lijepo. 

12.01.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Inicijativa Mirvet Beganović Inicijativu podnosim Vladi Federacije, a koja se odnosi da što u kraćem roku 
kada će Vlada pripremiti i dostaviti na usvajanje Domu naroda Parlamenta 
Federacije točku dnevnog reda, a to je Prijedlog zakona o dopuni Zakona o 
federalnim ministarstvima i drugim tijelima federalne uprave. Ovdje se radi 
o izmjenama Zakona radi dodavanja nove stavke u članu 24. iza tačke 9. to 
je da se dodaje tačka koja glasi: "Federalni zavod za sudsku i forenzičku 
medicinu". 
Obrazloženje, naime, 19.09.2014. godine na vanrednoj sjednici Doma 
naroda Parlamenta Federacije kao 14. tačka dnevnog reda bio je Prijedlog 
zakona o dopuni Zakona o federalnim ministarstvima i drugim tijelima 
federalne uprave. 
Obzirom da je sjednica prekinuta o ovoj točci se nije ni raspravljalo, te je 
ista ostavljena za narednu sjednicu. Navedeni Prijedlogom zakona 
omogućilo bi se formiranje Federalnog zavoda za sudsko vještačenje i 

29.10.2015 Vlada F BiH Zakonodavstvo 



forenzičku medicinu kojom bi se poboljšali efekasnost i pružanje kvalitetnih 
usluga pravosudnim i policijskim organima. Pošto sam dobio informaciju od 
tužiteljstva iz USK da bi kroz fomiranje ovog Zavoda mogli realizirati 
Projekat dovršenja gradske mrtvačnice u gradu Bihaću na Gradskom 
groblju Humci koja bi se koristila za prenošenja tijela i ...žrtava iz Centra 
Šejkovaća iz Sanskog Mosta znači u Bihać, da ... projekt bi finansirale i 
međunarodne organizacije i postoje obećanja da bi taj projekat mogao 
dobiti značajna sredstva i zbog toga podnosim ovu inicijativu da Vlada u što 
kraćem roku stavi taj zakon u raspravu na ovaj Dom. 

Inicijativa Mirvet Beganović Pa evo ja imam takođe prilično kratko ali pošto u proceduru stavljam zbog 
toga ću evo pročitati današnje što sam pripremio, pa evo imam jednu 
inicijativu koju podnosim Vladi Federacije a koja se odnosi da Vlada 
Federacije u što kraćem roku pripremi i dostavi na usvajanje Domu naroda 
Parlmenta Federacije točku dnevnog reda Prijedlog izmjena i dopuna 
Zakona o izvršnom postupku FBiH. Obrazloženje: Zakonom o finansijskoj 
konsolidaciji gospodarskih društava u FBiH objavljenim u Službenim 
novinama FBiH broj 52/14 od 02.07.2014. godine i stupio je na snagu 
10.07.2014. godine određena gospodarska društva su pripremila program 
konsolidacije ali su im problem zakonske regulative jer iako je zakon 
donešen prije više od godinu dana do danas nije u primjeni jer nisu 
usklađeni drugi zakoni sa ovim zakonom tako imamo primjer u 
Agrokomercu iz Velike Kladuše da ima na teret nezakonito upisanih 
hipoteka i sudskih izvršenja iako su određeni objekti i imovina predmet 
konsolidacije i provode se sudska izvršenja. Prije neki dan je izvršeno 
izuzimanje 180 tona osnovne konstrukcije iz Agrokomerca na osnovu 
sudskog izvršenja što znači da jednostavno taj izvršni postupak iako smo mi 
donijeli ovdje i izmijenili Zakon o Poreznoj upravi a ukoliko ne zaustavimo 
izvršenje Vlada je donijela odluku da odgađa to 90 dana međutim neće biti 
rješenja. 

19.11.2015 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Inicijativa Mirvet Beganović Moja je prva inicijativa, podnosim Vladi Federacije, a odnosi se na to da 
Vlada Federacije u što kraćem roku pripremi i dostavi na usvajanje Domu 
naroda Parlamenta Federacije točku dnevnog reda: Prijedlog zakona o 
izmjeni i dopuni Zakona o izvršnom postupku, to jest da se napravi 
Prijedlog novog zakona. 
Obrazloženje: Na prošloj sjednici Doma naroda smo usvojili po hitnom 
postupku izmjene i dopune Zakona o izvršnom postupku na prijedlog Vlade 
Federacije iz razloga da se štiti imovina u vlasništvu Federacije BiH jer je 
primijećena ustaljena praksa sudova u FBiH da mijenjaju predmet izvršenja 

23.06.2016 Vlada F BiH Zakonodavstvo 



u korist tražilaca izvršenja sa novčanog potraživanja na upis zabilježbe 
založnog prava nad dionicama privrednih subjekata u vlasništvu Federacije 
BiH, kantona, općina i gradova. Nažalost ova izmjena nije doprinijela 
kvalitetnom rješenju ovog problema već samo dijelom za određena 
preduzeća gdje Vlada planira da proda dionice atraktivnih preduzeća. I 
dalje se nastavlja praksa sudova u FBiH da putem prodaje licitacijom 
omogućava korupciju i kriminal kod provođenja istih. Zadnji primjer je 
prodaja dvije ispravne farme Agrokomerca Poljana 1 i Poljana 2 sa 29 
objekata i 10 hektara zemljišta. I dalje se nastavlja praksa pri prodajama da 
se pojavljuju lažni kupci koji  dižu cjene i  
1/5 pa 
 
onda ucjenjuju stvarne kupce da odustanu. Vrijednost ovih farmi 
procjenjuje se na 5 miliona maraka i namjerno se prva dva postupka 
prodaje dovedu u situaciju da propadnu a prodajo u trećem pokušaju se 
totalno obezvređuje tako da ide minimalnom cijenom. Prema nezvaničnom 
izvoru iste farme će biti prodane za cca 150.000 KM. Iz  tog razloga 
predlažem Vladi Federacije da u što kraćem roku i hitnom postupku ponudi 
novi zakon ili izmjene i dopune ovog zakona sa slijedećim 
izmjenama:Prilikom prodaje poduzeća u većinskom vlasništvu FBiH depozit 
za učešće u prodaji ne može biti manji od 10\% procijenjene vrijednosti 
imovine koja se prodaje, danas je to 10 tisuća maraka koji nakon što, onaj 
koji daje najvišu cijenu on jednostavno odustane i vrate mu se ta sredstva i 
on ništa ne gubi tako da se obezvrjeđuje ta cijena, drugi prijedlog je 
depozit se ne vraća kupcima ukoliko odustanu od kupovine a isti su 
ponudili najveće cijene za kupovinu, jer na taj način će onda samo ozbiljni 
kupci učestvovati u licitaciji, Vlada Federacije može dati saglasnost na 
prodaju ispod procijenjene vrijednosti 50\% ukoliko kupac ima namjenu da 
istu stavi u funkciju zapošljavanja i razvoja, danas to služi samo da bi se na 
osnovu te imovine, nakon što se procijeni vrijednost digne hipoteka stavi. 
...stavi hipoteka, uzmu krediti, ostane dug i na kraju ostaje i dalje predmet 
rasprodaje i ostalo. I sljedeća stvar, zemljište koje nema status 
građevinskog zemljišta izgrađenog ima status poljoprivrednog ne može biti 
predmet prodaje i isto se putem parcelizacije izdvaja iz predmeta prodaje. 
Kada je Agrokomerc razvijao svoju proizvodnju on je pored izgradnje 
građevinskog zemljišta kupovao zemljište samo kod jedne farme na pet 
hektara zemljišta, nije to pet hektara izgrađevinskog zemljišta, to je 
poljoprivredno zemljište koje sada neko dobija za vrlo male pare. 



Inicijativa Mirvet Beganović Moja prva inicijativa podnosim Vladi Federacije premijeru i nadležnom 
Ministarstvu rada i socijalne politike da podhitno pokrenu aktivnost i 
formiraju Radnu grupu za izradu Zakona o humanitarnoj pomoći na 
području Federacije Bosne i Hercegovine. 
Obrazloženje. 
Kao što je poznato iako u Federaciji ima Zakon o humanitarnoj djelatnosti i 
humanitarnim organizacijama svjedoci smo da na prostoru Federacije 
pružanje  
 
2/2 AS 
humanitrane pomoći i humanitarne djelatnosti nije dobro definisana 
postoječim zakonskim riješenjima.  
Svakodnevno smo svjedoci da zbog teške ekonomske situacije 
zdravstvenog stanja stanovništva i drugih potreba organiziraju se akcije 
prikupljanja humanitarne pomoći kako iz zemlje tako i iznostranstva.  
Često su prisutne zloupotrebe pojedinaca kao i nenamjenskog trošenja 
financijskih sredstava te je skupljanje humanitarne pomoći kao u novcu 
tako i u drugim stvarima postalo zanimanje pojedinaca. 
Navešću samo jedan primjer gdje je organizovano skupljanje novčane 
pomoći za oboljelog mladića teško nastradalog u saobraćajnoj nesreći gdje 
su građani pokazali veliku humanost i skupili su kako u Bosni i Hercegovini i 
iz inostranstva između 400 i 500 hiljada maraka da bi na kraju došli 
problemi oko implementacije i namjene tih sredstava. 
Ne postoje adekvatne kontrole sakupljanja pomoći kao ni kontrole 
korištenja njihove namjene, kontrole tokova novca, kako ni jasno 
definisanih kaznene odredbe kojim bi se kaznili znači, oni pojedinci koji 
zloupotrebljavaju nevolje naših građana koji su u nevolji ili glume da su u 
stanju humanitarne potrebe.  
U zemljama u okruženju evo, u Hrvatskoj postoji vrlo kvalitetan Zakon o 
humanitarnoj pomoći i smatram da ovakav zakon pod hitno treba donijeti i 
u Bosni i Hercegovini tj. u Federaciji. 
Ova moja inicijativa ima iskrene namjere da se na legalan i legitiman način i 
kontrolisan pomogne našim građanima i spriječe sve malverzacije po 
ovome pitanju. 

30.03.2017 Vlada F BiH Privatizacija 

Inicijativa Mirvet Beganović formirranje radne grupe za izradu Zakona o humanitarnoj pomoći (dobar 
primjer HR) 

30.03.2017 Vlada F BiH Socijlana politka 

Inicijativa Mirvet Beganović prva inicijativa koja se odnosi znači da inicijativa za izmjenu Pravilnika o 
uvjetima i kriterijima koje moraju zadovoljiti ovlaštena pravna lica za 

10.05.2018 Ministarstvo 
poljoprivrede, 

Poljoprivreda 



obavljanje stručno tehničkih poslova iz nadležnosti Agencije za vode i 
načinu izdavanja ovlaštenja. 
Ovo je inicijativa isto Federalnom ministarstvu poljoprivrede, vodoprivrede 
i šumarstva koje je nadležno. Predložene izmjene se odnose izmjene 
postojećeg Pravilnika o uvjetima i kriterijima koje moraju zadovoljiti 
ovlaštena pravna lica za obavljanje stručno tehničkih uslova iz nadležnosti 
Agencija za vode i način izdavanja ovlaštenja i drugih članova u vezi člana 2. 
tačka 1. 
Osnovni razlog zbog čega bi se pristupilo izradi prijedloga novog pravilnika 
taj što se kroz pomenute članove važečeg pravilnika ne uzimaju u obzir vrlo 
važni faktori uvjeti i činjenice koje doprinose efikasnijem i pouzdanijem 
izvršavanju radova kao što su održavanje vodnih objekata zaštite od voda i 
provođenje mjera aktivne odbrane od poplava. 
Radovi održavanja voda smatraju se jednostavnim radovima u smislu 
zakona o građenju radovi od poplava odrona i lega i zaštite od erozije ... 
posebni i hitni radovi. 
Kao odbrana od poplava potrebni su posebni uvjeti za pravne osobe 
Zakona o vodama i sposobnost brze i efikasne intervencije. 
Naime imaju osnovni uvjeti i onda imamo posebne uvjete. Problem kod 
nas u Federaciji jeste taj što svak se može prijaviti o Zakonu o javnim 
nabavkama na određeno područje. Niko od nas ne može predvidjeti kada 
će doći do poplava kada će doći do ugroženosti određenog područja i po 
trenutnom pravilniku mogu se prijaviti sve firme na prostoru Bosne i 
Hercegovne. Pa imamo situaciju da firme koje su udaljene sto i više 
kilometara se prijave ispunjavaju uvjete međutim niti imaju sjedište u 
lokalnoj samoupravi niti imaju radnike u toj lokalnoj samoupravi i kada se 
to desi do njihovog dolaska intervencije se postavlja pitanje koliko je to 
efikasno. 
U zemljama u okruženju su to vrlo kvalitetno riješili i mislim da trebamo 
iskustva drugih koristiti i imamo situaciju jednostavno i pitanje održavanje 
aktivne odbrane od poplava da jednostavno oni koji su daleko nemaju taj 
osječaj brige oni koji tu žive u lokalnoj samoupravi i na područjima gdje je 
ugroženost područja i smatram da treba doći do izmjena ovog pravilnika da 
treba omogućiti znači ako ništa oni koji žele da se bave aktivnom poplavom 
da su prisutni u lokalnoj samoupravi da registriraju svoj subjekat da imaju 
čak i radnike koji će intervenisati preventivno sa aspekta jer kad se stvar 
desi onda je vrlo kasno. 

vodoprivrede i 
šumarstva F BiH 



I zbog toga predlažem ovu inicijativu da se dođe do izmjena ovog 
pravilnika. 

Pitanje Mirvet Beganović Predsjedavajuća, zamjenik predsjedavajuće, sekretari, premijera Vlade, 
predsjedika Federacije, kolege i kolegice sve takođe sve prisutne, evo imam 
dva izaslanička pitanja. Moje prvo pitanje upučujem Ministarstvu 
unutrašnjih poslova nadležnim službama za procjenu političko-
bezbjednosne situacije u FBiH, a ono glasi: „ Da li ste upoznati da je došlo 
do pogoršanja političko bezbjedonosne situacije u Velikoj Kladuši, tko stoji 
iza pogoršanja te situacije, te koliko imate informacija ili ne molim  da 
izvršite provjere. Obrazloženje, u Velikoj Kladuši se duže vrijeme se 
dešavaju vrlo egzistantne čudne stvari oko rada Općinskog vijeća 
funkcionisanja javnih poduzeća institucija. Prema nezvaničnim 
informacijama prisutan je mobing na viječnike, ...ucjenjivanje pritisci i 
ostalo. Sve se dešava od početka inicijative elaborističke stranke BiH za 
smjenu općinskog načelnika u općini Velika Kladuša. Kolminacija ukupnih 
dešavanja su zadnja dešavanja oko proslave prvog maja Međunarodnog 
praznika rada, kada je procjenjeno da je došlo do pogoršanja političko 
bezbjedonosne situacije na području općine Velika Kladuša i do zabrane 
podjela radničkog graha građanima koji proslavljaju ovaj praznik. Tada je 
došlo upotrebe policijskih snaga zabrane održavanja i korištenja javne 
površine parka i sve pripremne radnje dozvole obezbjeđene u skladu sa 
Zakonom. I meni kao izaslaniku u Domu naroda i ...skupštine USK-a 
zabranjen je ulazak na javnu površinu. Problem se ne odnosi na tu zabunu, 
već u opravdanju u osnovi za donošenje odluke za tu zabranu. Nažalost još 
uvijek postoje snage koje nisu za pomirenje  mir u Velikoj Kladuši, sa svojim 
djelovanjem i aktivnostima doprinose pogornjem političko bezbedonosne 
situacije. U tome isto tako nadležne institucije organi vlasti učestvuju na 
način da isto podržavaju ništa ne preduzimaju, već gledaju kroz prste i ne 
doprinose da nakon te rane iz rata zacijele. Građani USK nose rane svoje 
prošlosti i oni su s davno pomirili, ali postoje politike snage koje zasnivaju 
svoje djelovanje na tome i ne doprinose da ne pomirenju i suživotu. 
Prošlost ne možemo promjeniti, ali vrijeme je da se okrenemo budučnosti, 
a svi oni koji imaju odgovornost za svoja djela u prošlosti neka za ista 
odgovaraju.“ 

28.05.2015 Ministarstvo 
unutrašnjih 
poslova F BiH 

Ostalo 

Pitanje Mirvet Beganović Na osnovu kojih kriterija i dokumenata su dodjeljeni certifikati u količini 
dionica radnicima „Agrokomerca“ Velika Kladuša“. Obrazloženje: Radnici 
„Agrokomerca“ su dodjeljeni certifikati u količini dionica kojim pripadaju 
po osnovu privatizacije. Pošto imam puno informacija nezadovoljnih 

28.05.2015 Agencija za 
privatizaciju u 
FBiH (direktor) 

Privatizacija 



radnika oko raspodjele količine dionica, postavljam navedeno pitanja je li 
prema pravilima načina i vođenja evidencije u Agrokomercu, tačno bilo 
definisano raspodjela upisa dionica i dodjele dionica. Radnici su dali trećinu 
plaće za otkup dionica, a ...bile i određene popusti na radni staž i drugi 
elementi. Pa me interesuje kao je moguće da radnik sa 27 godina staža i 
član poslovnog odbora sa visokom plaćom ima manje dionica od nekog sa 
tri ili pet godina staža i puno manjim izdvajanjima od plate i generalni 
direktor da ima puno manje dionica od drugih, iako je on doprinjeo najviše 
razvoju izgradnje „Agrokomerca“, te imao najveće izdvajanje za dionice.“ 
Zahvaljujem na odgovoru. 

Pitanje Mirvet Beganović Kada će Federalna direkcija izvršiti sanaciju magistralnog puta M 42 u 
naselju Puškari Općina Cazin gdje je došlo do klizišta i saobraćaj se odvija 
jednom trakom, vrlo često dolazi i do udesa, znamo da ide i zima? Znači, 
vrlo kratko 

29.10.2015 Vlada F BiH Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Mirvet Beganović Da li je Vlada Federacije obavezna u svim prometima nekretninama i 
imovinom u društvenom tj. državnom vlasništvu Federacije pribaviti 
mišljenje Federalnog pravobraniteljstva o istom? Da li nadležna 
ministarstva i gospodarska društva u vlasništvu Federacije traže i 
pribavljaju navedena mišljenja, po kom članu i koja je odgovornost onih 
koji postupaju mimo zakona i koji je pravni put da se ovi ugovori koji 
nemaju navedeno mišljenje stave van snage i pokrene odgovornost onih 
koji nisu postupili u skladu sa zakonom? Obrazloženje je poznato evo danas 
smo imali raspravu o pravobraniteljstvu. 

19.11.2015 Federalno 
pravobranilastvo 

Sudstvo/Pravosuđe 

Pitanje Mirvet Beganović Na osnovu kojih kriterija i modela je izvršeno imenovanje direktora 
Agrokomerca iz Velike Kladuše, da li su kandidati ponudili program rada i 
viziju budućnosti Agrokomerca, da li Vlada i nadležno ministarstvo ima 
stvarnu namjenu konsolidacije ovog poduzeća ili će nastaviti proces 
uništavanja, pljačke i bogaćenja određenih firmi van Unsko-sanskog 
kantona koji smo uđu u Agrokomerc i umjesto da ona duguje Agrokomercu 
Agrokomerc njima duguje ogromna financijska sredstva, šta Vlada planira 
poduzeti za neriješena pitanja prava radnika......radnika oko neisplaćenih 
plata, sudskih presuda, uplata za penzijsko i zdravstveno osiguranje, 
penzionisanje, otpremnine i ostalo. Zašto Agrokomerc ne može pokrenuti 
vlastitu proizvodnju jer ima bredn, ima određeni asortiment koji je 
prepoznatljiv na tržištu kao što su Tops, kafa Emina, Petit baer ili nešto 
drugo. 
Obrazloženje, na osnovu razgovora sa predstavnicima Sindikata koji su 
iskazali navedenu problematiku i pitanje veoma bitno za njih, kao i 

19.11.2015 Vladi Federacije 
i Ministarstvu 
poljoprivrede, 
vodoprivrede i 
šumarstva 

Ostalo 



sprovedne procedure imenovanje direktora Agrokomerca želimo da jasno 
Vlada i nadležno ministarstvo da pismeno odgovore kakvu budućnost 
Agrokomerc ima? Ne postoji gospodarsko društvo u BiH koje se nalazi u 
tolikim problemima s tolikim bogatstvom a da nema veće gužve i prijava za 
mjesto direktora Agrokomerca, čak osam ih je bilo ove godine.  
Kada će Vlada prekinuti politička imenovanja podobnih a ne sposobnih koji 
nude oporavak i pokretanje gospodarstva kojima je tako potrebno? 
Kriminal, pljačka, korupcija u instituciji nepotizam su prisutni na svakom 
koraku koji se odvijao u Agrokomercu. ...nas koji obnašamo zakonodavnu 
vlast jeste da na to ukazujemo, borimo se protiv toga i mijenjamo stanje, 
ako ne budemo mi to mijenjali i promijenili vjerojatno će suditi sud 
vremena. Odgovornosti neće pobjeći niko za sve postoje dokumenti i 
dokazi jer kako je moguće da jedno gospodarsko društvo koje je imalo 
preko 21 milion maraka poslovanja 1998. dobit neuništene objekte, 
imovinu, danas je u dubiozi preko 150, 140 miliona mraka. Prema tome, 
poslije ovog pisma tražim pismeni odgovor. 

Pitanje Mirvet Beganović Moju inicijativu podnosim nadležnom Federalnom ministarstvu 
poljoprivrede i vodoprivrede i šumarstva kao i Vladi Federacije a odnosi se 
na to da nadležno ministarstvo u suradnji sa radnim tijelom Doma naroda 
tj. Odbora za poljoprivredu pripremi i organizira tematsku sjednicu Doma 
naroda na temu. Stanje poljoprivrede i poljoprivredne proizvodnje 
Federacije Bosne i Hercegovine i realizacija Srednjoročne strategije razvoja 
Poljoprivrednog sektora u Fderaciji Bosne i Hercegovine za period 2015.-
2019. koju je Dom naroda usvojio 8.6.2015. godine. 
Obrazloženje: 
U Šestom mjesecu 2015. godine usvojili smo Srednjoročnu strategiju 
razvoja Poljoprivrednog sektora u Federaciji Bosne i Hercegovine za period 
2015.-2019. godina.   
Poljoprivreda kao jedna od najznačajnijih strateških grana svake zemlje 
nažalost kod nas doživljava uspone i velike padove zbog nedefinisanog 
kontinuiranog pristupa i dosljednosti politike razvoja. 
Svjedoci smo da približavanje Evropskoj uniji podrazumijeva da kada 
budemo zemlja kandidat od 35 pregovaračkih poglavlja poglavlje XI u 
pregovorima o pristupanju jedno od najtežih poglavlja. 
Da bi se kvalitetno približili i pripremili neophodno je pripremiti kako naše 
poljoprivredne proizvođače tako i institucije za vrijeme koje je pred nama. 
Međutim kako vidimo iz priloženog prijedloga Budžeta još uvijek nismo 
shvatili da ono što budemo unijeli prilikom ulaska u Evropsku uniju više 

17.12.2015 Ministarstvo 
poljoprivrede, 
vodoprivrede i 
šumarstva F BiH 

Poljoprivreda 



samo nemožemo mijenjati bez njihove saglasnosti a promjene su značajne. 
Te smatram da je neophodno izanalizirati stanje u okruženju iskustva 
drugih kao i poštivati one strateške dokumente koje smo donijeli u ovom 
Domu. 

Pitanje Mirvet Beganović Koliko iznose ukupne obaveze iz prethodnog perioda za neisplaćene 
poticanje za poljoprivredu po vrstama podrške iz kojeg perioda zaključno 
sa 15.12.2015. godine. 
Obrazloženje: 
Već duže vrijeme smo svjedoci oko zahtjeva poljoprivrednika da nam se 
isplate zaostali poticaji po raznim osnovama. 
 
4/3 AS 
Ukupni iznos obaveza nije jasno definisan ali se prezentira da se radi oko 
35 miliona maraka a samo za primarnu proizvodnju ona iznosi oko 25 
miliona.  
Pošto se u navedenom predviđenom Budžetu za 2016. godinu planira isti 
iznos za poticaje a nemamo tačnu informaciju koliko obaveza prenosimo 
postavlja se pitanje da li mi uopće ispunjavamo svoje obaveze prema 
zakonskoj regulativi o poticajima kao i da li smo pristupili primjeni 
realizaciji strategije razvoja poljoprivrede koju smo usvojili i na sjednici 
Doma u junu 2015. godine kao strateškog dokumenta razvoja 
poljoprivrede. 
Na kraju želim da napomenem da poljoprivredni proizvođači spremni su da 
idu sa tužbama koje će sigurno dobiti na Sudu jer dobiti imaju pravosnažna 
rješenja o dodjeli poticaja a što će sigurno značajno opteretiti budžet 
usvojili smo izmjene i dopune Zakona o prekršajima da može biti kolektivna 
tužba što vjerujem da će uslijediti i biti će vrlo brzo tih tužbi. 

17.12.2015 Ministarstvo 
poljoprivrede, 
vodoprivrede i 
šumarstva F BiH 

Poljoprivreda 

Pitanje Mirvet Beganović Moje drugo pitanje glasi takođe Federalnom ministarstvu poljoprivrede, 
vodoprivrede i šumarstva i ono glasi. Koliko je točno otkupljeno litara 
mlijeka po županijama tj. kantonima za 2014. godinu i 9 mjeseci 2015. 
godine. 
Obrazloženje: 
Navedeno pitanje upućujem iz razloga što smo imali tematsku sjednicu 
Skupštine Unsko-sanskog kantona gdje je formirana radna grupa za izradu 
smjernica razvoja poljoprivrede a navedeni su nam podaci potrebni da 
možemo analizirati kretanje proizvodnje mlijeka na našem kantonu tj. 
županiji u odnosu na ukupnu proizvodnju u Federaciji Bosni i Hercegovini 
kao i daljnjih smjernica razvoja u skladu sa usvojenom Federalnom 

17.12.2015 Ministarstvo 
poljoprivrede, 
vodoprivrede i 
šumarstva F BiH 

Poljoprivreda 



strategijom razvoja. 
Iz razgovora sa nadležnim ministarstvom isti su me informisali da do 
navedenog podatka ne mogu doći ni do danas kao da se nešto krije a imaju 
razne informacije oko proizvodnje i uvoza mlijeka u Federaciju Bosne i 
Hercegovine. Zahvaljujem. 

Pitanje Mirvet Beganović Inicijativu podnosim Vladi Federacije, premijeru i nadležnom Ministarstvu 
poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva kao i ministru poljoprivrede, 
vodoprivrede i šumarstva da u što kraćem vremenu prije početka sjetvene 
sezone 2016. godine pokrenu aktivnost na izradu nove sortne liste za 
Federaciju Bosne Hercegovine tj. Bosnu i Hercegovinu. 
Aktivnosti pokrenuti zajedno sa Upravom Bosne i Hercegovine za zaštitu i 
zdravlje bilja kao i razgovora sa predstavnicima ministarstva poljoprivrede, 
vodoprivrede i šumarstva Republike Srpske oko davanja saglasnosti na 
Poslovnik o radu Zajedničke komisije za sorte ili tražiti način kako da 
poljoprivrednici Federacije ne budu taoci navedene blokade pošto 
Republika Srpska ima svoj registar i uvozi i plasira nove sorte kako na svoje 
tržište tako i na tržište Federacije. 
Obrazloženje: 
Kao i što je poznato u („Službenom glasniku Bosne i Hercegovine“, broj 
59/10) objavljena je sortna lista poljoprivrednog bilja za Bosnu i 
Hercegovinu. Formirana je Zajednička komisija za priznavanje i upis novih 
sorti i urađen Nacrt Poslovnika u zajedničkom radu Komisije za sorte na 
koje ni do danas nije data saglasnost nadležnog ministarstva iz Republike 
Srpske. 
Prema informacijama kojim se raspolaže u Republici Srpskoj je utvrđen 
novi registar u kojem se nalazi najnovijih preko 200 sorti poljoprivrednog 
bilja sjemena i  
3/4 AS 
 
sadnog materijala a u pripremi i preko 300 novih sorti koje se mogu uvoziti 
u Bosnu i Hercegovinu preko Republike Srpske, dok u Federaciji 
poljoprivredni proizvođači su osuđeni da siju stare sorte iz registra 2010. 
godine. 
Sortna lista koja reguliše šta se smije a šta ne smije da se sije nije se 
mijenjala posljednjih 5 godina, tako da u Federaciji Bosne uvoze samo 
sjemena hibridi koji su bili aktuelni 2010. godine. Poljoprivrednici se 
snalaze na razne načine da bi imali kvalitetniji rod nove hibride, pojedinci 
čak i krijumčare i preko granice sjemena. 

11.02.2016 Vlada F BiH Poljoprivreda 



Kako kažu da navedeno se isplati, jer je proizvodnja napredovala u 
posljednjih pet sjetvenih sezona. Čest je slučaj da sorte koje su aktuelne u 
svijetu daju jači korijen a tolerantnije su na sušu. Problem je što svjetske 
sjemenske kompanije prestaju da proizvode stare hibride koje se godinama 
ne mijenjaju na sortnoj listi Bosne i Hercegovine. 
Također želim naglasiti da na ovaj način Federacija gubi značajna 
financijska sredstva pošto uvoznici iz Republike Srpske na bazi njihove 
sortne liste uvoze nove sorte i hibride a plasman na razne načine završava 
na prostoru Federacije pa se na takav način značajno smanjuju prihodi 
Budžeta u Federaciji, a radi se o milionskim iznosima po osnovu PDV-a 
prometa dobiti ili drugih dadžbina i poreza. 
Također postavlja se pitanje kontrole prisustva sjemena i sadnog materijala 
koji završi na tržištu Federacije a nije na listi sorti BiH kao i pitanje 
jedinstvenog tržišta na prostoru Bosne i Hercegovine. 
Na ovaj način mi u Federaciji svoje poljoprivredne proizvođače i 
distributere sadnog materijala i sjemena stavljamo u nepovoljniji položaj i 
ne pomažemo razvoju poljoprivrede, te navedeno pitanje treba staviti u 
prioritet a naročito u ovom dijelu na višim nivoima vlasti i u Vladi 
Federacije. 

Pitanje Mirvet Beganović Moje izaslaničko pitanje se odnosi, postavljam ga Ministarstvu 
poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva, Vladi Federacije i premijeru 
Federacije a odnosi se na sljedeće. Pošto su se direktno umješali, odobrili i 
omogućili prodaju imovine Agrokomerc d.d. Velika Kladuša tj. mesne 
industrije, a koja je srce prehrambene industrije i predmet konsolidacije 
Agrokomerca i ista nije mogla biti predmet prodaje snosite veliku 
odgovornost i tražim da mi odgovorite na sljedeća pitanja. 
Koja je bila namjera i koje ima planove Vlada Federacije da putem Razvojne 
banke otkupite nezakonito upisane hipoteke na imovinu Agrokomerca 
pošto nije bilo mišljenja Federalnog pravobranilaštva? 
Zašto se uporno izbjegava da se pokrene revizija svih nezakonitih hipoteka i 
radnji radi imovine Agrokomerca jer su svi ugovori na osnovu kojih su 
upisane hipoteke nemaju to mišljenje, nisu u skladu sa pozitivnim 
zakonskim propisima, te je ugovaranje na taj način i nanose ogormnu štetu 
Federaciji Bosne i Hercegovine. 
Da li je Vlada upoznata da Vlada Federacije nije sto postotni vlasnik 
Agrokomerca, već 90,33\% a privatni dioničar 9,67\% kapitala?  
Da li ste upoznati da su dioničari Agrokomerca dobili pravosnažnu presudu 
Suda u Strazburu zbog ponašanja Vlade Federacije i omogućavanja učešća 
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u upravljanju sa svojim kapitalom u Agrokomercu i da slijede masovne 
tužbe na osnovu ovih presuda? 
Dva radnika su dobila presudu od tri i po tisuća eura plus ribur da se oštete 
zato što imaju udijo kapitala a niko ih ne pita šta se dešava sa tim 
kapitalom. 
Do kada će Vlada Federacije putem svojih stranačkih kadrova u 
upravljačkoj strukturi omogućivati politički podobni stranački močnici 
učestvuju u korupciji i  
 
3/5 AS 
 
kriminalu Agrokomerc za te niske novce dolazi do ogromnog kapitala i 
bogatstva a koji su radnici svojim znojem i  radom stvarali?  
Dioničari Agrokomerca nikad neće odustati od revizije i privatizacije ... 
Vlade Federacije do kraja rata do danas, jer Agrokomerc poslije rata ostao 
sačuvan i spreman da bude nosioc razvoja a danas je skoro uništen. 
Uništen i privatni kapital dioničara u njemu. 
Da li znate da slijede krivične prijave protiv svih nadležnih uključenih za sva 
pitanja u Agrokomercu koja su upućena direktno ili indirektno u korupciju i 
kriminal vezan za Agrokomerc? 
Dokle će narod Velike Kladuše i dioničare Agrokomerca ponižavati 
kažnjavati i diskriminirati i maćehinski se odnositi prema njima, a isti su dali 
za odbranu Bosne i Hercegovine više nego mnogi a samo za primjer želim 
da se zna istina. 
Samo po ovoj godini rata i agresije na Bosnu i Hercegovinu Agrokomerc je 
vršio logističku ulogu direktno u Oružanim snagama Republike Bosne i 
Hercegovine i HVO-a, Okruga i indirektno preko tada izvršnih odbora, 
opština, Izvršnog odbora, Okruga štabova civilne zaštite, MUP-ova, 
Crvenog križa i drugih subjekata i stanovništva tako da je zaključno sa 30.4. 
'93 prije proglašenja autonomije logistički podržao Armiju Bosne i 
Hercegovine sa 32 miliona i 400 hiljada i 251 marku. 
Štabovi i jedinice Civilne zaštite sa 488 hiljada 591 marku, Izvršni odbori 
opština okruga sa 6 miliona 579 hiljada 592 marke, MUP-ovi okruga Bihać 
milion i 199 hiljada i 252 marke, Merhamet i Udruženje Fronta 10 hiljada 
132 KM, Organizacija Civilnog križa 28 hiljada 942 KM. Ukupno 40 miliona 
706 hiljada i 760 KM. Samo u hrani sa 30.04.1993. godine isporučeno meso 
i mesnih prerađevina 358 tona 714 kilograma, prerađevina od povrća 294 
hiljade 544 kilograma, biskvita 113 hiljada 788 kilograma, marmelada 14 



hiljada 659 kilograma, džemova 21 hiljada 05 kilograma, pekarskih 
proizvoda 113 tona 034 kilograma, povrća 50 tona 989 kilograma, 
majoneza i poma...62 hiljade 934 kilograma, vegedora 17 tona 178 
kilograma, kokošijih jaja 733.040 komada, žitarica 121.480 kilograma, 
ostalih proizvoda 211.866 kilograma. Ove podatke sam iznio iz jednog 
razloga iz razloga što je Vlada Federacije nadležna Komisija za konačnu 
verifikaciju ratnih potraživanja, pravnih i fizičkih lica u Federaciji BiH izdato 
rješenje broj: K-PL-1974/315 od 2008. godine od 18.05. priznala 
Agrokomercu samo 4 miliona 407 hiljada 478 maraka. Za period od 
08.04.1992. godine sa 23.12.1996. godine što ni približno ne predstavlja 
stvarnu potporu odbrani BiH, jer Agrokomerc je i dalje pružao potporu a i 
poslije toga je dva puta odnešeno  i sve je opljačkano. Ovaj iznos sam iznio 
iz razloga što evo, samo ova vrijednost koliko je data za odbranu i koliko je 
priznata moglo se riješiti pitanje svih potraživanja rješavanja pitanja ovih 
oprema obaveza prema Agrokomercu. Želim ukazati na sljedeće da 
poštena gospodo Agrokomerc i Velika Kladuša su u BiH, a i BiH prema 
svima je uvijek se... 
 
...uvjek se od Une do Drine, BiH od Gline do Drine, taj dio od Une do Gline 
uvijek se zapostavlja, a imao je značajnu ulogu, prema tome, molio bih da 
se to ubudeću uvaži. Hvala lijepo. 

Pitanje Mirvet Beganović Znači u skladu sa članom 13 Poslovnika o radu Doma naroda Parlamenta 
Federacije postavljam pitanje Vladi Federacije tj. nadležnim ministarstvima 
u čijoj nadležnosti je Agrokomerc od 2009. godine do danas a ono glasi. 
 
 
2/4 AS 
Šta je konkretno poduzela Vlada Federacije nadležna ministarstva na 
realizaciji zaključaka Parlamenta Federacije i to Doma naroda sa sjednice 
održane 2.6.2009. godine i Zastupničkog doma sa sjednice održane 
3.6.2009. godine. 
Zaključci Doma naroda sa 23. sjednice  Doma naroda održane 2.6. 2009. 
godine su bili. 
Traži se od svih institucija ove zemlje da zaustave sve radne aktivnosti 
vezane za imovinu Agrokomerca BiH i  ... ministarstvu 
Traži se da Federalno tužiteljstvo istraži i procesuira sve učesnike kriminala 
i pljačke učinjene u preduzeću Agrokomerca od 1995. do danas. 
Traži se to jest da se domaći sudovi očituju o zahtijevu privremenom 
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mjerom koji su tužbeni zahtijev tražili dioničari Agrokomerca i Udružene 
nezaposlenih dioničara. 
Traži se da Vlada Federacije BiH pod hitno sačini Program uvezivanja staža 
radnicima Agrokomerca i isplatu zaostalih plaća. 
Traži se da hitno Vlada Federacije preduzme sve mjere u pogledu 
dokazivanja zlopupotrebe položaja imenovanih direktora koji su zadužilli 
preduzeće bez saglasnosti no kao neovlašteni dali su glas odnosno upis 
hipoteka. 
Traži se da Vlada Federacije Bosne i Hercegovine sačini detaljnu 
informaciju stanja u Agrokomercu sa prijedlogom mjera. 
Zaključci sa Zastupničkog doma održane sjednice 23. 6. 2009. godine to je 
bila 22. sjednica daje se puna podrška strateškom timu formiranom od 
strane Vlade Federacije sa premijerom Vlade na čelu s tim da novi premijer 
nastavi rad umjesto bivšeg premijera. 
Zadužuje se Vlada Federacije BiH da putem Federalnog pravobranilaštva 
izvrši reviziju svih izdanih hipoteka i ugovora o zakupu koji je izdala uprava 
Agrokomerc d.d.  
Zadužuje se Vlada Federacije BiH da hitno sačini cjelovit rpogram mjera za 
izmirenje obaveza prema  radnicima Agrokomerca po svim osnovama. 
uvezivanje radnog staža. Isplata zaostalih plaća zdravstveno osiguranje i 
ostalo. 
Zadužuje se Vlada Federacije BiH ta putem strateškog tima najkasnije u 
roku 60 dana izradi i uputi u parlamentarnu proceduru Zakon o 
Agrokomercu a s ciljem sistematskog riješevanja problema Agrokomerca 
zaštiti državna imovina i pokrene proizvodnja. 
Obrazloženje: 
Kao što je poznato Iako je Parlament Federacije donio ove zaključke ni 
danas nema implementacije istih već Agrokomerc i dalje predmet najveće 
korupcije i kriminala gdje se po razno političko institucionalnim vezama na 
bazi kriminalnih radnji nastavlja bogaćenje pojedinaca i uništavanje ovog 
značajnog privrednog subjekta kako za Federaciju BiH tako i za cijelu Bosnu 
i Hercegovinu. 
Tražim od Vlade Federaciej da dostavi Informaciju o stanju u Agrokomercu 
i daljnjim planovima Vlade u korištavanje budućnosti ovog privrednog 
subjekta. 
Napomijem da su navedeni zaključci donošeni jednoglasno od svih 
političkih stranaka koje su tada kotirale i bile u Parlamentu Federacije tj. u 
Domu naroda i Zastupničkom domu. Zahvaljujem. 



Pitanje Mirvet Beganović Kada će Vlada Federacije riješiti pitanje penzionisanja 174 radnika 
Agrokomerca od kojih 39 ispunjava uslove za redovnu penziju a ostali 
ispunjavaju uslove po drugim osnovama kao što je starosna, invalidska 
puna i druga. 
Obrazloženje: 
Svjedoci smo danas da Vlada Federacije prodaje i kupuje sama od sebe 
imovinu Agrokomerca po mizernim iznosima radi nekih političkih interesa i 
pojedinaca. Upravljajući poduzećem putem svojih kadrova u nadzornim 
odborima i menadžmenta ista je dozvolila da se upišu nezakonite hipoteke 
a danas smo svjedoci da svi građani Federacije moraju plaćati greške 
nesposobnih politika i vlasti. 
Priprema zakona o uvezivanju staža za radnike kojim urpavlja Federacija 
ide tako sporo da će svi pomrijeti dok se ista stavi Zakon u proceduru a i 
sredstva koja su potrebna a prema nekim izvorima preko 450 miliona 
maraka Vlada za istu nema rješenja iako od istih tih radnika oduzela 
imovinu koja vrijedi više milijardi maraka a danas su je svojim načinom 
upravljanja i uništili i obezvrijedili. 
Nažalost oni koji su to svojim mukotrprnim radom izgradili zadnja su rupa 
na sviralu kako bi to narod rekao jer čekajući zasluženu penziju nažalost 
mnogi umiru a kako Vlada sporo riješava to pitanje mnogi će i umrijeti i 
neće dočekati zasluženu penziju. 
Da su poštene namjere Vlade ista bi Mesnu industriju Agrokomerca putem 
Suda prodala za onih 15 miliona maraka koje je odobrila Razvojnoj banci za 
kupovinu jer je vrijednost imovine koja se prodaje puno veća i sa tim 
novcem riješila  
 
1/4 AS 
pitanje penzionisanja ovih radnika i drugih nagomilanih obaveza a da ne 
pominjem mogućnost zapošljavanja i pokretanja proizvodnje. 

31.03.2016 Vlada F BiH Penziona politika 

Pitanje Mirvet Beganović Da li nadležno ministarstvo raseljenih osoba i izbjeglica Federacije BiH ima 
evidenciju i podatke koliko je građana Velike Kladuše i Cazina tj. Unsko-
sanskog kantona izbjeglo i steklo status izbjeglica u Republici Hrvatskoj u 
periodu 93., 95.  godina. 
Da li imate evidenciju podatake koliko se je vratilo u Bosnu i Hercegovinu a 
koliko otišli emigriralo u druge zemlje. 
Obrazloženje: 
U posljednje vrijeme u Bosni i Hercegovini medijski nastupi pojedinih 
političara oko izbjeglica iz Zapadne Bosne njihovog broja i razloga izbjega 

31.03.2016 Ministarstvo 
raseljenih osoba 
i izbjeglica F BiH 

Povratak i Raseljena 
lica 



iznose se na bazi netačnih podataka a tačni se skrivaju od istine. 
Pošto sam i sam dijelio sudbinu tog napaćenog naroda u izbjegličkim  
kampovima Batnoga, Kupinjsko, Turanj i Gašinci u Republici Hrvatskoj te 
stekao status izbjeglice za koju imam validan dokaz a to je izbjeglički karton 
naredno pitanje postavljam iz razloga što se manipuliše oko ukupnih 
dešavanja u Zapadnoj Bosni i izbjeglištva građena sa tog područja. 
Taj narod od djeteta do novorođenčeta do starca prošao je kroz strašne 
muke i golgote a i sam sam dvije zime prezimio u humnitarnom šatoru. 
Radeći u izbjeglištvu kao izbjeglica za Crveni Križ Američki međunarodni 
komitet spasa AR-SI imao sam priliku da aktivno učestvujem u pračenju 
dešavanja u i oko izbjeglica te teškoća kod njihovog statusa. 
Prema nezvaničnim podacima tu je sudbinu doživilo između 30 hiljada do 
50 hiljada građana u dva izbjeglička egzodusa. Ukoliko nadležno 
ministarstvo nema ovih podataka slobodno im preporučujem da nadležno 
ministarstvo u Republici Hrvatskoj raspolaže sa svim podacima i... 
izbjeglicama. Hvala. 

Pitanje Mirvet Beganović Ja iskazujem nezadovolsjtvo iz razloga što Vlada Federacije i nadležno 
minsitarstvo i pored više psotavljenih pitanje nije mi dala odgovore na 
temu vezano za Agrokomerc. To govorim iz razloga šta je ovo juće i vidi se 
koje su namjere Vlade, objkekti koje su građani čuvali 20 godina od 
uništenja je ponovo se devastira uništava to su farme u Crvarevcu i prodaju 
se u bescjenje pojedine imovine čak i one koji su kriminalci tajkuni koji su 
pisali nezakonite hipoteke sada to realiziraju kroz nadležni i Nadzorni 
odbor i rukovodstvo. Ako Vlada Federacije i nadležno ministastvo misle da 
mogu ponoviti scenarij koji bio prije desetak godina kada je bila jedna 
iskrena namjera Perutnine ptuj da uđe u Agrokomerc u zajednički projekat, 
a kada institut iz Sarajeva procjenio imovinu 40 miliona maraka da bi 
domaći neki tajkuni politički podobni to pretvorili u 4 miliona da bi oni bili 
inicijatori da bi oni upisali sebe i bili suvlasnici zajedno sa stranim 
ulagačima ako to misle ponoviti sa mesnom industrijom neka znaju da to 
neće proći neka znaju da je bila afera Agrokomerc da je Kantonalni sud 
presudio da šteta sva koja je bila u Agrokomercu bila 12,5 KM da nije bilo 
materijalne štete za državu bivšu i za BiH neka znaju da je tada 20 autobusa 
išlo u Beograd doće ponovo i u Sarajevo. Prema tome ako misle da će neki 
doći strani investitor i već imaju informacije da je to nađeno gdje su ljudi sa 
domaćim i politički podobnim uvazali se da ne formiraju zajedničko 
poduzeće da imovinu koja je 20 miliona maraka nadzorma banka kupi za 2 
miliona 2 tisuća maraka da 179 radnika iako je prodata i naplata imovina 
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čeka penziju zasluženu i njima se ne može uvezati staž a imamo prodajemo 
vamo dionice od Bosnalijeka nekih drugih da bi uvezali nekima staž u FBiH, 
to je jedna todtalna diskriminacija prema onima koji su gradili izgradili, 
avjerujte da Agrokomerc perspektivu ima. Možda sam ja malo dosadan 
vezano za Agrokomerc, aj vama moram reći ja sam završio fakultet u 
Zagrebu kao mladi inžinjer počeo raditi u Agrokomercu, radio kada je 
proizvodio 244 proizvoda i danas izvozimo sirovine taj Agrokomerc može 
raditi. Mi smo tada se poistovjetili s firmom, volimo tu firmu nikada neće 
od nje odustati. Hvala lijepo. 

Pitanje Mirvet Beganović Poštovane dame i gospodo, predstavnici Vlade, predsjedavajuća, tajniče, 
koristim priliku da sve srdačno pozdravim. Ja imam jedno izaslaničko 
pitanje postavljam ga Vladi Federacije a ono glasi: U kojoj je fazi 
implementacija Odluke tj. Programa za uvezivanje radnog staža radnicima 
koji su u poduzećima u većinskom  
4/5 pa 
 
državnom vlasništvu tj. Federalne Vlade? Interesuje me s kojih područja su 
predviđena i koja gospodarska/privredna društva su predviđena u tom 
programu uvezivanja i da li se nalazi, znači, iz kojih kantona/županija 
dolaze i da li se nalazi na toj listi Agrokomerc, jer tamo imamo 174 radnika 
koji čekaju zasluženu penziju? Hvala lijepo. 

02.06.2016 Vlada F BiH Penziona politika 

Pitanje Mirvet Beganović Kada će se izvršiti izgradnja trotoara za pješake uz magistralni put M4-2 na 
dionici Barake-Mala Kladuša-Marijanovac pošto veliki broj učenika pješice 
ide u Osnovnu školu Barake, te dolazi do ugrožavanja saobraćaja od strane 
učenika od prvog do devetog razreda, a znamo da ima najmlađih od šest 
godina? 
Obrazloženje:  
Već duže vrijeme na magistralnom putu M4-2 Bihać-Velika Kladuša na 
dionici Barake-Mala Kladuša-Marijanova kreće veliki broj učenika koji 
pohađaju Osnovnu školu Barake. Često je saobraćaj ugrožen pošto se 
obično oni kreću u grupama a ima veliki broj najmanjih i najmlađih učenika 
od prvog do petog razreda. Svjedoci smo da na navedenom magistralnom 
putu izgrađuju se pješački trotoari gdje uopće nema učenika ni pješaka već 
se isti izgrađuju čisto po političkoj liniji utjecaja bez utvrđivanja prioriteta i 
potreba. Smatram da Federalna direkcija za ceste Federacije nije privatna 
institucija parlamentarnih stranaka koji čine većinu i postavljaju svoje 
kadrove da treba da radi ono za šta je nadležna u insteresu svih građana. 
Ako ste već odgodili Federalnoj direkciji i rješavanje magistralnog puta 

23.06.2016 Vlada F BiH Saobraćaj i 
komunikacije 



zaobilaznice Velika Kladuša do 2018. godine, kao i taj dio rješavanja 
magistralnog puta Velika Kladuša-Bužim-Bosanska Krupa, nemojte da 
učenici sa područja Velike Kladuše ispaštaju zbog politike. 

Pitanje Mirvet Beganović Koju imovinu u vlasništvu Agrokomerca i Uprave Menadžmenta 
Agrokomerca proglasio neperspektivnom i nije ...obavljena u osnovnoj 
djelatnosti Agrokomerca? Na osnovu kojih kriterija je proglašena ta 
imovina neperspektivnom? Koje stručne institucije kadrova istu je 
proglasio neperspektivnom? I šta je ciljano društvo Agrokomerc koje je 
navedeno u odgovoru na izaslaničko pitanje koje su dobili od Uprave i 
Menadžmenta?  
Tražim da mi Uprava i nadležno Ministarstvo dostavi Program konzultacije 
Agrokomerca na uvid ili je to obavljeno tajno i radi se skriveno od javnosti 
građana kao i nas izaslanika u zakonodavnoj vlasti.  
Obrazloženje: 
Svjedoci smo da i dalje se nastavlja sa uništavanjem i rasrodaja imovine 
Agrokomerca i to imovine koja ima budućnost i perspektivu. Svjedoci smo 
da je ciljano uništavana peradarska proizvodnja mesa i jaja u Agrokomercu, 
iako najveće iskustvo i tradiciju u navedenoj proizvodnji ima Agrokomerc. 
Za tu proizvodnju postoje sačuvani objekti, farme koje se svjesno i 
namjerno rasprodaju i uništavaju kao staro željezo ili kao naplata hipoteka 
bez definisanja dalje namjere. Kako to kada je BiH obezbjeđeno tržište od 
strane Republike Turske za pileće i juneće meso samo  
2/2 sk 
 
u Agrokomercu ta proizvodnja nema perspektivu? Koji su to stručnjaci 
ocijenili da nema perspektivu? Agrokomerc je nekada bio najveći 
proizvođač pilećeg mesa u bivšoj Jugoslaviji, imao je razvijenu koperantsku 
proizvodnju junećeg i bebibif mesa za tržište EU i svijeta, kao domaćih 
prerađivača mesa kao što je Gavrilović. Također iako su pojedine farme 
uništene ostala je infrastruktura, put, telefon, voda, struja i zemlja gdje se 
mogu izgraditi novi objekti. Gospodo iz Vlade, mijenjajte Upravu i 
Menadžment koji imaju samo konce da sebi obezbijede platu i naknadu 
koja je samo za Upravni odbor 800 KM i redovno se isplaćuje, iako su svi 
računi Agrokomerca blokirani, iako su hipoteke izvršene i jednostavno a 
već su preko osam godina u Upravi i dalje nastavljaju bez nekih jasnih 
ciljeva uništavanja Agrokomerca. 
Hvala lijepa. 

23.06.2016 Vlada F BiH Privatizacija 



Pitanje Mirvet Beganović u vezi dostavljanja informacije o istragama i radnjama vezanim za 
Agrokomerc, sve koje su u toku, kao i one koje su završene a od kojih se 
odustalo. 

09.02.2017 Kantonalno 
tužilaštvo Unsko 
sanskog kantona 

Sudstvo/Pravosuđe 

Pitanje Mirvet Beganović Kakav je problem konsolidacije  Agrokomerca,  na koji način se daje 
Agrokomerc u vlasništvo, kao i na koji način se planira pokrenuti 
proizvodnja u ovom preduzeću? 

09.02.2017 Vlada F BiH Privatizacija 

Pitanje Mirvet Beganović Pošto su se direktno i indirektno umiješali, odobrili kao i omogućili prodaju 
Agrokomerc d.d. Velika Kladuša tvornice stočne hrane našem budućem 
strateškom partneru imovinu koju je prije više godina aplicirao  na 
Ekonomski Institut Sarajevo u iznosu od 22 miliona 357 hiljada 25 maraka 
bez fabrike pržionice i prerade voća tako da je ukupna vrijednost je 35 
miliona maraka za nešto manje oko 3 miliona, 3 miliona i 50 hiljada te 
snosite veliku odgovornost  i tražim odgovorite na slijedeća pitanja. 
Da li ste upoznati i da li igdje u svijetu postoji da se može otkupiti jedna 
tvornica stočne hrane, koja ima kapacitet 180 hiljada tona godišnje 
skladišnih kapaciteta ... 20 hiljada tona i skladišnog kapaciteta 15 hiljada 
tona robe sa ispravnom opremom za 3 miliona? 
Da li igdje u Bosni i Hercegovini se može otkupiti 84 hiljade 757 m 
kvadratnih građevinskog zemljišta za 3 miliona maraka kad uzmemo samo 
vrijednost građevinskog zemljišta saobraćajnica, putne infrastrukture i 
svega nek je 100 maraka to je 8 i po miliona maraka, kupljena je za 3 
miliona? 
Da li ste upoznati da se navodnoj parceli nalazi prižionica kafe sa opremom, 
koja je prerađivala 12 hiljada tona kafe godišnje, koja je preradu za voće i 
povrće kao i jedna hala centralnog skladišta znači nalaze se četiri objekta? 
 
2/3 AS 
Da li ste upoznati da na području Općine Velika Kladuša privatno lice i vaš 
strateški partner novo formirano pravno lice otkupljuje sudske presude tj. 
izvršenja od radnika koji čekajući da Vlada isplati njihove obaveze je 
prisiljena da proda za 70-80\% glavnice i na taj način da ovjeravaju taj 
ugovor kod notara i povećavaju svoj otkup, te upis hipoteke da otkupljuju 
znači, razliku glavnice preko 30\% i imaju plus kamate koje su od 2005. 
godine? Samo kamate to je još plus znači za tih 70\% oni dobivaju preko 
100\%,  200\% .  
Da li ste upoznati da razni kupci radnička prosječna ne uplaćaju nikad 
poreza, niti takse, oni jednostavno otkupe i oni su postali novi vlasnici 
upisa hipoteke imaju značajno povećavaju svoje prihode i neplaćaju poreze 

30.03.2017 Vladi Federacije, 
premijeru 
Federacije, 
nadležnom 
ministarstvu, 
poljoprivrede, 
vodopripvrede i 
šumar 

Privatizacija 



a znamo da ta glavnica sa kamatama je puno veća? 
Koji je status pravosnažnih presuda da li se isto tretiraju kao vrijednosni 
papiri ili kako je moguće da da prenos preuzimanja obaveza po istom a da 
se ne plaća niti porez na promet niti porez na dohodak i na taj način oni 
koji kupuju se značajno enormno bogate? 
Ako vaši strateški partneri žele da ovim rješenjem koji si kupe žele da uzmu 
imovinu Agrokomerca i upišu se kao vlasnici i vi im omogućite direktno 
Vlada koja je vlasnik posla državni kapital učestvuje u korupciji, zelenaštvu, 
pljački radnika Agrokomerca. 
Zašto niste ovakav način omogućili radnicima Agrokomerca da upišu u 
vlasništvo svoje jer znamo da duguje se radnicima 43 miliona maraka po 
osnovu sudskih presuda, plata i svega ostalog i na taj način ste mogli riješiti 
i značajne dugove prema tim radnicima a ovdje ste za 3 miliona dali 
drugima privatnim firmama? 
Zašto niste proveli javnu proceduru oko izbora strateškog partnera? Zato 
što znamo da zakonom je neophodno da se javni poziv da vidimo ko je taj 
ko nudi većinu sami ste odabrali. 
Da li će se nastaviti praksa da ona koja je do sada bila da se znači 
strateškom partneru omogući da on na bazi te kupljene imovine poveća 
vrijednost, digne kredit, obećali ste 15 miliona maraka on je dobio tri, ta 
vrijednost imovine vrijedi puno više da ide oko 30 do 40 miliona. 
Da li ste upoznati da te radnje predstavljaju jedan kriminal, korupciju, i 
zbog toga ako niste upoznati mislim da je prošlo vrijeme da se sramna 
pljačka Krajine i Krajišnika, a ujedno bio siguran da će nešto poduzeti.  
Evo, ja podnosim inicijativu zato imam dokaz evo ovdje je notarski ugovor 
36 radnika koji je otkupite dionice za 70-80\% gdje su advokati uzeli po 
svakoj presudi 35 maraka to je advokatski lobi gdje ovaj uzeo sad hipoteku 
ima znači upis u hipoteke na imovinu državnu imovinu negdje oko znači 
150\% vrijednosti te imovine na bazi ovih presuda. 
Znači da je to jedan kriminal i korupcija i zbog toga sam uputio i pismeno 
predao na protokol i uputio Agenciju za prevenciju, korupciju i koordinaciju 
borbe protiv kriminala i korupcije Državnoj agenciji za istrage i zaštitu SIPA, 
Tužilaštvu Bosne i Hercegovine Odjel za organizirani kriminal, Upravi za 
indirektno  
 
2/4 AS 
oporezivanje, Poreznoj upravi, i Međunarodnoj organizaciji Transparent 
...Internacijom koji se bave borbi protiv korupcije. 



Pitanje Mirvet Beganović Kroz izvršne postupke šta je sve predano i koliko je plaćeno? Da li je na to 
obračunat porez na promet nekretninama kao što znamo kada čovjek kupi 
kuću, zemlju, izađe komisija izvrši procjenu vode se porezi odredi kolika 
cifra poreza i on je dužan platiti porez da bi mogao postati gruntovni 
vlasnik?  
Ovdje je puno prodano državne imovine. Ljudi se bogate, ljudi povećavaju 
vrijednost koliko imam informacija niko ništa ne plaća a znamo da bi to 
moglo biti značajno punjenje budžeta jer to su sredstva koji svaki građanin 
kada napravi promet nekretninama dužan platiti. Nažalost, izgleda ovi koji 
su pod zaštitom politike i kriminala oni su od toga obezbijeđeni i smatram 
da je došlo vrijeme da se tome stane u kraj. Hvala lijepo. 

30.03.2017 Minsitarstvu 
finansija i 
Ministarstvu 
poljoprivrede 

Privatizacija 

Pitanje Mirvet Beganović Inicijativa ide prema Vladi Federacije BiH, da u što kraćem roku ponudi 
Zakon o konsolidaciji poljoprivrede, to govorim iz razloga što 
poljoprivrednici kao i rudari to je najteži posao koji se radi u BiH i imaju 
obaveze koje se prenose iz godine i niko ne zna tačno vrijednost tih 
obaveza. Nažalost, stanje u poljoprivredi je alarmantno i mi smo čak tražili 
tematsku sjednicu više puta, Odbor za poljopriverdu ovog Doma je i mislim 
da su materijali i spremni, da treba zakazati i mnogi sada oko toga prave 
dramu. Međutim, ukoliko se ne riješi pitanje preostalih dugova i pitanje 
stateškog pristupa usvojili smo Strategiju razvoja poljoprivrede i ne 
okrenemo u taj pristup vremenske prilike i ovo što se dešava u zadnje 
vrijeme će dovesti i ono što smo postigli u poljoprivredi dovesti će u 
pitanje, a samim tim dovest ćemo u pitanje punjenje budžeta i svega onog 
ostalog čega najveći dio ljudi i vrši egzistenciju i rad.  
Znači, da se ponudi način konsolidacija, obaveza po osnovu ...koji su negdje 
preko 20 miliona te su obaveze. 

27.04.2017 Vlada F BiH Poljoprivreda 

Pitanje Mirvet Beganović Da li znate vi koji ste upoznati koliko je na bazi koje procjene izvršena 
promjena strukture vlasništva 12.05.2005 . godine i da je upisana tadašnja 
vrijednost kapitala Agrokomerca tada iznosila 310.248.730 KM sa učešćem 
privatnog kapitala 9,67 \% ili u iznosu od 3.001.053 KM? 
Da li ste upoznati da je izvršena nova procijena imovine od od strane 
ovlaštenog sudskog vještačenja licenciranog od strane Federalnog 
ministarstva pravde a koji je procijenio vrijednost sa 31.12.2016. godine u 
iznosu od 352.747.768 KM? Svima je poznato da je preko 50\% imovine 
Agrokomerca uništeno u ovih 11 godina, a vrijednost je sada negdje više 
preko 10 miliona, iako nije obuhvaćena sva. 
Šta planirate poduzeti u promijeni strukture vlasnišva i učešća dioničara  i 
kolika je realna vrijednost procjena, a rekao sam da je to od ovlaštenog 

27.04.2017 Vlada F BiH Finansijski tokovi 



procjenitelja taj dionički kapital sa ovim procesom bi bio preko 34.000.000 
KM? 
Da li ste upoznati da vrijednost Tvornice stočne hrane koju je sud u Velikoj 
Kladuši prodao vrijedi ukupno 27.650.831 KM po novoj procijeni i da ista 
nije mogla biti prodata najmanje za 50\% vrijednosti a to je 13.825.415 KM 
ne za 3.053.000 KM? 
Da li ste upoznati da ista vrijednost Mesne industrije  koju je Sud u Velikoj 
Kladuši je pokušana prodati više puta sadašnja vrijednost je 27.229.388 
maraka... 
...maraka a sama prodaja 2 miliona i 200 hiljada maraka. 
I mi kukamo kako nemamo sredstava dižemo kredite samo da smo prodali 
50\% vrijednosti imali bi novac.  
Da li ste upoznati da se veliki dio Agrokomerca nalazi vanbilansno i čitave 
su priče oko toga mi tražimo da se popiše imovina da je to imovina koju se 
stvarala udruženim radom sredstvima radnici Agrokomerca i da to vrijedi 
negdje između 300 i 400 miliona eura i da je bila totalna nebriga oko te 
imovine. 
Da li šta planirate poduzeti da popišete vrijednost te imovine i da se 
konačno utvrdi stanje te imovine. 
Da li su ove radnje štetne za Federaciju Bosne i Hercegovine njene građane 
kao i privatni kapital tj. dioničara Agrokomerca. 
Da li ste upoznati da je Općinsko vijeće održalo tematsku sjednicu na temu 
privatizacije Agrokomerca i drugih poduzeća na teritoriji Općine Velika 
Kladuša i da traži reviziju privatizacije... pravne strukture vlasništva te da će 
pokrenuti pitanje ustavnosti zakona kršenje Evropskih principa u lokalnoj 
samoupravi i Zakona o lokalnoj samoupravi, jer u Bosni i Hercegovini pa i u 
nadležnim lokalnim samoupravama sva dešavanja i sudbina je tih poduzeća 
se dešavaju bez učešća tih općina i općinskih organa i na taj način se koči 
razvoj lokalnih zajednica. 
Tražim da se o istom očituje Federalno pravobranilaštvo i da svoje 
mišljenje u skladu sa zakonskim propisima po ovom pitanju kao što znamo 
Federalnom zakonu za svaki promet nekretninama treba dati svoje 
mišljenje da li je to štetno za Federaciju i njene građane. 
Tražim da se izvrši nova revizija svih vještaćenja sudskih vještaćenja koji su 
bili predmet prodaje to je super vještaćenja oko objekata imovine 
Agrokomerca i da se utvrdi šteta koja je nanešena na bazi tih sudskih 
procijena. 
Tražim da se obeštete oni koji su na zakonit način došli do imovine, ali im je 



nanesena šteta ili će to vjerovatno imati i velike posljedice. 
Pošto postoje novi argumenti dokazi i nove činjenice tražim da isto 
preispitaju nadležne institucije za borbu protiv kriminala i korupcije u Bosni 
i Hercegovini i istim putem ovim obavještavam. 
Ovdje je ta nova revizija najnovija znači vrijednost 352 miliona 2005. 310 
miliona nije sve ni popisano a znamo novi zakon izmijenili smo Zakon o 
izvršenju izvršnih postupaka gdje smo rekli da mora biti prva ponuda 50\% 
procijenjene vrijednosti i na taj način mora prodati. 
Znači na jedan način se vrši značajna šteta koja je u interesu građana 
Federacije Bosne i Hercegovine i Budžeta u Bosni i Hercegovini. Hvala 
lijepo. 

Pitanje Mirvet Beganović Šta je predmet konsolidacije u privrednom društvu Agrokomerc koje je u 
vlasništvu Federacije iz razloga što svakodnevno imamo projekte Odluke o 
izvršenju sudske koji prodaju ono što je osnovna djelatnost bila 
Agrokomerca gdje Agrokomerc u budućnosti neće imati nikakvu djelatnost 
ni perspektivu. 
I tražim da mi se dostavi problem konsolidacije koji su vodila Vlada 
Federacije iz razloga što ukoliko Sud i vrši prodaju onoga što je bilo 
predmet konsolidacije postavlja se pitanje i poštivanja zakona o 
konsolidaciji i mi ćemo vrlo vjerovatno pokrenuti ustavnost tog zakona a 
znate kakva će biti posljedica za Vladu Federacije i za sve ostale ukoliko to 
padne na Ustavnom sudu onda će dovesti i cijeli jedan sistem šteta koje će 
imati direktnu štetu Federacija. 
I drugo potpitanje isto Federalnom ministarstvu glasi. Na koji način ako je 
već predmet konsolidacije Agrokomerca se planiraju izmiriti obaveze 
prema općini Velika Kladuša koja iznose preko milion i 600 hiljada maraka 
gdje jednostavno općina nema a to se odnosi znači na komunalne rente i 
komunalne naknade i sve ono što pripada lokalnu samoupravu a znamo da 
program konsolidacije i Zakon o lokalnim principima  samo o lokalnoj 
samoupravi i Zakon o principima lokalne samouprave podrazumijeva da svi 
resursi koji se nalaze na određenom području lokalne samouprave treba 
biti uključena lokalna samouprava. Tražim da se to pismeno odgovori i 
tražim da mi se dostavi odgovor na prethodna pitanja vezano i za to za 
Agrokomerc. 

10.05.2018 Ministarstvo 
poljoprivrede, 
vodoprivrede i 
šumarstva F BiH 

Privreda/Gospodarstvo 

Pitanje Mladen Lonić Dobar dan, ja pozdravljam sve prisutne. Ja imamo jedno delegatsko pitanje 
Ministarstvu unutarnjih poslova USK, a odnosi se na općinu Bosanska 
Krupa i policijsku upravu Bosanska Krupa.  
Koliko je puta prekršen javni red i mir u podrgmečkim selima tj., Jesenica, 

08.10.2015  Bezbjednost 



Suvaja, Radić i Vranjska. I šta je poduzetu po tome javnom redu i miru i ko 
su počinioci toga javnog reda i mira? I želim da se o ovom mom 
delegatskom pitanju ovaj pošalje i Ombusmenu za ljudska prva. 
Zahvaljujem. 

Pitanje Mladen Lonić Postavljam 5. Policijskoj upravi Bosanska Krupa Unsko-sanskog kantona 
koliko je puta narušen javni red i mir u podgrmečkim selima Opština 
Bosanska Krupa tj. Mjesna zajednica Radići, Vranjska Soja i Jesenica. 
Od 2010. do 2015. Znači da se radi od ovih zadnjih pet godina. 

19.11.2015 Vlada F BiH Bezbjednost 

Pitanje Mladen Lonić Koliko ima zaposlenih u oba doma PFBIH iz reda srpskog naroda 19.11.2015 oba doma PFBIH Javna uprava 

Pitanje Mladen Lonić Donacijom Međunarodne zajednice Ede Edenburg izgrađene su dvije 
ambulante na opštini Bosnska Krupa tj. u Mjesnoj zajednici Radić i Jesenica. 
Tim putem su određeni medicinski tehničari koji su radili svakodnevno i 
dolazili su dva puta nedeljno ljekari. Međutim to je kratko trajalo. 
Nevjerujem da je trajalo godinu dvije dana ukinuti su medicinski tehničari i 
dolazilo se jednom nedeljno.  
Međutim što se dolazilo jednom nedeljno nekada se i preskakalo tako da 
se je dolazilo i u petnaest dana jednom tako da građani nisu imali neke 
zdravstvene zaštite međutim sada u zadnje vrijeme se predviđa da se u 
petnaest dana odnosno svake druge nedelje dođe neko u te ambulante što 
čini mjesečno jednom ili dva puta da se obiđu građani mjesnih zajednica 
Radić i Jesenica.  
To znači 800 stanovnika treba da obiđu neki ljekari koji ne mogu čak ni doći 
u tih petnaest ili mjesec dana.  
S tim problemom se suočava oko 800 građana i mislim da bi tu neko trebao 
iznaći sredstva da se obezbijede ili financijska sredstva da se ljudi mogu 
zdravstveno liječiti ili da se neka druga nađu sredstva. 
Ja isto tako imam i pitanje. 
Doktorica Srpske nacionalnosti već dvije godine traži specijalizaciju u stvari 
i dobila je konkrsom, oglasom i svim tim, međutim nije upućena na 
specijalizaciju iz nekih razloga koje nikome nisu jasne zato što ne žele da 
ljudi iz Doma zdravlja da je upute na specijalizaciju da ide ona. 
Ja ću ovo svoje delegatsko pitanje dostaviti i u pismenoj formi uz 
obrazloženja zbog čega je to sve i potrebno 

26.11.2015 Vlada F BiH Zdravstvo 

Pitanje Mladen Lonić Moje delegatsko pitanje  odnosi se rukovodstvu Doma i komisiji za izbor i 
imenovanje. To se odnosi, zbog čega nije staviti na dnevni red i izbor 
dopredsjedavajućeg Doma ispred reda Srpskog naroda tj. Željka Mirkovića 
kada je upućeno 30.09. u proceduru  ispred reda Kluba Srba. 

17.12.2015 Vlada F BiH Ostalo 



Pitanje Mladen Lonić Molim sekretarijat Doma naroda da mi dostavi stenogram sa sjednice na 
kojoj je donešen Zakon o državnim službenicima. I isto da mi dostavi sve 
zapisnike radnih tijela sa te sjednice. Zahvaljujem. 

03.03.2016 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Mladen Lonić Da li će se početi u 2017. raditi ako ne u 2017. kada će se početi taj put da 
radi?  
I magistralni put M14 A Bosnska Krupa Bosanski Petrovac da li će ostati kao 
magistralni put ili će raditi se nova kategorizacija puta toga i da li će se 
uopšte raditi zato što je to makadamski put koji je jedini magistralni put 
koji je sve makadam. 

27.04.2017 Vlada F BiH Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Mladen Lonić odnosi se na magistralni put M14a, Bosanska Krupa-Bosanski Petrovac, koji 
je jedini u Federaciji koji nije asfaltiran kao magistralni put. Da li je i danas 
ostao to kao magistralni put ili je prebačen u regionalni put. Znači, ako nije 
kada će se taj put asfaltirati i kada će se na njemu nešto konkretno početi 
da radi? To je jedno delegatsko pitanje, drugo delegatsko pitanje odnosi se 
na Vladu Federacije ili neko da mi proba da objasni u Bosanskoj Krupi 
rađen je jedan Projekat Američke ambasade donacije od milion i pedeset 
hiljada dolara i Oružane snage BiH. Radi se o vodosnadbjevanju 
podgrmičkih sela, gdje se radi otprilike o povratničkoj populaciji gdje 
uloženo tih milion i pedeset hiljada dolara i gdje su Oružane snage uradile 
grube zemaljske radove oko polaganja cijevi  vodovoda i sve to. Međutim, 
do dan danas niko od izvođaća i od nadzora nije uradio ovaj nadzor nad tim 
radovima i vodovod niej predat komunalnom preduzeću opštine Bosanska 
Krupa na upravljanje. Što znači, da vodovod ne može da se preuzme dok 
nadležni, ustvari nadzor izvođać radova ne urade svoj dio posla. 

10.05.2018 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F 
BiH 

Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Muhamed 
Kozadra 

Ja neću čitati svoje pitanje samo tražim dopunu odgovora od Ministarstva 
finansija koje sam uputio a odnosi se na vanjski dug, unutrašnji dug i 
transfere po kodovima kako sam u pisanoj formi ću to predložiti da ne 
čitam sada. 

02.02.2017 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Inicijativa Mustafa Kurtović Uvažena predsjedavajuća, dopredsjedavajući, poštovani predsjedniče 
Federacije, dopredsjednice, dopredsjedniče, delegatkinje i delegati, 
predstavnici medija, ministrice i ministri u Vladi Federacije, predstavnici 
civilnog društva ja vas srdačno pozdravljam. U ime Odbora za privredu čija 
je konstituirajuća sjednica bila juče pokrećemo inicijativu u smislu važaćeg 
Poslovnika o radu. Predlaže se Kolegiju Doma naroda Parlamenta 
Federacije BiH da pokrene inicijativu za izmjene i dopune Poslovnika o radu 
a Odbor predlaže između ostalog da se materijali prije nego što budu 
uvršteni u dnevni red sjednice Doma naroda Parlamenta Federacije BiH 
razmatraju na nadležnim radnim tijelima te da se svi zaključci, prijedlozi i 

08.10.2015 Kolegij Doma 
naroda PFBIH 

Zakonodavstvo 



mišljenja koja se tim putem budu definisala dostave Kolegiju. Time bi 
izbjegli dosadašnju praksu da na svršen čin zasjedaju odbori i komisije čime 
nemaju efekta a u pripremi materijala mislim da bi dali značajan doprinos 
kao po resorima odbora i komisija koje su nadležne po važećem Poslovniku 
o radu. Hvala. 

Inicijativa Mustafa Kurtović Pokrećem jednu inicijativu, to je zajednička inicijativa uvaženog kolege 
Sanela Mušovića i mene vezano za izmjene i dopune Zakona o osnovnom 
odgoju i obrazovanju u Federaciji BiH, a tiče se sljedećeg.  
Neshvatljivo je zbog čega i kako nama je poznato uvedeno devetogodišnje 
osnovno obrazovanje i predlažemo da se 9-ta godina briše s tog Zakona jer 
izuzetno opterećuje djecu. I druga stvar koju predlažemo da, Ministarstvo 
ozbrazovanja zajedno sa Vladom Federacije izmijeni i dopuni nastavne 
planove i programe koji opterećuju do te mjere djecu da većina roditelja ne 
može kvalitetno pratiti i objašnjavati djetetu šta je to nejednačina i 
jednačina, a kamoli neke stvari koje uče u 2., 3. ili 4-tom razredu. Hvala. 

17.03.2016 Vlada F BiH Obrazovanje 

Inicijativa Osman Ćatić Zakon o zaštiti i spašavanju ljudi i mat dobara - vezano za raspodjelu 
sredstava 
predlaže se veći procenat za opštine i kantone 

11.02.2016 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Inicijativa Osman Ćatić Zahvaljujem prije svega u ime Kluba bošnjaka, želim da obavjestim ovdje 
Dom da smo mi danas imali dva zaključka odnosno dvije inicijative koje 
smo uputili predsjedniku Federacije, potpredsjednicima Federacije i 
premijeru Federacije. Prva inicijativa radi se upotstvu  određivanja učešća 
kantona jedinica lokalne samouprave i nadležnih kantonalnih ustanova za 
...u periodima indirektnih poreza način raspoređivanja tih prihoda za 2016. 
godinu „Službene novine broj 1. od 08.01.2016. godine“. Druga inicijativa 
jeste član 13., Zakona o sudovima FBiH u Zakonu znači, nije jasno 
precizirano šta se podrazumjeva pod vjerskim obilježjima time se otvara 
prostor za manipulaciju samovoljno tumačenje što je vjersko obilježje. 
Znači, da upoznam Dom znači, mi smo uradili jutros su pretresli jednu na 
Klubu bošnjaka ove tačke i uputili smo inicijativu kako premijeru tako 
predsjedniku Federacije i potpredsjednicima Federacije. Ono što je lična 
moja inicijativa jeste u skladu sa članom 10. Poslovnika o radu Doma  
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naroda FBiH pokrećem inicijativu da izmjenu Zakona o zaštiti i spašavanju 
ljudi i materijalnih dobara od prirodnih i drugih nesreća „Službene novine 
FBiH broj: 39,3 22,06  43,10“ ...da se u članu 180 Zakona o zaštiti i 

11.02.2016 Vlada F BiH Finansijski tokovi 



spašavanju ljudi i materijalnih dobara od prirodnih i drugih nesreća stav 4., 
mijenja i glasi: „ Sredstva ostvarena po odredbama stav 1., do 3., ovog 
člana vode se na posebnom transakcijskom računu Budžeta Federacije 
kantona i općine od evidentiranih sredstava iz stava 4.,ovog člana 7\% 
pripada Federaciji i služe isključivo za ...člana 182., tačka 2., 8\% kantoni 
služe isključivo za namjeru iz člana 183., tačka 2 do 6. a  85\%  općini u 
kojoj su ta sredstava i ostala i služe isključivo za namjere iz člana 184., stav 
2. do ...ovog Zakona.“ Obrazloženje: „Pomenuti član Zakona nije zadovoljio 
potrebe lokalnih zajednica iz razloga što 40\% ostaje kantonima i 
Federaciji, a kada dođe do prirodne nesreće glavni teret podnesu lokalne 
zajednice koej učestvuju u zaštiti i spašavanju ljudi i materiajlnih dobara. 
Predlažem da se odnos raspodjele promjeni u korist lokalne zajednice te da 
maksimalno kanton i Federacija dobiju 15\% sredstava. Shodno tome bi se 
promjenila odluka o uslovu i načinu korištenja sredstava ostvarenih po 
osnovu posebne naknade od zaštite prirodnih i drugih nesreća „Službne 
novine FbiH br. 4/12“ i upotstvo o načinu obračunavanja i uplati posebnog 
...zaštite od prirodnih i drugih nesreća „Službene novine FBiH br. 44,04“ 
Takođe pokreće inicijativu za izmjene i pomenutog uputstva u tački 9... 
...tački 9. načina obračunavanja uplate poreza za zaštitu od prirodnih i 
drugih nesreća („Službene novine Federacije BiH“, broj 44/04) umjesto 
riječi: „prema sjedištu pravne osobe odnosno prema mjestu obavljanja 
djelatnosti fizičke osobe“ treba da stoji: „prema mjestu prebivališta fizičke 
osobe“. Obrazloženje: Razlog izmjene Uputstva je taj što se prihod od 
posebnog poreza 0,5\% prikuplja prema sjedištu pravne osobe odnosno 
prema mjestu obavljanja djelatnosti fizičke osobe. Hvala. 

Inicijativa Osman Ćatić U ime Kluba bošnjaka podnosim Inicijativu. Zadužuje se Vlada FBiH da u 
roku od 30 dana predloži donošenje kriterija i donese odluku o raspodjeli 
budžetskih sredstava nižim nivoima vlasti sa posebnim osvrtom na BPK-a 
Goražde i kantonima kojima je ugroženo ostvarivanje osnovnih funkcija 
regulisanih Ustavom FBiH i drugim propisima. Hvala. 

02.06.2016 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Inicijativa Osman Ćatić Zadužuje se Vlada Federacije BiH da u roku od 30 dana u parlamentarnu 
proceduru dostavi Prijedlog Zakona o izmjeni Zakona o izdvajanju i 
usporavanju dijela prihoda preduzeća ostvarenog korištenjem 
hidroakomulacionih objekata „Službene novine FBiH broj 44/02 i 57/09“ 
kojim se u članu 6., Zakona o izdvajanju i usmjeravanju dijela prihoda 
predeuzeća ostvarenom korištenjem hidroakumulacionih objekata brisale 
riječi i razmjena količini prikupljen vode s područja dvioje ili više općina. 
Obrazloženje, obaveza za obračun naknade po osnvu korištenja 

23.06.2016 Vlada F BiH Finansijski tokovi 



hidroakomulacionih objekata datira od 1976. godine i bila je propisana 
Zakonom o izdvajanju i usmjeravanju dijela dohotka oura koji koriste 
hidroakomulacione objekte“Službeni list SRBiH broj 23/76, 32/91“. Članom 
3., ovog Zakona osnovica za obračun dijela dohotka koji se izgleda čina 
ukupna površina zemljišta potopljenog hidroakomulacijom i ukupna 
količina vode koja može da primi hidroakomulacioni objekat na osnvu 
investicione tehničke dokumentacije. Istim članom je propisano, da ukoliko 
je hidroakomulacioni objekat izrađen na području dvije ili više općina od 
ukupnog iznosa naknade općini pripada dio koji je sazmjeran površini 
potopljen akomulacijom. Na osnovu zvanične tehničke dokumentacije 
određeni su podaci o površinama zapreminama akumulacionih jezera 
hidroelektrana u sastavu podružnice hidroelektrane na Neretvi Jablanica 
kao i procentualni udio površine hidroakomulacionog bazena po općinama. 
Zakonom o izdvajanju i usmejravanju dijela prihoda predeuzeća ostvarenog 
korištenjem hidroakomulacionih obejkata „Službene novine FBiH broj: 
44/02“ promjenjen je način obračuna naknade određeno je da se naknada 
obračuna na osnovu ukupnog proizvoda KW sati sa protekli mjesec. 
Sredstva od naknada su raspoređivana po općinama srazmjerno površini 
potopljenog hidroakomulacionim objektom. Zakonom o izmjenama i 
dopunama Zakona o izdvajanju i usmjeravanju dijela prihoda preduzeća 
ostvarenog korištenjem hidroakomulacionih objekata „Službene novine 
FBiH broj: 57/09“ izmjenjen je član 6., koji glasi: Ako je hidroakumulacioni 
objekat izdvojen na području dvije ili više općina sredstva ostvarena od 
naknade raspoređuje se razmnjerno površini potpoljenog 
hidroakumulacionim objektom i razvojno količni pripremljene vode s 
područja dvije ili više općina. Ovom posljednjom izmjenom Zakona gubi 
smisao naknadno je definisano ovim Zakonom člana 2., kao naknada za 
potopljeno zemljište a istovremeno uvođenje kriterija, prikupljene vode se 
zalazi u područje koncesija zbog čega se otvara mogućnost da se dva puta 
plaća naknada po istom osnovu. Naprijed navedenim izmjenama Zakona 
...uporuđujem u kom omjeru plaćanje naknade treba da  
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budu obračunati dio na osnovu površine potopljenog zemljišta, a u kom 
količina pripremljene vode s područja dvije ili više općina. Kad je u pitanju 
primjena člana 6., Zakona o raznim općina ...različiti kriteriji a zakonom nije 
utvrđen omjer kriterija površine potopljene zemljišta i prikupljene vode. Da 
bi kriterij koji se odnose na količinu prikupljene vode bio promjenjljiv 



posebno što su uvijek u pitanju dvije ili više općina spornim Zakonom i 
podzakonskim aktima je bila neophodna razraditi metodoligiju obračuna 
prikupljene vode, a obzirom da to nije učinjeno obračun po ovom kreteriju 
nije moguće provesti u praksi. Posebno napominjem da je Vlada Federacije 
BiH u decembru 2013. godine urvrdila prednacrt Zakona o naknadi za 
korištenje hidroakomulacija iz kojeg je izbačen drugi kriterij količina 
pripremljene vode sa područja dvije ili više općina... za isto da je ...prilikom 
definisanja zakonskih rješenja formulacija u vezi raspodjele naknade po 
osnovu količine prikupljene  vode sa područja dvije ili više općina kao 
nemjerljiva ili kao veoma zahtjevna i teško mjerljiva veličina te da ista ne 
treba da služi kao dodatno ... za raspodjelu sredstava od naknada. Ističemo 
da je obračun naknade po drugom kriteriju i razmjerno količini prikupljne 
vode s područja dvije ili više općina u ...ne primjenjuju i da bi utvrđivanja 
količine prikupljene vode s područja drugih općina elektroprivreda u 
Federaciji BiH  bilo dužna svakog mjeseca angažovati nadležnost stručnu 
instituciju naprimjer Institut za hidrotehniku i građevinskog fakulteta u 
Sarajevu koji bi vještačenjem utvrdili tačnu količinu prikupljene vode, a što 
je naravno nemoguće utvrditi obzirom da institut za hidrotehniku  
građevisnkog fakulteta koji bi vršio vještačenje u predmetu tužitelja Prozor 
rama konstatovao da je količina prikupljene vode nemoguće tačno utvrditi 
iz razloga što su odstupanja u mjerama i obračunu ideologija  uvjek 
očekivana iznose 5\% do 10\%, zbog nedorečenosti i neprimjenjivosti ovog 
kriterija predlažem da se u članu 6., Zakona o izdvajanju i usmjeravanju 
dijela prihoda ostvrenog korištenjem hidroakomulacioni objekat „Službne 
novine FBiH broj 42/02 i 57/09“ brišu riječi i razvojnu količinu prikupljene 
vode s područja dvije ili više općina. Hvala. 

Pitanje Osman Ćatić Klub delegata Bošnjačkog naroda u Domu naroda Parlamenta Federacije 
Bosne i Hercegovine predlaže Domu naroda Parlamenta Federacije Bosne i 
Hercegovine za zaduži Vladu Federacije Bosne i Hercegovine odnosno 
resorna ministarstva da prilikom dostavljanja Prijedloga zakona kada 
izmjene i dopune obuhvataju više od 40\% ostalog teksta propisa ili kada je 
dopunjavanjem najmanje tri puta pri čemu je otežano praćenje teksta i 
sadržaja propisa u prelaznim i završnim odredbama predvidi utvrđivanje 
odnosno izradu prečišćenog teksta toga propisa a u skladu sa pravilima i 
postupcima ... zakona i drugih propisa Federacije Bosne i Hercegovine 
(„Službene novine Federacije Bosne i Hercegovine“, broj 71/14). Hvala. 

29.10.2015 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Osman Ćatić Klub bošnjaka je na svojoj sjednici koju je održao juće imao dvije inicijative 
koje podržavao jednoglasno. Prva inicijativa je Klub delegata bošnjačkog 

03.03.2016 Vlada F BiH Bezbjednost 



naroda u Domu naroda Parlamenta FBiH, predlaže Kolegiju Doma naroda 
Parlamenta FBiH, da u što kraćem roku sazove posebnu temacku sjednicu 
Doma naroda Parlamenta Federacije na kojoj bi se razmatralo stanje u 
zdravstvenom sektoru FBiH sa prijedlogom mjera. Obzirom da se radi o 
značajnoj oblasti Kluba delegata bošnjačkog naroda u Domu naroda 
Parlametna FBiH predlaže, da Vlada FBiH dostavi informaciju o stanju u 
zdravstvenom sektoru u FBiH sa predloženim mjerama na osnovu kojeg bi 
dom naroda Parlamenta FBiH donio određene zaključke kojem bi se 
poboljšalo stanje u sektoru zdravstva te da Vlada FBiH u parlamentarnu 
proceduru dostavi akte koji su potrebni da poboljša stanje u zdravstvenom 
sektoru. Klub delegata bošnjačkog naroda u Domu naroda Parlamenta FBiH 
smatra da je pitanje stanja u zdravstvenom sektoru u FBiH izuzetno 
značajno i samim tim da bi se održavnje posebne temacke sjednice ubrzalo 
reformu zdravstvenog sektora, a sa ciljem provedenih mjera iz Reformske 
agende za BiH za period 2015.-2018. godina. Druga inicijativa, Kluba 
delegata bošnjačkog naroda Parlamenta FBiH predlaže Valdi FBiH da u 
parlamentarnu proceduru dostavi Nacrt Zakona o javnom redu u FBiH. Klub 
delegata bošnjačkog naroda u Domu naroda Parlametna FBiH, predlaže  
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Vladi FBiH da uputi u parlamentarnu proceduru Nacrt Zakona o javnom 
redu u FBiH, a koji bi se odnosio na organizovani sportski i drugih 
manifestacija na području FBiH, kao i druga javna okupljanja odnosno 
druga pitanja iz oblasti javnog reda na području FBiH. Opće poznata je 
činjenica da se javna okupljanja prije sve sportska kulturna i druge javne 
manifestacije potencijalkni prostor za protivdiverzijske i terorističke 
aktivnosti određenih grupa i pojedinaca ...aktivno...gore navedenih 
aktivnosti postoji potreba za angažovanim policijskih snaga sa nivoa FBiH i 
kantonalnih policija. Angažman tih policijskih snaga moguće samo 
donošenje u Zakone na nivoe FBiH koji bi omogučio angažovanje policijskih 
snaga sa Federacije, ili iz drugih kantona u kojem bi se potvrdila njihova 
prava i obaveze. Takođe bi se na ovaj način utvrdila jedinstvena pravila na 
području Federacije, jedinstvena kaznena politika, a pri tome bi se 
omogučila pravna osnova za materijalnu tehničku i drugu pomoć 
kantonima sa ...za pitanje iz oblasti javnog reda. Pojedina pitanja koja se 
odnose na javni red nisu definisana zakonskim propisima u FBiH, te bi se i 
ta pitanja mogla definisati npr., narušavanje javnog reda i mira u 



prostorima i objektima koje kontroliše FUP-a i drugo. Molim Vladu 
Federacije BiH da u saradnji sa kantonima do kraja ove godine pripremi 
tekstove propisa iz oblasti javnog reda za čije donošenje postoji potreba na 
nivou FBiH. Hvala. 

Pitanje Osman Ćatić Zašto nije imenovan sudija Ustavnog suda iz reda Bošnjačkog naroda, iako 
je konkursna procedura završena prije 9 mjeseci. Hvala i molim da mi se 
pismeno odgovori. 

12.01.2017 Vlada F BiH Sudstvo/Pravosuđe 

Inicijativa Predrag Kojović Pokrečem inicijativu da Dom naroda Federacije Bosne i Hercegovine danas 
usvoji jednu kratku Rezoluciju koja vam je dostavljena radi zajedničkih 
službi a koja se tiče održavanja izbora u gradu Mostaru 2016. godine 2. 
oktobra. 
Znači ne postoji osnovnije političko pravo od prava da birate i da budete 
birani da predstavljate ljude koji su vas birali prilikom trošenja novca 
javnog novca a to pravo je uskračeno gradu Mostaru od 2008. godine. 
S obzirom na rokove koji postoje prilikom raspisivanja izbora prilikom 
izmjena i dopuna zakona izbornog a pogotovo što se radi o implementaciji 
Odluke Suda a nadam se da ne moram govoriti pogotovo na današnji dan i 
pred tačku koja nam slijedi vrlo skoro o važnosti urgentne i 
bezkompromisne implementacije sudskih presuda.  
Pozivam vas da se izjasnite o Rezoluciji Doma naroda Federacije BiH, kojom 
se apeluje to je samo jedan znači zaista bezazlen oslobođen političkih 
motiva i prejudiciranja stvari jedna Rezolucija kojom se apeluje na Državni 
parlament da učini  
1/2 AS 
sve što je neophodno kako bi se u Mostaru izbori održali u isto vrijeme 
kada će se održavati i u svim lokalnim zajednicama u Bosni i Hercegovini i u 
Federaciji. 
Zašto ovaj Dom zato što je Mostar jedan je li jedan od najvažnijih gradova u 
Federaciji i naravno da mi snosimo odgovornost za osnovna politička prava 
njegovih građana i građanki a to je pravo da biraju i da budu birani.  
Ja ću takođe zahtijevati da se Dom izjasni o ovoj Inicijativi. Hvala vam. 

31.03.2016 Dom naroda 
Parlamenta 
Federacije 
Bosne i 
Hercegovine, 

Ostalo 

Inicijativa Rasim Kantarević Sukladno članu 10. Poslovnika o radu Doma naroda Parlamenta Federacije 
BiH, podnosim inicijativu predsjedavajućo i Kolegiju Doma naroda. 
Inicijativom tražim da se na dnevni red jedne od narednih sjednica Doma 
naroda Parlamenta Federacije BiH uvrsti tačka: Izmjene i dopune Zakona o 
pravima branilaca i članova njihovih porodica a u cilju implementacije 
Presude Ustavnog suda Federacije BiH, broj: 22/4 od 04. Maja 2005. 
Godine koji je objavljen u „Službenim novinama Federacije BiH“ broj: 44/04 

11.02.2016 Vlada F BiH Boračko-invalidska 
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i Presude Ustavnog suda Federacije BiH 8/13 od 01.10.2013. godine koja je 
objavljena u „Službenim novinama Federacije BiH“ broj 95/13. 
Obrazloženje: 
Na 5. Sjednici Doma naroda Parlamenta Federacije BiH od 19.11. postavio 
sam pitanje Vladi Federacije BiH, a koje se odnose na upućivanje u 
proceduru izmjene i dopune Zakona o pravima branilaca i njihovih 
porodica a u cilju implementacije Presude Ustavnog suda Federacije BiH 
kojom se uvode u prava ranjeni i poginuli, nestali pripadnici NO 
Autonomne pokrajine Zapadna Bosna. U odgovoru Vlade Federacije BiH od 
07.12.2015. godine navodi se između ostalog da je urađen Nacrt zakona o 
izmjenama i dopunama Zakona o pravima branilaca i  
2/3 sk 
 
članova njihovih porodica, da je u dva navrata upućivan u parlamentarnu 
proceduru. U prvom slučaju da je isti povučen iz procedure od strane ove 
Vlade u aprilu 2015. Godine. Zatim, da je navedena izmjena i dopuna 
Zakona od 10. Septembra ponovno vraćena u parlamentarnu proceduru.  
Imajući u vidu da presude Ustavnog suda obavezujuće su, da su rokovi za 
implementaciju Presude Ustavnog suda već odavno prekoračeni i da je 
boračka populacija pripadnika NO Zapadna Bosna i dalje u 
diskriminirajućem statusu čime su im i dalje ugrožena osnovna ljudska 
prava.  
Podnosim ovu Inicijativu da se navedena izmjena i dopuna Zakona što 
hitnije nađe na dnevnom redu Doma naroda Parlamenta Federacije BiH 
kako bi se od strane ovog Doma pokazalo da se provode i poštuju presude 
Ustavnog suda, ali vodi briga o jednakosti i poštivanju osnovnih ljudskih 
prava svih građana BiH bez obzira u kojem dijelu oni žive. 
Hvala vam. 

Inicijativa Rasim Kantarević Ponovo je pokrenuo inicijativu prema predsjedavajućoj Doma naroda, 
premijeru Vlade Unsko sanskog kantona i federalnom ministru za pitanja 
boraca i invalida odbrambeno-oslobodilačkog rata, u vezi uvrštavanja 
Prijedlog zakona o pravima branilaca i članova njihovih porodica na jednu 
od narednih sjednica Doma naroda, a u cilju implementacije presude 
Ustavnog suda Federacije Bosne i Hercegovine iz 2005. i 2013. godine. 

09.02.2017 Predsjedavajuća 
Doma naroda 
Lidija Bradara 

Zakonodavstvo 

Pitanje Rasim Kantarević Poštovane dame i gospodo, uvažena gospodđo predsjedavajuća, 
predstavnici Vlade kolege delegati. Želim postaviti jedno delegatsko pitanje 
u skladu sa članom 13. Poslovnika o radu Doma naroda Prlamenta FBiH, 
postavljam pitanje premijeru Vlade FBiH i ministru unutrašnjih poslova 

28.05.2015 Premijer 
Federacije BiH 

Ostalo 



vezano uz sljedeće obrazloženje i molim pismeni odgovor. U skladu sa 
Zakonom o javnom okupljanju 32/9, 11/11 „Službene novine FBiH“ 
elaboristička stranka BiH je 30. aprila 2015. godine u Gradskom parku u 
Velikoj Kladuši organizirala tradicionalnu manifestaciju ugrožavanja 
Međunarodnog praznika rada 1.maja. Za navedenu manifestaciju planirano 
je druženje članova rukovodstva elaborističke stranke sa građanima općine 
Velika Kladuša uz zajednički ručak sa menijom tradicionalne  podjele graha. 
Za gore navedenu manifestaciju pribavljene su sva potrebna odobrenja 
nadležnih institucija propisana Zakonom, od rješenja o privremenom 
korištenju javne površine na mjestu održanju manifestacije do uredno i na 
vrijeme najavljenog Četvrtoj policijskoj upravi Velika Kladuša javnog 
okupljanja građana. Samo nekoliko sati prije najavljenog početka događaja 
policija zabranila ulazak u Gradski park Velika Kladuša, prvo 
organizatorima, a zatim i svim ostalim građanima. Na dan 30. April 2015. 
godine u Velikoj Kladiši je pored policajaca i Četvrte policijske stanice 
pozvan interventni vod policiej iz Bihaća, tako da ovdje sve ličilo na 
specijalnu operaciju demonstacije sile i to pred praznik kojeg obilježava 
cijeli svijet. Bez ikakvog pojašnjenja o eventuanim razlozima zabrane, 
načelnik Četvrte policijske uprave Zehrudin Buljić, obavjest o zabranu 
predao je radio Velikoj Kladuši koja ga je ...emitirala a da prethodno nisu ni 
obavjestili elaborističku stranku kao organizatora po dolasku u park i nakon 
našeg insistiranja na objašnjenju pokušali su nam uručiti navodno rješenje 
pretpostavljamo da bi umanjili odgovornost za ovaj nevjerovatan čin. 
Rješenje o zabrani elaborističkoj stranci BiH dostavljneo je osam dana 
nakon što je zabrana provedena, tek na pismenu urgenciju predsjedništva 
elaborističe stranke. Sadržaj obavjesti koja se vrtila na radiju imala je 
karakter prijetnje i zastrašivanje gdje se građanima prijetilo, kao i Gradski 
park dolaze na vlastitu odgovornost. Ovi događaji koji se dešavaju na 
prostoru općine Velike Kladuše su bez presjedana. Ovim činom ugrožena su 
osnovna ljudska prava od kojih posebno izdvajam pravo na političko 
opredjeljenje pravo na slobodu govora i pravo na slobodu kretanja. Držimo 
da taj slučaj bio direktan napad na  
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elaborističku stranku s ciljem stavljanja njenog uticaja kod ljudi, a naročito 
na ovu općinu ali i šire. Stoga postavljam pitanje i tzražim što hitniji 
odgovor. Da li ste upoznati sa situacijom na dan 30. april 2015. godine u 



Velikoj Kladuši, a vezano za zabranu proslave Međunarodnog praznika rada 
01.maja u organizaciji elaborističke stranke BiH. Ak oste upoznati sa 
navedenim događajem, molim vas za pojašnjenje u okviru kojih nadležnosti 
je policija zabranila javno okupljanje građana i tko je odgvoran za zabranu 
istog s obzirom da se zna da je elaboristička stranka BiH prethodno ispunila 
sve zakonske obaveze po osnovu Zakona o javnom okupljanju. Ako niste, 
zanima me da li je postojala zakonska obaveza, da nam se dostavi 
informacija o navedenom događaju, jer konkretno me zanima što ste 
poduzeli po tom pitanju. Svu popratnu dokumentaciju sam već predao u 
službu. Hvala. 

Pitanje Rasim Kantarević Prvo pitanje postavljam Upravi za geodetske i imovinsko-pravne poslove 
Federacije BiH, vezano uz sljedeće obrazloženje i molim pismeni odgovor. 
U Općini Velika Kladuša a vezano za mjesne zajednice Bosanska Bojna i MZ 
Glinica prema prijavi građana sa navedenih područja u Katastarskoj službi 
obustavljan je upis posjedništva ili korisnika posjeda po redovnoj 
proceduri. Iako se u Službi katastra za upis posjedništva redovno zaprimaju 
zahtjevi sa pomenutih mjesnih zajednica isto se ne provodi uz usmeno 
obrazloženje službenika prema riječima podnosilaca zahtjeva da za ova 
područja do daljnjeg nije moguće upisati posjedništvo, odnosno izdati 
posjedovni list.  
Građani koji su ispunili sve potrebne uslove za upis posjedništva izvršili su 
uplate porezne takse i uredno predali zahtjev, traže odgovor zašto se ne 
mogu upisati kao korisnici kupovnog ili darovnog posjeda u gore 
pomenutim naslovima? 
S obzirom da je Uprava za geodetsko i imovinsko-pravne poslove 
Federacije nadležna za rad katastarke službe u svakoj lokalnoj zajednici, 
istoj postavljam pitanje i tražim odgovor, da li je trenutno na snazi i Uredba 
ili neki podzakonski akt kojim je zabranjen upis posjeda za navedena 
naselja ili je razlog za ovakvo postupanje neki drugi? 

19.11.2015 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Rasim Kantarević Kada će Vlada Federacije BiH ponuditi izmjenu i dopunu odredbi Zakona o 
pravima branitelja i njihovih porodica i na taj način implementirati presude 
Ustavnog suda Federacije BiH, a koje se odnose na ostvarivanje prava 
ranjenih, poginulih, nestalih pripadnika Narodne odbrane Autonomne 
pokrajine Zapadna Bosna i članova njihovih porodica? 
Obrazloženje: Ustavni sud F BiH donio je Presudu 04. Maja 2005. godine 
kojom su osporeni i proglašeni neustavnim pojedini članovi Zakona o 
pravima branitelja i članova njihovih porodica. Presudom je naloženo 
Parlamentu FBiH da u roku od šest mjeseci uskladi Zakon sa Presudom i da 

19.11.2015 Vlada F BiH Zakonodavstvo 



otkloni pobrojane nedostatke. U Presudi pored ostalog doslovce stoji: 
„Povredu načela jednakosti pred zakonom i načela zabrane diskriminacije 
Ustavni sud Federacije posebno vidi u odnosu prema djeci i drugim 
članovima porodica poginulih boraca Narodne odbrane AP Zapadna Bosna. 
U okolnostima kada članovi porodica boraca svih vojnih formacija na koje 
se ovaj zakon odnosi, bez obzira da li su u relevantnom periodu bile u 
sastavu Oružanih snaga ili su se borile protiv njih, imaju prava po osnovu 
osporenog zakona, lišavanje tih prava za djecu i druge članove porodica 
boraca Narodne odbrane Zapadna Bosna predstavlja povredu navedenih 
ustavnih načela.“ 
Pored jasno dokazane i argumentirane diskriminacije, Parlament i Vlada 
FBiH nisu postupili po nalogu Suda za implementaciju presude. Aktivnost 
koja se provela jeste rješenje o uvraštavanju pripadnika Narodne Odbrane 
AP Zapadna Bosna u Zakon o civilnim žrtvama rata. Po takvoj odluci bivši 
pripadnici jedinica NO AP Zapadna Bosna i članovi njihovih porodica imaju 
osamdeset posto od prava pripadnika Armije BiH. Ovakvo riješenje i dalje 
je sustavna diskriminacija pripdanika NO i njihovih porodica, koje i po 
ovom Zakonu teško ili gotovo nikakao ne ostvaruju prava. Ustavni sud je u 
toku 2013. godine, a po apelaciji uloženoj od strane tadašnjeg Predsjednika 
Federacije, donio i drugu presudu u kojoj je također naglašeno da su 
određene odredbe Zakona o pravima branitelja i njihovih porodica nisu u 
skladu sa Ustavom, te da svi sudionici rata trebaju ostvarivati jednaka 
prava. 
Do danas nema nikakvih reakcija, niti je upućeno u parlamentarnu 
proceduru prijedlog izmjena i dopuna odredbi, a po dvjema presudama 
Ustavnog suda F BiH. 
Hvala. 

Pitanje Rasim Kantarević Svoje pitanje postavljam ministru Federalnog ministarstva za pitanje 
boraca invalida odbrambeno-oslobodilačkog rata i molim pismeni odgovor. 
Gospodine ministre, da li su vam poznate okolnosti i zašto veliki broj 
građana s područja Općine Velika Kladuša i dijelom Cazina izbrisano iz 
evidencije učesnika u OS BiH u toku rata? 
Iako su isti po proglašenju ratnog stanja mobilizacijom ili dobrovoljnim 
javljanjima među prvima stali na raspolaganje nadležnim institucijama za 
pripremu odbrane i u istoj uzela aktivno učešće. 
Obrazloženje: 
Veliki broj građana Velike Kladuše učesnika u OS BiH u toku rata, tačnije u 
periodu od aprila '92. do septembra '93. godine suočeni su sa još jednim 

17.12.2015 Ministarstvo za 
pitanja boraca i 
invalida 
odbrambeno-
oslobodilačkog 
rata F BiH 

Boračko-invalidska 
politika 



diskriminirajućim odnosom po osnovu priznavanja statusa učesnika u OS 
BiH u toku  
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rata, a koji se direktno odražava na ostvarivanje prava koja su regulisana 
zakonskim propisima. Na zahtjeve nadležnoj grupi za pitanje evidencije iz 
oblasti vojne obaveze Velika Kladuša za izdavanje potvrde o učešću u OS 
BiH u toku rata najčešći odgovor je podnosiocima zahtjeva da njihovo 
učešće u OS BiH nije evidentirano, a u daljem postupku arhivski depo 
Armije BiH navodi da nema evidenciju pripadnosti za vojne jedinice koje su 
regrutirane na području ove Općine. Zatim slijedi upravni postupak gdje se 
nakon provođenja istog ovi zahtjevi gotovo redovno odbijaju. Lično sam 
jedan od onih kojima se ne priznaje učešće u OS BiH u toku rata u čijoj 
evidenciji stoji da sam ranjavan ali ne i da sam bio pripadnik OS BiH.  
Kako je moguće ako je netko učestovao u odbrani, bio pripadnik određenih 
vojnih formacija u sastavu OS BiH, ranjavan kao pripadnik isti da se njegovo 
ime ne nalazi u navedenoj evideniciji? Kako je moguće da učešće ovih ljudi 
u OS BiH bude jednostavno izbrisano i tko ima pravo da to učini? 
U BiH postoji politički koncenzus oko pristupanja BiH u EU, a znamo da je 
osnovni postulat EU vladavina prava iz kojih treba posebno izdvojiti 
poštivanje osnovnih ljudskim sloboda i zabranu diskriminacije po bilo kom 
osnovu, a mi u ovom primjeru građana Velike Kladuše vidimo više oblika 
diskriminacije isključivo zbog političke nepodobnosti.  
Neophodno je da otvorimo ova pitanja i pristupimo rješavanju istih, a ne 
da to radimo putem sudova i žalbi komisija EU jer svaki građanin BiH 
uključujići i izbrisane bez obzira koliko je vremenski proveo u OS BiH, ima 
pravo biti evidentiran i mora mu se priznati učešće u OS BiH. 

Pitanje Rasim Kantarević U skladu sa članom 13. Poslovnika o radu Doma naroda postavljam pitanje 
Ministarstvu kulture i sporta Federacije BiH, a vezano uz sljedeće 
obrazloženje i molim pismeni odgovor. 
Što je Ministarstvo kulture i sporta Federacije BiH do sada poduzelo u 
konkretnom smislu u cilju zaštite kulturno istorijskog naslijeđa na području 
USK, a posebno na teritoriju Općina Cazin i Velika Kladuša.  
Obrazloženje: 
Na prostoru USK nalazi se veliki broj spomenika iz kulturnog i istorijskog 
naslijeđa a dio je proglašen nacionalnim spomenicima BiH odlukama 
Komisije za očuvanje nacionalnih spomenika koja je ustanovljena 
Dejtonskim sporazumom. Bilo da se nalaze na popisu nacionalnih 
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spomenika ili ne činjenica je da je stanje kulturno historijskog naslijeđa 
alarmantno ili da budemo precizniji u fazi nestajanja. Na terenu nisu 
primjetne aktivnosti koje se provode u svrhu konverzacije ili zaštite vidljive 
kategorije spomenika koji zbog nebrige ili nekog drugog razloga gube bitku 
s vremenom i u tišinu nestaju pred našim očima. Nestajanje historijskog i 
kulturnog naslijeđa nestaje temelj i svjedočanstvo kontinuiteta naše 
krajiške zajedice, priče o krajiškim univerzalnim vrijednostima koje su 
utkane u tim građevinama. Primjere apsolutne nebrige u kulturnom i 
istorijskom naslijeđu možemo vidjeti širom USK, a posebno područje 
Općine Velika Kladuša gdje je već više od 50 godina nisu učinjene bilo 
kakve konkretne aktivnosti na zaštiti ovih dobara.  
Odlukom Komisije za očuvanje nacionalnih spomenika od 2009. I 2010. 
Godine na popis nacionalnih spomenika BiH s područja ove Općine 
uvrštene su graditeljske cjeline utvrđeni grad Podzvizd i tvrđava Vrnogršta, 
istojisko područje Stari Grad Podrovo. Međutim, osim ovih odluka ništa se 
drugo nije uradilo.  
Molim da se u odgovoru na ovo pitanje uvrsti i Plan sanacija ovih cjelina 
ukoliko je donešen. 

Pitanje Rasim Kantarević Na današnji dan prije pet godina preciznije 17.3.2011. godine formirana je 
vlast u Federaciji Bosne i Hercegovine da Klub Hrvata u Domu naroda nije 
bio formiran. 
O toj sjednici se je puno pričalo izlazili su različiti komentari i zaključci što u 
medijima što u političkim krugovima i sve je prošlo bez zahtjeva za ocijenu 
ustavnosti jedna takve odluke kao što je izbor predsjednika i 
potpredsjednika Federacije Bosne i Hercegovine. 
Obzirom da su se poslanici čije stranke su učestvovale prestaju često 
dotaknutih događaja a u nastojanju da u javnosti ostane da li je sve bilo po 
Poslovniku i legalno iako činjenice govore suprotno uzeo sam si vremena i 
kopirao svu dokumentaciju vezanu uz taj događaj kako bi nastavljenima 
olakšao posao u pisanju odgovora na sljedeća pitanja i riješili neke 
nedoumice.  
Pitanja su kad poslanik u Domu naroda može odlučivati činom dodijele 
mandata i objave u „Službenim novinama Federacije Bosne i Hercegovine“ 
ili činom potvrde izbora na Kantonu. 
Obzirom da klubovi naroda broje po 17 delegata koliko je ta jedna trećina 
od 17. Da li je Klub Hrvata zatražio ocijenu ustavnosti odluka koje su 
donošene na spornoj sjednici Doma naroda i zašto u prošlom mandatu do 
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par mjeseci pred istek mandata nije bio izabran zamjenik predsjedatelja 
Doma naroda iz reda Srba 

Pitanje Rasim Kantarević realizacija zaključaka oba doma vezano iz 2009. godine vezano za 
Agrokomerc 
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Pitanje Rasim Kantarević Zahvaljujem predsjedavajuća. Uvažene dame i gospodo koristim priliku da 
vas sve skupa srdačno pozdravim. Ja želim izraziti svoje nezadovoljstvo 
dobivenim odgovorom na pitanje koej sam uputio Federalnom 
ministarstvu za pitanje boraca invalida odbrambeno osobodilačkog rata na 
sjednici Doma naroda Parlamenta Federacije od 17. decembra 2015. 
godine, te navedenog ministarstva tražim dopunu  odgovora. Moje pitanje 
je glasilo ministru da li su mu poznate okolnosti i zašto veliki broj građana s 
područja općine Velika Kladuša i dijelom Cazina izbrisano iz evidencije 
učesnika u oružanim snagama BiH u toku rata? U odgovoru ministra 
datiranom od 7. januara  2016. godine između ostalog stoji da je citiram 
glavni razlog zašto veliki broj vojnih obveznika s područja općine Velika 
Kladuša nema uredno evidentiran svoj angažman u oružanim snagama BiH 
u periodu 1992.-1993. godine jeste što tadašnje odjeljenej sekretarijata za 
narodnu odbranu u suradnji sa vojnim jednicima nije u skladu  
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sa provedenim procedurama sravnilo podatke vojne evidencije već se po 
proglašenju Autonomne pokraine zapadna Bosna pristupilo formiranju 
paravojnih formacija vojske narodne odbrane. U daljem dijelu teksta 
između ostalog stoji, ustanovljeno je da na matičnim jediničnim kartonima 
za veliku većinu vojnih obveznika ne postoji evidentirano učešće u vojnim 
jedinicima 5047, 5813 i vojnoj jedinici 61313, koje su 27. septembra od 93. 
godine bile u sastavu 5 Korpusa ABiH. Znači li to da svi ovi ljudi iako su bili 
mobilisani u sastavu Teritorijalne odbrane a kasnije u sastavu 521 i 527 
Brdske brigade oružanih snaga ABiH s obzirom da nisu evidentirani da su 
tada pripadali nekim nedefiniranim ili paravojnim oružanim jedinicima ili 
da oružane snage BiH odnosno USK-a operativan grupa i kasnije 5 Korpus 
ABiH nisu imali podatku o sastavu svojih vojnih ratnih jedinica...u važem 
odogovoru i spisak navedenih jedinica dostavljen je nadležnom 
ministarstvu 20. Augusta 99. Godine, a moje pitanje se odnosi na period 
91., 92., i 93., godinu pa zato pitam kojom bazom podataka su se koristili u 
svom odogovoru. U obrazloženju sam već spomenuo da sam i ja bio 
pripadnik oružanih snaga BiH da sam ranjen kao pripadnik 521 brigade, bez 
problema i danas mogu nabrojati kompletnu komandnu strukturu te vojne 
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jedinice, ali i one kojima je taj period učešća u oružanim snagama priznat, 
jer pripadaju po vašem mišljenju ministre podobnoj političkoj opciji, a ja ne 
vidim drugi razog za ovako stanje evidencije. Da li je ova kategorija 
učesnika u oružanim snagama BiH namjerno izbrisana iz vojne evidencije ili 
ne dovoljna je činjenica da najveći broj listi do danas ni nakon 20 godina se 
nije našao u vašoj evidenciji iako između ostalog navodite da svi podneseni 
zahtjevi za utvrđivanje učešća u oružanim snagama i unos utvrđenih 
podataka u službene evidencije rješavanju su u skladu sa Zakonom o 
Upravnom postupku, i istrukcijom u postupku utvrđivanja činjenica iz 
oblasti regulisane vojne obveze i postupka upisa podataka o činjenicama iz 
službene evidencije. Ovdje takođe želim da mi odgovorite na pitanje koliko 
je ukupno do sada podnijeto zahtjeva s područja općine Velika Kladuša i 
koliko je od istih dobilo rješnje o priznavanju učešća u oružanim snagama 
BiH u periodu od 20. augusta 1999. godine do danas. Koliko vam još 
vremena treba da nas evidentirate i uvjerite u ravnopravan tretman svih 
učesnika u oružanim snagama BiH. Hvala. 

Pitanje Rasim Kantarević Moje pitanje vezano je za privatizaciju preduzeća „Kladušnica“ d.d. Velika 
Kladuša koja je i između ostalog svrstana među deset najvećih 
privatizacijskih pljački u BiH. Naime, preduzeće „Kladušnica“ d.d. 
privatizirano je po tzv. „Markovićevom zakonu“ i registrirano u Osnovnom 
sudu u Bihaću 28. avgusta 1991. godine kao dioničko društvo u mješovitoj 
svojini sa 60,78\% udjela radnika i 39,22\% državnog kapitala. Radnici su na 
osnovu tadašnjih zakonskih pogodnosti koje su imali, potpisali ugovore te 
krenuli sa otplatom preuzetih obaveza. U toj namjeri osujetio ih je rat čime 
je nasilno prekinut proces privatizacije. Skupština USK-a je 17.07.1997. 
godine na prijedlog Vlade donijela Odluku o utvrđivanju Liste preduzeća 
USK-a prema kojima obaveze i ovlaštenja vlasnika po osnovu državnog 
kapitala vrši Vlada Kantona, bez provjere u već urađenu registraciju i status 
„Kladušnice“ kao dioničkog društva. Na ovaj način se tzv. institucionalnim 
nasiljem od radnika oduzima preduzeće i prodaje se za bezvrijedne 
certifikate u ponovljenoj privatizaciji javnim otpisom dionica.  Federalno 
ministarstvo financija je 13. decembra 2002. godine svojim rješenjem pod 
brojem: 03-19-28/01 poništilo je reviziju kapitala u preduzeću i naložilo 
novu sa tačno pobrojanim obavezama a jedna i najvažnija obaveza nove 
revizije je da u taj proces budu uključeni i bivši radnici ovog preduzeća. 
Ponovni proces revizije kapitala u preduzeću od strane i sada druge 
revizorske kuće urađen je po rješenju ali ponovo bez učešća radnika 
odnosno njihovih predstavnika. Radnici su se ponovo žalili pa je Federalno 

23.06.2016 Premijer 
Federacije BiH 

Privatizacija 



ministarstvo financija ponovo poništilo i drugu reviziju vlasničke strukture 
kapitala u preduzeću „Kladušnica“ d.d. dana 14.04.2005. godine i naložilo 
novu reviziju, koja do danas nije urađena. 
Kako privatizacija ipak ne može biti realizirana bez učešća radnika, objekti 
su iznajmljeni u zakup za koji se do danas nije uplatila niti jedna marka, a 
svih 75 bivših radnika je na cesti bez riješenog radno-pravnog statusa dok 
preduzećem upravljaju  
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zakupci koji su ugostiteljske objekte ovog preduzeća, bez bilo kakve 
saglasnosti pretvorile u trgovačke centre od kojih ubiru velika sredstva za 
podzakup. 
Naravno dio imovine koji nema atraktivnog i ekonomski zanimljivog 
sadržaja prepušteni su propadanju, jer o njima nema tko da brine. 
Naposljetku Općinski sud u Velikoj Kladuši, započeo je rasprodajom 
imovine ovog  preduzeća, i ovdje se i samo po sebi nameće pitanje i tko 
onda prodaje tu imovinu kada nije riješena vlasnička struktura kapitala 
preduzeća? Radnici ovog preduzeća se pitaju kada će se zaustaviti 
institucionalno nasilje, koje se provodi nad njima? Tko je odgovoran što 
Vlada Unsko- sanskog kantona do danas, u periodu od 11 godina nije 
sprovela poništenu reviziju strukture kapitala ovog preduzeća od 14. aprila 
2005. godine kojom je naložena i nova revizija? Zašto Vlada Federacije BiH i 
nadležno Ministarstvo financija do danas,  a po osnovu vlastitih odluka o 
poništenju  revizije vlasničke strukture kapitala u preduzeću „Kladušnica“ 
d.d. nije uradila ništa da se taj proces dovrši i spriječi kriminal i korupcija u 
navedenom preduzeću?  
S obzirom da do sada Vlada F BiH nije ništa poduzela po pitanju rješavanja 
ovog problema, radnici  pokreću sporove protiv odgovornih pred 
nadležnim sudovima u BiH, koje će u konačnici vrlo vjerovatno dobiti nakon 
čega će se radnicima morati isplatiti obeštećenje zbog onemogućavanja 
upravljanja poduzećem jer su oni suvlasnici a što je i Vlada svojim 
rješenjima i potvrdila, pri čemu nastaje nesaglediva šteta po budžete 
institucija BiH. Hvala. 

Pitanje Rasim Kantarević Da li su upoznati sa projektom izgradnje mini hidroelektrane Savijenac na 
rijeci Glini koja čini dio međudržavne granice između Bosne i Hercegovine i 
Hrvatske na prostoru općine Velika Kladuša i općine Topusko u Hrvatskoj? 
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Pitanje Rasim Kantarević Da li je hotelsko turističko ugostiteljski kompleks Stari Grad Velika Kladuša 
dat u zakup, ako jeste, kome, kada i pod kojim uslovima.  
Stari Grad Velika Kladuša je tokom ekonomskog razvoja ove lokalne 
zajednice obnovljen i pretvoren u hotelsko turistički ugostiteljski kompleks 
koji je imao svoju jasnu definisanu ulogu sa izgrađenim kapacitetima za 
ugostiteljsku i turističku djelatnost. 
Luksuzno opremljen i potpuno sačuvan preživio je pod navodnim znacima 
ratna dejstva a nakon van rata opljačkan i devastiran. I pored toga zbog 
političkih prepreka nikada nije stavljen u funkciju daljeg razvoja lokalne 
zajednice.  
Po ko zna kakvim kriterijima i čijim nalazima ovaj kompleks je iznajmljivan 
privatnim licima pod nepoznatim uslovima.  
Ono što znamo je to da je tokom najamnog perioda sadržaj i objekti 
hotelsko turističkog kompleksa Stari Grad Velika Kladuša svojim većim 
dijelom objekta podložan nezaštičenosti i propadanju a da pri tom do sada 
niko nije snosio odgovornost za nastalu štetu zbog nebrige i devastacije. 
Radi utvrđivanja činjeničnog stanja i odgovornosti za nastalo stanje 
kompleksa tražim od Vlade Federacije Bosne i Hercegovine da mi pismenim 
putem dostavi koije ugovora o svim zakupcima hotelsko turističkog 
ugostiteljskog kompleksa Stari Grad Velika Kladuša od 1996. godine do 
danas. Hvala. 

30.03.2017 Vlada F BiH Turizam 

Pitanje Rasim Kantarević Pitanje postavljam Federalnoj upravi za inspekcijske poslove vezano uz 
slijedeće obrazloženje i molim pismeni odgovor. 
Kada će Federalna uprava za inspekcijske poslove te zašto do sada nije 
poduzela neophodne radnje radi zaštite zdravlja ljudi od uticaja štetnog 
djelovanja otpadnog građevinskog materijala i staklene vune na ostatcima 
bivših poslovnih objekata Agrokomerca koje je Vlada Federacije Bosne i 
Hercegovine pretvara u opasno i po zdravlje štetne deponije. 
Obrazloženje. 
Već duži niz godina tačnije od 2001. godine uz saglasnost Vlade Federacije 
Bosne i Hercegovine radi se na utvrđivanju i obezvrijeđivanju imovine 
Agrokomerca na način da se na poslovnim objektima razmještenim po svim 
naseljima općine Velika Kladuša i Cazina demontiraju metalni dijelovi 
konstrukcije, predaju se u staro željezo a nekad poslovna okolina se 
pretvara u opasnu deponiju sa ostatcima građevinskog materijala među 
kojima je najopasniji dio staklena vuna. 
Ako iz ove priče izdvojimo dio oko nezakonite privatizacije i prava na 
upravljanje imovinom ovog preduzeća postavlja se pitanje u odnosu 
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naspram građana koji žive u tim naseljima kako je moguće da pored 
brojnih zakonskih  
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regulativa koji tretiraju ovu oblast u gotovo svakom naselju ostavljate po 
jednu ili više ovako nezbrinutih deponija koje direktno ugrožavaju zdravlje 
ljudi koji žive na tim prostorima a da Federalna uprava za inspekcijske 
poslove uopće ne reagira. 
Agrokomerc iz Velike Kladuše je u fazi svog razvoja programa prvi na ovim 
prostorima predstavio koncept ravnomjernog razvoja grada i sela i 
međusobnog povezivanja te je u skaldu s tim svoje poslovne objekte gradio 
po naseljima čitavog područja Općine Velika Kladuša kao i drugih općina. 
Vodeći računa da izgrađeni poslovni objekti svojim izgledom i proizvodnim 
programom ne narušavaju ekološki izgled sredina koje su se razvijale. 
Kroz ove projekte na sve se računalo osim na to da nikako na to da će 
jednom doći vlast koja će na silu uzeti radničku imovinu a nakon toga je 
demolirati i uništavati i bez ikakve odgovornosti i grižnje savjesti za nastalu 
štetu. 
Zato pozivam Federalnu upravu za inspekcijske poslove da podhitno utvrdi 
činjenično stanje na terenu i poduzme odgovarajuće mjere protiv onih koji 
su odgovorni za stvaranje ovakvih deponija u životnom prostoru u kojem 
živimo te da me o poduzetim radnjama pismeno i obavijestite. 

Pitanje Refik Poparić Moja inicijativa se odnosi na Zakon o osnivanju Instituta za medicinsko 
vještaćenje zdravstvenog stanja („Službene novine Federacije Bosne i 
Hercegovine broj 70/07“) a upućuje se Resornom ministarstvu i Vladi 
Federacije. 
Osnovnim odredbama Zakona o osnivanju Instituta za medicinsko 
vještaćenje zdravstvenog stanja objavljenom u („Službenim novinama 
Federacije Bosne i Hercegovine broj 70/07) dana 01.10.2007. godine 
konstatuje se. 
Članom 1. ovog Zakona propisuje se osnivanje ustanove za medicinsko 
vještaćenje u Federaciji Bosne i Hercegovine. Utvrđuje se njena djelatnost 
postupak medicinskog vještaćenja međusobni odnosi sa korisnicima usluga 
i druga pitanja u vezi sa medicinskim vještaćenjem u oblasti penzijskog 
invalidskog osiguranja, socijalne zaštite dječije invalidske zaštite odbrane i 
drugih oblasti. 
Članom 5. ovog Zakona propisano je da Institut ima odjeljenja za 
prvostepeni postupak medicinskog vještaćenja u Bihaću, Mostaru, 
Sarajevu, Tuzli, Zenici, Travniku, Ljubuškom i Livnu. 
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U daljem tekstu odjeljenja a prema potrebi može se imati odjeljenja i u 
drugim mjestima što se bliže uređuje pravilima Instituta. 
Moja inicijativa dakle traži da se provede odnosno implementira član 5. 
ovog zakona i da se otvore odjeljenja za prvostepeni postupak u svim 
mjestima koja su nabrojana u članu 5. ovog Zakona. Zahvaljujem. 

Inicijativa Sanel Mušović A inicijativu upućujem Federalnom ministarstvu pravde. A na to me 
posebno postakla žal i tuga Goražda i Ustikoline zbog prošlo mjesečne 
saobraćajne nesreće na putu Goražde Sarajevo u kojoj je smrtno stradalo 
jedno lice a tri zatvorska policajca iz Odjeljenja Ustikolina, koja su radi 
radne i službene obaveze u KPZ-e Sarajevo prevozila se u Sarajevo i još su 
hospitalizirani i sa teškim su povredama. 
Naime, kao što sam već naveo u gore navedenom pitanju Nezavisna 
komisija Paralamentarne Skupštine BiH je izvršila detaljnu kontrolnu 
posjetu 23.6.2014. godine Kazneno-popravnom zavodu Sarajevo Odjeljenje 
Ustikolina i sačinila izvještaj sa gore navedenim brojem u kojem kao prva 
preporuka stoji. 
Preporučuje se Ministarstvu pravde Federacije Bosne i Hercegovine da 
umjesto Odjeljenja u Ustikolini formira Kazneno-popravni zavod, koji će 
imati posebnu zavodsku upravu. S obzirom da je ovo odjeljenje prilično 
udaljeno od Kazneno-popravnog zavoda u Sarajevu. 
Naime, Odjeljenje u Ustikolini po svom kapacitetu od 90 zatvorenika i 
infrastrukturi zadovoljava kriterije Kazneno-popravnog zavoda. 
Ovom prilikom podnosim inicijativu Ministarstvu pravde Federacije Bosne i 
Hercegovine da još jednom razmotri mogućnosti realizacije i djeluje po 
preporuci Nezavisne komisije Parlamentarne Skupštine Bosne i 
Hercegovine, te u vezi s tim iznosim još neke dodatne informacije i 
obrazloženja. 
Odjeljenje Ustikolina ranije Kazneno-popravni zatvor Goražde ušlo je u 
sastav KPZ Sarajevo početkom 2000. godine. Shodno Zakonu o  izvršenju 
krivičnih sankcija u Federaciji BiH iz 1999. godine.  
U toku 2009. godine zbog nedovoljnog smještajnog kapaciteta u KPZ u 
Sarajevu tražila su se riješenja za proširenje, kako bi se izdržavanje kazne 
zatvora uputilo oko 400 osuđenih lica, koja su na slobodi čekali izvršenje 
zatvorske kazne po pravosnažnim presudama općinskih sudova u Sarajevu. 
U tom pravcu pokušavala su se iznaći rješenja za adekvatne lokacije za 
izgradnju, ili ustupanje već postojećih objekata radi smještaja osuđenika na 
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području Kantona Sarajevo. 
Nažalost i pored aganžmana Ministarstva pravde i Vlade Federacije Bosne i 
Hercegovine do rješenja ovog problema nije se uspjelo doći, jer nadležni  
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u Kantonu Sarajevo nisu dali potrebne saglasnosti za ustupanje određenih 
objekata niti dodijelili lokaciju za gradnju novih. 
U cilju prevazilaženja nastale situacije predstavnici lokalne zajednice i 
tadašnje Vlade BPK Goražde ponudili su saglasnost Ministarstvu pravde 
Federacije BiH da na postojećem objektu Odjeljenja Ustikolina može vršiti 
proširenje kapaciteta u cilju smještaja osoba osuđenih od strane Općinskih 
sudova u Sarajevu i Visokom. 
Prijedlog je bio prihvaćen i realizacija ovog projekta je bila okončana u 
maju 2010. godine a uloženo je oko 3 miliona KM.  
Ukoliko bi se na trenutne kapacitete dogradio dio objekta za smještaj još 
oko 20 osuđenih lica sa prostorijama za pojačani nadzor te preuredio dio 
postojećih prostorija za ostale aktivnosti osuđenih lica po informacijama 
koje imam to je oko 300 hiljada KM stvorili bi se uslovi da zatvor može po 
najvišim Evropskim standardima funkcionisati kao samostalni organ uprave 
za izvršenje krivičnih sankcija u Federaciji BiH. 
Trenutna važeća sistematizacija radnih mjesta u Odjeljenju Ustikolina bi 
osamostaljivanjem pretrpila nevelike promjene. 
S obzirom da se objekti odjeljenja Ustikolina nalaze na ... lokaciji 
Ministarstva odbrane BiH i da su dograđeni na osnovu građevinske dozvole 
iz 99. godine na tadašnji objekat zatvora uvjeren sam da je i riješavanje ove 
lokacije moguće u kratkom roku završiti. 
Inicijativu koju je Uprava KPZ Sarajevo zagovara da se u Odjeljenju 
Ustikolina formira zatvor za žene smatram da nije dobro a razloge zato ako 
dozvolite uvažavajući vrijeme bi dostavio u pismenoj formi i službi. 
I na kraju napominjem da od 2000. godine od kada postoji muški zatvor u 
Ustikolini nije zabilježen ozbiljan incident, niti je narušena bezbjednost u 
ovoj lokalnoj zajednici i u BPK Goražde, te formiranje posebne zavodske 
Uprave u Foči u Federaciji BiH tj. u Ustikolini vjerujem je funkcionalno i 
kvalitetno rješenje a neće se ni ponavljati nedavne tragične saobraćajne 
nesreće koje će svakako biti prošlost. Hvala vam. 

Pitanje Sanel Mušović Da li se u 2017. godini putem Međunarodnih i domaćih fondova ili 
eventualno vlastitim sredstvima planira vršiti ulaganja za proširenje 
smještajnih kapaciteta dogradnju ostalih pratećih objekata kao i prostorija 
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za pojačani nadzor u odjeljenju Ustikolina, koje djeluje pri Kazneno-
popravnom zavodu Sarajevo. 
Šta je realizovano od preporuke Nezavisne komisije Parlamenta Skupštine 
Bosne i Hercegovine za praćenje i uslova boravka u zavodima. Postupanje i 
poštivanje ljudskih prava lica nad kojima su izvršene krivične sankcije i 
druge mjere, koje je izrekao u krivičnom postupku Sud BiH a koje je izvršila 
detaljnu posjetu još 23.6.2014. godine Kazneno-popravnom zavodu 
Sarajevo Odjeljenje Ustikolina i sačinila Izvještaj broj 05/6-50-13-31-41-
6/14 od 21.07.2014. godine. Odgovor u pisanoj formi. 

Inicijativa Segmedina Srna - 
Bajramović 

I inicijativa Kolegiju Doma naroda da se za narednu redovnu sjednicu Doma 
uvrsti kao tačka dnevnog reda Nacrt zakona o izmjenama i dopunama 
Zakona o vraćanju, dodjeli i prodaji stanova u Federaciji BiH koji je 
Predstavnički dom usvojio 26. marta 2014. godine kako bi se stvorile 
pretpostavke da se zakon uputi u javnu raspravu. Obrazloženje: Osnovni 
motiv za donošenje ovih izmjena je otklanjanje diskriminacije prema 
građanima u jedinicama lokalne samouprave u Federaciji BiH. Predloženim 
izmjenama bi se omogućilo da svi građani u skladu sa pravnim aktima koje 
bi utvrdile jedinice lokalne samouprave imaju pristup i pravo da otkupe 
stanove koji su u vlasništvu jedinica lokalne samouprave. Postojećim 
zakonom predviđeno je da novcem od prodaje stanova koji su u vlasništvu 
jedinica lokalne samouprave raspolažu kantonalni stambeni fondovi dok se 
izmjenama predlaže da tim novcem raspolažu općine. Toliko. Zahvaljujem. 

15.07.2015 Dom naroda 
Parlamenta 
Federacije 
Bosne i 
Hercegovine, 

Zakonodavstvo 

Inicijativa Segmedina Srna - 
Bajramović 

Naime, s obzirom da smo svi svjesne teške pozicije u bolničkim 
ustanovama uzrokovanih velikim dugovima koji iz dana u dan direktno 
utiču na eroziju kvalitete zdravstvene usluge osiguranicima, podnosim ovu 
inicijativu s ciljem utvrđivanja hitne potrebe za kreiranjem i usvajanjem 
Zakona o naplati i djelimičnom otpisu dugovanja bolničkih ustanova na 
području Federacije BiH, kao potencijalnog instrumenta u cilju rješavanja 
nagomilanih finansijskih problema. Obrazloženje: Donoišenjem ovoga 
Zakona omogučit će se instrument djelimične sanacije onih bolnica po 
uzoru na sportske kolektive kojima osnivač niej u mogučnosti pokreti 
nastale manjkove ili ispunjavati novčane obaveze u  Zakonom utvrđenim 
rokovima. Krajnji cilj bio bi relaksirati finansijsku situaciju u bolničkim 
ustanovama, omogučavanjem plačanja na rate i otpisom određenog dijela 
obaveza čime bi se kreirala bolja finansijska osnova za povečanje kvalitete i 
efikasnosti u pružanju javnih usluga koje su u djelokrugu takvih ustanova. 
Navedenim Zakonom bi se definiralo šta je cilj u ovom smislu sanacije 
javnih ustanova te način provođenja postupka. Toliko, zahvaljujem. 

08.10.2015 Ministarstvo 
zdravstva F BiH 

Zdravstvo 



Inicijativa Segmedina Srna - 
Bajramović 

inicijativu za izmjenu člana 1. Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o 
posredovanju u zapošljavanju i socijalnoj sigurnosti nezaposlenih osoba. I 
to da se stav koji glasi: "Osoba iz stava 1. tačka a i f smatrat će se 
nezaposlenim ukoliko njihov prihod ne prelazi mjesečno 25\% prosječne 
plaće u toku prethodne godine, prema podacima Federalnog zavoda za 
statistiku" mijenja se i glasi: "Osobe iz stava 1. tačka a i f smatrat će se 
nezaposlenim ukoliko njihov prihod ne prelazi mjesečno 40\% prosječne 
plaće u toku prethodne godine, prema podacima Federalnog zavoda za 
statistiku." 
Obrazloženje, prema Zakonu o izmjenama i dopunama Zakona o 
posredovanju o zapošljavanju i socijalnoj sigurnosti nezaposlenih lica, te 
Pravilniku o evidencijama u oblasti zapošljavanja osobe koje ostvaruju 
prihode po bilo kojem osnovu veće od 25\% od prosječne plaće u Federaciji 
brišu se sa evidencije nezaposlenih jer se smatra da sami sebi mogu 
priuštiti uplatu zdravstvenog osiguranja. 
Nažalost, u ovom slučaju se radi o činjenici da ljud koji imaju otprilike 208 
KM mjesečnih prihoda nemaju više zakonskih prava biti prijavljeni na Zavod 
za zapošljavanje što za posljedicu ima da navedeni ostaju bez osnovnog 
ljudskog prava na zdravstvenu zaštitu. S obzirom da se radi o graničnom 
finansijskom iznosu koji je u Zakonu definiran mimo svih normalnih 
životnih kriterija i potreba, smatram da je neophodno izvršiti izmjene ove 
zakonske odredbe sa 25\% na 40\% prosječne plaće. Nadam se da će Vlada 
Federacije BiH razmotriti ovu inicijativu, te istu prihvatiti s obzirom da se 
radi o objektivnoj životnoj potrebi ljudi koji se suočavaju s ovim 
problemima. 

29.10.2015 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Inicijativa Segmedina Srna - 
Bajramović 

tiče se izmjene Uredbe o korisnicima i raspodjeli prihoda naknade za 
priređivanje igara na sreću i to u smislu da se iznos planiranih sredstava za 
Federalno ministarstvo rada i socijalne politike umanji sa 55\% na 45\% a 
da se razlika umanjenja od 10\% rasporedi u okviru Ministarstva zdravstva 
za liječenje u inostranstvu po osnovu člana 7. stav 1. Zakona o igrama na 
sreću koji glasi: "Liječenje i rehabilitaciju teško oboljele djece i mladih koje 
jedino je moguće da se provodi van Bosne i Hercegovine i to na osnovu 
propisa iz oblasti zdravstvenog osiguranja kojima se uređuje ova oblast, 
ako i liječenje i rehabilitacija teško oboljele djece i mladih čije se liječenje 
finansira iz Fonda solidarnosti." 
Obrazloženje: 
Vlada Federacije BiH ove godine donijela je Odluku da se dio prihoda od 
igara na sreću usmjeri na liječenje oboljelih izvan granica BiH. Iznos koji bi 

19.11.2015 Vlada F BiH Zdravstvo 



Vlada iz  
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Budžeta trebala isplatiti Fondu solidarnosti iz kojeg se finansiraju odlasci na 
liječenje oboljelih nije veliki. Raspodjelu sredstava od igara na sreću 
predlažu nadležna ministarstva, Federalno ministarstvo rada i socijalne 
politike 55\% od ukupnog iznosa, Federalno ministarstvo nauke i 
obrazovanja i Federalno ministarstvo kulture i  sporta po 15\%, Federalno 
ministarstvo zdravstva 10\%, te Federalno ministarstvo razvoja, 
poduzetništva i obrta 5\% od ukupnog iznosa prikupljenih sredstava od 
igara na sreću. Raspodjela se vrši jednom godišnje nakon provedenog 
postupka po javnom natječaju.  
Novac od igara na sreću kasni a Fond solidarnosti na osnovu drugih izvora 
finansiranja pokriva troškove liječenja i smještaja roditelja, ostale troškove 
roditelji moraju snositi sami. 
Prošle godine Fond solidarnosti finansirao je liječenje van granica BiH za 
224 osobe ove godine toliko osoba je otišlo na liječenje samo prvih šest 
mjeseci, broj oboljelih raste ali ne i procenat raspodjele dijela sredstava od 
igara na sreću.  
Federalnom ministarstvu zdravstva pripada samo 10\% ili u prosjeku 180 
hiljada KM što je nedovoljno za ono što su realne potrebe koje nažalost iz 
godine u godinu dodatno rastu, te stoga apelujem na Vladu uzimajući u 
obzir ovu Inicijativu da još jednom razotri svoju odluku u smislu raspodjele 
iznosa. 

Inicijativa Segmedina Srna - 
Bajramović 

tražim od Vlade FBiH i rukovodstva oba doma Parlamenta da osiguraju 
transparentno objavljivanje svih primanja zvaničnika na internet 
stranicama Vlade i Parlamenta i to konkretno svih ministara svjetnika 
zastupnika i delegata, takođe tražim da navedena informacija sadrži 
podatke o primanjima menadžmenta svih institucija čije imenovnje vrši 
Parlament  na stranici Parlametna, a da Vladina informacija bude 
dopunjena svim primanjima menadžmenta javnih kompanija i ustanova u 
kojima Vlada vrši imenovanja. Mislim, da nema potrebe dodatno 
obrazlagati ovu Inicijativu jer se radi o nečemu što je odavno već trebalo 
biti implementirano. Kod pripreme Inicijative informisala sam se i u 
Agenciji za zaštitu ličnih podataka te potvrdila kako ne postoje apsolutno 
nikakve zakonske prepreke da javnost zna koliko koji zvaničnik u Federaciji 
ima primanja s obzirom da se o radi o javnom novcu i javnim funkcijama. 
Moram priznati da smo mi kao delegati u domu naroda bili predvodnici 

30.03.2017 Vlada F BiH Javna uprava 



ovog procesa s obzirom da smo uokviru web stranice imali ove informacije, 
međutim, iste su skinute s weba bez da smo upoznati zbog čega. Toliko 
zahvaljujem. 

Inicijativa Segmedina Srna - 
Bajramović 

Moja inicijativa odnosi se zapravo na inicijativu koju smo razmatrali na 
posljednjoj sjednici Skupštine Kantona Sarajevo a koja je potekla od 
Udruženja udruga djece i omladine oboljele od dijabetesa u Federaciji BiH, 
koja nosi naziv: „Za život s manje boli“ koja zapravo ima za cilj da se 
unaprijedi liječenje i popravi kvalitet života oboljelih i članova njihovih 
porodica. Samo jedan podatak kojim ja raspolažem odnosi se na Kanton 
Sarajevo u kojem trenutno ima 154 djece s dijabetesom tip 1 u dobi od 1 
do 18 godina i oko 1.000 mladih oboljelih do 30 godina. Dakle, djeca i mladi 
obolijevaju od dijabetesa tip 1 i doživotno su ovisni o inzulinskoj terapiji. 
Dakle, bez obzira na napore i ljekara i roditelja zbog same prirode bolesti 
neminovne su i komplikacije dijabetesa. I iako su svjesni svoje bolesti djeca 
i mladi sa dijabetesom  
 
4/4 sk 
 
mogu živjeti kao i druge osobe bez dijabetesa ukoliko imaju naravno uslove 
za liječenje i imućne roditelje.  
Dio rješenja ovoga problema odnosi se na nabavku uređaja za bezbolno i 
kontinuirano mjerenje nivoa šećera u krvi koji je u svijetu dostupan preko 
20 godina koji podrazumijeva nabavku senzora ili čitača za očitavanje 
vrijednosti, cijena ovog uređaja je 120 maraka za jedan senzor koji traje 14 
dana, odnosno 240 maraka mjesečno i takav senzor ja mislim da ovakve 
stvari treba ponavljati, zapravo moramo ih stalno u kontinuitetu ponavljati 
i podsjećati na stvarne probleme oboljelih ljudi. Zato mi dopustite još 
nekoliko rečenica o ovome, premda će se ovim dijelim rješenja ovog 
problema pozabaviti Kantonalni zavod zdravstvenog osiguranja i 
Kantonalno ministarstvo zdravstva, nadam se da ćemo danas imati 
pozitivan ishod onoga što nam je obećano na posljednjoj sjednici 
Skupštine. Dakle, ovakav senzor omogućava kontinuirano mjerenje 
neograničeno puta u toku dana što eliminiše ono što je najveći problem a 
to je stalno bockanje i bola, a ujedno obezbjeđuje dobro regulisanje 
bolesti, manji broj hipoglikemija sprečavanje tih kasnih komplikacija pa i 
skupih komplikacija kao što su sljepilo, amputacija ili dijaliza.  
Dakle, za sada su roditelji prinuđeni da nabavljaju senzore vlastitim 
sredstvima iz inozemstva jer nema distributera u BiH sve je ovo skupo jer je 

10.05.2018 Ministarstvo zdravstva F BiH 



dijabetes takva bolest koja zahtijeva i poseban režim ishrane i života.  
No, ono za šta ja danas želim podsjetiti i na šta se odnosi moja današnja 
Inicijativa jeste da naša djeca nemaju prava na glukagon, to je neophodan 
lijek u slučaju teških hipoglikemija jer je skinut sa esencijalne A liste 
lijekova i stavljen na bolničku. Dakle, ovo je usudit ću se reći glupost zbog 
kojeg nam se svi u susjedstvu smiju jer glukagon se primjenjuje odmah u 
slučaju teške hipoglikemije i spašava život, odnosno ne ostavlja posljedice 
po zdravlje djeteta, neke od njih sam spomenula. Zbog ovoga nažalost već 
nekoliko djece ima epilepsiju koja je posljedica teških hipoglikemija.  
Zato danas moja Inicijativa se odnosi, upućujem je prema Federalnom 
ministarstvu zdravstva da u suradnji sa Zavodom zdravstvenog osiguranja 
razmotri vraćanja glukagona na A listu, esencijalnu A listu u cilju vraćanja 
pomenutog lijeka na istu. Dakle, svim inzulo ovisnim pacijentima omogućiti 
da imaju glukagon bilo preko esencijalne liste ili ako ostane na bolničkoj da 
se taj problem riješi prepisivanjem na recept. 

Pitanje Segmedina Srna - 
Bajramović 

Pa evo možda ću početi od naizgled banalnog pitanja, zašto danas kasnimo 
od sat vremena s početkom prve radne sjednice sedam mjeseci nakon 
izbora. Delegati iz reda ostalih to ne znaju dok konstutivni su 
pravovremeno informirani. U tom smislu, a tragom inicijative koje sam 
pokrenula u prošlom mandatu i na kojoj nikad nisam dobila odgovor, 
obnavljam, odnosno tražim od Kolegija, da se predstavnik ostalih omogući 
prisustvo sjednicma Kolegija u svojstvu posmatrača, dakle, bez prava glasa i 
bez prejudiciranja ustavnih promjena i mislim da bi to bio prvi mali korak u 
pokazivanju spremnosti ovoga doma za ispunjavanje presude Evropskog 
suda za ljudska prava. Zahvaljujem. 

28.05.2015 Vlada F BiH Ljudska prava 

Pitanje Segmedina Srna - 
Bajramović 

Pitanje upućujem Federalnom ministarstvu za pitanja boraca i invalida 
odbrambeno-oslobodilačkog rata: Šta se dešava sa procesom revizije te da 
li stanje kojem svjedočimo od imenovanja nove Vlade ustvari potvrđuje 
realizaciju predizbornih obećenja i koalicionih dogovora da se upitnim 
aktiviranjem isplata iz Zapadno-hercegovačkog kantona postupak revizije u 
potpunosti dogovorno zaustavi na štetu istinskih korisnika i Budžeta 
Federacije? Tražim od resornog ministarstva da nam dostavi plan aktivnosti 
po pitanje revizije te sporazum i informaciju o realizaciji sporazuma 
potpisanog u Zapadno-hercegovačkom kantonu čime je stavljena van 
snage Odluka o privremenoj obustavi osobnih invalidnina za korisnike 
prava iz općina Grude, Posušje, Široki Brijeg i Ljubuški. Obrazloženje: Iako 
je Vlada u proteklom mandatu redovno usvajala informacije o provođenju 
revizije što je moguće vidjeti kroz transparentnu objavu istih na web-u 

15.07.2015 Ministarstvo za 
pitanja boraca i 
invalida 
odbrambeno-
oslobodilačkog 
rata F BiH 

Boračko-invalidska 
politika 



svjedočimo kako od imenovanja ove Vlade nemamo apsolutno niti jednu 
informaciju kada je u pitanju ovaj proces. Sve ono što je bilo moguće vidjeti 
u proteklom periodu jeste spektakularno političko aktiviranje isplata na 
području Zapadno-hercegovačkog kantona sa određenim vrlo šturim 
pojašnjenjima. S obzirom da se ovdje radi o izuzetno važnom procesu kada 
je u pitanju osiguranje zakonitosti, korištenje prava te raspolaganje javnim 
novcem očekujem od ministra pisani odgovor 

Pitanje Segmedina Srna - 
Bajramović 

Vlada na svojoj 29. sjednici koja je održana 5.11. 2015. godine donijela 
Odluku iz oblasti revizije boračke populacije u kojima se daje saglasnost 
federalnom ministru za donošenje Pravilnika o formiranju i radu revizorskih 
timova te donošenje Pravilnika o načinu i postupku vršenja revizije a na 
istoj sjednici usvojila i Informaciju o reviziji za III kvartal 2015. godine.  
Pa pitam Vladu i Resorno ministarstvo o čemu se u ovom moram priznati 
pomalo zbunjujućem slučaju konkretno radi te šta su namjere istih spram 
procesa revizije i boračke populacije kada je u pitanju donošenje ovakvih 
odluka. Zahvaljujem. 

26.11.2015 Vlada F BiH Boračko-invalidska 
politika 

Pitanje Segmedina Srna - 
Bajramović 

S obzirom da se Vlada Federacije Bosne i Hercegovine od svog imenovanja 
dominantno bavi kadrovskim pitanjima interesuje me koliko je Vlada 
ukupno izvršila imenovanja od svog dolaska i u kojim preduzećima te 
tražim da mi se dostavi spisak svih imenovanih po preduzećima u cilju 
utvrđivanja poštivanja nacionalne ravnopravnosti kod imenovanja u istim. 

17.12.2015 Vlada F BiH Javna preduzeća 

Pitanje Segmedina Srna - 
Bajramović 

S obzirom da su se u medijima pojavile dileme oko raspodjele novca iz 
sfere kulture tražim da mi se dostave kriteriji na bazi kojih je izvršeno 
ocijenjivanje ovih projekata. Toliko zahvaljujem 

17.12.2015 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Segmedina Srna - 
Bajramović 

Najprije mi dopustite da iskažem svoje nezadovoljstvo odgovorom 
Ministarstva za rad i socijalnu politiku na inicijativu o drugačijem 
utvrđivanju raspodjele sredstava od igara na sreću. Odgovor sam po sebi, 
naime žao mi je da ministar nije tu, potvrđuje nedobronamjernost u 
saradnji na zajedničkim problemima u interesu djece kada je ovaj slučaj u 
pitanju, žao mi je da je uvaženi ministar bio u stanju potpisati ovako 
površan odgovor koji opravdava... 
se nedostajući novac ne može osigurati jer se uzima drugim socijalnim 
grupama. Ne mogu i neću nikada prihvatiti ovakav politički pragmatizam 
kojim se problem nedostajućih sredstava za liječenje djece odbacuje 
sadržajnim floskulama bez jednog argumenta sadržanog u brojevima.  
Činjenica je da i ministar Drljača i ja imamo legitimitet svog političkog 
djeloavnja, pa ako hoćete i prioritete ali mislim da ne postoji niko u ovoj 
zemlji ko bi imao bilo šta protiv da jednom zauvijek riješimo problem u 

11.02.2016 Vlada F BiH Socijlana politka 



kojem više nikada niti jednom djetetu u Federaciji liječenje neće kasniti ili 
biti onemogućeno zbog nedostatka novca. To mi je bila jedina namjera i još 
jednom evo svaka čast na odgovoru koji predstavlja vrhunac birokracije u 
našim odnosima i nerazumijevanje problema za čije rješenje smo zajedno 
odgovorni. Ministar malo više nego ja s aspekta pozicija koje obnašamo. 

Pitanje Segmedina Srna - 
Bajramović 

Još jedan komentar na dostavljeni odgovor na postavljeno pitanje, da mi se 
dostave kriteriji dodjele sredstava u okviru Ministarstva za kulturu što je 
svjedoci smo izazvalo javno nezadovoljstvo velikog broja institucija. Dobila 
sam odgovor koji očigledno ne sadrži one informacije koje sam imala 
namjeru dobiti u cilju utvrđivanja stvarnog stanja kada je u pitanju 
raspodjela novca kako bismo imali priliku otvoriti odgovarajuću raspravu. Iz 
spomenutog odgovora se nažalost ne vidi kako su pojedinačne prijave bile 
ocijenjene u skladu sa dostavljenim kriterijima što mi je prioritetno bila 
namjera. Prihvatam da možda nisam bila dovoljno jasna u pitanju, iako se 
namjera vrlo jasno mogla iščitati, te stoga postavljam ponovno konkretnije 
pitanje a to je da mi se dostavi Izvještaj u kojem se jasno vidi primjena ovih 
kriterija u smislu ocjenjivanja na sve pristigle prijave. 

11.02.2016 Vlada F BiH Kultura 

Pitanje Segmedina Srna - 
Bajramović 

Pošto se ovih dana u javnosti govori o najavljenom pripajanju Javne 
zdravstvene ustanove Opća bolnica primarijus „Abdulah Nakaš“ Sarajevo 
Univerzitetsko-kliničkom centru Sarajevo, te se plasiraju različite 
kontraverzne informacije koje nisu zasnovane na zakonima iz ove oblasti. 
Naime, plasiraju se informacije da je premijer Federacije dogovorno sa 
premijerom Kantona Sarajevo zaključio da se ide sa Projektom pripajanja 
ove dvije bolnice. Za početak želim istaći da se o ovom važnom pitanju ne 
može razgovarati i zaključivati na nivou premijera Federacije i Kantona 
Sarajevo bez strateškog opredjeljenja o ovom projektu na nivou dviju vlada 
Federacije i Kantona Sarajevo. Interesira me da li su se o ovom projektu 
izjasnile i Vlada Federacije i Vlada Kantona Sarajevo, te koji su zaključci po 
istom. I u vezi s tim Ministarstvo zdravstva zbog osnovane sumnje da je 
Upravni odbor Kliničkog centra Univerziteta u Sarajevo imenovan 
nezakonito molim da mi se dostavi kompletna dokumentacija o 
imenovanju Upravnog odbora Kliničkog centra Sarajevo i to naglašavam da 
se pod dokumentacijom podrazumijeva dokumentacija resornog 
Ministarstva sve neophodne saglasnosti koje predviđa Zakon o 
zdravstvenoj zaštiti. 

11.02.2016 Vlada F BiH Zdravstvo 

Pitanje Segmedina Srna - 
Bajramović 

S obzirom da u javnosti... nemamo informaciju da je Vlada Federacije 
Bosne i Hercegovine na sjednicama održanim u posljednjih mjesec ipo 
dana protivno vlatitom moratoriju na zapošljavanje koji traje do 31. marta 

03.03.2016 Ministarstvo 
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odobrila prijem državnih službenika i namještenika i sklapanje ugovora o 
djelu za oko 60 osoba koristeći formulaciju neodložna potreba pitam Vladu 
da li su ove informacije istinite i ako jesu tražim da mi se dostavi 
Informacija o svim ... prijemima sa pojedinačnim obrazloženjima neodložne 
potrebe. 
Prema informacijama  neodložna potreba postojala je za najmanje 35 
osoba i to između ostalog u ministarstvima Upravi za geodetske i 
imovinsko pravne poslove i Zavodu za statistiku generalnom sektetarijatu 
Vlade, Zavodu za poljoprivredu, Agenciji za državnu službu Federacije 
Bosne i Hercegovine za poslove vozaća i usluge čišćenja u Đender Centru. 
Uzimajući u obzir da je jedno od ciljeva reformske agende smanjivanje 
troškova javne uprave ne vidim da će se ovim potezima Vlade isti ostvariti 
pogotovo ako imamo situaciju da Vlada izigravajući vlastite zaključke 
povlaći poteze suprotne reformama za koje se obavezala pred ovim 
Domom i međunarodnim partnerima 

Pitanje Segmedina Srna - 
Bajramović 

Moje drugo pitanje upućeno je Ministarstvu rada i socijalne politike. 
Svjedoci smo da građani kada steknu pravo na penziju podnose prijavu 
Federalnom zavodu za penzijsko invalidsko osiguranje kako bi dobili 
rješenje kojim im se dodijeljuje status penzionera. 
Nažalost to rješenje se čeka nekoliko mjeseci a u nekim slučajevima i više 
od godinu dana. U tom periodu od trenutka dakle podnošenja prijave do 
izdavanja rješenja te osobe nemaju zdravstveno osiguranje i nemogu se 
liječiti. 
S obzirom da u javnosti postoje različita tumačenja kada je u pitanju 
odgovornost vezana za ovu situaciju te kako je ovaj problem moguće riješiti 
izmjenom podzakonskog akta dakle Pravilnika u smislu da pacijenti 
penzioneri koji čekaju rješenje o penziji ne ostaju bez potrebne 
zdravstvene zaštite. 
Navodno se radi o izmjenama člana 11. Pravilnika o podnošenju prijava za 
upis i promjene upisa u jedinstveni sistem registracije, kontrole i naplate 
doprinosa što mogu učiniti nadležne institucije i Parlament Federacije 
Bosne i Hercegovine. 
Pitam Resorno ministarstvo da li su ove informacije tačke te ukoliko jesu 
tražim da se u najkračem roku pripreme sve neophodne izmjene kako bi 
smo ovaj višegodišnji problem konačno apsorvirali u interesu budućih 
penzionera. 
Nadam se da nam je svima jasno kako se radi o kategoriji kojoj je 
zdravstvena zaštita vjerovatno najveći prioritet i s toga nemamo pravo ovaj 

03.03.2016 Ministarstvo 
zdravstva F BiH 

Zdravstvo 



problem godinama gurati pod tepih pogotovo ako se radi o izmjenama 
nekih podzakonskih akata. 
Toliko, zahvaljujem. 

Pitanje Segmedina Srna - 
Bajramović 

S obzirom da je u toku promotivna aktivnost pod simboličnim nazivom: 
„Skinimo okove“ koja očigledno ima za cilj afirmaciju očekivanih benifita 
Reformske agende od kojih smo miljama daleko. Moram priznati kako je 
sama kampanja  
1/6 sk 
 
najblaže rečeno osmišljena kao još jedna politička obmana valjda s 
namjerom ublažavanja negativnih reakcija javnosti uoči lokalnih izbora za 
stanke vladajuće koalicije. Namjera naručioca iste je očigledno da 
proizvede osjećaj dodatnog strpljenja kod građana za neefikasnost sistema 
potaknut nadom u bolje sutra što su ove zemlje građani apsolivirali bar 
milijun puta.  
Cjelokupan promotivni model predstavlja blago rečeno licemjerno političku 
prevaru pogotovo kada dolazi od onih koji su Reformsku agnedu napisali u 
17 verzija bez da su je građani i vidjeli. Činjenica je da smo došli na tako 
nizak nivo da promoviramo i namjeru bez rezultata, pa stoga postavljam 
pitanje, ko je naručilac kampanje, te koliko ista košta, iz kojih se izvora 
finansira i kako je odabrana marketinška agencija koja ju provodi? 
Također tražim od Vlade odgovor na pitanje, je li tačno da je Vlada poslala 
molbu prema ambasadama pojedinih zemalja da finansiraju ovu kampanju 
ako jeste zašto o tome nije upoznala javnost i Parlament Federacije BiH? 
Da li i na koji način je uređen odnos Vlade i tih ambasada u vezi sa ovom 
kampanjom, odnosno kakve obaveze je Vlada preuzela u tom odnosu? 
(polemika) Hoćete napraviti malo reda, buka je? Hvala.  
Dakle, da li je i na koji način je uređen odnos Vlade i tih ambasada u vezi sa 
ovom kampanjom, odnosno kakve obaveze je Vlada preuzela u tom 
odnosu bez da je o tome makar informisala Parlament, a da ne govorim o 
tome da je trebala dobiti dozvolu Parlamenta da se upusti u neki takav 
aranžman, pogotovo ako uzmemo u obzir da je ugovorni odnos sa bilo 
kojom ambasadom u praksi prije svega odnos dviju država. 

17.03.2016 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Segmedina Srna - 
Bajramović 

Zahvaljujem uvažena predsjedavajuća, dopredsjedavajući, pozdravljam sve 
prisutne, danas imam dva pitanja. Tražim da mi se dostavi informacija o 
aktivnostima Ministarstva i vremenskim okvirima zatvaranja kolektivnih 
centara u skladu sa osiguranim namjenskim finansijskim aranžmanima koji 
se odnose na ovu oblast, te eventualnim administrativnim opstrukcijama 
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realizacije projekta ukoliko postoje. Obrazloženje, koliko smo svi zajedno 
upoznati još od prošle godine imamo projekt koji predviđa stambenu 
izgradnju na 82 lokacije u 40 opština širom naše zemlje gdje u posljednje 
vrijeme vidimo konkrentu realizaciju istog kroz potpisvanje određenih 
ugovora. Na 82 lokacije nakon završetka izgradnje stambenih objekata 
stanove bi trebalo dobiti 7247 osoba ili 2611 domačinstava. Smatram kako 
je izuzetno važno da se realizacija navedenog projekta prati po svim 
fazama kako bi se isti završio u predviđenim rokovima jer je svaki dana 
proveden u neuslovnim centrima višak u životima tih ljudi. Stoga očekujem 
da ministarstvo dostavi navedene informacije da se svi zajedno temacki 
posvetimo vertikalnoj i horizontalnoj kordinaciji nadležnih s ciljem što brže 
implementacije projekta. Godinama su se održavale donatorske 
konferencije koje su imale za namjeru izvršiti zatvaranje istih, međutim, 
očigledno da do dana današnjeg to nismo uspjeli. U ovom procesu 
nesmijemo sebi dozvoliti da imamo niti jedan problem i zato je namjera 
ovog pitanja u isključivoj namjeri da na vrijeme utvrdimo da li imamo bilo 
kakvih opstrukcija ili administrativnih problema u realizaciji istog koji  
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mogu ugroziti postavljene ciljane rokove. Nažalost često smo svjedočili 
problemima u efikasnosti realizacije određenih projekata, a da među tim 
problemima nije bio novac. Pa zbog toga smatram kako je nužno ovom 
pitanju posvetiti posebnu pažnju, ustvari sistemski ubrzati koliko god je to 
moguće, te identificirati sve one koje bi eventualno mogli predstavljati 
problem koji će značiti probijanje rokova i produžavanje agonije i jednog 
čovjeka koji živi u kolektivnom centru. Ključ je da svi damo maksimum da 
se cilj o zatvaranju kolektivnih centara u 2017. godini i ostvari 

Pitanje Segmedina Srna - 
Bajramović 

Drugo pitanje odnosi se na sljedeće, Vlada FBiH donijela je Uredbu kojom 
je utvrđena osnovna naknada za održavanje javnih cesta pri registraciji 
vozila koja će 30 KM. Uredbom se određuje visina godišnje naknade za 
javne ceste koja se plaća pri registraciji motornih i priključnih vozila i 
obrazloženo kako je ista između ostalog dodatno uvećana za putnička 
vozila. Ako se analiziraju podaci iz 2014. godine u BiH su registrirana 
921.643 cestovna motorna vozila, za zaštitu voda građani plate 20 KM, to 
znači kako država uzela 18,4 miliona maraka za zaštitu voda kroz 
registraciju automobila. Prilikom svake registracije plaća se i 21 KM za 

31.03.2016 Vlada F BiH Finansijski tokovi 



zaštitu okoliša, u prijevodu građani daju 19,3 milona KM za zaštitu okoliša 
svake godine kroz registraciju automobila. Prilikom svake registracije vozila 
plačate 50,1 KM cestarine, što znači, da je samo za ceste plačeno 46,1 
milion KM, a tu su i naljepnice porezi, pomoć, informacije i slično. Činjenica 
je kako se ipak radi o velikom novcu, a građani se i dalje voze lošim i 
opasnim cestama. S obzirom da se radi o značajnim sredstvima koja se 
prikupe od strane građana, postavljam pitanje Vladi kada se planira 
realizacija dijela programa modernizacije magistralnih cesta u dijelu 
intervencije na poboljšanju cestovne sigurnosti, rekonstrukcija raskrsnica 
koja su klasificirana kao crne tačke na magistralnim cestama, a radi se 
sveukupno o njih 9. Da li će se isti realizirati isključivo na bazi planiranih 
kreditinih sredstava ili postoji mogućnosti da se isto realizira angažmanom 
domaćih sredstava. Zahvaljujem. 

Pitanje Segmedina Srna - 
Bajramović 

. S obzirom da na konkretna pitanja a vezano za medijsku kampanju 
„Skinimo okove“ nisam dobila konkretne odgovore.  
Tražim od Vlade da mi se dostavi Zaključak Vlade 168/2016. te pisana 
korespondencija, koja je prethodila obavezi donošenja istog. 
Da mi se dostavi Pismo namjere, koje je potpisao premijer, da mi se dostavi 
postupak izbora Nezavisne agencije za provođenje kampanje, da mi se 
dostavi odgovor koliko je kampanja koštala, te da li je Vlada Federacije 
Bosne i Hercegovine učestvovala u finansiranju iste, te da mi se dostavi 
Informacija da li postoji bilo kakav ugovorno odnos Vlade sa nekom od 
ambasada a vezano za ovu kampanju. 
Nažalost u odgovoru koji sam dobila jedino što se može iščitati jeste da 
Vlada Federacije Bosne i Hercegovine ipak ima neki aranžman sa 
Britanskom ambasadom u smislu šire tehničke podrške bez obzira što to 
meni i javnosti konkretno neznači ništa, te da Agencija koja provodi 
kampanju po mišljenju Vlade nezavisna bez jasnog obrazloženja na koji 
način je ista izabrana i ko je konkretno i u kojem iznosu plaća. 
S obzirom da se radi o ozbiljnim stvarima u kojima je izuzetno važno 
utvrditi da li su Ustav i zakoni ove zemlje poštuju u punom smislu te riječi, 
tražim da mi se u pisanom obliku dostave odgovori na postavljena pitanja. 
Zahvaljujem. 

21.04.2016 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Segmedina Srna - 
Bajramović 

Naime, da populacija u BiH poprima sve gore i gore razmjere pa se s 
pravom svi trebamo zapitati ko će živjeti u ovoj zemlji u sljedećih, nakon 
sljedećih desetak godina, a prema podacima Federalnog zavoda za 
programiranje razvoja prirodni priraštaj također poprima sve gore 
razmjere. Tokom  
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2015. godine u BiH rođeno je 18 hiljada 935 djece a umrlo 20 hiljada 885 
građana pa je prirodni priraštaj bio minus 1950. Ukoliko navedene brojke 
uporedimo sa 2014. godinom vidjeće se razlike. Naime, tokom navedene 
godine živorođenih u Federaciji bilo je 19 hiljada 187, umrlih 19 hiljada 371 
te iako je prirodni priraštaj negativan minus 184 on je kud i kamo povoljniji 
nego 2015. godine. Dramatični su podaci koji se odnose na općine, 
pokazatelji Federalnog zavoda za programiranje razvoja pokazuju kako je 
primjerice u Bosanskom Petrovcu bilo tek 30 živorođenih, u Domaljevac 
Šamcu tek njih 13, Foči 8, Palama 7, Dobretiću 4, Kreševu 27, Neumu 8, 
Bosanskom Grahovu 5, Kupresu 12 itd. i prema svim navedenim podacima 
više je nego jasno kako situacija polako izmiče kontroli pa sve više se 
pokazuju tačnima analize koje su ranije rađene za potrebe Crvenog križa 
BiH prema kojem će naša zemlja za 35 godina postati država s najvišim 
udjelom stanovnika starije dobi na Balkanu. Broj starijih osoba biće 
dvostruko veći nego danas a gradovi u magli izgledati poput današnjih 
povratničkih naselja u kojima uopće nema škola budući da nema djece koja 
bi u njih išla. Prema demografskim procjenama do 2050. godine 
stanovništvo BiH će se smanjiti za 20\% odnosno u BiH će živjeti 470 hiljada 
stanovnika manje. Više je nego jasno kako danas trpimo ratne posljedice, 
dramatično podržane nesavjesnim ponašanjem nosilaca politike u smislu 
loših rješenja u većini oblasti te je izuzetno važno da shvatimo kako se 
nalazimo u toliko negativnom populacijskom trendu koji traži hitne mjere. 
Stalna politička neizvjesnost, te uništena privreda ne nudi neku dobru 
perspektivu a kada tome dodamo izostanak bilo kakve ozbiljne 
populacijske politike rezultati nažalost ne mogu biti bolji. Jasno je kako 
populacijskih politika ima mnogo kao i metoda kojima se potiče natalitet 
dječiji doplaci, porodični dodaci, porodiljni dopusti za oba roditelja, 
poticajna stambena i kreditna politika, prihodno radno vrijeme itd. tako da 
više ne možemo biti u sferi izmišljanja tople vode. Pitanje je da li smo 
spremni preuzeti rješenja adekvatno našim problemima i svi zajedno stati 
iza implementacije istih?  
Zbog situacije u kojoj smo se našli pitam Vladu i resorno ministarstvo: Da li 
imaju u planu donošenje strateškog dokumenta ili adekvatnog akcionog 
plana u cilju definisanja neophodnih mjera i aktivnosti populacijske 
politike? Zahvaljujem. 



Pitanje Segmedina Srna - 
Bajramović 

, iz Ureda za reviziju institucija Federacije BiH su u svom izvještaju upozorili 
na nepravilnost u vezi sa angažovanjem savjetnika, a kako su naveli u Vladi 
Federacije BiH tokom 2015. godine imenovana su dva savjetnika koja ne 
ispunjavaju uslove propisane Pravilnikom o unutrašnjoj organizaciji u dijelu 
potrebnih godina radnog staža. Stoga tražim da mi se dostavi spisak svih 
savjetnika u Vladi Federacije zaključno sa današnjim danom, njihovom 
stručnom spremom i svim ostalim uslovima koje je neophodno ispuniti u 
skladu sa Pravilnikom o unutrašnjoj organizaciji. Također tražim da mi se 
dostavi informacija ukoliko su isti imenovani u upravne i nadzorne odbore 
po odlukama Vlade Federacije. 

15.09.2016 Vlada F BiH Javna uprava 

Pitanje Segmedina Srna - 
Bajramović 

Vlada Federacije je na svojoj sjednici 18. avgusta održanoj u Sarajevu 
donijela Uredbu kojom za federalne inspektore u Federalnoj upravi za 
inspekcijske poslove propisuje nošenje, osnovne karakteristike i način 
korištenja uniforme kao i prava i obaveze federalnih inspektora u vezi sa 
službenim odijelima. Konkretno interesuje me na bazi kojih procjena je 
donesena ovakva odluka i šta se konkretno istom želi postići. Uzimajući u 
obzir da se uniformisanjem inspektora faktički isti u javnosti potpuno 
razotkrivaju postavljam dodatno pitanje da li je razmišljano o činjenici da 
će navedeni potez smanjiti efikasnost istih tokom vršenja njihove 
nadležnosti na terenu i još nešto u skladu sa Poslovnikom o radu Doma 
naroda Parlamenta Federacije BiH podnosim inicijativu za izradu Nacrta 
zakona o  
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komori arhitekata inženjera u graditeljstvu. U prilogu inicijative dostavljam 
inicijalni tekst Zakona kao osnovu za izradu Nacrta zakona koji je usaglašen 
sa Udruženjem za podršku formiranja komore arhitekata. Obrazloženje 
kratko: Udruženje za podršku formiranja komore arhitekata u BiH 
formirano je prije 6 godina uz učešće preko stotinu uglednih arhitekata, 
projektanata, osnivača udruženja s ciljem da u saradnji sa federalnim 
organima vlasti formira komoru arhitekata inženjera u građevinarstvu 
profesionalno strukovno udruženje koje prije svega treba da doprinese 
unapređenju i kvaliteti izgradnje prostora u našoj zemlji. Uz očuvanu 
prirodu jasno nam je to kvalitetno izgrađen prostor je temeljno pravo 
svakog čovjeka i preduslov kvalitetnog razvoja svakog društva. Visoka 
arhitektonska kvaliteta izgrađenog prostora je javni interes, ona nije 
rezultat slučajnosti već se stvara neposrednim, savjesnim i koordiniranim 
djelovanjem arhitektonske i svih drugih relevantnih struka uz visoku 
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društvenu svijest i snažnu političku volju. Prepoznavši vrijednost i ulogu 
arhitekture u održivom razvoju formiranju komore arhitekata inženjera 
FBiH želi se promijeniti i unaprijediti postojeće stanje. S obzirom da se radi 
o zakonu koji ne traži nikakva dodatna finansijska sredstva već isključivo 
stvara uslove za institucionalno organizovanje strukovne komore nadam se 
da će moja inicijativa od Vlade biti prihvaćena te da ćemo uskoro na Domu 
imati razmatranje Nacrta zakona. Zahvaljujem. 

Pitanje Segmedina Srna - 
Bajramović 

Već mjesecima svjedočimo informacijama u medijima iz kojih je jasno 
vidljivo kako se i pored moratorija koji je na snazi zapošljavanje vrši u 
upravi i u javnim preduzećima u nadležnosti Federacije Bosne i 
Hercegovine. 
Ukoliko su informacije o zapošljavanju iz medija tačne onda moratorij farsa 
i primjenjuje se izgleda selektivno na sve one koji nisu bliski vladajućim 
strankama. 
Zbog svega navedenog a u interesu istine od Vlade Federacije i Porezne 
uprave tražim da mi se za period od momenta uvođenja moratorija na 
zapošljavanje dostavi spisak angažovanih tj. uposlenih bez konkursne 
procedure uz razlog aganžmana kako ministarstvima , tako i agencijama i 
javnim preduzećima, koja su u nadležnosti Fedracije Bosne i Hercegovine. 
Također molim da mi se dostavi informacija ukoliko potoji bilo koja 
institucija da je izuzeta od primjene moratorija. 

02.02.2017 Vlada F BiH Zaposljavanje 

Pitanje Segmedina Srna - 
Bajramović 

U posljednje vrijeme svijedočimo značajnom odlasku ljekara iz javnih 
ustanova u kojima je između ostalih i Vlada Federacije osnivač pa me 
interesuje. 
Da li postoji ikakva aktivnost Vlade Federacije u smislu osiguranja ljuskih 
resursa u zdravstvenom sektoru, koji je bazni temelj implementacije 
Zakona o zdravstvenoj zaštiti u smislu osnovnih prava pacijenata. 
Ako dopustimo da se nastavi dalji odlazak ljekara neperspektivni planovi 
izanavljanja kadrova i djelatnosti onda ćemo većinu poslova iz javnog 
sektora prebaciti u privatni. 
Želim vjerovati kako se u ovom slučaju ne radi o krajnjoj namjeri ključnih 
aktera u politici i menadžementu zdravstva te i ovo moje pitanje 
predstavlja apel da se o ovom problemu moramo aktivno pozabaviti 
ukoliko ne želimo da građani izgube i jedno od osnovnih ustavnih prava a 
to je pravo na zdravlje. Toliko, zahvaljujem. 

02.02.2017 Vlada F BiH Zdravstvo 

Pitanje Segmedina Srna - 
Bajramović 

u vezi aktivnosti na otklanjanju diskriminacije porodilja u Federaciji BiH, 
posebno po pitanju porodiljskih naknada, što je i bio jedan od zaključaka 
Doma naroda kojim se Vlada obavezala da će urediti ovu oblast. 

09.02.2017 Vlada F BiH Socijlana politka 



Pitanje Segmedina Srna - 
Bajramović 

da se na jednoj od narednih sjednica Doma naroda nađe informacija 
nadležnih institucija o stvarnim pokazateljima trendova odlaska mladih 
ljudi iz Bosne i Hercegovine, kao i prezentacija aktuelnih mjera, njihovih 
rezultata i, eventualno, planiranih mjera kako bi se trend iseljavanja 
zaustavio. 

09.02.2017 Vlada F BiH Mladi 

Pitanje Segmedina Srna - 
Bajramović 

Tražim od Vlade Federacije da mi dostavi informacije koliko je novih vozila 
kupljeno od početka manadata ove Vlade do danas vezano za potrebe 
ministarstava i drugih institucija u FBiH, te koliko je planirao kupiti vozila u 
2017., godini. Molim vas, da informacija strukturno sadrži podatke o 
instituciji koja je nabavila vozilo tip vozila i cijenu istog. 

30.03.2017 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Segmedina Srna - 
Bajramović 

S obzirom da su se u javnosti pojavile informacije kako se razmatra 
povećanje cijene struje za domaćinstva za 20\% kao odgovor na finansijske 
probleme sa kojima se suočava Elektroprivreda BiH u prva tri mjeseca, 
tražim od Vlade i resornog Ministarstva da mi pismeno odgovore da li se 
radi o nečemu što se istinski razmatra kao mjere ili se radi o medijskim 
špekulacijama. 
Od pojave ove informacije u javnosti dobila sam više poruka od strane 
građana koji su zabrinuti i interesuju se za istinitost navedene informacije. 
Ukoliko se radi o špekulaciji zamolila bih Ministarstvo da umjesto odgovora 
meni navedeno demantuje u javnosti. 

27.04.2017 Vlada F BiH Javna preduzeća 

Pitanje Segmedina Srna - 
Bajramović 

tražim da mi se dostavi informacija o svim dodijeljenim grantovima 
pojedincima ili organizacijama sa vrlo jasno navedenom svrhom utroška 
sredstava sa stavke Tekućih transfera u 2016., 2017. godini a koje su 
vršene bez javnog poziva, to konkretno mislim na grantove kojima 
raspolaže predsjednik Federacije BiH i dva potpredsjednika, premijer i 
njegovi zamjenici, te analogno tome nosioci rukovodnih funkcija u oba 
doma Parlamenta Federacije BiH. 

27.04.2017 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Segmedina Srna - 
Bajramović 

Pitanja se odnosi na sljedeće, zbog čega naplate radiotelevizijske pretplate 
od mjeseca septembra prošle godine počela vršiti samo uz račune za 
utrošenu električnu energiju isključivo za potrošače koje snabdijeva JP 
Elektroprivreda BiH, a ne i za potrošače koje snabdijeva Elektroprivreda HZ 
– HB? 
Zašto je Vlada Federacije BiH dozvolila jednu ovakvu očitu diskriminaciju 
građana i pravnih lica unutar Federacije BiH kada je plaćanje 
radiotelevizijske pretplate zakonska obaveza svih pravnih i fizičkih osoba 
koje posjeduju televizijski prijemnik u Federaciji?  
Da li Vlada Federacije i na ovaj način zapravo nastavlja sa svojom politikom 
kojom se Federacija BiH nastoji podijeliti na dva etnička teritorija s obzirom 

10.05.2018 Vlada F BiH Saobraćaj i 
komunikacije 



na već uspostavljenu praksu da se u nizu zakona koji se predlažu uvrštavaju 
ovakvi kriteriji a što smo imali priliku vidjeti primjerice i u Prijedlogu zakona 
o radu? 
Šta i kada Vlada Federacije BiH namjerava uraditi kako bi se pitanje naplate 
radiotelevizijske pretplate u Federaciji riješilo na jedinstven način kako bi 
se zaustavila diskriminacija građana i pravnih lica prema kojoj oni koji 
koriste struju JP Elektroprivreda BiH dobijaju račune koji sadrže i obračun 
RTV pretplate, dok građani i pravna lica koji koriste struju JP 
Elektroprivreda HZ – HB takve račune ne dobijaju? Čini mi se indikretno 
šalje se poruka da zapravo nisu ni dužni izvršiti svoju zakonsku obavezu i to 
samo na temelju toga čiju struju koriste, odnosno na kojem dijelu 
Federacije žive i rade. 

Pitanje Sejo Bukva Prvo pitanje se odnosi na nagrađivanje svih naših sportista koji su ostvarili 
vrhunske sportske rezultate, dakle, koji su sportisti na koje ostvareni 
rezultate u 2015. godini dobili nagrade. Interesuje me da li ima tih sportista 
u 2015. godini koji su prvaci Evrope da su nagrađeni. 

08.10.2015 Ministarstvo 
kulture i sporta 
F BiH 

Sport 

Pitanje Sejo Bukva Drugo pitanje je povezano sa time odnosi se na Fondaciju za sport koja bi 
trebala imati cilj nagrađivanje stipendiranje naših mladih sportista. Dakle, 
koliko je sredstva planirano u Budžetu Federacije ministrstva kulture i 
sporta za fondaciju. Interesuje me, da li postoji ta Fondacija i dalje, da li 
ima Upravni odbor te Fondacije ili ako ima, kad će se formirat taj Uparavni 
odbor, jesul sredstva u 2015. godini potrošena ili ostavila za vrhunske 
mlade sportiste, kolika su ta sredstva planirana za fondaciju u 2016. godini. 
Ovo sve govorim, ova dva pitanja sa ciljem, jer imamo jednu mladu 
generaciju vrhunskih sportista koja bi trebala da se finansiraju i da ih 
probamo zadržati da igraju u svemirskoj košaci. Bojim se ako im ne 
pomognemo u daljem razvoju da ih nećemo moći zadržati. Toliko od mene 
i hvala. 

08.10.2015 Ministarstvo 
kulture i sporta 
F BiH 

Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Slađan Ilić Poštovana predsjedavajuća, delegatkinje i delegati, rukovodstvo 
Federacije, ministri, mediji i gosti, sve vas srdačno pozdravljam. Ja imam 
jedno delegatsko pitanje. Naime, imajući u vidu da je u prethodnom 
periodu na inicijativu delegata i poslanika iz Tuzlanskog kantona nekoliko 
kantona uputilo istu inicijativu tj. inicijativu za izmjenu Zakona o raspodjeli 
javnih prihoda a prije nekoliko dana je i Kantonalna skupština Kantona 
Sarajevo je usvojila Zaključak koji je uputila Vladi Federacije koji se odnosi 
na istu inicijativu za izmjenu navedenog zakona i da je Vlada Federacije na 
jučerašnjoj sjednici prihvatila inicijativu za izmjenu Zakona o izmjenu 
Zakona o raspodjeli javnih prihoda pitam Vladu Federacije ima li namjeru 

08.10.2015 Vlada F BiH Zakonodavstvo 



pripremiti cjelokupne izmjene navedenog zakona u skladu sa upućenim 
inicijativama i kada će taj zakon dostaviti u parlamentarnu proceduru. 

Pitanje Slađan Ilić tražim od Doma naroda da mi dostavi rezultate prilikom glasanja o 
dnevnom redu od početka konstituisanja do danas 

17.12.2015 Dom naroda 
Parlamenta 
Federacije 
Bosne i 
Hercegovine, 

Ostalo 

Pitanje Slađan Ilić tražim od Doma naroda rezultate galsanja o svim tačkama d. reda od 
perioda konstituisanja do danas 

17.12.2015 Dom naroda 
Parlamenta 
Federacije 
Bosne i 
Hercegovine, 

Ostalo 

Pitanje Slađan Ilić Prvo pitanje Ministarstvu prometa i komunikacija Federacije Bosne i 
Hercegovine i Federalnoj direkciji cesta.  
Zašto se ne koristi domaća Tuzlanska so za zimsko održavanje puteva na 
teritoriji Federacije Bosne i Hercegovine i ko je odgovoran što je tender za 
nabavku soli napravljen prema kvalitetu i kapacitetu uvozne soli iz Egipta. 
3/2 AS 
 
Naime, Tuzlanska solana je onemogućena na taj način da ne može 
ravnopravno učestvovati na navedenom tenderu a podsjećanja radi samo 
da znamo da je Tuzlanska so ispunjava standarde i kvalitete da se koristi u 
Švicarskoj u Austriji u Sloveniji u Hrvatskoj i u drugim zemljama Evropske 
Unije ali u Federaciji Bosne i Hercegovine ne ispunjava uslove. Ne može biti 
posipni materijal u zimskom periodu za naše puteve koji su naravno tako 
kvalitetniji nego što je to u ovim zemljama Evropske unije. 
Opravdano se postavlja pitanje da li je to kampanja Vlade Federacije 
„Kupujmo domaće“ i deviza kojom se vodi Vlada Federacije. Posebno je 
zanimljivo što premijer Novalić dolazi iz Tuzlanskog kantona i što vrlo 
dobro zna kakav je kvalitet Tuzlanske soli i kakav je privredni subjekt 
Tuzlanska solana ko i proizvodi tu so.  
Zato ga molim da se uključi u preispitivanje navedenih odluka i tendera. 

11.02.2016 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Slađan Ilić Koliko iznosi isplaćena naknada za zagađenje zraka u 2014. i 2015. godini 
po rješenjima koje je izdao Fond za zaštitu okoliša Federacije Bosne i 
Hercegovine u Termoelektrani Tuzla i Termoelektrani Kakanj? 

11.02.2016 Vlada F BiH Ekologija 

Pitanje Slađan Ilić Koliko ima registrovanih mjernih mjesta u Elektroprivredi BiH fizička i 
pravna lica i koliki je prihod ostvaren po osnovu naplate takse za mjerno 
mjesto u 2015. godini. Hvala lijepo. 

11.02.2016 Vlada F BiH Ostalo 



Pitanje Slađan Ilić Prvo je upućeno Ministarstvu poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva 
Federacije Bosne i Hercegovine da mi se dostavi spisak pravnih i fizičkih lica 
sa područja grada Tuzla sa tačnim iznosima ukupnog poticaja u periodu 
2010-2015. godina znači po godinama. 

21.04.2016 Ministarstvo 
poljoprivrede, 
vodoprivrede i 
šumarstva F BiH 

Poljoprivreda 

Pitanje Slađan Ilić I drugo pitanje Ministarstvu saobraćaja i komunikacija Federacije Bosne i 
Hercegovine. 
Kada će biti završena dionica puta M4 na ulazu u Tuzlu relacija Drežnik – 
Šički Brod. 
Naime, svi okovi za završetak navedene dionice su davno istekli, pa bi 
molio da mi Ministarstvo ili evo i direkcija Federalna direkcija cesta 
odgovori koji su konkretni razlozi nepoštivanja tih rokova i neizvršenja 
radova u predviđenim rokovima. Hvala lijepa. 

21.04.2016 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F 
BiH 

Saobraćaj i 
komunikacije 

Inicijativa Slaviša Šućur zahtjevu koji je danas usvojio Klub delegata srpskog naroda, više od dvije 
trećine delegata je dalo svoj potpis na zahtjev da se održi Vanredna 
sjednica Doma naroda sa temom „reformska agenda“. Mi smo svjedoci već 
dugo priča i radi na dokumentu o kom niko ništa ne zna. To je ključni 
dokument koji treba da opredijeli budućnost reformi, budućnost Federacije 
i cijele BiH i smatramo da nije uredu da se takav dokument, dakle, ne nađe 
na sudu javnosti a u najmanju ruku da se o njemu ne raspravlja u 
Parlamentu o tome šta je to dosad urađeno, da li uopšte postoji, a ono što 
postoji bilo bi dobro raspraviti. Dakle, mi očekujemo da se postupi u skladu 
sa odredbama Poslovnika i da se Vanredna sjednica zakaže u Poslovniku 
predviđenom roku. 

15.07.2015 Vlada F BiH Ostalo 

Inicijativa Slaviša Šućur pa evo reći ću smatram da zaista mi ponovo imamo u Federaciji jednu 
situaciju koja je neprihvatljiva. Svi smo svjesni izuzetno teške situacije koja 
po svim kriterijima osim izgleda po našim je duboka kriza i svi se pravimo 
da se ne dešava ništa. Procese između ostalog i pregovore o reformskoj 
agendi, pregovore s MMF-om rješenje ove krize vodi Vlada za koju niko ne 
zna ko je podržava, vodi Vlada u kojoj niko ne zna ko od ministara radi, 
kakve i čije stavove zastupa. Mi smo takođe u skladu sa Ustavom 
Federacije BiH i Poslovnikom prikupili više od 20 potpisa delegata Doma i 
predaćemo danas na protokol prijedlog za izglasavanje nepovjerenja Vladi 
Federacije BiH. Ovo treba da bude samo prvi korak. Mi smo sebi dozvolili 
da upadamo.....da upadamo u istu situaciju iz godine u godinu i ne 
pokušavajući da riješimo ono što jesu rupe u našem Ustavu, u izbornim 
zakonima. I vjerovatno nas dovodi u poziciju da smo jedina zemlja na 
svijetu koja može da ima, dakle, ne postoji parlamentarna većina, nema 

15.07.2015 Vlada F BiH Ostalo 



vanrednih izbora, nema mogućnosti da se zaista kriza riješi na kvalitetan 
način i da dobijemo vlast koja uživa podršku i građana i Parlamenta.. 

Pitanje Slaviša Šućur Pa moje se pitanje odnosi na posao prenosa ovlaštenja za obavljenje 
poslova vezano za tehnički pregled vozila. Po Zakonu o cestovnom 
prometu Vlada Federacije može prenijeti ovlaštenja na privredna društva u 
pogledu obavljanja tih poslova, nastrano što je problematično po meni 
sama ta odredba da se to daje privatnicima, što se daje kompanijama koje 
same obavljanju poslove tehničkog pregleda gdje se radi o tipičnom 
sukobu interesa. Ljetos je Vlada donijela odluku o prenosu dobrog dijela 
poslova nešto preko 20\% od ukupnog kolača kompaniji, a da pritome nije 
bio raspisan javni poziv. Dakle, jednostavno je sa jedne kompanije to 
prenešeno na drugu kompaniju. Tražim da se dostavi odgovor koje sve 
kompanije obavljaju te poslove za koje kantone i po kojoj proceduri im je 
dodjeljeno dakle, tačno da se objave odluke kojima je dodjeljeno tim 
preduzećima da obavljaju tu vrstu poslova. Hvala. 

17.12.2015 Vlada F BiH Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Slaviša Šućur Evo predsjedavajuća, ja ću iznijeti svoja dva generalna opažanja koja se 
odnose ne samo konkretno na ovu Presudu, nego inače na čitav niz 
presuda koje se donose ovdje.  
Prvi segment je naš neodgovoran odnos prema obavezi konsultovano sa 
lokalnim vlastima na osnovu Zakona o principima lokalne samouprave. 
Mislim da već postoje desetine presuda koje imaju isti osnov. Što nikada ne 
uđu nikad u meritum same činjenice da nije bilo konsultacija, odnosno 
nismo imali uz prijedlog zakona mišljenje Saveza opština i gradova stvaraju 
ogromne probleme i ogromne troškove. Mislim da je to nešto o čemu 
zaista treba povesti računa i kao Dom donijeti zaključak ili čak uvesti u 
Poslovnik kao obavezu da se dostavi mišljenje Saveza opština i gradova uz 
svaki zakonski prijedlog, pa maka to mišljenje bilo da ga ne zanima, 
naravno u određenom roku. 
Drugi segment se odnosi ja mislim u najmanje u dvije od ovih presuda je 
Sud evidentirao da se Parlament Federacije nije nikako oglasio na tužbeni 
zahtjev. Dakle, to sam gledao, nemam pred sobom ne mogu da vam kažem 
na koje se odnosi. Mislim da je to nešto što je također zaista loša praksa. 
Mi očito nemamo odgovarajući mehanizam negovorim samo o ovom 
Domu, nego o cijelom Parlamentu da odgovaramo na ovakvu situaciju. To 
je nešto o čemu zaista moramo povesti računa i mi kao Kolegij i Komisija 
ustava i Zakonodavno-pravna, mi moramo naći odgovarajući mehanizam 
da nam se takve stvari ne dešavaju. 
Toliko i hvala. 

12.01.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 



Pitanje Slaviša Šućur Moje pitanje se odnosi na porezni dug u Federaciji. Mi baratamo sa cifrom 
od preko 2 milijarde poreznog duga. Međutim ono što se nameće kao 
pitanje koliko tog duga je zaista i naplativo realno naplativo. Mi jesmo 
donijeli prije 4 godine Zakon kojim je rečeno da dug taj nemože da zastari, 
ali da li mi računamo i na ona potraživanja koja su nastupila i ranije. I 
realno i od tog duga koji je nastupio u međuvremenu opet kažem postoji 
nešto što je zaista realno naplativo i nešto što nije.  
3/2 AS 
Da bi bilo malo jasnije našta mi to možemo računati tražim da mi se dostavi 
spisak i struktura poreznog duga dakle po firmama i njihovoj vlasničkoj 
strukturi sa iznosima sa razdvojenom osnovicom i kamatom kao i starost 
duga, dakle, do tri godine od tri do pet i preko pet godina.  Hvala. 

02.02.2017 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Slaviša Šućur Moja inicijativa se odnosi na jednu uredbu odnosno na odredbu uredbe 
koja je uvela obavezu vlasnicima malih obrta malih trgovina te dnevno 
polažu pazar. Rekao bi neko banalna stvar ali ovdje se radi o desetinama 
hiljada ljudi koji zaista potpuno nepotrebno svaki dan moraju otići do 
banke položiti pazar ja ne vidim nikakvu svrhu takve odredbe osim da puni 
siromašne đepove banaka koje naplaćuju svaku transakciju. 
Ono što mi je jedan takav... ...jedan takav obrtnik dostavio neki dan bi bio 
ozbiljan na računovodsvenim standardima zasnovana analiza troškova 
kojom ima da položi pazar od 200 KM. Čovjek lijepo obrazložio kad se uzme 
u obzir njegovo vrijeme parking koji je platio ta naknada koju banka 
obračunava amortizacija vozila te za 200 KM pazara on ima 15 KM ravnih 
troškova za obrte koji rade na pet šest sedam posto marže koliko god to 
nama izgledalo sitno to je ozbiljan a nepotreban trošak. Stalno pričamo da 
ćemo olakšati ljudima poslovno okruženje, evo uvodimo stvari koje su 
zaista nepotrebne i besmislene. Hvala 

27.04.2017 Vlada F BiH Privreda/Gospodarstvo 

Inicijativa Slobodan Tomić Danas upućujem inicijativu za usvajanje Zakona o izmjenama i dopunama 
Zakona o doprinosima, koji osigurava da vladajuća većina provede 
obećanje o sto hiljada novih radnih mjesta. 
Ovim Zakonom se ukidaju doprinosi na plaće u proizvodnom sektoru do 
hiljadu KM. zapravo smanjuju na samo jedan posto. 
Ukidanjem doprinosa na plaću bi se osiguralo da proizvodni sektor postane 
konkurentan i kreditno sposoban kako bi isti privukao strane i domaće 
investicije i kreditna sredstva. 
Snažnim pokretanjem proizvodnog sektora i da se proizvodni sektor 
značajno ojačao a povećala bi se i potrošnja što bi rezultiralo značajno 
većim punjenjem Proračuna. 

21.04.2016 Vlada F BiH Zakonodavstvo 



Sadašnji proizvodni sektor je izložen daleko razvijenijoj konkurenciji iz 
Evropske Unije i cijelog svijeta. Visokoj cijeni kapitala u Bosni i Hercegovini 
političkoj nestabilnosti velikim opterećenjima za izdvajanja na svim nivoima 
vlasti itd. 
U ovakvim okolnostima nema mogućnosti i razvoja što se potvrđuje i 
zadnjih 15 godina. Pored otvaranja sto hiljada radnih mjesta ovim 
Zakonom će se u potpunosti eliminirati rad na crno. 
U proizvodnom sektoru jer više neće postojati interes za isti. Ovaj Zakon 
predviđa i opterećenje doprinosima toplog obroka i prijevoza u 
neproizvodnom sektoru iz kojih sredstava bi se osigurali dodatni prihodi za 
fondove, penziono, zdravstveno i nezaposlenost. Tako da ne bi došlo do 
ugrožavanja stabilnosti i fondova. 
Ovim Zakonom ćemo pokrenuti jači resurs sa kojim raspolaže i Federacija 
Bosne i Hercegovine a to su vrijedne nezaposlene osobe.  
Osigurat ćemo im  sa posao i plaća puno veća nego do sada,  jer će doći do 
velike potražnje za radom i konkurentan proizvodni sektor će biti u 
mogućnosti isplaćivati daleko veće plaće. 
Isplaćivanjem većih plaća će se ispraviti nepravda, koja je sad prisutna, jer 
neproizvodni sektor sad ima daleko veće plaće nego proizvodni sektor. 
Uplata doprinosa ili drugih vidova štednje za stare dane će biti sloboda 
svakog zaposlenog da odlući da li će za stare dane uplaćivati u sadašnji 
Penzioni fond neki novi fond osiguravajućim društvima, štediti u banci, 
ulagati u dionice, nekretnine, potomke ili nešto drugo. 
Predviđeno je da se uvođenje doprinsa na topli obrok i prijevoz u 
neproizvodnom sektoru počne i primjenjivati 30 dana po objavi ovog 
Zakona a da ukidanje doprinosa proizvodnom sektoru počne primjenjivati 
od 01.01.2017. godine. 
Na ovaj način će se osigurati postojeći deficit u Fondu penzionom i stvoriće 
se određena akumulacija rezerva sredstava koja će nakon početka  a prije 
neukidanja doprinosa u proizvodnom sektoru služiti za saniranje 
eventualnih poremećaja u prihodima Fonda. Toliko, hvala lijepo. 

Pitanje Slobodan Tomić Grad Široki Brijeg ispunjava sve uvjete da bi se mogao naći na meterološkoj 
karti Federacije.  
Zašto još uvijek nije uvršten na meterološkoj karti? To bi bilo prvo pitanje. 
Drugo mogu vama uputiti predsjedavajuća i da vi meni tamo vidite u 
Ustavu i Poslovniku i federalnom i županijskom kantonalnom pa 
Amandmanu 79. Na Ustav. 

29.10.2015 Predsjedavajuća 
Doma naroda 
Lidija Bradara 

Zakonodavstvo 



Zašto već treći mandat u Skupština Zapadno-hercegovačke županije nema 
potpredsjednika Skupštine. Hvala lijepo. 

Pitanje Slobodan Tomić Zašto periodični i tehnički pregledi u BiH ako nema nitko to u Evropi?  
Ako prijevoznici kupe euro 6 vozila koje posjeduju najnoviju tehniku i 
tehnologiju koji najmanje dvije, tri godine može raditi bez tehničkog 
pregleda kod nas nakon šest mjeseci mora na tehnički pregled. 

19.11.2015 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F 
BiH 

Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Slobodan Tomić Zašto teretna vozila u BiH pored zimske opreme: guma, lanaca, lopate 
moraju kod sebe imati i vreću sa pijeskom?  
Pitao sam autoprijevoznike ima li to još negdje u Evropi nisu mi znali kazati 
da to ima. Danas je digitano doba i vozači svih teretnih vozila moraju kod 
sebe imati vreću sa pijeskom. Ako jedan Cady ima nosivost 500 kg, a morati 
imati vreću pijeska za se, to je 10\% njegove nosivosti, mora je nositi sa 
sobom u kabini. Smatram da to hitno treba ukinuti.  
Hoću pismeni odgovor što prije sa Ministarstva prometa 
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Pitanje Slobodan Tomić Ja sam dobio na svoja zastupnička pitanja od Ministarstva prometa jako 
opširne kvalitetne odgovore pa ću ja samo na jedno postavljeno pitanje 
njima upućeno Ministarstvu prometa.  
Imam primjedbu jasnu, kratku pa im to upućujem ili ne trebaju odgovor da 
samo ja na njihov odgovor dajem. 
Iz vašeg odgovora vidljivo je kako su komercijalna vozila u daleko boljem 
stanju od onih nekomercionalnih. Zato dalje smatram da pod hitno treba 
ukinuti periodični tehnički pregled ako ne za sva vozila onda ona mlađa od 
10 godina i ona koja obavljaju međunarodni prijevoz. Tim više što ni jedne 
prateće stvari nisu s tim u skladu kao što su ceste i njihovo održavanje a 
posebno u zimskim uvjetima. To je  
4/4 AS 
njima primjedba na prvo koje sam postavio pitanje na koje se odgovorilo 
koje glasi. Zašto periodični tehnički pregledi u Bosni i Hercegovini ako 
nema niko u Evropi. Hvala. 
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Pitanje Slobodan Tomić Dozvolite  da vas sve srdačno pozdravim, prem da mi je vidite teško 
govoriti poslije ovakve situacije, ali ipak ću vam zaželiti uspješan rad 
današnje ove sejdnice da makar završimo u miru i redu nekome. Ja ću 
uputiti zastupničko pitanje Ministarstvu poljoprivrede šumarstva i 
vodoprivrede. 66 poljoprivrednika iz zapadne – Herecegovine, Županije 
zapano-herecegovačke dobilo je odbijenicu nisu aplicirali na novčane 
poticaje u poljoprivredi a to se... 
...a to se učini odnosima sjetvu krompira. Od spomenutog ministarstva 
tražim napismeno da mi dostave pojedinačno po kandidatima koji su 
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aplicirali na novčane poticaje po imenu, prezimenu i razlog zašto je odbijen 
sa novčanih poticaja. Hvala lijepo. 

Pitanje Slobodan Tomić Imam izaslaničko pitanje uputiti Ministarstvu prometa, ali neću. Razlog, ja 
ću vas zamoliti da apelujete na sva ministarstva da nam odgovaraju na 
zastupnička pitanja i drugo apelujte kad nam odgovorite na zastupničko 
pitanje da nedovoljno ne razumijemo pitanje. Hvala lijepo. 

23.06.2016 Vlada F BiH Ostalo 

Inicijativa Tomislav Mandić Ja pokrećem jednu inicijativu na Prijedlog izmjena i dopuna Zakona o 
zdravstvenoj zaštiti Federacije BiH. 
Naime, na samom početku da pojasnim glede ove inicijative da se radi u 
biti o tehničkoj grešci kojom su fizioterapeuti nepravedno i greškom 
izostavljeni iz ovog Zakona, tj. ostali su diskriminirani. 
Prema tome, stoga predlažem da se u članku 2.2.1. iz stavka 1. točke 7. 
"Komora diplomiranih inžinjera svih profila" briše točka, doda: ".," i iza nje 
doda: točka 8. koja glasi: "Komora fizioterapeuta" a koja već postoji 
registrirana na Općinskom sudu u Mostaru broj rješenja TT0178/11 od 
28.03.2011. i TT0394/14 od 26.05.2014. godine. 
I koja okuplja sve fizioterapeute srednje, srednje fizioterapeute, više 
diplomirane i magistre fizioterapije. Napominjem, da je odredbom članka 
148. Zakona o zdravstvenoj zaštiti propisano da se mora izdati licenca 
zdravstvenom radniku od strane nadležne komore. Zdravstveni radnik 
obavlja poslove svoje profesije samo u okviru svog stručno naziva 
određenog licencom izdanom od nadležne komore. Dakle, niko drugi ne 
može izdati licencu fizioterapeutu osim Komore fizioteraperuta koja i 
postoji i Federaciji. 
Komora je strukovna organizacija jedne struke u specijalnosti a nikako više 
njih jer se to kosi s pozitivnim zakonskim propisima i definicijom Komore 
kao strukovne organizacije kako i sama joj riječ kaže. Trenutno stanje 
ukazuje da se radi o diskriminaciji svih fizioterapeuta, posebno 
diplomiranih fizioterapeuta, odnosno magistara fizioterapije koji su 
stavljen u nepovoljan položaj u odnosu na ostale. Odredbom članka 34., 
164. Zakona o zdravstvenoj zaštiti Federacije BiH se navode fizioterapeuti, 
posebno diplomirani fizioterapeuti što jasno ukazuje na potrebu da se  
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izvrše dopune članka 2.2.1. Zakona o zdravstvenoj zaštiti na način da se 
dodaju riječi: "Komora fizioterapeuta". 
Još samo na kraju da napomenem da zemlje regije već imaju usklađen 
ovakav zakon o ovoj ovakvoj sličnoj inicijativi, pa stoga molim i resorno 
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Ministarstvo i ministra da da svoje mišljenje na ovu inicijativu da u što 
kraćem roku da bi se ispravila ovakva diskriminacija. 

Pitanje Tomislav Mandić Sve vas srdačno pozdravljam. Dužnost mi je kao izaslanika iz Županije 
Zapadno hercegovačke na inicijativu građevinskih poduzeća i tvrtki takođe 
iz Hercegovine, da alarmiram ovaj Dom i upoznam ga sa mogućim 
nepravilnostima i malverazacijama u upravi Javnog poduzeća Autoceste 
FBiH. Pa prema tome, pitanje ja mogu ovo nije inicijativa, je li tako? 
(uopadica), da, da. Pa prema tome, pitanje upućujem Federalnom 
ministarstvu prometa i komunikacija i upravi Javnog poduzeća Autoceste 
FBiH d.o.o. Vama na znanje, znači promet na dionici Auto ceste Počitelj - 
Biača, odnosno podionici Zvirojevići – Kravice, broj ugovora JPAC 247 –B 
35-11 se odvija još od rujna 2014. godine, i već je skoro polovica 
dvogodišnjeg garantnog roka prošlo. Zašto javno poduzeće Autocesta 
Federacije na dionici Autoceste još uvijek izvođaćima i podizvođaćima nije 
platilo nio polovicu zadržanog iznosa od 2,9 miliona eura. Zašto Javno 
poduzeće Autoceste FBiH na istoj toj dionici nisu završile okončane 
obračune i isplatile izvođače i podizvođače na ovoj podionici, pa prema 
ovome za isplatu ima još oko milion i tristo eura i zašto se osporava isplata 
odluka neovisnog presuditelja. Zašto Javno poduzeće Autocesta Federacije 
nakon predaje i završetka radova ne plaća i drugi zadržani, drugi dio 
zadržanih sredstva od 2,09 miliona eura za izvođače i podizvoče na ovoj 
dionici uz prilaganja garancije za zadržana sredstva kao što to čini na nekim 
drugim dionicama. Normalno čime bi se popravila  likvidnost domaćih 
poduzeća i čime bi ih se zaštitilo od nemogučnosti naplate istih sredstva od 
stranih tvrtki kojima su  
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podizvođači na ovim i ostalim dionicama tek nakon dvije godine. Na dionici 
Autoceste Donja Gračanica- Drivuša podionici Drivuša – Klopče to je 
obilazak  Zenice je potpisan ugovor JP 373A 66-12, dana 25.09.2014. 
godine i ovaj Projekt se sufinansira sa 30 milijuna dolara, od strane 
Kuvajtskog fonda. Zašto su radovi na ovoj podionici realizirani samo nekih 
11\% od planiranih 22\% i koji su razlozi da se na ovoj podionici oteže sa 
provođenjem ugovora i sa prihvaćanjem ušteda od preko 700 tisuća eura. 
Govorimo točnim ovim ciframa jer se do njih došlo detaljnim pregledom na 
obračune isplate svih dosadašnjih transakcija od strane izvođača i 
podizvođača i Javnog poduzeća Autoceste Federacije. Da li je to, jer su u 

15.07.2015 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F 
BiH 

Saobraćaj i 
komunikacije 



prvom slučaju glavnina podizvođača davatelja usluga i dobavljaća mahom 
bile angažirane tvrtke iz Hercegovine, čiji su vlasnici uglavnom Hrvati, ako 
je zbog dugotrajnih neplačanja dolaze na rub obstojnosti, tu su Vranica, 
Inkap, Ferokeš, Katem, Brinat, Kerim, Grude, Putovi, Promar, Paškići i 
druge. Da li je to u kakvoj vezi sa tim što je i glavni izvođać na dionici 
Drivuša-Klopče tvrtke iz Hercegovine. I ministre vama, ovaj možete li 
provjeriti da li se odluke uprave po ovim pitanjima donose u  suglasju svih 
članova uprave ili je ovdje broj ruku i krvnih zrnaca takođe bitan, a znamo 
da uprava javnog poduzeća Autoceste nema svoj Dom naroda. Ima li 
možda zlouporaba po nacionalnoj i regionalnoj osnovi kada su u pitanju 
postupanja ljudi u javnom poduzeću i da li su svi izvođaći i davatelji usluga 
kod ovog javnog poduzeća ravnopravni ili ima onih ravnopravnijih. Na 
temelju ovog svega o ovim problemima upućena su dva zahtjeva za 
upravni nadzor nad radom javnog poduzeća Autoceste FBiH i to upravnoj 
inspekciji Ministarstva pravde FBiH i Ministarstvu prometa i komunikacija 
FBiH. Te vas stoga molim da provjerite da li će ovi upravni nadzori biti 
provedeni te da i ovaj Dom izvjestite o rezultaitma provedbe ovog 
upravnog inspekcijskog nadzora nad radom uprave javnog poduzeća 
Autoceste FBiH odmah po okončanju nadzora. Nažalost saznanja imam da 
je to sve da su ove moje neke sumnje istinite, ali evo ukoliko se pokaže 
upravnim inspekcijskim nadzorom koji je u vašoj ovlasti da postoje ovakve 
nepravilnosti, tražim da se primjereno sankcioniraju i da izvjetite ovaj Dom, 
što ste poduzeli za otklanjanje ovih nepravilnosti. Naša javna poduzeća 
svojim radom trebaju podsticati i podupirati gospodarstvo, a ne 
propustima i nečinjenjem bilo namjernim ili iz neznanja otežavati rad 
poduzećima koja za javne novce vrše usluge izvode radove ili prodaju 
proizvode. Najgore bi bilo ako se pokaže 
 da se to čini zbog nekih uskih iracionalnih interesa, bilo osobnih ili 
političkih ili nedaj bože usko jednacinalnih u više nacionalnoj zajednici što 
može biti pogubno za njen opstanak. Hvala. 

Pitanje Tomislav Mandić Pitanje upućujem Federalnom ministarstvu prometa i komunikacija ali u 
biti ono se odnosi najviše na Upravu Javnog poduzeća Autoceste Federacije 
BiH. 
Sticajem okolnosti pričam ovo zato što sam bio svjedok ovog događanja pa 
zato i ne mogu prešutjeti ovaj. Znači sticajem okolnosti zatekao sam se 
prilikom dobivanja dokumenata za dopunu dokumenata ponude Lot 1.  
Naime radi se o dionici Autoceste Čvor Počitelj Most Počitelj.  
Da vas uvedem u ovu priču prije mog pitanja i neslaganja sa postupcima 
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uprave Javnog poduzeća Autoceste. 
Ponude za dvije dionice Autoceste na jugu Hercegovine Lot 1 Čvor Počitelj 
Most Počitelj, te Lot 2 od Čvora Počitelj do Zirovića kao i dionica Autoceste 
obilaznica Zenice na dionici od Kovče do Donje Gračanice predane su 
krajem 10.  
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mjeseca prošle godine točnije 27. listopada 2015. Ja znam da nismo ni imali 
ovaj riješeno da  
nismo imali plan o realizaciji financiranja ovog projekta ali sada kad ga 
imamo Uprava naime opstruira ovaj projekat po meni. 
Javno poduzeće Autoceste Federacije punih 5 mjeseci vrši neku po meni 
samo njima znanu evaluaciju ponuda ponuđaču na Lotu 1 da bi u krasnim 
poslijepodnevnim satima gdje sam prisustvovao izvan radnog vremena 
znači 23.3.2016. dospio u stvari Uprava je poslala upit za dopunu ponude a 
rok za dopunu ponude je bio u utorak 29.3. 
Kad se uzme u obzir da je u nedjelju 27.3. naš najveći katolički blagdan 
Uskrs te da su već od četvrtka slijede pripreme a od petka, petak, subota, 
nedjelja i ponedjeljak su kod nas neradni dani, lako je zaključiti ponuđaču 
kojeg čine firme iz Hercegovine i Hrvatske ostao samo jedan radni dan za 
dostaviti ponudu što je sramotno u svakom slučaju. 
A zna se kako je nedostavljanje, nedostavljanje traženog pojašnjenja da je  
rezurtiralo bi sigurno diskvalifikacijom. 
Ne mogu se oteti dojmu da ovakav postupak Javnog poduzeća Autoceste 
nije namjeran i smišljen u cilju da se ovaj ponuđač diskvalificira s daljeg 
postupka. Ja ću reći to se radi i o Tvtki Fering koja je vrlo ozbiljna i mogu 
slobodno reći.  
Znači svi mi ovdje vrlo dobro znamo šta je gospodarski dio priče u našoj 
Federaciji. Svi mi imamo svoju neku vjeroispovjest i svi se klanjamo jednom 
Bogu ali meni nakon moje vjere ja se klanjam gospodarstvenicima a 
pogotovo jednoj tvtci koja upošljava nekih 500, 600 uposlebnika.  
I zato smatram da je ovo vrlo, vrlo, neoizbiljno za jednu takvu tvrtku.  
Ja sam i u prošloj godini izrazio negodovanje na rad Uprave Javnog 
poduzeća Autoceste Federacije BiH i tražio reviziju od Ministarstva 
pravosuđa i od Ministarstva prometa i veza. Ali nisam ništa dobio a želio bi 
čisto da se iznese ovaj istina na vidjelo ništa drugo. 
Pa evo zato i ponovo tražim da se ovom Domu podnese detaljno Izvješće o 



radu Janog poduzeća Autoceste Federacije BiH koje očito ne provodi 
politiku jednakopravnosti i nediskriminacije prilikom obavljanja ovlasti koje 
su im povjerene. Zahvaljujem. 

Pitanje Tomislav Mandić Još prošle godine na sjednici ovog Doma uputio sam pitanje Federalnom 
ministarstvu prometa i komunikacija, kao i tadašnjoj Upravi JP Autoceste 
Federacije da navedu razloge zbog kojih se odluke u ovom Javnom 
poduzeću donose izvan svih razumnih rokova, a neke odluke se uopće ne 
donose, te da svojim propustima i nečinjenjem otežavaju rad poduzećima 
koja za javne novce vrše usluge, izvode radove ili prodaje proizvode? Na 
istoj sjednici predočena je i informacija da su Federalno ministarstvo 
prometa i komunikacija, kao i Federalno ministarstvo pravde upućeni 
zahtjevi za vršenje upravnog inspekcijskog nadzora nad radom ovog Javnog 
poduzeća pošto se već i tada sumnjalo u neke malverzacije propuste. No, 
do danas nisam dobio odgovor na ovo pitanje, niti su ovom Domu 
prezentirani rezultati inspekcijskih nadzora ako su ikako izvršeni. I tada sam 
bio uvjerenja da netko namjerno opstruira hercegovačke projekte a sada 
nemam sumnje da je ovo sve što se događa s namjerom i vrlo dobro 
smišljeno.  
S obzirom da Uprava ovog poduzeća i dalje opstruira donošenje odluka 
važnih za poslovanje drugih gospodarskih subjekata, te s obzirom da je 
Odlukom Vlade 29. Travnja ove godine Uprava JP Autoceste Federacije 
dobila i jasne instrukcije u pogledu vođenja i okončanja tenderskih 
procedura za izbor izvođača na gradnji južnog dijela autoceste od Počitelja 
do Zvirovića. Međutim, do danas još ništa nije poduzeto.  
U odgovoru na moje pitanje koje sam postavio na sjednici 08. Travnja 
direktor JP Autoceste je kao glavni razlog neizbora izvođača na jugu naveo 
problem nezavršene eksproprijacije, tj. izvlaštenja, te odgovornost 
preusmjerio na općinske službe u Čapljini. Imao je vjetar u leđa od Vlade, 
ponovno opstrukcija.  
Pazite sada, znači kada se uzme u obzir da izvođač radova na dionici 
autoceste obilaznice Zenica izabran prije više od tri mjeseca, te da na tom 
dijelu također nije izvršena eksproprijacija izvlaštenje, a nije jasno definiran 
ni financijski okvir. Ne mogu se oteti dojmu da se namjerno opstruira 
izgradnja autoceste kroz Hercegovinu.  
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I ponavljam vam, netko očigledno namjerno minira projekte u Hercegovini, 
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a taj netko će vjerujte kad-tad i odgovarati.  
Pa zato ponovno tražim da se nadležna ministarstva uključe u nadzor rada 
Uprave JP Autoceste, a ovo pričam iz razloga što predstoji potvrda novih 
članova Uprave i kako se ne bi ponavljale situacije koje nas prate evo više 
godina.  
I vjetujte neću odustati od istjerivanja istine na vidjelo pa makar taj netko 
bio iz mog koalicijskog tabora jer ovakva vrsta diskriminacije jednom joj se 
mora stati na kraj. 

Pitanje Tomislav Mandić Dobar dan  i sve vas srdačno pozdravljam. Ja imam inicijativu i pitanje šta ja 
znam, dostavit ću vam na znanje, pa vi ćete odlučiti. Već  u više navrata 
sam postavljao pitanja u ovom domu koja se odnose na poslovanje i rad 
Javnog poduzeća Autoceste FBiH. Do sada nisam dobio nikakve konkretne 
odgovore pa ovog puta ponovo upućujem otvorena pitanja Javnom 
poduzeću Autocestama  FBiH, ali ih dostavljam na znanje predsjedniku 
Vlade, dopredsjednici, resornom ministru prometa i komunikacija, kao i 
vama pa vi ocjenite da li treba ovakav nesavjestan i drzak rad Javnog 
poduzeća Autoceste osuditi ili podržati. Da li je istina da je bivši generalni 
direktor Javnog poduzeća Autoceste Jasmin Bućo, postavljanjem visokih 
kvalifikacijskih kriterija za pred kvalifikacijske postupke za nastavak 
izgradnje Autoceste Buna - Počitelj – Donja Gračanica tunel Zenica 
namjerno onemogućio sudjelovanje u ovim postupcima za glavninu 
domaće građevinske operative. Pa su tek nakon upućenih dopisa i 
skretanja pozornosti EBRD-eu, od strane potencijalnih izvođaća izmjenjeni 
kvalifikacijski kriteriji, tako da je tek intervencijom IBRD-a omogućeno 
sudjelovanje i domaćim tvrtkama......tvrtkama da li je istina da na dionici 
autoceste Kopče-Donja Gračanica, nastavak od obilaznice Zenica još uvijek 
nisu osigurana sredstva za financiranje projekta, a bivši direktor Bučo je 
09.05.2016. godine sa izvođačem zaključio ugovor, upravo na zadnji dan 
svoga mandata. Ponuda za ovu dionicu je predana isti dan kad i ponude za 
autocestu kroz Hercegovinu, a ugovor je zaklječen prije 4 mjeseca. Iako je 
od ukupno 107 milijuna eura kolika je vrijednost ugovora osigurano samo 
60 milijuna eura koliko apsurda zaključuje se ugovor za koji nema ukupnog 
financijskog pokrića i tek 23.05.2016. godine Vijeće ministara BiH 
pokrenulo je inicijativu formiranja komisije za pregovore sa EBRD-om za 
kreditiranje nedostajućih 36 milijuna eura, a naspram toga za dionice 
autoceste kroz Hercegovinu za koje su sredstva osigurana još u studenom 
2014. godine još uvijek nije završena procedura izbora izvođača. Koji su 
razlozi za ovakvo postupanje, ignoriranje i diskriminaciju to izgleda zna 
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jedino gospodin Bučo. Javno poduzeće Autoceste Federacije BiH su za 
mandata Jasmina Buče u proceduri izbora izvođača za dionice autoceste 
kroz Hercegovinu već dva puta zahtijevale produžetke opcija ponuda i 
ponudbenih garancija pravdajući to svojom zauzetošću količinom projekata 
koji rade, a što se stvarno krije iza tako dugotrajnog postupka izbora 
izvođača radova na jugu zemlje to sam pitao i u prošla dva zastupnička 
pitanja, izlaganja na koja sam dobio neke paušalne uopćene odgovore ako 
se mogu tako i nazvati. Da li je to možda što se Jasminu Buči nije sviđao 
ponuđač koji je ponudio najpovoljniju cijenu za dionice u Hercegovini ili je 
nešto drugo to opet vjerojatno zna gospodin Bučo. Može li izračunati kolika 
je šteta prouzročena odugovlačenjem u postupku izbora izvođača kao i 
državi tako i lokalnoj zajednici i cijeloj regiji a posebno potencijalnim 
izvođačima jer se sa realizacijom ugovora trebalo krenuti prije više od pola 
godine a novci osigurani u studenom 2014. godine. 

Pitanje Tomislav Mandić Da li je istina da na projektu izgradnje autoceste dionice Drivuša-Klopča-
obilaznica Zenica ni na nakon dvije godine od zaključenja ugovora još uvijek 
nije završena tehnička dokumentacija po kojom bi se izvodili radovi. Ja li 
riječ o grubom kršenju obveza i dužnosti u ovom javnom poduzeću ili je 
riječ o namjernom destrukciji koju čine bivši generalni direktor Javnog 
poduzeća Autoceste FBiH gospodin Jasmin Bučo, to vi odlučite. Da li je 
Jasmin Bučo svjesno propustio odgovoriti sudu i osporiti privremenu mjeru 
Suda u Mostaru predloženu od jednog podizvođača na dionici Zvirovići-
Kravice i tako dozvolio sprečavanje svih isplata i zadržanih sredstava u 
iznosu od oko 5 milijuna i 700 KM svim izvođačima i podizvođačima na toj 
dionici nakon isteka garantnog roka koji je, koji izlazi evo 17.09.2016. 
godine, a ta je dionica puštena 17.09.2014. godine, znači dvije godine. Ima 
li to veze sa nedostatkom financijskih sredstava Javnog poduzeća 
Autoceste FBiH iako je ovaj projekt u Hercegovini završen, a da budžet 
planirani znači ugovoreni iznos nije niti potrošen dok je na nekim drugim 
dionicama u Bosni utrošak financijskih sredstava bitno premašio planirana 
financijska sredstva. 

15.09.2016 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F 
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Saobraćaj i 
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Pitanje Tomislav Mandić Da li je istina da su Javno poduzeće Autoceste na preporuku bivšeg 
generalnog direktora Jasmina Buče pokrenule postupak javne nabavke za 
odvjetničke usluge u vrijednosti preko 600 tisuća KM, a sve u cilju 
pokretanja arbitražnog spora protiv izvođača na projektu izgradnje 
autoceste od Zvirovića do Kravica. Valja naglasiti da na ranije spomenuti 
iznos treba dodati visoke troškove arbitražnih sudova a ishod je također 
nepouzdan. Ima li gospodin Bučo pravo planirati i trošiti ovoliko državnog 
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novca za kako se čini svoje privatne osobne ratove. Znakovito je i to da se 
nekim drugim izvođačem radova na drugim dionicama  
2/2 pa 
 
autoceste ne predlaže pokretanje arbitražnih postupaka iako i na drugim 
dionicama postoje značajno veći financijski sporovi. Sad me zanima jesu li 
istinite špekulacije da je bivša uprava Javnog poduzeća Autoceste u 
mandatu gospodina Buče pokušala dodijeliti ugovore za izgradnju 
autoceste na jugu Hercegovine ponuđačima koji nisu dali najpovoljniju 
ponudu koristeći se raznim makinacijama u procesu evaluacije, a ako se ne 
varam radi se o nekim 10 do 11 milijuna KM, e sad me baš zanima kako i 
tko će to opravdati, a da sam na pravom tragu vidjećete sad od ovog mog 
narednog izlaganja. Koji su razlozi da novoimenovani Nadzorni odbor, ovo 
je jako zanimljivo, ovo stavlja točku na „i“, novoimenovani Nadzorni odbor 
odbija usvojiti razne odluke uprave Javnog poduzeća Autoceste 
pripremljene u mandatu gospodina Buče a posebno odluku o izboru 
ponuđača na dionicama na jugu Hercegovine a to je preduvjet bio za 
nastavak procesa dodjele ugovora i otpočinjanje radova. 
Sad ja vas pitam da li je ovo sve slučajno jer se kod svega prethodno 
navedenog radi ili o autocesti kroz Hercegovinu ili je izvođač hercegovačka 
firma ili je često obadvoje. Ja ću vam reći, gospodo draga, drage moje 
kolege, ovo sve što sam pitao je drska istina i drska pljačka našeg 
federalnog Proračuna i naših poreznih obveznika. Kome i kako mi možemo 
objasniti da poništavamo tendere najjeftinijim domaćim tvrtkama 
izvođačima i dajemo stranim izvođačima koji su skuplji 11 milijuna maraka i 
zapitajmo se još jednom da li sam s razlogom tražio dva puta u ovom Domu 
reviziju nad upravom Javnog poduzeća Autoceste Federacije BiH. 
Zahvaljujem. 

Pitanje Tomislav Mandić Zahvaljujem predsjedateljice. Dame i gospodo sve vas srdačno 
pozdravljam. Prije svega moram izraziti nezadovoljstvo na konstantno 
ignoriranje mojih pitanja a koja su bila upućena prema Upravi Javnog 
poduzeća Autoceste FBiH. Samo je jedno očigledno da tko god sjedne na 
vruću fotelju direktora Javnog poduzeća Autoceste izbjegava odgovore. 
Kako sam i ranije postavljao pitanja vezana za nastavak izgradnje autoceste 
kroz Hercegovinu na koja još i danas nisam dobio odgovore ne mogu se 
oteti dojmu da se s određenom namjerom ignoriraju moja pitanja, pa čak 
kao i da se tendenciozno opstruira i početak gradnje autoceste kroz 
Hercegovinu. Kad malo sagledamo ovu prošlu godinu koja je već evo iza 
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nas možemo zaključiti da se ništa nije pomaklo sa mrtve točke na 
projektima izgradnje autoceste kroz Hercegovinu. 
Moja pitanja sada upućujem predsjedniku Vlade, žao mi je što ga nema, jer 
kako sam i rekao i na početku niko od ovih prethodnih direktora neće ili ne 
smije se obratiti ovom Domu. Dame i gospodo pokušaću vam u kratkim 
crtama kroz moja pitanja kronološki objasniti i razotkriti u biti što to 
Uprava Javnog poduzeća Autoceste Federacije pokušava napraviti ili 
točnije gospodin Bučo sa svojim jatacima proturiti. Kako je moguće da je 
Vlada Odlukom od 15.04.2016. o pristupanju realizaciji  
1/2 pa 
 
Projekta izgradnje dionice autoceste Drivuša-Donja Gračanica, poddionica 
Klopče-Donja Gračanica dala suglasnost za nastavak procedure ugovoranja 
kad se u istoj Odluci jasno navodi da nedostaje iznos od 36 milijuna eura u 
budžetu ovog Projekta, te da će se realizirati kroz kredit EBRD-a. Odluka o 
zaduženju je bila 22.02.2016. godine, čija je efektivnost neizvjesna u 
kratkom roku, a u slučaju da se ne ostvari efektivnost u planiranom roku 
nedostajuća sredstva se imaju namiriti iz vlastitih sredstava Javnog 
poduzeća Autoceste ili njihovim zaduženjem kod komercijalnih banaka.  
Što će se učiniti ako ništa od ovog ne bude moguće, ako se ne osiguraju 
nedostajuća kreditna sredstva, na koji način će se nadomiriti sredstva koja 
nedostaju? Hoće li to biti iz sredstava koja su predviđena za gradnju 
autoceste kroz Hercegovinu gdje projekti još nisu adekvatne zrelosti, pa iz 
tih razloga jer tih aktera je već bilo pokušajem mijenjanja prioriteta 
izgradnje ili ćete promatrati mirno kako projekti u Hercegovini ne 
dozrijevaju dok projekti negdje drugdje cvatu iz prethodnih mešetarenja 
nekima i daju podobre plodove. 
Zanima me je li vama Koridor Vc cilj ili sredstvo, gospodo iz Javnog 
poduzeća Autoceste i kako je moguće da je Vlada 07.03. dala prethodnu 
suglasnost za smjenu v.d.direktora Jasmina Buče i imenovanje Dženana 
Salčina kao novog v.d.direktora a do isteka mandata v.d.Nadzornog odbora 
26.04.2016. godine nije potvrđeno imenovanje novog v.d.direktora. Zašto 
je Vlada čekala s davanjem suglasnosti za imenovanje Nadzornog odbora 
do 08.06. koji je trebao potvrditi novoizabranog v.d.direktora Dženana 
Salčina. Da li je to iz razloga što je v.d.direktor Jasmin Bučo trebao do kraja 
privesti postupak izbora skupljeg ponuđača što sam govorio u prošlom 
pitanju za izgradnju autoceste kroz Hercegovinu po svom izboru ili 
uputama s viših razina, točnije radi se o Počitelju i Lot 2. Počitelj-Zvirovići? 



Je li indikativno i to da je Vlada odmah 08.06. dala suglasnost Skupštini 
Javnog poduzeća Autoceste za imenovanje Nadzornog odbora, a 
Nadzornom odboru suglasnost za imenovanje v.d. Uprave koja je 
potvrđena 24.06. tek nakon što je v.d.direktor Javnog poduzeća Autoceste 
Jasmin Bučo 02.06. nakon drugog pokušaja uspio progurati skuplju ponudu 
za deset milijuna maraka za izbor izvođača radova u Hercegovini? Je li to 
razlog što je trebalo naći krivca i odgovornu osobu koja će potpisati Odluku 
o izboru izvođača koji je deset milijuna skuplji? Izvješće o provjerenom 
postupku izbora skupljeg izvođača 08.07.2016. godine na jednoj od prvih 
sjednice Uprave sa 4 glasa za i jednim suzdržanim novi v.d.direktor 
suzdržan, ali nakon ove odluke on je i kriv i odgovoran. Odmah nakon ove 
odluke se i obrušavaju na gospodina Dženana Salčina. Kakve veze ima 
žurna smjena v.d.direktora Dženana Salčina sa redovnim posjetom 
izaslanstva Evropske investicijske banke 22.11.2016. godine, znači najavljen 
je bio posjet 22.11.2016. godine, a u petak 18.11. Vlada na žurnoj 
telefonskoj sjednici daje suglasnost za smjenu v.d.direktora a Nadzorni 
odbor odmah u ponedjeljak 21.11. brže bolje dok ne bi ovi došli potvrđuje 
razrješenje v.d.direktora Dženana Salčina i imenuje novog v.d.direktora 
Adnana Terzića. Biće slučajnost. Na ponovno obraćanje ovom Domu vama 
štovani izaslanici i cjelokupnoj javnosti najviše me potaknula jedna 
činjenica a to su informacije, sad je zanimljivo šefice vidjećete, a to su 
informacije da se postupak izvođača za gradnju autoceste na jugu 
Hercegovine provjerava na najvišoj razini, pa moje pitanje sada upućujem 
predsjedniku Vlade, dopredsjednici, ministru prometa i komunikacija i 
Upravi Javnog poduzeća Autoceste kao i Nadzornom odboru Javnog 
poduzeća Autoceste Federacije: Je li točno da je Odjel za prijevare i istrage 
Evropske investicijske banke boravio u Javnom poduzeću  
1/3 pa 
 
Autoceste od 05. do 08.12.2016. godine te što je istraživao? Ima li ovaj 
posjet također veze za žurnom smjenom gospodina Dženana Salčina i hoće 
li ovakvo postupanje Vlade... 
 
...Vlade i JP Autoceste ugroziti daljnje aranžmane s Evropskom 
investicijskom bankom jer naše procedure trebaju provjeru Odjela za 
prijevare i istrage EIB-a. Šta je tu sumnjivo i samoj banci vi zaključite jer što 
Uprava JP sa gospodinom Bucom spakira to naše službe ne mogu 
raspakirati, pa su nam zato potrebne strane. Je li ovo sve tako izrežirano da 



se na jugu zemlje u Hercegovini ne bi ništa gradilo? Odgovor je da, jer se na 
sve moguće načine pokušava opstruirati autoput kroz Hercegovinu.  
Ja sam bio dubokog uvjerenja kada sam ulazio u ovaj Dom prije šest godina 
da kada kao izaslanik jednog naroda apelira na nepravilnosti a mogu reći i 
razotkrijem neku korumpiranu skupinu, da onda stupaju na snage 
institucije koje će povjeriti moje sumnje jer ovo nije prvi put da 
upozoravam na ovakve kriminalne radnje, ali očigledno i žalosno da više 
imaju sluha i interesa strane službe kao što je Odjel za prijevaru i istrage 
Evropske investicijske banke, nego naši.  
Ja vam se zahvaljujem na strpljenju i molim prozvanu gospodu, bilo bi 
vrijeme da mi se konačno i odgovori na nešto od ovih mojih pitanja. 
Zahvaljujem. 

Pitanje Tomislav Mandić Ovo sada što ću reći samo potvrđuje ona moja prijašnja izlaganja kako sam 
i konstatirao i upozoravao na pokušaj namještanja natječaja JP Autoceste 
Federacije BiH. Ovih dana u javnosti se ponovno aktueliziralo pitanje 
nastavka izgradnje autoceste kroz Hercegovinu, odnosno pitanje 
poništenje natječaja za Projekte izgradnje autoceste kroz Hercegovinu. 
Kako doznali iz medija v.d. direktor JP Autoceste gospodin Adnan Terzić 
putovao je u Luksemburg u sjedište Evropske  
1/2 sk 
 
investicijske banke da bi riješio pitanje otkočenja kako je rekao procedura 
za nastavak izgradnje dionica autoceste Počitelj-Bijača, poddionica Počitelj-
Zvirovići koji uključuje most Počitelj Lot 1 i dionicu most Počitelj-Zvirovići 
Lot 2. Po povratku iz sjedišta banke direktor JP gospodin Terzić daje izjavu 
za medije u kojima obavještava širu javnost o sljedećem, da je natječaj 
raspisan 2014. godine, kada su osigurana i financijska sredstva za isti oko 
200 milijuna konvertibilnih maraka. Da je natječaj zbog banke i zaustavljen, 
da je banka predložila da se natječaj poništi kako bi se raspisali novi po 
ubrzanoj proceduri, da će banka pružiti svu tehničku pomoć pri 
raspisivanju novih natječaja. To je gospodo čista laž. Nakon niza medijskih 
natpisa da je natječaj poništen zbog namještanja oglasila su se i JP 
Autoceste službenim priopćenjem u kojem se navid da Uprava odbacuje 
špekulacije da je Evropska investicijska banka poništila tzv. namješteni 
natejčaj, te da je bivši v.d. direktor Jasmin Bućo kako se navodi odgovoran 
za sumnjiv izbor izvođača što je u biti i prava istina.  
Na kraju priopćenja navedeno je kako će JP Autoceste nakon što dobiju 
službeni dopis od Evropske investicijeska banke isti objaviti u cilju 
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informiranja javnosti. E, sada pazite. Prije par dana na portalima je 
objavljeno Pismo Evropske investicijske banke koje sam preveo čak kod 
sudskog tumača, ako laže i tumači Evropska banka, onda lažem i ja. Koja 
autentično pokazuje upravo suprotno onome što je izrečeno i prezentirano 
javnosti kao rezultat pregovora sa Evropskom investicijskom bankom. A oni 
kažu, tj. Banka kaže, da posebni Odjel za istrage i prijevare provodi 
neovisnu istragu, a povod za pokretanje istrage je Pismo bivšeg v.d. 
direktora gospodina Đenana Salčina o tome da su odluke o izboru 
ponuđača donesene pod političkim pritiscima. Ovo gospodo ne pišem ja 
već EIB-u već sami direktor JP Autoceste. 
I moje pitanje upućujem sadašnjem direktoru JP Autoceste, predsjedniku 
Vlade, resornom ministru, kao i Nadzornom odboru JP Autoceste, tko je 
odgovoran za donošenje odluka pod političkim pritiscima koje su i povod 
provođenja istraga Agencije za istrage i prijevare Evropske investicijske 
banke ako to nije bivši v.d. direktor Jasmin Bućo kada je već svima nama 
jasno da je bilo značajnih propusta i političkih pritisaka. 
Tražim da se pokrene interna revizija i utvrdi odgovornost za ovakvo 
postupanje. Tražim i da Nadzorni odbor JP Autoceste Federacije BiH 
provede kontrolu zakonitosti rada Uprave JP Autoceste kako prošle, tako i 
sadašnje u pogledu ovih događanja i o tome podnese izvješće ovom Domu. 
Zašto se javnosti prezentiraju pogrešne činjenice koje upućuju na to da je 
Banka inicijator poništenja natječaja kada u Pismu Evropske investicijske 
banke jasno stoji da je opcija otkazivanja nabave natječaja predložena od 
strane JP Autoceste Federacije BiH i da je ta opcija Banki prihvatljiva 
ukoliko JP Autoceste tako odluči. Znači, još jedna plasirana laž.  
Da li se time žele prikriti rezultati istrage Agencije za istrage i prijevare EIB-
a, a pošto mi nikada nisu odgovarali na moja pitanja ja ću vam reći, 
odgovor je da jer ovim potezom JP Autoceste se nada ... nada da će Ejbova 
agencija za istrage i prijevare da prekine sa istragom, koja se vodi nad 
Upravom autocesta. 
Zašto Javno poduzeće autoceste nisu na vrijeme informirale javnost nego 
se ponovo iz medija saznaje za dopis datiran 09.03.2017. godine. I zašto 
Javno poduzeće autoceste spominju samo poništenje natječaja za izbor 
izvođača radova i zašto se ne govori o poništenju kompletnog natječaja 
kako je to banka i navela i tražila u svom dopisu, jer u ovom kompletnom 
projektu imate tri natječaja. To je natječaj za izvođnje, natječaj za nadzor i 
natječaj za podršku jedinici za implementaciju, vjerojatno im je neko 
odgovarao od ovih. I koja je sad garancija da će Javno poduzeće autoceste 



surađivati sa Evropskom Investicijskom bankom kada već na samom 
početku nepoštuju uvjete i smjernice Evropske Investicijske banke za daljnji 
rad normalno. Za mene je to jako ludo i smiono ali evo vidjećemo kako će 
se odigrati.  
Iako je Uprava dobila po meni crveni karton ona i dalje nastavlja prvljavo 
igrati. Molim da mi iz Uprave autocesta odgovore koje su to opće mjere 
koje Uprava namjerava poduzeti da se osigura institucionalni okvir za 
pravedno provođenje ovog, ali i budućih natječaja prema procedurama 
Evropske Investicijske banke kako je to i naložila banka u svom dopisu. 
I na kraju ovog mog izlaganja kao i onih mojih prijašnjih i iz kojih se 
slobodno može zaključiti da je sve ovdje izgovoreno s moje strane istina i 
samo istina. A istina je i to da je pokušana, ali i spriječena višemilijunska 
pljačka Federalnog proračuna i da očigledno nitko neće odgovarati za 
ovakve prekršaje i sramotu. Eto vam hvala najljepša. 

Pitanje Tomislav Mandić dana 02., srpnja 2014., godine objavljen je Zakon o naftnim derivatima u 
FBiH koji je...koji je stupio na snagu 10. srpnja 2014. godine. Gore 
navedenim zakonom uspostavljen  je Institut takse za uspostavu rezervnih 
naftnih derivata. Taksa je namjenski javni prihod koji se propisuje ovim 
javnim zakonom i namijenjena je za financiranje uspostavljanja rezervi 
naftnih derivata u FBiH i prihod je operatora naftnih terminala FBiH. Taksu 
plaćaju svi građani Federacije i to u visini od 0,01 fening po litru naftnih 
derivata uključujući i LPG. Kako je očito da se taksa prikuplja već skoro 4 
godine i da je građani uredno plaćaju molim da mi se odgovori na sljedeća 
pitanja: Koliko je takse prikupljeno na današnji dan? Da li je ovaj prihod 
utrošen i u koje svrhe i u kojem obimu je ispunjena svrha prikupljanja takse 
u smislu uspostavljanja rezervi naftnih derivata? 

10.05.2018 Ministarstvo 
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Pitanje Tomislav Mandić Obraćam se po ko zna koji put vezano neizgradnje autoceste kroz 
Hercegovinu. Napominjem da na ranija pitanja nikad nisam dobio 
odgovore pa molim da mi danas odgovore na moja današnja i ova prijašnja 
pitanja. Vi ocijenite koliko je sramotno u tri godine kad postavljate a nikad 
vam niko nije odgovorio. Naime, sada kada je po drugi put poništen 
natječaj za dionicu autoceste Počitelj-Zvirovići i to specijalnim nalogom iz 
banke, Evropske investicijske banke postavljam pitanje Javnom poduzeću 
Autoceste i resornom ministarstvu: Kakav je status natječaja za izgradnju 
dionice Počitelj-Zvirovići i po  kojoj proceduri će se provoditi ponovljeni 
natječaj jer oba puta je natječaj iz nama svima nepoznatih razloga 
poništen? 

10.05.2018  Saobraćaj i 
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Pitanje Tomislav Mandić Kako je ovaj natječaj već dva puta namjerno ili nenamjerno poništen zbog 
pogreške u vođenju procedura nabave prvi puta od strane gospodina Buče 
drugi puta od strane Terzića a podsjećam da niko do sada nije odgovarao je 
li vrijeme da se razmisli o vođenju ovakvih nabava po procedurama 
predviđenim Zakonom o javnim nabavama, a osobito procedura koje se 
odnose na institut pravne zaštite. Primjena instituta pravne zaštite koji je 
predviđen Zakonom o javnim nabavama a koja u ovim postupcima sada 
apsolutno izostaje dovelo bi sigurno do veće efikasnosti i konkurentnosti u 
procesima. Koliko mi je poznato inicijativa za takvo nešto ide i pod 
delegaciju EU a i Agencija za javne nabave BiH se značajno zalaže da se 
krene sa takvom inicijativom. Sama Evropska investicijska banka je 
sugerirala već da je najbolja solucija da se izvrše izmjene pojedinačnih 
kreditnih sporazuma kako bi se omogućila primjena odredbi Zakona o 
javnim nabavama što je znatno jednostavniji i brži postupak od izmjena 
Okvirnog sporazuma iz 2007. godine. Moje pitanje je hoće li Vlada podržati 
ovu inicijativu da se pritupi izmjenama pojedinačnih sporazuma o 
kreditiranju sa Evropskom investicijskom bankom na način da se u njih 
unese odredba koja omogućava primjenu Zakona o javnim nabavama 
osobito u pogledu pravne zaštite i korištenja pravih lijekova predeviđenih 
zakonom u procedurama javne nabave koji se financiraju iz kredita 
Evropske investicijske banke pa stoga i pozivam Vladu Federacije da podrže 
ovu hvale vrijednu inicijativu koja je po mišljenju predstavnika i delegacije 
EU i predstavnika Evropske investicijske banke predstavlja dobar put da se 
ove nabave u budućnosti provode konačno na transparentan i zakonit 
način. 

10.05.2018 Vladi Federacije, 
direktoru 
Javnom 
poduzeća 
Autoceste d.o.o. 
i nadležnim 
ministarstvima 

Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Tomislav 
Martinović 

Ja bi postavio jedno izaslaničko pitanje, a vezano je za primjenu Zakona o 
obnovljivim  izvorima energije kojeg je Parlament FBiH donio 2013., 
godine. I moje pitanje glasi: Do kada će operater za obnovljive izvore 
energije diskriminirati proizvođaće električne energije iz mikro postrojenja, 
zašto ih ne uvodi u sustav obveznog otkupa električne energije po 
garantiranim cijenama sukladno članku 27., Zakona o obnovljivim izvorima 
energije. Naime, kratko obrazloženje, Zakonom o obnovljivim izvorima 
energije  izvršena je kategorizacija proizvođaća iz obnovljivih izvora pa 
između ostalog imamo i mikro postrojenja koja proizvode električnu 
energiju 2 kw do 23 kw. Člankom 27., ovog Zakona detaljno su regulirana 
mikro  
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postrojenja i članku u stavku 4., ovog Zakona kaže se da je obveza 
operatera obvezan otkup električne energije po garantiranim cijenama. Sa 
terena imamo jako puno prigovora mnoštvo malih investitora pogotovo u 
postrojenja iz za proizvodnju električne energije iz sunca takozvani solari 
uložilo svoja vlastita sredstva da su dobili sve potrebne dozvole ali da sa 
ovim operaterom nikako ne mogu zaključiti ugovore o otkupu energije, 
znači, evo tražim da mi se vrlo detaljno da odgovor na upit jer mislim da se 
na ovakav način pravi velika gospodarska šteta onima koji su i kakva 
finansijska sredstava uložili u ovu vrstu gospodarstva. Hvala lijepo. 

Inicijativa Vesna Saradžić Zahvaljujem predsjedavajuća i pozdravljam sve prisutne. Ja imam jednu 
inicijativu koju upućujem prema Kolegiju Doma naroda Parlamenta 
Federacije BiH da se na dnevni red jedne od narednih sjednica uvrsti 
Zakon, uvrsti Prijedlog zakona o liječenju neplodnosti biomedicinski 
potpomognutom oplodnjom. Vrijeme prolazi i biološki sat otkucava svima 
onima koji žele da imaju djecu, koji žele da se ostvare kao roditelji naravno 
u svojoj zemlji i u okviru svog zdravstvenog osiguranja. Zato apelujem na 
rukovodstvo Doma da na ovaj način iskažu solidarnost prema svim 
osobama koje imaju problema sa reproduktivnim zdravljem a u ovom 
zakonu vide moguće rješenje. Hvala. 

08.10.2015 Kolegij Doma 
naroda PFBIH 

Zdravstvo 

Inicijativa Vesna Saradžić Naime, u prošlom mandatnom periodu, tačnije u aprilu 2014. godine 
kolega Žuljević i ja uputili smo u parlamentarnu proceduru Zakon o izmjeni 
Zakona o bibliotečkoj djelatnosti. Izmjena je bila mala ali je suštinska i ona 
se odnosila na član 18. pomenutog Zakona i stvarala je bitnu pretpostavku 
diplomiranih bibliotekarima da ostvare prednost prilikom konkurisanja na 
radna mjesta za koja su se školovali jer dugi niz godina u našem društvu je 
prisutna negativna praksa da se na radna mjesta predviđena za bibliotečke 
radnike, tačnije diplomirane bibliotekare upošljavaju osobe svih mogućih 
zanja društvenog smjera samo ne i diplomirani bibliotekari. Međutim, na 
Zakonodavno-pravnoj komisiji se čula različita mišljenja vezano za ustavni 
osnov kada je u pitanju ovaj Zakon jer aktuelni Zakon je Zakon Republike 
BiH, izvori Službeni list RBiH, tako da se i izmjene trebaju pokrenuti na tom 
nivou.  
Shodno tome pokrenuli smo izmjene na kantonalnom nivou na Zakon o 
bibliotečkoj djelatnosti Hercegovačko-neretvanskog kantona. Izmjena je 
usvojena ali su izuzete školske biblioteke što i nije bilo iznenađenje s 
obzirom na uobičajenu  
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praksu da školske biblioteke uređuju i vode kadrovi koji nisu školovani za te 
poslove jer obično se to popunjava kada ponestane norme. U 
međuvremenu Federalno ministarstvo kulture i sporta je formiralo radno 
tijelo za izradu cjelovitog teksta Nacrta zakona o bibliotečkoj djelatnosti u 
Federaciji.  
Ja ovim putem upućujem Inicijativu prema Federalnom ministarstvu 
kulture i sporta da krene sa navedenim aktivnosti i što skorije uputi u 
parlamentarnu proceduru navedeni zakon uz napomenu da je zadnja 
izmjena bila '95. godine i da ova djelatnost uveliko gubi korak sa 
vremenom u kome živimo.  
Ujedno bih zamolila i povratnu informaciju vezano za ovu Inicijativu. 
Hvala. 

Inicijativa Vesna Saradžić Naime u članu 15. u stavu 6. navedenog Zakona piše da pravo na 
zapošljavanje pod posebnim uslovima imaju lica sa invaliditetom sa 
najmanje 60\% invaliditeta, lica sa najmanje 70\% tjelesnog oštećenja 
ukoliko to oštećenje ima za posljedicu smanjenje radne sposobnosti iz 
člana 3. ovog Zakona i lica sa lakom i umjerenom mentalnom retardacijom. 
Trenutno važeću odredbu zakona je potrebno izmijeniti pošto osobe sa 
50\% invaliditeta odnosno 60\% tjelesnog oštećenja imaju priblično iste 
psihofizičke sposobnosti odnosno ograničenja a potpuno su isključeni iz 
predmetnog zakona odnsono nemogu ostvarivati temeljna prava 
predviđena zakonom. 
Takođe u članu 18. subjekti koji ne ispune obavezu prilikom zapošljavanja 
lica sa invaliditetom po opštim uslovima dužni su mjesečno pri isplati plata 
obračunati i uplatiti u Fond za podsticanje rehabilitacije i zapošljavanje lica 
sa invaliditetom novčani iznos u visini 25\% od prosječne plate u Federaciji 
za svako lice sa invaliditetom koje su bili dužni zaposliti. 
Međutim, trenutna odredba Zakona po kojoj nije definisano trebaju li 
subjekti plaćati 25\% od neto ili bruto prosječne plate u Federaciji je 
nedorečena te ostavlja prostor različitim tumačenjima pa je potrebno 
izvršiti dopune Zakona kako bi otklonjena odredba bila jasnija i primjenljiva 
tačnije 25\% od neto plate. 
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I članom 12. Zakona određeno je da o priznavanju prava na profesionalnu 
rehabilitaciju odlučuje u prvom stepenu Kantonalna služba za upošljavanje 

17.03.2016 Ministarstvo 
rada i socijalne 
politike F BiH 

Boračko-invalidska 
politika 



mjerodavna prema prebavilištu osobe sa invaliditetom. 
Međutim, Zakonom nije predviđen rok u kojem službe moraju odgovoriti 
pa osobe sa invaliditetom zbog neblagovremenog postupanja Kantonalne 
službe za zapošljavanje ostaju defakto uskraćene za pravo zagarantovano 
zakonom. 
Iz navedenog razloga potrebno je precizirati rok u kojem su mjerodavne 
kantonalne službe za zapošljavanje dužne riješiti po zahtjevu za priznavanje 
prava na profesionalnu rehabilitaciju i shodno tome dodati novi stav i 
naznačiti rok od 15 dana od dana podnošenja zahtjeva 

Inicijativa Vesna Saradžić Prvo, tražim da se izvrši provjera svih semafora na magistralnim putovima 
jer je evidentno da imamo slučajeve kao što je Konjic gdje semafori vrlo 
često nisu u funkciji, pa je za pješake lutrija prijeći cestu zbog intenziteta 
saobraćaja. 

23.06.2016 Vlada F BiH Saobraćaj i 
komunikacije 

Inicijativa Vesna Saradžić tačnije da se obnove ćirilićni nazivi. Istina je da smo se mi svi navikli na 
vandalizam ove vrste međutim, trebamo se zapitati kakvu poruku šaljemo 
svima koji tu žive, kao i kakvu će sliku ponijeti o nama svi koji posjećuju 
našu zemlju? 

23.06.2016 Vlada F BiH Saobraćaj i 
komunikacije 

Inicijativa Vesna Saradžić Na ime prije izvjesnog vremena u organizaciji udruženja oboljelih od 
karcionoma dojke i nevladinih organizacija a u saradnji sa Domom zdravlja 
na području Glavatičeva Opština Konjic organizovan je mamografski 
pregled dojke za žene. Samo zahvaljujući entuzijazmu pojedinaca besplatni 
skrining pregled je uspješn oobavljen. Akcija zaista zavrijeđuje svaku 
pohvalu i ja se ovom prilikom zahvaljujem svima koji su doprinijeli 
realizaciji ove zahtjevne i humane zadaće. 
Znači juče je to bilo u Glavatičevu a kada i gdje ponovo veliko je pitanje jer 
zavisi od mnogo čega.  
Naime Federacija Bosne i Hercegovine nema mobilni mamograf. Za ovu 
priliku aparat je unajmljen iz Republike Srpske iz Trebinja. Mamografski 
pregled za žene u ruralnim područjima je potreban iz više razloga. Sve 
zdravstvene ustanove nemaju mamograf nekim ženama je dugo putovati 
do najbližeg mjesta gdje mogu obaviti pregled zatim dugo se čeka na 
pregled pregled u privatnoj zdravstvenoj ustanovi se plaća itd. itd.  
Karcinom dojke je u stalnom porastu. Na ovaj problem ne treba posebno 
ukazivati jer nažalost svkaodnevno svjedočimo velikom broju oboljelih i 
umrlih od ove podmukle bolesti. 
Zato upućujem inicijativu prema Vladi Federacije Bosne i Hercegovine i 
Resornom ministarstvu za nabavku pokretnog mamografa u svrhu ranog  
 

10.05.2018 Vlada F BiH Zdravstvo 
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otkrivanja bolesti kod žena u ruralnim područjima čime bi se značajno 
poboljšali izgledi za izliječenje od ove bolseti i smanjili troškovi liječenja a 
što je na kraju krajeva i cilj strategije za prevenciju tretman i kontrolu 
malignih neoplazmi u Federaciji Bosne i Hercegovine 2012.-2020. koju je 
ovaj Parlament i usvojio. 

Pitanje Vesna Saradžić Svoje prvo poslaničko pitanje upućujem rukovodstvu Doma. 15.01. je bila 
Konstituirajuća sjednica ovog Doma, znači prošlo je pola godine i evo kao 
što vidimo na današnjem dnevnom redu, današnji dnevni red je vrlo 
obiman i svih ovih 29 predviđenih tačaka nisu prošla radna tijela. Ja zaista 
molim da mi se odgovori zašto smo dovedeni u ovakvu situaciju i kada će 
biti formirana radna tijela? To je moje prvo pitanje. 

15.07.2015 Dom naroda 
Parlamenta 
Federacije 
Bosne i 
Hercegovine, 

Ostalo 

Pitanje Vesna Saradžić da li u ovom mandatnom periodu da li je ministarstvo predvidjelo 
savjetnika tačnije koordinatora za povratnike srpske nacionalnosti na 
području Federacije? 

15.07.2015 Ministarstvo 
raseljenih osoba 
i izbjeglica F BiH 

Povratak i Raseljena 
lica 

Pitanje Vesna Saradžić poslaničko pitanje odnosi se na Zakon o stvarnim pravima. Ja postavljam 
pitanje zakonodavcu odnosno Federalnom ministarstvu pravde: Da li ste 
svjesni situacije koja proizilazi iz primjene člana 83. Zakona o stvarnim 
pravima i da li imate namjeru pojednostaviti proceduru prilikom 
dokazivanja vlasništva jer stupanjem na snagu ovog zakona građani su 
prisiljeni da svoju imovinu dokazuju odnosno moraju dokazivati kroz vrlo 
komplikovanu proceduru i uz određene materijalne troškove. Hvala. 

15.07.2015  Zakonodavstvo 

Pitanje Vesna Saradžić Drugo pitanje, s obzirom na nezavidnu situaciju u kojoj se trenutno nalazi 
oblast šumarstva, odnosno ne postojanje Zakona o šumama na nivou 
Hercegovačko-neretvanskog kantona i na nivou Federacije BiH, još u maju 
ove godine postavila sam poslaničko pitanje Ministarstvu poljoprivrede, 
šumarstva i vodoprivrede Hercegovačko-neretvanskog kantona vezano za 
donošenje neophodnog zakona apostrofirajući pri tom neleganu sjeću 
šuma. I zaista dobila sam iscrpan odgovor, međutim, bespravna sjeća nije 
jedini problem, šumski požari su tokom 2012. godine nanijeli katastrofalne 
štete na šumi i na šumskom zemljištu. Požarom je uništeno 25 hiljada 646 
hektara šume i šumskog zemljišta. Sanacije i pošumljavanje bi morao biti 
jedan od prioriteta, međutim mora postojati zakonski osnov. Zatim, biljne 
bolesti predstavljaju veliku opasnost za ekološku stabilnost naših šuma, a 
za provođenje preventivnih i sanitarnih mjera zaštite šuma od biljnih 
bolesti također mora postojati zakonski osnov.  
Imajući u vidu sve ovo navedeno, odnosno funkciju šuma i značaj šuma 
kako danas tako i za generacije koje dolaze iza nas, postavljam pitanje 

29.10.2015 Vlada F BiH Zakonodavstvo 



resornom Ministarstvu i Vladi Federacije BiH. Ima li nade za naše šume i 
ima li nade da će ova zakonska rješenja ugledati i svjetlo dana? 

Pitanje Vesna Saradžić Moje prvo pitanje vezano je za trend odlaska iz naše zemlje koji je 
dramatičan. Odlaze nam mlade osobe u potrazi za boljim životom, odlaze i 
kompletne porodice. 
Pitanje za Vladu Federacije: Da li ste svjesni trenutne situacije i shodno 
tome da li je u planu strategija ili radite na strategiji kako bi se ublažio ovaj 
rastući trend ili je kako mnogi mladi kažu jedini izlaz granični prijelaz? 

29.10.2015 Vlada F BiH Mladi 

Pitanje Vesna Saradžić Poslaničko pitanje je vezano za Prostorni plan Federacije BiH koji je usvojen 
na Predstavničkom domu u 7. mjesecu prošle godine, mene interesuje 
hoće li i kada biti na dnevnom redu Doma? 

19.11.2015 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Vesna Saradžić Ja bih u skladu sa ovom novonastalom situacijom poslije presude Ustavnog 
suda uputila inicijativu prema CIK i OHR-u da se u skladu sa svojim 
nadležnostima uključe u rješavanje ovog problema. Hvala. 

17.12.2015 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Vesna Saradžić stavljanje na dnevni red Zakona o liječenju neplodnosti bio medicinski 
potpomognutom oplodnjom i zaista me interesuje sudbina kako tog 
Zakona tako i odgovora kojeg još nema 

03.03.2016 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Vesna Saradžić Pitanje upučujem rukovodstvu doma, a odnosi se na Akcioni plan koji smo 
dobili od stručne službe Parlamenta u okviru Tvining projekta. Akcioni plan 
za Parlament Federacije BiH za unapređenje njegove uloge u kontekstu 
Evropskih integracija, gdje su jasno naznačene preporuke način djelovanja 
nadležno tijelo, rok za implementaciju itd. I čitajući ovaj dokument navode 
se programski zadaci parlamentarnih tijela u procesu  
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približavanja zakonodavstva zatim usklađivanje domaćeg zakonodavstva sa 
pravnom stečevinom Evropske unije nadzorne aktivnosti kako je tamo 
navedeno vi za vi Vlade, mehanizam saradnje unutar Parlamenta i sa 
parlamentima i strateške smjernice u procesu pristupanja Evropskoj uniji. 
Nekako proslije isčitavanja ovog dokumenta samo po sebi se nameće jedno 
pitanje, šta je sa Komisijom sa Evropske integracije doma naroda, zbog 
čega je formirana Komisija, da li Komisija uopće radi, ako radi zašto 
nemamo za ovih sedam mjeseci od kada je formiran Izvještaj o radu i ako 
ne radi zašto ne radi uz napomenu da su nadležnsoti Komisije jasno 
precizirane Odlukom o formiranju koju je ovaj Dom usvojio na 5. vanredno 
jsjednici 

21.04.2016 Dom naroda 
Parlamenta 
Federacije 
Bosne i 
Hercegovine, 

Evropske integracije 



Pitanje Vesna Saradžić imam jednu Inicijativu, a ona je proistekla iz nekih novih saznanja vezano 
sa za stanje u kojima s nalaze naše šume. U FBiH 58\% površine zauzimaju 
šume i šumska zemljišta. Nisam mogla provjeriti odnosno saznati od kada 
datira ovaj podatak u svakom slučaju zadnja inventura šuma je urađena 
nekad davno prije rata. Ovo što se danas dešava sa šumama je vrlo 
zabrinjavajuće, pa čak i alarmantno, a svi zatvaram oči pred ovim stvarnim 
stanjem. Mi znamo da nemamo Zakona na Federalnom nivou, nema ga ni u 
kantonu iz kojeg ja dolazim u Hercegovačko-neretvanskom, međutim, 
smatram da je veliki problem i to što nemamo razvijenu svijest o značaju i 
ulozi šuma. Sve je to na jako niskom nivou i od šuma se puno više uzima 
nego što joj se vraća, i pitanje samo koliko je još ovakvo stanje održivo uz 
projne požare i svakodnevnu sjeću. S obzirom da je nekad BiH sadila 30 
miliona sadnica godišnje i da je u starom Zakonu bilo predviđeno da se za 
svaki posjećeni kubik šume zasadi novih 14 kvadrata ja upućujem Inicijativu 
prema Ministarstvu poljoprivrede vodoprivrede i šumarstva, da donese 
Akcioni plan za sanaciju i ozdravljenje šuma, što podrazumjeva inventuru 
postojećeg stanja i pošumljavanje šuma uz svakodnevno podizanje svijesti i 
angažman svih nas. Zahvaljujem. 

21.04.2016 Ministarstvo 
poljoprivrede, 
vodoprivrede i 
šumarstva F BiH 

Zakonodavstvo 

Pitanje Vesna Saradžić Poslaničko pitanje se odnosi na firmu Solar invest iz Konjica. Naime, 
05.07.2013. godine firma Solar invest d.o.o. Konjic po osnovu javnog 
konkursa firmi je dodijeljeno na korištenje građevinsko zemljište u 
dražavnom vlasništvu u Opštini Stolac. I tog dana je firma Solar invest 
krenula u pravcu realizacije proizvodnje solarne energije snage 150 kW u 
gospodarskoj zoni Hodovo, a vrijednost investicije 700 hiljada KM. Znači, 
dobili su sve potrebne dozvole od Opštine Stolac, od Federalnog 
ministarstva energetike, rudarstva i industrije, operatora za obnovljive 
izvore energije. Potpisan je preduugovor sa operatorom i 2018. Godine 
stupa na snagu povlaštena cijena. Od tada su prošle tri godine i dva 
mjeseca za sve ovo proteklo vrijeme obaveze prema državi su uredno 
izmirene a firma nije u funkciji jer nema priključka. Priključak košta 35 
hiljada maraka i uopšte nije sporan. U istoj situaciji je još 12 firmi. Znači, 
samo je jedna djelatnost proizvodnja solarne energije i nije isključeno da 
Poreska uprava postavi pitanje da li je ovo nekakva fiktivna firma  
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jer tri godine izmirivati troškove prema državi a ne biti u funkciji ne 
upućuje ni na šta drugo. Uzgred, investitori su stranci, firma iz Švajcarske. 
Toliko svi pričamo o Reformskoj agendi o povoljnijem poslovnom 

23.06.2016 Vlada F BiH Investicije 



okruženju o privlačenju stranih investicija itd., i dešava nam se ovo što je 
zaista za rubriku „Vjerovali ili ne“, jer u javnom konkursu je bilo decidno 
navedeno da su obezbjeđeni svi infrastrukturni priključci a da će Opština 
Stolac obezbjediti asfaltni put i rasvjetu. Zato se s pravom nameće pitanje 
koje upućujem resornom Ministarstvu, operatoru i Opštini Stolac i naravno 
tražim iscrpan odgovor.  
Ko je odgovoran za nanesenu nenadoknadivu štetu investitoru? I kada će 
konačno firma Solar invest kao i ostalih 12 dobiti priključak da bi mogli..da 
bi mogli krenuti sa proizvodnjom solarene energije. Zahvaljujem.. 

Pitanje Vesna Saradžić Ja sam 23.06.na 14. sjednici Doma uputila inicijativu Direkciji za ceste FBiH 
gdje sam od nadležnih tražila da se obnove nazivi na tablama koje 
obilježavaju naseljena mjesta tačnija da se obnove ćirilični nazivi i to iz više 
razloga koje neću sada ponavljati opet. Nedugo poslije toga u medijima je 
osvanula informacija da su postavljene nove table ali ovaj put nazivi mjesta 
su napisani samo latiničnim pismom. Jedan od naslova u medijima je bio 
„vandali natjerali državu da krši zakon“. Pravilnik o saobraćajnim 
znakovima i signalizaciji na cestama u BiH u sklopu Zakona o osnovama 
sigurnosti saobraćaja na cestama u BiH u članu 3. navodi tačno način na 
koji se ispisuju nazivi u FBiH i RS-u, a zakoni se donose da bi se provodili ili 
bar bi tako trebalo da bude. Ja postavljam pitanje nadležnoj instituciji ali i 
svima nama koji sjedimo ovdje u ovom zakonodavnom tijelu znači li to ako 
nekom padne sutra možda napamet da prefarba, išara tablu na ovom 
zakonodavnom tijelu na federalnom Parlamentu da li će se isto tako 
postupiti odnosno da li će izostati adekvatan odgovor države. Naravno u 
cijeloj ovoj priči ćirilično pismo i nije tako bitno bar ne sa aspekta 
komunikacije ali je zato stvari važno nazvati pravim imenom i ne 
predstavljati se međunarodnim faktorima onim što u suštini nismo. 
Zahvaljujem. 

15.09.2016 Direkcija cesta 
FBIH 

Ostalo 

Pitanje Vesna Saradžić S obzirom da su mnoge zemlje odavno organizovale sakupljanje otkup i 
recikliranje plastike i da uveliko zarađuju na ovoj sekundarnoj sirovini 
mene interesuje da li se kod nas poduzimaju aktivnosti po ovom pitanju. 
Ekološki aspekt ne treba ni naglašavati. Bačena plastika u prirodi se 
razrađuje od sto do hiljadu godina. I sam taj podatak je dovoljan motiv da 
ozbiljno pristupimo riješavanju ovog problema i naravno otpad pretvorimo 
u dobit. Zahvaljujem. 

02.02.2017 Vlada F BiH Ekologija 

Pitanje Vesna Saradžić o broju učenika upisanih u osnovne škole na području Federacije BiH u 
zadnjih pet godina, pojedinačno po godinama i, ako je došlo do smanjenja 

09.02.2017 Ministarstvo 
obrazovanja i 
nauke F BiH 

Mladi 



broja djece, upitala je koliko je odjeljenja manje, odnosno koliko je škola 
prestalo sa radom. 

Pitanje Vesna Saradžić poduzimanje preventivnih mjera zaštite od požara, jer je prethodnih dana 
registrovano višestruko povećanje broja požara na otvorenom prostoru. U 
ovom periodu priprema zemljišta, pripreme zemljišta, često se spaljuju 
suha trava i nisko rastinje pored puteva u blizini šume. Šumski požari bilo 
da su izazvani ljudskom nepažnjom ili na drugi način mogu ugroziti 
ogromne prostore što ovih dana i svjedočimo na području opštine Konjic, a 
posebno na Boračkom jezeru gdje imamo ekološku katastrofu. Požar još 
traje i zbog nepristupačnosti terena veliko je pitanje kada će ovaj požar biti 
ugašen. Očito je da trenutne mjere nisu dovoljne i da nešto hitno treba 
poduzimati. Zato ovim putem apelujem da urgentno djelujete i pooštrite 
mjere i sankcije, jer ako se nastavi sa ovakvom praksom i ne uspostavi 
adekvatna kontrola na terenu onda nam zaista nema pomoći, a pogotovo 
nam neće trebati Zakon o šumama. Hvala. 

30.03.2017 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Vesna Saradžić Svima nam je poznato da dugo godina nemamo uspostavljen putnički i 
željeznički saobraćaj sa Republikom Hrvatskom. 
Pitanje za Vladu Federacije Bosne i Hercegovine i Vijeće ministara Bosne i 
Hercegovine. Zašto je to tako i da li će neko snositi odgovornost za ovakav 
nemar. Koji se koraci planiraju poduzeti kako bi Bosanskohercegovački 
građani mogli kao sav normalan svijet putovati željeznicom u Republiku 
Hrvatsku. 
I na kraju krajeva gdje su željeznice kada je riječ o reformskoj agenci i 
Evropskoj Uniji. 

10.05.2018 Vlada F BiH Saobraćaj i 
komunikacije 

Inicijativa Zdravko Bešlić Drugo pitanje se tiče Ministarstva pravde i uprave za imovinsko i geodetsko 
pravne poslove, a tiče se Zakona o stvarnim pravima u FBiH po odredbama 
tog Zakona  
2/4 ah 
 
 
odnosno po članku 361., rok za uknjižbu izvanknjižnih stvarnih prava istjeće 
05.09.2016. godine, stanje na terenu je tako da se uveliko kasni sa 
implementacijom novog Zakona i čini mi se da je potreba da se ovaj rok 
produži, dakle, Inicijativa prema Upravi za imovinsko i geodetsko pravne 
poslove koja će preko Ministarstva pravde predložiti izmjene ovoga Zakona 
da se ovaj rok produži da adekvatan period. Evo zahvaljuem. 

21.04.2016 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Inicijativa Zdravko Bešlić Ja bih uputio Inicijativu, a moja Inicijativa je upućena prema Ministarstvu 
pravde Federacije BiH, tiče se donošenja Zakona o izmjenama i dopunama 

12.01.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 



Zakona o sudovima u Federaciji BiH. 
Naime, odredbama postojećeg Zakona o sudovima u Federaciji BiH u 
Županiji Zapadno-hercegovačkoj iz koje ja dolazim postoje dva općinska 
suda, jedan u gradu u Širokom Brijegu za prostor općina Širokoga Brijega i 
Posušja, jedan Općine Ljubuški za prostor Općine Ljubuški i Grude. S 
obzirom na novonastale okolnosti da tako kažem popis je pokazao da su 
sada i ove dvije općine Posušje i Grude općina sa po 20 i više tisuća 
stanovnika. U tim općinama imamo i snažnu gospodarsku aktivnost. 
Ukupan promet koji ostvari gospodarstvo u ove dvije općine zapravo je 
milijardu i 500 miliona maraka na godišnjoj razini, a udaljenost do 
općinskih postojećih sudova je preko 30 km. Da ne spominjem da neke 
druge i manje općine koje nemaju ovakve reference da tako kažem imaju 
općinske sudove. 
Iz tog razloga pokrećem Inicijativu da se u postojećem Zakonu, da se 
zapravo mijenja Zakon da se u članku 22. Zakona o sudovima u Federacije 
BiH doda novi stavak koji bi zapravo omogućio utemeljenje sudova, 
općinskih sudova u Općini Posušje i u Općini Grude. 
Ja ovu Inicijativu imam u pisanoj obliku i dostavit ću Stručnim službama. 
Također imam jedno zastupničko pitanje ono se tiče Vlade, odnosno 
Ministarstva financija. Što je zapravo sa Zakonom o pripadnosti javnih 
prihoda? O njemu smo govorili kao najbitnijem Zakonu koji mi trebamo 
donijeti u ovom mandatu ja se s tim apsolutno slažem. Pretprošle godine je 
ovdje pokrenuta Inicijativa. Federalna vlada se obvezala da će u roku od 90 
dana nama na zastupničke klupe dostaviti Prijedlog tog novog Zakona. Od 
tada je prošlo od krajnjeg roka do kada je Vlada trebala dostaviti taj 
prijedlog skoro pa godinu dana, a mi o tome nemamo zapravo nikakvu 
informaciju.  
Evo, ja ću namjerno spomenuti i iskoristiti ovu priliku da je rok ovom 
postojećem Zakonu istekao i prije tri godine, on je 2006.godine donesen u 
roku od 10 godina, a on sada ove godine lagano ulazi u 12-tu godinu 
zapravo svoje primjene. I on vrlo ozbiljno diskriminira neke prostore, neke 
županije i neke općine jer je raspodjela sredstava po tom Zakonu za neke 
općine vrlo mala u odnosu za neke županije koje se favoriziraju i imaju 
koeficijent 2 vjerojatno dobro došla. 
Dakle, ovaj Zakon je nekima majka, nekima maćeha. I ja vjerujem da je 
došlo vrijeme da se ove odredbe brišu i da idemo sa potpuno novim 
Zakonom. I ja bih zaista volio da se Vlada očituje po ovom mom upitu što je 
s ovim i hoće li ići Inicijativa iz Vlade ili neće, pa da mi onda poduzimamo 



nekakve druge aktivnosti? 
Evo hvala. 

Pitanje Zdravko Bešlić Što je sa objavom popisa stanovništva i kada će taj popis ugledati svjetlo 
dana? 
Naime, dok nemamo službene rezultate popisa stanovništva većina 
institucija u Federaciji BiH primjenjuje procjenu broja stanovnika od strane 
Federalnog zavoda za statistiku. Po mom sudu ta procjena je najblaže 
rečeno diskutabilna, posebno kada je u pitanju Županija iz koje ja dolazim. 
Samo po osnovi raspodjele poreza na dodanu vrijednost PDV-a zbog 
umanjenog broja stanovnika koje nam procjenjuje Federalni zavod za 
statistiku, četiri općine u Županiji Zapadno-hercegovačkoj Županija zajedno 
gube na godišnjoj razini nekih 6 miliona maraka i ovih osam godina to je 
skoro 50 miliona maraka izgubljenog novca zbog vrlo je zanimljivo, 
procjene Federalnog zavoda za statistiku da u Županiji živi 80 tisuća 
stanovnika a popis je pokazao da ih je zapravo 100 tisuća. 
Zanimljivo je također da je procjena Federalnog zavoda za statistiku u 
odnosu na ukupnu Federaciju skoro pa filigrafski precizna i tu je 99,9\% 
pogođen ukupan broj stanovnika.  
Iz tog razloga, evo možda još prilog ovoj mojoj tvrdnji i za ovu godinu 
Federalni zavod za statistiku je procijenio je da u Općini Široki Brijeg 26 
tisuća stanovnika a u toj Općini imamo 29.200 zdravstvenih iskaznica, 
dakle, zdravstvenih osiguranika.  
E, sada moje pitanje federalnoj ministrici financija koja ima obvezu u 
mjesecu prosincu u ovoj godini za narednu godinu donijeti naputa o 
udjelima kantona, odnosno županija, općina i uprava za ceste, koje će 
podatke primijeniti? Da li opet famoznu procjenu Federalnog zavoda za 
statistiku ili preliminarne rezultate koji su točni. 

19.11.2015 Zavod za 
statistiku 
(direktor) 

Zakonodavstvo 

Pitanje Zdravko Bešlić Zakon o pripradnosti javnih prihoda 21.04.2016 Ministarstvo 
finansija F BiH 

Finansijski tokovi 

Pitanje Zdravko Bešlić Zastupničko ptianje, se odnosi i tiče se Vlade ili Ministarstva preciznije 
Ministarstva finansija a odnosi se na Zakon o pripadnosti javnih prihoda, 
dakle, krajem prošle godine mi smo imali jednu raspravu o Zakonu o 
pripadnsoti javnih prihoda i konstatirali da postojeći Zakon je prevaziđen 
da je duboko na štetu pojedinih županija i da unutra svog sadržaja ima 
određene odredbe koje imaju diskriminacijski karakter. Zaključak sa te 
sjednice je bio da u roku od 90 dana Federalna Vlada predloži odnosno 
dostavi nama u Parlament novi tekst Zakona. Danas je evo 150 dana od tog 
dana dakle, duboko smo probili te rokove a mi nemamo zapravo nikakvu 

21.04.2016 Vlada F BiH Zakonodavstvo 



informaciju što se po tom pitanju radi i moej pitanej dakle precizno mogu li 
dobiti informaciju šta je Vlada uradila po pitanju donošenja novoga Zakona 
o pripadnosti javnih prihoda i u kom roku možemo očekivati dolazak tog 
Zakona u Perlament. 

Inicijativa Željko Josić Agencija je pokazala i učinkovitost i efikasnost u organiziranju obrane od 
poplava i pogotovo na području Posavine koje je sklono riziku od poplave 
rijeke Save a pokazalo se za vrijeme svibanjskih poplava 2014. godine i 
riziku od poplave rijeke Bosne. Dio područja županije Posavske koje je 
naslonjeno uz rijeku Savu ostalo je nakon zahvata na obnovi objekata 
vodne infrastrukture i dalje pod rizikom. Radi se o području uz naseljeno 
mjesto Grebnice u dijelu uz magistralnu cestu gdje je zapravo jedina 
obrambena, jedina brana visoka vodostaju rijeke Save betonski zid star 
dotrajao i s ove strane pokrećem inicijativu prema Agenciji da poduzme 
aktivnosti na rekonstrukciji toga vodozaštitnog objekta. Svi tehnički detalji i 
dimenzije i širine to je stvar struke i stvar elaborata koje je radila Agencija 
za vodno područje rijeke Save pa o tome nije potrebno s ovog mjesta 
govoriti. 

10.05.2018 Agencija za 
vodno područje 
rijeke Save 
(direktor) 

Infrastruktura 

Pitanje Željko Josić Moje pitanje je upućeno prema ministarstvu, odnosno ministru 
poljoprivrede, vodoprivrede i prema Agenciji za vodno područje rijeke 
Save. Od 72,5 km obrambenih savskih nasipa u županiji Posavskoj je 
smješteno 60 km od toga 22 km ne udovoljava kriterijima zaštite voda, 
stogodišnjih voda sa nadvišenjem od 120 cm. Tijekom prošlogodišnjih 
svibanjskih poplava na nekoliko mjesta je došlo do prelijevanja rijeke Save 
preko obrambenih savskih nasipa. Štete su milijunske u županiji Posavskoj 
direktna šteta je skoro 200 milijuna maraka, indirektna je nebrojiva ona se 
između ostalog ogreda ne samo u smanjenoj gospodarskoj aktivnosti nego 
i u intenzivnom iseljavanju stanovništva iz poplavljenih područja. Budući da 
je nekon poplava su poduzete mnogobrojne aktivnosti na osiguravanju 
sredstava radi obnove infrastrukture koja je prvenstveno usmjerena prema 
zaštiti od rijeke Save moje pitanje ide u ovome smjeru: Hoće li se u 
planiranim rokovima poduzeti akcije na obnovi 22 km savskih nasipa prema 
kotama koje su još 70-tih godina prošlog stoljeća predviđene kao norme a 
to je nadvišenje za 120 cm, hoće li se radovi izvesti u rokovima kako bi se 
evo dočekala jesen odnosno proljetno razdoblje kada je povećan rizik od 
plavljenja. Hvala lijepo. 

15.07.2015 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Željko Josić Moje pitanje je vezano za dodijelu donacija poplavljenim područjima u 
sanaciji posljedica poplava. 
Temeljem Sporazuma o ekonomskoj i tehničkoj suradnji između Vijeća 

26.11.2015 Vlada F BiH Ostalo 



ministara Bosne i Hercegovine i Vlade Narodne Republike Kine Sporazuma 
o razmjeni nota između Vijeća ministara Bosne i Hercegovine i Vlade 
Narodne Republike Kine o nepovratnoj financijskoj pomoći Vijeće ministara 
Bosne i Hercegovine na sjednici održanoj 25. lipnja 2014. godine donijelo je 
Odluku o podjeli poljoprivredne mehanizacije i opreme iz donacije 
Narodne Republike Kine Bosne i Hercegovine i to Vladi Federacije Bosne i 
Hercegovine za Posavski kanton 32 traktora sa pripadajućim priključcima. 
Mehanizacija je trebala biti namijenjena korisnicima područjima 
pogođenim od poplava. Nažalost 10. 11. ove godine od predviđenih 32 
traktora sa priključcima raspoređeno je samo 15.  
Postavljam pitanje gdje su traktori, gdje je 17 nedostajućih traktora za 
poplavljeno područje za građane Županije Posavske koji su u svibnju 2014. 
godine pretrpjeli katastrofalnu poplavu? 
Dakle kao što je onaj na jutubu kazao tako ću ja postaviti pitanje a gdje su 
traktori? Hvala lijepo. 

Pitanje Željko Josić Pa temeljem Sporazuma o ekonomsoj i tehničkoj suradnji između Vijeća 
ministara Bosne i Hercegovine i Vlade Narodne Republike Kine i Sporazuma 
o razmjeni nota između Vijeća ministara Bosne i Hercegovine i Vlade 
Narodne Republike o nepovratnoj financijskoj pomoći od 27.rujna 2012. 
godine Vijeće ministara Bosne i Hercegovine je na prijedlog Ministarstva za 
ljudska prava i izbjeglice Bosne i Hercegovine na 102. sjednici održanoj 25. 
lipnja 2016. godine donijelo odluku o podijeli poljoprivredne mehanizacije i 
opreme iz donacije Narodne Republike Kine. 
Tom odlukom odobreno je Vladi Federacije Bosne i Hercegovine za 
Posavsku županiju podjela poljoprivredne mehanizacije i opreme u vidu od 
čak 32 traktora sa pripadajućim priključcima, motokultivatorima motorne 
pile, setovi za mužu ...  te analizatori za mlijeko. 
Navedena poljoprivredna mehanizacija i oprema trebala je biti namijenjena 
isključivo korisnicima na području Županije Posavske, poplavljenim u 
svibnju 2016. godine za vrijeme katastrofalnih poplava. 
Prema službenim informacijama Vlade Županije Posavske podijeljeno je tek 
15 traktora. 
Stoga postavljam odnosno ponavljam izaslaničko pitanje Vladi Federacije 
Bosne i Hercegovine. 
Gdje su preostali traktori, poljoprivredna mehanizacija i oprema i zašto već 
dvije godine od katastrofalnih poplava ta mehanizacija i oprema nisu 
podijeljeni korisnicima na poplavama pogođenim područjima 

17.03.2016 Vlada F BiH Ostalo 



Pitanje Željko Josić Moje se pitanje odnosi na Odluku o kategorizaciji cesta u autoceste i brze, 
magistralne ceste i regionalne ceste koju je Vlada Federacije BiH donijela 
na svojoj 104. sjednici 20. ožujka 2014. godine. Tom Odlukom su javne 
ceste kategorizirane ceste koju su zadovoljile jedan ili više uvjeta iz Uredbe 
o mjerilima i kriterijima za kategorizaciju javnih cesta. Značajan broj 
regionalnih cesta koje su i u praksi transformirane u ceste višeg ranga je 
ovom Odlukom preveden u cestu u magistralene ceste konkretno u 
Županiji posavskoj je regionalna cesta R464 R464A prekategorizirana. 
Budući da je samom Odlukom navedeno da će se ona primejnjivati od 
15.11.2014. godine a da se potom da je po tom Vlada donosila odluke o 
odgađanju preuzimanja i prologiranju rokova za preuzimanje cesta koje su 
prekategorizirane, postavljam pitanje kakva je dinamika provedbe ove, ove 
odluke i kada će Vlada FBiH ovim putem nadležnog ministarstva preuzeti iz 
županijske nadležnomsti u Federalnu nadležnost regionalnu cestu R464 i 
R464A u Županiji posavskoj. Hvala lijepo. 

21.04.2016 Vlada F BiH Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Željko Josić Prema izočnima Savez općina i gradova koji je zakonski zastupnik jedinica 
lokalne samouprave u FBiH općine i gradovi su od 2010. godine uskraćeno 
za skoro 40 miliona maraka sa jedinstvenog, o raspodjeli javnih prihoda sa 
Jedinstvenog računa. Do uskraćivanja je došlo zbog otplate dugova prema 
kreditorima najprije prema MMF-u. Ovo su značajna sredstva za koja su 
uskraćene lokalne samouprave i u svakom slučaju ta sredstva i njihov 
nedostatak se se osjeća u svim onim aktivnostima koje jedinice lokalne 
samouprave imaju kao svoju zadaću u izvršavanju svih onih nadležnosti 
koje proizilaze iz njihovog statusa. Uzmemo li u obzir da se sav život ili 
najveći dio života odvija u jedinicama lokalne samouprave onda se može 
kazati da je namjera onda se to već i konkretizirano u praksi da je Savez 
općina i gradova kao zakonski zastupnik i tužio Vladu FBiH u vezi sa ovim 
sredstvima. Postavljam izaslaničko pitanje: Što je Vlada Federaciej BiH 
poduzela da jedinice lokalne samouprave putem Saveza općina i gradova 
ne poduzmu ovakav korak i drugo pitanje: Što će se poduzeti da i u 
narednim aranžmanima sa MMF-om jedinice lokalne samouprave ne budu 
uključene u vraćanje kredita u kojima nisu participirale odnosno jer nisu 
njihovi konzumenti. Hvala lijepa. 

02.06.2016 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Željko Josić . Cijenimo njegovo zalaganje za ravnomjeran razvoj svih krajeva Federacije 
BiH što posebno ističe prilikom posjeta različitim krajevima FBiH. Ovih dana 
je odvojio vrijeme i posjetio je područje županije Posavske međutim i kao i 
njegovi prethodnici nastavlja praksu obilaska samo jednog dijela terotorija 
županije Posavske. Mi se veselimo što premijer odvaja svoje vrijeme i što 

10.05.2018 Premijer 
Federacije BiH 

Privreda/Gospodarstvo 



tijekom svojih posjeta šalje i ohrabrujuće riječi i obećava investicije 
jednostavno daje nadu preostalom stanovništvu da će Federacija povesti 
računa oko tih područja. Nažalost ono što ne veseli jeste što prilikom 
organiziranja posjeta se ne posjećuju one lokalne zajednice za koje mogu s 
ovoga mjesta možda i iznijeti blagu zabrinutost da se radi o područjima 
koje nisu dale političko povjerenje onim opcijama koje čine većinu na razini 
Federacije. Stoga bih pokrenuo inicijativu prema premijeru da prilikom 
organiziranja posjeta Federaciji BiH posjećuje lokalne zajednice bez obzira 
na politički predznak lokalne vlasti, svi smo mi građani Federacije BiH i u 
tome slučaju obveza premijera je da podjednako vodi računa o tome. Eto 
to su dvije inicijative. 

Inicijativa Željko Mirković dakle, na osnovu člana 10. Poslovnika o radu Doma naroda Parlamenta 
Federacije BiH podnosim inicijativu za donošenje Zakona o turističkim 
zajednicama i promicanju turizma u FBiH. Obrazloženje: Ustavni sud FBiH 
nakon što je razmatrao apelaciju bivšeg ministra u Vladi FBiH Jerka 
Ivankovića Lijanovića polovinom 2014. godine proglasio je neustavnim 
Zakon o turističkim zajednicama i promicanju turizma u FBiH te naložio 
Parlamentu FBiH da u roku od 6 mjeseci od dana objavljanja presude u 
Službenim novinama FBiH zakonom uredi materiju koja je regulisana 
osporenim zakonom do kada se isti može primjenjivati. Budući da 
Parlament FBiH u ostavljenom roku nije uskladio osporeni zakon sa 
Ustavom BiH niti je donio novi zakon koji regulira ovu materiju u januaru 
2015. godine prestao je da važi osporeni zakon te je praktično prestala i 
obaveza obračuna i plaćanja članarine turističkim zajednicama koju su 
obveznici iste imali temeljem osporenog zakona. Samim tim turističke 
zajednice u FBiH su praktično ostale bez svojih izvornih prihoda te nisu u 
stanju ispunjavati osnovne funkcije i obaveze na promociji i razvoju 
turizma. Radi navedenog predlažem inicijativu za donošenje Zakona o 
turističkim zajednicama i promicanju turizma u FBiH kojim bi se prevazišla 
ova pravna praznina i na cjelovit način bila uređena oblast organizovanja i 
djelovanja sistema tirističkih zajednica. Zakon bi trebao doprinijeti razvoju 
turističke djelatnosti, povećanju učinkovitosti sistema, boljoj koordinaciji 
unutar sistema, svrsishodnijem trošenju sredstava, povećanju zakonitosti 
rada turističkih zajednica, promociji turističkog proizvoda i povećanju 
stručnosti zaposlenih u turističkim zajednicama a u konačnici treba 
pridonijeti kvalitetnijem turističkom proizvodu. 

19.11.2015 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Inicijativa Željko Mirković Podnosim Inicijativu za izmjene i dopune propisa iz oblasti ugostiteljstva i 
turizma Zakona o ugostiteljskoj djelatnosti u Federaciji BiH i Zakon o 

26.11.2015 Vlada F BiH Zakonodavstvo 



turističkoj djelatnosti Federacije BiH i izmjenu propisa iz oblasti 
poduzetništva i obrta. Zakon o obrtu srodnim djelatnostima u Federaciji 
Bosne i Hercegovine. 
Obrazloženje. 
Inicijativu podnosim s ciljem jačanja sektora turizma. Kroz izmjene i 
dopune određenih zakonskih i podzakonskih propisa njihovo 
prilagođavanje trenutnom stanju i mogućnostima na terenu te potrebama 
tržišta. 
Inicijativa se odnosi na izmjene i dopune propisa iz oblasti ugostiteljstva i 
turizma Zakon o ugostiteljskoj djelatnosti u Federaciji BiH. Zakon o obrtu i 
srodnim djelatnostima u Federaciji i Zakon o turističkoj djelatnosti u 
Federaciji. 
Način da se izmjenama i dopunama pomenutih zakona stvori mogućnost 
obavljanja sezonskih turističkih usluga navedenih u članu 46. 49. i 51. 
Zakona o turističkoj djelatnosti u Federaciji BiH kao dopunskog zanimanja s 
ciljem legalizacije sadašnje prakse koja je evidentna u ovoj oblasti te 
omogući našim građanima da tokom turističke sezone u skladu sa zakonom 
ostvare dodatne prihode. 
Također izmjenama i dopunama propisa iz oblasti ugostiteljstva i turizma 
predvidjeti uvođenje kategorije seoskog domaćinstva iznajmljivanje soba 
odnosno kreveta i stanova u objektima bez dodatnih preuzređenja i uslova 
koje važeći propisi predviđaju na način da se omogući građanima da mogu 
izvršiti iznajmljivanje soba bez registracije obrta i fiskalizacije odnosno da 
se najam soba i kreveta u okviru domaćinstva ili kućanstva može vršiti uz 
plaćanje godišnjeg ili tromjesečnog paušalnog poreza po boravištu 
poreznog obveznika. 
Porez bi se utvrđivao poreznim rješenjem Porezne uprave po krevetu uz 
određivanje minimalnih potrebnih uvjeta za ovu uslugu a obveznici 
godišnjeg paušalnog poreza na dohodak od iznajmljivanja stanova, soba i 
kreveta turistima ne bi morali izdavati fiskalne račune za obavljene usluge 
obzirom da bi porez bio određen na bazi paušala. 
Porezni obveznik kojemu se utvrđuje godišnji paušalni porez na dohodak za 
iznajmljivanje soba i postelja turistima bio bi dužan voditi i propisanu 
evidenciju gostiju i uplaćivati dnevnu turističku taksu za goste. 
 
1/4 AS 
Predloženim rješenjem naši sugrađani bi sami odustali od rada na crno koji 
je evidentan u ovoj oblasti a na zakonit način omogućio bi se većem broju 



naših sugrađana da ostvare dodatni prihod po osnovu turističkih 
djelatnosti naročito u periodu turističke sezone te da se ova dodatna 
djelatnost paušalno upoređuje uz obavezu i vođenje propisane evidencije 
domaćih i stranih državljana koji posjećuju i odsjedaju u našim turističkim 
destinacijama što je sa aspekta trenutne i buduće bezbjednosne situacije 
vrlo značajno. 

Inicijativa Željko Mirković Imajući u vidu Reformsku agendu za BiH za period 2015.-2018. godina, u 
Poglavlju – Poslovna klima i konkurentnost tačka 3. navedeno je da će se 
posebna pažnja posvetiti restruktuiranju Željeznica u oba entiteta.  
E, tim slijedom ja u skladu sa članom 10. Poslovnika o radu Doma naroda 
Parlamenta Federacije BiH podnosim Inicijativu za hitno preduzimanje svih 
potrebnih mjera i aktivnosti na svim nivoima vlasti u Federaciji BiH i BiH u 
cjelini s ciljem revitalizacije unske pruge i stavljanje u funkciju ovog 
najvažnijeg željezničkog pravca, te ponovne uspostave teretnog i putničkog 
saobraćaja i pokretanje aktivnosti da se ova pruga uvrsti na kratu evropskih 
i željezničkih koridora.  
Obrazloženje:  
Unsko-sanski kanton zaslužuje bolji i pravedniji odnos kada je u pitanju 
pokretanje privrednog i ekonomskog razvoja jer svojim geografskim 
položajem najbliže smo zapadu, Jadranskom moru i shodno tome imamo 
odličan privredni potencijal i brojne komparativne prednosti. 
Unsko-sanski kanton nema šanse da se poveže sa drugim dijelovima BiH, ali 
ni sa Hrvatskom koja je članica EU kvalitetnim autoputevima kakvi se grade 
po Federaciji BiH. Imati željezničku infrastrukturu čija se vrijednost 
procjenjuje na preko  
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2,5 milijarde KM i koja stoji neiskorištena pored činjenice da predstavlja 
jedinu pravu šansu za privredni razvoj Krajine i cijelog USK, te dolazak 
stranog kapitala čiji bi rezultat u konačnici bio otvaranje velikog broja novih 
radnih mjesta.  
Unskom prugom se prije rata prevozilo 1,5 milion putnika i 4 miliona tona 
roba, a ona i danas ima značajnu perspektivu i može postati pokretač 
ekonomskog razvoja ovog dijela Federacije BiH. 
Opće je poznato da bez razvoja željeznice i revitalizacije unske pruge nema 
razvoja privrede s obzirom da je to najkraći put i najjeftiniji vid transporta 
od sjevera do juga Hrvatske preko USK i RS-a, te dalje prema Evrope i 
balkanskim zemljama koji povezuje Srednje dalmatinske luke s lukama 

17.12.2015 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F 
BiH 

Saobraćaj i 
komunikacije 



unutarnje plovidbe kao što je Vukovar i dalje sa drugim mrežama rječnih 
puteva kroz EU, Koridor Sjeverno more, Rajna, Dunav i sve do luka Crnog 
mora. Na ovaj način bi se zadovoljili evropski standardi od 85\% teretnog 
prijevoza željeznicom i 15\% prijevoza cestama, a sada u BiH imamo 
obrnutu situaciju dok je na USK taj odnos još i nepovoljniji uz sve negativne 
implikacije cestovnog transporta od uništavanja puteva, pa do ogromnih 
troškova prijevoza što značajno smanjuje konkurentnost domaće privrede. 
1998. godine stabilizacijske snage SFOR ponovno su otvorile usku prugu 
koju su tada obnavljale Hrvatske željeznice, Željeznice Federacije BiH, a 
obnovu su finansirale stabilizacijske snage. Uska pruga Bosanski Novi-Knin 
koja prolazi kroz BiH i Hrvatsku ukupne dužine je 177,4 km i nalazi se u 
nadležnosti tri preduzeća: Željeznice Federacije BiH, Republike srpske i 
Hrvatske. Dionica pruge u nadležnosti Željeznice Federacije u dužini su od 
99,8 km i željeznice RS-a dužine 19,6 km su prohodne i u redovnoj upotrebi 
gdje se promet obavlja djelomično dizel i elektro vučom.  
Važno je napomenuti da su tokom proteklog rata na pruzi srušena tri 
mosta koja su obnovile jedinice SFOR-a a obnovu je platila EU. Kompletna 
pruga je razminirana 15 metara od kolosijeka sa svake strane, te su 
sanirana različita oštećenja. Također ugrađene su signalne oznake, a već 
1998. godine pruga je sposobna za vožnju SFOR-ovih vlakova za osovinske 
pritiske do 22,5 tone. Nesumnjiva je podrška privrednika iz Hrvatske koji 
daju podršku ponovnom oživljavanju unske pruge u prvom redu za teretni 
saobraćaj koji je od vitalnog značaja za poslovanja Luka-Zadar-Split i 
Šibenik i kompanije koje koriste lučke i usluge željeznica jer razvoj Srednje 
dalmatinskih luka je generalno u funkciji razvoja i stabilnosti u regiji i 
unapređenje međugranične saradnje Republike Hrvatske i BiH.  
Glavni problem predstavlja dionica od Matin Broda do Knina dužine 64 km 
u nadležnosti Hrvatskih željeznica i koja nije u funkciji isključivo radi 
nezainteresiranosti naše strane. Po svemu sudeći od velikog utjecaja je 
kamionskog lobija. Unatoč činjenici da je 26. januara 2001. godine 
ratifikovan Sporazum između BiH i Republike Hrvatske o načinu i 
održavanje... 
Napominjem da se trenutno ostvarivanje prava iz bolničke zdravstvene 
zaštite povratnika iz Federacije u RS-u u zdravstvenim ustanovama 
Federacije ostvaruje Odlukom. 
Međutim smatram da bi se prihvatanjem ove inicijative omogućilo 
povratnicima zaposlenim u Federaciji da ostvaruju zdravstvenu zaštitu 
tamo gdje i uplaćuju doprinose. 



Prihvatanjem inicijative ne bi se stvorili dodatni troškovi jer pomenute 
osobe već uplaćuju doprinose u nekom od kantona Federacije. Hvala. 

Inicijativa Željko Mirković Evo, ja ovom prilikom želim da obavijestim Dom naroda da sam ja uputio 
Inicijativu u pismenoj formi, mislim da je do vas predsjedavajuća o 
oporezivanju kamate na štednju i u, odnosno izmjene i dopune Zakona o 
dohotku gdje smatram da je potrebno klasificirati kamatu od štednje kao 
dohodak i da ga treba oporezovati po stopi od 15\%. I to otprilike sadržaj 
moje Inicijative, a povodio sam se praksom u ostalom da kažem zapadnom 
svijetu, uključujući sve evropske države i sve naše susjedne države 
uključujući i Hrvatsku gdje taj vid dohotka je oporezovan, a u EU on se 
oporezuje u rasponu od 15 do 59\%. Moj prijedlog je bio da se prihod od 
kamate na štednju oporezuje sa stopom od 15\%, a povodio sam se sa 
činjenicom da u zadnjem kvartalu prošle godine po Izvještaju Agencije za 
bankarstvo na štednji građana se nalazi 7 milijardi i 100 miliona KM. Dakle, 
kamata na štednju otprilike prosječna kada se uzme raspon od 1,5 do 
3,5\% izađe otprilike nešto preko 200 miliona KM prihoda na štednju, a 
kada se uzme kamata od 15\% praktično Budžet Federacije ostaje uskraćen 
za jedno 30 miliona KM. I evo, danas smo pričali o tim nekim socijalnim 
programima. I taj bi novac itekako pojačao prihodovnu stranu i na taj način 
bi riješili brojne probleme, a to je ustvari prihod koji se oporezuje kako sam 
rekao on je u skladu, taj vid praktično oporezivanja u skladu je i sa 
principima koji vladaju u EU i Reformskom agendom koja otprilike daje niz 
zadataka koje trebamo ispuniti kako bi bili konkurentna buduća, bili 
konkurentan kandidat za pristupanje EU. 

11.02.2016 Vlada F BiH Evropske integracije 

Inicijativa Željko Mirković Dakle, na osnovu člana 10. Poslovnika o radu Doma naroda Parlamenta 
Federacije BiH podnosim Inicijativu zamjeniku predsjednika Federacije BiH, 
gospodinu Milanu Dunoviću, a radi se o Inicijativi za ocjenu ustavnosti 
izmjena i dopuna Zakona o visini stope zatezne kamate podnesenih na 
sjednici Doma naroda Parlamenta Federacije BiH, od 15. decembra 2016. 
godine. 
Obrazloženje: 
Dana 15.12.2016. godine po skraćenom postupku na Domu naroda 
Parlamenta Federacije BiH, usvojena je izmjena i dopuna Zakona o visini 
stope zatezne kamate koja se odnosi na dugovanja poslodavca na radnička 
potraživanja proistekla iz radnog odnosa. 
Spornom izmjenom Zakona stopa zatezne kamate na radnička potraživanja 
smanjena je sa 12\% godišnje na 0,2\% godišnje. Odluka je objavljena u 
Službenom listu Federacije BiH, 101/2016. 

02.02.2017 potpredsjednk 
Milan Dunović 

Zakonodavstvo 



Smanjenje stope zatezne kamate ne bi bilo sporno i protivno Ustavu 
Federacije BiH da se odnosi jednako na sve dužnike iz ekonomsko-
privrednih tokova, banke, osiguranja, državne institucije, sudovi itd. 
Međutim, usvojena izmjena odnosi se samo i isključivo na radnička 
potraživanja. Takva izmjena predmetnog Zakona predstavlja očigledan i 
jasan čin stavljanja u neravnopravan i diskriminirajući položaj jedne cijele 
društvene kategorije radnika u odnosu na poslodavce. Takva različita stopa 
čak 60 puta niža u odnosu na stvarnu zakonsku stopu od 12\% vodeći 
apsolutnoj zloupotrebi postojećih odredaba Zakona o radu koji tretiraju 
otkaz ugovora  
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o radu jer praktično poslodavci neće imati nikakve zakonsku kaznu u 
slučaju gubitka spora, pa će i broj otkaza biti veći što će stvoriti dodatnu 
nesigurnost kod radnika.  
Imajući na umu svrhu zateznih kamata koja treba da kazni neopravdana 
dugovanja s unaprijed jasnom određenom stopom kamate zakašnje, da 
ubrza samog dužnika da plati dug povjeriocu, da preanalizira, odnosno 
kazni takva dužnička ponašanja i tako korektivno djeluje na širu društvenu 
zajednicu. Međutim, postaje jasno da se spornim izmjenama gubi smisao i 
svrha zatezne kamate kada su radnici u pitanju i narušava se načelo 
jednakosti koje podrazumijeva da su svi pojverioci jednaki prilikom 
namirenja.  
Ono što je kod ove diskriminirajuće izmjene Zakona prema samo jednoj 
društvenoj grupi sporno može se vidjeti iz primjera da radnicima koji su 
neopravdano otpušteni, pa sudskim putem traže zaštitu svoju radničkih 
prava i ostvare, dužnik će platiti zateznu kamatna sredstva koja im duguju 
u visini od 0,2\% što je višestruko niže od stope inflacije koja iznosi 2\% 
godišnje. 
U praktičnom primjeru to znači da na prosječnu godišnju platu Federacije 
BiH koja iznosi 840 KM puta 12 mjeseci iznosi 10.080 KM i kada se taj iznos 
pomnoži sa stopom zatezne kamate od 0,2\% godišnje dobije se iznos od 
ukupno 20,16 KM zateznih kamata što predstavlja simboličan iznos koji se 
ne može ni nazvati zateznom kamatom.  
Istovremeno će tim istim radnicima zbog toga što ne rade i spriječeni su da 
ostvaruju zaradu banke kod kojih imaju kredite, komunalne službe, 
elektroprivrede, telekom operateri, pa čak i sudovi kod plaćanja takse za 
tužbe zaračunavati zateznu kamatu od 12\% jer oni koji imaju potraživanja 



nisu izuzeti od plaćanja takse. To u prakitčnom primjeru znači, da ako neko 
ima dug po glavnici kredita u gore navedenom iznosu od 10.080 KM, mora 
banc ili nekom drugom kome je dužan platiti 1.209,60 KM na ime zatezne 
kamate.  
Samo iz ovog primjera jasno je da se radi o ogromnoj razlici s čime se 
dovodi u neravnopravan i diskriminirajući položaj jedna cijela socijlana 
grupa, a to su prvenstveno radnici. 
Od svega navedenog molim vas da u okviru svojih ovlasti pokrenete ocjenu 
ustavnosti sporne odredbe jer su izmjene i dopune Zakona o visini stope 
zatezne kamate donešene u skraćenoj proceduri suprotno Poslovniku 
Doma naroda Parlamenta Federacije BiH, bez opravdanog razloga i da se 
ponovno uspostavi sada narušeno načelo jednakosti koje podrazumijeva da 
su svi povjerioci jednaki prilikom namirenja.  
Hvala lijepa. 

Pitanje Željko Mirković Na osnovu člana 13. Poslovnika o radu Doma naroda Parlamenta 
Federacije BiH postavljam sljedeće pitanje: 
U čijoj nadležnosti je kulturni pejzaž Spomen park žrtava fašističkog terora 
Garavica opština Bihać koji je odlukom Komisije za očuvanje nacionalnih 
spomenika  
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proglašen nacionalnim spomenikom BiH septembra 2011. godine objavljen 
u Službenom glasniku BiH broj 18/12? Ko je odgovoran i nadležan da se 
ovaj nacionalni spomenik održava i zaštiti od nemara, daljeg propadanja i 
devastaciji i ko je dužan da u skladu sa Uredbom o uvjetima i načinu 
prezentacije nacionalnih spomenika obezbijedi i postavi interpretacijsku 
infrastrukturu s ciljem integriranja ovog nacionalnog spomenika u privredni 
i društveni razvoj BiH posebno u obrazovne programe, promociju 
kulturnog, socijalnog i istorijskog identiteta nacionalne baštine BiH te 
upoznavanje šire javnosti s vrijednostima i značajem ove istorijske i 
antifašističke baštine? Obrazloženje: Kulturni pejzaž Spomen park žrtava 
fašističkog terora Garavice se nalazi u Bihaću, lokalitet Garavice uz cestu 
M5 koja iz Bihaća vodi do graničnog prelaza Izačići Republike Hrvatske i čini 
ga 15 kultura poredanih u prostoru sa pristupnim stazama, platoom i 
krajolikom, brežuljak sa okolnim livadama te grobnice u koju su smješteni 
posmrtni ostaci žrtava fašističkog terora i pokolja koji je dogodio od 28. jula 
do 04. avgusta 1941. godine kada je ubijeno oko 10 hiljada nedužnih civila 
a prema britanskim izvorima na Garavicama je za tri mjeseca 1941. godine 
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ubijeno 14 hiljada 500 civila što ovo mjesto čini jednim od najvećih stratišta 
poslije logora Jasenovac i Gospići. Forma spomenika kao cjelina je očuvana, 
ipak dvije skulpture su vandalizovane grafitima dok su ostale oštećene 
gelerima granata. Spomenik je zapušten a krajolik koji ga okružuje koristi se 
kao deponija za građevinski otpad.  
Posebno je ugrožena druga manja grupa koja obuhvata humke sa 
posmrtnim ostacima žrtava jer se nalazi u naposrednoj blizni saobraćajnice 
i industrijskih objekata koji su nastali u posljednjih 10-15 godina a usljed 
neodražavanja, nemara i zapuštenosti ovaj dio spomen parka na kojoj se 
nalaze posmrtni ostaci nevinih žrtava fašističkog terora obrastao je 
vegetacijom u tolikoj mjeri da je na sramotu nadležnih pretvoren u 
zapuštenu šikaru a staze i platoi su usljed neodržavanja također znatno 
ugrožene. Očigledno je da isključivo radi nebrige odgovornih na ovaj 
nacionalni spomenik koji uživa najviši stepen pravne zaštite utvrđene 
posebnim zakonima u FBiH ne primjenjuju mjere zaštite utvrđene Zakonom 
o sporovođenju odluka Komisije za zaštitu nacionalnih spomenika 
uspostavljenim prema Aneksu 8 Opšteg okvirnog sporazuma za mir u BiH 
kao i Zakonom o zaštiti dobara koja su odlukama Komisije za zaštitu 
nacionalnih spomenika proglašene kao nacionalni spomenik BiH. 
Pored pitanja koja sam postavio pozivam nadležna državna tijela da svim 
zakonskim sredstvima i konkretnim djelima rade na čuvanju i unapređenju 
antifašističke stečevine kao temeljnog opredjeljenja našeg društva te da 
rade na očuvanju antifašističke spomeničke baštine kao općeg kulturnog 
dobra uključujući afirmaciju temeljnih vrijednosti antifašizma kao zaloga 
civilizacijske budućnosti demokratskog evropskog opredjeljenja. Također 
ovom prilikom želim podsjetiti da su temelji BiH kao i EU koja je naš 
imperativ neraskidivo povezane s pobjedom nad fašizmom i evropskim 
opredjeljenjem za demokratiju, slobodu, toleranciju, solidarnost i 
odbacivanje svakog oblika ekstremizma i totalitarizma a nemar prema 
žrtvama fašističkog i svakog drugog oblika terora i zločina u starijoj i novijoj 
povijesti udaljava nas od principa na kojima je utemeljena EU a čiji dio 
želimo biti. Evo hvala lijepa. 

Pitanje Željko Mirković Od kada je važeći Zakon o koncesijama stupio na snagu 2002. godine 
sistem upravljanja koncesijama iz neobjašnjivih razloga konstantno prolazi 
kroz probleme u svom funkcionisanju a neubrane koncesione naknade 
imaju za posljedicu manjak sredstava za investiranje u razvoj općina, 
kantona i Federacije te s tim u vezi urrokuje brojne negativne kosekvence 
za Vladu investitore i cijelokupno društvo. 

26.11.2015 Vlada F BiH Koncesije / 
Eksproprijacije 



Izvještaj Komisije za koncesije Federacije BiH procijenio je da Federacija 
gubi oko 200 miliona KM na godišnjem nivou kao posljedicu 
nekonzinstetne primjene implementacije Zakona o koncesijama Federacije 
BiH.  
Unatoč tome što je zakonom predviđeno da sva preduzeća koja u 
obavljanju svoje djelatnosti koriste prirodna bogatstva dobra u općoj 
upotrebi ili obavljaju djelatnosti od općeg interesa u nadležnosti Federacije 
BiH moraju sa koncesorima sklopiti ugovore o koncesiji plaćati koncesionu 
naknadu. 
Međutim prema dostupnim informacijama to se ne čini a Federacija BiH po 
tom osnovu gubi milionska sredstva.  Resorna ministarstva kao koncesori 
nisu planirala aktivnosti vezane za dodijelu koncesija niti imaju strategiju 
upravljanja koncesijama i prikupljanja koncesionih naknada čak ni u 
slučajevima kada je riječ o koncesijama u oblasti od velikog značaja u 
društvu što je nedopustivo. 
         1/3 AS  
Radi svega navedenog a na osnovu člana 13. Poslovnika Doma naroda 
Parlamenta Federacije BiH postavljam pitanje Komisiji za koncesije 
Federacije Bosne i Hercegovine. 
Koji je procijenjeni godišnji gubitak koncesionih naknada za 2014. godinu te 
koliki su ukupni gubici po istom osnovu od donošenja Zakona o 
koncesijama 2002. godine pa do danas a po osnovu obavljanja privrednih 
djelatnosti i od strane registrovanih privrednih subjekata, korištenje 
privrednih bogatstava dobara u općoj upotrebi i obavljanja djelatnosti od 
općeg interesa u nadležnosti Federacije BiH. 
Pitanje se odnosi na gubitke po osnovu starih koncesija i odnosi se na 
privredne subjekte koji obavljaju privredne djelatnosti u ranije izgrađenim 
objektima koji su definisani u prostornim planovima i imaju dozvolu za rad 
izdatu prije donošenja Zakona o koncesijama Federacije BiH, te nove 
koncesije koje podrazumijevaju korištenje prirodnih bogatstava i drugih 
resursa od strane privrednih subjekata nakon donošenja Zakona o 
koncesijama u Federaciji Bosne i Hercegovine 

Pitanje Željko Mirković Moje pitanje prvo, a imam dva pitanja ide upravo u smjeru ovoga o čemu 
sam malo prije govorio. Imajući u vidu Odluku Vlade Švicarske o 
odobravanju pristupa informacijama na osnovu kojih se drugih država na 
zahtjev omogućava vršenje uvida u imaoce novčanih depozita državljana 
država koji te podatke traže, te direktivu od kamata na štednju depozita 
kojim je regulisana razmjena podataka sa drugim državama.  

11.02.2016 Vlada F BiH Finansijski tokovi 



Postavljam pitanje, da li raspolažete podatcima o državljanima Federacije 
BiH koji imaju depozite u zemljama EU i Švicarske, uključujući i podatak o 
ukupnoj sumi kojom raspolažu naši državljani u stranim bankama. Dakle, 
moje pitanje je jasno i to su potpuno podaci dostupni kako u EU, tako i u 
Švicarskoj. Dakle, dovoljno je zatražiti. Samo radi poređenje i radi 
ilustracije da kažem da kada se upisuje godišnja kamata po automatizmu se 
taj porez od kamate skida i prebacuje na budžete tih država koje tu kamatu 
naplaćuju. Prema tome, a oni mogu samo to naplatiti od rezidenata a od 
nerezidenata ne mogu ali zato ukoliko moja inicijativa bude usvojena, 
ukoliko taj dohodak bude oporezovan onda postoje pristupni podaci.  
I mene zanima koliko u ukupnoj sumi znači, ne zanima me pojedinačno ko 
su nosioci, imaoci tih depozita, ali me zanima i to javnost zanima koliko to 
državljani BiH, odnosno Federacije BiH imaju štednih depozita u stranim 
bankama? To je moje prvo pitanje. 

Pitanje Željko Mirković Moje drugo pitanje i ustvari nastalo je jutros kada je našem uvaženom 
kolegi Loniću ukraden automobil. I moje pitanje ide prema MUP-u Kantona 
Sarajevo jer i ja vidim da je očito doći u Sarajevo svojim vlastitim 
automobilom postalo igra na sreću. Ne znate nikada hoćete li se vratiti tim 
autom kući s kojim ste došli ovdje u Sarajevo. Mene zanima i pitam 
Ministarstvo unutrašnjih poslova Kantona Sarajevo da mi odgovori koliko je 
automobila ukradno u 2015. Godini na području Kantona Sarajevo i na 
kojim područjima su ti automobili bili ukradeni? Mislim na dio Kantona, 
odnosno tačnu lokaciju. Zanima me tip, marka tih automobila koji su 
otuđeni. I odgovor da li je  
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neki od tih automobila i pronađen možda? Ovo govorim jer znam slučaj 
prije tri mjeseca našem bivšem, odnosno kolegi iz Bihaća također je 
ukraden isto su ovdje prije tri mjeseca potpuno nov ovdje u Sarajevu i još 
ga nije pronašao, to je sramota. 
Također zanima me da mi se u 2014. Godini da pregled svih krivičnih djela 
koja su izvršena tiču se razbojništva i krađe. Znači, u Kantonu Sarajevo, 
obzirom da u sredstvima javnog informisanja smo mogli pročitati ocjene 
koje dolaze iz MUP-a Kantona Sarajevo kako je sigurnosna situacija u 
Kantonu Sarajevo zadovoljavajuća, ako je ovo zadovoljavajuća situacija 
onda ja ne znam hajde nezadovoljavajuća, kako bi to tek onda izgledalo 
onda bi očito trebali hodati pancirima i šljemovima ovdje ako ocijene da je 
to nezadovoljavajuće. 

11.02.2016 Vlada F BiH Bezbjednost 



Pitanje Željko Mirković I ja za danas imam jedno delegatsko pitanje, međutim, prije toga moram 
izraziti nezadovoljstvo jer još nisam dobio odgovor na Inicijativu koju sam 
uputio Ministarstvu finansija, a radi se o izmjenama i dopunama Zakona o 
dohotku gdje sam uputio Inicijativu da se oporezuje kamata na štednju i 
sve sam to objasnio. Međutim, nisam dobio odgovor na tu Inicijativ. Evo, 
ovo prilikom ja ponovno upućujem apel, Inicijativu sam uputio u pisanoj 
formi. Prema tome, ne vidim razloga zbog čega još nisam dobio odgovor, a 
mislim da se radi o jednom važnom pitanju, pitanju koje na kraju krajeva 
treba da ima pozitivne konsekvence na prihodovnu stranu budžeta, a inače 
to je praksa u cijeloj Evropi da kažem u cijelom svijetu. I ne znam zbog čega 
se ta inicijativa evo već dva mjeseca praktično na nju nemam odgovora. 
Moje pitanje za današnju sjednicu Doma naroda upućujem Ministarstvu 
prometa i komunikacija, a tiče se o Pravilniku o prekomjernoj upotrebi 
javnih cesta koji je donešen 2010. godine.  Sa ovim Pravilnikom se 
propisuju mjere za utvrđivanje prekomjerne upotrebe javnih cesta, 
postupak za dobivanje rješenja o odobrenju za prekomjernu upotrebu 
javne ceste uključujući i naknadu za prekomjernu upotrebu cesta.  
I moje pitanje glasi: 
Koliko ste izdali rješenja o odobrenju za prekomjernu upotrebu cesta i 
kome u periodu od 2010. do zaključno sa 2015. godinom sa tabelarnim 
pregledom korisnika i njihovom djelatnošću? 
Dalje, da li je obračunata naknada za prekomjernu upotrebu javnih cesta i 
koliko ta naknada iznosi za period od 2010. do zaključno sa 2015. godine i 
da li je plaćena naravno, sa tabelarnim pregledom korisnika i visinom 
obračunatog i eventualno plaćenog iznosa, odnosno neplaćenog iznosa?  
I na kraju pitam, na koji način su iskorištena prikupljane sredstva po ovome 
osnovu? 

17.03.2016 Vlada F BiH Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Željko Mirković Prvo pitanje upućujem Federalnom zavodu za zapošljavanje a tiče se 
subvencioniranja zapošljavanja mladih bez radnog iskustva i 
samozapošljavanja po Uredbi o poticanju, znači, po Uredbi o poticanju 
zapošljavanja Vlade FBiH, o Programu sufinansiranja zapošljavanja po 
Programu Federalnog zavoda za zapošljavanje i po Programu pripreme za 
rad kroz obuku stručno osposobljenih i usavršavanje i obuku do zaposlenja. 
Ova pitanja postavljam, odnosno ova tri problema postavljam pitanje iz 
razloga što je već na Unsko-sanskom kantonu navodno plasirano 10 KM u 
rekordno kratkom vremenu, dakle, to je bilo možda svega u nekoliko dana 
tako da veliki broj zainteresiranih praktično nije ni imao priliku da 
kvalitetno učestvuje u ovome programu odnosno da participira na neki 

21.04.2016 Zavod za 
zapošljavanje 
(direktor) 

Zaposljavanje 



način i da ostvari određene poticaje. Iz tog razloga postavljam pitanje 
Federalnom zavodu za zapošljavanje da mi dostavi precizno, dakle, po ova 
tri Programa ko su korisnici, dakle, ovih sredstava po kantonima, dakle, po 
svim kantonima detaljno , iznos sredstava koja su plasirana i poimenično, 
odnosno tačno navedeno koje su to firme i u koju svrhu? 

Pitanje Željko Mirković Moje drugo pitanje upućujem Federalnom ministarstvu okoliša i turizma i 
Fondu za okoliš FBiH i pitam: Koliko je sredstava za okoliš dodijeljeno 
kantonima i koji projekti su izvedeni, odnosno da li su sredstva namjenski 
utrošena i opravdana odnosno da li nisu opravdana? Ove podatke tražim za 
2014. i 2015. godinu i zahtijevam precizan pregled. Hvala lijepo. 

21.04.2016 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Željko Mirković Zašto do danas nisu izmirena Zakonom zagarantovana prava radnika 
Polietilenke i Kombiteksa Bihać koja se odnose na isplatu potraživanja 
radnika za vrijeme nezaposlenosti, u skladu sa Programom zbrinjavanja 
radnika preduzeća u stečaju? zašto Zavod za zapošljavnje FBiH i Služba za 
zapošljavanje USK postupaju  suprotno presudi Vrhovnog suda Federacije 
BiH, broj U-1729/01 od 11.10.2006. godine, U-3477/01 od 
07.03.2007.godine i U-3488/01 od 07.03.2007.godine i da li su Tužilaštvima 
poznate okolnosti vezane za ove slučajeve  
1/2 pa 
 
i da li su preduzete odgovarajuće zakonske mjere prema odgovornim 
osobama koje nepostupanjem, nečinjenjem, odbijanjem da se postupi u 
skladu sa Zakonom i presudom Vrhovnog suda FBiH, te  nepotrebnim 
zadržavanjem  izvršenja zakonom predviđenih obaveza preme radnicima 
Kombiteksa i Polietilenke Bihać, istima prouzrokuju teške povrede prava i 
značajnu materijalnu štetu? Obrazloženje: 
Preduzeće Polietilenka Bihać je u stečaju od 2010. godine, a od ove godine 
Polietilenka d.d. konačno je i ugašena prodajom cjelokupne pokretne i 
nepokretne imovine s čime je izgubljena i svaka nada za ponovno 
pokretanje Polietilenke Bihać nekada najuspješnije fabrike za proizvodnju 
fleksibilne ambalaže. Ista sudbina je zadesila i tekstilni kombinat Kombiteks 
Bihać 2007. godine, kada je proglašen stečaj,  i čijim radnicima se također 
odbija isplatiti naknada za vrijeme nezaposlenosti. 
Vlada USK, Služba za zapošljavanje i Federalni zavod za zapošljavanje bili su 
obavezni sačiniti program zbrinjavanja radnika preduzeća u stečaju,  a 
Služba za zapošljavanje USK je bila u obavezi radnicima isplatiti naknadu za 
vrijeme nezaposlenosti, ovisno o dužini staža radnika.  
Međutim to nikad nije učinila već ih je odbila, pravdajući to različitim 

23.06.2016 Federalnom 
zavodu za 
zapošljavanje, 
Službi za 
zapošljavanje 
Unsko-sanskog 
kantona, 
Federalnom 
tužila 

Zaposljavanje 



razlozima, očito, s krajnjim ciljem izbjegavanja izvršenja zakonskih obaveza 
prema radnicima. 
Na taj način, nebrigom  Vlade USK, Službe za zapošljavanje USK i 
Federalnog zavoda za zapošljavanje FBiH, te uskraćivanjem Zakonom 
garantiranih prava, radnici Kombiteksa i Polietilenke Bihać postali su žrtve 
administrativno- birokratskih procedura,  i umjesto da su bliže, oni su sve 
dalje od rješenja problema koji je nastupio bez  njihove krivice. 
Nadležne organe očito ne brinu egzistencijalni problemi radnika,  uprkos 
činjenici da im je  bila poznata presuda Vrhovnog suda i obaveza da se 
zakonska prava radnika moraju poštovati. 
Naime, citiranim Odlukama Vrhovnog suda jasno je naznačeno da se ne 
može odbiti zahtjev osobe za priznanje prava na novčanu naknadu za 
vrijeme njene nezaposlenosti, iz razloga što poslodavac nije izvršavao svoju 
zakonsku obavezu obračuna i uplate obaveznog doprinosa za osiguranje od 
nezaposlenosti, dok je osoba bila u radnom odnosu. 
Tim slijedom, Zavod za zapošljavanje FBiH i Služba za zapošljavanje USK i 
Vlada USK bili su u obavezi da u skladu sa Programom zbrinjavanja radnika 
Kombiteksa i Polietilenke Bihać koji su proglašeni tehnološkim viškom, ili su 
bez svoje krivice ostali bez posla, omoguće pravo na novčanu naknadu u 
vrijeme nezaposlenosti, bez obzira da li je poslodavac izmirio obaveze 
prema zdravstvenom i penzionom osiguranju danom prestanka radnog 
odnosa. 
Naročito brine činjenica da su odgovorni za uskraćivanje radničkih prava i 
ugrožavanje njihove egzistencije i dalje nezainteresirani da se ovaj 
dugogodišnji  problem riješi, pri tome svjesni, da ne primjenjujući i ne 
poštujući presudu Vrhovnog suda FBiH, nastaju teže povrede prava drugog 
i značajna materijalna šteta, jer su radnici Kombiteksa i Polietilenke Bihać 
do sada oštećeni za iznos od skoro 900.000 KM. 
Nepostupanjem, nečinjenjem, odbijanjem da se postupi  u skladu sa 
Zakonom i presudom Vrhovnog suda FBiH, te nepotrebnim zadržavanjem 
izvršenja zakonom predviđenih obaveza preme radnicima Kombiteksa i 
Polietilenke Bihać, nadležne odgovorne osobe u Vladi USK, Federalnom 
zavodu za zapošljavnje i Službi za zapošljavanje USK, i dalje postupaju sa 
umišljajem, potpuno svjesni da neizvršavanjem ili odbijanjem izvršenja 
pravosnažne sudske odluke čine krivična  
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djela opisana članom 351. st. 1. i 383. st.1. Kaznenog zakona FBiH, pri tome 



prouzrokujući teške povrede prava i značajnu materijalnu štetu radnicima 
Kombiteksa i Polietilenke Bihać. To je moje prvo pitanje 

Pitanje Željko Mirković Da li je istina da vi imate devet savjetnika koji godišnje koštaju Parlament 
Federacije BiH skoro 500 hiljada KM? Ako je to istina ili ako nije istina 
molim vas da mi odgovorite i u pismenoj formi ko su vaši savjetnici, po 
kojim oblastima i kolika su njihova ukupna primanja tokom godine za vaš 
kabinet? Hvala lijepo. 

23.06.2016 Predsjedavajuća 
Doma naroda 
Lidija Bradara 

Javna uprava 

Pitanje Željko Mirković Ja danas imam jedno delegatsko pitanje, upućujem ga Ministarstvu 
poljoprivrede vodoprivrede i šumarstva, a radi se o poticajima prema 
poljoprivrednicima. Dakle, moje pitanje glasi: Šta je sa poticajima za 
mlijeko iz 2014., godine i dugom za silažni kokuruz iz 2016., godine, te 
dugom za rasplodne junice, a radi se o iznosu od 100 KM, po jednom grlu. 
Ovo je dakle, pitanje koje upućuju poljoprivrednici sa USK-a, a mene još 
takođe zanima i tražim da mi se dostavi pregled neisplaćenih poticaja koji 
postoje dakle, u Ministarstvu poljoprivrede i to razvrstano po kategorijama 
i po kantonima i očekujem odgovor u pismenoj formi. Hvala lijepo. 

12.01.2017 Vlada F BiH Poljoprivreda 

Pitanje Željko Mirković kojim je zatražio da mu se dostavi pregled postavljenih delegatskih pitanja 
na koje nije dobio odgovor. 

09.02.2017 Dom naroda 
Parlamenta 
Federacije 
Bosne i 
Hercegovine, 

Ostalo 

Pitanje Željko Mirković Upitao je da li je sačinjena analiza mogućnosti osiguranja sredstava u 
budžetu Federacije Bosne i Hercegovine po osnovu koncesionih naknada i, 
ako je analiza sačinjena, zatražio je da mu se dostavi pregled predmeta 
koncesije i mogućih koncesionih naknada za preduzeća koja već koriste 
prirodna bogastva i javna dobra ili vrše usluge koje podliježu koncesijama, 
a ne uplaćuju naknadu u budžet Federacije BiH. Predmetne koncesije su 
one o kojima odlučuje Vlada Federacije Bosne i Hercegovine. 

09.02.2017 Komisija za 
koncesije 
(predsjednik) 

Finansijski tokovi 

Pitanje Željko Mirković Hvala predsjedavajuća (nije uključen mikrofon) u Federalnom budžetu i ja 
imam pitanje vezano za 2015. i 2016. godinu gdje su ta sredstva utrošena i 
zahtijevam da mi se dostavi i Izvještaj o utrošku sredstava po osnovu GSM 
licence znači sredstava službe za unapređenje cestovne infrastrukture u 
kantonima i općinama praktično u cijeloj Federaciji Bosne i Hercegovine i 
zahtijevam da mi se dostavi program utroška ovih sredstava za 2016. 
godinu. Evo, hvala lijepo. 

27.04.2017 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Željko Mirković Da li provodite aktivnosti u pogledu otkrivanja i sprečavanja zloupotreba i 
nezakonitih djelovanja koja se svakodnevno čine upotrebom informatičke i 
komunikacijske tehnologije sa posebnim osvrtom na lažno predstavljanje 

10.05.2018 Ministarstvu 
sigurnosti BiH, 
Agenciji za 

Bezbjednost 



širenje lažnih vijesti i neistina klevetanje i govor mržnje na internet 
stranicama i društvenim mrežama koje su očito postale poligon za 
nesmetano širenje takvih sadržaja, i da li ste i koje mjere do sada preduzeli 
ili preduzimate kako bi sankcionisali otvoreno širenje lažnih vijesti i govora 
mržnje u internet medijima i na društvenim mrežama, a osobe koje 
upućuje prijetnje, šire mržnje i druge neprihvatljive sadržaje podvrgli 
odgovornosti. I treće, ko je odgovoran i nadležan u BiH za funkcionisanje 
društvene mreže fejsbuk i sprečavanje navedenih pojava. Obrazloženje: 
Mogućnosti koje pružaju internet i društvene mreže postoje korisno 
sredstvo komunikacije međutim, bez odgovarajuće kontrole, internet je 
sve češće postao prostor raznih zloupotreba širenje mržnje i nasilja, lažnih 
vijesti i prijetnji uključujući i druge nezakonite sadržaje poput dječije 
pornografije i aktivnosti povezanih sa najtežim krivičnim djelima. Naročito 
ističem govor mržnje u  
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elektroničkim medijima i društvenim mrežama u BiH koji je dosegnuo 
kritične razmjere i opasno doprinosi podizanju napetosti u našoj zemlji. 
Zlonamjerno takozvano izražavanje mišljenja sa elementima govora mržnje 
i poruke koje šalju građanima imaju za cilj stvaranje prezira i negativnog 
stereotipa prema pojedincima ili cijelim grupama uz poticanje 
diskriminacije i neprijateljstva na temelju glasina i neistinitih vijesti. S 
krajnjim ciljem izazivanjem osjećaja nesigurnosti i straha uključujući 
poticanje, izazivanje nasilja, širenjem neistinitih vijesti a nerjetko 
predstavljaju i javni poziv na linč. Iznošenje notornih laži insinuacija i 
uredvid haluzija česti su pokušaji moralne diskvalifikacije uz poticaj 
nacionalne neterpeljivosti, a to se ne vrijeđa samo određene osobe 
personalno, već i sve druge ljude sa istim značajkama a u krajnjoj liniji i 
svakog civiliziranog čovjeka. Autori takvih huškačkih i mrziteljskih tekstova 
na društvenim mrežama internet portalima djeluju u pravilu anonimno ili 
pod lažnim profilima što im očito daje osjećaj sigurnosti da ne kažnjeno 
mogu kršiti društvene norme i ograničenja pri tome duboko svjesno da 
korišteni govor mržnje predstavlja snažno sredstavo za poticanje 
netolerancije nasilja i neprijateljstva i drugih anticivilizacijskih tekovina i 
stereotipa koji su u krajnjoj liniji osnov krivičnog djela zločina mržnje. 
Pored opsesivnih zlostavljača koji maltletiraju čak i djecu svojih meta često 

istrage SIP-a, 
FUP-a, 
Tužilaštvu FBiH, 
Vijeću za 
štampu BiH 



se radi o dobro organizovanim grupama koje zloupotrebljavanju 
mogućnost anonimnosti koristeći različite identitete kako bi širili mržnju 
uvrede i klevete i lažne vijesti. Zloupotreba interneta takođe uključuje 
otvoreno poticanje grupne mržnje, napade na privatnosti uznemiravanje, 
uhođenje, vrijeđanje te širenje nasilnih i uvredljivih komentara zajedno sa 
distribucijom okrutnih zlobnih katkad i prijetećih poruka kao i kreiranje 
internetskih stranica koje sadrže izmišljenje priće, slike i tekstove na račun 
zlostavljanih osoba ili grupa. Zabilježenma je učestala praksa brutalnog 
širenja govora mržnje, prijetnje ubistvima i likvidacijom i stvaranje 
međuetničkih međuvjerskih i ukupnih društvenih napetosti putem 
internetskih medija u BiB. Konstruktivana i argumentovana kritika je 
svakako poželjna u demokratskom društvu, a sloboda govora je sloboda 
izražavanja mišljenja koja neće povrijediti osobnost rad i čast osobe o kojoj 
se izražava i koja neće zadržati tu privatnost. Na žalost za razliku od 
Evropskih zemalja naše institucije ne štite građane od zlostavljača, a na 
internetu otvoren beskrajan prostor nemoralnim osobama osobama sa 
problemom u ponašanju za klevetanje govor mržnje i ostale užase. Da 
kelveta i vrijeđanje i govor mržnje, nisu i ne mogu biti digitalna 
demokracija potvrdili su to sudovi u Strazburu, Velsu i Ustavni sud 
Republike Hrvatske uz napomenu da se u Republici Hrvatskoj 2013., godine 
uvrede izrečene putem interneta postalo krivično djelo uz visoke novčane 
kazne. Austrijski sud je obavezao društvenu mrežu fejsbuk da mora ukloniti 
komentare koji šire i potiču govor mržnje. Vlada Njemačke je prije nekoliko 
mjeseci uvela novčane kazne za internetske komapanije koje razvijaju 
društvene mreže u iznosu od 50 miliona eura, dok izvršni direktori tih 
društvenih mreža poput tvitera ili fejsbuka risikiraju da budu kažnjeni na 
individualnom nivou do 5 miliona eura, ukoliko odmah a najkasnije u roku 
od 24 sata ne uklone tekstove koji šire i potiču govor mržnje. Društvena 
mreža fejsbuk je u Francuskoj pokrenula inicijativu za borbu protiv lažnih 
vijesti uoči prošlih predsjedničkih izbora, a znamo da su izbori upravo pred 
nama i da je očekivati da će se još povećati dakle, komunikacija na ovom 
nivou o kojem sad ja ovdje pričam. Fejsbuk je objavio kako će sarađivati sa 
nekoliko vodećih francuskih medijskih organizacija između ostalih i s  
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osigurali da se na toj internetskoj platformi neće širiti neistinite vijesti. 
Fejsbuk je sličnu incijativu pokrenuo i u Njemačkoj u septembru ove godine 
prije i za vrijeme održavanja parlametnarnih izbora. U medijima se mora 
dekonstruisati govor mržnje i druge zloupotrebe na internetu i društvenim 
mrežama kao nepoželjno ponašanje i krivično djelo jer narušava temeljne 
demokratske vrijednosti u BiH, ugrožava slobodu naših građana i na to 
moraju reagirati nadležne institucije s ciljem onemogućavanja i kažnjavanja 
počinilaca koji za sada nesmetano šire neistine mržnju i netoleranciju 
putem društvenih mreža i internet portala. 

Pitanje Željko Mirković se tiče ove humanitarne migrantske krize čiji smo mi sad svjedoci upravo 
ovdje ovih mjeseci nedjelja, a vjerovatno kako stvari stoje i kakve su 
prognoze, taj će problem tek eskalirati tamo negdje u ljeto ove godine i 
pitanje kako će se izaći s tim na kraj. Ja pitam i postavljam pitanje Vladi 
Federacije, šta čini po tom pitanju, jer ovo sad što možemo da vidimo očito 
je da je ovdje sistem zakazao, dakle, ovdje je sistem zakazao, ovaj problem  
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najviše izražen upravo na USK-a iz kojeg ja dolazim na opštinama Velika 
Kladuša i Bihać koje su u blizini sa granicom, a i u Sarajevu, evo imate ovdje 
jedan kamp preko puta Vijećnice u kojem kampuju migranti. Ja razumijem 
da te ljude sigurno u najvećem dijelu nije dobro potjeralo iz njihovih država 
njih je potjerao rat nesreća, na kraju krajeva i mi smo prošli kroz sličnu 
situaciju, ali države koje su bile domačini našim izbjeglicama sigurno nisu 
radile posao onako kako to odnosno ne rade institucije koje treba da rade. 
Praktično zbrinjavanje tih ljudi nesretnih koji dolaze ovamo je stihijsko 
neorganizirano jesnostavno zdravstveni nadzor je zakazao, ti ljudi spavaju 
po parkovima, spavaju na otovrenom, da izvinete kad moram se ovako 
izraziti ne postoje ni mokri čvorovi ni ne postoje čak ni one elementrane  
stvari kad su u pitanju lična higijena, tako da je samo pitanje momenta kad 
sad dođu visoke temperature kakve će sve bolesti zaraze i epidemije se 
pojaviti u BiH, odnosno na našem kantonu USK-a, evo ovdje i na 
sarajevskom kantonu, jer očito da sistem ne brine o tim ljudima. S druge 
strane ja sam se malo raspitao mene zanima kako je moguće da neko ko 
dođe u našu državu uđe slobodno u BiH, ko dođe u policiju i prijavi se da li 
sa dokumentima ili bez dokumenata neće i odbije da ode u azilantski 
centar neki, da ode na neku poziciju koja je određena za migrante 
jednostavno odbije, uzme dokumente ne javlja više u odjel za strance pri 

10.05.2018 Vlada F BiH Bezbjednost 



MUP-a, s druge strane ne žele da daju svoje otiske ni svoje lične podatke i 
jednostavno mi imamo jedan nesređen sistem da možda jedno desetak ili 
petnaest posto je praktično ušlo u neki sistem da znamo o kome se radi a 
svi ostali su osobe koje su ovdje došle i za ratom zahvaćenih prostora ali iz 
Maroka, iz Alžira iz Pakistana, znači, iz država koje nisu ratom obuhvaćene. 
To su migranti koji praktično dolaze u BiH iz nekih drugih razloga. Ja se 
pitam šta Vlada Federacije kani poduzeti o tom pitanju da uvede sistem i 
uvede red u ovu humanitarnu katastrofu koja je pred nama da se n e bi 
desilo da sutra kada taj problem eskalira do te granice da više se vlasti neći 
moći nositi a ni građani jer dolazi do problema neki su migranti, većina 
velika njih mirni na neki način ovaj poštuju pravila BiH i zakone, ali bogami 
postoje neki ljudi koji ne poštuju nikakva pravila i rade jednostavno šta 
hoće. Dakle, žao mi tih ljudi, da se ne bi krivo razumjeli, mislim, da im treba 
pomoći, ali ta pomoć mora biti organizirana mora biti na nivou da kažem, 
onome, i standardima kako to treba se ponašati prema živim ljudima koji 
dolaze u našu državu traže neku pomoć ali ti jednako ti ljudi koji dolaze ovu 
državu moraju poštovati zakone ove države i moraju se ponašati na način 
kako to nalažu propisi i zakoni BiH. Također, mene zanima kakva su 
rješenja s tim ljudima u budućnosti jer 90\% tih ljudi je izrazilo želju da ne 
želi ostati u BiH. U kolonama dolaze iz Republike Hrvatske u BiH očito da 
država Hrvatska ne želi ih na svojoj teritoriji i jednostavno ih šalje u BiH. Šta 
činiti, šta činiti ljudima koji se zadržavaju 15 dana u BiH, koji se zadržavaju 
mjesec dana koji se zadržavaju tri mjeseca, šta činiti, ja očekujem ovdje 
odgovor, odgovor dajte meni lično, ali prije svega dajte odgovor javnosti, 
javnost zanima šta se dešava, jednako kao i mene, a ja se nadam da se 
zanima vas sve. Evo hvala vam lijepo. 

 

  



Predstavnički dom P FBiH 

Tip Predstavnik Pitanje Postavljeno Upitanik Oblast 

Pitanje Aiša Ćenanović traži da joj se dostavi informacija o primjeni člana 3. stav 3. Zakona o 
izmjenama i dopunama Zakona o doprinosima, traži odgovore na 
pitanja -  koliko je privrednih društava  u 2015. godini obračunavalo 
doprinose za sve ili dio radnika koristeći povoljnosti ovog Zakona? Koja 
su privredna društva u 2015. godini za više od deset svojih zaposlenika 
obračunavala jedan ili više mjeseci doprinese koristeći ovu povoljnost? 
Ako je kontrola u posljednjih pet godina utvrdila zloupotrebu ove 
povoljnosti na način da obveznik razliku plate isplaćuje kroz 
neoporeziva davanja i slično, koliko je obračunato dodatnih obaveza tim 
obveznicama? Traži od Porezne uprave Federacije BiH, Federalnog 
ministarstva finansija i Federalnog ministarstva energije, rudarstva i 
industrije ocjenu, da li postoji potreba za dalju primjenu ovog Zakona ili 
on služi za ekstra profite u nekim biznisima? 

13.12.2016 Porezna uprava F 
BiH (direktor) 

Finansijski tokovi 

Pitanje Aiša Ćenanović traži informaciju u kojim kantonima se Odluka o maksimalnim iznosima 
neposrednog učešća osiguranih lica u troškovima korištenja pojedinih 
vidova zdravstvene zaštite u osnovnom paketu zdravstvenih prava ne 
provodi ili djelimično provodi. 

25.04.2017 Ministarstvo 
zdravstva F BiH 

Zdravstvo 

Pitanje Aiša Ćenanović na davanje podrške zahtjevu kantonalnog Javnog preduzeća 
Poljoprivredno dobro Butmir d.o.o. Sarajevo Ilidža za prioritetnu isplatu 
zaostalih poticaja za poljoprivredu na federalnom nivou za 2016.  
godinu. 

25.04.2017 Vlada Federacije 
BiH i Federalnom 
ministarstvu 
poljoprivrede, 
vodoprivrede i 
šumarstva 

Poljoprivreda 

Inicijativa Alma Arnaut inicijativu. Federalno ministarstvo turizma i okoliša donijelo je rješenje 
broj UP-1-05/2-23-11-68/15 dana 16.10.2015. godine kojim je odobrilo 
Općini Konjic plan prilagođavanja upravljanja otpadom za deponiju 
komunalnog otpada Repovački potok, koja se nalazi u Općini Konjic. 
Ministarstvo trgovine, turizma i okoliša HNK  rješenjem je odobrilo 
Centar za upravljanje otpadom koji je ograničenog kapaciteta na pet 
tona i napravljen je po najnovijim standardima. Općina Konjic ni danas 
nije ispunila obaveze preuzete iz navedenog rješenja. Građani trpe 
smrad i trovanje, budući da se deponija nalazi svega 500 metara od 
centra. Pokreće inicijativu prema Federalnom ministarstvu turizma i 
okoliša da utvrdi inspekcijski nalaz i preispita rješenje broj UP-1-05/2-

03.02.2016 Vlada F BiH Ekologija 



23-11-68/15 od 16.10.2015. godine, te zabrani rad objekta na ovom 
lokalitetu. 

Pitanje Alma Arnaut Koliko je Federalno ministarstvo zdravstva u prošloj godini dodijelilo 
sredstava zdravstvenim ustanovama sa područja Hercegovačko-
neretvanskog kantona i na osnovu kojih kriterija su ta sredstva 
dodjeljivana? 

01.12.2015 Vlada F BiH Zdravstvo 

Pitanje Alma Arnaut znajući da su bonice sa područja ovog kantona u velikim finansijskim 
dubiozama traži da navedu tačne iznose njihovih dugovanja po svim 
osnovama u prošloj godini i da li se taj dug i dalje akumulira ili se 
smanjuje? 

01.12.2015 Vlada F BiH Zdravstvo 

Pitanje Alma Arnaut šta će učiniti u narednom periodu da prestane segregacija i 
diskriminacija učenika u osnovnim školama u Čapljini i Stocu, te da se 
konačno počne raditi na integraciji obrazovnog sistema. 

01.12.2015 Vlada F BiH Kultura 

Pitanje Alma Arnaut Pitanje je uputila Vladi Federacije BiH i traži da joj se dostavi spisak 
kreditnih zaduženja Vlade Federacije BiH, iznos kredita, iznos plaćenih 
kamata kao i onih koji će se na osnovu još aktivnih kredita morati 
isplatiti. Također, traži da se pored svakog kredita upiše namjena zbog 
čega je podignut. Traži da joj se dostavi lista svih podignutih kredita u 
periodu 2006.-2016. godina uz prateće informacije. 

03.02.2016 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Alma Arnaut Koliko na godišnjem nivou Vlada Federacije Bosne i Hercegovine daje za 
kirije, te kojim pravnim i fizičkim licima se plaćaju kirije? 
Koliko svakom licu ponaosob te na kraju zbirno koliki je taj iznos za 
godinu dana?  Hvala. 

19.04.2016 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Alma Arnaut Koliko je Vlada Federacije BiH, na osnovu vraćanja kredita, plaćanja 
kamata, te plaćanja izgubljenih sudskih sporova, isplatila novca tokom 
2015. godine i u privih šest mjeseci 2016. godine? 

13.07.2016 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Alma Arnaut od Vlade traži dostavljanje izvoda koliko su od uspostavljanja aktuelne 
vlade, zaključno sa 12.07.2016. godine, Vlada, ministri i njihovi 
pomoćnici, sekretari i savjetnici potrošili na službena putovanja u BiH i u 
inozemstvo? 

13.07.2016 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Alma Arnaut  08.11.2016 Vlada F BiH  

Pitanje Alma Arnaut  08.11.2016 Vlada F BiH  

Pitanje Alma Arnaut  08.11.2016 Vlada F BiH  

Pitanje Alma Arnaut napismeno 13.12.2016 Vlada F BiH  

Pitanje Alma Arnaut Na Tematskoj sjednici o obrazovanju koju smo imali prije nekoliko 
mjeseci ministrica je ovdje iznijela jedan zavidan ekspoze svojih 
aktivnosti, odnosno aktivnosti svog Ministarstva, kazala je da je u 

19.06.2018 Ministarstvo 
obrazovanja i 
nauke F BiH 

Obrazovanje 



protekle tri i po godine svog mandata ponosna na neke projekte koje je 
realizira u cilju pospješenja obrazovanja na području Federacije. 
Također da je zajedno sa svojim saradnicima riješila mnoge probleme, 
goruće probleme u obrazovanju.  
Pa evo, samo zamolila bih je da mi odgovori šta je konkretno, dakle, od 
konkretnih poteza povukla kada je u pitanju problem dvaju škola pod 
jednim krovom koji je još uvijek aktuelan na području Hercegovačko-
neretvanskog kantona? Dakle, koje konkretne ciljeve je zacrtala da bi 
riješila to što je dole još uvijek aktuelno? 

Pitanje Alma Arnaut Koliko novca i po kojim osnovama i u koje namjene je ovo Ministarstvo 
u protekle tri i po godine isplatilo različitim boračkim udruženjima sa 
područja Hercegovačko-neretavanskog kantona? 
I drugo podpitanje također na adresu ministra Salke Bukvarevića. 
Dokle se stiglo sa izradom Boračkog registra na području HNK-a? Dakle, 
koliko su boračka udruženja sa područja Hercegovačko-neretvanskog 
kantona ažurna, koliko su do sada podataka dostavila da bi se ovaj 
jedan zahtjev demobilisanih boraca ispoštovao kada je u pitanju HNK? 

19.06.2018 Ministarstvo za 
pitanja boraca i 
invalida 
odbrambeno-
oslobodilačkog rata 
F BiH 

Boračko-invalidska 
politika 

Inicijativa Alma Kratina Putevi u opštinama 16.06.2015 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Inicijativa Alma Kratina kojom traži usklađivanje esencijalnih lista na nivou kantona, vezano uz 
broj trakica za aparate za mjerenje šećera u krvi za djecu dijabetičare 
Federacije BiH, kao i iste mogućnosti ostvarivanja prava na inzulinske 
pumpe za djecu dijabetičare u svim kantonima. 

17.11.2015 Vlada F BiH Zdravstvo 

Inicijativa Alma Kratina da razmotri mogućnosti izdvajanja posebnih sredstava u Budžetu 
Federacije za 2016. godinu koja će se namjenski trošiti za finansiranje 
stambenog zbrinjavanja mladih, a, po potrebi, i drugih kategorija 
građana iz reda sportskih i kulturnih radnika za koje se po  posebno 
utvrđenim kriterijima utvrdi značaj za Federaciju BiH i šire. 

01.12.2015 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Inicijativa Alma Kratina U skladu sa ovim, pokreće inicijativu za izmjenu i dopunu Odluke o 
utvrđivanju osnovnog paketa  zdravstvenih prava u dijelu tačke 9. stav 
2. 1d) kako bi se stvorio pravni osnov da se iz sredstava Fonda 
solidarnosti Federacije BiH pored nabavke aparata za kontrolu 
dijabetesa i trakica za šećer predviđenu za djecu dijabetičare uvede i 
pravo na inzulinske pumpe za svu djecu dijabetičare kod kojih je 
inzulinska pumpa medicinski indicirana bez obzira na njihov status 
zdravstvenog osiguranja. 

13.12.2016 Vlada F BiH Zdravstvo 

Inicijativa Alma Kratina I ja ću danas u parlamentarnu proceduru dati jednu inicijativu koja je 
zapravo upućena kako Vladi Federacije resornom ministarstvu 
poljoprivrede vodoprivrede i šumarstva tako i državnoj upravi za zaštitu 

14.06.2017 Vlada F BiH Poljoprivreda 



zdravlja bilja ali to zapravo u jednom velikom segmentu pitanje 
odgovornosti vijeće ministara. Naime pokrećem iniciajtiv u za 
preispitivanje i stavljanje van snage izmjene državnih pravilnika koje 
tretiraju uvoz sjemena i sadnog materijala objavljenih u službenom 
galsniku BiH broj 29/17, od 06.04.2017., godine. Ja sam obrazložila ovu 
svoju inicijativu i upoznat ću s obzirom da se radi o vrlo ozbiljnoj stvari 
za koju je odgovorno više nivoa  vlasti i radi se zapravo usaglašvanju 
akata koje imaju nižu snagu usaglašavaju se aktima koji imaju višu 
snagu, ali na način na koji to apsolutno nije dopušteno i predstavlja rad 
protiv interesa države BiH. Pored državnog Zakona o sjemenu i sadnom 
materijalu poljoprivrednih biljaka BiH RS je objavila i svoj entitetski 
zakon četri godine nakon donošenja državnog Zakona. Shodno članu 9., 
entitetskog Zakon formiran je enitetski registar sorti koji vodi 
ministarstvo poljoprivrede vodoprivrede i šumarstva RS čime je 
uspostavljen mehaniztam kojim se blokira ispitivanje i upis novih sorti 
na sornu listu BiH kako je definisano poglavljem sedam državnog 
Zakona. Član 79., entitetskog Zakona glasi: Sorte koje su registrovane u 
zemljama u okruženju sa sličnim agroekološkim uslovima mogu se 
priznati i bez ispitivanja na oglednom polju u laboratoriji. Ova odredba 
je u suprotnosti sa članom 40., 42., i 43., državnog Zakona. Na ovaj 
način je omogućen uvoz i stavljanje sjemena na tržište BiH, onih sorti 
koji nisu na sortnoj listi BiH, a što je u suprotnosti sa članom 12., stavom 
3., Zakona o sjemenu i sadnom materijalu poljoprivrednih biljaka BiH, 
kao i onih sorti kojim nije utvrđena vrijednost za proizvodnju i 
upotrebu. Uvoz takvog sjemena se obavlja prekograničnim prelaza na 
kojim su fitosanitarni inspektori RS koji provode enitetsku legislativu. 
Stoga postavljam pitanje, institucijama koje sam navela u naslovu kome 
su u ineteresu ovakve izmjene određenih članova državnih pravilnika 
kroz kojih su isti prilagođene zakonodavacu entiteta RS, čime je BiH još 
jednom dovedena u kolonijalni položaj u odnosu na susjede. Naime, u 
Službenom glasniku BiH broj 29/17 od 06.04.2017., godine objavljene su 
izmjene i dopune državnih pravilnika i ja ću citirati samo jednu koja je 
ovdje vrlo sporna a to je ova odredba od člana 3., ovog pravilnika znači, 
sorte koje su priznate i upisane u sortnu listu u državama u okruženju 
one bez dodatnih provjera ako su iz ambijenta koji je agroekološki sličan 
BiH mogu se uvesti po ovom pravilniku ovaj u BiH. Pitam se i to sam 
navela svima kojim sam navelu u naslovu kome su u interesu zapravo 
vakve izmjene pravilnika na državnom nivou. Mi ovim zapravo 



uskalđujemo državni zakoni i pravilnike prema Zakonima entitetskim u 
ovom slučaju RS. Ja sam u nezvaničnom razgovoru i sa federalnim 
ministrom poljoprivrede vidim da je izašao ovaj pokušla na ovu temu 
razgovarati i zapravo ljudi iz Federalnog ministarstva su svjesni ove 
situacije i konfuzije i ovdje se zaista radi o protudržavnom djelovanju 
tako da očekujem da od svih navedenih odgovornih u naslovu za ovakav 
slučaj mogu reći slobodno protivdržavnog djelovanja od ministra 
Šarovića pa dalje, da se u skladu sa svojim kompetencijama uključe da 
se van snage ovakve odrednice ovakve izmjene državnih pravilnika koji 
se na ovako proto zakonit način usklađuju na enitetskim zakonom pod 
hitno stave. Samim tim što njega na Federalnom nivou apsolutno smo 
još u podređenijem položaju jer se trudimo evo kroz Federalno 
ministarstvo da se poštuje državni Zakon i u ovom momentu mi 
nemamo apsolutno riješenu situaciju dok RS to odrađuje na način ovaj 
na koji misli da je uredu, bez poštivanja državnog  
3/3 ah 
 
 
Zakona. I mi smo sad u situaciji da gledamo apsolutno kršenje rad protiv 
interesa BiH na način da usklađujemo državni Zakon sa enitetskim 
Zakonom. Ovo je vrlo jasan ovaj primjer ja bih zamolila moje kolege da 
pogledaju dobro u inicijativu koju sam dala u parlametnarnu proceduru. 

Inicijativa Alma Kratina moja inicijativa danas se odnosi na uvrštavanje glukagona kao terapije 
za teška stanja hipoglikemije, a kod pacijenata oboljelih od dijabetisa tip 
1., ali tu prvenstveno kroz tu Inicijativu sam željela da zaštitim i u 
proteklom periodu a sad je ponovo ponavljam djecu oboljelu od 
dijabetesa u situacijama kad zapadaju u teško hipoglikemično stanje. Ja 
sam na žalost prije tri dana bila u situaciji da i sama vidim tako jedno 
stanje i da nije bilo tog glukagona blizu na dohvat ruku možda bi bilo u 
pitanju i to da li će dijete koje je tu bilo predamnom preživjeti taj dan. 
Zato, danas ovdje molim zastupnike koji jesu ovdje a to ću isto učiniti na 
narednoj sjednici kad bude izjašnjavanja o inicijativi da ovako 
obrazloženju mom koje ću takođe ponoviti dobro povedu računa jer 
smatram na s ovdje odgovornim kao i ljude u Federalnom ministatstvu 
zdravstva ako se izgubi jedan život djeteta zapalog u hipoglikemičnu 
krizu zato što porodica nije bila u stanju da ima glukagon u kući. 
Glikagon košta oko 50 KM nemamo mi milione djece oboljele od 
dijabetisa tip 1., u Federaciji, smatram da svakoj porodici koja ima 

19.06.2018 Ministarstvo 
zdravstva F BiH 

Zdravstvo 



ovako dijete mora biti dostaupan u kući glukagon, jer je to pitanje života 
i smrti. Znači, čak i u nekoj zamci da zvučim ovdje patetično da pred 
oktobar ovo zvuči, populistički ja ću se suočiti sa  svim tim jer krajnje 
odgovorno iskreno tvrdim da ćemo biti odgovorni ako se ovakva 
situacija desi jednom djetetu u Federaciji. Znači, mi smo u poziciji 
zajedno sa Federalnim ministarstvom zdravstva da uz vrlo mala 
izdvajanja glikagon uvrstimo na listu za esencijalnih lijekova i da iz ovog 
mandata na kraju krajeva učinimo konačno nešto dobro za djecu 
oboljelu od dijabetisa, jer sva nastojanja zastupnika u ovom mandatu 
nisu urodila plodom i žao mi je što nema ovdje uvažene zastupnice 
Jasmine Zubić koja je govorila i librama mjeraču za koncenzor za 
kontinuirano mjerenje nivoa šećera u krvi to je za nas ljudi ovdje 
svemirski brod jer ja smatram da nećemo objektivno moći to uvrstiti 
vrlo brzo na esencijalnu listu s obzirom na to da libre nisu ni 
registrovane kod nas a od proizvođaća sam dobila odgovor na pitanje 
koje je Jasmina sad ovaj uputila od Federalnog ministarstva da neće ni 
do sredine idućeg godine biti, ovaj apsolutno kod nas na tržištu to je 
rekao proizvođać znači, bit će u Hrvatskoj i u Sloveniji, sad se mogu 
nabaviti u Njemačkoj i u Austriji, znači, mi nismo u mogućnosti bili ni da 
ispoštujemo preporuke ureda Ombudsmena za ljudska prava vezano za 
djecu oboljelu od dijabetisa tako da bi te inzulinske pumpe dostupne 
djeci oboljeloj u svim kantonima neujednačeno je pravo na zdravstvenu 
zaštitu ali možemo im bar spasiti život kad dođemo u situaciju da 
imamo pred sobom dijete u teškoj hipoglikemiji. Tako da bih zamolila 
znači, da ova moja Inicijativa bude bar nešto što smo učinili u ovom 
mandatu za djecu oboljelu od dijabetisa jer do sad zaista nismo učinili 
ništa. 

Pitanje Alma Kratina Plaćanje dopinosa i poreza - vođenje evidencije 16.06.2015 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Alma Kratina Uplata za penzionisanje radnika Krivaje 16.06.2015 Vlada F BiH Penziona politika 

Pitanje Alma Kratina da li je sa federalnog nivoa pokrenut upit prema Ministarstvu civilnih 
poslova BiH vezano uz neophodnost donošenja krovnog zakona o 
transplantaciji organa i tkiva radi liječenja. 

17.11.2015 Vlada F BiH Zdravstvo 

Pitanje Alma Kratina da li postoji procjena mogućnost uvođenja novih inovativnih lijekova za 
tretman onkoloških pacijenata putem Fonda solidarnosti i da li postoji 
mogućnost promjene načina nabavljanja onkoloških lijekova koji bi 
omogućili ljekarima pravo izbora? 

01.12.2015 Vlada F BiH Zdravstvo 

Pitanje Alma Kratina a traži mišljenje o važećem Zakonu o ustanovama, odnosno 
utemeljenosti mišljenja o potpunoj prevaziđenosti ovog zakona i hitne 

01.12.2015 Vlada F BiH Zakonodavstvo 



potrebe za njegovim izmjenama, odnosno donošenju novog zakona iz 
obje oblasti. 

Pitanje Alma Kratina da li raspolaže informacijom da su djeca dijabetičari u Federaciji BiH 
izloženi diskriminaciji i nemaju prava na paket zdravstvenih usluga? 
Napomenula je da je ova informacija trebala biti obznanjena prije tri 
mjeseca nakon istrage ombudsmena za ljudska prava BiH i utvrđivanja 
te činjenice. Da li je dostavljena informacija Federalnom zavodu 
zdravstvenog osiguranja i reosiguranja i Federalnom ministarstvu 
zdravstva o tome da li se postupilo po preporukama ombusmena za 
ljudska prava, jer su bili dužni da u roku od tri mjeseca nakon 
provedene istrage tu informaciju dostave. 

13.12.2016 Vlada F BiH Zdravstvo 

Pitanje Alma Kratina u kojoj fazi je imenovanje novog Upravnog odbora Federalnog zavoda 
zdravstvenog osiguranja i reosiguranja i na koji način se donose odluke 
od februara 2016. godine, kada je istekao mandat ovom Upravnom 
odboru. 

13.12.2016 Vlada F BiH Javna uprava 

Pitanje Alma Kratina traži na uvid privatizacijski ugovor iz 2004. godine, koji je  uime Vlade 
potpisao tadašnji premijer, a koji je i danas nedostupan javnosti. U 
njemu su definisane obaveze ArcelorMittala kao ugovorne strane u 
pomenutom privatizacijskom ugovoru. 

24.01.2017 Vlada F BiH Privatizacija 

Pitanje Alma Kratina Inicijativa koju je pripremila za današnju sjednicu, tiče se građana 
Zenice koji su ostali bez grijanja. Zamolila je Vladu da ima razumjevanja 
za građane Zenice te da ih oslobodi plaćanja zateznih kamata za 
električnu energiju do kraja 17-tog i u skladu sa zakonskim 
mogućnostima razmotre odgodu plaćanja računa za električnu energiju. 

24.01.2017 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Alma Kratina jer je Ministarstvo u fazi potpisivanja protokola za izradu Kolektivnog 
ugovora koji će se potpisati između kantona i kantonalnih javnih 
zdravstvenih ustanova. Pita zašto taj proces ne može da se ubrza, 
obzirom da kasni. 

15.02.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Alma Kratina kako planira kroz zakonski okvir zaštititi vanbračne supružnike, koji su 
bili u vanbračnoj zajednici u trenutku smrti partnera. 

15.02.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Alma Kratina osvrnula se na tumačenje člana 51. Zakona o zdravstvenoj zaštiti, te 
zašto ministar zdravstva daje tumačenje prema kojem sanitarne 
preglede mogu vršiti samo javne zdravstvene ustanove a to je suprotno 
članu 51. Zakona o zdravstvenoj zaštiti i odlukama Konkurencijskog 
vijeća BiH, obzirom da postoje relevantne presude Konkurencijskog 
vijeća u nekoliko slučajeva kada je u pitanju autentično tumačenje člana 
51. Zakona o zdravstvenoj zaštiti. 

15.02.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 



Pitanje Alma Kratina kojom traži očitovanje u slučaju diskriminacije prema djeci oboljeloj od 
celijakije i utvrđivanje minimalnih prava iz oblasti zdravstvene i socijalne 
zaštite s obzirom da na federalnom nivou nisu utvrđena minimalna 
prava iz oblasti zdravstvene i socijalne zaštite ovih pacijenata oboljelih 
od celijakije koja bi bila važeća na području svih kantona u Federaciji 
BiH. 

14.03.2017 Vlada F BiH Ljudska prava 

Pitanje Alma Kratina pitanje je postavila u vezi sa Nacrtom Zakona o izmjenama i dopunama 
Zakona o zdravstvenom osiguranju a održana je i javna rasprava. Traži 
od Federalnog ministarstva zdravstva, odnosno od kantonalnih 
ministarstava tačan podatak koliko je djece u dobi od 7 do 15 godina 
koji ne pohađaju školu, a nalaze se na teritoriji Federacije bez 
zdravstvenog osiguranja, te kolika su finansijska sredstva potrebna u 
kantonima da se riješi ovaj problem. 

25.04.2017 Vlada F BiH Zdravstvo 

Pitanje Alma Kratina za izmjenu i dopunu Zakona o zdravstvenom osiguranju, a odnosi se na 
neosiguranu djecu u dobi od 6 do 15 godina. Tražila je informacije od 
kantonalnih i Federalnog ministarstva zdravstva, a vezano za broj  djece 
koja su neosigurana kako bi se imala jasna finansijska projekcija koliko 
je sredstava u pitanju, kako bi se riješio ovaj problem. Odgovor je dobila 
od Ministarstva zdravstva Bosansko-podrinjskog kantona i Posavskog 
kantona te odgovorom iz Bosansko-podrinjskog kantona nije 
zadovoljna. Traži informaciju koliki je broj djece starije od šest godina, 
koja nemaju status redovnog učenika, a koja su na osnovu Odluke od 
strane ministarstva uvedena u pravo na obavezno zdravstveno 
osiguranje u 2015. i 2016. godini. 

16.05.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Alma Kratina se odnosi na problematiku nasljeđivanja porodične penzije nakon smrti 
vanbračnog partnera. Budući da je ministar odgovorio da bi to bio udar 
na budžet, zamolila je Ured ombudsmena da poradi na ovom pitanju. 

16.05.2017 kantonalnim 
administrativnim 
službama PIO i 
Federalnom zavodu 
PIO 

Penziona politika 

Pitanje Alma Kratina Inicijativu koju je pokretala prema Federalnom ministarstvu rada i 
socijalne politike, a na koju je dobila odgovor, zahtijeva ponovno 
pokretanje inicijative prema navedenom ministarstvu a vezano uz 
pravilnik o raspodjeli sredstava Fonda za profesionalnu rehabilitaciju i 
zapošljavanje osoba sa invaliditetom za dodjelu novčanog stimulansa za 
novo zapošljavanje osoba sa invaliditetom, član 6. stav 3. 
Pridružuje se podršci i rješavanju pitanja obrazovanja djece sa 
autizmom. 

26.09.2017 Ministarstvo rada i 
socijalne politike F 
BiH 

Socijlana politka 



Pitanje Alma Kratina komentarisala je događaje vezano uz nasilje u Kruščici. Kazala je da je 
Klub zastupnika DF postavio pitanje federalnom ministru unutrašnjih 
poslova i Ministarstvu unutrašnjih poslova Srednjobosanskog kantona, 
kojim traži jasnu informaciju o poduzetim aktivnostima vezano uz 
očigledno kršenje ljudskih prava i prekomjernu upotrebu sile nad 
mještankama Kruščice. Inicijativa se odnosi na reviziju cjelokupnog 
postupka dobijanja okolišne dozvole, ali i svih dozvola za izgranju 
minihidroelektrane na Kruščici, detaljno obrazloženje i  uvid u transkript 
sa javnih rasprava provedenih u ovom procesu. 

26.09.2017 Vlada F BiH Bezbjednost 

Inicijativa Almir Zulić Fiskalne i parafiskalne obaveze za strane ulagače. Zapošljavanje osobs 
sa invaliditetom 

16.06.2015 Vlada F BiH Zaposljavanje 

Pitanje Almir Zulić koliko ima banaka koje posluju na području Federacije, koji kriteriji 
određuju koje su banke u domaćem a koje u stranom vlasništvu, koliko 
imamo domaćih a koliko stranih banaka i koje banke svoj profit 
zadržavaju u BiH i dalje ga investiraju u BiH? 

17.11.2015 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Almir Zulić Ja imam jednu inicijativu za izmjene i dopune Zakona o prijevremenom 
povoljnijem penzionisanju branilaca odbrambeno - oslobodilačkog rata. 
Koje su izašle u („Službenim novinama Federacije BiH, broj 41/13). 
Prijedlog izmjene i dopune člana 14. tačka 3. 
U članu 14. tačka 3. na početku četvrtog reda brisati 1.12.2013.  
Član 14. tačka 3. stoji citiram.  
Rok za podnošenje zahtjeva za priznavanje prava na povoljnije 
penzionisanje je u skladu sa ovim zakonom izuzev za lica iz člana 4. 
tačka 3. ovog zakona. I ističe zaključno sa 1.12.2013. godine.  
Dok za lica iz člana 4. tačka 1. rok za podnošenje zahtjeva ističe 
1.12.2015. godine. 
Obrazloženje. 
Zakonom o prijevremenom povoljnijem penzionisanju branilaca 
odbrambeno- oslobodilačkog rata propisano je odredbama Zakona ko i 
na koji način može ostvariti pravo na prijevremeno penzionisanje. 
Izmeđuostalog članom 4. tačka 4. Zakona kazano je da ratni vojni 
invalidi sa procentom 60\% ili više koji su proglašeni vojno nesposobnim 
isključivo na osnovu ranjavanja na izvršenju borbenog zadatka mogu 
ostvariti pravo na penziju u iznosu najniže penzije isplaćene za taj 
mjesec u skladu sa Zakonom o penzijskom i invalidskom osiguranju. 
Međutim članom 14. tačka 3. koja je gore citirana taj rok za podnošenje 
zahtjeva za ratne vojne invalide je istekao 1.12.2013. godine. Tako da 
ratni vojni invalidi ne mogu zbog tog roka koji je istekao ostvariti pravo 

22.03.2016 Vlada F BiH Zakonodavstvo 



na prijevremeno penzionisanje po ovome zakonu. 
Postoji više razloga zašto pojedini invalidi iz Cazina nisu ostvarili to 
pravo.  
 
1. Jednom broju ratnih vojnih invalida iz Cazina je u procesu revizije po 
Zakonu o reviziji umanjen procenat invalidnosti ispod 60\% tako da nisu 
u tom momentu imali uslov o visini procenta invalidnosti za to pravo. 
Iako im je 2015. i početkom 2016. godine vraćen procenat invalidnosti 
koji su prije revizije ratni vojni invalidi imali tako da sada ispunjavaju 
uslove ali im je istekao rok za podnošenje zahtjva. 
2. Jedan broj invalida ne samo u Cazinu već i u čitavoj Federaciji 
ispunjava uslov visine procenta invalidnosti 60\% i više vojno su 
nesposobni ali ne postoji meritorni organ tj. Komisija koji bi im izdao 
uvjerenje o vojnoj nesposobnosti te je potrebno da Vlada Federacije 
BiH uspostavi tj. imenuje tijelo sa namjenom utvrđivanja i izdavanja 
uvjerenja o vojnoj nesposobnosti kako bi ratni vojni invalidi sa čitave 
Federacije koji ispunjavaju taj uvjet mogli ostvariti pravo po ovome 
zakonu. Zahvaljujem. 

Pitanje Almir Zulić Poslaničko pitanje se odnosi na Agrokomerc d.d. Velika Kladuša a 
postavlja se Vladi Federacije BiH iz razloga što vrše ovlasti po osnovu 
državnog kapitala u toj kompaniji a koji iznosi 90,33\%. Dobio sam 
informaciju da se u Agrokomercu vrše poravnanja sa određenim 
povjeriocima i to privatnim firmama na način da se istima na ime 
izmirenja duga ustupaju nekretnine u vlasništvu Agrokomerca. Tražim 
odgovor da li je ta informacija tačna te ukoliko jeste da li su takva 
poravnanja zakonita? Uzimajući u obzir da se time ponude određenim 
povjeriocima a samim time oštećuju ostali povjerioci a prije svega 
državne institucije kao što su Poreska uprava Federacije BiH, Federalni 
zavod PIO, Zavod zdravstvenog osiguranja itd. Kao da je Zakonom o 
privatizaciji preduzeća jasno  
5/2 pa 
 
propisano na koji način se prodaje državni kapital i imovina, da li 
činjenica da je Agrokomerc u postupku finansijske konsolidacije daje 
zakonsko uporište za takva poravnanja. Uzimajući u obzir da je jedno od 
osnovnih načina Zakona o finansijskoj konsolidaciji privrednih društava 
u FBiH ravnomjerno namirenje povjerilaca tražim odgovor šta Vlada 

19.04.2016 Vlada F BiH Privatizacija 



FBiH namjerava poduzeti ukoliko ustanovi da su takva poravnanja 
vršena i da to je nezakonito? Zahvaljujem. 

Pitanje Almir Zulić  08.11.2016 Vlada F BiH  

Pitanje Almir Zulić  08.11.2016 Vlada F BiH  

Pitanje Almir Zulić vezano za uspostavljanje novog sistema za automatsku obradu otisaka 
prstiju za sve policijske agencije u BiH. Kada će se riješiti problem 
lokacije ovih servera, u kojoj fazi je i da li će ova donacija biti trajno 
izgubljena? 

24.01.2017 Ministarstvo 
unutrašnjih poslova 
F BiH 

Ostalo 

Pitanje Almir Zulić Zamolio bih da mi se dostavi Izvještaj o broju izdatih naloga po svim 
kantonima koji su izdati od strane inspekcije u periodu od 01.01.2016. 
do 30.06.2017. godine, zamolio bih da mi se dostavi iznos naplaćen od 
kazni u svim kantonima u istom tom periodu, zatim bih zamolio da mi se 
dostavi iznos utroška sredstava koji su inspektori potrošili prilikom 
inspekcijskog nadzora na terenu uz pojašnjenja na koji način se vrši 
izbor mjesta boravka tj. spavanja inspektora na terenu, zatim bih 
zamolio informaciju da li se federalna inspekcija prilikom svog boravka 
na terenu koordinira sa kantonalnom inspekcijom i da li im se poslovi iz 
njihove nadležnosti podudaraju ili ne jer imamo situaciju na terenu kad 
federalna inspekcija ode odmah nastupa kantonalna inspekcija te se 
stvara nepotrebni pritisak prema poduzetnicima koji gube interes za 
poslovanje. Zahvaljujem. 

14.06.2017 Uprava za 
inspekcijske 
poslove (direktor) 

Javna uprava 

Pitanje Almir Zulić Preko hiljadu bivših uposlenika koji su radili za NATO i EU snage u 
periodu od 1995. do 2007. godine traže ostvarivanje svojih prava, oni su 
organizirali već u dva navrata određene proteste, u tom periodu 
uposlenici nisu, oni su dobijali, znači, samo neto plate i nisu im 
uplaćivani doprinosi. Moje pitanje je upućeno Vladi da li oni upoznati sa 
ovim zahtjevima tih ljudi i šta je Vlada poduzela da bi pomogla u 
realiziranju tih zahtjeva. Da napomenem da dosta tih uposlenika sad se 
nalazi pred penzijom i ne mogu ostvariti pravo na penziju jer u jednom 
dugom periodu nije im ništa uplaćivano dok su radili, znači, za NATO i 
EU snage. Takođe bih napomenuo da je sličnih primjera bilo i u 
okruženju te da su zemlje u okruženju našle adekvatno rješenje za to a 
u ovome periodu pošto je ovo već jedan duži period preko tri godine da 
ljudi traže da se ta prava ostvare, ništa nije poduzeto, mislim da bi Vlada 
trebala da poduzme određene korake. 

19.06.2018 Vlada F BiH Penziona politika 

Pitanje Almir Zulić napismeno 19.06.2018 Vlada F BiH  

Pitanje Almir Zulić napismeno 19.06.2018 Vlada F BiH  



Inicijativa Amir Zukić inicijativu kojom od Poreske uprave traži da dostavi tačne podatke koliki 
je prihod kladionica u prošloj godini, te da ponudi zakonska rješenja 
kako bi ova djelatnost bila PDV obveznik. 

03.02.2016 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Inicijativa Amir Zukić koju pokreće zajedno sa zastupnikom Škaljom, odnosi se na štetnost 
zraka naročito u Sarajevu, Zenici i Tuzli zbog grijanja na čvrsto gorivo. 
Traži da država subvencionira individualne proizvođače energije 
solarnim putem. 

03.02.2016 Vlada F BiH Ekologija 

Pitanje Amir Zukić je u skladu sa Poslovnikom uputio Nacrt Zakona o naučno-tehničkom 
stvaralaštvu Federacije BiH. 

13.05.2015 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Amir Zukić Zastupničko pitanje se odnosi na i tražim informaciju od strane 
Ministarstva finansija Vlade Federacije da dostavi koliki je prihodi 
kladionica od 01. januara do današnjeg datuma i kolika je isplata poreza 
i koliko je plaćeno po Zakonu o igrama na sreću, kakva je struktura 
prometa kladionica na koji se plaća 5\% poreza i 300 KM paušala i kolika 
je isplata pojedinačnih dobitaka u iznosu do 100 KM a koja nije 
oporeziva 

22.03.2016 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Amir Zukić isto tako bih nisam htio na početku da se javljam pokrenuo sam 
inicijativu o uvođenju kladionica u sistem PDV-a i izmjene i dopune 
Zakona o igrama na sreću i još nisam dobio informaciju pa očekujem od 
Vlade odgovor i angažman na ovome pitanju i ne vidim nikakvog razloga 
da ova društveno-štetna djelatnost bude u ovakvom povlaštenom 
statusu. Nažalost nama su kladionice najpovlaštenija djelatnost u državi 
a sigurno i jedna od najštetnijih. I drugu inicijativu pokrećem zajedno sa 
kolegom Škaljom podnosim inicijativu za donošenje interventnog 
Zakona o regulisanju duga svih javnih preduzeća i ustanova i dolje u 
dopisu sam naveo otprilike šta bi trebao navedeni zakon da sadrži. 
Zahvaljujem. 

22.03.2016 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Inicijativa Amra Haračić pokrenula je incijativu koju je uputila Federalnom ministarstvu pravde a 
odnosi se na izmjenu Zakona o nasljeđivanju Federacije BiH (“Službene 
novine Federacije BiH “, broj 80/14). 

27.10.2015 Ministarstvo 
pravde F BiH 

Zakonodavstvo 

Inicijativa Amra Haračić okoliš i turizam - Opština Lukavac 17.11.2015 Vlada F BiH Ekologija 

Inicijativa Amra Haračić kojim traži da se obustavi postupak davanja okolišnih dozvola za rad na 
području općine Lukavac, ta da u slučaju nastavka postupka davanja 
okolišnih dozvola ispoštuje obavezu na valjanu javnu raspravu 

17.11.2015 Vlada F BiH Ekologija 

Inicijativa Amra Haračić te napominje da se već obraćala Federalnom ministarstvu turizma i 
zaštite okoliša a u vezi inicijative i pitanja koja se tiču zagađenja zraka u 
Lukavcu. U aprilu je organizovala Okrugli sto koji se bavio temom 
katastrofalnog ekološkog stanja u Lukavcu. Iz Federalnog ministarstva 

13.12.2016 Vlada F BiH Ekologija 



se niko nije odazvao. Smatra da Parlament  mora posvetiti dužnu pažnju 
ovom problemu i zakazati tematsku sjednicu na kojoj će se utvrditi 
direktan utjecaj ovakvog stanja na zdravlje ljudi. 

Inicijativa Amra Haračić u skladu sa članom 2. Zakona o zdravstvenoj zaštiti sudionici u izradi 
standarda i normativa zdravstvenih usluga, da predlože listu 
stomatoloških usluga za osobe sa invaliditetom, te sa anesteziološkim 
uslugama potrebnim prilikom njihovog pružanja, kao i timove koji 
obavljaju navedene usluge i dostave informaciju da li se ove usluge 
pružaju u izvanbolničkim ili bolničkim uvjetima. Traži da komore u što 
kraćem periodu dostave ove podatke i Federalnom ministarstvu 
zdravstva kako bi se moglo pristupiti izmjeni Plave knjige, a što će 
dovesti do ujednačavanja stomatoloških usluga. 

25.04.2017 Vlada F BiH Zdravstvo 

Inicijativa Amra Haračić da se što prije pristupi izradi strategije sporta u Federaciji BiH kako bi se 
mogao donijeti zakon o sportu u Federaciji. 

25.04.2017 Vlada F BiH  

Inicijativa Amra Haračić UPUĆENO PREKO SLUŽBE  
Kako je moguće da Federalno ministarstvo zdravstva,koje je hijerarhijski 
na višem 
nivou od kantonalnih ministarstava dozvoljava ovakvu diskriminaciju 
pacijenata 
kada Ustav Federacije BiH u poglavlju II član 2. Stav (1) tačka o) kaže da 
sve 
osobe na teritoriji Federacije imaju pravo na zdravstvenu zaštitu pod 
istim 
uvjetima, te da će Federacija osigurati primjenu najvišeg nivoa 
međunarodno 
priznatih prava i sloboda.Ustav Federacije BiH propisuje da je oblast 
zdravstva u zajedničkoj nadležnosti Federacije i kantona. 
Zajednička nadležnost može se vršiti zajednički ili odvojeno, ili od 
kantona koordinirano od federalne vlasti.U pogledu ovih nadležnosti 
kantoni i federalna vlast dogovaraju se na trajnoj osnovi. 
Obzirom da Ustav Federacije daje ovlasti federalnoj vlasti da utvrđuje 
politiku i donosi zakone koji se tiču pitanja iz zajedničke 
nadležnosti,upućujem 
da u okviru svojih nadležnosti poduzme sve neophodne mjere kako bi 
se navedeni oblici diskriminacije i nejednakosti što prije uklonili, ne 
samo u odnosu Tuzlanskog i Sarajevskog kantona, već i u svim ostalim 
kantonima u kojima postoje, te da sve lijekove koji su potrebni za 
postupak medicinki potpomognute oplodnje ili barem oni koji se koriste 

19.12.2017 Ministarstvo 
zdravstva F BiH 

Zdravstvo 



duži vremenski period budu stavljeni na esencijalnu listu lijekova u svim 
kantonima. 

Pitanje Amra Haračić Da li je ovakvo stanje zagađenosti zraka u Općini Lukavac u skladu sa 
Federalnom strategijom zaštite okoliša, koji bi trebao imati za cilj 
poboljšanje kvaliteta zraka? Šta je Federalno ministarstvo okoliša i 
turizma u okviru svojih nadležnosti učinilo za poboljšanje kvaliteta zraka 
u ovoj općini, koja je jedna od najzagađenijih u Evropi? 

17.11.2015 Vlada F BiH Ekologija 

Pitanje Amra Haračić pitanje je uputila Agenciji za državnu službu Federacije BiH - koliko je 
bilo postavljenih državnih službenika po konkursima koje je provela 
Agencija za državnu službu Federacije sa najvećim brojem ostvarenih 
bodova u toku konkursne procedure? Traži podatke za konkurse koji su 
provedeni za organe državne službe na području Tuzlanskog kantona i 
Kantona Sarajevo u periodu 2013., 2014. i 2015. godina. 

03.02.2016 Vlada F BiH Javna uprava 

Pitanje Amra Haračić 13.4.2016. godine u Lukavcu sam organizirala Okrugli sto na temu 
Lukavac može bolje a koji je bio posvećen katastrofalnom ekološkom 
stanju u kojem se ovaj grad nalazi. 
         
         3/5 AS  
Okrugli sto sam organizirala sa ciljem da međusobnom razmjenom 
ideja, uvažavajući međusobne različitosti i pripadnosti različitim 
strankama dođemo do rješenja, koja će barem pružiti nadu građanima 
Lukavca u bolji i zdraviji život. 
Pored toga što je nadležno za zaštitu okoliša u zajedničkoj nadležnosti 
dakle federalnih i kantonalnih vlasti većina ovih ovlaštenja je 
skoncentrisana u Federalnom ministarstvu okoliša i turizma. 
Međutim niko od predstavnika ministarstva se nije odazvao ovom 
pozivu. Ovom prilikom želim u ime građana opštine Lukavac da pitam 
zašto? Zašto se ignoriše vapaj građana Lukavca od strane ovog 
ministarstva? 
Zaključke koji su doneseni na Okruglom stolu prenosim u cijelosti, te ih 
Ministarstvu upućujem kao inicijativu.  
Načelo zagađivač plaća kojeg znači da zagađivač plaća troškove kontrole 
i prevencije zagađenja i odgovoran je za sve aktivnosti koje imaju uticaja 
na okoliš dosljedno sprovesti kada je riječ o liječenju oboljelih čije je 
oboljenje u direktnoj ili indirektnoj vezi sa životnom okolinom u kojoj 
oboljeli živi.  
Nadležnost za odlučivanje okolišnim dozvolama djelimično prenijeti i na 
lokalne zajednice. Uvezati opratere u jedinstven sistem iz kojeg će 

19.04.2016 Ministarstvo 
okoliša i turizma F 
BiH 

Ekologija 



građanstvo imati uvid u podatke o zagađenosti zraka a obzirom da su i 
Federalno i kantonalna ministarstva svak u okviru svojih nadležnosti 
nadležni za razvoj, monitoring i kontrolu procjenu stanja okoliša, 
predavanja informacija o eventualnim uticajima na okoliš. 
I za kraj želim Federalno ministarstvo okoliša podsjetiti na jednu vrlo 
bitnu činjenicu a to je da su obavezni tražiti saglasnost Općinskog vijeća 
prije izdavanja okolišnih dozvola. Hvala. 

Pitanje Amra Haračić traži tumačenje člana 22. Zakona o radu. Da li se u pogledu ispunjavanja 
ovih uvjeta i Zakona o radu Federacije BiH član 22. - zasnivanje radnog 
odnosa na neodređeno vrijeme - uzimaju u obzir i ugovori o radu 
sklopljeni prije stupanja na snagu ovog zakona ili se u obzir uzimaju 
samo ugovori o radu sklopljeni nakon stupanja na snagu ovog zakona? 

13.07.2016 Ministarstvo rada i 
socijalne politike F 
BiH 

Javna uprava 

Pitanje Amra Haračić u kojoj fazi je realizacija inicijative za izmjenu Plave knjige koju je Zavod 
zdravstvenog osiguranja HNK pokrenuo u aprilu, koji su konkretni koraci 
koje ministarstvo namjerava poduzeti kada je riječ o ujednačavanju 
stomatoloških usluga za djecu sa teškoćama u razvoju na području cijele 
Federacije. 

13.12.2016 Vlada F BiH Zdravstvo 

Pitanje Amra Haračić Traži urgenciju po pitanju koje je postavila Federalnom ministarstvu 
zdravstva, te ga ponavlja – u kojoj fazi je realizacija Inicijative za izmjenu 
Plave knjige koju je pokrenuo Zavod zdravstvenog osiguranja HNK u 
aprilu 2016. godine? Koji su konkretni koraci koje Ministarstvo 
namjerava poduzeti kada je riječ o izjedančavanju  stomatoloških usluga  
za djecu sa teškoćama u razvoju na području Federacije BiH? 

24.01.2017 Ministarstvo 
zdravstva F BiH 

Zdravstvo 

Pitanje Amra Haračić Pitanje upućuje Agenciji za državnu službu BiH – traži da joj se dostavi 
tumačenje u primjeni člana 28. stav 1. Zakona o državnim službenicima 
u institucijama BiH. 

24.01.2017 Agencija za državnu 
službu FBiH 
(direktor) 

Zakonodavstvo 

Pitanje Amra Haračić kada će  izdati strategiju razvoja i sporta Federacije BiH? Ukoliko je 
strategija već u izradi, u kojoj je fazi i za koji period će biti predviđena? 

24.01.2017 Ministarstvo 
kulture i sporta F 
BiH 

Sport 

Pitanje Amra Haračić u kojoj fazi je realizacija inicijative za pomoć Roditeljskoj kuću u 
Sarajevu 

16.05.2017 Vlada F BiH Zdravstvo 

Pitanje Amra Haračić napomenula da je Predstavnički dom usvojio zaključke o zagađenosti 
zraka u Federaciji BiH. Zaključkom broj 3 Dom je obavezao Federalno 
ministarstvo turizma i okoliša da u roku tri mjeseca u pogledu sankcija 
sve zakone koji reguliraju oblast okoliša uskladi sa Zakonom o 
prekršajima Federacije BiH. Budući da je taj rok istekao zahtjeva od 
Federalnog ministarstva da Parlamentu dostavi informaciju o 

25.07.2017 Vlada F BiH Ekologija 



poduzetim aktivnostima po navedenom zaključku a i po ostalim 
zaključcima koje je Dom usvojio. 

Pitanje Amra Haračić UPUCENO PREKO SLUZBE  
Zakon o zaštiti zraka je usvojen 2003.godine.Izrada novog Zakona treba 
biti hitna, vanredna aktivnost kako bi novi Zakon bio usvojen već 
slijedeće godine. 
Kada je Federalno ministarstvo turizma i okoliša zadnji put u 
parlamentarnu proceduru uputilo izvještaj o provođenju Federalne 
strategije zaštite okoliša čiji je sastavni dio i Federalna strategija zaštite 
zraka ? Zakonska obaveza je jednom u dvije godine. 

19.12.2017 Ministarstvo 
okoliša i turizma F 
BiH 

Ekologija 

Pitanje Amra Haračić UPUCENO PREKO SLUZBE 
Zašto ovolika sporost da se donese Zakon o zaštiti okoliša koji je u formi 
nacrta bio pred Federalnim Parlamentom još 2014.godine ? 

19.12.2017 Ministarstvo 
okoliša i turizma F 
BiH 

Zakonodavstvo 

Pitanje Amra Haračić UPUĆENO PREKO SLUŽBE  
Kada će FMTIO postupiti po usvojenom zaključku 2.1 dostaviti tražene 
izvještaja o ispunjavanju uvjeta iz već izdatih okolinskih dozvola ? 

19.12.2017 Ministarstvo 
okoliša i turizma F 
BiH 

Ekologija 

Pitanje Amra Haračić UPUĆENO PREKO SLUŽBE 
Da li je FMTIO i kada tražilo od FUIP zapošljavanje dodatnih kadrova 
potrebnih za učinkovit inspekcijski nadzor ? 

19.12.2017 Ministarstvo 
okoliša i turizma F 
BiH 

Ekologija 

Pitanje Amra Haračić UPUĆENO PREKO SLUŽBI  
Dok se ne ispune uvjeti za dosljedno provođenje zaključka broj 5., dakle 
dok ne dobijemo „savršeno" softversko rješenje, zašto FMTIO ne 
objavljuje „obične" izvještaje o emisijama i sve ostale podatke 
definisane u Pravilniku o registrima postrojenja i zagađivanjima ? 

19.12.2017 Ministarstvo 
okoliša i turizma F 
BiH 

Ekologija 

Pitanje Amra Haračić UPUĆENO PREKO SLUŽBE  
Zašto nije moguće hitno ustanoviti pragove uzbune, ako se imaju u vidu 
kritični iznosi 
zagađenja u brojnim BH gradovima, obilna dostupna količina 
istraživanja o štetnim 
uticajima na zdravlje, brojni izvještaji Svjetske zdravstvene organizacije, 
te brojne 
najbolje prakse evropskih zemalja u ovoj oblasti ? 

19.12.2017 Ministarstvo 
okoliša i turizma F 
BiH 

Ekologija 

Pitanje Amra Haračić UPUĆENO PREKO SLUŽBE  
Obzirom da godišnji program inspekcije donosi Federalni ministar 
turizma i zaštite 
okoliša , koliko novih državnih službenika će biti zaposleno u FMTIO i 
kada , te koliko 
novih inspektora i kada 

19.12.2017 Ministarstvo 
okoliša i turizma F 
BiH 

Ekologija 



Pitanje Amra Haračić UPUĆENO PREKO SLUŽBE  
Na osnovu kojeg dokumenta se opravdava ovakvo postupanje, iako je 
lijek na 
esencijanoj listi,pacijent ima zdravstveno osiguranje i u slučaju 
Tuzlanskog 
kantona ima famoznu „markicu" ? 
Izgleda da nije dovoljno da stanovnik Sarajeva vrijedi duplo više od 
stanovnika Tuzle, pa 
tako nam ni isti lijekovi nisu na esencijalnoj listi. 
Lijek CLEXANE je u Sarajevskom kantonu na esencijalnoj listi, dok u 
Tuzlanskom 
kantonu nije,a znamo da su potrebe pacijenata iste i u jednom i u 
drugom kantonu. 

19.12.2017 Ministarstvo 
zdravstva F BiH 

Zdravstvo 

Pitanje Amra Haračić , u mjesecu novembru 2017., godine ovaj dom je usvojio izmjene i 
dopune Zakona o transplataciji organa i tkiva u svrhu liječenja. Tada 
sam predložila da se usvoiji Zaključak koji će se uputiti prema 
Ministarstvu civilnih poslova, a koje bi trebalo preduzeti posebne 
aktivnosti u okviru svojih nadležnosti kako bi se BiH mogla priključiti 
Eutro transfont mreži. Ovaj Zaključak je tada jednoglasno usvojen, 
imam pitanje zapravo za rukovodstvo ovog doma da li je Zaključak 
proslijeđen prema Ministarstvu civilnih poslova 

19.06.2018 Vlada F BiH Zdravstvo 

Pitanje Amra Haračić 26. redovna sjednica uputila sam pitanje za Federalno ministarstvo 
turizma i okoliša, odgovor na ova pitanja nikada nisam dobila, tako da 
ću danas ponoviti ova poslanička pitanja. 
Nakon održane Tematske sjednice o zagađenosti zraka u Federaciji 
15.03.2017. godine Predstavnički dom Parlamenta Federacije na 
sjednici održanoj 22. marta 2017. godine usvojio je osam Zaključaka koji 
su proslijeđeni Federalnom ministarstvu turizma i okoliša kako bi bili 
provedeni u praksi. Federalno ministarstvo turizma i okoliša je 
12.09.2017. godine dostavilo Informaciju o provođenju usvojenih 
Zaključaka. Iz dostavljene Informacije se da vidjeti da ministarstvo 
zapravo nije poduzelo nijedan konkretan korak u cilju provođenja 
Zaključaka koje je tada usvojio Predstavnički dom osim dostave same 
Informacije o provedbi koja je takođe kasnila. Kao koordinator grupe 
koja je bila zadužena za izradu Zaključaka obavezna sam pratiti 
provedbu istih te na osnovu toga gore navedenom ministarstvu 
upućujem set pitanja koji se odnose na usvojene Zaključke. Prvo 
pitanje, Zakon o zaštiti zraka usvojen je 2003. godine. Izrada novog 

19.06.2018 Ministarstvo 
okoliša i turizma F 
BiH 

Ekologija 



zakona treba biti hitna, vanredna aktivnost kako bi novi zakon bio 
usvojen već sljedeće godine. Kada je Federalno ministarstvo turizma i 
okoliša zadnji put u parlamentarnu proceduru uputilo Izvještaj o 
provođenju federalne Strategije zaštite okoliša čiji je sastavni dio i 
federalna Strategija zaštite zraka. Zakonska obaveza je jednom u dvije 
godine. Zašto ovolika sporost da se donese Zakon o zaštiti okoliša koji je 
u formi Nacrta bio pred federalnim Parlamentom još 2014. godine. 
Kada će Federalno ministarstvo turizma i okoliša postupiti po 
usvojenom Zaključku broj 2. i dostaviti tražene izvještaje o ispunjavanju 
uvjeta iz već izdatih okolinskih dozvola? Da li je Federalno ministarstvo 
turizma i okoliša, da li je i kada je tražilo od Federalne uprave za 
inspekcijske poslove zapošljavanje dodatnih kadrova potrebnih za 
učinkovit inspekcijski nadzor? Dok se ne ispune uvjeti za dosljedno 
provođenje Zaključka broj 5., dakle, dok ne dobijeno savršeno 
softversko rješenje zašto ministarstvo ne objavljuje obične izvještaje o 
emisijama i sve ostale podatke definisane u Pravilniku o registrima 
postrojenja i zagađivanjima.  
Pitanje vezano za Zaključak broj 6. zašto nije moguće hitno ustanoviti 
pragove uzbune ako se imaju u vidu kritični iznosi zagađenje u brojnim 
BiH gradovima, obilna dostupna količina istraživanja o štetnim uticajima 
na zdravlje, brojni izvještaji Svjetske zdravstvene organizacije, te brojne 
najbolje prakse evropskih zemalja u ovoj oblasti? Pitanje vezano za 
Zaključak broj 7. Obzirom da Godišnji program inspekcije donosi 
federalni ministar turizma i zaštite okoliša koliko novih državnih 
službenika će biti zaposleno i kada te koliko novih inspektora i kada? 
Samo bih još ministarstvo podsjetila na obavezu koju smo, dakle, 
ustanovili usvajanjem ovih Zaključaka na Tematskoj sjednici jeste da 
svakih 6 mjeseci izvještava Parlament o sprovedenim aktivnostima mi 
smo samo jednom takav izvještaj dobili pa bi ih podsjetila, dakle, na tu 
obavezu obzirom da je prošlo više od godinu dana. Hvala. 

Inicijativa Amra Kunovac napismeno 22.03.2016 Vlada F BiH  

Inicijativa Amra Kunovac napismeno 22.03.2016 Vlada F BiH  

Inicijativa Amra Kunovac kojom traži hitno obezbjeđenje sredstava za finansiranje aktivnosti u 
roditeljskoj kući za djecu oboljelu od raka i njihove roditelje koji dolaze 
van Kantona Sarajevo. Apeluje da se izdvoje određena finansijska 
sredstva kako bi roditeljska kuća nastavila sa radom 

13.12.2016 Vlada F BiH Socijlana politka 

Inicijativa Amra Kunovac traži da se primjenjuje član 142. Zakona o zdravstvenoj zaštiti. 15.02.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 



Inicijativa Amra Kunovac za rješavanje problema socijalnih pedagoga 15.02.2017 Vlada F BiH Zdravstvo 

Inicijativa Amra Kunovac da se poveća procenat izdvajanja od ukupnih prihoda ostvarenih na 
osnovu doprinosa za obavezno zdravstveno osiguranje  Fondu 
solidarnosti i prema istom uplati sva dugovanja. 

16.05.2017 Ministarstvo 
zdravstva F BiH 

Zdravstvo 

Inicijativa Amra Kunovac Drugo pitanje se odnosi na moju inicijativu koja je prošla ovdje u 
Federalnom Parlamentu tačno prije godinu dana, a u toj Inicijativi sam 
tražila veća izdvajanja za Fond solidarnosti i do dan danas ta Inicijativa 
nije realizovana, pa pitam šta se dešava s njom. 

19.06.2018 Vlada F BiH Zdravstvo 

Pitanje Amra Kunovac Šta je sa Zakonom o državljanstvu FBIH 16.06.2015 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Amra Kunovac Kada ce biti imenovana Komisija za vrijednosne papire 16.06.2015 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Amra Kunovac kakve se aktivnosti poduzimaju u cilju donošenja jedinstvene i obavezne 
procedure o načinu koordinacije nadležnih institucija na svim nivoima 
vlasti u oblasti zaštite okoline? 

17.11.2015 Vlada F BiH Ekologija 

Pitanje Amra Kunovac kada će se pokrenuti aktivnosti na donošenju federalnog plana 
upravljanja opasnim otpadom? 

17.11.2015 Vlada F BiH Ekologija 

Pitanje Amra Kunovac šta se može uraditi po pitanju penzionisanja žena koje imaju 20 godina 
radnog staža i više, ali i  60 godina starosti i da li one mogu biti 
obuhvaćene novim zakonom? 

17.11.2015 Vlada F BiH Penziona politika 

Pitanje Amra Kunovac pokrenula je inicijativu za hitnu pomoć Domu zdravlja Foča - Ustikolina. 01.12.2015 Vlada F BiH Zdravstvo 

Pitanje Amra Kunovac kada će doći do ubrzanja procesa registracije preduzeća? 03.02.2016 Vlada F BiH Privreda/Gospodarstvo 

Pitanje Amra Kunovac kada se planira napraviti registrar svih parafiskalnih nameta u Federaciji 
BiH koja očekuju svakog investitora? 

03.02.2016 Vlada F BiH Investicije 

Pitanje Amra Kunovac kada će Federalno ministarstvo okoliša i turizma osigurati adekvatan 
nadzor i poduzeti aktivnosti kako bi se planirane mjere iz Federalnog 
programa upravljanja otpadom realizirale na vrijeme na federalnom, 
kantonalnom i općinskom nivou? 

22.03.2016 Vlada F BiH Ekologija 

Pitanje Amra Kunovac – zašto se kasni sa uspostavom informacionog sistema u oblasti 
upravljanja otpadom i kada će se uspostaviti centralna baza podataka o 
vrsti i količini otpada? 

22.03.2016 Vlada F BiH Ekologija 

Pitanje Amra Kunovac Ja imam samo jedno pitanje koje je upućeno Federalnom ministarstvu 
obrazovanja a ono glasi: Problemi s kojima se suočavaju turizma i 
zaštite životne sredine-odsjeka za geografiju na Prirodno-
matematičkom fakultetu u Sarajevu su ti da zanimanje istih nije 
uvedeno u nomenklaturu zanimanja te ne postoji adekvatan opis u 
smislu koje zvanje se dobija završetkom pomenutog fakulteta i odsjeka, 
tačnije u nomoneklaturi postoje dva zanimanja koje se tiču diplome a to 
su turizmolog i inžinjer zaštite okoliša a niti jedan ne odgovara nazivu 

19.04.2016 Ministarstvo 
obrazovanja i 
nauke F BiH 

Obrazovanje 



stečenog zanimanja i onoga što nalaže suplement diplome „bečler“ 
odnosno master turizma i zaštite životne sredine. Naime, ove završene 
studente fakulteta na biroima za zapošljavanje evidentiraju kao 
geografe. Hvala. 

Pitanje Amra Kunovac Ministarstvo je dostavilo Vladi informaciju o problemu smještaja osoba 
sa duševnim smetnjama u ustanove socijalne zaštite, kao i informaciju o 
radu radne grupe za analizu tog problema i prijedlog zaključaka o 
daljnjim aktivnostima vezanim uz rješavanje problema smještaja osoba 
sa duševnim smetanjama u ustanove socijalne zaštite. Da li je Vlada 
razmatrala dostavljene informacije i zauzela stav za rješavanje 
problema? Traži informaciju o daljnjim aktivnostima te radne grupe. Na 
koji način zaštititi prava i interese tih osoba koje su bez porodičnog 
staranja? Postavlja pitanje daljnje nadležnosti zbrinjavanja osoba sa 
duševnim smetnjama. 

13.07.2016 Ministarstvo rada i 
socijalne politike F 
BiH 

Zdravstvo 

Pitanje Amra Kunovac deponija na području Buća Potok... 08.11.2016 Vlada F BiH Ekologija 

Pitanje Amra Kunovac od Vlade Federacije BiH traži da u svom budućem radu  na internet 
stranici  postavi godišnji plan programa sa svim informacijama. 

13.12.2016 Vlada F BiH Javna uprava 

Pitanje Amra Kunovac koje općine u Federaciji vrše reciklažu otpada? Koliko od ukupnog 
otpada u Federaciji se reciklira i da li su donijeli propise kojim je 
regulisan način i tok prikupljanja informacija o otpadu? 

13.12.2016 Vlada F BiH Ekologija 

Pitanje Amra Kunovac kada će Federacija dobiti alimentacioni fond ? 24.01.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Amra Kunovac da li je urađen Akcioni plan za implementaciju strategije za prevenciju, 
tretman, kontolu malignih neoplazmi a naročito da li je uvršteno 
praćenje prevencija kasnih posljedica liječenja pedijatrijskog maligniteta 
za sve zdravstvene ustanove? 

24.01.2017 Ministarstvo 
zdravstva F BiH 

Zdravstvo 

Pitanje Amra Kunovac inicijativu koja se odnosi na diplomirane inžinjere medicinske 
laboratorijske dijagnostike, diplomirane inžinjere medicinske 
radiologije, sanitarne inžinjere i diplomirane fizioterapeute – kada će 
oni dobiti zasebne komore 

24.01.2017 Vlada F BiH Zdravstvo 

Pitanje Amra Kunovac inicijativa također je upućena prema Federalnom ministarstvu 
zdravstva, a tiče se ostvarivanja prava za specijalističko i 
subspecijalističko usavršavanje zdravstvenih radnika koji se obrazuju na 
Fakultetu zdravstevnih usluga. 

24.01.2017 Vlada F BiH Zdravstvo 

Pitanje Amra Kunovac da li raspolaže tačnim podacima koliko je građana napustilo Federaciju 
u 2016. godini? 

14.03.2017 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Amra Kunovac koliko ima pomoćnika i stručnih savjetnika zaposlenih u ministarstvu i 
njihova nacionalna pripadnost. 

14.03.2017 Vlada F BiH Javna uprava 



Pitanje Amra Kunovac kako je i da li je nagrađen angažman maloljetnih boraca  u proteklom 
ratu ? 

14.03.2017 Vlada F BiH Boračko-invalidska 
politika 

Pitanje Amra Kunovac kada će se riješiti problem zdravstvene zaštite boračke populacije od 
besplatnog liječenja, lijekova, operacija i transplantacija? 

14.03.2017 Vlada F BiH Boračko-invalidska 
politika 

Pitanje Amra Kunovac da li radi na određivanju ciljeva smanjenja potrošnje energije, da li je 
uspostavila regulatorni, institucionalni i finansijski okvir da se uklone 
prepreke koje utječu na efikasnost u korištenju energije? Da li je Vlada 
uradila takav akcioni plan energetske efikasnosti? 

25.04.2017 Vlada F BiH Privreda/Gospodarstvo 

Pitanje Amra Kunovac kada će se postupci nabavki započinjati i provoditi pravovremeno uz 
potpuno poštovanje procedura propisanih Zakonom o javnim 
nabavkama? 

25.04.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Amra Kunovac kada će Vlada i Federalno ministarstvo finansija inicirati usvajanje 
Međunarodnih računovodstvenih standarda za javni sektor? 

25.04.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Amra Kunovac na izdatke za fiksne, mobilne i internet usluge na godišnjem nivou u 
institucijama Federacije BiH koji iznose 2.500.000 KM. Kada će Vlada 
Federacije BiH  za svoje članove uvesti određeni iznos? 

25.04.2017 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Amra Kunovac koje aktivnosti je poduzelo da se na nivou kantona i općina u što 
kraćem roku donesu planovi upravljanja otpadom i da se uspostavi 
informacioni sistem? 

16.05.2017 Vlada F BiH Ekologija 

Pitanje Amra Kunovac dokle se došlo sa izradom Federalnog plana upravljanja opasnim 
otpadom, da li su predviđeni kapaciteti za prihvat opasnog otpada? 

16.05.2017 Vlada F BiH Ekologija 

Pitanje Amra Kunovac Pitam Vladu Federacije da li Strategija koja je donešena obavezujuća za 
sve nivoe vlasti a naime radi se o Strategiji kako unaprijediti prava i 
položaj osoba sa invaliditetom u smislu da im se omogući uključivanje i 
sudjelovanje u svim oblastima društva na ravnopravnoj osnovi. 
Najveći mogući nivo nezavisnosti slobodu izbora u skladu sa 
međunarodnim usvojenim standardima. 

14.06.2017 Vlada F BiH Zdravstvo 

Pitanje Amra Kunovac Šta se radi i dokle se došlo u realiziranju socijalnog stanovanja šta je sa 
porodicama djece sa invaliditetom koja su stambeno nezbrinuta. Hvala. 

14.06.2017 Vlada F BiH Socijlana politka 

Pitanje Amra Kunovac a vezano je uz Zavod za zbrinjavanje mentalno invalidne djece i 
omladine u Pazariću. Traži da joj Ministarstvo dostavi sistematizaciju 
radih mjesta, broj zaposlenih i stručnu spremu u Zavodu. 

25.07.2017 Vlada F BiH Socijlana politka 

Pitanje Amra Kunovac Hvala ovaj predsjedavajući, pozdravljam sve prisutne. Ovako, ja za 
početak ću prvo jednu svoju inicijativu što sam pripremila za danas, 
Inicijativa se odnosi za ugradnju novog ili popravku postojećeg 
prečistaća voda na demoniji Smiljevići. Vode s deponije Smiljevići su već 
se neprečišćavaju slijevaju se u Lepenički potok koji prolaze kroz ovaj 
naselja, tako da godinama stanovnici tih naselja su suočeni sa 

19.06.2018 Vlada F BiH Ekologija 



oboljevanjem(galama u sali) mogu li ja pošto me nisu, pa samo ja bih 
počela od početka, znači, moja Inicijativa se odnosi za ugradnju novog ili 
poporavku postojećeg prečistača voda na deponiji Smiljevići. Vode sa 
deponije Smiljevići se bez prečišćavanja slijevaju u Lepenički potok koji 
teće pored desetina kuća, prije ušća u rijeku Bosnu. Prečistać vode je 
radio samo 3 mjeseca 2011., godine i poslije toga je konstantno u kvaru. 
Na deponiji takođe jedan mali dio otpada se reciklira, a sonde koje 
skupljaju plinove su uništene. Naselja kroz koja prolazi, protiče 
Lepenički potok, u kojima živi stanovništvo sa područja opštine Novi 
grad, zabilježen je veliki broj oboljelih u zadnje vrijeme od karcinoma i 
drugih teških bolesti, pa sam duboko svjesna te činjenice jer smatram 
da je Federalno ministarstvo turizma i okoliša ite kako nadležno da u što 
skorije i što hitnije riješi ovaj problem. Sad  bih prešla na svoja 
poslanička pitanja. Prvo moje pitanje se odnosi,  tražim odgovor od 
Ministarstva zdravstva da se konačno dostavi spisak lijekova koji 
nedostaju, pošto često čujemo lijekova koji nedostaju, uglavnom se radi 
o citostaticima, često čujemo da se pacijenti vraćaju sa Kliničkog centra 
da nisu primili terapiju. 

Pitanje Amra Kunovac zna li se tačan broj ljekara koji su napustili FBiH, jer smatram da je to 
jedan jako ozbiljan problem. 

19.06.2018 Ministarstvo 
zdravstva F BiH 

Mladi 

Pitanje Amra Kunovac Pored mnogobrojnih pitanja koje sam uputila Federalnom ministarstvu 
turizma i okoliša pitala bih šta se radi po pitanju skupljanja i reciklaže 
plastike, svjesna činjenice da zemlje u okruženju od reciklaže imaju ite 
kaku dobit 

19.06.2018 Vlada F BiH Ekologija 

Pitanje Amra Kunovac ne dočekasmo da dođu dva važna Zakona na dnevni red to je Zakon o 
šumama i Zakon o igrama na sreću. Da li će ova Vlada ostati upamćena 
po tome što nije imala hrabrosti da stavi pomenute zakone na dnevni 
red a svi znamo da bi donošenjem ovih zakona ite kako se punio 
Federalni Budžet. Bilo bi novca i za penzionere demobilisane borce, za 
teško oboljele i za zapošljavanje. 

19.06.2018 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Anela Šestić-
Begović 

pokrenula je inicijativu prema Vadi Federacije BiH, odnosno premijeru 
Novaliću, kojom taži da na prvoj narednoj sjednici Vlade Federacije BiH  
bude donesena uredba o obavljanju posebnog vanilinijskog prijevoza 
osoba sa posebnim potrebama. 

27.10.2015 Premijer Federacije 
BiH 

Boračko-invalidska 
politika 

Pitanje Anela Šestić-
Begović 

 08.11.2016 Vlada F BiH  

Pitanje Anela Šestić-
Begović 

 08.11.2016 Vlada F BiH  



Pitanje Anela Šestić-
Begović 

pitanje je uputila vezano za grijanje u Zenici, jer brojne školske ustanove 
kao i “Dom porodica” nemaju grijanja – na koji način se može riješiti 
ovaj problem? 

24.01.2017 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Anela Šestić-
Begović 

inicijativu  koja se odnosi na ostvarivanje prava na bolovanje jednog 
roditelja ili staratelja, ako su oba roditelja u radnom odnosu, djece 
oboljele od malignih bolesti tokom dijagnostike i aktivnog liječenja, te 
da tokom bolovanja imaju  pravo na stoposto plaće. Traži da se ova 
inicijativa proslijedi premijeru Vlade kao i Federalnom ministarstvu 
zdravlja i Federalnom ministarstvu za socijalna pitanja. 

24.01.2017 Vlada F BiH Socijlana politka 

Pitanje Asim Kamber Naime, moje pitanje je upućeno ministrici financija odnosno 
Ministarstvu financija i tiče se registra neizmirenih obaveza općina 
Unsko-sanskog kantona. Možda bi bilo interesantno vidjeti i u svim 
općinama Federacije ali evo mene prvenstveno zanima osam općina 
Unsko-sanskog kantona naravno i sa općinom iz koje ja dolazim Sanski 
most .  
Mene zanima dakle sve obaveze prema radnicima, prema dobavljačima, 
neizmirene obaveze iz prethodnih godina i sve ono što Ministarstvo 
financija traži po metodologiji od općina kao nižih jedinica vlasti. 
Dakle volio bi da mi ministrica financija ovo pitanje odnosno ovu 
Informaciju dostavi koliko je moguće prije zbog različitih špekulacija u 
javnosti o zaduženosti. Ja sam ga spremio u pisanoj formi pa ću ga 
predati nadležnoj službi. Hvala. 

22.03.2016 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Azra 
Hadžiahmetović 

Ja moram kratko obrazloženje dati ja sam poslaničko pitanje uputila 
02.11.,  tako  ja sam poslaničko pitanje već u pisarnicu Parlamenta 
predala 21.11., neposredno nakon događaja koji su i  povod i ovom 
poslaničkom pitanju. Moje pitanje je adresirano na nekoliko adresa i ja 
ću ovdje samo napomenuti dami je zadovoljstvo da vidim da je resorna 
ministrica prisutna i ja pretpostavljam da će pošto se u međuvremenu 
nešto i dogodilo ovaj dati obrazloženje u svom odgovoru. Dakle, ko i 
kako da samo podsjetim poslaničko pitanje upućeno i Vijeću ministra i 
Vladi Federacije i Vlada HNK-a, obzirom na nadležnosti vezano za ovo. 
Dakle, pitanje ko i kako upravlja Parkom prirode Hutovo blato i šta se 
poduzima na njegovoj zaštiti u otkrivanju  počinilaca brojnih požara i 
njihovom krivičnom gonjenju odnosno procesuiranju. Šta je bio povod 
Park prirode 25. oktobra 2017. godine zadesio požar u kome stradala  
gotovo sva močvarna vegetacija i znatan broj onog najvećeg bogatstva 
koji karakteriše Hutovo blato to je prirodni rezervat po čemu je bio  
prepoznatljiv. Osnivač Parka je hercegovačko- neretvanski neretvanski 

19.12.2017 Ministarstvo 
okoliša i turizma F 
BiH 

Ekologija 



kanton, a obzirom da je riječ o ramsar području određene nadležnosti 
imaju i ministarstva na višem nivou no i pored toga park karakteriše 
nerazvijen protivpožarni sistem, neriješeno pitanje upravljanja vodama, 
nepostojanje plana upravljanja odnosno upravnog i nadzornog odbora i 
direktora i niz drugih otvorenih pitanja i problema. Posljednji požar koji 
se dogodio 25. oktobra ove godine kada su, bio je samo jedan da 
pomenem u nizu od devet požara, devet, dakle, koji su se dogodili na 
ovom području od 2011. godine kada su utvrđivane štete u 
vrijednostima od stotine, nekoliko stotina hiljada maraka. I pored toga u 
obnovu staništa nije uloženo gotovo nijedna KM. Ja moram pomenuti 
samo da je koliko sam uspjela iz sredstava javnog informisanja da 
registrujem da je Vlada Federacije odobrila neka skromna sredstva u 
međuvremenu ali hoću da pomenem da upravo iz ovih razloga koje su 
malo prije dati u obrazloženju bilo bi dobro da znamo na koji način će ta 
sredstva biti utrošena u narednom periodu. Uz to da pomenem da je 
javna tajna da su neki od ovih požara ako ne i svi podmetnuti te da su 
služili u svrhu prikrivanja i kriminalnih radnji za koje se znaju počinitelji 
ali koji nikad nisu adekvatno sankcionirani. Odatle je i ovo pitanje sa 
namjerom da se ovom problemu posveti posebna pažnja, osvijetli 
problem vezan za ovaj i za prethodne požare, procesuiraju odgovorni i 
učini sve da se nastale štete što prije saniraju i onemoguće slični 
dogoađaji u budućnosti. Hvala vam. 

Inicijativa Azra Hadžić pismeno 27.10.2015 Vlada F BiH  

Inicijativa Azra Hadžić napismeno 27.10.2015 Vlada F BiH  

Inicijativa Azra Hadžić da fed zdravstva preuzme nadležnost nad studenskom poliklinikom 08.11.2016 Vlada F BiH Zdravstvo 

Inicijativa Azra Hadžić Dodavanje nazina FMKS naziva mladi 08.11.2016 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Inicijativa Azra Hadžić napismeno 26.09.2017 Vlada F BiH  

Pitanje Azra Hadžić kazala je da se u članu 21. Zakona o mladima Federacije BiH kaže: 
”Federacija će u nazivu ministarstva odgovornog za saradnju i 
koordianciju zadataka u vezi sa mladim dodati riječ: “i mladih”.” 
Pitala je dokle se došlo sa procesom dodavanja naziva “i mladih” u 
imenu Federalnog ministarstva sporta i kulture jer je 23.07.2013. 
Predstavnički dom Parlamenta Federacije BiH usvojio Prijedlog Zakona o 
izmjenama i dopunama Zakona o federalnim ministarstvima i drugim 
tijelima federalne uprave, koji je utvrdila Vlada Federacije BiH. 

13.05.2015 Vlada F BiH Mladi 

Pitanje Azra Hadžić koliko sredstava je Federacija BiH kroz ulaganje u razvojne projekte 
investirala u Unsko-sanski kanton u posljednjih deset godina? 

27.10.2015 Vlada F BiH Investicije 



Pitanje Azra Hadžić na osnovu kojih kriterija su dodjeljivali sredstva kantonalnim 
ministarstvima obrazovanja nauke, kulutre i sporta za kupovinu 
udžbenika i zašto se kasnilo sa tim sredstvima 

27.10.2015 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Azra Hadžić napismeno 03.02.2016 Vlada F BiH  

Pitanje Azra Hadžić napismeno 03.02.2016 Vlada F BiH  

Pitanje Azra Hadžić napismeno 03.02.2016 Vlada F BiH  

Pitanje Azra Hadžić napismeno 03.02.2016 Vlada F BiH  

Pitanje Azra Hadžić napismeno 03.02.2016 Vlada F BiH  

Pitanje Azra Hadžić napismeno 03.02.2016 Vlada F BiH  

Pitanje Azra Hadžić pitanje je uputila premijeru Vlade i federalnom ministru privrede u vezi 
sa posljednjim dešavanjima u vezi sa prodajom “Agrokomerca”, te traži 
da se ovaj slučaj ispita. 

19.04.2016 Premijer Federacije 
BiH 

Privatizacija 

Pitanje Azra Hadžić uputila je ministrici obrazovanja i ministru privrede vezano uz dešavanja 
na Univerzitetu u Bihaću. Postavlja pitanja: da li je kantonalni ministar 
obrazovanja nadležan da poništava odluku Upravnog odbora 
Univerziteta, kojeg su izabrali zastupnici u Skupštini Unsko-sanskog 
kantona; da li je ministar nadležan da smjenjuje predstavnika studenata 
Drugog ciklusa u Senatu; da li je moguće da rektor Univerziteta stavlja 
van snage odluke koje se direktno odnose na njegovu smjenu, a koje su 
donijeli njemu nadležni organi. Sljedeća pitanja postavlja Mirsadu 
Veladžiću: da li zna koliko ima redovnih studenata na Univerzitetu u 
Bihaću u školskoj 2015./2016. godina; zašto nije raspakovana sva 
oprema iz Austrijskog kredita, zašto nije knjigovodstveno evidentirana, 
po kojoj cijeni se vodi, kako se obračunava njena amortizacija, za koje 
namjene se koristi, koliko prihoda je do sada ostvarilo njeno korištenje, 
ko kontroliše njenu upotrebu, zašto je njena nabavna vrijednost deset 
miliona, a prema tvrdnjama na tržištu može se nabaviti za manji iznos; 
ko je u Komisiji za javne nabavke i da li tu postoji sukob interesa; kada 
će početi pripreme za upis studenata; budući da ne sarađuje sa 
prorektorima i većinom dekana, kao ni sa Upravnim odborom, kako 
može uspješno voditi Univerzitet, te da li misli da ove ljude treba 
smijeniti kako bi postavio podobne i tako stabilizirao Univerzitet? 

19.04.2016 Ministarstvo 
obrazovanja i 
nauke F BiH 

Obrazovanje 

Pitanje Azra Hadžić strategija za mlade 08.11.2016 Vlada F BiH Mladi 

Pitanje Azra Hadžić prvo pitanje uputila je predsjedniku Federacije i federalnom ministru 
pravde, a tiče se diskriminacije nad entitetima vezano za reciprocitet 
kupovine nekretnina u Hrvatskoj. 

15.02.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 



Pitanje Azra Hadžić kada će početi raditi cesta Bihać Bosanska Krupa odnosno put preko 
Srbljanskog Platoa. 

15.02.2017 Vlada F BiH Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Azra Hadžić koliko je osoba zaposleno u BH Telekomu u 2015. i 2016. godini u 
poslovnicama u Unsko-sanskom kantonu? Koliko ih je zaposleno putem 
javnog konkursa a koliko bez konkursne procedure? Isto pitanje upućuje 
direktoru PIO/MIO. 

15.02.2017 BH Telekom Javna preduzeća 

Pitanje Azra Hadžić kada će biti osigurana sredsta za Strategiju prema mladima? Da li se ta 
sredstva mogu očekivati u 2016. godini, jer su pojedini kantoni usvojili 
Strategiju a Parlament Federacije BiH još nije. 

15.02.2017 Ministarstvo 
finansija F BiH 

Mladi 

Pitanje Azra Hadžić zašto se nije očitovala po pitanju inicijative koju je podnijela o 
preuzimanju nadležnosti nad studentskom poliklinikom? 

14.03.2017 Vlada F BiH Zdravstvo 

Pitanje Azra Hadžić šta je sa sredstvima od GSM licence? Već dvije godine nisu doznačena 
sredstva za Unsko-sanski kanton iz GSM licence te pita gdje se 
preusmjeravaju ta sredstva? 

14.03.2017 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Azra Hadžić ko su članovi Upravnog odbora  Agencije i kolika su njihova primanja? 14.03.2017 Agencija  za 
vrijednosne papire 

Javna uprava 

Pitanje Azra Hadžić kada planira donijeti izmjene i dopune Zakona o sukobu interesa u 
organima vlasti Federacije BiH, odnosno kada planira uskladiti postojeći 
zakon sa zakonom koji je donesen na državnom nivou? 

16.05.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Azra Hadžić da joj dostavi spisak korisnika novčane podrške u proteklih šest godina, 
čiji iznos prelazi 500.000KM po svim osnovama. Podaci treba da sadrže 
naziv korisnika, općinu, kanton, vrstu podrške za koju korisnik ostvaruje 
iznos u KM, godinu u kojoj je isplaćena podrška, otkupljivač proizvodnje 
ako se radi o proizvodnji i zbirni iznos za proteklih šest godina. 

25.07.2017 Ministarstvo 
poljoprivrede, 
vodoprivrede i 
šumarstva F BiH 

Poljoprivreda 

Pitanje Azra Hadžić traži od Tužilaštva Kantona Sarajevo izvještaj koliko ima krivičnih prijava 
sa osnovanom sumnjom da je počinjeno krivično djelo, a koje se odnose 
na nezakonitu raspodjelu sredstava namjenjenih za poljoprivredu i 
ruralni razvoj, godine kada su podnesene krivične prijave, pokretanje 
istrage te šta se do sada uradilo po tom pitanju? 

25.07.2017 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Azra Hadžić napismeno 26.09.2017 Vlada F BiH  

Pitanje Azra Hadžić napismeno 26.09.2017 Vlada F BiH  

Pitanje Bahrudin 
Hadžiefendić 

u kojoj se fazi nalazi inicijativa koju su podnijeli zastupnici 
Predstavničkog doma, koji dolaze sa područja Tuzlanskog kantona, a 
kojima su se pridružili zastupnci iz drugih kantona, prije svega Zeničko-
dobojskog, Unsko-sanskog i Hercegovačko-neretvanskog kantona - 
inicijativa se tiče izmjene Zakona o pripadnosti javnih prihoda u 
Federaciji BiH i kada se na može očekivati odgovor? 

13.05.2015 Vlada F BiH Zakonodavstvo 



Pitanje Bahrudin 
Hadžiefendić 

od resornog ministarstva traži da mu se dostavi cjelokupna informacija 
o stanju vanjskog i unutrašnjeg duga Federacije BiH sa ukupnim 
iznosima dugovanja, valutama, vremenu nastajanja dospijeća obaveza i 
trajanja duga, te iznosu glavnice i kamate i informacije o kreditorima, te 
emitiranim obveznicama i trezorskim zapisima i njihovim kupcima 
zaključno sa danom, 31.12.2014. godine i pod posebnim dijelom za ovu 
2015. godinu. 

13.05.2015 Vlada F BiH Zaduživanje institucija 

Pitanje Bahrudin 
Hadžiefendić 

traži da mu Vlada Federacije i Federalno ministarstvo zdravstva 
odgovori u vezi sa inicijativom od 23.06.2011. godine a tiče se povrata 
dijela akciza na duhan i alkohol u zdravstveni sistem Federacije BiH. 

13.05.2015 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Bahrudin 
Hadžiefendić 

 16.06.2015 Vlada F BiH Bezbjednost 

Inicijativa Bajro Makić pokrenuo je inicijativu prema Vladi Federacije BiH za izmjenu i dopunu 
Zakona o konsolidaciji privrednih društava u Federaciji BiH (“Službene 
novine Federacije BiH”, br. 52/14). 

13.05.2015 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Bajro Makić da za 2016. godinu u smjernicama o određivanju udjela kantona i 
jedinica lokalne samouprave nadležnih kantonalnih ustanova za ceste u 
prihode od indirektnih poreza i načinu raspoređivanja tih poreza kao 
parametar uzmu preliminarne rezultate popisa stanovništva koje je 
objavio Federalni zavod za statistiku. 

01.12.2015 Vlada F BiH Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Bajro Makić kojim traži podatke o broju radnika i iznosu plaćenih doprinosa po 
općinama Srednjo-bosanskog kantona po mjesecima za 2016. godinu sa 
posebnim akcentom na plaćanje doprinosa za zdravstveno osiguranje. 

13.12.2016 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Bajro Makić a odnosi se na raspisani javni oglas za prijem radnika u radni odnos na 
neodređeno vrijeme, te traži spisak svih prijavljenih kandidata, spisak 
primljenih, kao i kriterij za odabir. 

13.12.2016 Vlada F BiH Javna preduzeća 

Pitanje Bajro Makić traži da mu se hronološki dostave sve do sada provedene aktivnosti u 
vezi Projekta brze ceste Lašva – Nević Polje – Travnik – Jajce, skica trase, 
model finansija, šta se planira uraditi u naredne dvije godine i kada se 
očekuju prvi radovi na brzoj cesti? 

24.01.2017 JP Autoceste i MSK 
FBIH 

Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Bajro Makić traži podatke o visini uplaćenih doprinosa za svaku općinu 
Srednjobosanskog kantona pojedinačno za svaki mjesec 2016. godine. 

15.02.2017 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Bajro Makić prema propisima iz oblasti hemikalija biocida i predmeta široke 
potrošnje u RS-u hemijski proizvodi iz Federacije više ne mogu biti 
prisutni na policama trgovina u RS-u. Šta je Vlada i resorno ministarstvo  
poduzelo da se ovo ograničenje ukine ili odgovori istom mjerom? 

15.02.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 



Pitanje Bajro Makić traži podatke o svim isplatama u skladu sa Programom novčanih podrški 
u poljoprivredi i ruralnom razvoju za 2016. godinu i  prvi kvartal 2017. 
godine. Traži podatke za svaku oblast pojedinačno na mjesečnom nivou. 

25.04.2017 Vlada F BiH Poljoprivreda 

Pitanje Bajro Makić Na magistralnom putu M-5 dionici na području Općine Jajce nalazi se 
tunel na ulazu u Jajce u naseljenom mjestu Skela koji je u jako lošem 
stanju te se zbog visine i širine postojećeg tunela ne može odvijati 
normalno saobraćaj, dolazi do stalnih zastoja a često i udesa. Pitanje je 
za Ceste Federacije kada će se izvršiti sanacija istog? 

19.06.2018 Javno preduzeće 
Ceste Federacije 
BiH 

Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Belma Pojskić budući da je novim Pravilnikom o dijalizi iz 2014. godine povećan broj 
medicinskog osoblja na dijalizi, konkretno u Kantonalnoj bolnici Zenica 
(gotovo tri puta), a sredstva koja se daju za dijalizu su ostala na istom 
nivou, pa pita na koji način će se uskladiti troškovi na dijalizi nastale 
zbog povećanog broja medicinskog kadra i sredstava koja se izdvajaju za 
dijalizu? 

17.11.2015 Vlada F BiH Zdravstvo 

Pitanje Belma Pojskić kojim traži da se izjednače prava svih pacijenata oboljelih od primarne 
plućne hipertenzije na nivou Federacije BiH i da pacijenti mogu dobiti 
lijek iz jedne od tri grupe baznih lijekova? 

03.02.2016 Vlada F BiH Zdravstvo 

Inicijativa Bilsena Šahman Moram još jednom potvrditi ovo nepoštivanje ovog Doma jer inicijativa 
SBB-a koja je išla prema Federalnom ministarstvu zdravstva usvojena je 
jednoglasno na ovom Domu još u maju gdje smo dali rok za izvršenje 
ako se sjećate formiranje Fonda za rijetke bolesti uglavnom je to za 
djecu, 30 dana smo dali rok Federalnom ministarstvu zdravstva nisu 
ništa uradili, upit koji smo poslali u septembru dali su odgovor, znači 
nakon osam mjeseci dali su odgovor gdje su napisali jednu iscrpnu 
definiciju rijetkih oboljenja, naveli da se ne zna tačan broj oboljelih i da 
ne postoji registar rijetkih bolesti. Znači sa tim svim navedenim 
zaključujem da Federalno ministarstvo nije pokrenulo nikakvu aktivnost 
u vezi sa tom inicijativom našeg Kluba niti je formiralo radnu grupu koja 
bi donijela stručno mišljenja i očigledno da nisu konsultovali ni Zavod 
zdravstvenog osiguranja i reosiguranja za mišljenje u vezi sa 
pomenutom inicijativom nego su samo zaključili da je situacija loša ali 
da je tako i u ostalim državama. Ja sada zahtijevam da Ministarstvo 
zdravstva da odgovor šta su uradili, da pokrenu i da osnuju radnu grupu 
koja će donijeti stručno mišljenje u vezi sa inicijativom koju je ovaj Dom 
jednoglasno podržao, da se dostavi lista čekanja na liječenje u 
inostranstvu ili da bude dostupna u javnosti u skladu naravno sa 
Zakonom o zaštiti ličnih podataka da dostave i bude javno dostupne sve 
liste čekanja na operativne zahvate Kliničkog centra Univerziteta u 

19.12.2017 Ministarstvo 
zdravstva F BiH 

Zdravstvo 



Sarajevu u skladu sa Zakonom o zaštiti ličnih podataka i da Zavod 
zdravstvenog osiguranja dostavi listu upućenih pacijenata u 
inostranstvo u protekloj godini u skladu sa Zakonom o zaštiti ličnih 
podataka. Hvala. 

Pitanje Bilsena Šahman da li je u pripremi Zakon o rijetkim bolestima i formiranje Fonda za 
rijetke bolesti i koje su aktivnosti sprovedene u skladu sa Strategijom o 
rijetkim bolestima Federacije BiH kako bi prestalo prikupljanje novca po 
ulicama i putem medija. 

15.02.2017 Vlada F BiH Zdravstvo 

Pitanje Bilsena Šahman koje aktivnosti su proveli vezano uz inicijativu koja je usvojena na 
sjednici a vezana je uz formiranje Fonda za liječenje rijetkih bolesti 
uglavnom djece. 

26.09.2017 Ministarstvo 
zdravstva F BiH 

Zdravstvo 

Pitanje Bilsena Šahman traži dostavu informacije i razloge zašto djeca sa problemima u razvoju 
nisu krenula u školu. Da li je razlog  nedostatak odgovarajućeg prostora 
ili postoje još neki problem u stvaranju uvjeta za obrazovanje djece sa 
autizmom. 

26.09.2017 Ministarstvo 
obrazovanja i 
nauke F BiH 

Obrazovanje 

Pitanje Bilsena Šahman vezano je uz zakon koji bi rješavao pitanje zanemarivanja, fizičkog i 
psihičkog nasilja nad starim i iznemoglim osobama. 

26.09.2017 Ministarstvo 
obrazovanja i 
nauke F BiH 

Zakonodavstvo 

Inicijativa Blaž Župarić Ja imam zastupničku inicijativu za dostavljanje izvješća, a istu upućujem, 
dakle, Ministarstvu financija, tijelima Grada Tuzle a može se uključiti i 
Ministarstvo energetike, rudarstva i industrije. Tražim da mi se dostavi 
detaljno Izvješća o utrošku sredstava koje je Grad Tuzla dobio u 
protekle tri godine zahvaljujući Zakonu o izdvajanju i usmjeravanju 
dijela prihoda poduzeća ostvarenih radom termoelektrana a  
7/4 pa 
 
koje će uključivati popis realiziranih projekata, njihovu vrijednost i 
informaciju o ostvarenim učincima i rezultatima na polju poboljšanja 
životnih uvjeta građana. Prošle su već tri godine otkad je zakon 
Zastupnički dom Parlamenta Federacije na prijedlog Vlade izglasao 
Zakon o izdvajanju i usmjeravanju dijela prihoda poduzeća ostvarenih 
radom termoelektrana. Zahvaljujući ovome zakonu u Proračun Grada 
Tuzle će do konca 2017. godine biti uplaćeno oko 16 miliona maraka. 
Kao tijelo koje je donijelo spomenuti zakon do današnjeg dana nismo 
dobili niti jednu službenu informaciju o načinu utroška ovih sredstava i 
ponovo ću pročitati, dakle, odredbu članka 6. spomenutog Zakona: 
„Sredstva ostvarena po temelju ovog zakona vode se na posebnom 
računu Proračuna općina odnosno grada i koriste se namjenski za 

19.12.2017 Ministarstvo 
finansija F BiH 

Finansijski tokovi 



poboljšanje životnih uvjeta građana a naročito za financiranje ili 
sudjelovanju u financiranju projekata iz oblasti zaštite okoliša, 
energetske učinkovitosti i slično, izgradnju komunalnih insfrastrukturnih 
objekata kao i gradnju objekata za poboljšanje zdravlja i kvalitetu 
života, financiranje projekata za lokalni ekonomski razvoj“ stoga tražim 
da mi se dostavi detaljno Izvješće o utrošku ovih namjenskih sredstava 
za 2015., 2016. i 2017. godinu koje će uključivati popis realiziranih 
projekata, njihovu vrijednost i informaciju o ostvarenim učincima i 
rezultatima na polju poboljšanja životnih uvjeta građana. Zahvaljujem. 

Pitanje Blaž Župarić prvo pitanje uputio je minisitru poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva 
i Agenciji za vode – kada se planiraju radovi na rekonstrukciji sanskog 
odbrambenog nasipa na potezu Kopaonice kod Orašja? Na toj dionici 
nasip je najslabiji na cijeloj dužini rijeke Save i probijen je tokom majskih 
poplava prošle godine. 

27.10.2015 Vlada F BiH Poljoprivreda 

Pitanje Blaž Župarić kada se planira nastavak izgradnje crpne stanice Vidovice započete prije 
rata, vrlo važne za odvodnju oborinskih voda u rijeku Savu a u slučaju 
visokog vodostaja i vraćanja vode na kanalsku mrežu? 

27.10.2015 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Blaž Župarić Budući da su ispunjeni svi preduvjeti za raspisivanje natječaja za 
rekonstrukciju savskog ombrambenog nasipa na dionici Kopanica i 
Vidovice na km 9+650 i km 15+196 kao Kopanice te na...  sansko 
obrambenog nasipa na km 26+856 i km 29+370 u kao Tolisa i k.o Donja 
mahala 2 u općini Orašje, te da se svoojim odgovorom od 30.11.2015. 
godine na moje zastupničko pitanje potvrdili da su u sklopu realizacije 
nacionalnog akcionog dokumenta izrađenog za potrebe deka u BiH 
osigurana sredstva za implementaciju projekta. 
Isto tako Agencija za vodno područje rijeke Save je u svom odgovoru 
navela da će Evropska komisija provesti postupak nabavke i izbora 
izvođača u proljeće 2016. godine, te je ista agencija u naknadnom 
odgovoru potvrdila da je dostavila svu potrebnu dokumentaciju 
Evropskoj komisiji. 
Moje pitanje glasi što ministarstvo i Agencija za vodno područje rijeke 
Save poduzimaju da se ubrza postupak i otvori procedura natjećaja 
imajući u vidu da je na toj dionici došlo do prelijevanja vode i probijanja 
savskog odbrambenog nasipa u svibanjskim poplavama 2014. godine, 
jer je na tom dijelu nasip najniži i najslabiji duž cijelog toka sliva rijeke 
Save. Zahvaljujem. 

19.04.2016  Povratak i Raseljena 
lica 

Pitanje Blaž Župarić kada će doći do realizacije IPA projekta u sklopu Akcionog plana 
Evropske komisije oporavka od poplava 2014.-2017. godina u dijelu koji 

25.04.2017 Vlada F BiH Poljoprivreda 



se odnosi na rekonstrukciju savskog odbrambenog nasipa na području 
srednje Posavine, konkretno dionica Kopaonice Vidovice? Ako 
realizacija od Evropske komisije nije izvjesna zbog ograničenih resursa, 
zašto Agencija za vodno područje rijeke Save nije započela 
rekonstrukciju nasipa iz vlastitih sredstava kada je poznato da se iz tih 
sredstava rade manje važni projekti po čitavoj Federaciji koji sigurno 
nisu u visokom prioritetu? Kada se planira nastavak izgradnje crpne 
stanice Vidovice započete prije rata a veoma važne za odvodnju 
oborinskih voda u Savu a u slučaju visokog vodostaja vraćanje voda u 
kanalsku mrežu? 

Pitanje Blaž Župarić Želim prokomentirati kratko. Dakle, pitanje koje sam postavio, pitanje 
vodozaštite vodoprivrednih objekata koje se stalno stavlja pod tepih a 
za Posavsku županiju jedno sigurno od najvažnijih pitanja u prošlo, 
sadašnje ali i buduće vrijeme. Zašto to govorim? Velik broj naših žitelja i 
iz tog razloga iseljava jer nema sigurnost posebice nakom svibanjskih 
poplava 2014. godine. Tražio sam u nekoliko navrata i postavljao pitanje 
da se pitanje savskog obrambenog nasipa na području Srednja Posavina 
stavi u prioritet rješavanja. Nažalost uvijek je odgovor bio polovičan. 
Jasno mi je da to ovisi od Evropske komisije i drugih institucija, 
međutim postoje i sredstva koja se mogu implementirati i iz vlastitih 
izvora. Agencija za vodno područje sliva rijeke Save na nekoliko 
opetovanih mojih postavljenih pitanja je tek započela inovaciju Projekta 
crpne stanice Vidovice koji je započet prije rata. Dakle, 25 godina je 
trebalo proći da se krene sa inoviranjem tog projekta, a izuzetno važan 
vodoprivredni objekat za cijelo područje Općine Orašje i Srednje 
Posavine.  
Stoga neću ponovno postaviti pitanje, ali apeliram na Ministarstvo 
poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva i Agenciju za vodno područje 
sliva rijeke Save da u prioritet stave rješavanje savski obrambeni nasip 
na području Srednje Posavine i da se aktiviraju i ubrzaju postupak 
izgradnje Crpne stanice Vidovice. 

14.06.2017 Federalno 
ministarstvo 
poljoprivrede, 
vodoprivrede i 
šumarstva i 
Agencija za vodno 
područje 

Privreda/Gospodarstvo 

Pitanje Blaž Župarić da li će Ministarstvo pomoći u saniranju štete izazvane sušom nakon što 
općinske komisije za procjenu šteta obave svoj posao i sačine popis 
štete? 

26.09.2017 Ministarstvo 
poljoprivrede, 
vodoprivrede i 
šumarstva F BiH 

Poljoprivreda 

Pitanje Blaž Župarić Je li utrošak sredstava dobivenih Zakonom o izdvajanju i usmjeravanju 
dijela prihoda poduzeća ostvarenih radom Termoelektrana usmjerena 
na plaće uposlenika u javnim ustanovama u skladu sa spomenutim 

19.12.2017 Ministarstvo 
finansija F BiH 

Finansijski tokovi 



zakonom. 
Zastupnički dom Parlamenta Federacije je na Prijedlog Vlade Federacije 
BiH i da se o Zakonu o izdvajanju i usmjeravanju dijela poduzeća 
ostvarenih radom termoelektrana. 
U članku 6. pomenutog Zakona stoji. Sredstva ostvarena po temelju 
ovog Zakona vode se na posebnom računu Proračuna općina odnosno 
grada i koriste se namjenski za poboljšanje životnih uvjeta građana a 
naročito za financiranje ili sudjelovanje u financiranju projekata iz 
oblasti zaštite okoliša zatim izgradnju znači komunalne infrastrukturnih 
objekata kao i gradnju objekata za povećanje zdravlja i kvaliteta života 
Vodovod i kanalizacija centralno grijanje, lokalni putevi i mostovi, 
zdravstveni objekti i oprema i slično financiranje od tih projekata za 
lokalni ekonomski razvoj. 
Prema informacijama i saznanjima do kojih sam došao Nacrtom 
Proračuna grada Tuzle za 2018. godinu planirano je da se dio sredstava 
ostvarenih ovim zakonom u ukupnom iznosu od nešto više od 700 
tisuća maraka usmjeri na plaću uposlenika u javnim ustavnoma grada 
Tuzle. 
Dakle pitanje glasi. Zanima me je li ovakav način utroška sredstava u 
skladu sa pomenutim Zakonom i tražim dakle da mi ministrica ako je 
moguće sada odgovori...         
...odgovori ili u pisanoj formi. Isto tako imao bih poslije ako bude krug 
opet zahvaljujem. 

Pitanje Blaž Župarić kada će napokon započeti radovi na rekonstrukciji savskog obrambenog 
nasipa na potezu Srednja Posavina u Općini Orašje na lokalitetu 
Kopanice- Orašje. Naime poduzeće, građevinsko poduzeće HP investing 
iz Mostara je u siječnju ove godine zaključilo ugovor sa Evropskom 
komisijom u kome je navedeno da će radovi biti završeni do konca ove 
godine. Iz pouzdanih izvora znam da pomenuto poduzeće ima nekoliko 
važnih projekata koje je zauzelo a isto tako smatram da nema 
konkurencije kad su u pitanju obrambeni nasipi imajući u vidu ono što 
nas je zadesilo 2014. godine. Dakle, posebno što me zabrinjava to je 
zašto navedeno poduzeće nije ušlo u posjed, nije izvršilo makar 
pripremne radnje oko pozemljišta...zemljišta kako bi moglo započeti 
navedene radove. Dakle, tražim od Ministarstva poljoprivrede i Agencije 
za slivno područje rijeke Save da izvrše dodatni pritisak kako bi se radovi 
na ovom, za prostor županije Posavske, najvažnijem infrastrukturnom 
projektu što prije započeli i krenuli u realizaciju. Zahvaljujem. 

19.06.2018 Ministarstvu 
poljoprivrede, 
vodoprivrede i 
šumarstva i Agenciji 
za slivno područje 
sliva rijeke Save 

Infrastruktura 



Pitanje Boris Barun koliki je trenutno ukupni broj zaposlenih Bošnjaka, Hrvata i Srba u 
organima uprave Federacije, odnosno službama za upravu na radnim 
mjestima državnih službenika i namještenika? 

27.10.2015 Vlada F BiH Javna uprava 

Pitanje Boris Barun Pitanje je uputio federalnom ministru poljoprivrede, vodoprivrede i 
šumarstva – da li je formirana radna grupa za izradu prednacrta Zakona 
o šumama i ako jeste po kojem kriteriju su izabrani i ko su članovi te 
radne grupe? 

17.11.2015 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Boris Barun u kojoj fazi je izrada novog, odnosno izmjena postojećeg Programa 
restruktuiranja elektroenergetskog sektora u Federaciji BiH, te ko radi 
na njegovoj izradi? 

03.02.2016 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Boris Barun zašto nisu isplaćene plate za deveti i deseti mjesec uposlenicima 
Katoličkog-školskog centra u Bihaću? 

13.12.2016 Vlada F BiH Obrazovanje 

Pitanje Boris Barun a vezi formiranja radne grupe za izadu prednacrta zakona o javnom 
okupljanju u Federaciji BiH - u kojem članu Ustava Federacije BiH je 
Vlada našla utemeljenje za regulisanje ove materijalno-pravne oblasti? 

14.03.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Boris Barun koji kantoni su svojim propisima preuzeli Zakon o državnoj službi 
Federacije BiH, a koji kantoni su donijeli svoje zakone kojima 
samostalno uređuju radnopravni status državnih službenika u tijelima 
kantonalne uprave, te koji kantoni su takvim svojim zakonom obavljanje 
određenih poslova povjerili Agenciji za državnu službu Federacije BiH? 

25.04.2017 Vlada F BiH Javna uprava 

Pitanje Boris Barun koliki je ukupan broj zahtjeva za davanje prethodnog mišljenja zaprimila 
Agencija za državnu službu Federacije u smislu člana 33. stav 8. Zakona 
o državnoj službi Federacije BiH za proteklih 14 godina koliko je na snazi 
Zakon o državnoj službi Federacije BiH? 

25.04.2017 Agencija za državnu 
službu FBiH 
(direktor) 

Javna uprava 

Pitanje Boris Barun koliki je ukupan broj državnih službenika u tijelima državne uprave 
kantona, a prema registru državnih službenika i prema drugim 
evidencijama na koje se potencijalno može primijeniti član 33. stav 8. 
Zakona o državnoj službi Federacije BiH? 

25.04.2017 Agencija za državnu 
službu FBiH 
(direktor) 

Javna uprava 

Pitanje Boris Barun Koliki je broj kontrola u 2016., godini u pojedinim županijama izvršila 
Federalna tržišna i Federalna turističko ugostiteljska inspekcija. Koliki je 
broj subjekata kontrole po pojedinim županijama iz nadležnosti iz svake 
od navedenih federalnih inspekcija, te koliko je za subjekte iz svake 
županije, iz nadležnosti svake od ovih inspekcija izdano prekršajnih 
naloga i koliki je iznos tih prekršajnih naloga u KM, koliko je podneseno 
prekršajnih prijava te koliki je ukupan broj izdanih upravnih mjera po 
svakoj županiji u nevedenoj 2016., godini? Hvala. 

14.06.2017 Uprava za 
inspekcijske 
poslove (direktor) 

Ostalo 

Pitanje Boris Barun u kojoj odredbi Ustava Federacije BiH su našli ustavno utemeljenje za 
donošenje rješenja o imenovanju radne grupe za izradu prednacrta 

25.07.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 



Zakona o javnom okupljanju, donesenog na 90. sjednici Vlade 
Federacije BiH, održanoj 10.02.2017. godine? 

Pitanje Boris Barun šta je navedena institucija poduzela u vezi sa prijavama koje su 
podnesene protiv sudije Općinskog suda u Livnu, odjeljenje u Drvaru, 
Dragana Čampare, koji uporno imenuje u svim predmetima gdje za to 
postoji potreba dva ista vještaka geodetske struke, Stevu Bursaća i 
Đurađa Kopanju, koji nisu na listi imenovanih vještaka. 

25.07.2017 Vlada F BiH Sudstvo/Pravosuđe 

Pitanje Boris Barun vezano je uz naselje Ramiće, koje je prošle godine otvoreno, a još nikad 
u njega nisu uselili štićenici, te pita zašto? Da li u istom Zavodu postoje 
individualni planovi za korištenje? 

25.07.2017 Vlada F BiH Socijlana politka 

Pitanje Boris Barun Ustav Federacije BiH naime enuguarira simetrični federalizam sa 
županijama kao federalnim jedinicama istih prava i obveza. Zakon o 
pripadnosti javnih prihoda Federacije BiH uvodi koeficijente koji 
odražavaju posebne rashodovne potrebe županija sa najmanjim 
prihodima što je u skladu sa načelom fiskalne legalizacije kao izraza 
solidarnosti poznatog u komparativnom federalno uređenim političko-
teritorijalnim sustavima. Budući da Kanton Sarajevo nema poseban 
ustavni status tipa distrikta ili nekog drugog oblika postavljam pitanje 
Vladi Federacije kao predlagaču navedenog Zakona. 
U kojoj odredbi Ustava ili nekog ustavnog načela su našli utemeljenje za 
poseban koeficijent 2 kako Zakon kaže odražava posebne rashodovne 
potrebe Kantona Sarajeva? 

19.06.2018 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Boris Barun Budući da je Župna Crkva u Drvaru 1949. godine po naredbi tadašnje 
komunističke vlasti a crkveno zemljište većim je dijelom nacionalizirano, 
Katolička crkva u Drvaru konstantno već gotovo 20 godina traži da im se 
vrati dio zemljišta koji nije nacionaliziran kako bi se razmotrilo je li na 
njemu moguća granja nove crkve ili da u protivnom Općina Drvar 
pokloni ili proda novu parcelu sa svim dozvolama za gradnju crkve. Sve 
ovo vrijeme općinske vlasti u Drvaru svjesno opstruiraju pitanje 
izgradnje Katoličke crkve kršeći tako stanovnicima Drvara katoličke 
vjeroispovijesti jedan od temeljnih ljudskih prava pravo na slobodu 
ispovijedanje vjere što uključuje i pravo na slobodu, slobodnu izgranju 
vlastitih bogomolja.  
Zato postavljam pitanje što su u smislu osiguranja konzumiranja 
navedenog ljudskog prava poduzele ili planiraju poduzeti gore 
spomenute institucije? 

19.06.2018 Vlada F BiH Ljudska prava 



Pitanje Boris Marjanović pitanje je uputio Federalnom ministarstvu rudarstva, energetike i 
industrije, a vezan je uz status preduzeća Vitezit. Radi se o tvornici 
namjenske industrije koja je i ranijih godina imala velikih problema sa 
skladištenjem opasnih materijala (otpadne kiseline, eksplozivne 
materije) pa pita – šta se u narednom periodu planira kako bi se 
omogućila zaštita od posljedica koje se mogu imati od nezbrinjavanja 
tog opasnog materijala? 

13.05.2015 Ministarstvo 
energije, rudarstva 
i industrije F BiH 

Ekologija 

Pitanje Boris Marjanović pitanje je uputio Cestama Federacije BiH, a odnosi se na postavljanje 
kružnih tokova. Kazao je da su na magistralnoj cesti M5 na području 
Općine Vitez postavljeni privremeni kružni tokovi a koji nisu adekvatno 
označeni i usporavaju promet Postavljeni su uz obrazloženje da su 
privremenog karaktera, a ta privremenost traje skoro dvije godine. Pita 
– u kojoj fazi je izrada projektne dokumentacije i kada će se pristupiti 
izradi kružnih tokova po prometnim pravilima i propisima? 

27.10.2015 Javno preduzeće 
Ceste Federacije 
BiH 

Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Boris Marjanović tiče se procesa plinifikacije na području Srednjobosanskog kantona, te 
kada se može očekivati nastavak tog procesa i izgradnja primarnog voda 
i sekundarne mreže? 

17.11.2015 Vlada F BiH Infrastruktura 

Pitanje Boris Marjanović da li postoji plan osvjetljenja dionice kroz poslovni centar oko 
magistralne ceste M5? 

03.02.2016 Vlada F BiH Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Boris Marjanović planira li se uraditi traka za odvajanje iz pravca poslovnog centra prema 
Vitezu? 

03.02.2016 Vlada F BiH Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Boris Marjanović šta se planira poduzeti da bi se riješile prometne gužve na dvije 
raskrsnice, jedna je prema bolnici Nova Bila i druga prema Zenici na 
potezu Zenica – Vjetrenica. 

13.07.2016 Javno preduzeće 
Ceste Federacije 
BiH 

Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Boris Marjanović Na osnovu člana 11. Poslovnika Predstavničkog doma na osnovu 
sugestija zainteresirane javnosti upućujem zastupničko pitanje u vezi sa 
dužnostima Vlade Federacije na osnovu člana 232. Poslovnika 
Predstavničkog doma da daje mišljenje o nacrtima i prijedlozima zakona 
i drugih propisa i opštih akata koje na razmatranje dostavi 
predsjedavajući Predstavničkog doma koliko je takvih prijedloga od 
strane zastupnika dostavljeno Vladi Federacije na razmatranje od 2015. 
do 2018. godine i koji procenat tih prijedloga je Vlada Federacije uputila 
nazad u Predstavnički dom sa pozitivnim mišljenjem odnosno podrškom 
Vlade za prijedlog kako oni to definišu a koliko je prijedloga koji su 
dobili negativno mišljenje ili za koje je Vlada Federacije nije mogla dati 
podršku... 

19.06.2018 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Inicijativa Boro Krišto pokrenuo je inicijativu za smjenu potpredsjedavajućeg Predstavničkog 
doma Parlamenta Federacije BiH Mladena  Boškovića i osvrnuo se na 9. 

27.10.2015 Predstavnički dom 
PFBIH 

Ostalo 



vanrednu sjednicu. U protesnotm pismu koje je podjeljeno 
zastupnicima navedeni su razlozi traženja smjene. 

Pitanje Boro Krišto Broj zaposlenih u javnim preduzecima kantona, ZHK K10 16.06.2015 Vlada F BiH Javna uprava 

Pitanje Boro Krišto a tiče se inicijative koju je na prošlom zasjedanju pokrenuo zastupnik 
Vjekoslav Bakula a o kojoj se još nije izjašnjavalo pa pita da li su se 
promijenila pravila ili Poslovnik? 

01.12.2015 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Boro Krišto pitanje je postavio u vezi sa pločicama na kojima su obilježeni nazivi 
stranaka u Predstavničkom domu. 

01.12.2015 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Boro Krišto da li je Rudnik Tušnica bio najveći dužnik i postoje li preduzeća sa većim 
dugom na osnovu PDV u Federaciji BiH i kada će na isti način od tih 
dužnika biti naplaćen dug po osnovu PDV? 

13.07.2016 Uprava za 
indirektno 
oporezivanje 

Finansijski tokovi 

Pitanje Boro Krišto na listi kapitalnih investicijskih projekata za Federaciju BiH u sektorima 
poljoprivrede, energetike i industrije, prometa i turizma, zaštite životne 
sredine našao se i Projekt modernizacije i ubrzanja magistralne ceste 
Mostar - Široki Brijeg – Posušje – Tomislav-Grad - Livno za čiju 
realizaciju je potrebno osigurati 89.000.000 KM, a za čiju izgradnju su 
potrebne tri godine – pita ministra da li su ovi navodi tačni? Budući da 
je na klupama Strategija razvoja prometa, kaže da se u njemu ne nalazi 
projekt za ovaj prometni pravac. 

13.07.2016 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F BiH 

Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Boro Krišto Prilikom usvajanja strategije razvoja prometne infrastrukture u 
Federaciji mislim do 2028., godine ukazivao sam isto ono što se 
pojavljivalo u medijima na jedan prometni pravac koliko smo upoznati u 
javnosti da taj prometni pravac sa držanja razine strategije na državnoj 
razini a radi se o prometu pravcu Banjaluka – Split, i mislim da u tom 
trenutku kada se usvajala prometna strategija ovdje u ovom 
Parlamentu da je u RS bio i potpisan ugovor s nekim konzorcijem 
kineskim za izgradnju toga autoputa ili brze ceste Banjaluka-Mliništa. 
Moje pitanje tada bilo upućeno ministarstvu s obzirom da se Mliništa 
nalaze kako ko gleda il ina početku ili na kraju RS ili na početku ili na 
kraju Federacije, ja postavljam pitanje šta je sa prometnom strategijom 
kroz Federaciju. Znači, gdje će taj prometni pravac dalje voditi, 
postojale su dvije varijante jedna varijanta da ide preko Glamoča do 
granice sa Republikom Hrvatskom ili druga varijanta preko Šipova – 
Kupresa, pa dalje sa Republikom Hrvatskom. Znači, moje pitanje 
ministarstvu prometa i veza glasi: Da li prometna strategija razvoja u 
FBiH u vezi sa prometom strategije države BiH i šta je sa tim putnim 
pravcem dalje od Mliništa prema granici sa Republikom Hrvatskom? 
Zahvaljujem. 

19.12.2017 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F BiH 

Saobraćaj i 
komunikacije 



Inicijativa Damir Mašić uime Kluba zastupnika SDP, predlaže da se zastupnici izjasne o zaključku 
da se van snage stavi novousvojeni Pravilnik o primjeni Zakona o porezu 
na dohodak. 

13.07.2016 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Damir Mašić koliko imaju uposlenih i koja je njihova nacionalna struktura? 13.05.2015 Agencija za 
predškolsko, 
osnovno i srednje 
obrazovanje u BiH. 

Obrazovanje 

Pitanje Damir Mašić šta je Agencija uradila po pitanju učestvovanja u dva značajna 
obrazovna projekta na nivou EU, budući da država BiH ima obavezu 
učestvovati u tim projektima, a to su projekti PISA 2018. i TEAMS? 

13.05.2015 Vlada F BiH Obrazovanje 

Pitanje Damir Mašić Za rukovodstvo Doma naroda - zašto se u proceduir zadržavaju zakoni 
koji su usvojeni u PD PFBIH 

16.06.2015 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Damir Mašić kada su ministarstva tražila i dobila info o programu utroška sredstva 16.06.2015 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Damir Mašić poziv za tematsku sjednicu - zaštita žena i materinstva 16.06.2015 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Damir Mašić da li je politika Vlade da se ukine nadležnost Federalnoj inspekciji rada  
ili se radi o greški? Ako se potkrala greška, onda pita Vladu  - kada 
namjerava uputiti izmjene i dopune Zakona o radu kako bi se ovo 
ispravilo? Traži usmeni odgovor. 

27.10.2015 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Damir Mašić da li je direktor zakonito ili nezakonito smjenjen, obzirom da je došlo 
novo lice koje će obavljati dužnosti direktora i obzirom da su najavljene 
ohrabrujuće mjere, šta namjerava poduzeti Poreska uprava da se 
konačno Zakon o fiskalizaciji u Federaciji BiH implementira  na području 
Federacije BiH. Šta planira uraditi Poreska uprava na tom pitanju i 
konačno, kad će se uvesti “call centar”, gdje bi građani mogli  
prijavljivati sve one  koji ne izdaju fiskalne račune. 

27.10.2015 Porezna uprava F 
BiH (direktor) 

Zakonodavstvo 

Pitanje Damir Mašić Treće pitanje uputio je Federalnom ministarstvu kulture i sporta a 
osvrnuo se na finansijske probleme koje imaju reprezentativne 
selekcije, te traži informaciju o preuzimanju reprezentativnih selekcija, 
te koliko je sredstava otišlo i za koje namjene? 

27.10.2015 Ministarstvo 
kulture i sporta F 
BiH 

Sport 

Pitanje Damir Mašić pad cijena goriva ali nisu smijenjene cijene koliko bi mogle. za MT da li 
se prati kretanje cijena goriva u FBIH 

03.02.2016 Ministarstvo 
trgovine F BiH 

Privreda/Gospodarstvo 

Pitanje Damir Mašić da li se prati kretanje cijena nafte i naftnih derivata u Federaciji BiH, 
budući da su na benzinskim pumpama različite cijene goriva? Poziva 
Ministarstvo da napravi analizu kretanja i uopće fiskalnih dadžbina, 
budući da postoje špekulacije o tome šta ide državi i šta je fiksni trošak 
u svakom litru nafte i naftnih derivata. Dešava se da kada raste cijena 
nafte da raste i cijena osnovnih životnih namirnica. Evidentno je da se 

03.02.2016 Vlada F BiH Finansijski tokovi 



cijene namirnica nisu snizile, potrebno je da Ministarstvo napravi 
analizu i vodi proces u vezi sa tim. 

Pitanje Damir Mašić da li Vlada stoji iza te kampanje, ima li veze s njom, koliko ta kampanja 
košta, kako su osigurana sredstva i koja agencija je provodi? 

22.03.2016 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Damir Mašić kada će se ispraviti nepravda i konačno nadležnost vratiti Federalnoj 
upravi za inspekcijske poslove kada je u pitanju inspekcija rada? 

22.03.2016 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Damir Mašić – koliko se zakona ne pušta u proceduru iako su prije nekoliko godina 
usvojeni u Predstavničkom domu i kada ih namjeravaju uputiti u 
proceduru? 

22.03.2016 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Damir Mašić Prvo pitanje s obzirom na informacije kojima raspolažemo kao 
zastupnici Strategija za mlade u radnom materijalu usvojena je još u 
ljeto prošle godine. Znači, praktično više od pola godine taj materijal 
stoji u nadležnom ministarstvu znači Federalno ministarstvo kulture i 
sporta i nepušta se ni prema Vladi a samim tim ni u dalju proceduru.  
Moje pitanje ministrici Zori Dujmović zbog čega se praktično ta 
strategija drži u ladici i kada se planira pustiti prema Vladi odnosno 
pustiti u redovnu proceduru. 

17.05.2016 Vlada F BiH Mladi 

Pitanje Damir Mašić Drugo moje pitanje je vezano za odgovor koji sam dobio od 
predsjedavajuće Doma naroda gospođe Lidije Bradare, jer sam nekoliko 
puta postavio pitanje. Koliko zakona stoji zapravo blokirano u Domu 
naroda odnosno u ladici predsjedavajuće zbog čega se ne pušta u 
parlamentarnu proceduru. 
S obzirom da sam dobio odgovor da je takvih zakona 18 znači koji su u 
nekoj od formi usvojeni u Predstavničkom domu, ali su iz nekih razloga 
ne bi zaista ulazio uto blokirani u Domu naroda. 
Pošto sam dobio sad taj podatak gdje je takvih 18 zakona a s obzirom da 
vidimo da manjka zakona novih od strane aktuelne Vlade Federacije evo 
naredna sjednica će imati samo koliko mi je poznato predviđene 10 
tačaka dnevnog reda, moje pitanje ponovo predsjedavajućoj Bradari. 
Kada će pustiti ovih 18 zakona na sjednici Doma naroda da se ne 
spriječavaju u parlamentarnoj proceduri. 

17.05.2016 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Damir Mašić Moje treće pitanje koje postavljam praktično od ljeta prošle godine na 
koje nisam dobio odgovor a vezano je za Federalnu inspekciju rada. 
Poznato vam je da je aktuelnim Zakonom o radu po prvi puta u 
Federaciji ukinuta nadležnost Federalnoj inspekciji rada što je meni kao 
zastupniku potpuno nerazumljivo vjerujem ogromnoj većini vas koji 
ovdje sjede. 
Više puta sam pitao Vladu odnosno premijera i nikada nisam dobio 

17.05.2016 Vlada F BiH Zakonodavstvo 



odgovor. Zbog čega je ukinuta nadležnost Federalnoj inspekciji rada da 
ne može više kontrolisati rad na crno na području Federacije. Da li se 
radilo o politici Vlade ili se radilo o grešci. I ukoliko se radilo o grešci, 
kada će se ispraviti ta greška odnosno uputiti izmjene koje će 
inkorporirati ovaj dio. 

Pitanje Damir Mašić S obzirom da su se u medijima pojavile nazvaću ih za sada špekulacije o 
broju premijerovih savjetnika, ja ne bih ulazio u to čisto da pomognemo 
i premijeru da riješi se to pitanje postavljam pitanje. Koliko premijer 
gospodin Novalić ima savjetnika i ko plaća te savjetnike. Hvala vam 
najljepša. 

17.05.2016 Vlada F BiH Javna uprava 

Pitanje Damir Mašić budući da je Zakonom o Vladi i drugim imenovanjima predviđeno 
privremeno imenovanje na rok od maksimalno 90 dana, a znajući da 
neki ljudi vrše dužnost po godinu, bez da je provedena procedura pita - 
koliko trenutno ima imenovanih direktora na rok 90 dana, a oni 
evidentno vrše tu dužnost duže, koja su to lica i u kojim preduzećima i 
upravnim organizacijama? 

13.07.2016 Vlada F BiH Javna uprava 

Pitanje Damir Mašić traži od predsjedavajuće Doma naroda Lidije Bradara da se 18 Zakona 
koji se drže u Domu naroda puste u proceduru. 

13.07.2016 Predsjedavajuća 
Doma naroda Lidija 
Bradara 

Zakonodavstvo 

Pitanje Damir Mašić Pita rukovodstvo Predstavničkog doma šta je sa desetom redovnom 
sjednicom koja nije dovršena i planira li se održati 

13.07.2016 predsjedavajući 
Predstavničkog 
doma PFBIH 

Ostalo 

Pitanje Damir Mašić Preduzece Interas - za upavljenje imovinom u zemlji i inostratnstvu 08.11.2016 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Damir Mašić izmjene cijene plina 08.11.2016 Ministarstvo 
energije, rudarstva 
i industrije F BiH 

Javna preduzeća 

Pitanje Damir Mašić prepolovljena sredsva za prvo zapošljavanje 08.11.2016 Vlada F BiH Zaposljavanje 

Pitanje Damir Mašić sprečavanje ulaska antifašista na izlestište kravice 08.11.2016 Ministarstvo 
unutrašnjih poslova 
F BiH 

Ostalo 

Pitanje Damir Mašić novo zaduživanje za isplatu penzija 08.11.2016 Zavod za PIO/MIO 
(direktor) 

Penziona politika 

Pitanje Damir Mašić kako Vlada i Ministarstvo planiraju nadomjestiti nedostajuća sredstva za 
servisiranje planiranih budžetskih obaveza? 

13.12.2016 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Damir Mašić kada će u Parlament doći izmjene Zakona o radu i kada će vratiti 
nadležnost Federalnoj inspekciji rada? Budući da Vlada nije usvojila 
amandmane na Zakon o radu,  apelira da to učini. 

13.12.2016 Vlada F BiH Zakonodavstvo 



Pitanje Damir Mašić zašto je dala nalog svom predstavniku u Skupštini dioničara BH 
Telecom-a da odbije Izvještaj o radu za 2016. godinu i da glasa protiv 
trogodišnjeg plana poslovanja BH Telecom-a? Šta su razlozi za to? Je li 
BH Telecom poslovao nezakonito i šta je toliko loše u planu poslovanja 
da ga je Vlada odbila? Da li je i zbog čega plan poslovanja suprotan 
politici Vlade i da li plan podrazumijeva da BH Telecom i dalje ostane 
državna kompanija, pa je zbog toga odbijen? 

24.01.2017 Premijer Federacije 
BiH 

Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Damir Mašić Drugo pitanje također je uputio Vladi Federacije BiH – u nalazima 
federalnog revizora ustanovljeno je da se neke osobe nalaze na pet do 
šest funkcija u komisijama, nadzornim odborima, odborima za reviziju, 
dok su određene osobe za jedan dan istovremeno uzimale putne naloge 
za tri grada u BiH – traži od Vlade da dostavi podatke o kojim osobama 
se radi i na kojim funkcijama se nalaze. 

24.01.2017 Vlada F BiH Javna uprava 

Pitanje Damir Mašić Zadužuje se Vlada Federacije BiH da dostavi Parlamentu i objavi 
dopunsko Pismo namjere, koje je u decembru poslano MMF-u; - 
Zadužuje se Vlada Federacije BiH da obustavi sve postupke privatizacije 
državnog kapitala u Federaciji BiH do stupanja na snagu novog Zakona o 
privatiazciji u Federaciji BiH i Zakona o općem javnom dobru; - Zadužuje 
se Vlada Federacije BiH da u roku od 60 dana utvrdi i u redovnu 
parlamentarnu proceduru uputi Nacrt novog zakona o privatizaciji i 
Nacrt Zakona o općem javnom dobru u Federaciji BiH. 

24.01.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Damir Mašić u vezi nedonošenja podzakonskih propisa predviđenih članom 206. 
Zakona o krivičnom postupku Federacije BiH, a u vezi utvrđivanja 
kriterija i okvira  za naknade troškova krivičnog postupka i paušalni 
iznos propisan odredbom člana 199. stav 2. tačka g.) Zakona. Pita 
ministra pravde – da li je donio podzakonske propise o naknadi troškova 
krivičnog postupka i visini paušalnog iznosa a što je bio obavezan da 
uradi na osnovu člana 206. Zakona o krivičnom posupku Federacije BiH? 
Da li je tačno da općinski, kantonalni i Vrhovni sud u Federaciji BiH vrše 
isplate troškova  odbrane po službenoj dužnosti i nagrade braniocima, 
odnosno advokatima u krivičnim postupcima, ne na osnovu onoga što je 
ministar trebao da donese, nego na osnovu troškovnika kojeg je utvrdila 
Advokatska komora, odnosno na osnovu advokatske tarife koja je 
donosena od strane Skupštine advokatske komore? Da li postoje podaci 
o broju predmeta u kojima se na godišnjem nivou isplaćuju troškovi i 
nagrade te koliki je iznos novčanih sredstava koja se izdvajaju iz 
federalnih i kantonalnih budžeta za ove namjene na godišnjem nivou? 

15.02.2017 Ministarstvo 
pravde F BiH 

Zakonodavstvo 



Pitanje Damir Mašić koliki je ukupni deficit sa kreditom i dugom Fonda PIO, jer je navodno 
prešao 350 miliona KM? 

15.02.2017 Federalni zavod za 
mirovinsko i 
invalidsko 
osiguranje 
(PIO/MIO) 
(direktor) 

Finansijski tokovi 

Pitanje Damir Mašić traži podatke, ko od članova Vlade, nihove uže i šire famiije radi u 
javnim preduzećima, u državnoj službi, agencijama i u drugim 
institucijama koje su u ingerenciji Federacije BiH? 

15.02.2017 Agencija za 
bankarstvo F BiH 
(direktor) 

Javna uprava 

Pitanje Damir Mašić premijeru Novaliću, a osvrnuo se na njegov boravak u Banjaluci, te 
davanje izjave pored neustavne mape RS-a na kojoj je i Brčko Distrikt, te 
dvije entitetske zastave i bez ijednog državnog obilježja. U vezi s tim 
postavlja pitanje - da li je premijer ovo uradio svjesno ili u neznanju? 

14.03.2017 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Damir Mašić pitanje odnosi se na debatu koja je održana na temu “Efekti reformske 
agende na zapošljavanje, poslovnu klimu i konkurentnost” na kojoj je 
prisustvovao  i premijer Novalić. Zastupnik Mašić postavio mu je pitanje 
u vezi kampanje “Skinimo okove”, gdje je premijer potpisao Pismo 
namjere jednoj amabasadi u BiH za ogromna sredstva za marketinšku 
kampanju. Premijer je to negirao. Zastupnk Mašić ga podsjeća da je 
dobio odgovor od direktora ureda premijera u kojem piše da je 
zaključkom Vlade Federacije BiH premijer ovlašten da potpiše Pismo 
namjere za učešće u kampanji za javno informiranje. 

14.03.2017 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Damir Mašić koliko je u ovom mandatu održano redovnih, vanrednih i tematskih 
sjednica, te koliko i koji ministri su bili na tim sjednicama? Traži od 
premijera i predsjedavajućeg da se o tome  povede računa 

14.03.2017 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Damir Mašić zašto ministar nije donio podzakonske propise o naknadi troškova 
krivičnog postupka i visini paušalnog iznosa za što je bio obavezan da 
uradi, na osnovu člana 206. Zakona o krivičnom postupku Federacije 
BiH? Također, traži i broj predmeta u kojim se na godišnjem nivou 
isplaćuju ovi troškovi i naknade i koliki je iznos novčanih sredstava koji 
se izdvajaju iz federalnog i kantonalnih budžeta za ove najmene na 
godišnjem nivou? 

16.05.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Damir Mašić kada će Vlada konačno osigurati primjenu Zakona o suzbijanju korupcije  
i organiziranog kriminala u Federaciji BiH? 

16.05.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Damir Mašić kada će Vlada u parlamentarnu proceduru uptutiti Zakon o uvezivanju 
staža? 

16.05.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Damir Mašić vezano je za usvojenu Rezoluciju u Predstavničkom domu Parlamenta 
Federacije BiH o osudi inicijativa za federalizacijom države i entiteta sa 

16.05.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 



ciljem etno-nacionalnih podjela i snaženja separatističkih tendencija, te 
da li je po proceduri upućena nadležnim tijelima u državi? 

Pitanje Damir Mašić Posljednje pitanje vezano je za Ministarstvo za rad i socijalna pitanja i 
zaštitu potrošača Republike Austrije, koji pokušavaju kontaktirati naš 
Federalni zavod za zapošljavanje kako bi im dostavili određene podatke. 
Traži od Zavoda da odgovori na upit koji im se bezuspješno mjesecima 
šalje. 

16.05.2017 Vlada F BiH Zaposljavanje 

Pitanje Damir Mašić teritoriji Bosne i Hercegovine koliko se sjećam donesena još od strane 
Ustavnog suda 2001. godine.  
Danas je 2017. godina i mi i dan danas imamo preduzeća u većinskom 
vlasništvu ili u vlasništvu Federacije Bosne i Hercegovine koja imaju 
nacionalne prefikse.  
 
2/4 AS 
Mislim da je potpuno nenormalno da imamo danas preduzeća kojima je 
Vlada i Federacija upravljač a koji imaju nacionalne prefikse poput 
preduzeća koje se zove Elektroprivreda Hrvatske zajednice Herceg-
Bosne, znači, prvo to  
nije korektno. Ta preduzeća su vlasništo svih građana Federacije Bosne i 
Hercegovine bez obzira kako se zovu, koje su vjeroispovjesti, da li su 
konstitutivni pripadnici konstitutivnih naroda ili nisu.  
Imamo drugo preduzeće koje se zove Hrvatske telekomunikacije. Mislim 
da to nije korektno. I imamo preduzeće koje se zove Šume Herceg-
Bosne ja mislim.  
Ja bi pokrenuo ovu inicijativu. Zamolio bi kolege u Predstavničkom 
domu ja uopšte nesumnjam da će biti većina koja će to podržati i da se 
obaveže Vlada i zaduži jer iskreno da vam kažem u nekima će 
slučajevima biti potrebno da se promijeni zakon a u nekim slučajevima 
interni akti poput statuta, preduzeća i svega ostalog što ide. 
Ja mislim da je jedna vrlo razumna i racionalna inicijativa i da će biti 
podržana od strane Predstavničkog doma. 

14.06.2017 Vlada F BiH Javna preduzeća 

Pitanje Damir Mašić Pojavili su se midijski natpisi prije petnaestak dana koje niko nije 
demantovao a to je da je u javnim preduzećima po nekoliko stotina ljudi 
primljeno mimo konkursa. Kad kažem u javnim preduzećima mislim na 
preduzeća kojima upravlja Vlada Federacije Bosne i Hercegovine u ime 
Federacije Bosne i Hercegovine. Te samo za jednu od njih je navedeno 
da je u Elektroprivredi HZ-HB primljeno 208 radnika bez konkursa u isto 
ono vrijeme kada postoji famozni moratorij Vlade Federacije Bosne i 

14.06.2017 Vlada F BiH Zaposljavanje 



Hercegovine koji vidimo kako se primjenjuje ni sama Vlada ga ne 
primjenjuje kad vidite broj ugovora o radu u pojedinim o djelu u 
pojedinim ministarstvima nije ni čudo što javna preduzeća nepoštuju tu 
odredbu. 
Zato bih ja postavio pitanje zaključno sa 31.12.2015. godine koliko je 
bilo uposlenih u preduzećima u većinskom vlasništvu Fedracije Bosne i 
Hercegovine a koliki je taj broj danas. Za onu razliku uposlenika 
interesuje me na koji način su zaposleni. Da li su postojali javni 
natejačaji odnosno konkusi ili nisu iako nisu uopšte ko to ima 
diskreciono pravo danas u današnjem vaktu bilo koga dovesti za ruku i 
dati mu radno mjesto. 

Pitanje Damir Mašić Pročitali smo u medijima da je on formiran. Mene interesuje samo 
jedna stvar.  
Spisak ljudi koji su članovi Ekonomskog savjeta Vlade Federacije Bosne i 
Hercegovine da li su plaćeni ili nisu, koliko su plaćeni ukoliko su plaćeni i 
ko ih plaća ukoliko ih iko plaća. 
Pošto imamo apsurdne situacije dakle, sjećate se prošle godine Vlada 
Federacije Bosne i Hercegovine u vremenu kad nije htjela da 
implementira set antikorupcionih zakona jer navodno nisu imali para 
pisala je Pismo namjere.  Premijer Novalić je pisao Pismo namjere 
stranim ambasadama da im se daju  
 
2/5 AS 
 
višemilionska sredstva za marketinške kampanje pa me sada interesuje 
ovi ljudi da li su plaćeni, koliko su plaćeni i zarpavo ko ih plaća se 
otvoreno kako vrijeme prolazi postavlja pitanje.  
Ko zapravo upravlja ovom Federacijom. Federacija, Vlada ili možda neke 
interesne sfere i lobi izvan te Vlade. Hvala. 

14.06.2017 Vlada F BiH Javna uprava 

Pitanje Damir Mašić zašto nije potpisao ukaz za Rezoluciju Predstavničkog doma Parlamenta 
Federacije BiH o osudi inicijativa za federalizacijom države i entiteta sa 
ciljem etno-nacionalnih podjela i snaženja separatističkih tendencija, 
koju je usvojio Predstavnički dom zbog objavljivanja u „Službenom 
glasniku“ i traži od predsjedavajućeg da napomene predsjednika, te ako 
ne potpiše, a što je dužan uraditi, kazao je da će biti prisiljen da podigne 
krivičnu prijavu zbog zloupotrebe položaja i funkcije koju vrši. 

25.07.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Damir Mašić koliko slovom i brojem zakona stoji u ladici Lidije Bradara a koji su 
usvojeni u Predstavničkom domu? Kazao je da predsjedavajuća na taj 

25.07.2017 Dom naroda 
Parlamenta 

Zakonodavstvo 



način blokira njihovu daljnju proceduru. Ako predsjedavajuća ne pusti 
ove zakone u proceduru, kazao je da će biti prisiljen podići krivičnu 
prijavu protiv nje. 

Federacije Bosne i 
Hercegovine, 

Pitanje Damir Mašić a vezano je uz revizorski izvještaj za 2016. godinu Ureda za reviziju 
institucija Federacije BiH, gdje piše da je Ministarstvo u 2016. godini 
potrošilo više od 100.000 KM na ugovore o djelu. U izvještaju je i opaska 
revizora da se radi o poslovima za koje već postoje sistematizirana 
radna mjesta i radna mjesta na kojima već zaposlenici rade. Pita 
resornog ministra – šta je poduzeo nakon ovog revizorskog izvještaja i 
zašto je bilo neophodno da se toliki iznos sredstava potroši na ugovore 
o djelu. Također, ako ima još institucija i ustanova u Federaciji BiH koje 
imaju ugovore o djelu pita - koliko ima ugovora o djelu, ko su te osobe, 
na koji iznos i na koji period su im potpisani ugovori o djelu? 

25.07.2017 Ministarstvo rada i 
socijalne politike F 
BiH 

Zaposljavanje 

Pitanje Damir Mašić Upravni odbor Udruženja bh. novinari uputilo javni protest Federalnoj 
upravi policije zbog verbalnih prijetnji i neprofesionalnog ponašanja 
policije prema ekipi Radija Slobodna Evropa (Marija Arnautović i Midhat 
Poturović), koji su trebali snimati proteste pred Parlamentom. Traži 
odgovore u vezi sa ovim incidentom kako od nadređenih, tako i od 
Federalne uprave policije i rukovodstva Parlamenta Federacije BiH. 
Tada se održavala sjednica Doma naroda pa bi prije svega odgovor 
trebala dati predsjedavajuća Doma naroda Lidija Bradara. 

26.09.2017 Parlament 
Federacije BIH 

Ljudska prava 

Pitanje Damir Mašić vezano je uz revizorske izvještaje za 2016. godinu federalnih organa 
uprave, odnosno ministarstava. Naveo je kao jedan od loših primjera i 
Federalno ministarstvo kulture i sporta, te citira “kod raspodjele 
spomenutih sredstava komisija nije vršila vrednovanje pristiglih 
zahtjeva za dodjelu interventnih sredstava niti su sektori ministarstva 
učestvovali sa prijedlozima za donošenje odluka o raspodjeli planiranih 
sredstava”. Pita ministricu – šta se prekršilo i koji su razlozi toga? 
Osvrnuo se i na nedolaske ministara na sjednice. 

26.09.2017 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Damir Mašić Kada je u pitanju Federalno ministarstvo kulture i sporta u revizorskom 
izvještaju piše da su odobrena sredstva za jednog korisnika za 
školovanje na postdiplomskom studiju u iznosu 23.000 KM plus porez. 
To je bilo u 2016. godini kada je to ministarstvo ukinulo besplatne 
udžbenike za djecu u socijalnoj potrebi. Također, pita koje su osobe 
koje su dobile sredstva a nisu ispunjavale uvjete za postdiplomske 
studije? 

26.09.2017  Finansijski tokovi 

Pitanje Damir Mašić a tiče se prijave na konkurs za v.d. izvršnog direktora za infrastrukturu. 26.09.2017 Vlada F BiH Javna preduzeća 



Pitanje Darijana Katić koje su razvojne politike vezane za pitanja mladih definirane u 
Programu rada Vlade Federacije BiH i imaju  li namjeru uključiti Komisiju 
za pitanja mladih? 

27.10.2015 Vlada F BiH Mladi 

Pitanje Darijana Katić pošto je član Komisije za mlade, postavlja pitanje Vladi Federacije BiH  iz 
ove oblasti i moli da joj se dostavi informacija, u kojoj fazi je proces 
izrade strategije za mlade, koji proizilazi iz Zakona o mladima i ko sve 
čini radnu grupu koju je imenovala Vlada? 

27.10.2015 Vlada F BiH Mladi 

Pitanje Darijana Katić u kojoj fazi je implementacija Zakona o državnoj službi, budući da je 
Vlada nakon što je usvojen Zakon donijela podzakonske akte i tražila od 
ministarstva da se usklade njihovi pravilnici o sistematizaciji sa Zakonom 
i zaključcima do 15.02., odnosno 15.05., pa su opet ti rokovi pomjereni. 
Zanima je koji su sljedeći koraci. 

22.03.2016 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Darijana Katić tiče se mjera Vlade Federacije BiH za prvo zapošljavanje i 
samozapošljavanje, interesuje je koliko je sredstava od predviđenih 
50.000.000 KM u 2016. godini trenutno povučeno i koliko se osoba do 
sada zaposlilo putem tog poticaja, te ako imaju podatke po kantonima 
da joj dostave. 

22.03.2016 Vlada F BiH Zaposljavanje 

Pitanje Darijana Katić kolika su ukupna strana ulaganja u Federaciju BiH u posljednje tri 
godine i koje su zemlje najveći investitori? 

26.09.2017 Vlada F BiH Investicije 

Pitanje Darijana Katić koliki je broj registrirane djece bez roditeljskog staranja u BiH, te da li je 
taj broj veći ili manji u odnosu na prethodne godine? 

26.09.2017 Vlada F BiH Socijlana politka 

Pitanje Darijana Katić sa kojim zemljama je BiH zaključila međunarodne sporazume o 
socijalnom osiguranju na osnovu kojih su regulirana prava koja se 
odnose na ostvarivanje besplatne zdravstvene zaštite za vrijeme 
boravka u inozemstvu i koliko su iznosili ukupni troškovi liječenja 
građana u inozemstvu u prošloj godini? 

26.09.2017 Zavod zdravstvenog 
osiguranja i 
reosiguranja 
Federacije BiH 

Zdravstvo 

Pitanje Darijana Katić koliko je operatera registrirano za upravljanje otpadom na prostoru 
Federacije BiH? Postoje li postrojenja za odvojeno prikupljanje otpada i 
kolike su trenutno kazne za pravna i fizička lica koja ugrožavaju okoliš 
nesavjesnim odlaganjem otpada? 

26.09.2017 Ministarstvo 
okoliša i turizma F 
BiH 

Ekologija 

Pitanje Dario Knezović pitanje je uputio Cestama Federacije BiH i resornom ministarstvu, kojim 
traži informaciju šta je sa cestom R420 Široki Brijeg, Privalj, Grude, 
Posušje, kada će se i u kojem roku prekategorizirati u magistalnu cestu? 

27.10.2015 JP Autoceste i MSK 
FBIH 

Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Dario Knezović pitanje je uputio Federalnom zavodu za statistiku - da li će biti objavljeni 
službeni rezultati popisa stanovništva? 

17.11.2015 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Dario Knezović traži tabelarni prikaz broja uposlenih i nacionalnu strukturu  u Vladi 
Federacije BiH, ministarstvima, upravama, agencijama, zavodima i 
drugim organima na nivou Federacije. 

24.01.2017 Vlada F BiH Javna uprava 



Pitanje Davor Vuletić kada će se na dnevnom redu naći Prijedlog Zakona o izmjenama i 
dopunama Zakona o plaćama i naknadama u organima vlasti Federacije 
BiH i Prijedlog Zakona o izmjenama i dopunama Zakona  federalnim 
ministarstvima i drugim tijelima federalne uprave, a koje je predložio 
Klub zastupnika DF-a? Kazao je da je Vlada dala pozitivno mišljenje o 
ovim zakonima. 

14.03.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Davor Vuletić da li je neko od predstavnika Predstavničkog doma bio pozvan i prisutan 
na obilježavanju zločina u Jasenovcu koje je počinila fašistička vlast 
NDH? 

25.04.2017 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Davor Vuletić Ja imam zastupničku inicijativu za dostavljanje izvješća, a istu upućujem, 
dakle, Ministarstvu financija, tijelima Grada Tuzle a može se uključiti i 
Ministarstvo energetike, rudarstva i industrije. Tražim da mi se dostavi 
detaljno Izvješća o utrošku sredstava koje je Grad Tuzla dobio u 
protekle tri godine zahvaljujući Zakonu o izdvajanju i usmjeravanju 
dijela prihoda poduzeća ostvarenih radom termoelektrana a  
7/4 pa 
 
koje će uključivati popis realiziranih projekata, njihovu vrijednost i 
informaciju o ostvarenim učincima i rezultatima na polju poboljšanja 
životnih uvjeta građana. Prošle su već tri godine otkad je zakon 
Zastupnički dom Parlamenta Federacije na prijedlog Vlade izglasao 
Zakon o izdvajanju i usmjeravanju dijela prihoda poduzeća ostvarenih 
radom termoelektrana. Zahvaljujući ovome zakonu u Proračun Grada 
Tuzle će do konca 2017. godine biti uplaćeno oko 16 miliona maraka. 
Kao tijelo koje je donijelo spomenuti zakon do današnjeg dana nismo 
dobili niti jednu službenu informaciju o načinu utroška ovih sredstava i 
ponovo ću pročitati, dakle, odredbu članka 6. spomenutog Zakona: 
„Sredstva ostvarena po temelju ovog zakona vode se na posebnom 
računu Proračuna općina odnosno grada i koriste se namjenski za 
poboljšanje životnih uvjeta građana a naročito za financiranje ili 
sudjelovanju u financiranju projekata iz oblasti zaštite okoliša, 
energetske učinkovitosti i slično, izgradnju komunalnih insfrastrukturnih 
objekata kao i gradnju objekata za poboljšanje zdravlja i kvalitetu 
života, financiranje projekata za lokalni ekonomski razvoj“ stoga tražim 
da mi se dostavi detaljno Izvješće o utrošku ovih namjenskih sredstava 
za 2015., 2016. i 2017. godinu koje će uključivati popis realiziranih 
projekata, njihovu vrijednost i informaciju o ostvarenim učincima i 
rezultatima na polju poboljšanja životnih uvjeta građana. Zahvaljujem. 

19.12.2017 Premijer Federacije 
BiH 

Finansijski tokovi 



Pitanje Davor Vuletić Kada će biti objavljen Jedinstveni registar boraca branitelja pripadnika 
Armije BiH, HVO i MUP-a? Evo, već je tri godine prošlo, rat je trajao 
zvanično tri i po godine, naravno nešto i duže realno a mi još uvijek 
nemamo za ove tri godine Jedinstveni registra, pa me interesuje kada će 
biti objavljen? 

19.12.2017 Ministarstvo za 
pitanja boraca i 
invalida 
odbrambeno-
oslobodilačkog rata 
F BiH 

Boračko-invalidska 
politika 

Pitanje Davor Vuletić Vlada Federacije donijela odluku kojom obustavlja odnosno nalaže 
Poreskoj upravi obustvu prinudne naplate vezano za nenaplaćene 
doprinose e sad zanima nas kakva je situacija trenutno da li je ta odluka 
na snazi, ako jeste onda zašto ministarstvo finansija BiH i Poreska 
uprava FBiH ne dozvoljavaju prinudnu naplatu dugovanja po osnovu ne 
naplaćenih doprinosa kada znamo ustvari da su ta dugovanja gotovo 
jednaka iznosu ukupnog aranžmana s MMF-om. Hvala 

19.12.2017 Ministarstvo 
finansija F BiH 

Finansijski tokovi 

Inicijativa Denis Gratz Apel za usvajanje sljedećih zakona vezano za sigurnost u saobraćaju i 
pooštravanje mjera 

16.06.2015 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Inicijativa Denis Gratz DOSTAVLJENA NAPISMENO PUTEM SLUŽBE.  
Za izmjenu Pravilnika o obracima matičnih knjiga, indeksa matičnih 
knjiga i izvoda i uvjerenja i drugih akata iz matičnih knjiga 

22.03.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Denis Gratz traži informaciju o dopunskom pismu namjere od 08.01.2014. godine 
kojeg su prema MMF-u uputili tadašnji premijer Nermin Nikšić, ministar 
finansija  Ante Krajina, te traži da se ono dostavi zastupnicima 
Predstavničkog doma i delegatima Doma naroda Parlamenta Federacije 
BiH. 

13.05.2015 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Denis Gratz koje su mjere poduzete u smislu provedbe presude Ustavnog suda 
Federacije BiH (“Službene novine Federacije BiH” broj 57/15) kojom se 
utvrđuje da je odredbama člana 12. Zakona  o izmjenama i dopunama 
Zakona o pripadnosti javnih prihoda u Federaciji BiH (“Službene novine 
Federacije BiH” broj 35/14) povrijeđeno pravo Grada Sarajeva na 
lokalnu samoupravu? 

27.10.2015 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Denis Gratz Prvo pitanje Vlada Federacije BiH je 2. jula 2015. godine po preporuci 
Institucije ombudsmana za ljudska prava BiH naložila direktoru i 
Upravnom odboru Instituta za medicinsko vještačenje zdravstvenog 
stanja da se odmah pristupi usklađivanju Pravilnika o kriterijima i 
postupku medicijnskog vještačenja zdravstvenog stanja i donošenju 
nove liste invladiteta a sve sa ciljem utvrđivanja jedinstvenih kriterija 
jedinstvene liste za civilne i vojne invalide u Federaciji. 
Zadužene institucije su svako iz svoje nadležnosti imenovale Komisiju za 
usklađivanje Pravilnika odnosno izvršavanje zaključka Vlade Federacije 

17.05.2016 Vlada F BiH Socijlana politka 



BiH. Pozivajući se na složenost zadatka Komisija je u septembru 2015. 
zatražila rok od 90 dana da dostavi jedinstvenu listu. 
Od septembra 2015. do danas je prošlo sedam i po mjeseci odnosno 
preko dvijesto dana a jedinstvena lista invaliditeta za civilne i vojne 
invalide nije utvrđena. 
Sva lica s invaliditetom imaju pravo na društvenu zaštitu i na pomoć 
institucija u procesu socijalne inkluzije bez obzira na uzrok invaliditeta 
licima koja su učestvovali u odbrani zemlje trebaju se  osigurati 
adekvatne naknade ali one trebaju biti izdvojene iz onoga što primaju 
zbog invaliditeta koji su stekli ranjavanjem u ratu. 
Postavljam ovom prilikom pitanje prema Vladi i Federalnom 
ministarstvu branitelja kao i Federalnom ministarstvu rada i socijalne 
politike. 
Zašto je stopiran rad na utvrđivanje jedinstvene liste invaliditeta i kada 
ćemo to ovdje imati na dnevnom redu. 

Pitanje Denis Gratz Molim da mi se dostavi Informacija o odobrenim i isplaćenim 
sredstvima za 2014. i 2015. godinu kao i ne isplaćenim sredstvima za 
ovaj vremenski period u okviru raspodjele sredstava, subvencije 
privatnim preduzećima i poduzetnicima kroz poticaje za poljoprivredu 
za podučje Općine Bosnska Krupa, te da mi se dostavi Informacija o 
planiranoj dinamici isplate dugovanja iz prošle dvije godine. 
 
 
2/5 AS 
 
Na osnovu zahtjeva poljoprivrednika iz Bosanske Krupe upućujem ovo 
zastupničko pitanje kako bi smo utvrdili dinamiku isplata zaostalih 
poticaja, te tražim da se poštuje redosljed u skladu sa pravilom da 
sredstva budu isplaćena po osnovu najstarijih dugovanja. 
S tim u vezi naglašavam da je u Bosanskoj Krupi došlo da ekspanzije 
poljoprivredne proizvodnje, te je iznimno važno zaštititi pozitivne 
trendove i razvoj. 
Molim da mi se odgovor na pitanje dostavi čim prije u skladu sa 
postavljenim rokovima te preciznim informacijama, kako bih mogao 
adekvatno informirati poljoprivrednike o radu nadležnog ministarstva i 
dostaviti im adekvatne informacije u cilju dobre saradnje zajednice s 
ministarstvom i nadležnim institucijama. Hvala lijepo. 

17.05.2016 Vlada F BiH Poljoprivreda 



Pitanje Denis Gratz postavio je pitanje vezano uz Zakon o finansijskoj konsolidaciji rudnika, 
koji je na dnevnom redu današnje sjednice. Podsjetio je da je Poreska 
uprava zbog dugovanja PIO i poreza na plaću blokirala račune sedam 
rudnika u Federaciji što je dovelo rudare u neizvjestan položaj. U 
obrazloženju Zakona kaže se da je napravljena neka tehnička greška, pa 
pita kako je došlo do nje i hoće li se pokrenuti istražni postupak za 
eventualno utvrđivanje odgovornosti i da li je odluka Poreske uprave 
zasnovana na pogrešnom budžetu? 

13.07.2016 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Denis Gratz da li je moguće prijenosom sredstava iz Elektroprivrede isplatiti plaće i 
doprinose rudarima, budući da rudnici pripadaju koncernu 
Elektroprivrede? 

13.07.2016 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Denis Gratz kazao je da je dobio informaciju o navodnim malverzacijama po pitanju 
poticaja od strane Federalnog ministarstva poljoprivrede vodoprivrede i 
šumarstva a u vezi sa pokretanjem i podrškom poljoprivredne 
proizvodnje. Pita – da li je takvo uslovljavanje poljoprivrednih 
proizvođača propisano Zakonom o poljoprivredi ili Zakonom o 
poticajima? 
Koliko se poljoprivrednih proizvođača odjavilo sa biroa u posljednje 
dvije godine i prijavilo na obrt ili ostale oblike privrednih subjekata? Da 
li je takvo uslovljavanje prema podacima Ministarstva povećalo 
proizvodnju i postoje li podaci koliko je poljoprivrednika zbog ovih 
uslova sasvim odustalo od poticaja u 2016. godini? 

15.02.2017 Vlada F BiH Poljoprivreda 

Pitanje Denis Gratz vezano za Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o izvršenju krivičnih 
sankcija Federacije BiH – šta će se postići preraspoređivanjem odjeljenja 
predviđenog članom 6. Zakona i koji je konkretan razlog za 
preraspoređivanje svakog odjeljenja pojedinačno. 

14.03.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Denis Gratz Drugo pitanje tiče se člana 4. Prijedloga Zakona. Kako će finansijski 
utjecati primjena ovog člana na Budžet Federacije BiH, budući da bi 
novim prijedlogom prestala važiti odredba koja omogućava 
zapošljavanje savjetnika i pomoćnika direktorima kaznenopopravnih 
zavoda. 

14.03.2017 Vlada F BiH Javna uprava 

Pitanje Denis Gratz napismeno prema CCI 25.04.2017 Vlada F BiH  

Pitanje Denis Gratz napismeno prema CCI 25.04.2017 Vlada F BiH  

Pitanje Denis Gratz koliko je ljudi skinuto ili se odjavilo sa evidencije nezaposlenih zbog 
zaposlenja u drugoj državi? 

16.05.2017 Vlada F BiH Zaposljavanje 

Inicijativa Dženan Đonlagić prijedlog zaključka da se prema PD PFBIH svaka 3 mjeseca dostavi 
spisak najvećih dužnika u FBIH 

22.03.2016 Vlada F BiH Finansijski tokovi 



Pitanje Dženan Đonlagić Kazao je da je nakon usvajanja Rebalansa Budžeta od aktuelne 
vladajuće većine postoji jedna stavka u usvojenom Rebalansu, a to je 
domaće zaduživanje u iznosu od 200 miliona KM. Traži da mu se dostavi 
pisana informacija kod koga će se Vlada Fedearcije BiH zadužiti i pod 
kojim uslovima, na koji  period i po kojoj efektivnoj kamatnoj stopi? 

27.10.2015 Ministarstvo 
finansija F BiH 

Finansijski tokovi 

Pitanje Dženan Đonlagić a pitanja su vezana uz oblast poreza na dobit preduzeća u Federaciji 
BiH. Traži dostavu sljedećih podataka: koja pravna lica, njih deset u 
2015. godini su bila najveći platioci poreza na dobit preduzeća u 
Federaciji BiH? Koliko je ukupno uplaćeno poreza na dobit preduzeća u 
Budžet Federacije BiH u 2015. godini i koliko je ukupno uplaćeno poreza 
po odbitku u Budžet Federacije BiH u 2015. godini? 

03.02.2016 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Dženan Đonlagić terminali Dretelj 08.11.2016 Vlada F BiH Privreda/Gospodarstvo 

Pitanje Dženan Đonlagić  08.11.2016 Vlada F BiH  

Pitanje Dženan Đonlagić PD PFBIH je uvojio zaključak da Poreska uprava kvartalno dostavlja info 
o spisku dužnika 

08.11.2016 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Dženan Đonlagić zahtjev da Klubovi poslania  dobiju prostorije za rad 08.11.2016 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Dženan Đonlagić uime Kluba zastupnika DF traži od Vlade Federacije BiH da dostavi 
spisak imena svih članova uprava, nadzornih odbora, upravnih odbora i 
skupština u javnim preduzećima u Federaciji BiH. 

14.03.2017 Vlada F BiH Javna uprava 

Pitanje Dženan Đonlagić kakav je formalno-pravni status upravljačkih struktura Razvojne banke 
Federacije BiH, prije svega uprave i Nadzornog odbora, da li su organi 
upravljanja Razvojne banke imenovani u punom kapacitetu kako to i 
predviđa Zakon o Razvojnoj banci Federacije BiH i Statut Razvojne 
banke? 

26.09.2017 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Inicijativa Dževad Adžem Inicijativa se odnosi na sagledavanje stanja i iznalaženje mogućnosti da 
se u periodu od 2016. do 2018. godine stvore potrebne financijske i 
druge pretpostavke te formiraju centri za prekvalifikaciju, 
dokvalifikaciju na prostoru Federacije Bosne i Hercegovine, kako bi se 
smanjio dis balans između ponude i potražnje za kvalifikovanom 
radnom snagom. 
Prioritetno je potrebno formirati Centar za prekvalifikaciju i 
dokvalifikaciju za osposobljavanje kadrova za rad u metalskoj industriji. 
Obrazloženje. 
Uslovno je Reformskoj agendi Vlada Federacije Bosne i Hercegovine 
konstatuje da je trenutna na usklađenost ponude i potražnje za 
kvalifikovanom radnom snagom. Jedan od problema koji znatno utiču 
na mogućnost zapošljavanja. 

22.03.2016 Vlada F BiH Obrazovanje 



Ovaj problem je posljedica trenutnog obrazovnog sistema u Federaciji 
Bosne i Hercegovine koji produktuje radnu snagu sa kvalifikacijama ali 
bez kompetencija potrebnih na tržištu rada. 
Ovo je sada zanimljivo. Od ukupnog broja nezaposlenih u Federaciji 
Bosne i Hercegovine 269 hiljada i 242 nezaposlene osobe ima stručno 
znanje ali nema potrebne kompetencije i vještine kakve potražuje 
tržište rada. A čak 123 hiljade 023 nestručne osobe koje potražuju 
posao nemaju nikakve kvalifikacije.  
Iz činjenice da se od ukupnog broja nezaposlenih njih 173 hiljade 026 ili 
44,1\% po prvi put da su na tržištu rada i da traže posao ovo su 
relevantne informacije iz izvještaja o makroekonomskim pokazateljima 
po kantonima Federacije Bosne i Hercegovine sasvim je opravdano 
podnesena inicijativa za otvaranjem centara za prekvalifikaciju i 
dokvalifikaciju.  
Kao sastavni dio ove Inicijative predlažem da se na prostoru Bosansko-
podrinjskog kantona formira Centar za prekvalifikaciju i dokvalifikaciju 
za stvaranje kometativne i stručne radne snage u oblasti metalske 
indusrije. 
Razlozi.  
Jedan od razloga je leži u činjenici da Goražde ima ljudske resurse koji 
su spremni i sposobni da provedu proces prekvalifikacije i 
dokvalifikacije. 
Druga stvar koja ide na ruku i daje mogućnost da to uradimo u Goraždu 
jeste razvijena i moderna Metalska industrija koja omogućava praktičan 
rad u firmama na prostoru Bosansko-podrinjskog kantona.  
 
 
3/2 AS 
I ono što je najvažnije postoji i Centar koji je Vlada Japana prije nekoliko 
godina u kapacitetu od 7 miliona opremila sa CNC mašinama 20 CNC 
mašina sredstava itd. I potrebe Goraždanskih firmi za stručnom radnom 
snagom.  
Znači da bi prešli sa riječi na djela mislim da ovih 120, 113 hiljada ljudi 
koji nemaju nikakvu kvalifikaciju trebamo im omogućiti i stvoriti 
preduslove i u naredne 3 godine da ljudi dobiju bilo kakva znanja inače 
će na tom tržištu rada biti samo sirova radna snaga koja se naravno 
nikada neće ni zaposliti. 



Inicijativa Dževad Adžem Inicijativa se odnosi na tema je obrazovna politika Federacije Bosne i 
Hercegovine u odnosu na zahtjeve reformske agende. 
Ja ne znam da li su ostali članovi Predstavničkog doma ikada vidjeli našu 
ministricu obrazovanja. Ja bi volio zaista da jednom i ja ja ne znam ni ko 
je. Nesjećam se kad sam osobu vidio da sjedi ovdje ispred ovog 
Predstavničkog doma i ono što mene (upadice) nije nije tu govorim o 
obrazovanju. Činjenica je da Reformska agenda i zadaci iz Reformske 
agence jesu bitni u svim segmentima ali smatram nedopustivim kako 
ovog Doma tako i Vlade i Federacije tako i svih nivoa vlasti da se gotovo 
najvažniji segment kad je u pitanju jedno društvo jedna država to je 
segment obrazovanja marginalizira do te mjere da niko ne zna ni kuda 
idemo ni šta ćemo raditi, šta su ciljevi i šta su obaveze kako bi sistem 
obrazovanja u ovoj zemlji zaživio. 
 
 
 
3/6 AS 
Vjerovatno u oboj predizbornoj fazi ponovo ćemo imati priču dvije škole 
pod jednim krovom itd. itd.  Šta je ovdje bitno htio bi poslabnicima da 
kažem. Vjerovali ili ne. U našoj zemlji se na katnonalnom nivou od 25 do 
33\% izvornih prihoda troši na obrazovanje. 88\% tih sredstava ide za 
plate i naknade, 8 za troškove... 

19.04.2016 Vlada F BiH Obrazovanje 

Inicijativa Dževad Adžem inicijativu koja se odnosi na prebacivanje granta  iz treće tranše stand 
by aranžmana na Bosanskopodrinjski kanton. 

13.07.2016 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Inicijativa Dževad Adžem vezana je uz izgradnju brze ceste do Goražda 13.07.2016 Vlada F BiH Saobraćaj i 
komunikacije 

Inicijativa Dževad Adžem da Predstavnički dom Parlamenta Federacije BiH donese zaključak da se 
- obavezuje ministar za pitanja boraca i invalida odbrambeno-
oslobodilačkog rata da zaključno sa 31.07.2017. godine, a po 
mogućnosti i ranije, u parlamentarnu proceduru uputi zakon o 
izmjenama i dopunama Zakona o provođenju kontrole zakonitosti 
korištenja prava iz oblasti boračko-invalidske zaštite, Zakon o 
izmjenama i dopunama Zakona o pravima branitelja i članova njihovih 
porodica, zakon o izmjenama i dopunama Zakona o posebnim pravima 
dobitnika najvećih ratnih priznanja i odlikovanja i članova njihovih 
porodica, Zakona o pravima demobiliziranih branitelja i članova njihovih 
porodica i zakona o izmjenama i dopunama Zakona o prijevremenom 
povoljnijem penzionisanju branitelja odbrambeno-oslobodilačkog rata. 

25.04.2017 Vlada F BiH Boračko-invalidska 
politika 



Smatra da Predstavnički dom ima obavezu zaključkom obavezati 
federalnog ministra za pitanja boraca da u što kraćem vremenskom 
periodu ove zakone uputi u proceduru. 

Inicijativa Dževad Adžem Poslaničku inicijativu gotovo istog sadržaja sam uputio 2016. godine a 
ponovo je pokrećem u Predstavničkom domu nakon jučerašnje 
zajedničke sjednice nekoliko odbora o zauzimanju stavova o izgradnji 
brze ceste Beograd Sarajevo. 
Ako se sjećate ta inicijativa koja je podnešena i o kojoj se je izjasnio 
Predstavnički dom na kraju 2016. godine a na temelju mog poslaničkog 
pitanja ministrici financija gospođi Miličević gdje sam dobio odgovor da 
u proteklih pet, šest pa i više godina ni jedan program u projektu javnih 
investicija nije kadnidovan i nije stavljen u program javnih investicija 
kad je u pitanju Bosansko-podrijnski kanton. 
Šta je potrebno znači u posjeti premijera Novalića moram ovo objasniti 
posjeti premijera Novalića Bosansko-podrinjskom kantonu 
nagoviješteno je da će čak i u toku ove kalendarske godine početi i 
izgradnja brze ceste odnosno probijanje tunela na tom dijelu brze ceste 
u ukupnoj dužini od 13,7 km.  
Potpuno je jasno da ako želimo to uraditi i da Vlada Fedracije ne može 
ući u tu investiciju ukoliko u Program javnih investicija za period 2017.-
2019. ne uđe projekat brze ceste za Goražde te stoga podosim 
poslaničku inicijativu Predstavničkom domu sa slijedećim zaključkom. 
 
 
 
2/6 AS 
Predstavnički dom Parlamentarne skupštine Federacije Bosne i 
Hercegovine obavezuje Vladu Federacije Bosne i Hercegovine da prije 
Rebalansa budžeta za 2017. godinu Projekat izgradnje brze ceste na 
relaciji Prača tunel ...Hranjen Goražde uvrsti u Program javnih investicija 
Vlade Federacije za srednjoročni period 2017-2019. godina. 
Naime, bez promjena kako sam i rekao u Programu javnih...... javnih 
investicija neće biti mogućnosti da se u rebalansu obezbjede potrebna 
sredstava. Sljedeće, znači, tržište rada ove Vlade Federacije je bila 
Reformska agenda koju smo svi podržali. Reformska agenda je trebala 
ispunjavanje uslova iz Reformske agende doprinjeti boljitku na cijelom 
prostoru Federacije BiH. Analizirajući mnoge izvještaje kako 

14.06.2017 Vlada F BiH Saobraćaj i 
komunikacije 



međunarodne tako i Federalnog zavoda za statistiku zatim izvještaja o 
napretku u sektoru privrede itd., 

Inicijativa Dževad Adžem predlozice izmjene i dopune Poslovnika - vezano za poslanicki sat 19.12.2017 Parlament 
Federacije BIH 

Ostalo 

Inicijativa Dževad Adžem napismeno 19.12.2017   

Inicijativa Dževad Adžem napismeno 19.12.2017   

Pitanje Dževad Adžem napismeno 16.06.2015 Vlada F BiH  

Pitanje Dževad Adžem Vanjski u unutrašnji dug FBIH i BPK 16.06.2015 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Dževad Adžem kojim iznosom od ukupnog vanjskog duga Federacije BiH Vlada 
obavezuje Bosansko-podrinjski kanton na osnovu supsidijarnih 
sporazuma između Vlade i ovog kantona, kada su potpisani sporazumi o 
zaduženju, za koje namjene i u kojem iznosu, te pregled otplatnog plana 
kredita? 

17.11.2015 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Dževad Adžem koliko minihidrocentrala je izgrađeno na prostoru Federacije BiH, na 
koliko godina  su vlade kantona potpisale svaki od koncesionih ugovora, 
koji je iznos koncesionog ugovora na godišnjem nivou za svaku od 
izgrađene minicentrale i ko su koncesionari? Koji su benefiti i da li se 
javno dobro građana javlja u formi nove vrijednosti? 

17.11.2015 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Dževad Adžem a odnosi se na uputstvo koje je doneseno o određivanju učešća 
kantona, jedinica lokalne samouprave, nadležnih kantonalnih organa o 
raspodjeli javnih prihoda. 

03.02.2016 Vlada F BiH Privatizacija 

Pitanje Dževad Adžem kada će Vlada, odnosno Federalno ministarstvo finansija donijeti 
kriterije i relocirati sredstva prema kantonima koja imaju poteškoće u 
finansijskoj konsolidaciji? 

03.02.2016 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Dževad Adžem U uvodu je kazao da se predmet odnosi na Šeh-in pumpe; da li se nalazi 
u federalnom ili u Tužilaštvu Kantona Sarajevo? Zašto se već četiri 
godine ne procesuira predmet koji se odnosi na dokapitalizaciju i 
privatizaciju Šeh–in pumpe u Goraždu? Ta pumpa otvorena je 
sredstvima građana i uz pomoć Vlade Bosanskopodrinjskog kantona. 
Naglasio je da joj je namjena bila da kroz svoje poslovanje školuje djecu 
poginulih boraca. Ona je otuđena i napravljen je manjak od 4.000.000 
KM. Želi da mu ministar da odgovor na ovo pitanje. 

03.02.2016 Vlada F BiH Zaduživanje institucija 

Pitanje Dževad Adžem Koliko je projekata u oblasti Programa javnih investicija kandidovala 
Vlada Bosansko-podrinjskog kantona i općina u njenom sastavu? Koji su 
projekti sa prostora BPK-a ušli u Srednjoročni program javnih investicija 
te koji su projekti sa prostora BPK već u fazi realizacije. 
Nažalost, ja znam da nije ni jedan. A ovo pitam samo da dobijem 

22.03.2016 Vlada F BiH Investicije 



stručnu informaciju odnosno korektnu informaciju. U ovom Programu 
javnih investicija evo sad da vam dam nekoliko podataka. Već postoji 85 
projekata čija je vrijednost 15 milijardi i 270,62 miliona. (upadica) 
mislim da je ovo bitno da pročitam zaista.  Zatim 12 milijardi 2 miliona 
se odnosi na kandidovane projekte i 3 milijarde 268 miliona na projekte 
u implementaciju. 
Šta je ovdje bitno. Ovdje je bitno da 2 hiljdade u procesu od 2016. od 
2018. godine Vlada Federacije na Program javnih investicija planira 
utrošiti milijardu i 600 miliona.  
U 2016. 600 i nešto miliona.  
U 2017. 513 i 2018. preko 400 miliona maraka.   
Zašto je to bitno. Bitno je da vidimo da li Vlada Federacije planira 
ravnomjeran rast i razvoj na cijelom prostoru Bosne i Hercegovine. 
Hvala. 

Pitanje Dževad Adžem Obzirom da je stanje u Federaciji inače vrlo teško a uzrokovano je kao 
što svi znamo nedostatkom finansijskih sredstava moje poslaničko 
pitanje upućujem ministrici financija. 
Na koji način Vlada Federacije vrši raspodjelu financijskih sredstava sa 
koda transferi nižim nivoima vlasti to je kod 6141 poznatiji pod nazivom 
grantovi neodrživim kantonima i gradovima koji imaju odnosno 
općinama koje imaju problema. 
Postoji li Pravilnik i koji su kriteriji za raspodjelu? Da li se sredstva sa 
koda 6141 transferišu kantonima na osnovu projekata ili je to 
transferisanje sredstava koje Vlada Federacije Bosne i Hercegovine i ne 
kontroliše i ne vrši analizu. 
Zašto postavljam ovo pitanje. Zato što je konkretno Bosansko-podrinjski 
kanton, koji ima i uvećan ponder i svake godine dobije ta sredstva. 
Mislim da je nedopustivo da u proteklih desetak godina Vlada 
Federacije tranferiše nekih pedesetak miliona a... 

17.05.2016 Ministarstvo 
finansija F BiH 

Finansijski tokovi 

Pitanje Dževad Adžem  08.11.2016 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Dževad Adžem statusa Nacrta Zakona o razvojnom planiranju, te kada će biti u 
proceduri. 

13.12.2016 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Dževad Adžem napismeno 13.12.2016 Vlada F BiH  

Pitanje Dževad Adžem ponovio je ranije postavljena pitanja upućena ministrici Jelki Milićević a 
tiču se Bosanskopodrinjskog kantona.  Kada će ministrica odrediti 
iznose sredstava finansijski teško održivim kantonima i općinama i kada 
Vlada planira transferirati finansijska sredstva? Kako je moguće da 
Bosansko-podrinjski kanton u programu javnih investicija 2015.-2017., 

24.01.2017 Vlada F BiH Investicije 



2016.-2018., 2017.-2019. nije uvršten u program javnih investicija. Traži 
da mu se dostavi, koje je projekte kandidovala Vlada Bosansko-
podrinjskog kantona i općine u njenom sastavu i koji od tih programa su 
ušli u program javnih investicija? 

Pitanje Dževad Adžem zbog čega predsjedavajući nije stavio na izjašnjavanje Inicijativu koja je 
podnesena 13.07.2015. godine? 

15.02.2017 Predstavnički dom 
PFBIH 

Finansijski tokovi 

Pitanje Dževad Adžem da li je formirao fond iz kojeg će se finansirati izvozno orijentisana 
preduzeća i firme Federacije BiH, koja je vrijednost finansijskih 
sredstava u fondu i na koji način pomaže firmama koje su izvozno 
orijentisane? 

16.05.2017 Premijer Federacije 
BiH 

Evropske integracije 

Pitanje Dževad Adžem kolike su bile investicije u 2014., 2015. i 2016. godini, strukutru 
investicija i u koje privredne grane i oblasti su došle te investicije? Za 
koliko radnika je Vlada preuzela obaveze uplate doprinosa, o kom 
iznosu se radi? Komentirao je i premijerov ekspoze kojeg je imao na 
početku mandata. 

16.05.2017 Premijer Federacije 
BiH 

Evropske integracije 

Pitanje Dževad Adžem ja postavljam pitanje premijeru i ministrici finansija u Vladi Federacije je 
sljedeće pitanje i javne potrošnje. U svom ekspozeu gospodin Novalić je 
naglasio da u javnim uslugama prije preuzimanja mandata da smo trošili 
6,9\% BDP-a na javni red i sigurnost 3,9\% bruto društvenog proizvoda. 
Na zdravstvo je trošeno 7\% bruto društvenog  proizvoda, na 
obrazovanje 5,6\% i na socijalnu zaštitu 16,4\%. Ukoliko su zakoni koje 
smo usvajali ovdje u ovom Predstavničkom domu koji su nerijetko bili u 
hitnoij skraćenoj proceduri ispunili očekivanja premijera i Vlade onda je 
moguće i da su ovi troškovi javne potrošnej smanjeni te moje 
poslaničko pitanje premijeru i ministrici u Vladi Federacije koliko iznose 
procenti bruto društvenog proizvoda za javne usluge red i sigurnost 
zdravstvo obrazovanje i socijalnu zaštitu. Kada dobijemo voe podatke 
vidjet ćemo dalje Reformska agenda i procesi koji poduzima Vlada 
Federacije dala određene rezultate. Mi smo tako, moje drugo 
poslaničko pitanje ide na stanje investicija da li je sredstava finansijska 
od dijaspore i sredstava od privatizacije. U svom ekspozeo premijer 
Novalić je rekao da je u periodu od 2000., godina i 2010., godina bio 
dramatičan tako je i nazvao, dramatičan priliv sredstava za inostarnih 
investicija dramatičan priliv sredstava dijaspore i privatizacije. Govorio o 
dvije milijarde   i preko dvije milijarde finansijskih sredstava koji su bili u 
tom periodu. Mene sada zanima kako je stanje da li je Reformska 
agenda pozitivno uticala i koliko je u mandatnom periodu od 
preuzimanja obaveza odnosno vođenja ove Vlade, Vlada premijera 

14.06.2017 Vlada F BiH Finansijski tokovi 



Novalića imala strane investicije u periodu 2015., gdoina 2017., godina 
koliki je priliv sredstava u tom perodu posmatrano došao dijaspore i 
koliko je privatizacijom oprihodovano i kakve je stanje uopće u oblasti 
kada govorimo o investicijama.  I treće poslaničko pitanje evo 
završavam, gdje bi ste vrlo je aktuelna aktivnost koju premijer Novalić i 
određeni drugi subjekti daju važnost na podršku izlaza te stoga i 
formirano ekonomsko savjetodavno vijeće i premijer Novalić ima 
namjeru da pomogne izvozno ...firmama. Ne zaboravimo da u ovom 
Predstavničkom  domu na amandmane na Zakon o porezu na dobit koje 
sam ovdje kandidovao ispred četri privredne komore kantona u 
Federaciji odbijen prijedlog da se ukinu poreske olakšice. Ono što me 
zanima premijer Novalić  je tada obećao da će kroz druge fondove i kroz 
smanjenje parafiskalnih nameta omogućiti prohodnost sektoru 
poljorpivrede znači, moje poslaničko pitanje je koje mjere Vlada 
poduzela i koji su efekti na stimulisanje izvozno orjentisanih privrednika 
i koliko je to otvorilo novih radnih mjesta. Hvala. 

Pitanje Dževad Agić Moje pitanje je za Poresku upravu PIO i Zavod za zapošljavanje. Znači 
jedno je pitanje sveobuhvatno može mi odgovoriti neko ispred Vlade.  
Dakle za Poresku upravu koliko je bilo zaposlenih. 30.03.2015. a koliko 
je 30.09.2017. sa kompletno prijavljenim i uplaćenih za koji se uplaćuju 
porezi i doprinosi. I koliko je neovisno od tog broja bilo sklopljeno 
ugovora o djelu i bilo kojih vrsta zapošljavanja na koje se plaćaju puno 
manji porezi i doprinosi. 
30.03.2015. 30.09.2017. to je od dolaska ove Vlade na čelno. Ne 
pocijenjujući naravno da ne bude neko pravio poređenje prethodni 
mogao bi reći onda prethodna Vlada od one prethodne nego ovo je 
čisto da se vidi ekonomski jedan pokazatelj da se je krenulo korak 
naprijed.  
Imali smo različito tumačenje broja zaposlenih. Isto to pitanje 
postavljam i Zavodu za statistiku. Pošto imamo različito dakle podatke u 
Poreskoj upravi i Zavod za statistiku i zašto imamo te razlike. Evo da ja 
ne navodim. To  sam navodio prošli put što su ti različiti podaci zato što 
Zavod za statistiku to ispunjava na osnovu upitnika i ne vodi firme ispod 
10 zaposlenih. Ali evo, neka nam odgovore i nek nam daju egzaktne 
pokazatelje što kraći i precizniji odgovor. I uvezano za sve to Poreska 
uprava koliko je ubrala prihoda u 9 mjeseci zato što smo to mogli sve 
naći na portalima. 
2017. godine i nek to napravi uporedbu sa 2016. godinu da se vidi onaj 

19.12.2017 Porezna uprava F 
BiH (direktor) 

Zaposljavanje 



podatak dakle koliko je to više ubranih prihoda sa posebnim osvrtom na 
penzijsko-invalidsko osiguranje i zdravstvenu zaštitu. I zajedno sa svim 
tim da bi egzaktne imali podatke da zaključimo da li imamo to iole 
iskoraka ka naprijed kad su u pitanju zapošljavanje Penzijsko-invalidski 
fond. Direktor Penzijsko-invalidskog fonda da nam napravi ovdje 
zvanično dakle Informaciju dostavi nam sa egzaktnim brojevima presjek 
stanja penzionera od 2012. do 2017. godine. Broj penzionera koliko je 
koje godine ušlo penzionera više ili manje u svakoj idućoj godini i koliki 
je svake iduće godine bio veći ili manji deficit u PIU.  
Evo to bi imali konkretne direktne informacije i volio bi da se ti odgovori 
podijele ne samo meni nego svima nama (upadica) 
Od 2012. do 2017. zato što oni imaju te podatke. Oni su to već iznosili u 
medijima ali očito da mi nećemo da čitamo ili neki mediji to eventualno 
pogrešno prenesu. Evo ako može neko iz Vlade da nam iznese o ovim 
pokazateljima. 

Pitanje Dževad Hodžić lista vozila koje koristi Vlada FBIH 16.06.2015 Vlada F BiH Ostalo 

Inicijativa Elma Đogić Podnosim inicijativu za donošenje Zakona o humanitarnoj pomoći u 
Federaciji Bosne i Hercegovine kojom će Predstavnički dom Parlamenta 
Federacije Bosne i Hercegovine obavezati Federalno ministarstvo rada i 
socijalne politike da oformi radne grupe koje će pristupati izradi Nacrta 
zakona o humanitarnoj pomoći u Federaciji Bosne i Hercegovine. 
Obrazloženje. 
Javno je prikupljane pomoći u svrhu zaštite života, zaštite fizičkog i 
mentalnog zdravlja, hrane i odjeće, stanovanja... 

22.03.2016 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Elma Đogić Dodjela sredstava privrednim društvima. 16.06.2015 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Elma Đogić Koliko je sredstava prikupljneno od GSM licence, podjela po kantonima 16.06.2015 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Elma Đogić koliko je puta Finansijska policija izvršila kontrole kod “Agrokomerca” 
dd Velika Kladuša? Kada je posljednji put izvršena finansijska kontrola i 
da li postoji finansijski nalaz od zadnje finansijske kontrole? Kada je on 
sačinjen i ukoliko postoji, traži da joj se dostavi 

27.10.2015 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Elma Đogić kako su izvršene uplate po osnovu doprinosa za penzijsko i invalidsko 
osiguranje od strane obveznika “Agrokomerc” d.d. Velika Kladuša? Traži 
da joj se dostavi tabelarni prikaz rasporeda izvršenih uplata za penzijsko 
i invalidsko osiguranje od 2011. do 2015. godine . 

27.10.2015 Vlada F BiH Penziona politika 

Pitanje Elma Đogić da li je Zakon o načinu ostvarivanja ušteda u Federaciji BiH koji je stupio 
na snagu 1.7.2009. godine (“Službene novine Federacije BiH “, broj 
50/09) od dana 31.07.2009. godine još uvijek na snazi? Da li postoji 

27.10.2015 Vlada F BiH Finansijski tokovi 



izuzeće u primjeni ukoliko je Zakon o načinu ostvarivanja ušteda u 
Federaciji BiH još uvijek na snazi? 

Pitanje Elma Đogić na koji način je Agencija za privatizaciju Federacije BiH utrošila sredstva 
iz pasivnog podbilansa u iznosu 5 miliona 964 hiljade i 74,96 američkih 
dolara? 

17.11.2015 Vlada F BiH Privatizacija 

Pitanje Elma Đogić da li su upoznati s tim da je mjesto budžetskog inspektora u 
Ministarstvu finansija Unsko-sanskog kantona već duže vrijeme 
upražnjeno i da u ovom kantonu nema kontrole nad općinskim 
budžetima? Da li će Federalno ministarstvo finansija na zahtjev izvršiti 
budžetsku kontrolu općinskog budžeta u ovom slučaju kada ne postoji 
budžetski inspektor? 

17.11.2015 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Elma Đogić koliko je osoba zaposleno u državnoj službi u periodu od 01.01.2015. do 
30.11.2015. godine i koliko osoba je zaposleno u državnoj službi po 
kantonima u navedenom periodu? 

01.12.2015 Vlada F BiH Zaposljavanje 

Pitanje Elma Đogić zašto se dodjela finansijskih sredstava privrednim društvima na 
kreditnoj osnovi ili bilo kakvi aranžmani takvog tipa ne realiziraju putem 
Razvojne banke Federacije? 

01.12.2015 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Elma Đogić Traži od Ministarstva finansija/finansijske policije da u što kraćem roku 
izvrši kontrolu blagajničkog poslovanja “Agrokomerc” d.d. Velika 
Kladuša u periodu od 1996. godine do danas, te traži izvještaj o tome. 

03.02.2016 Vlada F BiH Privatizacija 

Pitanje Elma Đogić Traži od Vlade Federacije BiH da joj odgovori u vezi sa “Agrokomercom” 
d.d. Velika Kladuša na sljedeće: zašto su zaposlenici “Agrokomerc” d.d. 
Velika Kladuša premješteni iz Upravne zgrade SOUR u Velikoj Kladuši u 
poslovne prostorije Tvornice stočne hrane “Agrokomerc” u mjestu 
Polje, Velika Kladuša? U prizemlju poslovne zgrade  SOUR  namješteni 
su prostori za JPBH Telekom d.d. i nisu u funkciji, koji je razlog i u 
kakvom su odnosu “Agrokomerc” d.d. Velika Kladuša i BH Telekom d.d. 
Sarajevo? Da li je Upravna zgrada SOUR u vlasništvu “Agrokomerca” 
d.d. ili je “Agrokomerc” d.d. samo korisnik predmetne imovine? Da li 
kompleks poslovnih objekata peradarske firme u naselju Donja 
Vidovska, ukupne površine 22.626 m2, broj parcele 278, upisana u zk. 
uložak broj 72 i dalje u vlasništvu “Agrokomerca”, a ako nije, ko je novi 
vlasnik? 

03.02.2016 Vlada F BiH Privatizacija 

Pitanje Elma Đogić Pitanja upućuje Agenciji za reviziju privatizacije – koliko je revizija 
privatizacije izvršeno na području Federacije BiH od početka rada 
Agencije i da li je Agencija u izvršenim revizijama utvrdila postojanje 
elemenata krivičnog djela? Koja su preduzeća predviđena obuhvatom 
revizije Agencije za 2016. godinu? Kada je predviđena revizija 

03.02.2016 Vlada F BiH Privatizacija 



privatizacije za: “Sanitex” d.d. Velika Kladuša, “Grupex” d.d. Velika 
Kladuša, “Agrokomerc” d.d. Velika Kladuša i Hotelsko–ugostiteljsko-
turističko preduzeće “Kladušnica” d.d. Velika Kladuša? 

Pitanje Elma Đogić Općinski načelnik Velike Kladuše samostalno je proglasio budžet Općine 
Velika Kladuša i Odluku o izvršenju Budžeta za 2015. godinu. Također, 
načelnik kao i načelnik Općine Bužim ne dostavljaju izvještaj o izvršenju 
budžeta. Pita Vladu Federacije i Federalno ministarstvo finansija - da li i 
prema jednoj instituciji u Federaciji BiH postoji odgovornost općinskog 
načelnika, ako postoji traži da joj se navede, da li je općinski načelnik 
uopće mogao proglasiti budžet i donijeti odluku o izvršenju budžeta u 
skladu sa Zakonom o budžetima u Federaciji? Kakva je uloga fiskalnog 
koordinacijskog tijela Federacije u ovom slučaju 

03.02.2016 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Elma Đogić Traži od Ministarstva finansija/finansijske policije da u što kraćem roku 
izvrši kontrolu blagajničkog poslovanja “Agrokomerc” d.d. Velika 
Kladuša u periodu od 1996. godine do danas, te traži izvještaj o tome. 

03.02.2016 Vlada F BiH Privatizacija 

Pitanje Elma Đogić Traži od Federalne uprave za inspekcijske poslove/inspektorat rada da 
izvrši kontrolu rada i uvjete rada zaposlenih u “Gadžo-komerc” d.o.o. 
poslovna jedinica Velika Kladuša u prostorijama “Agrokomerc” d.d. 
Velika Kladuša. Finansijska policija Federacije BiH poslije rata do danas 
izvršila je 20 različitih kontrola u “Agrokomercu” d.d. Velika Kladuša, te 
traži od kantonalnog tužilaštva Unsko-sanskog kantona, kojem su 
podneseni izvještaji o izvršenoj kontroli, kao i izvještaji o počinjenom 
krivičnom djelu i krivične prijave, da dostavi: izvještaj o učinjenim 
radnjama Tužilaštva na osnovu podnesenih prijava od Finansijske 
policije Federacije BiH, da li je neko lice odgovaralo na osnovu 
podnesenih prijava i da li postoje postupci koji su još u toku, a odnose 
se na podnesene prijave od Finansijske policije Federacije BiH. 

03.02.2016 Vlada F BiH Privatizacija 

Pitanje Elma Đogić Upućuje zahtjev za kontrolu i istragu Finansijskoj policiji, FUP-u i 
Agenciji za istragu i zaštitu, odnosno SIP-i da ispitaju način trošenja 
sredstava iz budžeta Općine Bužim i Općine Velika Kladuša za 2014. i 
2015. godinu. Traži da se posebno ispita kapitalni dio budžeta, 
finansiranje komunalne infrastrukture, rehabilitacija i asfaltiranje 
puteva, ljetno i zimsko održavanje cesta, održavanje gradske čistoće i 
druge stavke budžeta koje se odnose za te namjene i da se ispitaju 
procedure primjene i provedbe Zakona o javnim nabavkama za 2014.  i 
2015. godinu. Nakon izvršene kontrole traži izvještaj o tome. 

22.03.2016 Vlada F BiH Zakonodavstvo 



Pitanje Elma Đogić zašto budžetski inspektor nije izvršio nadzor nad budžetom Općine 
Velika Kladuša? Šta je ministarstvo uradilo po pitanju imenovanja 
budžetskog inspektora u Unsko-sanskom kantonu? 

22.03.2016 Ministarstvo 
finansija F BiH 

Finansijski tokovi 

Pitanje Elma Đogić kolika je prosječna frekvencija putničkih automobila i teretnih vozila na 
ulazu i izlazu graničnog prijelaza Velika Kladuša–Maljevac u posljednjih 
pet godina? Koliko je zabilježeno ulaza a koliko izlaza putničkih i 
teretnih vozila, posebno u 2015. i 2016. godini, te da li su poduzete 
određene aktivnosti u vezi modernizacije i proširenja ovog graničnog 
prijelaza? 

13.12.2016 Vlada F BiH Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Elma Đogić koliko je u vršenju pojačanog nadzora u unutrašnjoj kontroli poslovanja 
privrednih subjekata  izvršila kontola u periodu od 03.10.2016. do 
14.11.2016. godine na području Unsko-sanskog kantona i Općine Velika 
Kladuša? Kakve rezultate je ostvarila? 

13.12.2016 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F BiH 

Privreda/Gospodarstvo 

Pitanje Elma Đogić sa kojim pravnim i fizičkim licima sa područja Federacije je ovo 
Ministarstvo  potpisalo ugovore o dodjeli  bespovratnih poticajnih 
sredstava u ukupnoj vrijednosti od 3.873,350 KM; Kroz koje projekte su 
poticajna sredstva u 2016. godini dodjeljivana pravnim i fizičkim licima 
sa područja Federacije? Traži pregled realizirane Grant sheme - 
unapređenje poduzetničkih zona u Federaciji, kao i podatak kojim 
pravnim i fizičkim licima su dodjeljena poticajna sredstva? 

13.12.2016 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Elma Đogić za donošenje Zakona o humanitarnoj pomoći u Federaciji BiH, kojom će 
Vlada Federacije BiH i Predstavnički dom Parlamenta Federacije BiH 
obavezati Federalno ministarstvo rada i socijalne politike da oformi 
radnu grupu koja će pristupiti izradi prdnacrta Zakona o humanitarnoj 
pomoći. 

24.01.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Elma Đogić Druga inicijativa kojom od  rukovodstva i Kolegija  Predstavničkog doma 
traži da pokrene aktivnosti oko izrade USTREAM YOUTUBE kanala 
Predstavničkog doma Parlamenta Federacije BiH, putem kojeg će 
građani moći on line pratiti zasjedanje Predstavničkog doma. 

24.01.2017 Predstavnički dom 
PFBIH 

Ostalo 

Pitanje Elma Đogić da li je ugovor o zakupu poslovnog prostora i opreme od 28.01.2013. 
godine između Agrokomerca dd Velika Kladuša i Gadžo komerca doo 
Sarajevo još uvijek na snazi? Ako nije, na koji način je regulisan odnos 
između dva privredna subjekta kada je u pitanju zakup poslovnih 
prostorija i opreme, koliko iznosi mjesečno zakupnina prostora i 
opreme po ugovoru i koliki iznos zakupnine je Agrokomerc do sada 
naplatio od Gadžo komerca, te na koji način je regulisano korištenje 
loga i proizvoda brenda Agrokomerc od Gadžo komerca i da li na 
osnovu svega ovoga Agrokomerc ostvaruje finansijsku korist? 

24.01.2017 Vlada F BiH Privatizacija 



Pitanje Elma Đogić kazala je da nije dobila odgovor na pitanje  postavljeno 17.05.2016. na 
11. redovnoj sjednici a koje je bilo upućeno Vladi Federacije BiH, i tiče 
se Odluke koju je donijela Vlada o davanju saglasnosti za prodaju 
metodom neposredne pogodbe  poslovnih prostora u Karlovcu u 
Hrvatskoj, broj 859/2016,860/2016,861/2016,862/2016, Agenciji za 
privatiazciju  Federacije BiH.  Tu se navodi da će kupoprodajne ugovore 
u slučaju prodaje sa kupcem potpisati direktor privrednog društva 
Agrokomerc a sredstva naplaćena prodajom biće uplaćena na poseban 
račun Agencije za privatizaciju Federacije BiH. 

15.02.2017 Vlada F BiH Privatizacija 

Pitanje Elma Đogić a tiče se dostavljanja podataka koliko je fakturisano i naplaćeno prihoda 
po računima Elektrodistribucije u periodu  od 2005. do 2010. godine po 
općinama Unskosanskog kantona i da joj se dostavi informacija u kojoj 
mjeri su izvršene rekonstrukcije niskonaponske mreže na području 
Unskosanskogkantona . 

15.02.2017 Vlada F BiH Javna preduzeća 

Pitanje Elma Đogić a tiče se frekvencije putničkih i teretnih vozila na graničnom prijelazu 
Velika Kladuša – Maljevac, te koliko je zabilježeno ulaza i izlaza teretnih 
i putničkih automobila u 2015. i 2016. godini, te koja je namjera 
ministarstva o aktivnostima u vezi modernizacije i proširenja ovog 
graničnog prijelaza. 

15.02.2017 Vlada F BiH Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Elma Đogić Pitanje je uputila na 13. redovnoj sjednici  Federalnoj upravi za 
inspekcijske poslove a tiče se vršenja pojačanog nadzora u unutrašnjoj 
kontroli poslovanja poslovnih subjekata  na području Unskosanskog 
kantona. Nije dobila odgovor koji je bio upućen Federalnom 
ministarstvu energije rudarstva i industrije i Agrokomercu a tiče se 
ugovornih odnosa  između Agrokomerca i Gadžo komerca i regulacije 
korištenja loga, te da li Agrokomerc ima  finansijsku dobit  po tom 
pitanju. 

15.02.2017 Vlada F BiH Privreda/Gospodarstvo 

Pitanje Elma Đogić nezadovoljna dobijenim odgovorima i postavila nova pitanja 14.03.2017 Vlada F BiH  

Pitanje Elma Đogić Upućuje  zahtjev Uredu za reviziju inistitucija Federacije BiH da se u 
Godišnji plan i program rada Ureda za reviziju institucija u Federaciji 
dodatno uvrsti finansijska revizija Budžeta Općine Velika Kladuša za 
2015. godinu, kao i revizija Budžeta Univerziteta u Bihaću za 2015. 

14.03.2017 Ured za reviziju Ostalo 

Pitanje Elma Đogić napismeno 25.07.2017 Vlada F BiH  

Pitanje Elma Đogić Javnom preduzeću Direkcija cesta Federacije. Naime, Savjet za 
regulaciju saobraćaja Općine Velika Kladuša je u nekoliko navrata 
pisanim putem od Direkcije cesta zatražio poduzimanje mjera radi 
unapređenja sigurnosti odvijanja saobraćaja na dijelu magistralne ceste 
M42, koja prolazi gradskim središtem, ali i kroz teritoriju Općine Velika 

25.07.2017 Vlada F BiH Finansijski tokovi 



Kladuša. Da li su upoznati sa pisanim podnescima koje je uputio Savjet 
za regulaciju saobraćaja Općine Velika Kladuša i šta se planira poduzeti 
u cilju rješavanja zahtjeva i poduzimanja mjera koje su u okviru njihove 
nadležnosti? 

Pitanje Elma Đogić napismeno 25.07.2017 Vlada F BiH  

Pitanje Elma Đogić traži tumačenje određenih članova Poslovnika Predstavničkog doma, te 
šta se podrazumijeva pod djelokrugom Predstavničkog doma? 

26.09.2017 Parlament 
Federacije BIH 

Zakonodavstvo 

Pitanje Elma Đogić Nije zadovoljna odgovorom Javnog preduzeća Ceste Federacije BiH i 
ponavlja pitanje. 

26.09.2017 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F BiH 

Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Elma Đogić Također, obnavlja pitanja vezana uz “Agrokomerc”. 26.09.2017 direktor 
Agrokomerca 

Ostalo 

Pitanje Elma Đogić Drago mi je da je došlo ovo pitanje našeg koalicijskog partnera pa sam 
siguran da ćemo taj problem riješiti, pogotovo što smo na neki način svi 
vezani za Mostar. Znači, ovo je jedan od projekata bitnih koji su ušli u 
ovaj program i koji je srećom usvajanjem ove akcize na neki način može 
biti i operativna. Znači, prva faza to je asfalitranje određenog dijela od 
6,5 km će biti raspisani već tenderi i biti će otprilike operativno u 
proljeće 2018. godine, a nastavak daljnji mostarske južne obilaznice 
prema heliodromu, odnosno spoljna buduća dionica autoputa je ušla u 
ovaj program sredstava tako da su osigurana sredstva još 19 miliona 
eura tako da sam ja uvjeren da će to biti u skoro vrijeme i završeno. Bilo 
je pitanje samo za južnu granicu je li? Molim? Znači, sjeverna se tek 
projektira, tako da će nama biti sporna ovaj sjeverni dio ova čvorišta 
buduće autoceste ona je tek u fazi projetiranja, sredstva su osigurana za 
to tako da hajde da kažemo brže će se, operativnija će biti ova južna. 

19.12.2017 Predstavnički dom 
PFBIH 

Ostalo 

Inicijativa Elvir Karajbić uime Kluba zastupnika SDP, podnio dvije inicijative. Prva se odnosi na 
sigurnosnu situaciju u Federaciji BiH. Klub zastupnika SDP-a smatra da 
treba održati sjednicu Predstavničkog doma na kojoj će se prioritetno 
raspravljati o sigurnosnom stanju u Federaciji BiH. 

13.05.2015 Vlada F BiH Bezbjednost 

Inicijativa Elvir Karajbić odnosi se na formiranje privremene komisije za ispitivanje zakonitosti 
plasmana kredita u švicarskim francima. Zadatak ove komisije bio bi da 
utvrdi činjenično stanje o plasiranju kredita u švicarskim francima i 
sačini izvještaj o eventualnim nezakonitostima i dostavi ga u oba doma 
Parlamenta Federacije BiH, Vladi Federacije BiH i nadležnom tužilaštvu. 

13.05.2015 Vlada F BiH Ostalo 

Inicijativa Elvir Karajbić Karajbić je, uime Kluba zastupnika SDP, pokrenuo inicijativu prema 
zastupnicima u Predstavničkom domu Parlamentarne skupštine BiH da 
na narednoj sjednici spriječe imenovanje Nikole Poplašena za člana UO 

17.11.2015 PS BIH Ostalo 



Agencije za razvoj visokog obrazovanja i osiguranja kvaliteta 
obrazovanja. 

Inicijativa Elvir Karajbić Klub zastupnika SDP-a predložio na današnjoj sjednici Prijedlog Zakona 
o izmjenama i dopunama Zakona o PIO, odnosno izmjene člana 137. 
stav 2. Onaj ko je ostvario pravo na prijevermenu penziju prema ovom 
zakonu pravo je mogao ostvariti do 31.12.2015. godine. Svi koji su 
ostvarili to pravo u 2016. i 2017. godini, njihovi zahtjevi se ne primaju u 
PIO zato što je istekao rok. Klub je predložio ovim izmjenama Zakona da 
se taj rok produži do donošenja novog zakona kako bi ljudi mogli otići u 
penziju. 

25.04.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Elvir Karajbić da li oni imaju namjeru izvršiti uplatu predviđenih budžetskih sredstava 
za uvezivanje radnog staža radnicima IP Krivaja koji su stekli uvjete za 
penziju i ako imaju namjeru, kada će to izvršiti. 

13.05.2015 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Elvir Karajbić Obzirom da smo svjedoci da  je Federalna uprava za inspekcijske 
poslove izvršila inspekcijski nadzor samo u jednom Univerzitetsko 
kliničkom centru, ja postavljam pitanje direktoru Federalne uprave za 
inspekcijske poslove. Na osnovu kojih kriterija je vršen nadzor u UKC-u 
Sarajevo a da ti kriteriji nisu obuhvatili i preostala dva Univerzitetsko 
klinička centra.  
Pored toga postavljam pitanje obzirom da je praksa da se inspekcijski 
nadzor vrši od momenta posljednjeg inspekcijskog nadzora kako je bilo 
moguće i ko je odredio period inspekcijskog nadzora da to bude samo 
2015. godina, zašto nije bio period obuhvaćen od posljednjeg 
inspekcijskog nadzora. 

19.04.2016 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Elvir Karajbić I još jedno pitanje a tiče se da li je neko koristio institucije Federacije u 
liječenju svojih privatnih sujeta kada je bilo ova kontrola. Toliko i hvala. 

19.04.2016 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Elvir Karajbić kazao je da je Klub zastupnika SDP 05.05.2016. godine dostavio 
Predstavničkom domu inicijativu za održavanje vanredne sjednice  
Predstavničkog doma Parlamenta Federacije BiH sa jednom tačkom 
dnevnog reda – Stanje u Federalnom zavodu PIO - sa prijedlogom mjera 
za prevazilaženje problema za isplatu penzija. Traži da se o ovoj 
inicijativi izjasne na današnjoj sjednici. 

17.05.2016 Vlada F BiH Penziona politika 

Pitanje Elvir Karajbić  08.11.2016 Vlada FBIH i FM okoliša i turizma 

Pitanje Elvir Karajbić  08.11.2016 Vlada FBIH i FM okoliša i turizma 

Pitanje Elvir Karajbić  08.11.2016 Vlada FBIH i FM okoliša i turizma 

Pitanje Elvir Karajbić kada se može očekivati uvođenje vinjeta (polugodišnjih ili godišnjih) za 
korištenje autoceste u Federaciji? 

24.01.2017 JP Autoceste i MSK 
FBIH 

Saobraćaj i 
komunikacije 



Pitanje Elvir Karajbić vezano je za pojavu insekata u bolnici i šta će učiniti  kako bi se ovo 
iskorijenilo? 

24.01.2017 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Elvir Karajbić traži da mu se dostave podaci o prikupljenim sredstvima za 2016. 
godinu  po osnovu naknada za obnovljive izvore energije te da se izrazi 
po kantonima,  koliko je koji kanton uplatio u Fond. Traži da mu se 
dostave podaci o utrošku sredstava, po vrsti sredstava po vrsti 
postrojenja solarne elektrane i minihidroelektrane, te da se iskaže 
odnos koliko je navca potrošeno za svaki kilovatsat  za solarne elektrane 
a koliko za minielektrane. 

15.02.2017 Vlada F BiH Privreda/Gospodarstvo 

Pitanje Elvir Karajbić Kazao je da ima podatak da je u decembru 2016. godine u odnosu na 
decembar 2015. godine HE Jablanica proizvela više električne energije 
za 77\%, te da se Elektroprivreda BiH rukovodila profitom i tako 
napravila ekološku katastrofu. Obzirom da imamo enormne cijene 
električne energije na evropskom tržištu, tako da cijena Megavata iznosi 
47,32 eura, pita – ko je donio tu odluku i da li Elektroprivreda ili Vlada 
čine išta na sankcionisanju odgovornih? 

15.02.2017 Ministarstvo 
energije, rudarstva 
i industrije F BiH 

Privreda/Gospodarstvo 

Pitanje Elvir Karajbić zašto nisu raspravljali o Izvještaju o poslovanju HT Eroneta i kada će se o 
tome raspravljati? 

15.02.2017 Vlada F BiH Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Elvir Karajbić Traži da mu se pojedinačno dostave sve saglasnosti o svim donacijama 
preko 50.000 KM koja su dala ova dva preduzeća. 

15.02.2017 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Elvir Karajbić Ponovo postavlja pitanje na koje nije dobio odgovor od Vlade 
Federacije BiH a u vezi sa pojedinačnim novčanim donacijama na koje 
Vlada daje saglasnost za preko 50 hiljada KM za preduzeća BH Telekom i 
HT Eronet. 

14.03.2017 Vlada F BiH Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Elvir Karajbić traži da Vlada u kumulativnom zbiru dostavi ukupno utrošena sredstva 
za isplatu plaća za 2015. i 2016. godinu 

14.03.2017 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Elvir Karajbić traži podatak koliko je uvezala radnog staža za radnike u 2016. godini i 
koliko do današnjeg dana u 2017. godini. 

14.03.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Elvir Karajbić Uprava za javni dug raspisala poziv 23.02.2017. godine  gdje se 
evidentiraju potraživanja na osnovu stare devizne štednje. U 
dokumentaciji koja se traži pod tačkom 5. traži se originalna potvrda da 
devizni štediša nije ostvario svoje pravo na osnovu devizne štednje i tu 
potvrdu u RS izdaje Agencija za posredničke informatičke i finansijske 
usluge. Traži od Federalnog ministarstva finansija da riješi ovaj problem 
da ovlasti određene institucije koje će davati ove potvrde kako bi naši 
građani iz Federacije mogli ostvariti svoja prava. 

25.04.2017 Ministarstvo 
finansija F BiH 

Finansijski tokovi 



Pitanje Elvir Karajbić vezano uz Zakon o pravima branitelja i članova njihovih porodica gdje bi 
oni koji su oboljeli od PTSP, ako su oboljeli do 23.12.1997. godine, mogli 
ostvariti pravo na penziju i invalidninu a zahtjev su mogli podnijeti do 
19.06.2017. godine. Pita i sugeriše ovom ministarstvu da nešto uradi po 
ovom pitanju, te da li će se pomaknuti rok, budući da ljudi i danas 
obolijevaju od PTSP i da li će izmijeniti čl. 9. i 35. Zakona. 

25.04.2017 Ministarstvo rada i 
socijalne politike F 
BiH 

Boračko-invalidska 
politika 

Pitanje Elvir Karajbić Prvo pitanje upućujem registru vrijednosnih papira FBiH. Tražim da mi 
se dostavi spisak svih preduzeća kojima je Vlada Federacije većinski 
vlasnik, a koji su upisani u nevedeni registar. 

14.06.2017 Vlada F BiH Javna preduzeća 

Pitanje Elvir Karajbić tražim od njih da mi dostave podatke koliko su iz Budžeta za 2015., 
godinu i Budžeta za 2016., godinu podjelili sredstava nevladinim 
organizacijama kojim organizacijama pojedinačno koje iznose i po kojim 
kriterijama? Hvala. 

14.06.2017 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Elvir Karajbić koliko lica je penzionisano do 31.12.1998. godine? 26.09.2017 PIO/MIO Penziona politika 

Pitanje Elvir Karajbić da li su izvršili kontrolu i nadzor nad poslovanjem Razvojne banke, a tiče 
se imenovanja Mersihe Slipičević za vršioca dužnosti izvršnog direktora 
za upravljanje rizicima, zbog sumnji da je ovo imenovanje, imajući u 
vidu način kako je izvedeno, izazvalo rizik po poslovanje banke. 

26.09.2017 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Elvir Karajbić U ime Kluba zastupnika SDPBiH pokreće inicijativu kojom traži da 
Predstavnički dom Parlamenta Federacije BiH, u skladu sa ovlaštenjima 
koja direktno proizilaze na osnovu odredaba iz člana 72. Zakona o 
unutrašnjim poslovima Federacije i Ustava Federacije,  pokrene 
mehanizam parlamentarnog nadzora i kontrole zakonitosti rada FMUP-
a i Federalne uprave policije. 
Također, predlaže da Komisija za sigurnost Predstavničkog doma 
imenuje ad hoc istražno radno tijelo, koje će provesti sveobuhvatnu 
istragu kao sastavni dio parlamentarnog nadzora i kontrole zakonitosti 
rada Federalne uprave policije i saslušati sve kandidate koji su 
učestvovali na javnom konkursu, članove Komisije za izbor i druga 
službena lica koja su uključena kako bi se utvrdile sve relevantne 
činjenice i donio zaključak o zakonitosti postupanja direktora Federalne 
uprave policije. 

26.09.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Elvir Karajbić Želim da pitam Vladu Federacije kada će donijeti Zakon o uvezivanju 
radnog staža obzirom da imamo veliki problem sa radnicima koji su 
stekli pravo na penziju kojima je poslodavac bila Vlada ili su bila 
preduzeća koja su u vlasništvu Vlade Federacije. Imamo sada situaciju 
da ti ljudi ne mogu da idu u penziju. Slažem sa pitanjem koje je postavio 

19.12.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 



kolega Nasir Beganović vezano za RMU Zenica, kao i radnike IP Krivaje, 
KTK Visoko, potrebno je donijeti ovaj Zakon o uvezivanju radnog staža. 

Pitanje Elvir Karajbić Ukoliko Vlada Federacije da garancije za kredite za izgradnju bloka u 
Tuzli i Termoelektrane u Banovićima da li će Vlada time ispucati ponos i 
neće moći dati garanciju za blok 8 u Kaknju? Ukoliko blok 8 u Kaknju se 
ne napravi do 2026. godine prestat će sa radom proizvodnja električne 
energije iz TE Kakanj i svi rudnici koji su naslonjeni na TE Kakanj će 
prestati da rade. 

19.12.2017 Ministarstvo 
energije, rudarstva 
i industrije F BiH 

Privreda/Gospodarstvo 

Pitanje Elvir Karajbić napismeno 19.12.2017   

Pitanje Elvir Karajbić napismeno 19.12.2017   

Pitanje Elvir Karajbić napismeno 19.12.2017   

Pitanje Elvir Karajbić napismeno 19.12.2017   

Pitanje Elzina Pirić ko su bili članovi stručnih komisija za vršenje tehničkog pregleda 
rudarskih objekata, postrojenja, uređenja instalacija; ako je neko bio u 
više komisija pita u koliko, na osnovu člana 47. Zakona o rudarstvu 
Federacije BiH u 2015.godini, te koliko su ostvarili naknada na osnovu 
rada u ovim komisijama? 

01.12.2015 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Elzina Pirić ko su bili članovi stručnih komisija za vršenje kategorizacije jama i 
jamskih slojeva po pitanju opasnosti od metana i ugljen-prašine? Ako je 
neko bio u više komisija, pita u koliko, na osnovu člana 71. stav 2. 
Zakona o rudarstvu Federacije BiH u 2015. godini, te koliko su ostvarili 
naknada na osnovu rada u tim komisijama? 

01.12.2015 Vlada F BiH Javna preduzeća 

Pitanje Elzina Pirić budući da je pokrenula inicijativu za izmjenu Zakona o izdvajanju i 
usmjeravanju dijela prihoda preduzeća ostvarenih radom 
termoelektrana prema navedenom Ministarstvu i ova inicijativa je 
uvrštena u rad ovog Doma. Pita - zašto nikad nije dobila odgovor u vezi 
ove inicijative i zašto još uvijek nije u proceduri? 

15.02.2017 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Elzina Pirić vezano je za instituciju VSTV, Ureda disciplinskog tužitelja, SIPA-e, 
Federalnog tužilaštva i Federalnog ministarstva pravde, Tužilaštva 
Kantona Tuzla, a u vezi postupka pokrenutog od strane Općinskog vijeća 
Općine Banovići u predmetu protiv bivšeg načelnika Bege Birparića. Šta 
se dešava s predmetom i zašto se postupci odugovlače? Da li postoji 
mogućnost utjecaja pojedinih političkih i visokopozicioniranih ličnosti na 
pravosudne institucije, odnosno sa li postoji pravosudna mafija u ovoj 
zemlji? Da li obični građanin BiH i Federacije ima isti tretman i položaj 
od pravosudnih institucija kao što to ima pomenuta osoba? 

15.02.2017 Vlada F BiH Sudstvo/Pravosuđe 



Pitanje Elzina Pirić traži obnovu pitanja koje je postavila  Federalnom ministarstvu pravde  
Ministarstvu sigurnosti i ostalim nadležnim organima. 

14.03.2017 Ministarstvo 
pravde F BiH 

Zakonodavstvo 

Pitanje Elzina Pirić Kad će Ministarstvo krenuti u izmjene Krivičnog zakona zato što je on 
već pretrpio previše izmjena i dopuna. 
Konkretno ću postaviti pitanje koje se odnosi na obmanu ovog Doma 
odnosno e tako da ga nazovemo blago rečeno. 
U 2016. godini ovaj Dom je izglasao izmjene i dopune Krivičnog zakona 
u članu 382. trgovina utjecajem gdje je navedeno u obrazloženju da to 
radimo iz razloga da uskladimo svoju pravnu legislativu sa zakonima u 
okruženju i zakonima Evropske Unije. 
U svim zemljama Evropske Unije u zakonima u okruženju trgovina 
utjecajem smatra se da je neko u samom članu postoje samo krivično 
djelo odnosno akt. U Zakonu Federacije u KZ-u Federacije ko posreduje 
vrši krivično djelo trgovinom uticajem. 
Ja ću moliti uvažene zastupnike da ovo shvate ozbiljno i ovo je jako 
ozbiljna tema zato što svi vi ovdje koji ste prisutni možete biti predmet 
ovog člana zato što svaka intervencija koju vi napravite prema svojim 
uvaženim ministrima da dođete do nekog od podatka u ministarstvu 
gdje je projekat koji se aplicirali jer vaša lokalna zajednica ili bilo šta 
može se po Zakonu Federacije smatrati trgovinom utjecaja. 
U svim zemljama regiona na primjer u KZ-u Hrvatske kaže tko zahtijeva 
primi ili primi mito ili prihvati ponudu smatra se trgovinom utjecaja. 
Samo je u Krivičnom zakonu Federacije Bosne i Hercegovine ko 
posreduje. I kazna je uvažni zastupnici za svako vaše posredovanje 
odnosno približavanje i spajanje dvije osobe da završe određeni posao u 
intresu građana od 1 do 8 godina zatvora. Ja se onda pitam šta mi 
radimo ovdje i šta je nadležnost bilo koga. 
Ja molim Ministarstvo pravde evo uvaženog ministra ja ću i napisati 
pismeno zahtjev odnosno pokrenuti inicijativu za izmjenu pomenutog 
člana Krivičnog zakona ali s obzirom da je pretrpio Krivični zakon 
Federacije već pretrpio previše izmjena znači da bi trebalo krenuti u 
izradu novog Zakona ali mislim da je izmjena ovog konkretnog člana 
Krivičnog zakona Federacije jako bitna i jako hitna stvar. 
Da ne bi dozvolili bilo kome da pravi politički montirane sudske procese 
i da zatvaramo nevine ljude samo zato što nam neodgovara onakav 
kakav je. Hvala vam lijepo. 

19.12.2017 Ministarstvo 
pravde F BiH 

Zakonodavstvo 

Pitanje Emina Mutap Općina Jablanica - realizacija priključenja na koridor Vc 16.06.2015 Vlada F BiH Saobraćaj i 
komunikacije 



Pitanje Emina Mutap Zakon o ombudsmanima 16.06.2015 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Emina Mutap kada će biti započeta temeljita sanacija Tunela “Crnaja”, koji se nalazi 
na magistralnom putu M17, Konjic - Jablanica? 

01.12.2015 Vlada F BiH Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Emina Mutap da li je i kada planirana gradnja 110 kilovoltne trafostanice u Željuši, 
Mostar? 

13.12.2016 Elektroprenos BIH Infrastruktura 

Inicijativa Enver Bijedić Pokrenuo je inicijativu koja se odnosi na produženje roka važnosti 
potvrde o registraciji vozila na stanicama tehničkog pregleda. 

13.07.2016 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Inicijativa Enver Bijedić Narednom inicijativom traži da se omogući registracija vozila na period 
kraći od godinu jer postoje vozila koja se ne uporebljavaju tokom cijele 
godine a nije ih moguće registrirati na kraći period. 

13.07.2016 Vlada F BiH Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Enver Bijedić zašto je regionalna cesta R424 na sjednici Vlade razvrstana i postala 
magistralna cesta A17 tačka 4.? Ima li ova odluka političku pozadinu, 
odnosno kome se ovim potezom čini ustupak, a ako ova odluka nema 
političku konotaciju zašto Vlada ne pokuša rasteretiti i ostale 
kantonalne direkcije svojih obaveza i ne proglasi sve veće regionalne 
ceste magistralnim i preuzme brigu o njihovom održavanju i sanaciji? 

03.02.2016 Vlada F BiH Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Enver Bijedić koji je razlog da se kod raspisivanja tendera za nabavku soli za posipanje 
cesta kod zimskog održavanja cesta na teritoriji Federacije nije vodilo 
računa o jedinom domaćem proizvođaču “Solana” d.d. Tuzla? 

03.02.2016 Vlada F BiH Privreda/Gospodarstvo 

Pitanje Enver Bijedić zašto su sredstva koja su predviđena za Projekt M4 Doboj – Tuzla na 
dionici Bolnica “Kreka”, odnosno zapadni ulaz u Tuzlu u iznosu od 
1.850.000 KM preusmjerena u rekonstrukciju lokalne ceste Posušje - 
Jablanica? 

03.02.2016 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Enver Bijedić kada će završiti izgradnju zapadnog ulaza u Tuzlu, odnosno spoj završne 
petlje Šićki Brod sa dionicom bolnice Kreka u Tuzli? 

13.07.2016 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F BiH 

Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Enver Bijedić odnosi se na plaćanje police osiguranja od obaveza autoodgovornosti 
na period kraći od godinu vezano uz skraćeni period registracije 

13.07.2016 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F BiH 

Zakonodavstvo 

Pitanje Enver Bijedić vezano za projekat izgradnje regionalnog puta Sarajevo - Beograd. Traži 
da se uzme u obzir idejno rješenje koje je uradila prethodna Vlada a 
koje podrazumijeva prolazak regionalnog puta kroz Tuzlanski kanton 

14.03.2017 Vlada F BiH Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Enver Bijedić koji federalni odnosno kantonalni ogran uprave u skladu sa članom 47. 
Zakona o udruženjima i fondacijama je nadležan za vršenje nadzora  
nad zakonitošću rada  udruženja i fondacija („Službene novine FBiH“ 
broj 45/02)? Šta po službenoj dužnosti preuzima federalni odnosno 
kantonalni organ uprave kada je u pitanju provođenje odredbi Glave VII 

16.05.2017 Ministarstvo 
pravde F BiH 

Zakonodavstvo 



i VIII Zakona o udruženjima i fondacijama, nad zakonitošću rada 
udruženja i fondacija? Da li na nivou kantona ili Federacije postoji tijelo, 
koje po službenoj dužnosti prati i ažurira podatke koji se tiču udruženja i 
fondacija osim upisa promjena u Registar na zahtjev samih udruženja? 
U skladu s tim, podnosi zahtjev za tumačenje odredbi Glave VII i VIII, 
konkretno člana 43. stav 2. tačka 1. i člana 47. Zakona o udruženjima i 
fondacijama. 

Pitanje Enver Bijedić šta je urađeno i šta se namjerava uraditi po pitanju zaštite spomenika 
prirodnog nasljeđa? 

16.05.2017 Vlada F BiH Kultura 

Pitanje Enver Merdić kazao je da je Kakanj jedini grad od Sarajeva do Zenice u kojem nije 
riješena trasa regionalnog puta koji prolazi kroz grad. Ima prekid u 
dužini od pet kilometara i nikad nije spojen, a autoput je završen i 
pušten prije godinu. Traži od JP Autoceste da se izjasni ko je dužan da 
ovaj dio regionalnog puta završi. 

13.05.2015 Vlada F BiH Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Enver Merdić Drugo pitanje uputio je Federalnom ministarstvu energije, rudarstva i 
industije – zašto Ministarstvo nije poduzimalo nikakve mjere za ovakvo 
katastrofalno stanje u rudnicima Federacije BiH? 

13.05.2015 Vlada F BiH Privreda/Gospodarstvo 

Inicijativa Esad Bašagić pokrenuo je inicijativu za revitalizaciju i stavljanje u funkciju Unske 
pruge, te traži poduzimanje konkretne aktivnosti po tom pitanju. 

27.10.2015 JP Zeljeznice FBIH Saobraćaj i 
komunikacije 

Inicijativa Esad Bašagić kojom se zadužuje Javno preduzeće Željeznice Federacije BiH da hitno 
pristupi elektrifikaciji dijela unske pruge na relaciji Bihać-Bosanski Novi, 
te osiguraju željeznički putnički saobraćaj na relaciji Bihać - Sarajevo. 

16.05.2017 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F BiH 

Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Esad Bašagić Provođenje revizije u USK 16.06.2015 Vlada F BiH Boračko-invalidska 
politika 

Pitanje Esad Bašagić  16.06.2015 Vlada F BiH  

Pitanje Esad Bašagić pitanje je uputio menadžmentu “Elektroprivrede BiH” a pita ko snosi 
odgovornost zbog kontinuiranih problema u snabdijevanju električnom 
energijom u općinama Unsko-sanskog kantona prilikom loših 
vremenskih uvjeta, šta se čini kako bi se to riješilo, posebno u općinama 
Cazin, Velika Kladuša, Bužim, Bosanska Krupa i Ključ, te kada će se 
izvršiti izmjena dotrajale niskonaponske mreže na području Unsko-
sanskog kantona? 

01.12.2015 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Esad Bašagić te kada će se izvršiti izmjena dotrajale niskonaponske mreže na 
području Unsko-sanskog kantona? 

01.12.2015 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Esad Bašagić kada će početi sa izgradnjom cestovne infrastrukture na ovom 
području. 

17.05.2016 Vlada F BiH Saobraćaj i 
komunikacije 



Pitanje Esad Bašagić a u vezi Zakona o privrednim društvima u Federaciji BiH i Zakona o 
stečajnom postupku Federacije BiH, te će pitanja postaviti u pisanom 
obliku. 

14.03.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Esad Bašagić napismeno 14.03.2017 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Esad Bašagić , ranije sam postavljao pitanje vezano za probleme oko snadbjevanja 
građana USK-a, električnom energijom, naime dotrajala nisko naponska 
mreža ni izbliza ne obezbjeđuje kvalitetno snadbjevanje električnom 
energijom kako građana tako i privrednih subjekata, pa moje pitanje 
glasi: Koliko je sredstava uloženo i u koje projekte nisko naponske 
elektro mreže na području USK-a po općinama u proteklom 
izvještajnom periodu? 

19.06.2018 JP Elektroprivreda Javna preduzeća 

Pitanje Esad Bašagić Koje projekte cestovne infra strukture na području USK-a su u fazi 
izgradnje, a koji projekti se planiraju realizirati u ovoj godini? Hvala. 

19.06.2018 Javno preduzeće 
Ceste Federacije 
BiH 

Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Fahrudin Nikšić također, odnosi na firme namjenske industije. Na sjednicama Vlade 
odobrena su grant sredstva za podršku firmama namjenske industrije. 
Podsjetio je da je vlasnička struktura u tim firmama 51\% Federacija BiH 
a 49\% fondovi i privatni kapital. Traži odgovor – na osnovu kojih 
propisa Vlada daje grant sredstva, te se time podržavaju oni koji su 
vlasnici 49\%, odnosno ta sredstva su im poklonjena. 

25.07.2017 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Inicijativa Faruk Ćupina Uvažavajući činjenicu da smo već odavno prekoračili vrijeme za 
postavljanje poslaničkih pitanja kao i zahvaljujući ljubaznošću 
predsjedavajućeg današnje sjednice ja ću skratiti neka, sva pitanja ću 
svesti maltene na jedno pitanje, a ostaviću za idući put mnogo više 
pitanja. Moje pitanje danas je: U kojoj fazi se nalazi implementacija 
aktivnosti uspostavljanja One-stop shop-a ureda u lokalnim 
zajednicama unutar FBiH te koje su naredne faze implementacije ove 
aktivnosti odnosno opštine u kojima će ovi uredi biti otvoreni? Pitanje 
je upućeno premijeru Vlade Federacije BiH a koji je nosilac spomenute 
aktivnosti. Uspostavljanje One-stop shop-a ureda je planirano unutar 
aktivnosti predviđenih ažuriranim Akcionim planom. Projekat je kreiran 
u cilju pojednostavljenja i skraćivanja vremena potrebnog za registraciju 
poslovnih subjekata a realizacija istog bi trebala obuhvatiti opštine 
unutar Federacije. U javnosti je prisutna informacija da su otvorena tri 
ureda: Tešanj, Teslić i Žepče. S obzirom da je okvirni naznačeni rok za 
sporovođenje aktivnosti mjesec juni 2016. godine smatram da bi bilo 
pozitivno podijeliti informaciju o dosadašnjoj implementaciji kao i 
planiranim aktivnostima uspostavljanja One-stop shop-a ureda. Hvala. 

22.03.2016 Vlada F BiH Evropske integracije 



Inicijativa Faruk Ćupina Prva inicijativa jeste, unutar ove inicijative predlažem da oficijalnoj web 
stranici Predstavničkog doma Parlamenta FBiH zajedno sa dnevnim 
redom predstojećih sjednica objavljuju se i priloženi materijali za tačke 
dnevnoga reda. 

19.04.2016 Vlada F BiH Ostalo 

Inicijativa Faruk Ćupina putem oficijelne web stranice Predstavničkog doma Parlamenta FBiH da 
se učine dostupnim javnosti i poslanička pitanja i inicijative kao i 
odgovori na ista. Obrazloženje: Inicijativa je pokrenuta u cilju povećanja 
transparentosti rada Predstavničkog doma Parlamenta FBiH. Gore 
navedeni prijedlozi i pravno utemeljenje imaju u Poslovniku o radu 
Predstavničkog doma Parlamenta FBiH kao i odredbama Programa rada 
ovog Doma u onim stavkama gdje je Federacija, Parlament poziva i 
obavezuje se na princip transparentnosti rada. Uvažavanje prijedloga 
ove inicijative bi se implementirale preporuke inicijative za monitoring 
evropskih integracija u BiH kao i preporuke CCI a po pitanju povećanja 
transparentnosti rada ovog Doma. 

19.04.2016 Vlada F BiH Ostalo 

Inicijativa Faruk Ćupina Druga inicijativa bila bi bazirana na osnovu člana 11. Poslovnika 
Predstavničkog doma Parlamenta Federacije BiH, a u cilju adresiranja 
problemiteka stambenog zbrinjavanja mladih u Federaciji BiH.  
Shodno tome pokrećem Inicijativu za izradu izvještaja na navedenu 
tematiku. Izvještaj treba sadržiti i potencijalne modele institucionalnog 
odgovora na ovu problematiku. 
Obrazloženje: 
Prema dostupnim podacima istraživanja iz 2013. godine preko 85\% 
mladih u BiH uzrasta od 15 do 30 godina nema riješeno stambeno 
pitanje. Slične statistike se pokazuju i sa Federacijom BiH. Kao osnovni 
uzrok ovakvih negativnih trendova navodi se visoka stopa 
nezaposlenosti mladih, kao i nepostojanje kvalitetne politike prema 
njima. Upravo uzroci ove prirode ukazuju na male mogućnosti da će se 
u skorije vrijeme mladi obuhvaćeni ovim statistika osamostaliti, te 
samim tim zasnovati svoju porodicu i povećati natalitet našeg društva.  
Federacija BiH nema jedinstvenu politiku prema stambenog 
zbrinjavanju ove kategorije ljudi, iako sporadično postoje inicijative 
pojedinih kantona gdje se otvara mogućnost mladima da se 
sufinanciraju njihovi stabmeni krediti, kvalitetan institucionalan 
odgovor ipak izostaje.  
U nadležnosti Ministarstva omladine i sporta u Republici Srpskoj 2016. 
godini se odvija Projekat odobravanja kredita Investiciono razvojne 
banke RS-a koja će sufinancirati troškove kada mladi prvi puta rješavaju 

19.04.2016 Vlada F BiH Mladi 



svoje stambeno pitanje.  
S obzirom da je naša dužnost odgovoriti na potrebe naših građana 
predlažem da nadležne institucije pripreme analitički izvještaj na 
navedenu tematiku uz potencijalne modele institucionalnog odgovora 
na ovu problematiku a sve u cilju razmatranja istih u Parlamentu FBiH. 

Inicijativa Faruk Ćupina Pokreće inicijativu za izmjenu Poslovnika Predstavničkog doma 
Parlamenta Federacije BiH u dijelu koji se odnosi na postupak 
donošenja akata, kojim bi se ograničio vremenski rok valjanosti akta od 
trenutka njihovog usvajanja u formi nacrta do njihovog podnošenja u 
formi prijedloga. 

17.05.2016 Vlada F BiH  

Inicijativa Faruk Ćupina Druga inicijativa koju je pokrenuo prema Federalnom ministarstvu 
zdravlja a odnosi se na izradu izvještaja o sistemu zaštite mentalnog 
zdravlja stanovništva u Federaciji BiH, uz predlaganje modela za 
njegovo unapređivanje. 

17.05.2016 Vlada F BiH Zdravstvo 

Inicijativa Faruk Ćupina informacije o zastupljenosti proizvoda iz FBH u RS 08.11.2016 Vlada F BiH Privreda/Gospodarstvo 

Inicijativa Faruk Ćupina pita koliko se akata nalazi u proceduri koje su uputili ovlašteni 
predlagači? Pokrenuo je inicijativu da se akti koje su uputili zastupnici, 
bez obzira na mišljenje Vlade Federacije BiH, nađu na dnevnom redu 
narednih sjednica Predstavničkog doma. 

25.04.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Inicijativa Faruk Ćupina Pokreće inicijativu kojom traži da se na web stranici Predstavničkog 
doma Parlamenta Federacije BiH učine dostupnim: zapisnici sjednica, 
zastupnička pitanja i inicijative, te snimci sa sjednica Doma. 

25.04.2017 Predstavnički dom 
PFBIH 

Ostalo 

Inicijativa Faruk Ćupina Pokreće inicijativu za izmjenu Zakona o sukobu interesa institucijama 
vlasti u Federaciji BiH, iznalaženje zakonskog modela za formiranje tijela 
zaduženih za implementaciju spornog zakona, odnosno tijela za vođenje 
postupka utvrđivanja sukoba interesa izabranih zvaničnika, nosioca 
izvršnih funkcija i savjetnika u Federaciji BiH.Pokrenuo je još jednu 
inicijativu za dopunu Poslovnika Predstavničkog doma Parlamenta 
Federacije BiH, kojom bi se član 9. dopunio članom 9a. Dao je 
obrazloženje o ovoj inicijativi. 

26.09.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Faruk Ćupina Kada će se u proceduri naći Zakono o turističkim zajednicama i 
promociji turzima? 
Obrazloženje: 
Pitanje je postavljeno Ministarstvu okoliša i turizma Federacije BiH. 
Zakon o turističkim zajednicama Federacije BiH je proglašen neustavnim 
od strane Ustavnog suda Federacije BiH polovinom 2014. godine. 
Ustavni sud Federacije BiH je Presudom naložio Parlamentu Federacije 
BiH da u roku od šest mjeseci računajući od dana objavljivanja Presude 

19.04.2016 Vlada F BiH Turizam 



uredi spornu oblast novim zakonskim rješenjem. S obzirom da 
Parlament Federacije BiH nije načinio potrebno usklađivanje zakona, 
niti donio novi zakon do kraja 2014. godine, postojeće zakonske 
odredbe su prestale da vrijede od januara 2015. godine. Slijedom toga 
turističke zajednice Federacije BiH su ostale uskraćene za svoje izvorne 
prihode.  
S obzirom na ukazani zakonski nedostatak koji ima negativne tendencije 
i posljedice na turističke zajednice koje djeluju unutar Federacije, 
pitanje je upućeno resornom Ministarstvu u cilju dobivanja kvalitetnog 
odgovora. 

Pitanje Faruk Ćupina Koliko tromjesečnih ciklusa moratorija na zapošljavanje Vlada 
Federacije BiH planira implementirati, odnosno do kada Vlada 
Federacije BiH planira upotrebljavati mehanizam moratorija na 
zapošljavanje kao mjeru za postizacnje stabilizacije javne potrošnje? 
Obrazloženje: 
Na 47. redovnoj sjednici održanoj 01.04.2016.godine Vlada Federacije 
BiH izmijenila je Zaključak od 30.12.2015. godine koji se odnosi na 
obustavu konkursnih procedura za prijem državnih službenika, 
namještenika i ostalih zaposlenika u organe federalne uprave 
organizacije, federalne ustanove i druge federalne institucije i službe, 
institucije FBiH koje su osnovale Federacija BiH, a koja vrše javna 
ovlaštenja i imaju svojstva pravne osobe izuzev federalnih 
ministarstava, te na obustavu zaključivanja svih ugovora o djelu. Na 
navedenoj sjednici Vlada Federacije BiH je produžila raniji rok 
moratorija na zapošljavanje sa 31.03.2016. godine do 30.06.2016. 
godine. 

19.04.2016 Vlada F BiH Javna uprava 

Pitanje Faruk Ćupina Kada će Vlada Federacije BiH dati saglasnost za prijem nedostajućeg 
kadra Agenciji za reviziju, privatizaciju FBiH i Federalnoj agenciji za 
upravljanje oduzetom imovinom?  
Obrazloženje: 
U izvještajima o radu u proteklom periodu dostavljeno na 10. redovnu 
sjednicu Parlamentarnog doma Agencija za reviziju privatizacije FBiH i 
Izvještaj o izvršenju Programa rada Agencije za privatizaciju FBiH za 
2015. godinu i Federalna agencija za upravljanje oduzetom imovinom, 
mislim na ovaj Izvještaj o radu o materijalnom poslovanju Federalne 
agencije za period od 02.06.-31.12.2015. godine ističu problematiku 
nedostatka neophodnog kadra koja se negativno odražava na rad 
navedenih agencija. Pitanju se postavljaju u cilju adresiranja ovog 

19.04.2016 Vlada F BiH Kadrovska politika 



problema, te unapređivanja rada Agencije. 
Toliko i hvala. 

Pitanje Faruk Ćupina da li se radi i kojom dinamikom na harmonizaciji zakonskih propisa iz 
oblasti ekonomije u Federaciji BiH i Republici Srpskoj? 

17.05.2016 Vlada F BiH  

Pitanje Faruk Ćupina odnosi se na izradu izvještaja o sistemu zaštite mentalnog zdravlja 
stanovništva u Federaciji BiH, uz predlaganje modela za njegovo 
unapređivanje. 

17.05.2016 Vlada F BiH Zdravstvo 

Pitanje Faruk Ćupina status zakona o energastkoj efikasnosti 08.11.2016 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Faruk Ćupina uspostava evropske energetske zajednicu 08.11.2016 Vlada F BiH Evropske integracije 

Pitanje Faruk Ćupina BIH jedina nema operativni centar 112 08.11.2016 Vlada F BiH  

Pitanje Faruk Ćupina kada će se razmatrati Inicijativa za izmjenu Poslovnika Predstavničkog 
doma Parlamenta Federacije BiH? 

14.03.2017 Parlament 
Federacije BIH 

Zakonodavstvo 

Pitanje Faruk Ćupina vezano za pitanje nezakonitog Pravilnika o povećanju EKO testa koje je 
navedeno ministarstvo donijelo krajem 2016. godine? Ujedno pokreće 
inicijativu  za poništenje nezakonitih odredbi Pravilnika o povećanju 
cijena EKO testa koje je donijelo Federalno ministarstvo za promet i 
komunikacije. 

14.03.2017 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F BiH 

Zakonodavstvo 

Pitanje Faruk Ćupina da li su istiniti navodi da je 461 novoupslenih koji se finansiraju iz 
Budžeta Federacije BiH od 01.01.2016. do 31.12.2016. godine. 

14.03.2017 Vlada F BiH Zaposljavanje 

Pitanje Faruk Ćupina da li je i u kojoj mjeri zastupljena aktivnost ovog Ministarstva po pitanju 
angažiranosti na izradi dokumenta Strategije razvoja poljoprovrede BiH. 
Koji su zakoni i propisi koje je ovo ministarstvo upućivalo u proteklom 
periodu u  parlamentarnu proceduru. 

14.03.2017 Vlada F BiH Poljoprivreda 

Pitanje Faruk Ćupina da li je pristupila analizi nastalih šteta na poljoprivrednim usjevima 
uslijed vremenskih neprilika u periodu od 16. do 24. aprila 2017. 
godine, te da li Vlada razmatra proglašenje stanja elementarne 
nepogode za prostor Federacije BiH? 

25.04.2017 Vlada F BiH Poljoprivreda 

Pitanje Faruk Ćupina kako Vlada tretira pitanje registracije Saveza samostalih sindikata u 
registar Udruženja i Fondacija BiH, a pri Ministarstvu pravde BiH, 
odnosno nepostojanje registrovanog ovlaštenog lica za zastupanje 
sindikata. Kako Vlada tretira zakonske i podzakonske akte donesene iz 
oblasti radno pravnog zakonodavstva u Federaciji  te samim tim i 
predmete  iz radnih sporova po osnovu kolektivnih ugovora koji se 
nalaze pred sudovima u Federaciji BiH? 

16.05.2017 Ministarstvo 
pravde F BiH 

Zakonodavstvo 

Pitanje Faruk Ćupina vezano je za dostavljanje informacije o usklađenosti 
bosanskohercegovačke legislative u oblasti civilnog zrakoplovstva sa 
određenim aktima Evropske unije, budući da se tragedija koja je 

16.05.2017 Vlada F BiH Saobraćaj i 
komunikacije 



zadesila Mostar skrenula pažnju na sigurnost civilnog zrakoplovstva u 
Federaciji. Pitanje je upućeno radi  bolje informiranosti u navedenoj 
oblasti te pristupanju izrade potebnih mjera za unapređenje sigurnosti 
civilnog zrakoplovstva u Federaciji BiH. 

Pitanje Faruk Ćupina da li je uočen povećani trend  ispisivanja  učenika iz srednjih škola na 
području Federacije. 

16.05.2017 Ministarstvo 
obrazovanja i 
nauke F BiH 

Obrazovanje 

Pitanje Faruk Ćupina U kojoj fazi izrade se nalazi akt Nacrt Strategije mladih Federacije BiH te 
kada će isti biti upućeni u parlamentarnu proceduru? 
Prema podacima popisa stanovništva i Bosne i Hercegovine iz 2013. 
godine u Federaciji živi oko 770 hiljada osoba u dobi između 15 i 30 
godina.  
Zakon o mladima Federacije BiH je usvojen još 2010. godine. Institut Kut 
u saradnji sa nadležnim tijelima u Federaciji BiH je u posljednje tri 
godine nastojao izraditi dakle akt po nazivu Strategija mladih za period 
od 2016. do 2020. godina koji bi kreirao obrise i odredbe omladinske 
politike Federacije BiH.  
Navodno prema navodima Instituta Kult Nacrt Strategije finaliziram te 
se nalazi trenutno u Federalnom ministarstvu kulture i sporta na doradi 
a s obzirom da se radi o aktu izuzetnog značaja za populaciju mladih u 
Federaciji BiH pitanje je upućeno sa ciljem prvenstveno informisanja 
ovoga Doma i javnosti o statusu spornog akta. 

14.06.2017 Ministarstvo 
obrazovanja i 
nauke F BiH 

Zakonodavstvo 

Pitanje Faruk Ćupina Da li se je pristupilo izradi te ukoliko jeste u kojoj fazi se nalazi izrada 
Izvještaja o sistemu zaštite mentalnog zdravlja stanovništva u Federaciji 
BiH uz analizu modela za unaprijeđivanje istog. 
Na 10. redovnoj sjednici Predstavničkog doma Palramenta Federacije 
BiH uputio sam svojevremeno i inicijativu u kontekstu ovoga pitanja 
nakon čega me je Resorno ministarstvo obavijestilo o namjeri Vlade za 
izradu navedenog dokumenta. 
Do dana održavanja 22. redovne sjednice Parlament Federacije 
Predstavničkog doma. Ja još uvijek nisam primio informaciju o procesu 
izrade tog izvještaja pa zaista to pitanje prvenstveno je upućeno zbog 
čistog informisanje da vidimo da li ima nekih konkretnih aktivnosti u 
tom pravcu. 
6/2 AS 
Međutim, prema dostupnim informacijama uvjerljiv procenat 
Bosansko-hercegovačkih građana je u potebi korištenja usluge dakle 
mentalnoga zaštite mantalnog zdravlja. Svjedoci smo da visok nivo 

14.06.2017 Ministarstvo 
zdravstva F BiH 

Zdravstvo 



političke i ekonomske nestabilnosti negativno utiče na zdravlje naših 
građana te smatram da bi bilo dobro razmatrai i model kojeg bi mogli 
unaprijediti kvalitet sistema zaštite mentalnog zdravlja građana 
Federacije. Hvala. 

Pitanje Faruk Ćupina kada će se u parlamentarnoj proceduri naći inicijativa o raspodjeli 
sredstava iz akumulirane dobiti javnih preduzeća i klirinškog duga Ruske 
federacije za realizaciju infrastrukturnih projekata u Federaciji BiH? 

26.09.2017 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Faruk Ćupina da mu se dostavi informacija o neuplaćenim doprinosima za PIO za 
zaposlenike u javnom sektoru Federacije BiH. 

26.09.2017 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Faruk Ćupina traži dostavljanje informacije o raspodjeli novčanih sredstava 
Federalnog ministarstva obrazovanja i nauke u okviru sredstava rezervi, 
inteligentne potrebe u oblasti nauke u 2016. godini gdje je uplaćivano 
za doktorske studije i više od 23.000 KM. 

26.09.2017 Ministarstvo 
obrazovanja i 
nauke F BiH 

Finansijski tokovi 

Pitanje Faruk Ćupina napismeno 19.06.2018 Vlada F BiH  

Pitanje Faruk Ćupina napismeno 19.06.2018 Vlada F BiH  

Pitanje Hajrudin Havić za donošenje zakona o turističkim zajednicama i unapređenju turizma u 
Federaciji BiH. 

17.11.2015 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Hasan Muratović Ja tražim da mi se do naredne sjednice Parlamenta rukovodstvo 
Zastupničkog doma dostavi važeći Pravilnik o unutrašnoj organizaciji i 
sistematizaciji radnih mjesta Stručnih službi ovog Doma, kao i akt 
Administrativne komisije kojim je data saglasnost na taj Pravilnik. 

22.03.2016 Vlada F BiH Javna uprava 

Pitanje Hasida Isaković usklađivanje sistema obrazovanja sa potrebama privrede 22.03.2016 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Hasida Isaković Molim Federalno ministarstvo obrazovanja i nauke da dostavi broj 
osnovnih škola upisanih u registar po kantonima u Federaciji BiH, kao i 
broj zaposlenih defektologa i logopeda na neodređeno vrijeme u istim. 

22.03.2016 Vlada F BiH Obrazovanje 

Pitanje Hasida Isaković Drugo pitanje također upućujem Federalnom ministarstvu obrazovanja i 
nauke. 
  I molim Federalno ministarstvo obrazovanja i nauke da dostavi analizu 
i stanje u oblasti srednjeg obrazovanja za školsku 2014/2015. godinu sa 
prijedlogom mjera za usklađivanje obrazovanja sa potrebama privrede 

22.03.2016 Vlada F BiH Obrazovanje 

Pitanje Hasida Isaković Da li isto Ministarstvo radi na izradi Strategije za razvoj palijativnog 
tretmana u Federaciji BiH? I gdje u Federaciji BiH postoje ustanove ili 
centri modernog palijativnog tretmana ako izuzmemo Tuzlu i Sarajevo? 

22.03.2016 Vlada F BiH Zdravstvo 

Pitanje Hasida Isaković vezano je za mjere i preporuke Federalnog zavoda za agropedologiju, 
koje je dalo preporuku da se u području zone rizika (rijeke Jala i Spreča) 
poljoprivredne kulture ne koriste u ishrani. Šta je Ministarstvo provelo u 

17.05.2016 Ministarstvo 
poljoprivrede, 
vodoprivrede i 
šumarstva F BiH 

Poljoprivreda 



djelo, pozivajući se na Zakon o poljoprivrednom zemljištu a na osnovu 
čl. 25., 6., 27. i 8. ovog zakona. 

Pitanje Hasida Isaković osvrnula se na strateški dokument BiH za razvoj infrastrukturalnih 
projekata, gdje nema ni jednog projekta za područje Tuzlanskog 
kantona. Naglasila je da u ovaj Kanton već dvadeset godina nije uloženo 
ništa 

24.01.2017 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F BiH 

Infrastruktura 

Pitanje Hasida Isaković vezano uz Nacrt Zakona o veterinarsko-medicinskim proizvodima, te 
kada će se ovaj zakon naći u Domu u vidu prijedloga. 

26.09.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Hasida Isaković dostavila u pisanoj formi 19.06.2018   

Inicijativa Ibrahim Šišić Hvala poštovani predsjedavajući, premijeru, drage kolege i kolegice. Evo 
danas podnosim dve inicijative. Jedna je da se zadužuje Federalno 
ministarstvo okoliša i turizma da na prvoj narednoj sjednici 
Predstavničkog doma pripremi Izvještaj o stanju okoliša u Federaciji 
Bosne i Hercegovine sa posebnim osvrtom na stanje okoliša u većim 
industrijskim i administrativnim centrima koji imaju izražen problem 
zagađenja posebno u specifičnim biometerološkim prilikama u Bosni i 
Hercegovini. 
Naime, u dijelu obrazloženja ću samo navesti sljedeće. Proteklih mjeseci 
zagađenim zrakom su bili izloženi građani u većem dijelu BiH. Primjerice 
Zenica, Tuzla, Sarajevo, Lukavac ali i drugi gradovi. 
Bile su izrađene osjetljive populacije odnosno ugrožene osjetljive 
populacije stanovništva. Uočen je trend povećanja vrijednosti 
prosječnih dnevnih koncentracija sunpordioksida te koncentracije 
ukupnih lebdećih čestica. 
Prekoračenje koncentracije sumpordioksida u Zenici se na pojedinim 
mjernim mjestima bilježio 23 dana a dozvoljena prekoračenja su tri 
dana u godini. Zato smatram da ovaj Izvještaj mora sadržavati precizne 
parametre stanja okoliša sa jasnim mjerama zaključcima i eventualnim 
prijedlozima izmjene i dopune Zakona koji regulišu ovu oblast kao i 
odgovornost svih nivoa vlasti u dosadašnjem odnosu države sprema 
ovom rastučem problemu u BiH. 

22.03.2016 Vlada F BiH Ekologija 

Inicijativa Ibrahim Šišić I druga inicijativa je da se zadužuje Federalno ministarstvo unutrašnjih 
poslova i Federalno ministarstvo prometa i komunikacije da izrade 
strategiju za poboljšanje stanja u oblasti cestovnog saobraćaja kojom će 
se definisati narastući problem bezbijednosti saobraćaja sa jasnim 
smjernicama preporukama i zaključcima posebno u dijelu smanjenja 
broja saobraćajnih nesreća i broja povrijeđenih odnosno smrtno 
nastradalih lica. 

22.03.2016 Vlada F BiH Saobraćaj i 
komunikacije 



Na osnovu toga izraditi i akcione planove. Strategija treba da se predloži 
Parlamentu Federacije najdalje do jeseni 2016. godine a u dijelu 
obrazloženja reći ću samo ovo da očekujem da će strategija inicirati i 
izmjene i dopune zakona koji definišu oblast a posebno u segmentu 
povećanja kaznenih odredbi za sve teže prekšaje koji ih mogu dovesti u 
direktnu vezu sa uzrocima nezgoda. Hvala lijepo. 

Pitanje Ilhan Bušatlić Da li je ova Vlada u krnjem sastavu ustavna nakon prihvatanja ostavke 
za ministra Bajrovica od strane Predsjenika FBIH i poo kojoj je 
prihvaćena samo jedna ostavka 

16.06.2015 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Ilhan Bušatlić Sigurnosna situacija u Bugojnu 16.06.2015 Vlada F BiH Bezbjednost 

Pitanje Ilhan Bušatlić zbog čega je zaustavljen projekat zabilaznice oko grada Bugojna  i kada 
se misli nastaviti sa tim projektom 

27.10.2015 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F BiH 

Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Ilhan Bušatlić Slijedeće pitanje upućeno je Federalnom minstarstvu unurašnjih 
poslova i Federalnoj upravi policije, koje kako je kazao, neće čitati nego 
dostaviti pisanim putem, a tiče se situacije u Bugojnu kada su jednice za 
posebne namjene pretukle nekoliko građana a među njima i jednu 
žensku osobu. Kazao je da se ovo pitanje sastoji ustvari od osam pitanja 
Federalnoj upravi policije i Federalnom ministarstvu unutrašnjih 
poslova, koje dostavlja pisanim putem. 

27.10.2015 Finansijska policija 
Federacije BiH 
(direktor) 

Ostalo 

Pitanje Ilhan Bušatlić koliko je za 4 mjeseca neodržavanja sjednica isplaceno na ime plata i 
naknada 

08.11.2016 Parlament 
Federacije BIH 

Finansijski tokovi 

Pitanje Ilhan Bušatlić  08.11.2016 Vlada F BiH  

Pitanje Ilhan Bušatlić osvrnuo se na tri mjeseca nerada Parlamenta, te je kazao da je ranije 
postavio pitanje u vezi s tim - koliko je isplaćeno plaća, paušala, te 
naknada za odvojeni život. Odgovor nije dobio. 

15.02.2017 Parlament 
Federacije BIH 

Ostalo 

Pitanje Ilhan Bušatlić zbog čega se kantonima ne vraća bar približno onoliko koliko uplate u 
Fond? 

15.02.2017 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Ilhan Bušatlić ...Kada će se raspravljati tj. kada će na dnevnom redu Predstavničkog 
doma Parlamenta Federacije BiH doći Zakon o igrama na sreću i Zakon o 
šumama? Prijedlog zakona o šumama očekujem od ministra koji treba 
da dostavi taj zakon, a od predsjednika da vrati ponovno Zakon o 
igrama na sreću koje nam je obećalo davno, davno nekada i mi smo već 
zaboravili kada je to obećanje bilo da će na narednoj sjednici doći taj 
Zakon. Ja sam svjestan da je HDZ stavio glavu SDA u škripca, stegao do 
daske ali evo, danas smo vidjeli da se i bez glasova HDZ-a može usvojiti 
ono što je dobro za ove građane. Dok se ne usvoji Zakon o šumama, 

14.06.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 



Zakon o igrama na sreću svakodnevno odlaze milioni iz Budžeta 
Federacije BiH, odlaze pojedincima koji opet dio tih para vraćaju svojim 
političkim mentorima koji štite u ovom Parlametnu ovdje.  
Stoga mislim da je to jedno od ključnih pitanja ovdje. Molim u ovom 
momentu kolege iz SDA da se malo trznu, nije razlog da se oni ovdje ne 
bore za narod ako su HDZ i hrvatski narod izabrali pametnijeg člana 
Predsjedništva koji je preveo žednog preko voda bošnjačkog člana 
Predsjedništva. 

Pitanje Ilhan Bušatlić Kada su pripadnici jedinice za podršku MUP SBK imali sistematki 
pregled, posebno psihološki pregled? Svjedoci smo da se u proteklo 
vrijeme desilo se više krupnih incidenata od samoubitstva jednog od 
pripadnika te jedinice službenim pištoljem, pa do nedavnog snimka koji 
smo mogli vidjeti na internetskim mrežama kada pripadnik te jedinice u 
Policijskoj stanici Vitez brutalno prebija jednog građanina Federacije 
BiH, a u isto vrijeme sin od tog pretučenog građanina snima tu marisanu 
koju je dobio. Ja sam siguran da ti pripadnici imaju psihičkih problema. 
Na njima se treba obaviti ozbiljan tretman dok nije, ipak ti ljudi nose 
duge cijevi, kratke cijevi, dok nije se desio veći problem. Mi smo u 
Bugojnu imali gdje su premlatili ženu koja je aktivista, ugledna 
građanka, aktivista u nevladinom sektoru i onda to kasnije pretvorili kao 
da je ona nanijela teže tjelesne povrede četvorici specijalaca koji su bili 
obučeni kao „nindže kornjače“. To je živa istina, mediji su o tome 
izjašnjavali, to je ista ta jedinica. Ja sam jednom bio prisutan kada uleste 
u lokale, bukvalno ulete, to je ravno ja ne znam kako izgleda upad ISIL-a, 
ako tako upadaju pripadnici Federalne uprave policije koji trebaju da 
daju do 

14.06.2017 Ministarstvo 
unutrašnjih poslova 
F BiH 

Bezbjednost 

Pitanje Ilhan Bušatlić Kada će se uraditi potpuna rekonstrukcija dijela puta Bugojno-Novi 
Travnik na relaciji koja prolazi pored Tvornice Bratstvo Novi Travnik koji 
je u potpunosti uništen? Oni to pomalo krpe, a tu se mora uraditi 
potpuna rekonstrukcija puta. To je jedan od najopterećenijih puteva 
zasigurno u Federaciji BiH, ja neću reći najopterećeniji jer povezuje 
Sarajevski kanton, Zeničko-dobojski, najveći dio SBK sa Bugojnom, 
Gornjim Vakufom, Donjim Vakufom, Kupresom, Livnom, Duvnom i 
Dalmacijom cijelom u ljetnom periodu. I mislim da je taj dio puta 
zaslužio potpunu rekonstrukciju, ne one djelomične krpljačine koje za 
dva mjeseca nemaju nikakvog rezultata. 

14.06.2017 Direkcija cesta FBIH Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Ilhan Bušatlić da li ima jedno službeno vozilo sa rotacijom i vozačem viška da ga 
pozajmi i meni na korištenje? Jasno vam je zbog čega? Zato što dijelim 

14.06.2017 članu 
Predsjedništva 

Ostalo 



užim članovima porodice, pa bi i meni jer sam jako opterećen od 
poslovih obaveza do ovog Parlamenta ako ima jedno vozilo ja ću se 
zadovoljiti i sa Škodom. 

gospodinu Bakiru 
Izetbegoviću, 

Pitanje Ilhan Bušatlić Mogu li mi pomoći oko zapošljavanja brata koji je po zanimanju 
diplomirani inžinjer hemije a nema adekvatno zaposlenje? Ovo pitanje 
postavljam njima jer su  
5/2 sk 
 
pomenute osobe pokazale da su vrlo sposobne u zapošljavanju bez 
konkursa po pet užih članova porodice, ali i njih volim kao da su mi 
porodica.  
Naravno, u ovo rješavanje problema se može uključiti i ministar za 
boračka pitanja i gospodin Bakir Izetbegović član Predsjedištva je su oni 
već intervenisali za članove boračkih populacija da se zaposle. I ja sam 
demobilisani borac i otac mi je demobilisani borac, pa ako možete da mi 
pomognete. Naravno, ja bih ovo pitanje postavio i drugim članovima 
SDA ali nemam 20 hiljada maraka da im obećam da ću im dati za to. 

14.06.2017 premijeru Fadilu 
Novaliću i ministru 
Milićević. 

Ostalo 

Pitanje Ilhan Bušatlić traži da mu se dostavi za sve javne ustanove, javna preduzeća, agencije i 
fondove, koji su u nadležnosti Federacije BiH: visina netoplaća direktora 
i naknade koje primaju članovi i predsjedavajući upravnih i nadzornih 
odbora.Inicira da Parlament Federacije BiH definira visinu primanja te 
da budu ujednačena za sve članove nadzornih odbora a da ta naknada 
ne smije biti veća od naknade i paušala koji primaju zastupnici. 

26.09.2017 Vlada F BiH Javna preduzeća 

Pitanje Ilhan Bušatlić osvrnuo se na proteste RVI koji su pred zgradom i koji traže jedinstveni 
registar a zastupnici se prave kao da se ništa ne dešava. 

26.09.2017 Vlada F BiH Boračko-invalidska 
politika 

Pitanje Ilhan Bušatlić osvrnuo na događaje u Kruščici, te pita kada je posljednji put imao 
psihijatrijski pregled komesar MUP-a Srednjebosanskog kantona. Ranije 
je postavljao pitanja u vezi sa psihološkim pregledom pripadnika 
specijalaca. 

26.09.2017 Vlada F BiH Bezbjednost 

Inicijativa Ismet Kurić za izmjenu i dopunu Zakona o poljoprivrednom zemljištvu (“Službene 
novine Federacije BiH”, br. 52/09), u dijelu člana 43. stav 1. i tako 
omogućiti jedinicama lokalne samouprave se vrate sporna zemljišta 
stvarnim vlasnicima. 

17.11.2015 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Inicijativa Ismet Kurić traži izmjenu i dopunu Zakona o električnoj energiji u dijelu koji rješava 
imovinsko-pravne odnose u članu 73. stav 3. važećeg Zakona koji je u 
suprotnsoti sa odredbama Zakona o cestama. 

17.11.2015 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Ismet Kurić kako je moguće da je Agencija za vodno područje rijeke Save izdala 
prethodnu vodnu saglasnost investitoru Javnom preduzeću Centar za 

17.11.2015 Vlada F BiH Zakonodavstvo 



upravljanje otpadom - regionalna deponija d.o.o. Bihać samo dva dana 
nakon obavljene javne rasprave u Bihaću? 

Pitanje Ismet Kurić pokrenuo je inicijativu za izmjenu Zakona  za produženje  roka za otkup 
stanova na kojima postoji stanarsko pravo. 

24.01.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Ismet Kurić šta će ministar učiniti odnosno predložiti Ministarstvu vanjske trgovine i 
ekonomskih odnosa BiH da ne dođe do značajnih problema u 
mljekarskom sektoru, stupanjem na snagu Sporazuma o stabilizaciji i 
pridruživanju? U novom prijedlogu Pravilnika o podrškama o modelu 
poticaja proizvodnji planirano je podsticanje proizvodnje svježeg 
kravljeg mlijeka od 900 litara po grlu kvartalno. Pita minitra da li je to 
malo? Da li to znači da se podstiče maksimalna proizvodnja od 3.600 
liltara po grlu godišnje, a zna se da je prosječna proizvodnja 6.700 
litara? Kada će ministar konačno isplatiti zaostale poticaje 
poljoprivrednim proizvođačima? Zašto je nepravedno izostavio biljnu 
proizvodnju i poticaje i kada će to riješiti? Kazao je da Ministarstvo 
poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva od dana dolaska ministara 
Dedića nije Parlamentu ponudio nijednu konkretnu mjeru poboljšanja 
stanja u poljoprivredi. Traži od ministra da dostavi kalkulaciju na osnovu 
koje tvrdi da je radno mjesto u poljoprovredi 6.000 KM? Šta je sa 
izmjenom i dopunom Zakona o poljoprivredi Federacije BiH, Zakonom o 
veterinarstvu, Zakonom o ruralnom razvoju, Zakonom o vodama i 
Zakonom o poticajima? Šta je sa kontrolom rizika za uvoz roba u BiH? 

24.01.2017 Ministarstvo 
poljoprivrede, 
vodoprivrede i 
šumarstva F BiH 

Poljoprivreda 

Pitanje Ismet Kurić prije 15 mjeseci ovaj Dom donio zaključak kojim je obavezao Vladu da 
pripremi i dostavi Zakon o raspodjeli javnih prihoda u roku od 90 dana. 
Rok je istekao a Zakona i dalje nema. Traži da se Zakon po hitnoj 
proceduri uputi u Predstavnički dom. 

15.02.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Ismet Kurić a odnosi se na zaključak o zabrani zapošljavanja u javnom sektoru, 
agencijama javnim preduzećima i ustanovama. Pita da li je na snazi ili 
ne? 

16.05.2017 Vlada F BiH Javna uprava 

Pitanje Ismet Kurić vezano uz prihode BH Telekoma u posljednje tri godine, odnosno 
direkcije Bihać. 

26.09.2017 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Ismet Kurić vezano je uz Prijedlog Zakona o braniteljima, te da li će pripadnici tzv 
autonomne pokrajine Zapadna Bosna ostvariti to pravo? Da li će ovim 
izmjenama i dopunama biti provedena presuda Ustavnog suda broj 
U22/04 i da li će pripadnici 521. i 527. brdske brigade 5. Korpusa Armije 
BiH po uspostavi regista biti tretirani kao branitelji i naći se u Registru 
branitelja? 

26.09.2017 Vlada F BiH Boračko-invalidska 
politika 



Pitanje Ismet Kurić Zašto Vlada nije ispoštovala Zaključak ovog Parlamenta od 17.11.2015. 
godine kada smo ovdje jednoglasno usvojili Zaključak da Vlada pripremi 
Zakon o raspodjeli javnih prihoda? Tad je šef Kluba SDA rekao da nije 
potrebno donositi taj Zaključak zato što je zakon već gotov i da će on 
biti u proceduri u roku 30-tak dana tako, međutim evo prošlo je i dvije 
godine da bi Vlada tačno na drugu godišnjicu saopćila javnosti i nama da 
neće ponuditi taj zakon i ja se pitam ko je koga ovdje glasao za koga mi 
za Vladu ili Vlada za nas? Da li to znači da ona ne poštuje ovaj Dom 
ovdje i ovdje još upućujem i pitanje ustvari zašto šute zastupnici iz 
Tuzlanskog kantona koji su pokrenuli ovu inicijativu za donošenje ovoga 
zakona koji su smatrali da je Tuzlanski kanton i ZE-DO kanton najviše 
oštećen uz Unsko-sanski naravno i tražili su izmjene tog zakona, 
donošenje tog novog zakona i Vlada je to obećavala i otezala je sa tim 
zakonom i tog zakona, do tog zakona nije došlo da bi poslije dvije 
godine rekli nam da neće ni biti. Zašto? Ja pitam. Hvala lijepo. 

19.12.2017 Ministarstvo 
finansija F BiH 

Zakonodavstvo 

Inicijativa Ismet Osmanović Zahvaljujem gospodine predsjedavajući. Ja, dakle, u ime Kluba 
predlažem Predstavničkom domu inicijativu za izmjene i dopune 
zakona, dva zakona, pod jedan, izmjene i dopune Zakona o porezu na 
dohodak i pod dva, izmjene i dopune Zakona o igrama na sreću i to na 
način da se u okviru ove inicijative da Predstavnički dom na kraju ove 
tačke dnevnog reda usvoji Zaključak o kojem će se glasati na kraju tačke 
dnevnog reda, a koji glasi: 
Nalaže se Vladi Federacije BiH da hitno a najkasnije u roku od 30 dana 
pripremi i u parlamentarnu proceduru istovremeno uputi, pod jedan, 
izmjene i dopune Zakona o porezu na dohodak, i pod dva, izmjene i 
dopune Zakona o igrama na sreću. 
U Zakonu o porezu na dohodak propisati sljedeće: 1. da se na dohodak 
od svih igara na sreću plaća porez na dohodak po stopi od 10\%, 2. da 
porez na dobitke do 100 KM obračunava, obustavlja i uplaćuje 
priređivač igara u roku od 5 dana za proteklu sedmicu u korist Fonda 
penziono-invalidskog osiguranja, 3. da porez na dobitke preko 100 KM 
obračunava, obustavlja i uplaćuje priređivač igara prilikom svake isplate 
igraču prema kantonu i općini u kojoj dobitnik ima mjesto prebivališta 
tj. CIPS prijavu. Ovaj porez je prihod općine i kantona i isti se dijeli 
između općine i kantona u odnosu 50:50\%, 4. da se u porezu na 
dohodak od SMS i internet igara na sreću i klađenja uplaćuje prema 
mjestu sjedišta priređivača te da isti predstavlja prihod Fonda penziono-
invalidskog osiguranja.  

17.05.2016 Vlada F BiH Zakonodavstvo 



U Zakonu o igrama na sreću propisati sljedeće: 1. da se na sve igre na 
sreću plaća naknada u iznosu od 10\% od ukupnog iznosa svakog igrača 
učesnika, 2. da se naknada obračunava i uplaćuje sedmično u roku od 5 
dana po isteku sedmice, 3. da naknadu obračunava i uplaćuje priređivač 
prema sjedištu uplatnog mjesta priređivača gdje je uplata izvršena, 4. 
da ova naknada čini prihod općine i kantona i da se dijeli između općine 
i kantona u odnosu na 50:50\%, 5. da naknada koja se obračunava na 
SMS i internet igre na sreću i klađenja se uplaćuje prema mjestu sjedišta 
priređivača i da ista predstavlja prihod Fonda penziono-invalidskog 
osiguranja, 6. da se posebno propišu i pooštre obavezne zaštitne mjere 
koje su obaveza priređivača igara na sreću u cilju prevencije bolesti 
ovisnosti, štetnosti i štetnih posljedica po pojedinca, porodicu i društvo 
sa posebnim akcentom na zaštitu maloljenith lica, ukloniti objekte igara 
na sreću iz centralnih gradskih zona, školskih, kulturnih, vjerskih, 
sportskih i sličnih objekata i propisati veću dozvoljnu udaljenost od istih. 
Obrazloženje: Poznata je činjenica da djelatnost priređivača igara na 
sreću u FBiH do sada nije na advektan način oporezovana niti je dobit 
koju ostvaruju učesnici u takvim igrama većim dijelom bila uopće 
predmetom plaćanja poreza na dohodak kao što su dobici do 100 KM 
koji su i najveći u ukupnom iznosu. Neshvatljivo je i neodrživo da se po 
važećem zakonu tako značajne i ogromne transakcije i prihodi ne 
oporezuju a s druge strane porezi se plaćaju na živežne namirnice kao 
što su hljeb, mlijeko, lijekovi itd. U prošloj godini prihodi od ovih 
djelatnosti su iznosili 597 miliona KM, u prva četiri mjeseca 2016. 
godine oni su iznosili preko 450 miliona KM. Procjena je da će se na 
nivou ove godine to ostvariti u iznosu od oko milijardu i 400  
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miliona KM. Iz ovih podataka se može zaključiti da se ova djelatnost u 
prošloj godini, ova djelatnost u prošloj godini poslovala na način koji je 
neprihvatljiv sa stanovišta pravičnog oporezivanja i društvenog interesa 
u cjelini. To je posebno problematično ako se ima u vidu da se radi o 
djelatnosti koja ima negativne konsekvence pio društvo u cjelini a 
posebno mlade generacije dok u PIO fondu imamo teškoće u isplatama 
penzija, građanima penzionerima u ovoj oblasti se svakodnevno gube 
velika novčana sredstva. Zbog toga je potrebno ovim zakonima 
precizirati ovaj poreski prihod kao prihod Fonda penziono-invalidskog 
osiguranja a drugu vrstu prihoda usmjeriti općinama i kantonima. 



Takođe do sada nisu doneseni provedbeni propisi za SMS i internet 
klađenje, nisu uvezani na server Porezne uprave pa je ovim zakonom 
potrebno hitno i to urediti. Smatramo da zahtjevi iz Zaključka nisu u 
koliziji sa Zakonom o raspodjeli javnih prihoda jer i u postojećem 
Zakonu o igrama na sreću u članu 7. propisana je raspodjela prihoda od 
naknade od igara na sreću. Pošto se radi o hitnoj potrebi regulisanja ove 
materije smatramo da je Vladi dovoljno 30 dana da postupi po ovom 
Zaključku do kada će sve zakonske inicijative i projekti poslanika SDA po 
ovom pitanju biti u stanju mirovanja. Hvala lijepo. 

Pitanje Ismet Osmanović zašto je odugovlačio sa potpisivanjem Rebalansa Budžeta za 2015. 
godinu, koji zbog toga nije mogao stupiti na snagu kako je planirano, 
iako je usvojen po hitnoj proceduri? 

01.12.2015 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Ismet Osmanović da pripremi zakon kojim će se regulirati ovo pitanje i jasno precizirati 
kada, na koji način, koliko, u kojem periodu i pod kojim uvjetima je 
moguće odgoditi potpis predsjednika Federacije 

01.12.2015 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Ismet Osmanović koliko su postupaka iz svoje nadležnosti pokrenuli  prema medijima koji 
nisu ispoštovali Odluku Vijeća ministara BiH o proglašenju Dana žalosti 
11.07.2015. godine u cilju obilježavanja genocida u Srebrenici 

01.12.2015 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Ismet Osmanović koliko je firma “NBI”, vlasnika Ivice Ćurića, izvršnog direktora Javnog 
preduzeća Autoceste Federacije BiH dužna poreskih obaveza državi? 

22.03.2016 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Ismet Osmanović koliko je iz trezora isplaćeno sredstava za rad u komisijama Ministarstva 
pravde 2013. i 2014. 

22.03.2016 Ministarstvo 
pravde F BiH 

Finansijski tokovi 

Pitanje Ismet Osmanović koliko je kazni izrečeno pravnim i fizičkim licima za isplatu plaća bez 
uplate doprinosa u 2013., 2014. i 2015. godini i kakav je odnos pravnog 
i državnog vlasništva u tim firmama, te traži imena firmi. 

22.03.2016 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Ismet Osmanović koliko su kantonalne uprave za inspekcijske poslove izvršile kontrola 
izdavanja računa kupcima u 2016. godini i koliko su izrekli sankcija po 
toj kontroli?; Koliko su obavile kontrola bespravnog rada i rada na 
crno?; Koliko su ovim kontrolama otkrili neprijavljenih radnika, rada na 
crno i koliko su utvrđenim nepravilnostima podnijeli prekršajnih prijava 
i koji su novčani iznosi kazni koje su izrečene i koje su neplaćene po toj 
osnovi? 

24.01.2017 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Ismet Osmanović da li je, kada i koliko Ministarstvo vratilo poreza na dobit HT Eronetu i 
BH Telekomu? 

24.01.2017 Ministarstvo 
finansija F BiH 

Finansijski tokovi 

Pitanje Ivan Musa Gospodine ministre svakom ministru ovdje svakom je li pitanje praksa je 
nekako da ima nekakav mali kratki uvod pa koristim tu situaciju da i ja 
tom svom pitanju pridružim jedan kratki uvod je li koji bi malo pojasnio 
ono što bi ja htio ja u odgovoru i saznam je li. 

22.03.2016 Vlada F BiH Boračko-invalidska 
politika 



Gospodine ministre člankom 94. stavka 2. Zakona o Mirovinsko-
invalidskom osiguranju Federacije Bosne i Hercegovine koji je objavljen 
u „Službenim n ovinama Federacije Bosne i Hercegovine“, broj 29/98 i 
32/01) propisano je da će Vlada Federacije Bosne i Hercegovine na 
prijedlog federalnog ministra tada odbrane odnosno sada federalnog 
ministra za pitanje branitelja invalida Domovinskog rata donijeti propis 
o kriterijima načinu i postupku izdavanja uvjerenja na osnovu kojih se 
vrijeme provedeno u obrani Bosne i Hercegovine računa kao posebni 
staž. 
Prema odredbi članka 15. točka 6. Zakona o prijevremenom 
umirovljenju branitelja Domovinskog rata koji je objavljen u „Službenim 
novinama Federacije Bosne i Hercegovine“ 43/13) također je izrekom 
propisano da će sadržaj postupak i način izdavanja uvjerenja kojim se 
vrijeme provedeno u odbrani Bosne i Hercegovine računa kao poseban 
staž propisati Vlada Federacije Bosne i Hercegovine na prijedlog 
Federalnog ministarstva za pitanje branitelja invalida Domovinskog rata. 
Temeljem naprijed navedenih zakonskih obaveza Vlada Federacije 
Bosne i Hercegovine na svojoj sjednici održanoj dana 19.5.2005. godine 
donijela Uredbu o kriterijima načinu i postupku priznavanja vremena 
provedenog u obrani Bosne i Hercegovine u mirovinski staž kao 
poseban staž koji je objavljen u „Službenim novinama Federacije Bosne i 
Hercegovine broj 35/05“.  
Vlada Federacije Bosne i Hercegovine po istom pravnom osnovu 
donijela je Uredbu o izmjenama i dopunama Uredbe o kriterijima 
načinu i postupku priznavanja vremena provedenog u obrani Bosne i 
Hercegovine u penzijski staž kao poseban staž a koji je objavljen u 
„Službenim novinama Federacije Bosne i Hercegovine, broj 75/09“. 
Dakle zakoni su vrlo precizni izrekom prepisuje nadležnost Vlade 
Federacije Bosne i Hercegovine da na prijedlog resornog ministra 
prepiše kriterije način i postupak priznavanja vremena provedenog u 
obrani Bosne i Hercegovine u mirovinski staž kao poseban staž što je 
Vlada Federacije Bosne i Hercegovine i uradila. 
Zašto ovo sve navodim.  
Baš prethodno je gospodin Zukan Helez je dana 16.4. 2014. godine pod 
brojem 01342207/14 donio instrukciju koja se zove Instrukcija o 
postupku utvrđivanja činjenica iz oblasti reguliranja vojne obaveze i 
postupka upisa podataka o činjenicama u službenu evidenciju. 
U članku 1. naprijed navedene Uredbe o izmjenama i dopunama 



Uredbe o kriterijima načinu i postupku priznavanja vremena 
provedenog u obrani u Bosne i Hercegovine u penzijski staž kao 
poseban staž izrekom je propisano da se mimo službene evidencije na 
zahtjev stranke može u upravnom postupku priznati još najviše 30 dana. 
Te da se zadužuje Inspektorat Federalnog ministarstva za pitanje 
branitelja invalida Domovinskog rata za vršenje kontrole odnosno 
revizije tako donešenih rješenja zatim maksimalno dopuštenih rješenja 
priznatih 30 dana mimo službene evidencije. 
Prvom Uredbom Vlade Federacije Bosne i Hercegovine iz 2005. godine 
propušteno je propisati koji i koliki vremenski period se pored upisanog 
u službenu evidenciju može u upravnom postupku priznati kao učešće u 
ratu pa je evidentno da ta pravna praznina zloupotrebljavana u praksi. 
3/4 AS 
Stoga je Vlada Federacije Bosne i Hercegovine tu praznu prazninu 
popunila Uredbom o izmjenama i dopunama Uredbe 2009. godine i 
ograničila mogućnost priznavanja vremena učešća u obrani u upravnom 
postupku mimo onog propisanog u služebnoj evidenciji na maksimalno 
dopuštenih 30 dana.  
Gospodine ministre u Vladi četiri pomenutoj instrukcije vašeg 
prethodnika se izrekom navodi da su službenici u vašem ministarstvu 
koji rade na poslovima vojne evidencije ovlašteni da ukoliko u službenoj 
evidenciji nema upisanih podataka voditi postupke kojima se priznaje 
učešće u obrani Bosne i Hercegovine za cijeli period rata i to kako 
izrekom piše u toj navedenoj Glavi 4. u periodu 18.9.91. do 23.12.95 te 
se dalje navodi da će inspektorat vršiti kontrolu tako donijetih rješenja. 
Tko nevjeruje nek pročita navedenu instrukciju. Jasno je da je instrucija 
pisana ciljem stvaranja pravnog haosa u ovoj oblasti. S jedne strane smo 
imali reviziju braniteljskih prava gdje su skidane invalidnine s primjerice 
90 na 80 i drugačije a s druge strane imate na tisuće godina nezakonito 
priznatog staža koji se priznaju kao poseban staž. 
Jasno je da navedena instrukcija sama po sebi predstavlja zloupotrebu 
položaja i ovlasti.  
Gospodine ministre pitanje za vas galsi. 
Stojite li vi iza instrukcije vašeg prethodnika gospodina Zukana Heleza 
od 16.4.2014. godine ? 
Šta ćete poduzeti prema onim koji su tvorci navedene instrukcije i šta će 
te poduzeti u vezi s rješenjima i uvjerenjima koja su izdata na temelju 
navedene instrukcije? 



To bi bilo jedno moje pitanje. 
A drugo moje pitanje je upućeno Vladi a i politiku ali ovo prvenstveno 
Vladi. 
Kad će se riješavati pitanje neustavnih ministarstava koje već 5 godina 
je na tapeti od strane Ustavnog suda proglašeno neustavnim. Hvala 
lijepo. 

Pitanje Ivan Musa kada će rješavati pitanje neustavnih ministarstava? 22.03.2016 Vlada F BiH Ostalo 

Inicijativa Jasmin Kadić kako je moguće da učenici osvajači medalja na olimpijadama iz 
matematike i fizike nisu nagrađeni od ovog Ministarstva i pored 
činjenice da se imala informacija o njihovim uspjesima. S tim u vezi 
upućuje inicijativu Vladi da za ove učenike organiziraju prijem i uruče 
nagrade za uspjeh. 

13.12.2016 Ministarstvo 
obrazovanja i 
nauke F BiH 

Obrazovanje 

Inicijativa Jasmin Kadić Znači, radi se o Inicijativi koju bi trebalo uputiti prema Vijeću ministara, 
Ministarstvu vanjske trgovine i ekonomskih odnosa i Ministarstvu 
vanjskih poslova BiH da se odmah pokrene pitanje ostvarivanje prava na 
dio proizvedene električne energije iz HE Zvornik i Bajina Bašta na 
granici sa Srbijom, te da se pokrenu pregovori sa Vladom Republike 
Srbije o uređenju vodoprivrednih odnosa između BiH i Republike Srbije. 
I da se mi o njoj kao Parlament izjasnimo. Zašto sam ja mislio da je ovo 
vrlo važno? Zato što su u međudržavnim razgovorima između BiH i 
Srbije koje čine delegacije Vijeće ministara i Predsjedištva BiH s jedne, a 
Vlade i Srbije, odnosno predsjednika Srbije Vučića s druge strane 
intenzivirani razgovori o razgrančenju, te se stekao utisak da mi, 
odnosno BiH kao strana nemamo jasno izražen stav po pitanju HE na 
Drini, te evidentna intencija Srbije da potvrdi vlasništvo na HE-nama i 
odbaci obaveze o raspodjeli hiotencijala na rijeci Drini.  
U tom smislu mislim da je vrlo važno da Parlament Federacije traži 
rješavanje ovog problema štiteći naravno isključivo interese BiH jer je 
neosporno da se prema međunarodnim propisima koji regulišu 
međugranično korištenje voda i njihove pravedne raspodjele. BiH 
polaže pravo na ostvarivanje prava na proizvedne električne energije u 
HE-nama Zvornik i Bajina Bašta. Također država BiH raspolaže pravo na 
korištenje električne energije i zajedničko hiotencijala na Drini prema 
utvrđenim i prihvaćenim aktima i dokumentima u vrijeme dok su još 
uvijek ove dvije republike egzistirale kao socijalističke republike, a to 
pravo nikada nismo ostvarili. To ima za posljedicu da cjelokupno 
proizvedenu električnu energiju iz ove dvije hidorelektrane koristi 
Srbija, odnosno Elektroprivreda Srbije. 

19.12.2017 Vijece ministara, 
Ministarstvo 
vanjske trgovine 

Privreda/Gospodarstvo 



Takođe da je ovo Srbija odbijala cijelo vrijeme govori i činjenica da za 
razliku od dokumenata potisanih sa Republikom Hrvatskom a to je 
Ugovor između Vlade RH i Vlade BiH o uređivanje vodoprivrednih 
odnosa između BiH i R Srbije po pitanju upravljanja vodnim 
potencijalom i uređenja vodoprivrednih odnosa nije potpisan nikada 
niti jedan dokument. Znači, radi se o šteti nastaloj po osnovu velike 
količine proizvedne električne enegije.  
I ja tražim da pokrenemo ovu Inicijativu, potovo kažem ako, a ja sam 
stekao utisak da u međudržavnim razgovorima koji se vode u posljednje 
vrijeme intencije Srbije su sasvim druge naravi. I mislim da smo kao 
Parlament obavezni da uputimo jednu takvu inicijativu prema 
nadležnim državnim organima kako bi zaštitili interese države BiH. 
Hvala. 

Inicijativa Jasmin Kadić prvo inicijativu prema Vladi Federacije BiH i nadležno Ministarstvo 
prometa i komunikacija da traži od JP Autoceste Federacije BiH da iz 
sredstava predveđenih kapitalnim transferima javnim preduzećima a 
koja se transferiraju prema Autocestama planiraju i izdvoje sredstva u 
visini od 4 miliona KM za rekonstrukciju magistralne ceste Gradačac-
Ormanica. Obrazloženje je da kad je u pitanju ta cesta a o čemu je 
javnost već upoznata i preko statističkih podataka koje iznosi redovno 
MUP Tuzlanskog kantona da se događaju brojne saobraćajne nesreće sa 
smrtnim posljedicama i teško ozlijeđenim licima, sve represivne mjere 
koje je MUP TK poduzimao nisu dale nikakave rezultate pa iz tog razloga 
ovu cestu je neophodno što ranije rekonstruirati. 

19.06.2018 Javno preduzeće 
Ceste Federacije 
BiH 

Saobraćaj i 
komunikacije 

Inicijativa Jasmin Kadić inicijativa kojom tražim od Vlade Federacije i nadležnih ministarstava da 
se dostavi spisak svih firmi u Federaciji BiH koje se nalaze u stečajnom 
postupku kao i podacima o stečajnim upraviteljima koji vode taj stečajni 
postupak, znači, koja su to lica i u kom statusu. 

19.06.2018 Vlada F BiH Javna preduzeća 

Pitanje Jasmin Kadić  16.06.2015 Vlada F BiH  

Pitanje Jasmin Kadić – kada će početi sa prijenosima sjednica Predstavničkog doma 
Parlamenta Federacije BiH, kako bi javnost od Javnog emitera, 
finansiranog od strane građana bila direktno informirana o radu Doma, 
a ne na temelju izvještaja novinara koji mogu biti subjektivni? 

17.11.2015 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Jasmin Kadić zPita Vladu Federacije BiH i Federalno ministarstvo energije, rudarstva i 
industrije – kakav je status Zakona o energetskoj efikasnosti koji je 
usvojen u Predstavničkom domu Parlamenta Federacije BiH, a još nije 
razmatran u Domu naroda? 

17.11.2015 Vlada F BiH Zakonodavstvo 



Pitanje Jasmin Kadić kako teče i kada će završiti proces finalizacije predviđen kao posebna 
faza tenderskog procesa, a koji podrazumijeva usaglašavanje i 
potpisivanje svih ugovora neophodnih za realizaciju Projekta izgradnje 
Bloka 7 u Termoelektrani Tuzla. 

03.02.2016 Ministarstvo 
energije, rudarstva 
i industrije F BiH 

Infrastruktura 

Pitanje Jasmin Kadić koliki je ukupan iznos sredstava kojim se Federacija BiH zadužila 
izdavanjem garancija za zaduživanje javnih preduzeća na osnovu 
vanjskog duga, koja preduzeća i koji projekti su u pitanju? 

22.03.2016 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Jasmin Kadić koliko puta i u kojem slučaju, za koje kredite i koja preduzeća  je 
Federalno ministarstvo finansija zatražilo pomoć od Centralne banke za 
procjenu rizika od izdavanja garancija Federacije za zajam javnih 
preduzeća? 

22.03.2016 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Jasmin Kadić Zašto je povučen Zakon o energetskoj efikasnosti sa dnevnog reda 
Doma naroda i kada možemo očekivati njegovo ponovno uvrštavanje?  
Naime, radi se o sljedećem. Kada je u pitanju Zakon o energetskoj 
efikasnosti on je prošao Predstavički dom Parlamenta Federacije BiH i 
čeka na usvajanje u Domu naroda. Ja sam pitanje u vezi ovog Zakona o 
njegovom statusu upućivao prema Vladi Federacije BiH i Ministarstvu za 
energiju, rudarstvo i industriju. I dobio sam odgovor u smislu da su, da 
oni cijene moju zainteresiranost da se ovaj zakon uvrsti u dnevni red i 
da očekuju da će moje samo pitanje inicijativa na taj način pomoći da se 
nađe na dnevnom redu. I zakon je se prije dva, tri mjeseca našao na 
dnevnom redu Doma naroda, ja sam pomislio i kako sam ustvari i 
doprineo tome. Međutim, prije same sjednice zakon je ponovno 
povučen sa dnevnog reda, pa bih želio da mi se da odgovor na to 
pitanje jer ovaj zakon je vrlo važan i vrlo bitan, usvojen je u Skupštini 
RS-a već prije godinu dana. Zakon koji omogućava nove investicije, nova 
radna mjesta. Zakon kojim ispunjavamo isto tako obaveze prema 
Evropskoj direktivi kada je u pitanju Evropska energetska zajednica. I 
naravno, u smislu smanjenja emisije štetnih plinova. Znači, to je moje 
pitanje. 
Imam jednu isto tako skromnu inicijativu koja vjerujem da može 
zanimati svakog od zastupnika, odnosno odnosi se na problem svakog 
od naših zastupnika u ovom Domu, a upućujem je prema Vladi 
Federacije BiH za dostavljanje Službenih novina Vlade Federacije BiH 
svim zastupnicima u elektronskoj formi. Naime, često puta imamo 
problem da pratimo donesene, odnosno objavljivanje zakona izmjena i 
dopuna zakona, odluka, uredbi i drugih akata Vlade, pa bih zamolio 
Vladu, odnosno nadležne službe da nam riješe ovaj problem na način da 

19.04.2016 Vlada F BiH Ostalo 



u elektronskoj formi dobijamo Službene novine.  
I na kraju bih izrazio nezadovoljstvo ponovno neprisustva članova 
Vlade. I moja sljedeća inicijativa na sljedećoj sjednici će zaista biti bez 
obzira što je to regulisano Poslovnikom, da članovi Vlade budu prisutni 
na „Poslaničkom satu“ i da daju odgovore na naša pitanja. Ako to mogu 
raditi članovi Vlade u Skupštini RS-a u Hrvatskoj, ako to može raditi 
Cameron u Britaniji, ja ne znam zaista zašto je tim  
6/4 sk 
ljudima iz poniženja da sjede ovdje, da slušaju naša pitanja  i da daju 
eventualno odgovore što do sada nije bio slučaj. I po meni je zaista to 
nešto što je neobjašnjivo. 
Zamolio bih čak i predsjedavajućeg ako je moguće da nam pomogne u 
tom smislu da nam obezbjedi i prisustvo ljudi i da jedanput zaista ta 
pitanja koja mi postavljamo nisu to naravno samo pitanja nas 
zastupnika, nego to su pitanja građana. Valjda ti ljudi mogu da daju i 
direktne odgovore. Hvala. 

Pitanje Jasmin Kadić kolike su obaveze rudnika uglja u Federaciji BiH na osnovu obračunatih 
a neuplaćenih javnih prihoda u periodu primjene Zakona o finansijskoj 
konsolidaciji rudnika uglja, doprinosi za PIO, zdravstveno osiguranje, 
osiguranje od nezaposlenosti od 2009. do 2015. i do 30.06.2016. 
godine, a radi se o tekućim obavezama nastalim u periodu koji Zakon 
nije obuhvatio. 

13.07.2016 Ministarstvo 
energije, rudarstva 
i industrije F BiH 

Finansijski tokovi 

Pitanje Jasmin Kadić traži da se Predstavničkom domu dostave izvještaji o poslovanju 
privrednih društava iz oblasti rudarstva u 2015. godini u kojima je 
većinsko učešće državnog kapitala i rudnika, koji se nalaze u sastavu 
koncerna Javnog preduzeća Elektroprivreda BiH. 

13.07.2016 Ministarstvo 
energije, rudarstva 
i industrije F BiH 

Privreda/Gospodarstvo 

Pitanje Jasmin Kadić održavanja tematske sjednice – Stanje u elektroenergetskom sektoru 08.11.2016 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Jasmin Kadić da li je prekršen Poslovnik Doma naroda kada je na sjednici 08.12.2016. 
odbijeno da se Zakon o igrama na sreću razmatra po hitnom postupku, 
te je na istoj sjednici razmatran i usvojen u formi nacrta. 
Predsjedavajući Mušić dao je dogovor na pitanje koje mu je 
postavljeno. 

13.12.2016 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Jasmin Kadić budući da se nije razmatrao Izvještaj o radu i poslovanju eletroprivreda, 
pita - kada će se ti izvještaji naći na dnevnom redu? 

13.12.2016 Vlada F BiH Javna preduzeća 

Pitanje Jasmin Kadić traži informaciju šta je sa energetskim projektima Bloka 7 
Termoelektrane Tuzla i Termoelektrane Banovići. 

13.12.2016 Vlada F BiH Privreda/Gospodarstvo 

Pitanje Jasmin Kadić zašto nisu razmatrani izvještaji o radu i poslovanju javnih preduzeća 
Elektroprivreda BiH i Elektroprivreda HZHB, te je zamolio da se na 

24.01.2017 Rukovodstvo 
Predstavničkog 

Javna preduzeća 



narednoj sjednici obezbjede izvještaji  za 2015. i 2016. godinu i da se 
uvrste u dnevni red. 

doma Parlamenta F 
BiH 

Pitanje Jasmin Kadić da li fizičko lice koje je odgovarajuće stručne spreme ima zakonsko 
pravo pristupiti polaganju ispita  za savjetnika za hemikalije ili se 
navedeno isključivo odnosi na pravno lice? Da li je certifikat o 
položenom ispitu za savjetnika izdat u jednom entitetu važeći i priznat u 
drugom entitetu? Da li je pravno lice koje koristi hemikaliju u svrhu 
industrijske proizvodnje dužno uposliti savjetnika ili ga može 
povremeno angažirati ovisno od obima posla? 

24.01.2017 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Jasmin Kadić ko je dužan da osigura provedbu presuda, odluka, rješenja Ustavnog 
suda Federacije BiH? Koliko je presuda, odluka i rješenja Ustavnog suda 
do sada nije ispoštovano, odnosno nije provedeno i koje su to odluke, 
presude ili rješenja? Koliko je Ustavni sud Federacije BiH donio rješenja  
odnosno naloga za izvršenje presuda Ustavnog suda zbog kašnjenja u 
postupku ili obavještavanju Ustavnog suda o preduzetim mjerama? 

15.02.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Jasmin Kadić da li je izdata okolinska dozvola za planiranu Termoelektranu Banovići u 
skladu sa važećim okolišnim zakonodavstvom? 

15.02.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Jasmin Kadić koja javna preduzeća su prema Parlamentu dostavila izvještaje o radu i 
poslovanju za 2015. i 2016. godinu. Ovo pitanje postavlja i Vladi 
Federacije BiH. Zašto izvještaji svih javnih preduzeća a posebno 
Elektroprivrede HZHB i  Elektroprivrede BiH te rudnike i ostala javna 
preduzeća u većinskom vlasništvu Federacije BiH koja su dostavila 
izvještaje, zašto ti izvještaji nisu u dnevnom redu sjednica. 

15.02.2017 Vlada F BiH Javna preduzeća 

Pitanje Jasmin Kadić vezano je za prvostepenu presudu potpredsjedavajuće Vesne Švancer, 
te da li će doći do neke reakcije po tom pitanju? 

15.02.2017 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Jasmin Kadić osvrnuo se na neka pitanja koja je već postavljao. Kazao je da nije dobio 
odgovor na pitanje koje je postavio Federalnom ministarstvu okoliša i 
turizma a tiče se okolinske dozvole za Termoelektranu Banovići. 

14.03.2017 Vlada F BiH Ekologija 

Pitanje Jasmin Kadić Što se tiče pitanja koja je postavio Ustavnom sudu Federacije BiH koje 
se odnosilo na izvršavanje presuda Ustavnog suda dao je komentar.da li 
Vlada u svom planu i programu rada ima u vidu  izdvajanje sredstava za 
podršku o radu Ustavnog suda Federacije BiH te rješavanje problema 
potrebnog angažovanja ljudskih resursa za potrebe rada Ustavnog suda 
kako bi ispunajvali obaveze iz svoje nadležnosti 

14.03.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Jasmin Kadić da li je Vlada odustala od izrade  energetske strategije  Federacije BiH? 14.03.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Jasmin Kadić kada će prema Parlamentu na razmatranje uputiti izvještaje o radu i 
poslovanju javnih preduzeća Elektroprivrede BiH i HZHB? 

14.03.2017 Vlada F BiH Javna preduzeća 



Pitanje Jasmin Kadić pokrenuo je inicijativu prema Vladi Federacije BiH da svi direktori i 
uprave javnih preduzeća sa većinskim vlasništvom državnog kapitala, 
odnosno pod upravom Vlade a koji posluju negativno budu smjenjeni. 

25.04.2017 Vlada F BiH Javna preduzeća 

Pitanje Jasmin Kadić zašto je došlo do zastoja u izgradnji Hidroelektrane Vranduk? Da li su 
tačni navodi da još nije osigurana dozvola za građenje, odnosno da nije 
urađen glavni projekt te da postoji određeni sukob između 
Elektroprivrede i izvođača radova? 

25.04.2017 Vlada F BiH Javna preduzeća 

Pitanje Jasmin Kadić šta je sa Zakonom o bibliotečkoj djelatnosti koji je u februaru 2016. 
godine usvojen u formi nacrta, a čiji je predlagač Dennis Gratz? Kada se 
očekuje da bude u formi prijedloga? 

25.04.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Jasmin Kadić Pitanje je uputio predsjedavajućem i članovima Interresorne grupe koja 
je radila na rezoluciji o borcima. Kazao je da su se boračke organizacije i 
predstavnici Parlamenta dogovorili da se rezolucija predloži na 
usvajanje, a još se nije našla na dnevnom redu. Kada se mogu očekivati 
rezultati Interresorne grupe? 

25.04.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Jasmin Kadić Traži od Vlade Federacije BiH da mu dostavi za 53 preduzeća koja se 
nalaze u Uredbi o vršenju ovlaštenja na osnovu učešća državnog 
kapitala u privrednim društvima iz nadležnosti Federacije BiH, izvještaje 
o  poslovanju, a u skladu sa članom 6. Zakona o javnim preduzećima, 
gdje Skupština preduzeća podnosi općinskim vijećima, skupštinama 
kantona odnosno Parlamentu Federacije BiH izvještaj o radu i 
poslovanju javnih preduzeća, najmanje jednom godišnje. 

16.05.2017 Vlada F BiH Javna preduzeća 

Pitanje Jasmin Kadić Da li će doći do poskupljenja cijene električne energije za domaćinstva 
od 01.07.2017. godine? Naime, prema Operativnom planu koji je 
donesen na 84. sjednici Uprave preduzeća 07. aprila i u kojem se 
predviđaju smanjenja troškova i maksimizacija prihoda u svim 
djelatnosima za 2017. godinu, između ostalog za namirenje gubitaka 
koje JP Elektroprivreda ostvarila u prva dva mjeseca u iznosu od 18,49 
miliona KM u dijelu maksimizacija prihoda predviđa se i povećanje 
cijene električne energije za domaćinstva od 01.07. što bi značilo 
dodatne prihode od 4,6 miliona maraka. Pa bih želio da mi se odgovori 
na ovo pitanje svakako uz moj komentar da bi na ovaj način ponovo 
građani, odnosno potrošači snosili teret ostvarenog gubitka ovog JP u 
prva dva mjeseca a koji su sigurno rezultat neodgovornog i lošeg 
upravljanja istih. 

14.06.2017 JP Elektroprivreda Javna preduzeća 

Pitanje Jasmin Kadić Kada će se Vlada Federacije BiH izjašnjavati o mojoj podnesenoj 
Inicijativi za donošenje odluke prema kojoj će biti smijenjeni svi 
direktori i izvršni direktori, odnosno uprave JP u većinskom vlasništvu 

14.06.2017 Vlada F BiH Javna uprava 



Federacija ako imaju negativno poslovanje?  
Ovu Inicijativu, o istoj Inicijativi koja je upućena prema Vladi na 21. 
redovnoj sjednici sam tražio da se izjašnjava i Predstavnički dom. 
Inicijativa nije dobila podršku Predstavničkog doma u smislu potrebne 
većine. Međutim, obzirom da je Inicijativa upućena prema Vladi ja 
tražim svakako da se Vlada o istoji izjasni i postavljam naravno pitanje 
kada će to uraditi? 

Pitanje Jasmin Kadić Da li su javna preduzeća iz nadležnosti ministarstava dostavila Izvještaj 
o radu i poslovanju za 2015. i 2016. godinu kako su to skupštine javnih 
poduzeća obavezne prema članu 6. Zakona o javnim poduzećima, te 
kada će ista biti dostavljena Parlamentu Federacije BiH na razmatranje?  
Mi u ovoj godini smo razmatrali tek jedan ili dva izvještaja javnih 
preduzeća. Prema odgovoru Ministarstva za promet i komunikacije koji 
sam dobio ta preduzeća iz njihove nadležnosti još nisu dostavila svoje 
izvještaje prema Ministarstvu za kulturu i sport jedno njihovo javno 
preduzeće nije dostavilo izvještaj. I mnoga druga javna preduzeća iako 
su to obavezni prema Zakonu o javnim preduzećima. Iz tog razloga 
tražim da mi se odgovori na ovo pitanje i da se naravno ti izvještaji što 
ranije upute prema Parlamentu Federacije BiH na razmatranje. 

14.06.2017 Vlada F BiH Javna preduzeća 

Pitanje Jasmin Kadić da li su još uvijek na snazi ugovori o nabavci uglja za teromelektrane 
prema kojima se isplaćuju premije po osnovu višeg kvaliteta iz 
poručenog uglja i koliko je na ime premija po osnovu više kvaliteta 
isporučenog uglja isplaćenog u 2016. godini?  
Ovo pitanje naravno ima isto tako svoje obrazloženje, radi se o tome da 
u ranijem periodu su termoelektrane isplaćivale vrlo visoke premije 
prema rudnicima, prema nekim od rudnika na osnovu ovako potipsanih 
ugovora i premija, tako da imamo situaciju da pojedini rudnici isporuče i 
manju količinu uglja od ugovorene, ali im se isplate i desetci miliona 
maraka više za isporučenu manju količinu uglja jer je taj ugalj navodno 
ima veću toplinsku moć od ugovorene itd. Ti ugovori su i ranije 
posmatrani i u javnosti, pa i u samoj Elektroprivredi kao potencijalno 
štetni. I iz tog razloga postavljam pitanje da li su oni još uvijek na snazi i 
koliko je isplaćeno premija po osnovu... 

14.06.2017 Vlada F BiH Javna preduzeća 

Pitanje Jasmin Kadić da li će se i kada izjašnjavati o inicijativi koju je pokrenuo a koja se 
odnosi na donošenje odluke Vlade Federacije BiH da se smijene 
direktori javnih preduzeća koji su negativno poslovali u tekućoj godini? 

25.07.2017 Vlada F BiH Javna preduzeća 

Pitanje Jasmin Kadić kada će se na dnevnom redu naći izvještaji javnih preduzeća 
Elektroprivreda BiH i HZHB? 

25.07.2017 Parlament 
Federacije BIH 

Javna preduzeća 



Pitanje Jasmin Kadić Da li su još na snazi ugovori o nabavci uglja za termoelektrane, prema 
kojima se isplaćuju premije na osnovu kvalitetnije isporučenog uglja i 
koliko je na ime premija na osnovu kvalitetnijeg isporučenog uglja 
isplaćeno u 2016. godini? 

25.07.2017 Vlada F BiH Privreda/Gospodarstvo 

Pitanje Jasmin Kadić da li planiraju i da li će uputiti svoj zahtjev prema nadležnim instancama 
kao što je Regulatorna agencija za povećanje cijene električne energije, 
budući da su svojim internim dokumentom planirali da gubitak od 18,5 
miliona KM jednim dijelom namire povećanjem cijene električne 
energije za domaćinstva i ostale potrošače? 

25.07.2017 ELEKTRORIVREDA 
BIH 

Javna preduzeća 

Pitanje Jasmin Kadić šta je sa Vladinom inicijativom iz 2009. godine, koja je upućena prema 
Vijeću ministara i nadležnom ministarstvu za pokretanje ostvarivanja 
prava na dio proizvedene električne energije iz Hidroelektrane Zvornik i 
Bajina Bašta na granici sa Srbijom i Hidroelektrane Dubrovnik, Orlovac i 
Buško jezero koje koristi Hrvatska? Da li je Vijeće ministara zauzelo stav 
o ovom pitanju, da li ga je ikada razmatralo i da li je Vijeće ministara  to 
prenijelo nadležnim institucijama susjednih zemalja, da li je pokretalo 
ovo pitanje u međudržavnim i međuinstitucionalnim  pregovorima i 
razgovorima, jer se prema analizama stručnjaka radi o milijardama 
eura, koje uzimaju susjedne zemlje koristeći prirodni vodni resurs. 

26.09.2017 Vladu FBIH, VM 
BIH, Ministarstvo 
vanjske trgovine 
BIH 

Ostalo 

Pitanje Jasmin Kadić Ponovo postavlja pitanje predsjedavajućem, osvrćući se na izvještaje 
javnih preduzeća, posebno elektroprivreda koje nisu na dnevnom redu. 

26.09.2017 predsjedavajući 
Predstavničkog 
doma PFBIH 

Javna preduzeća 

Pitanje Jasmin Kadić šta je FMEIR uradilo na rješavanja spora između izvođača radova i 
Federalnog ministarstva energetike, rudarstva i industrije kada je u 
pitanju izvođenje radova na hidroelektrani Vranduk i kada se očekuje da 
će taj spor biti završen odnosno da će se ti radovi ponovo aktivirati, 
znači, nemamo nikakvih informacija u vezi sa tom investicijom ni sa tim 
projektom 

19.06.2018 Ministarstvo 
energije, rudarstva 
i industrije F BiH 

Infrastruktura 

Pitanje Jasmin Kadić da se dostave svi finansijski izvještaji o finansijskom poslovanju javnih 
preduzeća za 2017. godinu a koje su skupštine ovih preduzeća bile 
obavezne usvojiti već u proteklom periodu i dostaviti Vladi a Vlada 
prema Parlamentu Federacije na njihovo razmatranje. 

19.06.2018 Vlada F BiH Javna preduzeća 

Pitanje Jasmin Kadić kada će se usvojiti novi Pravilnik o tehničkom pregledu vozila jer se 
trenutno primjenjuje nezakoniti Pravilnik o ispitivanju ispušnih plinova 
motornih vozila u FBiH zbog čega se ovim nezakonitim finansijskim 
nametima građanima naplaćeno više od, oko 20 miliona maraka. U 
činjenicu da je i sam ministar konstatirao da je Pravilnik nezakonit da 

19.06.2018 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F BiH 

Saobraćaj i 
komunikacije 



treba donijeti novi Pravilnik i da se svakako radi o Pravilniku koji nije 
usklađen sa zakonom a primjenjuje se. 

Inicijativa Jasmina Zubić da li će ubrzo doći u parlamentarnu proceduru Zakon o izmjenama i 
dopunama Zakona o transplantaciji organa i tkiva u svrhu liječenja? 

27.10.2015 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Inicijativa Jasmina Zubić kada će biti formirana finansijsko-informatička agencija prema Zakonu o 
Finansijsko-informatičkoj agenciji (“Službene novine Federacije BiH”, br. 
80/2011) i kada će biti donesena obavezujuća provedbena akta? 

01.12.2015 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Inicijativa Jasmina Zubić kojom traži vraćanje u porceduru Nacrta Zakona o obaveznom 
zdravstvenom osiguranju u Federaciji BiH. 

19.04.2016 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Inicijativa Jasmina Zubić da se u Prilogu 1. normativa primarne zdravstvene zaštite koji se 
odnose na porodičnu medicinu kojim se osigurava jedan radni tim na 
2000 osiguranih lica i to za stanovništvo starije od šest godina izvrši 
izmjena, tako da se broj “2000” zamjeni brojem “1800.” 

15.02.2017 Vlada F BiH Zdravstvo 

Inicijativa Jasmina Zubić kojom traži da se razmotri mogućnost interne organizacije te da se 
internim akom utvrdi procedura preuzimanja uputnica pacijenata na 
jednom prijemnom odjeljenju u bolnici, te obavještavanja pacijenata o 
terminu pregleda odnosno nalaza telefonskim putem. 

14.03.2017 Vlada F BiH Zdravstvo 

Inicijativa Jasmina Zubić pokrenula je inicijativu prema Vladi Federacije BiH i Federalnom 
ministarstvu prostornog uređenja i okoliša da se u Program priorieta 
zaštite i obnove nacionalnih spomenika uvrsti Crkva sv. Prokopija u 
Visokom. 

25.07.2017 Vlada F BiH Kultura 

Inicijativa Jasmina Zubić Naime, radi se o Inicijativi kojom sam tražila da se poništi konkurs koji 
Univerzitet raspisao za prijem 150 asistenata i stručnih saradnika jer je 
jedan od uslova konkursa bio da se kandidati nalaze na evidenciji 
Kantona Sarajevo. Smatrala sam da su diskriminirani svi ostali kandidati 
sa drugih kantona. I dobila sam odgovor gdje se kaže da je konkurs 
raspisan sa Ugovorom o sufinanciranju zapošljavanja studenata i 
stručnih saradnika i asistenata na Univerzitetu u Sarajevu po Programu 
150+ broj taj i taj, a shodno Programu mjera za poticaj zapošljavanja i 
održavanja više stope zaposlenosti u Kantonu Sarajevo.  
Iz odgovora je sasvim jasno da je adresu za ovaj problem trebalo 
potražiti u Federalnoj i Kantonalnoj vladi, pa ću ja ovom prilikom 
postaviti sljedeća pitanja. 
Znači, pohvalno je što Univerzitet širi stručnu osnovu što prima nova 
stučna lica. Znači, bazu stručnih saradnika širi i to je vrlo pohvalno 
međutim, simptomatično je zašto se to radi na ovakav način. Znači, 
tražim od struktura u Federalnoj i Kantonalnoj vladi da odgovore na 
neka pitanja. Znači, očito je da je Univerzitet raspisao konkurs na 

19.06.2018 Univerzitet 
Sarajevo 

Obrazovanje 



osnovu Ugovora koji sam pomenula. Međutim, postavlja se pitanje 
zašto takav ugovor nije potpisan na nivou Federalnog zavoda za 
zapošljavanje jer se radi o ustanovi koja treba biti otvorena za sve 
kandidate a ne samo za kandidate Kantona Sarajevo. 

Inicijativa Jasmina Zubić ... Inicijativu koju upućujem takođe Institutu za medicinsko vještaćenje 
odnosno Federalnom Zavodu Fondu osiguranja i reosiguranja ide 
inicijativa.  
Na osnovu člana 11. Poslovnika Zastupničkog doma Parlamenta 
Federacije pokrećem inicijativu prema Vladi Federacije i Federalnom 
ministarstvu zdravstva da se prava na ortopedska pomagala za djecu 
oboljelu od dijabetesa osiguraju iz sredstava Federalnog fonda i da se 
pored inzulinskih pumpi na listu ortopedskih pomagala uvrste i setovi za 
inzulinske pumpe kao i libre senzori za bezbolno mjerenje šećera. 
Obrazloženje ću kratko pročitati. Sadašnja rješenja u trenutno 
rascjepkanom sistemu zdravstva u Federaciji dovela su osiguranike 
korisnike ovih pomagala u diskriminirajući položaj. Jer su prava za 
inzulinske pumpe i setove različito regulisana od kantona do kantona. 
Primjer u Zeničko-dobojskom kantonu na listi ortopedskih pomagala 
odobrava se samo određen broj pumi a setovi za iste se ne nalaze na 
listi ortopedskih pomagala te se roditelji vrlo često odlučuju da djete 
prijave u Kanton Sarajevo administrativno iako fizički borave u ZDO 
kantonu. 
Na taj način obezbijede pravo na set za inzulinsku pumpu za svoje dijete 
ali se porodica nepotrebno izlaze troškovima odlazka u Sarajevo. 
Praktično zbog neuređenog sistema zdravstva pacijenti su dovedeni u 
situciju da zbog korištenja nekog prava moraju fiktivno promijeniti 
mjesto prebivališta što dodatno ugrožava njihovo zdravstveno stanje. 
Stoga je potrebno ortopedska pomagala za najosjetljivije pacijente 
obezbijediti iz sredstava Federalnog fonda zdravstvenog osiguranja do 
donošenja sistemskog zakona o zdravstvenom osiguranju na nivou 
Federacije koji će svim pacijentima omogućiti ista prava pri ostvarivanju 
zdravstvene zaštite. 
Da bi se obezbijedila potrebna sredstva za realizaciju ove inicijative 
neophodno je realizovati zaključak koji je usvojen 14.06.2017. godine 
na 22. redovnoj sjednici Zastupničkog doma Parlamenta Federacije a na 
inicijativu zastupnice Amre Kunovac koji glasi.  
Prema Vladi Federacije BiH upućuje se zahtjev da se poveća procenat 
izdvajanja od ukupnih prihoda ostvarenih na osnovu doprinosa za 

19.06.2018 Vlada F BiH Zdravstvo 



obavezno zdravstveno osiguranje koje sad iznosi 10,2\% Fondu 
solidarnosti i prema istom 

Pitanje Jasmina Zubić da li je realiziran zaključak donesen na 49. sjednici Predstavničkog doma 
Parlamentarne skupštine BiH koji glasi: “Zadužuje se Ministarstvo za 
ljudska prava BiH da uspostavi centralnu bazu podataka za počinjena 
djela diskriminacije, što je propisano u članu 8. Zakona o zabrani 
diskriminacije u BiH.” Ovo pitanje upućuje Ministarstvu za ljudska prava 
i izbjeglice BiH. 

13.05.2015  Ljudska prava 

Pitanje Jasmina Zubić da li je realiziran Zaključak donesen na 49. sjednici Predstavničkog 
doma Parlamentarne skupštine BiH koji glasi: “Predstavnički dom 
Parlamentarne skupštine BiH obavezuje Vijeće ministara da u roku 90 
dana izradi preporuke i plan za smanjenje diskriminacije u oblasti 
mobinga i obrazovanja imajući na umu godišnji izvještaj o pojavama 
diskriminacije za 2012. godinu u kojima je primjetan trend porasta broja 
pritužbi iz ovih kategorija prava?” 

13.05.2015 Vlada F BiH Ljudska prava 

Pitanje Jasmina Zubić kada će se na dnevnom redu Doma naroda naći Zakon o šumama? 13.05.2015 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Jasmina Zubić prvo pitanje uputila je Institutu za medicinsko vještačenje zdravstvenog 
stanja – da li je realizovana preporuka Institucija Ombudsmena  broj P 
154/14 od 06.08.2014. godine, kojom se Institutu za medicinsko 
vještačenje zdravstvenog stanja preporučuje da odmah prekine sa 
primjenom uputstava za primjenu liste invaliditeta kao apsolutno 
ništavnog akta i da primjenjuje listu invaliditeta koja je donesena u 
zakonskoj proceduri od nadležnog organa i u skladu sa međunarodnim 
standardima? 

27.10.2015 Vlada F BiH Zdravstvo 

Pitanje Jasmina Zubić Drugo pitanje uputila je kantonalnim zavodima i kantonalnim 
ministarstvima  - zašto kantonalni zavodi i kantonalna ministarstva  
zdravstva do sada nisu poduzeli mjere u cilju osiguranja bezuvjetne i 
besplatne  zdravstvene zaštite za svu djecu i sva lica starija od 65 godina 
a u skladu sa izmjenama i dopunama Zakona o zdravstvenom osiguranju 
(“Službene novine” 70/08). 

27.10.2015 Vlada F BiH Zdravstvo 

Pitanje Jasmina Zubić u kojoj fazi je realizacija preporuke Institucije ombudsmana  broj: 85/15 
od 26.03.2015. godine, kojom se ukazuje na diskriminaciju u pogledu 
prava na besplatno školovanje djece iz kategorije porodica šehida i 
poginulih boraca s obzirom na mjesto pebivališta, u odnosu na mjesto 
gdje žele da se školuju? Pošto postoji preporuka Ombudsmana da je 
došlo do diskriminacije u ovaknim slučajevima, da li se ova preporuka 
poštuje? 

27.10.2015 Vlada F BiH Boračko-invalidska 
politika 



Pitanje Jasmina Zubić u kojoj fazi je priprema novog Zakona o ombudsmenima za ljudska 
prava? 

17.11.2015 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Jasmina Zubić da li je Vlada Federacije BiH uključena u rješavanje teške finansijske 
situacije u Općini Vareš i ako je odgovor potvrdan, traži kratak izvještaj 
o poduzetim aktivnostima. 

17.11.2015 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Jasmina Zubić kada će se Zakon o šumama naći na dnevnom redu sjednice Doma 
naroda? 

17.11.2015 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Jasmina Zubić za odgodu primjene Zakona o unutrašnjem platnom prometu 
(“Službene novine Federacije BiH”, br. 48/2015) zbog neuspostavljanja 
finansijsko-informatičke agencije. 

01.12.2015 Vlada F BiH Obrazovanje 

Pitanje Jasmina Zubić u kojoj fazi je realizacija preporuke Institucije ombudsmena broj P85/15 
od 26.03.2015. godine, kojom se ukazuje na diskriminaciju u pogledu 
prava na besplatno školovanje djece iz kategorije porodica šehida i 
poginulih boraca, s obzirom na mjesto prebivališta u odnosu na mjesto 
gdje žele da se školuju? 

01.12.2015 Vlada F BiH Boračko-invalidska 
politika 

Pitanje Jasmina Zubić zašto se radi novi tekst Zakona o šumama? Ovo pitanje ranije je 
postavljala i dobila odgovor od nadležnog ministarstva u kojem se 
navodi da je formirana Radna grupa za izradu novog teksta ovog 
zakona. Pita - zašto se radi novi tekst kada je u odgovarajućem tekstu 
već odavno pripremljen i usvojen u Predstavničkom domu? 

03.02.2016 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Jasmina Zubić U vezi sa već postavljenim pitanjem, koje je bilo upućeno Institutu za 
medicinsko vještačenje, pita zašto se pristupilo izradi nove liste 
invaliditeta kada je preporuka upućena od ombudsmena glasila da se 
odmah prekine sa primjenom Uputstva za primjenu liste invaliditeta kao 
apsolutno ništavnog akta, te da se primjenjuje lista koja je donesena po 
zakonskoj proceduri od nadležnog organa i u skladu sa međunarodnim 
standardima? Potpitanje za Institut – kada će osobe koje su primjenom 
neustavnog Uputstva izgubile pravo na invalidnost biti vraćene u pravo i 
po kojoj proceduri? 

03.02.2016 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Jasmina Zubić kada će se na dnevnom redu naći Nact Zakona o Fondu za zaštitu okliša 
i energetsku efikasnost Federacije BiH, koji je Predstavnički dom usvojio 
26.03.2014. godine i Nacrt Zakona o jedinstvenim principima i okviru 
materijalne podrške lica sa invaliditetom usvojen u Predstavničkom 
domu 25.06.2014. godine? 

03.02.2016 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Jasmina Zubić da li ima saznanja da su organi uprave donosili rješenja o prestanku 
ugovora o radu zaposlenika po sili zakona pozivajući se na odredbu 
člana 86. tačka 3. Zakona o radu i pokretali zahtjev za ostvarivanje prava 
na penziju protiv volje zaposlenika, kršeći član 96. stav 1. Zakona o 

03.02.2016 Vlada F BiH Zaposljavanje 



penzijskom i invalidskom osiguranju, računajući pri tome i poseban staž 
i na taj način derogirali odredbu člana 86. tačka 3. Zakona o radu? Ako 
je Ministarstvo upoznato sa ovakvim slučajevima, pita šta su konkretno 
poduzele nadležne inspekcijske službe da se spriječi i sankcioniše 
povreda ljudskih prava u konkretnim slučajevima 

Pitanje Jasmina Zubić Hvala predsjedavajući. Pozdravljam sve prisutne i danas sam pripremila 
tri poslanička pitanja. Prvo pitanje upućujem Federalnoj Vladi, a pitanje 
glasi: Šta Federalna Vlada poduzima da riješi stutus oko 70 radnika 
Kožarsko-tekstilnog  
 
5/3 pa 
 
kombinata Visoko koji su u prethodne dvije godine ispunili uslove za 
odlazak u penziju ali zbog neuplaćenih doprinosa ne mogu ostvariti 
svoja prava? 

22.03.2016 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Jasmina Zubić Drugo pitanje upućujem Zakonodavno-pravnoj komisiji Zastupničkog 
doma Parlamenta Federacije, a pitanje glasi: U kojoj fazi je donošenje 
Autentičnog tumačenja koje je uputila Agencija za bankarstvo 
21.02.2014. godine, a odnosi se na tumačenje pojedinih odredbi Zakona 
o žirantima. Napominjem da je Poslovnikom članovima 207. do 2014. 
regulisana procedura davanja Autentičnog tumačenja. Obzirom da je 
prošlo dosta vremena, a da nemamo tu informaciju molim informaciju o 
toku te procedure. 

22.03.2016 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Jasmina Zubić I treće poslaničko pitanje upućujem Federalnom ministarstvu pravde, a 
pitanje glasi: Da li se odredbe Zakona o izmjenama i dopunama Zakona 
o državnoj službi u FBiH („Službene novine Federacije BiH“, broj 
99/2015) kojim se propisuje da sekretar federalnog organa državnih 
službi nisu državni, sekretari federalnih organa državne službe nisu 
državni službenici da li se citirane odredbe odnose i na sekretare sudova 
obzirom da član 76. Zakona o sudovima FBiH glasi: „Propisi o radnim 
odnosima zaposlenih u organima uprave primjenjuju se na radnike suda 
ako zakonom nije drugačije određeno“. Toliko i hvala. 

22.03.2016 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Jasmina Zubić Budući da nije zadovoljna odgovorom na ranije postavljeno pitanje pita 
šta Vlada Federacije namjerava poduzeti nakon 31.12.2016. godine, jer 
Općina Vareš nije u finansijskoj situaciji da ispoštuje obaveze i izmiri 
glavni dug? 

19.04.2016 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Jasmina Zubić Prvo moje pitanje upućujem Vijeću ministara a pitanje glasi:  
Kada će se realizovati preporuka Institucija ombudsmena da se 

17.05.2016 Vlada F BiH Ostalo 



poduzmu mjere radi usvajanja Zakona u pružanju besplatne pravne 
pomoći na nivou Bosne i Hercegovine, kojim bi se osigurao ujednačen i 
efikasan pristup besplatnoj pravnoj pomoći te da se preispitaju uslovi za 
pružanje besplatne pravne pomoći svim ugroženim kategorijama 
građana. 

Pitanje Jasmina Zubić U kojoj fazi je realizacija preporuke ombudsmena upućena Vladi 
Fedracije, Federalnom ministarstvu rada i socijalne politike, Federalnoj 
upravi za inspekcijske poslove da poduzmu aktivnosti, koje će pitanje 
provođenja inspekcijskog nadzora u oblasti dječije i socijalne zaštite 
urediti i vratiti u nadležnost Federalne uprave za inspekcijske poslove. 
Uz napomenu da se Federalno ministarstvo rada i socijalne politike 
obratilo Vladi aktom broj 02-02-10-20/15 od 09.12.2015. godine, kojim 
je dostavilo Prijedlog zaključka o vraćanju federalnih inspektora za 
socijalnu i dječiju zaštitiu u Federalnu upravu za inspekcijske poslove. 
Uz Prijedlog Odluke i Zaključka dostavljena su pozitivna mišljenja od 
strane Federalnog ministarstva financija, Federalnog ministarstva 
pravde, Ureda za zakonodavstvo, kao i preporuka Institucija 
ombudsmena. 
S obzirom da je prijedlog usklađen s preporukama Ureda za 
zakonodavstvo i s propisima Evropske Unije. 
Konkretno radi se o članu 24. gdje je potrebno dodati i uvrstiti u 
federalne inspektore, inspektore za socijalnu i dječiju zaštitu. 

17.05.2016 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Jasmina Zubić Kada će biti uspostavljen jedinstveni matični registar u Bosni i 
Hercegovini, kako bi se omogućilo građanima da izvode iz matičnih 
knjiga dobiju na cijeloj teritoriji BiH. 
Plan je bio da se ovo izvrši u 2015. godini. Obzirom da to nije završeno 
pitanje glasi kada će biti uspostavljen Jedinstveni matični registar. 

17.05.2016 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Jasmina Zubić Zašto se neispoštuje preporuka ombudsmena da se uskladi definicija 
djeteta u zakonodavstvu Bosne i Hercegovine s odredbama Konvencije 
o pravima djeteta i osigura bezuslovno pravo djeteta na besplatnu 
zdravstvenu zaštitu. Toliko i hvala. 

17.05.2016 Vlada F BiH Ljudska prava 

Pitanje Jasmina Zubić kazala je da je u Izvještaju o poljoprivredi za 2014. godinu u 
preporukama piše da je potrebno inicirati donošenje zakona o 
izmjenama i dopunama Zakona o stvarnim pravima a radi se o članu 
338. kojom bi se utvrdilo da se odredbe ovog zakona ne odnose na 
poljoprivredno zemljište u državnom vlasništvu.  Pita ministra – da li je 
priprema ovih izmjena u toku? 

13.07.2016 Ministarstvo 
poljoprivrede, 
vodoprivrede i 
šumarstva F BiH 

Poljoprivreda 



Pitanje Jasmina Zubić da li je Ministarstvo pokrenulo aktivnosti za dosljednu primjenu 
carinskih propisa a po zahtjevu slobodne zone Visoko i Preventa kao 
najvećeg korisnika kako bi korisnici slobodne zone bili stimulisani da 
nastave poslovanje u slobodnoj zoni? 

13.07.2016 Ministarstvu 
vanjske trgovine i 
ekonomskih 
odnosa 

Carinska politika 

Pitanje Jasmina Zubić – da li su upoznati sa teškim stanjem u dijaliznom centru, te šta 
poduzimaju da se poboljšaju uvjeti pružanja zdravstvenih usluga u 
dijaliznom centru u Visokom 

13.07.2016 Zavod zdravstvenog 
osiguranja Zeničko-
dobojskog kantona 

Zdravstvo 

Pitanje Jasmina Zubić kada će se na dnevnom redu Doma naći Prijedlog Zakona o 
koncesijama, budući da je u prethodnom sazivu usvojen u formi nacrta 
u oba doma? 

13.07.2016 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Jasmina Zubić  08.11.2016 Vlada F BiH  

Pitanje Jasmina Zubić  08.11.2016 Vlada F BiH  

Pitanje Jasmina Zubić  08.11.2016 Vlada F BiH  

Pitanje Jasmina Zubić  08.11.2016 Vlada F BiH  

Pitanje Jasmina Zubić kada će se implementirati Projekat energetske efikasnosti na objektu JU 
OŠ “Mula Mustafa Bašeskija” Donje Moštre, Visoko, a prema 
Sporazumu koji je potpisan između Federalnog ministarstva prostornog 
uređenja, OŠ “Mula Mustafa Bašeskija” i Ministarstva za obrazovanje 
nauku kulturu i sport Zeničko-dobojskog kantona, dana 17.03.2016. 

24.01.2017 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Jasmina Zubić kada će Vijeće ministara i Upravni odbor za indirektno oporezivanje  
ispoštovati član 276., i 208. Zakona o carinskoj politici “Službeni glasnik” 
broj 58/2015 i donijeti provedbene propise? 

24.01.2017 Ministarstvo 
prostornog 
uređenja F BiH 

Zakonodavstvo 

Pitanje Jasmina Zubić Inicijativa je upućena Ministarstvu zdravlja Zeničko-dobojskog kantona i 
Zavoda zdravstvenog osiguranja, a vezana je za uvođenje dežurstva na 
vaskularnom odjeljenju Kantonalne bonice Zenica. Inicijativu će predati 
nadležnoj službi Doma. 

24.01.2017 Vlada F BiH Zdravstvo 

Pitanje Jasmina Zubić kada će biti usvojena nova lista invaliditeta od strane Upravnog odbora 
Instituta, odnosno kada će početi njena primjena, jer je istekao rok od 
90 dana koji je Vlada utvrdila (02.07.2015.) i obavezala Institut da 
uskladi Pravilnik o kriterijima i postupku medicinskog vještačenja 
zdravstvenog stanja i donese novu listu invaliditeta koja treba da 
poštuje principe o jedinstvenim kriterijima i nediskriminacije osoba sa 
invaliditetom s obzirom na uzrok nastanka invaliditeta i načela sadržan 
u Konvenciji UN-a o pravima osoba sa invaliditetom. 

15.02.2017 Vlada F BiH Zdravstvo 

Pitanje Jasmina Zubić u kojoj fazi je realizacija Zaključka broj 01-02-323-11/15 od 29.09.2015. 
godine, skupštine Tuzlanskog kantona kojim se od Vlade i Parlamenta 
Federacije BiH traži da izvrše usklađivanje Zakona o zdravstvenom 

15.02.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 



osiguranju Federacije BiH sa Evropskim konvencijama te 
međunarodnim ugovorima i sporazumima a u cilju da se obaveznim 
zdravstvenim osiguranjem obuhvate sva djeca u Federaciji u smislu da 
se djeci do 15 godina omogući pravo na bezuslovnu zdravstvenu zaštitu. 

Pitanje Jasmina Zubić da li je realizirana Inicijativa koje je usvojena na 16. redovnoj sjednici 
održanoj 24.01.2017. godine a odnosila se na finansiranje Roditeljske 
kuće. Ako je odgovor pozitivan o kojem iznosu je riječ, odnosno koliki je 
iznos sredstava odobren za finansiranje Roditeljske kuće. 

14.03.2017 Vlada F BiH Zdravstvo 

Pitanje Jasmina Zubić Zašto do danas nije potpisan sporazum Saveza općina i gradova, 
odnosno kad će biti potpisan jer je prošlo skoro godinu dana od kada je 
pripremljen. 

14.03.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Jasmina Zubić ponovila je neka pitanja na koja nije dobila odgovore. Pitanje koje je 
uputila na 18. redovnoj sjednici glasilo je - u kojoj fazi je realizacija 
zaključka Skupštine Tuzlanskog kantona kojim se traži od Vlade i 
Parlamenta da izvrše usklađivanje Zakona o zdravstvenom osiguranju 
Federacije BiH sa evropskim konvencijama, te međunarodnim 
ugovorima i sporazumima sa ciljem da se obaveznim zdravstvenim 
osiguranjem obuhvate sva djeca u Federaciji, u smislu da se djeci do 15 
godina omogući pravo na bezuvjetnu zaštitu. Napomenula je da o ovom 
pitanju postoji preporuka Institucije ombudsmena koja do danas nije 
ispoštovana. 

25.04.2017 Vlada F BiH Zdravstvo 

Pitanje Jasmina Zubić da li je realizirana inicijativa usvojena na 16. redovnoj sjednici, održaoj 
24.01.2017. godine, a odnosi se na finansiranje Roditeljske kuće. Ako je 
odgovor pozitivan o kojem iznosu je riječ? 

25.04.2017 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Jasmina Zubić kada će biti potpisan sporazum Saveza općina i gradova o saradnji 
između Parlamenta Federacije BiH, Vlade Federacije BiH i Saveza općina 
i gradova. 

25.04.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Jasmina Zubić u kojoj fazi je realizacija inicijative za uvođenje kriterija za odabir 
članova i članica u savjetodavna tijela i komisije na svim nivoima vlasti 
kada je u pitanju romska populacija, posebno poštujući 
jednakopravnost žena u skladu sa važećim zakonskim propisima koji 
garantuju jednakost žena sa svim nivoima izvršne i zakonodavne vlasti. 

25.04.2017 predsjedavajućem 
Predstavničkog 
doma Parlamenta 
Federacije BiH 
Edinu Mušiću i 
predsjedavajućoj 
Doma  

Ljudska prava 

Pitanje Jasmina Zubić zašto do danas nisu usvojeni kriteriji za utvrđivanje stepena finalizacije 
gotovih proizvoda vezano uz prioritet kod isporuke sirovine i rokove 
plaćanja koje je pripremila Stručna grupa Privredne komore Federacije 
BiH i polovinom 2016. godine dostavila premijeru? 

25.04.2017 Vlada F BiH Privreda/Gospodarstvo 



Pitanje Jasmina Zubić u kojoj fazi je realizacija inicijative grupacije šumarstva i drvne industrije 
Privredne komore Federacije BiH, koja je upućena 03.01.2017. godine 
na adresu nadležnog ministarstva a kojom se inicira uvođenje taksi na 
izvoz trupaca i rezane građe? 

25.04.2017 Ministarstvo 
vanjske trgovine i 
ekonomskih 
odnosa BiH 

Zakonodavstvo 

Pitanje Jasmina Zubić prvo pitanje uputila je Zavodu zdravstvenog osiguranja 
Srednjobosanskog kantona, Hercegovačko-neretvanjskog kantona, 
Zeničko-dobojskog kantona, Bosansko-podrinjskog kantona, Unsko-
sanskog kantona i Zapadno-hercegovačkog kantona – da li su kantonalni 
zavodi u svoje pravilnike o ostvarivanju prava i načinu na ortopedska i 
druga pomagala uvrstili inzulinsku pumpu kao obavezno i besplatno 
medicinsko pomagalo dostupno svoj djeci, a u skladu sa članom 33. 
Zakona o zdravstvenom osiguranju Federacije, a po preporuci Institucije 
ombudsmena iz prve polovine 2016. godine. 

16.05.2017 Vlada F BiH Zdravstvo 

Pitanje Jasmina Zubić da li je član 2. stavovi 3. i 4. Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o  
radu koji je usvojen na nastavku 19. sjednice Predstavničkog doma 
26.04.2017. u koliziji sa članom 1. tačke 1. i 2. Zakona o ministarskim, 
vladinim  i drugim imenovanjima Federacije BiH („Službene novine 
FBiH“ broj 12/03, 34/03, 65/13). Pitanje je usmjereno na to da se 
potvrdi da li je bilo neophodno izvršiti izmjene Zakona o radu, kada je u 
pitanju prijem u javne institucije ili na području Federacije, kad se ima 
jasno utvrđena procedura Zakonom o vladinim imenovanjima koji se 
primjenjuje podjednako na svim nivoima kada su u pitanju prijemi u 
javne institucije. 

16.05.2017 Vlada F BiH Zaposljavanje 

Pitanje Jasmina Zubić u kojoj fazi je donošenje Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o 
pravima branilaca i članova njihovih porodica jer je Radna grupa 
11.11.2016. podnijela Izvještaj i prijedlog teksta izmjena i dopuna 
Zakona o prijevremenom povoljnijem penzionisanju branilaca. 

16.05.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Jasmina Zubić molim da nam se podnese informacija koliko sredstava je PFBIH izvdojio 
za troškove posjete Blajburgu 

14.06.2017 Parlament 
Federacije BIH 

Finansijski tokovi 

Pitanje Jasmina Zubić Prvi odgovor na jedno od postavljenih pitanja koji ću prokomentarisati 
je moje pitanje koje sam uputila Ministarstvu za pitanja boraca i 
invalida a pitanje je glasilo u kojoj fazi je donošenje Zakona o izmjenama 
i dopunama Zakona o pravima branilaca i članova njihovih porodica, 
poentu sam stavila na Zakon u smislu da je Predstavnički dom 
Parlamenta Federacije naložio Vladi mnogo ranije da do izrade 
Rebalansa Budžeta Federacije za 2016. godinu iznađe zakonske 
pretpostavke i sredstva za poboljšanje  
4/2 pa 

14.06.2017 Vlada F BiH Boračko-invalidska 
politika 



 
statusa RVI 100\% grupe. Naime, odgovor koji sam dobila je totalno 
promašio moje pitanje, odgovoreno mi je da je u proceduri Prijedlog 
zakona o izmjenama i dopunama Zakona o pravima branilaca i članova 
njihovih porodica koji se odnosi na usaglašavanje sa Presudom 
Ustavnog suda a ni riječi nema o rješavanju ovog Zaključka koji sam ja 
navela. Iako su RVI paraplegičari vrlo demokratski prethodne dvije 
godine na vrlo demokratski način vodili svoju aktivnost oko rješavanja 
ovog problema ja ovdje imam i par dokumenata i vjerujem da ih ima i 
Vlada i zato mi nije jasno kako su mogli ovoliko pogriješiti u odgovoru. 
Znači, ja ponovo postavljam pitanje: Kada će Vlada iznaći sredstva i 
realizovati Zaključak kojim je, znači, Federalni Parlament početkom 
2016. godine ili krajem 2015. godine obavezao Vladu da iznađe 
zakonske pretpostavke i sredstva za poboljšanje statusa RVI 100\% 
grupe? Ponovo obzirom da nisam dobila odgovor na postavljeno pitanje 
tražim ponovo odgovor na ovo pitanje. 

Pitanje Jasmina Zubić Na osnovu člana 11. Poslovnika pokrećem inicijativu da uskladite 
cjenovnik ortopedskih pomagala sa jedinstvenom listom pomagala 
zuboprotetskih sredstava, endoproteza i medicinskih indikacija 
(„Službene novine ZE-DO kantona“ 4/2004) i to u dijelu cjenovnika 
tačke 1. h) silikonski uložak sa adapterom da iza te rečenice brišete 
riječi: „za RVI“ i na taj način otklonite diskriminaciju i omogućite pravo 
na ovo ortopedsko pomagalo i neratnim invalidima što je u skladu sa 
evropskim aktima o zabrani diskriminacije koje je naša zemlja 
ratifikovala. Naime, radi se o situaciji da je lista ortopedskih pomagala 
usvojena u skladu sa zakonom, ali kako kaže maločas kolegica Alma 
obično se nižim aktom promijeni smisao zakona kao što se to desilo u 
ovom slučaju koji je objasnila kolegica Alma i odlično sam je razumjela i 
dajem podršku, to sam zaboravila na početku da kažem ovoj incijativi, 
jer se zaista dešava da nižim aktom se potpuno mijenja zakon ili 
zakonska odredba kao što se desilo i u ovom cjenovniku. Znači, iza 
rečenice: „silikonski uložak sa adapterom“ treba brisati samo riječi: „za 
RVI“ i na taj način omogućiti pravo na ovo ortopedsko pomagalo i 
neratnim invalidima. 

14.06.2017 Upravnom odboru 
Zavoda 
zdravstvenog 
osiguranja ZE-DO 
kantona 

Boračko-invalidska 
politika 

Pitanje Jasmina Zubić da li je usvojen taj pravlinik, ukoliko nije, razloge zašto nije, a ako jeste 
kad će početi konačno primjena jer neratni invalidi su primjenom 
neustavnog uputstva o ocjeni njihovog zdravstvenog stanja i dalje 
diskriminirani sve dok se ne počne primjenjivati nova lista invaliditeta a 

14.06.2017 Ministarstvo 
zdravstva F BiH 

Zdravstvo 



to nije moguće bez ovog pravnilnika. Dalje, dobila sam odgovor kad sam 
postavila pitanje kada će se realizovati Zaključak naše kolegice Alme 
Kratine koji je usvojio Zastupnički dom a to je da se iznađu sredstva za 
finansiranje roditeljske kuće od Ministarstva za rad i socijalnu politiku 
sam dobila odgovor da to nije u nadležnosti tog ministarstva i da je 
inicijativu potrebno uputiti Federalnom ministarstvu zdravlja, tako da tu 
inicijativu, znači, ponovo upućujem Federalnom ministarstvu zdravlja. 
Imam ja ovdje još par odgovora s kojim nisam zadovoljna ali ću ostaviti 
ostatak pitanja da obnovim na narednoj sjednici. Toliko i hvala. 

Pitanje Jasmina Zubić tiče se primjene liste invaliditeta i usvajanje novog Pravilnika o 
kriterijima i postupku medicinskog vještačenja i zdravstvenog stanja. 
Ponovo upućuje pitanje Upravnom odboru Insitiuta za medicinsko 
vještačenje - zašto neki članovi Upravnog odbora Instiuta za medicinsko 
vještačenje odbijaju prihvatiti dogovorene izmjene i dopune Pravilnika 
koje su usaglašene, uz mišljenje nadležnih ministarstava po njihovim 
zahtjevima i insistiraju na uklanjanju Institucije vještaka kontrolora što 
je u suprotnosti sa Zakonom o osnivanju Instituta za medicinsko 
vještačenje zdravstvenog stanja. 

25.07.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Jasmina Zubić pitanje u vezi sa Institutom za medicinsko vještačenje. Dobila je 
odgovor te ponovo postavlja pitanje – da li je na sjednici Upravnog 
odbora, održanoj 17.08.2017. godine, konačno usvojen Pravilnik o 
kriterijima i postupku medicinskog vještačenja zdravstevnog stanja? 

26.09.2017 Vlada F BiH Zdravstvo 

Pitanje Jasmina Zubić vezano je uz odgovore koje je dobila od Ministarstva trezora i 
Ministarstva vanjske trgovine. Postavljala je pitanje i uputila inicijativu 
koja se odnosi na uvođenje taksi za izradu trupaca i rezane građe. 
Komentarisala je odgovor koji je dobila. Također, napomenula je da je 
usvojena Inicijativa za uvođenje taksi na izradu drveta (u sklopu 
zaključaka koji su usvojeni na tematskoj sjednici o stanju drvno-
prerađivačke industrije). Traži od ovih ministarstava da se dogovore i 
usaglase čija je nadležnost i da krenu u realizaciju ove inicijative. 

26.09.2017 Vlada F BiH Privreda/Gospodarstvo 

Pitanje Jasmina Zubić a odnosi se na štednju naših građana u Sloveniji - šta je uzrok da 
Slovenija osporava povrat devizne štednje štedišama Ljubljanske banke 
sa sjedništem u Federaciji? Šta je Vlada Federacije BiH poduzela da 
žaštiti štediše čije je pravo na povrat imovine potvrđeno presudom 
Evropskog suda? Kakav je stav Komiteta ministara Vijeća Evrope po 
ovom pitanju? 

26.09.2017 Vlada F BiH Finansijski tokovi 



Pitanje Jasmina Zubić da na listu ortopedskih pomagala uvrsti perike, zavoje i rukavice za linfo 
edem na koja bi imala pravo svaka operisana žena sa dijagnozom 
karcinoma. 

26.09.2017 Vlada F BiH Zdravstvo 

Pitanje Jasmina Zubić Sljedeće pitanje je ko su osnivači Univerziteta u Sarajevu? 19.06.2018 Vlada F BiH Obrazovanje 

Pitanje Jasmina Zubić Da li je takav ugovor dovoljan i validan pravni osnov za prisvajanje 
Univerziteta od strane Kantona Sarajevo? 

19.06.2018 Vlada F BiH Obrazovanje 

Pitanje Jasmina Zubić znači li to da je još neki kanton ponudio sličan ugovor da li bi Univerzitet 
raspisao još jedan konkurs samo za kandidate koji su na evidenciji za 
zapošljavanje u tom kantonu? Znači, ova pitanja sam postavila 
Federalnoj vladi i Vladi Sarajevskog kantona. 

19.06.2018 Vlada F BiH Obrazovanje 

Pitanje Jasmina Zubić hitno donošenje instrukcije kojom bi se definisao dokup staža za 
osiguranike koji se nalaze na birou a stekli su uslove za odlazak u 
prijevremenu penziju 

19.06.2018 Ministarstvo rada i 
socijalne politike F 
BiH 

Penziona politika 

Pitanje Jasmina Zubić tiče se primjene Pravilnika o primjeni nove liste invaliditeta. Na 
posljednji odgovor, na moje posljednje pitanje koje sam uputila 
Institutu dobila sam odgovor da se čeka mišljenje pet ministarstava, pet 
nadležnih ministarstava.  
Moje pitanje danas glasi, da li su konačno sva ministarstva dala 
saglasnost i da li je počela primjena tog Pravilnika? 

19.06.2018 Institut za 
medicinsko 
vještačenje 
(direktor) 

Zdravstvo 

Pitanje Jasmina Zubić Zašto djeca oboljela od dijabetesa sa invaliditetom prve grupe 100\% 
oštećenja organizma kojoj su priznata prava na ličnu invalidninu i 
dodatak za njegu i pomoć prilikom kontrolnog pregleda budu cijenjena 
sa 70\% oštećenja organizma uz konstataciju da ne postoje oštećenja 
organizma? 
Pitanje postavljam zato što dijabetes se ne može izliječiti, dijete sa 10 
godina ima dijabetes isto kao i sa 15, pa nije jasno zašto se kod 
kontrolnog pregleda izgubi ovaj stepen invalidnosti. 

19.06.2018 Institut za 
medicinsko 
vještačenje 
(direktor) 

Zdravstvo 

Inicijativa Jasna Duraković Druga inicijativa kojom traži da se oformi služba za odnose sa javnošću i 
koncipira, uskladi, usvoji i implementira predloženi pravilnik o radu 
službe za odnose sa javnošću koja će u narednom mandatnom periodu 
biti uvrštena kao sastavni dio/dodatni član općih odredbi tačke 4. 
Javnost rada Poslovnika o radu Predstavničkog doma Parlamenta 
Federacije BiH. 

13.05.2015 Vlada F BiH Ostalo 

Inicijativa Jasna Duraković prvu inicijativu uputila je Predstavničkom domu Parlamenta Federacije 
BiH i traži da Federalno ministarstvo obrazovanja i nauke koje odobrava 
sredstva za realizaciju projekta predvidi procedure u skladu sa 
zahtjevima i obaveže obrazovne institucije “putem kojih se doznačavaju 
sredstva za određene projekte” da se moraju pridržavati zakonskih 

13.05.2015 Predstavnički dom 
PFBIH 

Finansijski tokovi 



akata i procedura navedenih u projektu te da svojim zahtjevima ne 
ometaju realizaciju projekta. 

Inicijativa Jasna Duraković organizacija prenosa sjednica putem TV-a (FTV) ili otvaranje dodatnog 
kanala po uzoru na RTRS 

16.06.2015 Vlada F BiH Ostalo 

Inicijativa Jasna Duraković  16.06.2015 Vlada F BiH  

Inicijativa Jasna Duraković Prvu inicijativu pokrenula je još prije nekoliko mjeseci i ponavlja je. 
Inicijativa kojom poziva predsjedavajućeg Predstavničkog doma 
Parlamenta Federacije BiH da poduzme neophodne aktivnosti kako bi 
se oformila služba za odnose s javnošću i koncipirao, uskladio, usvojio i 
implementirao predloženi pravilnik o radu službe za odnose s javnošću, 
koja će u narednom mandatnom periodu biti uvrštena kao sastavni 
dio/dodatni član općih odredbi  tačke IV. Javnost rada Poslovnika 
Predstavničkog doma Parlamenta Federacije BiH 

27.10.2015 Predstavnički dom 
PFBIH 

Ostalo 

Inicijativa Jasna Duraković u svrhu transparentnijeg informisanja javnosti o radu Parlamenta 
Federacije BiH, predlaže da do naredne redovne sjednice Parlamenta 
Federacije BiH, RTV FBiH, čiji je osnivač Parlament Federacije BiH, uživo 
prenosi sjednice Doma naroda i Predstavničkog doma. Parlament nužno 
mora dobiti medijski prostor koji zaslužuje. Traži da se Dom izjasni o 
ovim inicijativama 

27.10.2015 FTV Ostalo 

Inicijativa Jasna Duraković ...poslužiti zaista kao jak osnov za kreiranje politike i djelovanja 
ministarstva u narednom periodu te koordiniranja aktivnosti sa 
Ministarstvom civilnih poslova BiH na animiranju potencijalnih donatora 
i osiguranju sredstava za podršku svim programima i projektima u 
oblasti nauke. Do sada je to rađeno putem popunjavanja 
pojednostavljenih obrazaca koji se preuzimaju na web stranici 
ministarstva no kako je ova metoda čini mi se već poprilično zastarjela i 
donekle limitirajuća i to govorim u kontekstu nedovoljnog prostora koji 
je omogućen u tim rubrikama koje se popunjavaju i načina objašnjenja 
u pojedinim rubrikama, dakle, nedostatka mjesta, načina da se 
blagovremeno popune svi podaci i budu sveobuhvatni u cilju najboljeg 
rješenja predlažem sljedeću inicijativu: U konsultacijama sa kolegicama i 
kolegama ispred akademske zajednice ispred koje i sama dolazim, 
dakle, uočeno je da ovakva metoda zaista jeste limitirajuća tako da u 
odnosu na dosadašnju praksu ispunjavanja ovog obrasca bilo bi mnogo 
korisnije i lakše, zapravo, da Federalno ministarstvo za obrazovanje i 
nauku napravi sveobuhvatnu bazu podataka za koju bi svaki fakultet i 
naučni institut dobio pristupne podatke tj. šifre i mogao najprije unijeti 
a kasnije i redovno, recimo, kvartalno ažurirati vlastite podatke o 

19.04.2016 Vlada F BiH Obrazovanje 



naučno-istraživačkim radovima i svim projektima unutar svoje matične 
kuće dok bi svi ostali mogli vidjeti pregled podataka i imati sve 
informacije na jednom mjestu. Ovo bi uveliko olakšalo rad Ministarstva 
a i fakulteta te instituta te bi garantiralo ozbiljnije, profesionalnije i 
transparentnije djelovanje kako ministarstava u pogledu odabira i 
odluke kojim institucijama i kojim fakultetima se dodjeljuju novčana 
sredstva i koliki su to zasluženi iznosi u odnosu na stvarni naučno-
istraživčki rad tih institucija a tako u pogledu i fakulteta i naučnih 
instituta, dakle, u smislu ozbiljnijeg bavljenja i zauzimanja za naučno-
istraživački rad i naučne projekte.  
Ovakvim potezom na kraju bi se direktno i dugoročno stimulirali i više 
vrednovali akademsko znanje, nauka i naučno-istraživači rad koji danas 
jeste zaista na marginama ovog društva i to je sramotno. U tom 
kontekstu mislim da je ovakav prijedlog vrlo koristan i nadam se da će 
uvažena ministrica i Ministarstvo usvojiti ovakvo ovakvu inicijativu. 
Zahvaljujem. 

Inicijativa Jasna Duraković inicijativu uime Komisije za ravnopravnost spolova a tiče se pokretanja 
priručnika o uređivanju rodnosenzitivnog jezika u Predstavničkom 
domu, kako bi se umanjila diskriminacija nad ženama. 

15.02.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Inicijativa Jasna Duraković da li je pravljena analiza ili istraživanje koje daje uvid u statistiku u vezi 
sa stanjem jednoroditeljskih porodica u Federaciji BiH; da li se iko bavio 
pitanjem grubog kršenja prava djeteta u kontekstu nemogućnosti 
samohranog roditelja da po rješenju naplati alimentaciju od drugog 
roditelja koji je obavezan platiti alimentaciju? Da li je Vlada napravila 
neki finansijski plan po pitanju alimentacijskog fonda? 

25.04.2017 Vlada F BiH Socijlana politka 

Inicijativa Jasna Duraković na prošloj sjednici uputila je inicijativu Ombudsmenu za ljudska prava i 
uočila da službe nisu poslale mail svim zastupnicima, tako da nisu mogli 
vidjeti o čemu se radi, pa  pita šta je sa tom Inicijativom 

16.05.2017 Vlada F BiH Socijlana politka 

Pitanje Jasna Duraković Pitanje je uputila predsjedavajućem Predstavničkog doma Parlamenta 
Federacije BiH Edinu Mušiću sa osvrtom na prethodno iznesenu 
inicijativu donošenja, usvajanja i implementacije pravilnika o radu 
službe za odnose sa javnošću i osposobljavanja te službe – kada i u 
kojem vremenskom periodu bi se taj projekt mogao realizirati? 

13.05.2015 predsjednik Mušić Ostalo 

Pitanje Jasna Duraković Komuniciranje skola sa javnoscu 16.06.2015 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Jasna Duraković PR u školama 16.06.2015 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Jasna Duraković  16.06.2015 Vlada F BiH  



Pitanje Jasna Duraković kojim traži da se usvoje preporuke iz Izvještaja Ombudsmena za ljudska 
prava u BiH i ponude konkretna rješenja ili pak nacrt plana  mjera za 
iznalaženje efikasnijih mehanizama odlučivanja po zahtjevu stranke za 
izuzeće Centra za socijalni rad, kojim bi spriječili i sankcionisali kršenje 
prava djeteta u sudskim postupcima, odnosno u slučajevima konfliktnih 
razvoda kojih je sve više na sudovima u Federaciji BiH. 

17.11.2015 Vlada F BiH Socijlana politka 

Pitanje Jasna Duraković Naime, riječ je o sljedećem. U oktobru 2015. godine Vlada Federacije 
BiH je imenovala Ekspertnu radnu grupu sa zadatkom da pripremi i 
Vladi Federacije BiH dostavi prijedloge potrebnih izmjena zakona i 
drugih propisa kojima će se na novim temeljima urediti poslovanje 
Federalne direkcije robnih rezervi. U tom kontekstu prvo pitanje moje 
glasi, zanima me da li je uopće razmotren dopis i prijedlog koji je 
upućen 10.12.2015. godine od strane Sindikalne organizacije robnih 
rezervi upućen premijeru, upućen ministrici finansija i članovima 
prethodno spomenute Ekspertne radne grupe u kojem se u cilju 
najboljeg ishoda predlaže, da se dosljedno provodi Zakon o federalnim 
robnim rezervama, te da se robne rezerve finansiraju iz Budžeta 
Federacije jer Federalna direkcija robnih rezervi terba da bude servis 
Vlade Federacije BiH, umjesto dosadašnje prakse i nabavki roba za 
pojedina ministarstva i Federalnu upravu? Dakle, to je bilo prvo pitanje. 

22.03.2016 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Jasna Duraković Zanima me u kojoj fazi je izrada i implementacija dvije verzije Zakona o 
robnim rezervama i Federaciji BiH? Dakle, jedna verzija jeste sadašnji 
tretman Federalne direkcije robnih rezervi kao javnog preduzeća dok je 
druga verzija zakona ovo finansiranje iz Budžeta 

22.03.2016 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Jasna Duraković Dakle, pomenuti dopisi i druga dokumentacija ukazuje da Vlada 
Federacije BiH zagovara ovu prvu verziju Zakona o robnim rezervama, 
te me zanima zašto Vlada Federacije zagovara ovu prvu verziju Zakona o 
robnim rezervama kao dakle,  prijedlog registriranja Federalne direkcije 
robnih rezervi kao javnog preduzeća kada to nije baš u najboljem 
interesu Federacije BiH koja bi na ovaj način izgubila zaista efektivnu 
kontrolu nad robnim rezervama i dovela do propasti robne rezerve jer 
po nekim procjenama analitičara i statističara koji se bave ovim 
pitanjem mi za otprilike dvije godine više nećemo imati zaliha ako 
primjenimo ovakva rješenja, te ćemo samo ući u veća zaduženja i zaista 
biti na gubitku. 

22.03.2016 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Jasna Duraković pokrenula je inicijativu prema Federalnom ministarstvu zdravstva da u 
saradnji sa kantonalnim ministarstvima zdravstva izda neku vrstu 
direktive ili uredbe da se u zavodima za zdravstvenu zaštitu žena i 

13.07.2016 Ministarstvo 
zdravstva F BiH 

Zdravstvo 



materinstva svim pacijentima omoguće besplatni ginekološki pregledi, 
pogotovo u manjim ruralnim sredinama i to u teriminima koji će biti 
zakonski regulirani, odnosno minimalno četiri dana mjesečno, po jedan 
dan u sedmici. Također da se zakonski uredi da domovi zdravlja pružaju 
i besplatne zdravstvene savjete jednom sedmično, sa naglaskom na 
savjetodavne razgovore sa mladim ljudima na temu seksualnog i 
reproduktivnog zdravlja sa zagarantiranom diskrecijom. 

Pitanje Jasna Duraković da li ova dva ministarstva namjeravaju predložiti kantonalnim 
ministarstvima za obrazovanje i nauku uvođenje obaveznog predmeta o 
seksualnom i reproduktivnom zdravlju u osnovne i srednje škole u svim 
kantonima? 

13.07.2016 Federalno 
ministarstvo 
obrazovanja i 
Federalno 
ministarstvo 
zdravstva 

Zakonodavstvo 

Pitanje Jasna Duraković Da li oni namjeravaju raditi na projektu programa obrazovanja 
uvođenjem ove vrste edukacije (seksualno i reproduktivno zdravlje) i 
otvaranjem dostupnih senzibilnih i povjerljivih savjetovališta za mlade u 
saradnji sa srednjim školama i zdravstvenim ustanovama, koja bi 
uključivala volonterske servise vršnjačkih savjetnika 

13.07.2016 Federalno 
ministarstvo 
obrazovanja i 
Federalno 
ministarstvo 
zdravstva 

Zdravstvo 

Pitanje Jasna Duraković pitanje je postavila ministrici Dilberović i kantonalnom ministru 
obrazovanja Kazazoviću a tiče se Nacrta Zakona o visokom obrazovanju 
u Kantonu Sarajevo, te izrazila svoje nezadovoljstvo usvajanjem tog 
Zakona, i dala obrazloženje. Pita – čemu služi Federalno ministarstvo 
obrazovanja i nauke, kakava je uloga ministrice kada je dozvolila da 
ovakav nacrt Zakona bude usvojen? Također, poziva na odgovornost 
ministra Kazazovića i pita – do kada će zagovarati ovakve 
antiakademske kampanje i svjesno uništavati kulturu jednog naroda 
kroz rušenje njegovog obrazovnog sistema; Ko su članovi komisija koje 
su donijele ovaj nacrt Zakona i da li postoji mogućnost da se ta komisija 
proširi kada se bude donosio prijedlog Zakona, kako bi se dozvolilo 
učešće  ljudi od struke i nauke? Šta Ministarstvo može poduzeti da se 
ovo ne završi pogubno za nauku i akademiju 

13.12.2016 Ministarstvo 
obrazovanja i 
nauke F BiH 

Obrazovanje 

Pitanje Jasna Duraković šta je sa obećanjem da će se iznaći rješenje za porodilje u Federaciji 
BiH? U kojoj su fazi implementacije rješenja od strane ovih resornih 
ministarstava i koje aktivnosti su poduzete? Ko radi na tome da se 
zaštite prava majki u Federaciji? Koje aktivnosti su provedene? Traži 
izvještaj po ovom pitanju. 

13.12.2016 Vlada F BiH Socijlana politka 



Pitanje Jasna Duraković Vlada je donijela Odluku o utemeljenju Alimentacijskog fonda, te pita u 
kojoj fazi implementacije je ova Odluke Vlade Federacije BiH i koliko se 
uopće radilo na provođenju ovakve Odluke o utemeljenju 
alimentacijskog fonda na nivou Federacije? Da li je formirana neka 
radna grupa ili komisija koja bi prikupljala adekvatne statističke podatke 
o broju samohranih roditelja i broju jednoroditeljskih porodica i također 
broju djece  kako bi se mogla odrediti sredstva koja su potrebna za 
utemeljenje  ovakovog alimentacijskog fonda. 

15.02.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Jasna Duraković vezano za odluku o utemeljenju Alimentacijskog fonda u Federaciji BiH. 
Traži od Ministarstva da se očituje šta je dalje poduzelo po tom pitanju i 
da li je oformljena radna grupa koja će se baviti ovom problematikom i 
poduzeti aktivnosti na stvarnom utemeljenju Alimentacijskog fonda. 
Traži da se Ministarstvo konačno o tome očituje. 

14.03.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Jasna Duraković nakon usvajanja Zakona o osnovama socijalne zaštite, zaštite porodice 
sa djecom i zaštite civilnih žrtava rata, da li je osnovana posebna 
komisija o kojoj se govorilo, kao neovisno stručno tijelo koje će davati 
stručno mišljenje da li je podnosilac zahtjeva žrtva seksualnog 
zlostavljanja i silovanja? 

14.03.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Jasna Duraković da li je  Ministarstvo donijelo pravilnik kojim će se definirati  pitanja 
načina rada i donošenja odluka ove Komisije? 

14.03.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Jasna Duraković Odluku o osnivanju alimentacijskog fonda. 25.04.2017 Vlada F BiH Socijlana politka 

Pitanje Jasna Duraković traži da se izradi specijalni izvještaj o stanju jednoroditeljskih zajednica 
na teritoriji Federacije sa posebnim osvrtom na dostavu informacije o 
kršenju dječijih prava i samohranih roditelja, vezano uz isplaćivanje 
alimentacije. 

25.04.2017 Ured Ombudsmana 
BIH 

Zakonodavstvo 

Pitanje Jasna Duraković treći put traži da joj se dostavi Odluka o utemeljenju alimentacionog 
fonda. 

16.05.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Jasna Duraković Zahvaljujem dopresjedavajući i pozdravljam srdačno sve prisutne u sali. 
Naime, ja bih samo da se, zapravo prokomentiram, prije svega, ove 
odgovore koje sam dobila od Federalnog ministarstva pravde i 
Federalnog ministarstva za rad i socijalnu politiku vezano za dva ista 
zastupnička pitanja koja sam postavila na 18. i 19. redovnoj sjednici 
ovog Doma, pa mi, još uvijek nisam sigurna šta je tačan odgovor niti 
odakle da počnem jer očito ovdje je riječ o nekom prebacivanju 
odgovornosti, nadležnosti, ne znam ni ja više sama ali evo ja prije svega 
bih da zahvalim federalnom ministru pravde na odgovoru koji je evo 
prvi put onako uobličen poprilično da ja mogu to bolje da shvatim i da 
razumijem i naravno Federalnom ministarstvu pravde. Riječ je o pitanju 

14.06.2017 Ministarstvo 
pravde F BiH 

Zakonodavstvo 



koje sam postavila, dakle, šta je po pitanju realizacije Odluke koju je 
donijela Federalna Vlada BiH o utemeljenju Alimentacijskog fonda, 
dakle, i koja je donijeta još u februaru 2014. godine, a dobila sam 
odgovor, dakle, ovdje je očito riječ o nerealizaciji onoga što je rečeno i 
što je bio Zaključak Vlade u tom periodu a zadužena tri resorna 
ministarstva po ovom pitanju su bila Ministarstvo finansija, Ministarstvo 
rada i socijalne politike i Ministarstvo pravde. E sad ja ću evo potruditi 
se da preformuliram ova pitanja pa možda će me ne znam sljedovati 
neki odgovor od, prije svega, Ministarstva financija, onda potom i malo 
sveobuhvatniji odgovor iz Ministarstva rada i socijalne politike ili evo 
samo da mi pokažete, ukažete na način mislim kojim trebam djelovati u 
nekom narednom periodu. Dakle, analizom člana 237. Porodičnog 
zakona FBiH koji glasi: „Kad sud utvrdi da roditelji i druge osobe koje su 
obavezane davati izdržavanje nisu u mogućnosti podmirivati potrebe 
izdržavanja djeteta obavijestiće o tome organ starateljstva koji je dužan 
osigurati sredstva za izdržavanje djeteta iz budžetskih sredstava 
Federacije“, dakle, u osnovi tu je potvrđeno da je, dakle, Budžet 
Federacije dužan određena sredstva odvajati na ovo ime, e sad ja pitam 
Federalno ministarstvo financija, dakle: Odakle crpiti finansije i da li 
postoji neki jasniji plan i program kako realizirati ovaj Zaključak 
Federalne Vlade, dakle, donesen u februaru 2014. godine? A drugo 
pitanje ili podpitanje je upućeno Federalnom ministarstvu rada i 
socijalne politike: Da li postoji prostor za donošenje podzakonskog akta 
u formi Uredbe i da li je potrebno podnijeti neku inicijativu ove vrste 
kako bi se konačno evo počelo raditi na rješavanju ovog pitanja? Toliko i 
hvala. 

Pitanje Jasna Duraković Hadžiomerović izrazila je nezadovoljstvo u vezi sa organiziranjem 
okruglog stola od potpredsjednice Federacije BiH Melike 
Mahmutbegović jer nijedna žena iz Kluba zastupnika SBB nije pozvana. 
Također, nije ni Komisija za jednakopravnost spolova dobila zvaničan 
poziv i traži objašnjenje. 

25.07.2017 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Jasna Duraković oštro osudila brutalno policijsko nasilje koje je izvršeno 24.08.2017. 
godine nad ženama Kruščice u Srednjobosanskom kantonu. Pita 
premijera Novalića i ministra Čamparu - kako je moguće da su se oglušili 
na ovaj problem i na nasilje koje se desilo? Da li je moguće da je 
ministar izjavio da nije nadležan i pokazao nezainteresiranost za ovu 
problematiku. Traži izjašnjenje u što kraćem roku i poziva ih da preuzmu 
odgovornost. 

26.09.2017 Ministarstvo 
unutrašnjih poslova 
F BiH 

Bezbjednost 



Pitanje Jasna Duraković kako to da je dozvolio masovni progon ljekara sa Kliničkog centra 
Univerziteta u Sarajevu? Kako to da se ništa nije učinilo nakon sjednice 
u maju, kada se tražila smjena rukovodstva Kliničkog centra 
Univerziteta u Sarajevu i da se provede daljnja istraga i ispita legitimitet 
rada kompletnog rukovodstva Kliničkog centra Univerziteta u Sarajevu 
na čelu sa direktoricom. 

26.09.2017 Premijer Federacije 
BiH 

Zdravstvo 

Pitanje Jasna Duraković , kada će biti rješen problem smještaja sjedišta Porezne ispostave 
Gračanica? Obrazloženje: Porezna ispostava Gračanica, ...servisne 
...privredne općine Gračanice da rješava profesionalno i to se ...iako je 
sistematizacijom prediveđeno 15 uposlenika. Smješten na vlastitom 
prostoru i površine 114 m2 to je 6 neuslovnih kancelarija za kvalitetan 
rad sa ogromnim brojem stranaka jednim arhivskim prostorom koji se 
koristi kao pomoćni arhiv. Prostor je zahvaljujući privrednicima općine 
Gračanica adaptiram i uređen ali nedovoljan za obavljanje poslova i 
radnih zadataka uposlenika Porezne ispostave sa poreznim 
obveznicima. Porezna uprava Federacije BiH Odlukom Vlade Federacije 
o davanju na korištenje nekretnina bivešeg Zavoda za platni promet 
dodjeljeno je određen broj metara kvadratnih prostora bivšeg zavoda za 
platni promet Gračanice. Preuzeti prostor bivšeg Zavoda se koristi za 
smještaj arhive Porezne uprave i da bi se obezbjedio odgovarajući 
prostor za potrebe Porezne ispostave Gračanice potrebno je izv ršiti 
izmjene odluke Vlade o djeli prostora ZP Gračanica, tako da se 
kompletan prostor ZPP-a dodjeli Poreznoj upravi Federacije uz zamjenu 
za prostor koji sada koriste Porezna uprava koji bi se ustupio i 
finansijskoj policiji za njene potrebe. Ko biva koristi od ovih zamjena, 
znači, zaštiti se dražvna imovina od daljnjih propadanja ...na ...privrede 
općine Gračanica lakšu profesionalniju i ekspeditivniju mogućnost 
komunikacije u ostvarenju i potrebnih prava izvršavanja poreznih 
obveza i stvaranje savrenenog radnog poslovnog okruženja za sve 
uposlene u Poreznoj ispostavi Gračanica. 

19.06.2018 Ministarstvo 
finansija F BiH 

Javna uprava 

Pitanje Jozo Bagarić a tiče se Agromediteranskog zavoda Mostar, koji je nezakonito dobio 
ovlaštenja za ispitivanje zdravstvenog kvaliteta namirnica animalnog 
porijekla. Kazao je da su ti objekti koji se nalaze na Buni nezakonito 
uknjiženi u vlasništvo. Pita ministra šta će poduzeti po tom pitanju? 

01.12.2015 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Jozo Bagarić traži da mu se dostavi izvještaj o realizaciji Transfera za veterinarstvo za 
2016. godinu sa detaljnim podacima o korisnicima, programima i 
isplaćenim iznosima iz sredstava Transfera za veterinarstvo za 2016. 
godinu 

14.03.2017 Vlada F BiH Poljoprivreda 



Pitanje Jozo Bagarić kojim traži informaciju o tome šta su poduzeli u vezi sa deblokadom 
postupka izdavanja energetskih dozvola za vjetroenergetske projekte sa 
prostora općina Tomislav-Grad, Livno, Kupres, odnosno Hercegbosanski 
kanton? 

25.04.2017 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Jozo Bagarić kojim traži informaciju o tome šta su poduzeli u vezi sa deblokadom 
postupka izdavanja energetskih dozvola za vjetroenergetske projekte sa 
prostora općina Tomislav-Grad, Livno, Kupres, odnosno Hercegbosanski 
kanton? 

25.04.2017 premijeru, 
federalnom 
ministru 
energetike, 
rudarstva i 
industrije, DERK-u, 
NOS-u, 

Ostalo 

Pitanje Jozo Bagarić detaljan izvještaj o utrošku sredstava iz Programa poticaja za 2015. i 
2016. godinu sa stavke  - Ostale podrške i tekuća rezerva Federalnog 
ministarstva poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva. 

25.04.2017 Ministarstvo 
poljoprivrede, 
vodoprivrede i 
šumarstva F BiH 

Poljoprivreda 

Pitanje Jozo Bagarić na temelju kojih propisa je organizirana inspekcija u Federalnom 
ministarstvu branitelja? Također pita – temeljem kojeg člana Zakona o 
kontroli zakonitosti korištenja prava iz oblasti braniteljsko-invalidske 
zaštite gospođa Pozderac vrši kontrolu i daje svoje mišljenje na nalaze 
Instituta za medicinsko vještačenje, zbog već provedenih postupaka od 
strane Instituta? 

16.05.2017 Vlada F BiH Boračko-invalidska 
politika 

Pitanje Jozo Bagarić kontrola nalala nakon misljenja Instituta za medicinsko vještačenje 16.05.2017 Vlada F BiH Zdravstvo 

Pitanje Jozo Bagarić uputio je prvo pitanje vezano uz događaje od 05.07.2017. godine kada 
je bila ugrožena sigurnost predsjednika Federacije BiH Marinka Čavare. 
Pored toga postoje informacije o nezakonitom praćenju i prisluškivanju 
predsjednika Čavare. Traži od nadležnih institucija da dostave 
informaciju šta su poduzeli o razotkrivanju počinitelja i eventualnih 
organizatora navedenih aktivnosti, te šta su poduzeli na osiguranju 
predsjednika Marinka Čavare. Odgovore traži od Vlade Federacije BiH, 
MUP-a FBiH i nadležnog tužiteljstva, kao i od sigurnosnih agencija BiH. 

25.07.2017 Vlada F BiH Bezbjednost 

Pitanje Jozo Bagarić uputio je prvo pitanje vezano uz događaje od 05.07.2017. godine kada 
je bila ugrožena sigurnost predsjednika Federacije BiH Marinka Čavare. 
Pored toga postoje informacije o nezakonitom praćenju i prisluškivanju 
predsjednika Čavare. Traži od nadležnih institucija da dostave 
informaciju šta su poduzeli o razotkrivanju počinitelja i eventualnih 
organizatora navedenih aktivnosti, te šta su poduzeli na osiguranju 
predsjednika Marinka Čavare. Odgovore traži od Vlade Federacije BiH, 
MUP-a FBiH i nadležnog tužiteljstva, kao i od sigurnosnih agencija BiH. 

25.07.2017 22 delegata u 
Domu naroda 
PFBIH (saziv 2014.-
2018.) 

Bezbjednost 



Pitanje Jozo Bagarić odnosi se na vijest koja se tiče iskopa zlata u naselju Bakovići, Općina 
Fojnica. Pitanje postavlja Vladi Federacije BiH, Federalnom ministarstvu 
energije, rudarstva i industrije, Federalnom ministarstvu prostornog 
uređenja, Federalnoj upravi za inspekcijske poslove, Skupštini 
Srednjobosanskog kantona, Ministarstvu prostornog uređenja, građenja 
i zaštite okoliša Srednjobosanskog kantona, Općinskom vijeću i 
načelniku Općine Fojnica, te traži odgovor vezano uz informiranost i 
uključenost u ovaj slučaj, poštivanju zakonskih procedura i propisanih 
uvjeta za iskopavanje zlata, pravomoćnosti i svrsi izdatih rješenja i 
odobrenja, te izvršenih inspekcijskih pregleda i nalaza u vezi sa 
iskopavanjem zlata u naselju Bakovići Općina Fojnica. 

25.07.2017 Vlada F BiH Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Jozo Bagarić postavio je pitanje u vezi sa dopisom i molbom Ramiza Karića, koji ima 
problem imovinskopravne naravi. Traži od Federalne uprave za 
inspekcijske poslove da provjeri ovaj predmet, napravi pregled i 
informira ga šta je učinjeno 

26.09.2017 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Jozo Bagarić odnosi se ono i na resornog ministra to je Federalno ministarstvo 
industrije i energetike. Ono se odnosi na energetske dozvole za 
vjetroelektrane s prostora Općina Tomislavgrad, Livno, odnosno 
Hercegbosansku županiju, to je pet projekata koji su završili proceduru, 
ispoštovali propisane uvjete već neki i dvije godine do godinu i po nema 
nikakvog odgovora, a ono što me stvarno interesira je šta se tu događa i 
zašto su ti projekti na čekanju, zašto su bez odgovora i u biti  kada će 
biti procedura i odgovrajući odgovor na ove zahtjeve za ove 
vjetroelektrane na ovom prostoru? 

19.12.2017 Ministarstvo 
energije, rudarstva 
i industrije F BiH 

Privreda/Gospodarstvo 

Inicijativa Jusuf Bubica kojom bi se  pojednostavila procedura za izdavanje dozvola 
investitorima koji investiraju million i više KM u BiH a naročito u 
Federaciju BiH. 

27.10.2015 Vlada F BiH Investicije 

Inicijativa Jusuf Bubica Pokreće inicijativu da se izvrši kontrola svih priključaka na komunalnu 
infrastrukturu u Federaciji. 

03.02.2016 Vlada F BiH Infrastruktura 

Inicijativa Jusuf Bubica inicijativa o izmještanju Centralnog zatvora sa centralne lokacije u gradu 
Sarajevu na neku prigradsku lokaciju a da se na postojećoj lokaciji 
prostorije adaptiraju i da u njih usele Vlada Federacije umjesto šo 
iznajmljuje od drugih i daje grdne pare. 
Nudim takođe svoju asistenciju nadležnim u Vladi. Ova inicijativa je 
potpuno besplatna. Dakle može se izfinansirati iz postojećih sredstava 
kojima Vlada plaća kirije s jedne strane se može servisirati kredit o 
izgradnji i o adaptaciji postojećih prostorija Centralnog zatvora.  
Uz jednu napomenu da trenutna stanje u Centralnom zatvoru je takvo 

19.04.2016 Vlada F BiH Ostalo 



da ono dobrim dijelom ometa rad i sudstva jer je tolika galama iz 
prostorije zatvora da se gore u pojedinim kancelarijama u Sudu 
naprosto ne može raditi. 

Inicijativa Jusuf Bubica već sam jednom napomenuo ovdje na Skupštini a sad je pokrečem kao 
inicijativu i predlažem Vladi Federacije da uzpostavi radno mjesto 
supervizora na svim investicionim projektima koje finansira Vlada 
Federacije iz prostog razloga jer imamo osnova da ne vjerujemo niti 
nadzornim organima, niti predstavnicima investitora. Svi su našli načina 
da na neki način subvencioniraju i pokrivaju svoje interese na štetu 
ukupne investicije. 
Dakle, supervizor bi imao direktne ingerencije Vlade Federacije i ne bi 
se ni jedna para iz ovih sredstava mogla isplaćivati bez njegovog 
potpisa. 
Dakle to je inicijativa u funkciji realizacije ove inicijative. Ukoliko Vlada 
ima potrebu ja sam zbilja u ovom poslu preko 40 godina i mogao bi dati 
svojevrsne da kažem sugestije i mogao bi pomoći Vladi Federacije 
prilikom realizacije ove inicijative. Hvala vam lijepo. 

19.04.2016 Vlada F BiH Investicije 

Inicijativa Jusuf Bubica Kako vam je poznato mi smo postali deseta turistička destinacija u 
Evropi. Dakle, vrlo popularna imamo razvijen turizam dolazi nam jako 
puno turista na opšte zadovoljstvo. Mislim da je tu vrlo malo naše 
zasluge nego je više ovaj da kažem sticaj okolnosti, ali obzirom da 
imamo taj turizam i da je on svake godine sve veći i sve razvijeniji mislim 
da je osnovno i glavno šta možemo učiniti da uljudimo naše fasade, da 
obavežemo vlasnike zgrada da oni to urade ukoliko ne urade da će to u 
njihovo ime a za njihov trošak uraditi predstavnici javnih preduzeća koje 
odredi Vlada Federacije. 
Dakle, uređenje fasada, evo ja bi zamolio da Vlada pokrene inicijativu 
da se donese Zakon o fasadama u Federaciji Bosne i Hercegovine. Hvala 
lijepo. 

17.05.2016 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Inicijativa Jusuf Bubica Pokreće inicijativu prema predsjedavajućem Doma da se poštuje 
Poslovnik i da se vrijeme za postavljanje pitanja svede na mjeru 
predviđenu Poslovnikom. 

13.12.2016 Vlada F BiH Javna preduzeća 

Inicijativa Jusuf Bubica traži da mu se dostave podaci bruto primanja u 2016. godini direktora 
agencija koje su u nadležnosti Vlade i ukupne troškove agencija u 2016. 
godini. 

15.02.2017 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Inicijativa Jusuf Bubica kojom traži da mu se napravi procjena sigurnosne situacije u BiH. 15.02.2017 Vlada F BiH Bezbjednost 

Inicijativa Jusuf Bubica kojom traži da se ujedine dvije elektroprivrede u BiH 25.07.2017 Vlada F BiH Javna preduzeća 



Inicijativa Jusuf Bubica kojom traži da se ukinu subvenicije radno sposobnom stanovništvu te 
da se na taj način ušteđena sredstva usmjere na dječije doplatke. 

25.07.2017 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Inicijativa Jusuf Bubica kojom traži da se izradi i na internetu objavi registar boraca po 
kategorijama. 

25.07.2017 Vlada F BiH Boračko-invalidska 
politika 

Inicijativa Jusuf Bubica kojom traži da se ukine penzionisanje pod posebnim uvjetima 25.07.2017 Ministarstvo rada i 
socijalne politike F 
BiH 

Penziona politika 

Pitanje Jusuf Bubica dao je određene prijedloge Vladi po pitanju izrade Zakona o šumama, 
navodeći i problem sječe šume na crno kao i korupciju. Također, što se 
tiče štednje građana na bankama, gdje od štednje dobiju samo 2\% 
kamate, predlaže Vladi da izgradi neku kapitalnu investiciju ili neki 
značajan pogon gdje bi građani mogli da učestvuju svojim sredstvima 
kao partneri i da na taj način zaštite i korisno ulože svoj kapital. 

17.11.2015 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Jusuf Bubica traži odgovor od Federalnog ministarstva rudarstva i industrije  - kolika 
je cijena lignita mrkog uglja u Federaciji BiH i da se napravi paralela sa 
cijenom istog proizvoda u Evropskoj uniji. 

03.02.2016 Vlada F BiH Privreda/Gospodarstvo 

Pitanje Jusuf Bubica Zašto Vlada dozvoljava isplatu ličnih dohodaka preduzećima koja ne 
uplaćuju doprinose? 

03.02.2016 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Jusuf Bubica Mi smo nedavno dobili Izvještaj Federalne porezne uprave u kome se 
tačno kaže da su poreski obveznici dužni Federaciji Bosne i Hercegovine 
preko 2 milijarde maraka. 
Međutim dužnicima najviše su javna i komunalna preduzeća a slijedeći 
njihov primjer u zadnje vrijeme sve se više priključuju čak i uspješna 
preduzeća koja izbjegavaju izvršavanje svojih poreskih obaveza prema 
Federaciji Bosne i Hercegovine. 
Stoga postavljam pitanje prvo Poreznoj upravi Federacije. Zašto nisu 
procesuirali ovaj niti jedan od ovih slučajeva i zašto su dozvolili da se 
isplaćuju lični dohodci prije nego što se uplate obaveze prema državi 
odnosno prema Federaciji kako je to predviđeno pozitivnim zakonskim 
propisima. 

17.05.2016 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Jusuf Bubica Zašto nije procesuiran nijedan poreski obveznik, koji neizmiruje svoje 
obaveze, jer se ovaj trend nastavlja već godinama. Dakle, nije se ovo 
desilo u ovoj niti u prošloj godini nego u zadnjih 20 godina. To se 
toleriše nekim preduzećima, nekima ne toleriše. Zašto se ne primjenjuju 
pozitivna zakonska regulativa i ne zauzme isti aršin prema svima. 

17.05.2016 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Jusuf Bubica I treće pitanje Skupštini odnosno parlamentarnoj većini ovog Doma. 
Zašto mi donosimo zakone, ako ih naša Vlada ne primjenjuje. 

17.05.2016 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Jusuf Bubica uplata doprinosa u FBIH dugovanja 08.11.2016 Vlada F BiH  



Pitanje Jusuf Bubica odnosi se na cjevovod Zenica-Travnik – ko je kriv zbog toga što je 
realizacija projekta započeta prije nego što je izvršena realizacija istog? 
Ko je kriv za nedostatke u projektu i zbog čega ovaj projekat nije pušten 
u funkciju? 

13.12.2016 Vlada F BiH Infrastruktura 

Pitanje Jusuf Bubica odnosi na status javnih preduzeća i drugih preduzeća koja su u 
vlasništvu Vlade Federacije BiH, pa predlaže: da se urade nove 
sistematizacije koje će biti usaglašene sa evropskim normama za sva 
radna mjesta u javnim preduzećima; da se Vlada odredi koja od tih 
preduzeća su teret za Vladu i koja bi mogla biti predložena za 
privatizaciju? 

13.12.2016 Vlada F BiH Javna preduzeća 

Pitanje Jusuf Bubica molim da mi PD dostavi podatke koji zakoni su dostavljeni prema PFBIH 
i po kojem postupku 

15.02.2017 Predstavnički dom 
PFBIH 

Zakonodavstvo 

Pitanje Jusuf Bubica traži od Stručne službe Predstavničkog doma  dostavu podataka o broju 
zakona koje je predložila Vlada Federacije BiH po ministarstvima, te 
podatke, koji su od njih usvojeni u hitnoj a koji u redovnoj proceduri? 

15.02.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Jusuf Bubica šta Vlada Federacije BiH namjerava poduzeti po pitanju naplate 
nagomilanih dugova po osnovu poreza, doprinosa, taksi  i drugih 
naknada koji iznose u ovom trenutku preko 2 milijarde i 167 miliona, 
plus dugovi koji su ispod 50 hiljada KM? 

15.02.2017 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Jusuf Bubica koliko je zakona usvojeno po vrsti postupka. 14.03.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Jusuf Bubica šta Vlada namjerava poduzeti po pitanju naplate nagomilanih dugova 
po osnovu poreza, doprinosa, taksi i drugih naknada koji iznose preko 
dvije milijarde KM? 

14.03.2017 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Jusuf Bubica Nije dobio odgovor na pitanje vezano za bruto primanja u 2016. godini 
direktora agencija i ukupne troškove agencija iz nadležnosti Vlade 
Federacije BiH. 

14.03.2017 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Jusuf Bubica pitanje koje se tiče  nove sistematizacije radnih mjesta u svim javnim 
preduzećima u Federaciji BiH, kao i inicijativu koju je pokrenuo a tiče se 
nadležnosti Administrativne komisije da se usaglase primanja u oba 
doma Parlamenta Federacije BiH. 

14.03.2017 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Jusuf Bubica komentarisao je odgovore na neka pitanja koja je postavljao te smatra 
da Vlada daje neadekvatne i neozbiljne odgovore. 
Traži od predsjedavajućeg da se ispoštuje aktuelni sat ne duže od sata. 

25.04.2017 Vlada F BiH Javna uprava 

Pitanje Jusuf Bubica koliko je do sada skupljeno sredstava od postojećih akciza na gorivo? 
Koliko iznose prikupljena sredstva za putarine? Ukupno sakupljena 
sredstva prilikom registracije vozila namjenjena cestama? Ukupno 
izdvojena nepovratna sredstva iz budžeta na svim nivoima u BiH kao i 
ostala sredstva iz izvora  donatora. 

16.05.2017 Vlada F BiH Finansijski tokovi 



Pitanje Jusuf Bubica kako i na osnovu čega je formiran Ekonomski savjet u Vladi FBIH i na 
osnovu čega su birani članovi 

14.06.2017 Vlada F BiH Javna uprava 

Pitanje Jusuf Bubica zapošljavanje velikog broja osoba u organima javne uprave 14.06.2017 Vlada F BiH Javna uprava 

Pitanje Jusuf Bubica Dakle pitanje je bilo vezano za prikupljanje sredstava od akciza na 
gorivo od putarina od registracije vozila budžetskih sredstava kreditnih 
sredstava i donatorskih sredstava. 
Meni je odgovoreno samo da je iz akciza na gorivo u periodu od 2006.-
2016. prikupljeno 4,8 milijardi maraka a od putarina 3 milijarde maraka 
što ukupno cca 8 milijardi maraka a za registraciju vozila koliko je 
prikupljeno dakle koliko je prikupljeno iz budžetskih sredstava, koliko je 
kreditnih sredstava i donatorskih sredstava tog odgovora nemam. 
Ja bi zamolio nadležne da mi prikupe ove cifre da dobijem ukupnu cifru 
koliko je sredstava u periodu od 2006. do 2016. utrošeno na izgradnji 
puteva a da vidimo s druge strane koliko je puteva napravljeno. 
Činjenica je da ova sredstva koja su prikupljena nisu uložena u puteve i 
legitimno pitanje građana i nas iz opozicije jeste ako nisu utrošena 
namjenski gdje su utrošena, gdje su ta sredstva. Hvala lijepo. 

14.06.2017 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Jusuf Bubica po kojem Zakonu državni službenik može umiriti staž i otići privremeno 
na rad u javni sektor, a da ga čeka radno mjesto u državnoj upravi? 

26.09.2017 Vlada F BiH Javna uprava 

Pitanje Jusuf Bubica kojim traži da mu se da tačan broj stanovnika, zaposlenih i onih koji su 
zaposleni u javnom sektoru u Federaciji? 

26.09.2017 Zavod za statistiku 
(direktor) 

Zaposljavanje 

Pitanje Jusuf Bubica Mi imamo informaciju da su sredstva prikupljena od registracije 
motornih vozila u Federaciji BiH troše netransparentno, stoga vas 
molim da mi date podatke koliko je ukupno motornih vozila u Federaciji 
BiH registrovano po strukturama vozila kao i koliko je od tih registracija 
prikupljeno sredstava i kako su ta sredstva raspoređena i kako su 
utrošena, to je prvo pitanje? 

19.12.2017  Finansijski tokovi 

Pitanje Jusuf Bubica Vlada Federacije je suvlasnik Poštanske banke, zaposlenici ove banke su 
dizanjem kredita dokapitalizirali dio vlasništva ove banke. Međutim, 
Vlada Federacije je postavila menadžment i Upravni odbor ove banke 
koji je banku doveo u praktično pred stečaj. Stoga je Vlada Federacije 
obećala suvlasnicima da će ih iskompenzirati sa 5\% vlasništva u BH 
Telekomu, to do sada nije učinjeno kao što nije ni završena procedura 
stečaja.  
Dakle, pitanje je kada će biti završen stečaj Poštanske banke i kada će 
sredstva obećana suvlasnicima banke biti isplaćena? 

19.12.2017 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F BiH 

Saobraćaj i 
komunikacije 



Pitanje Jusuf Bubica pitanje bi bilo da se informišemo vezano za činjenicu da u FBiH postoji 
12 direkcija za ceste. Tih 12 direkcija za ceste ovaj naravno ima 12 
direktora, 12 auta, sekretarica i svega redom i prave ogromne troškove 
samo po sebi. A pitanje bi bilo, koliko ukupno sredstava budžetskih i 
vanbudžetskih ove direkcije za ceste zaduže s jedne strane  i s druge 
strane koliko od tih sredstava se utroši na ceste, a koliko na sve ostale 
troškove. Hvala lijepo. 

19.12.2017 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F BiH 

Finansijski tokovi 

Pitanje Jusuf Bubica Obzirom da smo svjedoci u prethodnom periodu jako čestog remećenja 
javnog reda i mira i uzurpacije gradskih površina to pokrećem inicijativu 
da se u sjedištu Federacije BiH, pa i sjedištima kantona FBiH odrede 
površine, striktno odrede površine na kojima će se održavati javni 
skupovi i protesti a da se apsolutno oduzme pravo korištenja javnih 
površina po sopstvenom nahođenju. Dakle, samo jedna javna površina 
može dobiti namjenu mjesta gdje će se okupljati, održavati javni 
skupovi i gdje će se održavati eventualni protesti građana. Hvala lijepo. 

19.06.2018 Vlada F BiH Ostalo 

Inicijativa Kasim Mulalić da se za narednu sjednicu dostavi cjelokupan i detaljan izvještaj o do 
sada provedenim aktivnostima i radnjama prema Odluci o finansijskoj 
konsolidaciji Privrednog društva “Agrokomerc” d.d. Velika Kladuša. 
Imajući u vidu da je tokom 2014. godine nadležna poreska uprava 
započela postupak prinudne prodaje imovine “Agrokomerc” radi 
naplate javnih prihoda, a koje je obuhvatilo i imovinu na području 
općine Bužim u naselju Vareška Rijeka, smatra da bi se sa takvom 
idejom trebalo nastaviti. Vlada Federacije BiH 2010.godine donijela je 
Odluku o davanju saglasnosti za izuzimanje devastirane firme 
“Agrokomerc” u Vareškoj Rijeci za potrebe formiranja prve poslovne 
zone. Traži da se Vlada Federacije BiH obaveže da dostavi izvještaj sa 
pregledom pokazatelja rezultata finansijske konsolidacije i aktivnosti 
koje su provedene, da preispita mogućnost prijenosa prava 
raspolaganja imovine na lokalnu zajednicu ili da se ukine Odluka o 
finasnijskoj konsolidaciji privrednog društva “Agrokomerc” d.d. Velika 
Kladuša kako bi se stvorili uvjeti za prodaju neiskorištenog zemljišta 
zainteresiranim investitorima. Predlaže i drugu varijantu da, ako je 
moguće, rješenjem nadležno ministarstvo isplanira sredstva u Budžetu 
za 2016. godinu kojim bi se ovi kapaciteti zaštitili od procesa prinudne 
prodaje i sačuvali kao najvažnija osnova privrednog 

17.11.2015 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Inicijativa Kasim Mulalić kazao je da postoji opće nezadovoljstvo građana na području 
sjeverozapadnog dijela Bosne i Hercegovine, kada je u pitanju 
zbrinjavnje radioaktivnog i nuklearnog otpada Republike Hrvatske. 

01.12.2015 Vlada F BiH Infrastruktura 



Inicijativom traži maksimalan angažman svih institucija u Bosni i 
Hercegovini, na postizanju sigurnosti stanovnika BiH kada je u pitanju 
zbrinjavanje istrošenog goriva i radioaktivnog otpada koje je 
proizvedeno u susjednim zemljama. Na osnovu ove inicijative traži da se 
donese deklaracija o zaštiti prava građana Bosne i Hercegovine od 
štetnog djelovanja ove vrste otpada. Zahtjeva da se građanima omogući 
pravo na izjašnjenje i odlučivanje o izgradnji ove vrste objekta, te 
redovno informiranje i izvještavanje nadležnih institucija i regulatorne 
državne agencije na način kako se nalaže međunarodnim pravnim 
normama u interesu države i zaštite njenih građana. 

Pitanje Kasim Mulalić Mulalić je, između ostalog, kazao da je Vlada Federacije BiH na 104. 
sjednici (20.03.2014.) donijela Odluku o kategorizaciji cesta u autoceste, 
brze ceste, magistralne ceste i regionalne ceste. Donesena je Odluka o 
prekategorizaciji postojećeg regionalnog puta RP401 u viši rang 
saobraćajnice. Postojeći regionalni put prekategorisan je u magistralni 
put drugog reda, službene oznake “M201 Velika Kladuša – Vrnograč - 
Radića most – Bužim - Bosanska Otoka”. Ono što je definirano  
spomenutom odlukom za općinu Bužim leži i u činjenici da je izvršena 
prekategorizacija i postojeća dva lokalna puta u rang regionalnih puteva 
drugog reda a radi se o lokalnim putevima koji povezuju teritoriju 
općina Bužim, Cazin i Velika Klaudša i to: 1. Donja Koprivna - Gornja 
Koprivna – Velići - Ljubijankića most - Pašin brod – Lubarda - spoj sa 
M201, službena oznaka R157; 2. Gornji Purići - Todorova i Todorovo - 
Pašin brod, službena oznka R158; 3. Kupusnica – Ljubijankići, službena 
oznaka R159. Preuzimanje kategorisanih puteva trebalo se desiti 
15.11.2014. godine, ali je Vlada Federacije BiH promijenila datum, te je 
naveden datum za preuzimanje puteva kategorisanih u viši rang kao 
15.03.2018. godine. Traži da Vlada Federacije BiH ozbiljno razmotri ovu 
problematiku i da krajnji cilj i rezultat bude donošenje odluke o 
promjeni datuma za potpunu primjenu, realizaciju i implementaciju 
Odluke o kategorizaciji cesta u Federaciji BiH kako je definirano. 

13.05.2015 Vlada F BiH Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Kasim Mulalić kolika je visina prikupljenih sredstava na osnovu doprinosa za obavezno 
zdravstveno osiguranje na godišnjem nivou i kolika je visina prikupljenih 
sredstava prema svakom kantonu, kolika su ukupna utrošena sredstva 
za usluge lijekova koje se finansiraju iz Fonda solidarnosti, kao i visina 
tih sredstava po kantonima iz kojih dolaze osigurana lica, kolika su 
ukupna utrošena sredstva za troškove liječenja u inozemstvu, te koliki je 

01.12.2015 Zavod zdravstvenog 
osiguranja i 
reosiguranja 
Federacije BiH 

Zdravstvo 



udio u tim troškovima za svaki kanton pojedinačno? Traži podatke od 
2012. zaključno sa oktobrom 2015. godine. 

Pitanje Kasim Mulalić Ja imam jednu inicijativu koja ima za cilj da se kroz izradu novog Zakona 
o šumama FBiH koji je u pripremi i usvojen u formi prednacrta propišu 
odredbu i to u Poglavlju – šume i šumsko zemljište da posebnim 
režimom gospodarenja zaštićene šume u članu 29. propiše odredba da 
se u zaštićene šume i kestenove šume obzirom na značaj istih u 
prehrambenoj i medicinskoj i drvnoj industriji. U Poglavlju IV člana 41. 
stav 1. ugrožene vrste se navode da nije dozvoljena sječa, oštećenje ili 
bilo koje istrebljivanje stabla pitomog kestena. Obrazloženje: Ova 
inicijativa ima za cilj da se kod izrade Zakona o šumama FBiH u odredbe 
koje propisuju zaštitu i očuvanje pojedinih vrsta šuma i područja 
posebne namjene kao prirodno bogatstvo društva propiše zaštita i 
očuvanje ovog izuzetno važnog prirodnog resursa i bogatstva. Naime, 
prema podacima pitomi kesten u BiH rasprostranjen je na oko 36 
hiljada hektara i to najviše u Sjeverozapadnoj Bosni, dolina rijeke Une, 
Sjeveroistočnoj Bosni, dolina rijeke Drine te u Hercegovini u dolini rijeke 
Rame. Samo u općinama Unsko-sanskog kantona Velika Kladuša, Cazin, 
Bužim i Bosanska Krupa nalaze se najbogatije šume pod kestenom koje 
se prostiru na oko 5,5 hiljada hektara. Kako ni statistika nema tačnih 
podataka o kestenovim šumama kao što su podaci o nastambama 
kestena i broju rodnih stabala ovim se želi da na jedan sistemski 
sveobuhvatan način pitanje ove vrste zakonski uredi i definiše. 
Značaj kestena od izuzetne je važnosti gotovo u svim sektorima 
industrije, a najbitnije i najznačanije su u prehrambenoj, medicinskoj i 
drvnoj industriji. Plod kestena po svojim vrijednostima vrlo je bitan u 
prehrambenoj industriji a zbog velikog broja vitamina koje posjeduje 
važnu ulogu ima i u medicini i farmaceutskoj industriji.  
Treba navesti činjenicu da se više od 5 i po hiljada hekatara kestenove 
šume u Cazinskoj krajini je ili može biti ugroženo ukoliko bi ova vrsta 
ostala bez zaštite. Time bi svakako i oko hiljadu pčelara u Unsko-
sanskom kantonu koji se bave proizvodnjom brendiranog kestenovog 
meda bila dovedena u pitanje. Stoga kako se želi postići najbolji efekat 
donošenjem novog Zakona u ovom sektoru sasvim se opravdanim 
zahtijeva uređenja ove materije na najbolji način, a s obzirom da se 
šumsko bogatstvo smatra općim dobrom te uvažavajući argumente i 
činjenice iz ove inicijative sasvim se opravdanim zahtijeva da bogatstvo 

17.05.2016 Vlada F BiH Zakonodavstvo 



kestenove šume mora uživati tretman veće zaštite i ono se mora urediti 
na najbolji i najefikasniji način. Zahvaljujem. 

Pitanje Kasim Mulalić traži poduzimanje radnji na provjeri i preispitivanju prodaje državnog 
zemljišta. Traži od Vlade, Porezne uprave, Agencije za privatizaciju i 
Federalnog pravobranilaštva da mu dostave odgovor o prodaji državnog 
zemljišta u Općini Bužim. 

13.12.2016 Vlada F BiH Privatizacija 

Pitanje Kasim Mulalić da mu dostavi spisak zdravstvenih ustanova u kojima je vršen 
inspekcijski nadzor u 2016.godini sa izrečenim mjerama. 

14.03.2017 Vlada F BiH Zdravstvo 

Pitanje Kasim Mulalić Prvo je vezano uz izvještaj o provedenoj proceduri za izbor direktora 
Kantonalne administrativne službe PIO u Bihaću, 

26.09.2017 Ministarstvo rada i 
socijalne politike F 
BiH 

Penziona politika 

Pitanje Kasim Mulalić traži izvještaj o radu svih kantonalnih administrativnih službi PIO. 26.09.2017 Ministarstvo rada i 
socijalne politike F 
BiH 

Penziona politika 

Inicijativa Kenela Zuko pokrenula je inicijativu uime Kuba zastupnika SDA, kojom se zahtijeva 
od VSTVBiH da povuče svoj dopis sudovima i tužilaštvima u BiH br. 06-
02-1-2163-1/2015 od 21.10.2015. godine, kojim se od rukovodilaca 
pravosudnih institucija traži provođenje zaključka VSTV u vezi sa 
zabranom nošenja vjerskih obilježja svim uposlenim u pravosudnim 
institucijama u BiH, čime se direktno krše elementarna ljudska prava i 
vjerske slobode zagarantirane Evropskom konvencijom o zaštiti ljudskih 
prava i sloboda, Ustavom i zakonima BiH. 

03.02.2016 Vlada F BiH Ostalo 

Inicijativa Kenela Zuko pokreće uime Kuba parlamentarki, a odnosi se na izjednačavanje 
porodiljskih nakanda u Federaciji BiH 

03.02.2016 Vlada F BiH Socijlana politka 

Inicijativa Kenela Zuko U ime Kluba parlamentarki  
Klub parlamentarki je podnio inicijativu za izjednačavanje porodiljskih 
naknada u FBiH. 

22.03.2016 Vlada F BiH Socijlana politka 

Inicijativa Kenela Zuko klub parlamentarki traži da Vlada FBIH u roku od 30 dana uputi u 
proceduru Zakon o liječenju biomedicinski potpomognutom oplodnjom 

08.11.2016 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Inicijativa Kenela Zuko tiče postavljanja bukobrana na autoputu kroz naselje Svraka Općina 
Vogošća. Naime, dana 09.01.2017.godine nakon zapremljene peticije 
građana za postavljanje bukobrana na autoputu naselje Svrake Općina 
Vogošća se obratila dopisom JP Autoceste Federacije BiH sa zahtjevom 
za realizaciju predmetne peticije. JP Autoceste Federacije su dana 
10.02.2017.godine odgovorile na predmetni zahtjev uz obrazloženje da 
su proveli monitornig nivoa buke na predmetnoj dionici i da je isti 
ukazao na potrebu postavljanja bukobrana prema okolnim naseljima uz 
dionice Visoko-Podlugovi-Podlugovi-Jošanica, te da će u narednom 

19.12.2017 Vlada F BiH Ostalo 



periodu izraditi projektnu dokumentaciju. Nakon ponovnog obraćanja 
Općine Vogošća dana 06.09.2017. godine JP Autoceste Federacije su 
proslijedile odgovor u kojem su također naveli da za postavljanje 
bukobrana treba uraditi projektnu dokumentaciju, obezbjediti značajna 
finansijsak sredstva za realizaciju. To su znači bili odgovori, evo da 
vidimo šta su do danas uradili. 
Iz navedenog se vidi da je JP Autoceste Federacije do sada nisu poduzeli 
nikakve konkretne mjere na rješavanja ovog zaista velikog problema za 
građane čiji se stambeni objekti nalaze u blizini autoputa.  
Ja pokrećem Inicijativu da se u što kraćem roku pristupi izradi projektne 
dokumentacije kao što su naveli u odgovoru i da se pribavi potrebna 
dozovola, a zatim samoj realizaciji postavljanje bukobrana na dionici 
autoputa Podlugovi-Jošanica prvenstveno u naselju Svrake Općina 
Vogošća. 

Pitanje Kenela Zuko realizacija amandmana Kluba parlamentarki vezano za poduzetničke 
projekte žena 

16.06.2015 Vlada F BiH Poljoprivreda 

Inicijativa Mahir Mešalić  16.06.2015 Vlada F BiH  

Inicijativa Mahir Mešalić za proglašavanje zločina nad tuzlanskom mladošću na Kapiji 25. maja 
danom žalosti u Federaciji BiH i upućivanje je i u Parlamentarnu 
skupštinu BiH sa zahtjevom da se 25. maj proglasi danom žalosti na 
teritoriji države Bosne i Hercegovine. 

22.03.2016 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Mahir Mešalić Novi ugovori o radu u TE Tuzka u 2015 16.06.2015 Vlada F BiH Zaposljavanje 

Pitanje Mahir Mešalić Dodjela sredstava HT eronet i BH telecom 16.06.2015 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Mahir Mešalić Pismo preporuek prema MMF od prošle godine Zakon o radu 16.06.2015 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Mahir Mešalić Spisak osuđenih za korupciju 16.06.2015 Vlada F BiH Sudstvo/Pravosuđe 

Pitanje Mahir Mešalić  16.06.2015 Vlada F BiH  

Pitanje Mahir Mešalić  16.06.2015 Vlada F BiH  

Pitanje Mahir Mešalić Takođe, pita Vladu Federacije BiH i predsjedavajućeg Predstavničkog 
doma  da mu pojasne status Inicijative o izmjenama i dopunama Zakona 
o pripadnosti  javnih prihoda a koju je pokrenulo 29 zastupnika Doma i 
još uvijek čekaju da se uvrsti u dnevni red Predstavničkog doma. 

27.10.2015 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Mahir Mešalić tražio je od Vlade Fedearcije BiH da mu dostavi informaciju o statusu 
Inicijative koju je pokrenuo a u vezi sa izmjenama i dopunama Zakona o 
stečaju. 

27.10.2015 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Mahir Mešalić Traži od Vlade Federacije BiH da mu dostavi plan poskupljenja 
električne energije 

27.10.2015 Vlada F BiH Ostalo 



Pitanje Mahir Mešalić Traži od Vlade Federacije BiH da mu dostavi planiranu sistematizaciju 
državnih službenika. 

27.10.2015 Vlada F BiH Javna uprava 

Pitanje Mahir Mešalić Traži od Vlade Federacije BiH i Porezne uprave Federacije BiH da mu 
dostavi informaciju o prihodima koje općine u Federaciji BiH prikupe po 
osnovu poreza a u posljednjih pet godina , sa brojem stanovnika i 
brojem zaposlenih. 

27.10.2015 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Mahir Mešalić Također, zamolio je, a u vezi stanja u BH Telekomu da mu se dostavi 
šestomjesečni izvještaj o ostvarenim rezultatima sa planom koji je bio 
predviđen. 

27.10.2015 Vlada F BiH Javna preduzeća 

Pitanje Mahir Mešalić Traži informaciju koliko se sredstava od kompanija, koje su u vlasništvu 
Federacije nalazi komercijalnim bankama. 

27.10.2015 Vlada F BiH Javna preduzeća 

Pitanje Mahir Mešalić Pita Vladu Federacije BiH,  a u vezi sa zaposlenim u Termoelektrani 
Tuzla, kako to da ima stalno zaposlenih  na nepostojećem Bloku 7, 
budući da  Blok 7 nije ni u fazi gradnje? 

27.10.2015 Vlada F BiH Zaposljavanje 

Pitanje Mahir Mešalić traži da mu se dostave odgovori na pitanja koja je ranije postavio: koliko 
deponovanih novčanih sredstava imaju javna preduzeća u vlasništvu 
Federacije i u kojim bankama - odgovor nije dobio od BH Telekoma i HT 
Eroneta kao ni od Elektroprivrede BiH i Elektroprivrede HZHB, te još 
nekoliko firmi. 

22.03.2016 Ministarstvo 
finansija F BiH 

Finansijski tokovi 

Pitanje Mahir Mešalić Imam jedno pitanje za njega direktno a tiče se Kazneno-popravnog 
zavoda Tuzla. Naime, direktor Kazneno-popravnog zavoda Tuzla 
optužen je zbog seksualnog zlostavljanja u tuzlanskom zatvoru. Žrtva je 
Munevera Salkanović zatvorski stražar koju je Vareškić napastvovao u 
svojoj kancelariji. Protiv Vareškića je potvrđena optužnica zbog 
krivičnog djela bludne radnje iz člana 208. stav 1. Krivičnog zakona 
Federacije BiH, a u vezi sa članom 203. stav 1. istog Zakona. I pored 
optužnice potvrđene i pored prvostepene presude Suda gdje je Vareškić 
optužen za ovaj član krivično djelo on i dalje evo ministra, tu je stigao, 
on i dalje obnaša funkciju direktora i nadređeni je Salkanovićki. Pa 
zamislite da radite ...radite  u kolektivu gdje prvostepeno čovjek 
optužen za seksualno napostovanje i vi morate tu raditi. 
Ja mislim da je taj direktor trebao da se suspendira do okončanja 
odnosno do drugostepene Presude i mislim da je to i moralno prema 
svim suprugama, majkama, ženama koje su zaposlene u institucijama 
pogotovo instituciji takvog tipa.  
Ja se nadam ministre daćete vi povući pravi potez i očekujem od vas u 
ovoj sedmici da suspendujete osobu do drugostepenog do konačne 
presude i drugostepene. Hvala. 

19.04.2016 Vlada F BiH Ostalo 



Pitanje Mahir Mešalić postavio je pitanje vezano za inicijativu koju je pokrenuo a koja je 
usvojena u Domu (da se 25.maj proglasi Danom žalosti u Federaciji BiH), 
pita – šta je sa tim budući da nije bio proglašen Dan žalosti. 

13.12.2016 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Mahir Mešalić Drugo pitanje već je postavljao ministrici finansija i opet ga ponavlja a 
odnosi se na 50 najvećih primanja u institucijama u Federaciji i u 
državnim kompanijama. 

13.12.2016 Ministarstvo 
finansija F BiH 

Javna uprava 

Pitanje Mahir Mešalić Traži odgovor od Vlade Federacije BiH vezano za Nacrt Zakona o stečaju 
kojeg je predložio, te da li ga je Vlada uopće dobila. 

13.12.2016 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Mahir Mešalić u cilju transparentnosti rada Predstavničkog doma predlaže da od 
naredne sjednice RTV Federacije, čiji je osnivač Parlament Federacije 
uživo prenosi sjednice Predstavničkog doma Parlamenta Federacije BiH 

15.02.2017 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Mahir Mešalić koji traži da mu konačno dostavi odgovor vezan za pedeset najvećih 
primanja u javnim institucijama Federacije i u javnim preduzećima gdje 
Federacija ima udio više od 50 \%. 

15.02.2017 Ministarstvo 
finansija F BiH 

Javna uprava 

Pitanje Mahir Mešalić vezano za 50 osoba sa najvenćim primanjem u Federaciji. Preformuliše 
pitanje i pita za 60 osoba koje imaju najveća primanja u Federaciji. 

14.03.2017 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Mahir Mešalić kada će Nacrt Zakona o zaštiti prava djeteta kojeg je izradio zajedno sa 
stručnjacima, doći u proceduru, te isto pitanje postavlja i 
predsjedavajućem. 

14.03.2017 Vlada F BiH Ljudska prava 

Pitanje Mahir Mešalić zašto još uvijek nije realizirana Odluka Vlade Federacije BiH o 
penzionisanju 14 radnika Borca iz Banovića i šest radnika Borca iz 
Zenice? 

14.03.2017 Vlada F BiH Penziona politika 

Pitanje Mahir Mešalić osvrnuo se na inicijativu koju je pokrenuo za proglašenjem 25. maja 
Danom žalosti u Federaciji BiH i koja je usvojena 20.04.2016. godine. 
Međutim, taj datum nije proglašen danom žalosti u Federaciji. Zbog 
toga, kazao je, bit će prinuđen uputiti inicijativu da se rukovodstvo 
Predstavničkog doma i premijer Fadil Novalić proglase personama non 
grata u Tuzli. 

25.04.2017 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Mahir Mešalić tri godine se izvozi šest hiljada tona mesa godišnje, te se postavlja 
pitanje – od čega ako znamo da se u BiH ne tovi ni jedna trećina mesa. 
Kome se u Federaciji, odnosno kojim firmama daju poticaji za izvoz 
mesa i u kojem iznosu? Zbog čega je zabranjen izvoz u 2016. godini 
termički obrađenog mesa u Republiku Tursku ako se zna da je bilo 
odobreno dvije hiljade tona? Da li firma “Bajra” ima monopol na izvoz 
mesa? Koliko mesa uvozi Federacija BiH, odnosno BiH iz Holandije i 
Poljske u procentima i tonama? 

25.04.2017 Ministarstvo 
poljoprivrede, 
vodoprivrede i 
šumarstva F BiH 

Poljoprivreda 

Pitanje Mahir Mešalić traži da mu se dostavi izvještaj o poslovanju Elektroprivrede BiH i HZHB 
za prvih šest mjeseci 2017. godine, sa ukupnim prihodima i rashodima, 

16.05.2017 Vlada F BiH Javna preduzeća 



te broj novouposlenih i na kojim pozicijama. Također, postavlja pitanje - 
po kojoj cijeni se isporučuje struja iz elektroprivreda u firmu Aluminij 
Mostar. 

Pitanje Mahir Mešalić Podsjetio je premijera Federacije na Inicijativu vezanu za proglašenje 
Dana žalosti 25.maja koja je usvojena u Domu, a nije zaživjela. 

16.05.2017 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Mahir Mešalić htio sam da se javim ranije pa evo, pošto sam prvi dobio sam odgovor 
Ministarstva finansija u vezi mog zastupničkog pitanja od 50, da mi se 
dostavi lista 50 najplaćenijih državnih funkcionera u Federaciji BiH 
uključujući i javna preduzeća sa osnivačkim udjelom u Federaciji. 
Međutim, Federalno ministarstvo finansija se obratilo Agenciji za zaštitu 
osobnih podataka BiH. I oni naravno nisu dostavili Ministarstvu finansija 
odgovor i Ministarstvo finansija ne zna da li oni mogu te podatke dati s 
obzirom da ne znaju da li je suprotnosti sa Zakonom ili nije. Znači, Vlada 
Federacije vjerovatno nema pravnu službu da im obrazlože da li je to u 
skladu sa Zakonom ili nije. 

14.06.2017 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Mahir Mešalić Postoje ozbiljen indicije nesprovođenja, odnosno kršenja Zakona o 
plaćama i naknadama policijskih služenika Federacije BiH kojim se 
uređuju plaće, platni razredi i koeficijetni za platne razrede policijskih 
službenike Federacije BiH, naknade kao i druga pitanja koja se odnose 
na primanje policijskih službnika, te primjena ovih zakona u kantonima.  
Zakon se ne sprovodi u članu 33. gdje jasno stoji da će kantoni svojim 
propisom uz saglasnost Sindikata propisati koeficijente za radna mjesta 
s tim da se osnovna plaća za ista ili slična radna mjest u kantonu ne 
može preći 90\% od plaće za takva radna mjesta na federalnom nivou. 
Pošto policajci sa kantona, odnosno županija ne mogu da se obrate 
sindikatima jer su pod političkom kontrolom to znamo pogotovo iz 
kantona gdje ja dolazim, policajci su prinuđeno evo vidimo s pravom i 
HNK-a i u TK-a i u Ze-Do da se žale medijima, ali da naravno pod 
krinkom anonimnosti.  
Prema tome, sindikati pošto su pod političkim utjecajem u kantonima 
oni...... oni su preko naravno zatražili da se u Skupštini kantona donesu 
zakoni o plaćama i naknadama, međutim oni su doneseni u suprotnosti 
sa ovim Krovnim zakonom u Federaciji. 
Dalje, želim istaći slijedeće recimo u MUP-u TK-a je donesena instrukcija 
i to bi želio da postavim pitanje Federalnom ministarstvu pošto nisam u 
mogućnosti da upitam ministra u našem kantonu. Donešena je 
instrukcija a ja sam čuo da je donešena i u drugim kantonima od strane 
kantonalnih ministarstava unutrašnjih poslova gdje je policajcima 

14.06.2017 Ministarstvu 
unutrašnjih poslova 
Federacije, te 
Ministarstvu 
finansija Federacije 
BiH 

Zakonodavstvo 



zabranjeno da komentiraju bilo kako bilo u kojem svojstvu čak i van 
dužnosti svoje plaće, naknade itd. i sve ostalo vezano za njihov status. 
Eto, toliko hvala. 

Pitanje Mahir Mešalić kazao je da je 11.02.2015. godine 28 zastupnika uputilo u proceduru 
Prijedlog Zakona o izmjenama Zakona o pripadnosti javnih prihoda, koji 
do danas nije stavljen na dnevni red. Također, upućen je zahtjev za 
održavanje vanredne sjednice a tiče se zahtjeva pripadnika Armije RBiH 
i HVO vezano uz registar. Kazao je da je upućen zahtjev za održavanje 
vanredne sjednice, vezano uz depolitizaciju obrazovanja. 

26.09.2017 predsjedavajući 
Predstavničkog 
doma PFBIH 

Zakonodavstvo 

Pitanje Mahir Mešalić da li se primjenjuje nomenklatura zdravstvenih usluga u zdravstvenom 
sistemu Federacije BiH usvojena 2014. godine, koliko se javnih i 
privatnih kardiohirurških klinika, centara finansira iz sredstava Zavoda 
zdravstvenog osiguranja Federacije BiH i isto tako klinika za interventnu 
kardiologiju? 

19.06.2018 Ministarstvo 
zdravstva F BiH 

Zdravstvo 

Pitanje Mahir Mešalić molim Ministarstvo industrije, energetike i rudarstva da mi u najkraćem 
roku dostavi Informaciju, odnosno listu privatnih pravnih lica za kojima 
posluje Elektroprivreda BiH te rudnici u Federaciji BiH i u kojem iznosu? 

19.06.2018 Ministarstvo 
energije, rudarstva 
i industrije F BiH 

Javna preduzeća 

Inicijativa Mahir Nurkanović Prva inicijativa upućena je premijeru Vlade Federacije BiH, Vladi 
Federacije BiH i Federalnom ministarstvu prostornog uređenja za 
donošenje odluke o gradnji stanova za mlade koje će Federacija 
iznajmljivati mladim bračnim parovima po jeftinijim cijenama od tržišne. 
Traži da donošenje ovakve odluke, uz sve pripremne radnje, ne prelazi 
rok tri mjeseca od podnošenja inicijative. 

13.05.2015 Vlada F BiH  

Inicijativa Mahir Nurkanović Druga inicijativa upućena je predsjedavajućem Predstavničkog doma 
Parlamenta Federacije BiH i Kolegiju Doma da ubuduće organiziraju rad 
Predstavničkog doma na način da revizorski izvještaj Ureda za reviziju 
institucija Federacije BiH o izvršenju budžeta Predstavnički dom dobije i 
razmatra prije izvještaja o izvršenju budžeta Federacije BiH za 
prethodnu godinu. 

13.05.2015 predsjednik Mušić Finansijski tokovi 

Inicijativa Mahir Nurkanović Treća inicijativa upućena je Vladi Federacije BiH da u budućem radu na 
relevantnim internet stranicama (Vlada Federacije, Federalno 
ministarstvo finansija...) postavi godišnji plan razvojnih programa sa 
svim informacijama koje taj plan podrazumijeva. 

13.05.2015 Vlada F BiH Investicije 

Inicijativa Mahir Nurkanović Četvrta inicijativa odnosi se na izmjene Poslovnika o radu 
Predstavničkog doma Parlamenta Federacije BiH i to da u članu 40. u 
stavu 1. iza riječi: ”iz reda ostalih” potrebno je dodati riječi: ”niti svi 
mogu biti iste spolne strukture”. 

13.05.2015 Vlada F BiH Ostalo 



Inicijativa Mahir Nurkanović Pokrenuo je inicijativu prema Federalnom ministarstvu poduzetništva 
da se osnuje online servis za pokretanje malog i srednjeg biznisa. 

17.11.2015 Vlada F BiH Privreda/Gospodarstvo 

Inicijativa Mahir Nurkanović kojom predlaže da se nađe način kako bi se u našim trgovačkim 
lancima, na prostoru Federacije BiH, postavile posebne police na kojima 
bi bili izloženi proizvodi iz BiH. 

01.12.2015 Vlada F BiH Privreda/Gospodarstvo 

Pitanje Mahir Nurkanović Prvo pitanje uputio je Federalnom ministarstvu finansija - traži da mu se 
dostavi cjelokupna informacija o realiziranim kapitalnim transferima za 
2014. godinu, posebno sa informacijama o kapitalnim transferima 
prema pojedincima, neprofitnim organizacijama i privatnim 
preduzećima. 

13.05.2015 Ministarstvo 
finansija F BiH 

Finansijski tokovi 

Pitanje Mahir Nurkanović postoji li mogućnost izgradnje još jedne autobuske stanice na 
magistralnom putu Tuzla – Orašje u dijelu koji se odnosi na MZ Dobrinja 
u gradu Tuzla. 

13.05.2015 Direkcija cesta FBIH Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Mahir Nurkanović postoji li plan donošenja federalnog zakona o sportu i u kojoj se on fazi 
nalazi? 

13.05.2015 Vlada F BiH Sport 

Pitanje Mahir Nurkanović traži da mu se dostave zaključci sa 31. redovne sjednice Predstavničkog 
doma Parlamenta Federacije BiH iz jula 2014. godine, koji se odnose na 
27. i 28. tačku dnevnog reda. Informacije se odnose na raspravu iza koje 
su doneseni zaključci o načinu i dinamici pregovora za izgradnju novih 
termoelektrana. 

13.05.2015 Vlada F BiH Privreda/Gospodarstvo 

Pitanje Mahir Nurkanović napismeno 16.06.2015 Vlada F BiH  

Pitanje Mahir Nurkanović napismeno 16.06.2015 Vlada F BiH  

Pitanje Mahir Nurkanović napismeno 16.06.2015 Vlada F BiH  

Pitanje Mahir Nurkanović napismeno 16.06.2015 Vlada F BiH  

Pitanje Mahir Nurkanović napismeno 16.06.2015 Vlada F BiH  

Pitanje Mahir Nurkanović napismeno 16.06.2015 Vlada F BiH  

Pitanje Mahir Nurkanović napismeno 16.06.2015 Vlada F BiH  

Pitanje Mahir Nurkanović napismeno 16.06.2015 Vlada F BiH  

Pitanje Mahir Nurkanović napismeno 16.06.2015 Vlada F BiH  

Pitanje Mahir Nurkanović koji su kriteriji za postavljanje kamera, ležećih policajaca i druge opreme 
za spriječavanje brze vožnje putničkih vozila, ali i drugih prijevoznih 
sredstava. Na koji način Uprava policije odlučuje gdje postaviti takvu 
opremu za sprječavanje brze vožnje, po kojim kriterijima, te za koje 
puteve? 

27.10.2015 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F BiH 

Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Mahir Nurkanović Traži pregled, koliko u Federaciji BiH danas ima privatnih zdravstvenih 
ustanova, uz informaciju o tome kada su počele sa radom, po kojim 
dozvolama itd.? 

27.10.2015 Vlada F BiH Zdravstvo 



Pitanje Mahir Nurkanović predložio je resornom ministru kada je u pitanju novi Zakon o radu, a 
budući da su se javile mnoge dileme, da se napravi online pregled šta se 
sve izmijenilo i na šta se odnose promjene kada su u pitanju prava 
radnika. 

17.11.2015 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Mahir Nurkanović Treće pitanje uputio je Vladi Federacije BiH i Vladi Tuzlanskog kantona – 
postoji li mogućnost da se u budžetu za narednu godinu planira jedan 
dio sufinasiranja stanogradnje za mlade na području Tuzlanskog 
kantona, konkretno grada Tuzla? 

17.11.2015 Vlada F BiH Mladi 

Pitanje Marin Barbarić koliko je do danas realizirano projekata iz paketa Evropske investicione 
banke, ali i drugih (GEF, Svjetska banka, Evropska komisija i dr.) i u kojim 
općinama, odnosno u kojoj fazi se nalaze, te koji je stepen izvedenosti 
projekta iz oblasti vodoprivrede? 

17.11.2015 Vlada F BiH Investicije 

Pitanje Marin Barbarić a tiče se izmjene jednog člana Statuta, kojim bi se omogućilo da se 
Zavod zaduži kako bi izbjegli situaciju da Zavod dijeli penzije u dva 
navrata. 

22.03.2016 Vlada F BiH Penziona politika 

Pitanje Marin Barbarić Traži da mu se odgovori na pitanje koje je postavio na 3. redovnoj 
sjednici Federalnom ministarstvu poljoprivrede, vodoprivrede i 
šumarstva i nije dobio odgovor, a tiče se projekta iz oblasti 
vodoprivrede koji bi se trebao implementirati putem Evropske 
investicijske banke, Svjetske banke, Evropske komisije itd. 

22.03.2016 Vlada F BiH Evropske integracije 

Pitanje Marin Barbarić traži od direkcije Autocesta da mu dostavi informaciju o provedenoj 
konkursnoj proceduri kao hodogram dalje aktivnosti po pitanju 
rješavanja imovinsko – pravnih odnosa, pripremnih radova i 
građevinskih radova na svim lotovima dionice Zvirovići - Počitelj. 

24.01.2017 JP Autoceste i MSK 
FBIH 

Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Marin Barbarić odnosi se na dionicu trase autoceste na Koridoru Vc Zvirovići-Počitelj. 
Obzirom na dosadašnje aktivnosti neuspjele nažalost u pokušaju da se 
pokrenu radovi na ovoj dionici za koja su sredstva već odavno odobrena 
pa i nakon Tematske sjednice koju smo ovdje imali kada je direktor 
tadašnji, v.d. direktor obećao da će, dakle, to je bio travanj 2017. 
godine, kada je obećao da će nakon prvog neuspjelog natječaja, dakle, 
ići sada po ubrzanoj proceduri EIB-a i taj pokušaj je propao, dakle, i to 
obećanje nije ispunjeno mene zanima sad u kakvom je stanju, dakle, 
sad trenutno taj projekt, šta se događa i kakvi su izgledi da u skoro 
vrijeme započnu napokon ti radovi koji su obilježili cijeli naš mandat 
neuspjelo nažalost, to dakle daje jednu jako, jako lošu sliku i poruku 
pogotovo građevinski sektor koji je zaista u lošoj situaciji, dakle, 
umjesto da mi ovakvim javnim radovima, dakle, pomognemo 
građevinskom sektoru mi raznim proceduralnim odugovlačenjima ovaj 

19.06.2018 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F BiH 

Saobraćaj i 
komunikacije 



projekt odgađamo ali nažalost ne samo ovaj nego i mnoge. Dakle, moje 
pitanje glasi i volio bih da dobijem hitan odgovor, dakle, šta i kada se 
može očekivati početak ovih radova na ovoj vrlo važnoj dionici? Hvala 

Pitanje Mehrudin Švago Drugo pitanje je, također, uputio premijeru Novaliću i ministrici 
finansija Milićević vezano uz prihvatanje revizorskog izvještaja o 
izvršenju budžeta iako znaju da u skladu sa Zakonom o budžetu nije 
izvršeno evidentiranje svih dospjelih obaveza na dan, 31.12.2013. 
godine. Prema tom izvještaju nisu prikazana sredstva u iznosu od 
42.000.000 KM. Na primjer, Federalnom ministarstvu poljoprivrede, 
vodoprivrede i šumarstva nisu prikazane obaveze za poticaje od 
1.909.270 KM. Da li misle ovakav izvještaj prihvatiti ili preispitati i 
pozvati odgovorne na odgovornost? 

13.05.2015 premijer Novalić i 
ministrica finansija 
Milićević 

Finansijski tokovi 

Pitanje Mehrudin Švago postavio je pitanja koja se tiču Revizorskog izvještaja o izvršenju 
Budžeta Federacije BiH za 2013. godinu, koji je proveo Ured za reviziju 
institucija u Federaciji BiH. 
Prvo pitanje upućeno je premijeru Novaliću – šta misli poduzeti po 
pitanju negativnog mišljenja revizije Budžeta za 2013. godinu? Da li će 
biti pozvani na odgovornost prekršioci ili će se preko toga preći? 

13.05.2015 Premijer Federacije 
BiH 

Finansijski tokovi 

Pitanje Mehrudin Švago kojim traži izvještaj o podignutim kreditima i njihovoj realizaciji Općine 
Donji Vakuf za izgradnju sportske dvorane? 

03.02.2016 Razvojna banka 
Federacije BiH 
(direktor 
Džaferović) 

Finansijski tokovi 

Pitanje Mehrudin Švago zašto je ukinuto autobusko stajalište na magistralnom putu M16 na 
izlazu iz Donjeg Vakufa u pravcu Bugojna i obrnuto, tačnije između 
benzinske pumpe “INA” i skretanja za Prusac? 

03.02.2016 Vlada F BiH Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Mehrudin Švago tražim od Zavoda za statistiku da mi dostavi podatke sa imenima i 
prezimenima svih zaposlenih sa područja Općine Donji Vakuf sa 
naznakom gdje je zaposlen. I također tražim da mi dostavi spisak imena 
i prezimena svih nezaposlenih sa Općine Donji Vakuf. 

19.04.2016 Vlada F BiH Zaposljavanje 

Pitanje Mehrudin Švago koliko ima registrovanih privrednih društava javnih preduzeća i javnih 
ustanova? I koliko imaju neuplaćenih doprinosa pojedinačno sa 
područja Općine Donji Vakuf sa posebnim osvrtom na JK preduzeće 
Čistoća Donji Vakuf? 

19.04.2016 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Mehrudin Švago tražim od Ministarstva unutrašnjih poslova  Srednjebosanskog kantona 
koliko ima uposlenih u tom Ministarstvu pojedinačno o općinskoj i 
nacionalnoj strukturi, kao i o funkciji uposlenika? Pojedinačno za svaku 
policijsku upravu. Hvala. 

19.04.2016 MUP SBK Javna uprava 



Pitanje Mehrudin Švago da li je data saglasnost za izgradnju mini hidroelektrane na Vrbasu, 
između naselja Babin Potok i Krivače, te ako je data saglasnost traži od 
nadležnih analizu postojanja te mini hidroelektrane, da li se više dobija 
ili gubi presjecanjem prirodnog vodotoka Vrbasa? 

17.05.2016 Vlada F BiH Javna preduzeća 

Pitanje Mehrudin Švago od Ministarstva unutrašnjih poslova Srednjobosanskog kantona traži 
informaciju koliko ima zaposlenih u ovom ministarstvu po općinama i 
koja je nacionalna struktura, kao i funkciju zaposlenika, a podatke traži 
za svaku policijsku upravu pojedinačno. 

13.07.2016 Ministarstvo 
unutrašnjih poslova 
Srednjobosanskog 
kantona 

Javna uprava 

Pitanje Mehrudin Švago zašto nije isplaćen jedan zaostali mjesec iz 2014. godine za poticaj za 
mlijeko? Zašto se u 2016. godini isplaćuju prva tri mjeseca pa se četvrti 
preskače, a uplaćuje se za peti mjesec 2016. godine? Ko je odgovoran za 
ovaj propust i šta je ministarstvo poduzelo po ovom pitanju? 

24.01.2017 Ministarstvo 
poljoprivrede, 
vodoprivrede i 
šumarstva F BiH 

Poljoprivreda 

Pitanje Mehrudin Švago kakav je status pet privatnih poduzetnika koji su od 1996. do 2001. 
godine bili registrovani i radili poslove prijevoza trupaca? Kazao je da su 
pet prevoznika (Talić Mustafa, Orahović Hamdija, Junuzović Ibro, 
Junuzović Dževad i Begić Asim) uplaćivali doprinose penzijsko-
invalidskog i zdravstvenog osiguranja u iznosu od 360 KM, a nema ih u 
registru i nije im priznat staž iz tog perioda. Traži od Ministarstva da 
provjeri ovaj slučaj. 

24.01.2017 Ministarstvo 
razvoja, 
poduzetništva i 
obrta F BiH 

Privreda/Gospodarstvo 

Pitanje Mehrudin Švago Traži da mu se dostavi podatak koliko je izvezeno maline iz BiH u 2016. 
godini a prije svega iz Federacije BiH . 

15.02.2017 Vlada F BiH Privreda/Gospodarstvo 

Pitanje Mehrudin Švago kojim traži dostavu podataka po općinama i kantonima, koliko je 
zasijane površine zemljišta jagodičastog voća, prije svega podatke za 
proizvodnju maline da li je resorno ministarstvo išta poduzelo da se 
proizvođačima jagodičastog voća, prije svega proizvođačima maline 
osigura siguran otkup i cijena proizvoda. 

15.02.2017 Vlada F BiH Privreda/Gospodarstvo 

Pitanje Mehrudin Švago Da li se prema Odluci o utrošku sredstava za 2017. godinu dodijeljuje 
poticaj za uvoznu prasad ako je to u skaldu sa Zakonom o poticaju u 
poljoprivrednoj proizvodnji. 
Da li se prema navedenoj Odluci plasiran poticaj i za jagnjad i janjad i 
ako nije zbog čega nije. 

14.06.2017 Ministarstvo 
poljoprivrede, 
vodoprivrede i 
šumarstva F BiH 

Poljoprivreda 

Pitanje Mehrudin Švago koliko je građana Federacije u posljednje dvije godine napustilo 
Federaciju? Šta se učinilo po tom pitanju kako bi se zaustavio odlazak 
mladih ljudi iz države? 

26.09.2017 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Mehrudin Švago kakav je interes Federacije u izgradnji minihidroelektrane, da li je to 
interes Federacije ili pojedinaca? Kakav je interes Federacije BiH da se 
uništavaju prirodna bogatstva poput rijeke Kruščice i Vitez? 

26.09.2017 Vlada F BiH Bezbjednost 



Pitanje Mehrudin Švago Kao što znamo brza cesta Lašva Nević Polje u pripremnoj je fazi i 
izdvojena su određena sredstva za realizaciju pomenute brze ceste. 
Moje pitanje glasi. 
Da li postoji projektna dokumentacija za nastavak brze ceste preko 
Travnika prema Donjem Vakufu ili se mijenja pravac brze ceste od 
Travnika, Turbetam Karaule prema Jajcu, jer se u javnosti spominju i 
takv špekulacije. 
Interesuje me tačan pravac brze ceste od Nević Polja i dalje preko 
Travnika. Hvala. 

19.12.2017 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F BiH 

Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Mehrudin Švago Pošto je ovih dana aktuelna dešavanja oko otkupa malina odnosno 
proizvođaći malina prosipaju i bacaju svoje proizvode, jer je određeni 
otkupljivaći ne otkupljuju proizvedenu malinu. Šta je ministar poduzeo 
po ovome pitanju i da li se uopšte oglasio oko ovoga problema? Prošle 
godine smo ovdje imali predstavnike otkupljivača malina tražili su 
podršku od ministarstva i ministar je obećao dati podršku. Tražim od 
ministra da se javno i direktno oglasi oko ovoga problema kako 
otkupljivačima tako i proizvođaćima maline. 

19.06.2018 Ministarstvo 
poljoprivrede, 
vodoprivrede i 
šumarstva F BiH 

Poljoprivreda 

Pitanje Mehrudin Švago tražim odgovor na pitanje koje sam postavio u decembru prošle godine 
na koje još nisam dobio odgovor. Kada je donešena odluka o pravcu 
brze ceste Travnik – Turbe – Jajce, da li je ta odluka o tom pravcu bila 
predmet na Parlamentu i ko je uopšte nadležan za donošenje takvih 
bitnih odluka? 

19.06.2018 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F BiH 

Saobraćaj i 
komunikacije 

Inicijativa Mensud Borović  16.06.2015 Vlada F BiH  

Inicijativa Mensud Borović Prva Inicijativa da se prilikom izrade novog Zakona o pripadnosti javnih 
prihoda u Federaciji BiH kod učešća kantona o raspodjeli prihoda sa 
jedinstvenog  
 
3/3 AS 
računa uvode kao prvi i osnovni kriteriji za raspodjelu sredstava 
kantonima takozvani funkcionalni minimum ili funkcionalna osnova. 
U određenom iznosu neophodno za izvršavanje osnovnih funkcija 
kantona proisteklih iz Ustava Federacije BiH i zakona. A raspodjela  
preostalog dijela prihoda sa jedinstvenog računa za finansiranje funkcija 
kantona da se vrši na osnovu određenih parametara kao što su broj 
stanovnika, površina broj učenika i drugih parametara utvrđenih 
zakonom. 
Obrazloženje. 
U aktu Vlade Federacije BiH od 19. februara 2016. godine upućenom 

19.04.2016 Vlada F BiH Finansijski tokovi 



Parlamentu Federacije BiH je navedeno da su pokrenute aktivnosti u 
izradi novog Zakona o pripadnosti javnih prihoda u Federaciji BiH i da je 
ostavljena mogućnost za dostavu prijedloga po pitanju raspodjele javnih 
prihoda koji će se uzeti u razmatranje prilikom izrade Prijedloga ovog 
zakona. 
U Federaciji BiH je do sada vršena neadekvatna raspodjela javnih 
prihoda obzirom da ista nije vršena ns osnovu kriterija zasnovanih na 
svim nadležnostima kantona utvrđenim Ustavom Federacije BiH već su 
kriteriji za raspodjelu zasnovani samo na nekim od tih nadležnosti i na 
taj način nisu stvorene pretpostavke da svi kantoni mogu u potpunosti 
da finansiraju i izvršavaju svoje ustavne nadležnosti. 
A što je u proteklom periodu dovodilo građane pojedinih kantona u 
neravnopravan položaj u odnosu na druge u Federaciji BiH. 
Naime, pored obrazovanja i zdravstvo i socijalna zaštita su prema 
Ustavu Federacije BiH u nadležnosti kantona a uspostavljanje i 
financiranje istih iziskuje velika financijska sredstva naročito u 
kantonima u kojima ne postoji mogućnost pružanja tercijalne 
zdravstvene zaštite. 
Međutim obrazovanje za sada uzeto kao kriterij za raspodjelu prihoda a 
ovo drugo nije.  
Zbog toga je neophodno Zakon o pripadnosti javnih prihoda u Federaciji 
BiH uskladiti sa Ustavom Federacije BiH kako bi raspodjela između 
kantona bila pravednija ili kako bi svi kantoni imali podjednake 
mogućnosti da financiraju osnovne funkcije koje su u njihovoj ustavnoj 
nadležnosti iz oblasti zdravstvene, socijalne i boračko-invalidske zaštite, 
isplate plaća budžetskim korisnicima, organima uprave, policiji, 
obrazovanju, zdravstvu, izgradnji infrastrukture i druge obaveze i da se 
pitanje raspodjele sredstava između Federacije kantona i općina 
adekvatno i trajno rješi. 
U vezi sa navedenim neophodno je u novom Zakonu o pripadnosti 
javnih prihoda Federacije BiH kod učešća kantona i raspodjeli prihoda s 
jedinstvenog računa uvesti kao prvi i osnovni kriterij za raspodjelu 
sredstava kantonima tako zvani funkcionalni minimum ili funkcionalnu 
osnovu a u određenom iznosu neophodno ...završavanje osnovnih 
funkcija kantona proisteklih iz Ustava Federacije BiH i zakona. I da se 
raspodjela preostalog dijela prihoda sa jedinstvenog računa za 
finansiranje funkcija kantona vrši na osnovu određenih parametara 
utvrđenih zakonom. 



U protivnom ukoliko bi kriteriji u novom zakonu ostali približno isti 
sadašnjem zakonu to bi dovelo do ekonomskog kolapsa pojedinih 
kantona zbog nemogućnosti finansiranja i izvršavanja osnovnih funkcija 
utvrđenih Ustavom Federacije, Ustavom kantona i zakona a što bi 
dovelo do nastavka procesa javljanja stanovništva sa određenih 
područja u veće centre u Federaciji BiH zbog loših uslova života na 
području tih kantona odnosno na druga područja u Federaciji BiH. 

Inicijativa Mensud Borović Druga Inicijativa da Federalno ministarstvo financija izvrši izmjenu i 
dopunu Pravilnika o načinu uplate javnih prihoda budžeta i 
vanbudžetskih fondova na teritoriji Federacije BiH. 
U Poglavlju VI doprinosi u tački  21. tačka 2. na sljedeći način. 
Za povratnike u RS koji su zaposleni kod poslodavaca u Federaciji BiH 
uplata doprinosa za zdravstveno osiguranje vrši se prema sjedištu 
poslodavca uz saglasnost zaposlenika. 
Druga alineja. Za povratnike u RS koji penziju primaju iz Federalnog 
zavoda PIO uplata doprinosa zdravstveno osiguranje vrši se prema 
mjestu isplate penzije uz saglasnost penzionera. 
I treća alineja za povratnike u RS koji su zaposleni kod poslodavca u 
Federaciji BiH uplata doprinosa za osiguranje od nezaposlenosti vrši se 
prema sjedištu poslodavca uz saglasnost zaposlenika. 
Obrazloženje. 
Pravilnikom o načinu uplati javnih prihoda budžeta i vanbudžetskih 
fondova na teritoriji Federacije BiH propisan je način uplate javnih 
prihoda za  teritoriju Federacije BiH tako što se uplata doprinosa za 
zdravstvenog osiguranje u iznosu 89,8\% od ukupno obračunatog iznosa 
iz plaće i na plaću kao i uplata doprinosa za osiguranje od 
nezaposlenosti u iznosu od 70\% od ukupnog obračuna tog iznosa iz 
plaće na plaću vrši prema mjestu prebivališta zaposlenika. 
To znači da se svim povratnicima u RS koji rade na teritoriji Federacije 
BiH a imaju prebivalište u RS-u uplata doprinosa za zdravstvenog 
osiguranje i doprinosa za osiguranje od nezaposlenosti vrši prema 
njihovom mjestu njihovog prebivališta što povratnicima stvara 
probleme prilikom liječenja i ostvarivanja određenih prava. Zbog 
iskazane potrebe rješavanja pitanja ostvarivanja prava na zdravstveno 
osguranje povratnika u RS a kojim se doprinosi za zdravstveno 
osiguranje i uplaćuju u Federaciji BiH penzioneri zaposleni kod 
poslodavaca u FBiH, korisnici prava socijalne boračke i invalidske zaštite 
i svi drugi koji su ostvarili prava na zdravstveno osiguranje u Federaciji 

19.04.2016 Vlada F BiH Penziona politika 



BiH po bilo kom osnovu a povratnici su u RS neophodno je izvršiti 
izmjene i dopune navedenog Pravilnika čime bi se otklonili problemi pri 
ovjeri zdravstvenih knjižica i pri ostvarivanju prava na zdravstvenu 
zaštitu povratnika. 
Na ovaj način omogućilo bi se povratnicima sa mjestom prebivališta u 
RS-u koji rade na teritoriji Federacije BiH kao i penzionerima koji su 
ostvarili penziju u Federaciji BiH. Liječenje na području Federacije BiH a 
na taj način povratnici bi se lakše integrisali u mjesto povratka. 
Zahvaljujem. 

Pitanje Mensud Borović pokrenuo je inicijativu kojom od Vlade Federacije BiH traži  da dostavi 
zastupnicima pregled svih agencija, zavoda, fondova, direkcija i uprava 
koji egzistiraju na nivou Federacije BiH, odnosno one koje su formirane 
od Parlamenta Federacije BiH i Vlade Federacije BiH. Također, traži 
podatke o njihovoj nadležnosti, sjedištu i imenu rukovodilaca. 
Amir Zukić je u skladu sa Poslovnikom 

13.05.2015 Vlada F BiH Javna uprava 

Pitanje Mensud Borović  16.06.2015 Vlada F BiH  

Pitanje Mensud Borović koliko su vlastiti prihodi svakog kantona u Federaciji BiH, pojedinačno i 
kolike su stvorene a neizmirene obaveze, odnosno dugovanja budžeima 
kantona pojedinačno za svaki kanton zaključno da 31.12.2014. godine i 
kakva je struktura tih stvorenih obaveza odnosno dugovanja. Odgovor 
traži u pisanom obliku za svih 10 kantona. 

27.10.2015 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Mensud Borović – koliko je finansijskih sredstava po osnovu kapitalnih investicija i 
finansiranja ili sufinansiranja projekata sa nivoa Federacije od strane 
Vlade, federalnih ministarstava, javnih preduzeća, direkcija i agencija 
uloženih u svaki kanton Federacije BiH pojedinačno u periodu od 2006. 
do 2014. godine, odgovor traži u pisanom obliku. 

27.10.2015 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Mensud Borović zašto u Bosanskopodrinjskom kantonu nisu doznačena sredstva iz 
Budžeta Federacije BiH za 2016. godinu sa ekonomskog koda 6141 - 
Tekući transferi drugim nivoima vlasti, kantoni i općine? 

13.07.2016 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Mensud Borović  08.11.2016 Vlada F BiH  

Pitanje Mensud Borović  08.11.2016 Vlada F BiH  

Pitanje Mensud Borović  08.11.2016 Vlada F BiH  

Pitanje Mensud Borović  08.11.2016 Vlada F BiH  

Pitanje Mensud Borović  08.11.2016 Vlada F BiH  

Pitanje Mensud Borović dostavi prijedlog Zakona o finansiranju nerazvijenih općina u Federaciji 
BiH kao poseban zakon ili kao dio Zakona o pripadnosti javnih prihoda u 
Federaciji BiH, kojim bi se sistematski uredilo pitanje osiguranja 

25.07.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 



nedostajućih sredstava za određene općine za izvršavanje osnovnih 
funkcija jedinica lokalne samouprave proisteklih iz Ustava Federacije 
BiH, ustava i zakona kantona. 

Inicijativa Mira Grgić da se na jednoj od narednih sjednica uvrsti tačka dnevnog reda - 
Prijedlog Zakona o liječenju neplodnosti biomedicinski potpomognutom 
oplodnjom i dala obrazloženje. 

01.12.2015 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Mira Grgić kakvi su efekti  mjere Vlade o obustavi zapošljavanja u svim 
ministarstvima, uredima, samostalnim federalnim upravama i upravnim 
organizacijama, posebno federalnim tijelima, kao i privrednim 
društvima sa učešćem državnog kapitala od momenta donošenja ovih 
mjera pa do kraja 2015. godine, odnosno koliko je osoba u ovim 
institucijama primljeno u radni odnos na određeno i neodređeno 
vrijeme, po ugovoru o djelu, u svojstvu savjetnika ili  u nekom drugom 
svojstvu? 

03.02.2016 Vlada F BiH Zaposljavanje 

Pitanje Mira Grgić Postavljam pitanje Vladi i resornom Ministarstvu. Naime, mediji 
prenose informacije o podjeli bolesnih junica povratnicima u RS, pa me 
zanima ko je potpisao ugovor, sa kim, kojim dobavljačem, po kojoj cijeni 
su junice nabavljane? Koliko junica je uginulo? Ko je vršio veterinarski 
nadzor? Čime se Ministarstvo obezbijedilo u ugovoru za nadoknadu 
eventualne štete? Šta Vlada čini da sankcioniše odgovornem, te šta će 
učiniti za nadoknadu štete oštećenim povratnicima? 
Ovo postavljam pitanje kao članica Komisije, Parlamentarne komisije za 
izbjegla i raseljena lica. 

22.03.2016 Vlada F BiH Povratak i Raseljena 
lica 

Pitanje Mira Grgić da li je sukob interesa to što su dva od tri člana Upravnog odbora 
Tvornice namjenske proizvodnje “Binas” iz Bugojna  supružnici Orhana 
Burek i Mehrid Omerinović, koji ni po struci, ni po radnom iskustvu  
nemaju dodirnih tačaka sa namjenskom industrijom? 

13.12.2016 Ministarstvo 
raseljenih osoba i 
izbjeglica F BiH 

Zaposljavanje 

Pitanje Mira Grgić da li će konkurs koji je raspisan za studente povratnike u RS biti raspisan 
i za studente povratnike u Federaciju? 

13.12.2016 Vlada F BiH Povratak i Raseljena 
lica 

Pitanje Mira Grgić da joj dostavi imena upravljačkih struktura  svih javnih preduzeća, 
ustanova, zavoda i agencija koje su u njenoj nadležnosti. 

15.02.2017 Vlada F BiH Javna uprava 

Pitanje Mira Grgić Fondu PIO, kojim traži da joj dostavi svoje prihode po mjesecima od 
01.01.2015. do 31.12.2016. godine, te da po mjesecima razdvoji, koliki 
su bili rashodi za isplatu penzija a koliko za materijalne troškove i isplate 
plaća uposlenicima. 

15.02.2017 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Mira Grgić koliko je u posljednjih sedam godina bilo posjeta u Blajburg, a koliko 
Jasenovac na račun Parlamenta Federacije BiH? Traži da joj se dostavi 

16.05.2017 Vlada F BiH Ostalo 



iznos novčanih sredstava za ta službena putovanja kao i poziv za učešće 
u pomenutim manifestacijama. 

Inicijativa Mira Ljubijankić  16.06.2015 Vlada F BiH Ostalo 

Inicijativa Mira Ljubijankić Putnička linja Bihać B. Novi, Bihać Sarajevo - željeznički saobraćaj 16.06.2015 Vlada F BiH Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Mira Ljubijankić kada će ponovo krenuti voz Sarajevo – Bihać? 03.02.2016 Vlada F BiH Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Mira Ljubijankić Kada će krenuti voz Sarajevo-Bosanski Novi-Bihać? Ja stvarno hoću taj 
odgovor jer neću da budem na portalima prozivana da skrivam 
odgovore. Informacija ima, ali neću nezvanične, hoću zvanične 
informacije. 
Hvala. 

22.03.2016 Vlada F BiH Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Mira Ljubijankić Koliko je javnih ustanova počev od naše zajedničke službe pa nadalje 
ispoštovalo Zakon o zapošljavanju invalida u Federaciji počev od 
opština, kantonalnih službi do naše i svih javnih ustanova koje su u 
obavezi da zapošljavaju invalide. 

19.04.2016 Fond za 
profesionalnu 
rehabilitaciju i 
zapošljavanje 
osoba sa 
invaliditetom 

Boračko-invalidska 
politika 

Pitanje Mira Ljubijankić pitanje je uputila Fondu u vezi sa plaćanjem 25\% prosječnog dohotka 
za nezaposlene invalide u Federaciji. 

13.07.2016 Fond za 
profesionalnu 
rehabilitaciju i 
zapošljavanje 
osoba sa 
invaliditetom 

Boračko-invalidska 
politika 

Pitanje Mira Ljubijankić da li je imenovanje predsjednika Nadzornog odbora Federalnog zavoda 
za zapošljavanje Nedžada Jusića direktni sukob interesa i klasični 
primjer nepotizma, budući da je on sestrić potpredsjednice Federacije? 
Potpredsjednica Federacije dala je odgovor na ovo pitanje. 

13.07.2016 Vlada F BiH Javna uprava 

Pitanje Mira Ljubijankić kada će krenuti voz na relaciji Sarajevo - Bosanski Novi - Bihać? 13.07.2016 Željeznice FBIH Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Mira Ljubijankić Mi smo svi jutros dobili na svoje mailove jedan apel Doma zdravlja 
Bihaća zbog situacije u kojoj se nalazi jer je broj migranata sve veći i ne 
može zadovoljiti potrebe. Čudi me da na današnji dnevni red nije 
stavljena ta migrantska kriza u Unsko-sanskom kantonu jer nam je 
poznato da je preko 6 i po hiljada ljudi ušlo u našu državu, da je dvije 
hiljade u Kladuši, u Bihaću i da situacija postaje sve teža jer mi ne 
možemo svojim akcijama samih građana zadovoljiti potrebe tih ljudi. 
Očekujem predsjedavajući da danas stavite na dnevni red migrantsku 

19.06.2018 Vlada F BiH Ostalo 



krizu, da vaše službe kontaktiraju institucije koje su u obavezi da se 
bave tom situacijom i da saznamo zašto i kako ćemo doći do rješenja 
kad je u pitanju migrantska kriza. Jako puno je bolesnih, djeca nam 
prolaze pored njih, puni su parkovi, juče je na granici bio incident, 
prekjuče je ubijen jedan od njih, situacija je i bezbjedonosna i 
zdravstvena jako, jako teška. Ne možemo žmiriti kao da mi nismo 
Parlament koji je odgovoran za situaciju u Federaciji. Moramo znati šta 
se planira, kad će se uraditi, kako će se uraditi i kojim sredstvima. Ja vas 
molim da to stavite danas na dnevni red. 

Pitanje Mira Ljubijankić cijeli mandat i ovaj i prošli pitala uvijek isto pitanje evo i sad ću ga 
ponoviti kada će se završiti elektrifikacija unsko-sanske pruge, kada će 
proraditi voz Sarajevo-Bihać, Bihać-Sarajevo i hoće li uopšte jer na to 
pitanje sam dobijala i negativne i pozitivne odgovore a ja ne vidim da 
voz ide unsko-sanskom prugom. Hvala. 

19.06.2018 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F BiH 

Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Mirela Halilović koliko  na prostoru Federacije BiH ima registriranih RVI, odnosno koliko 
osoba prima naknadu po ovom osnovu i koliko je registriranih korisnika 
invalida po osnovu rada i drugim neradnim osnovama? 

17.11.2015 Vlada F BiH Boračko-invalidska 
politika 

Pitanje Mirela Halilović statističke podatke o pismenosti u Federaciji BiH, te da li Ministarstvo 
ima uređenu zakonsku regulativu i neku vrstu plana kojim bi smanjili 
stopu nepismenosti u Federaciji? 

17.11.2015 Vlada F BiH Obrazovanje 

Pitanje Mirsad Topčagić za donošenje izmjena i dopuna uputstva o načinu obračunavanja i 
uplate posebne naknade za zaštitu od prirodnih i drugih nesreća kao i za 
izmjenu i dopunu Pravilnika o načinu uplate javnih prihoda budžeta i 
vanbudžetskih fondova na teritoriji Federacije BiH, na način da se u 
odredbama Pravilnika regulira tako da se uplata naknade za zaštitu od 
prirodnih i drugih nesreća, umjesto prema sjedništu pravnog lica, vrši 
prema prema mjestu prebivališta zaposlenika. 

03.02.2016 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Mirsad Topčagić kojim privatnim preduzećima i poduzetnicima sa područja Unsko-
sanskog kantona je Ministarstvo isplatilo poticaje za poljoprivredu, 
veterinarstvo u vidu subvencija za 2016. godinu i sa kojim pojedinačnim 
iznosima? 

13.12.2016 Vlada F BiH Poljoprivreda 

Pitanje Mirsad Topčagić traži informaciju kada će biti isplaćeni preostali poticaji za 
poljoprivrednu proizvodnju za 2014. i 2016. godinu prije svega poticaji 
za proizvodnju mlijeka, uzgoj mliječnih grla i uzgoj visokosteonih junica. 

15.02.2017 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Mirsad Topčagić kada će ovo Ministarstvo organizirati polaganje stručnog ispita za 
voditelje poslovnica i turističke vodiče shodno odgovarajućim 
odredbama Zakona o turističkoj djelatnosti Federacije BiH. 

14.03.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 



Pitanje Mirsad Topčagić kada će dati saglasnost na imenovanje izvršnog direktora za distribuciju 
u Javnom preduzeću Elektroprivreda BiH a u cilju omogućavanja 
potpisivanja ugovora o priključenju na elektrodistributivnu mrežu i 
ugovore za izvođenje radova za priključak na elektrodistributivnu 
mrežu. 

16.05.2017 Vlada F BiH Javna preduzeća 

Pitanje Mirsad Topčagić Da li Vlada planira poduzeti određene aktivnosti u cilju riješavanja 
problema nastalih povećanim prilivom migranata posebno na području 
Unsko –sanskog kantona. 
obrazlozenje: Mi smo svjedoci da u posljednje vrijeme veliki broj 
migranata je stigao na područje našeg kantona posebno na područje 
Grada Bihaća i općine Velika Kladuša. Da bi se imala jasnija slika bilo bi 
neophodno otići u Bihać i prošetati gradom i vidjeti da malte ne u tim 
poslijepodnevnim satima u gradu Bihaću skoro nema Bišćana na 
ulicama nego su to glavnom sve migranti. 
Ti ljudi nemaju adekvatan smještaj da se lociraju na određenu lokaciju 
da nisu tu da jednostavno kako kaže gradonačelnik Bihaća ljudi Bihaća 
se moraju boriti za svoj životni prostor. 
Ne bi želio da se pogrešno razumijemo. Znači građani Unsko-sanskog 
kantona su itekako dali podršku i daju podršku ovim ljudima. Mi 
saosječamo sa patnjom tih ljudi ali mi ne možemo biti prepušteni sami 
sebi.  
Problem je kulminirao juče kada je došlo do blokade graničnog prijelaza 
Maljevac u Velikoj Kladuši. Ministar unutrašnjih poslova Unsko-sanskog 
kantona Ramić je izjavio da policija Unsko-sanskog kantona nema 
kapacitete ni snage da se uhvati u koštac sa migrantskom krizom. 
 
5/5 AS 
Mi smo jutros dobili na mjejlu jedan dopis od Doma zdravlja Bihaća gdje 
je isto tako Dom zdravlja upozorava da jednostavno neće moći više 
pružati adekvatnu medicinsku pomoć tim ljudima jer nemaju dovoljno 
financijskih sredstava. 
Samo za Bajram je podijeljeno hiljadu i pedeset porcija Crveni križ 
Unsko-sanskog kantona u Bihaću je podijelio hiljadu i pedeset porcija 
uzimajući u obzir činjenicu da nadolaze svi migranti da uzimaju hranu 
mimo ovoga mimo ovog broja koji se nalazi na području Velike Kladuše. 
Znači posljedice ove krize migrantske nažalost najviše se osjećaju na 
području Unsko-sanskog katntona. Nama je turistička sezona na 
području Kantona propala.  

19.06.2018 Vijeće ministara 
BIH 

Ostalo 



Mi smo prošle godine imali sto hiljada posjeta Nacionalnom parku Una i 
to je bio Sektor koji je obećavao. Sada se svi ti aranžmani otkazuju.  
Druga stvar blokiraju se granični prijelzi. Postoji mogućnost opasnost da 
se zatvore granice možda to nekome i jeste cilj kada se uzme u obzir 
činjenice da nekoliko desetina hiljada Krajišnika radi u zemljama 
Zapadne Evrope i da oni iz dijaspore ne mogu doći svojim kućama 
normalno da se ti ljudi usmjeravaju na neke druge granične prijelaze na 
takav način se otežava njihov dolazak svojim kućama. 
Državna posebeno a i Federalna vlast odnosno podrška državne i 
federalna vlast je u ovome slučaju nažalost izostala. Mi stječemo utisak 
na području kantona da smo prepušteni volji sami sebi i da se ovaj 
problem još uvijek ne shvaća ozbiljno. 
Mi na području Unsko-sanskog kantona se osječamo zapostavljeno kad 
je u pitanju podrška državnih i federalnih organa i kada su u pitanju 
javne investicije na području našeg katnona. Mi smo tome svjedoci 
unazad nekoliko godina da smo mi zapostavljeni kada je to u pitanju. 
I sada umjesto da nam se šalju pare za javne investicije nama nažalost 
dolaze autobusima migranti.  
I još ka tome prepušteni smo sami sebi skoro nikakva podrška od 
državnih i federalnih organa nije upućena.  
Postavlja se pitanje ključno pitanje. Kako ti ljudi mogu jednostavno 
prolaziti na istočnim dijelovima naše državne granice bez ikakvih 
problema iako su oni u tranzitu kako kažu trebali bi biti u tranzitu znači 
njihova želja jeste da dospiju u zemlje Evropske Unije ali ne mogu proći 
našu državnu granicu sa Republikom Hrvatskom. Očita je namjera je da 
se ti ljudi zadržavaju na nešem kantonu....broj ljudi koji prime platu za 
rješavanje ovakvih situacija osim konstatiranja s  postojećeg stanja 
nikakvih mjera mi skoro nismo vidjeli u cilju rješavanja ove migrantske 
krize. Stanje na području USK-a kada je u pitanju ova migrantska kriza 
nije više zabrinjavajuće, ovo je više alarmantno, znači, i kad je u pitanju 
sigurnosna situacija i kad je u pitanju ova zdravstvena situacija. Zbog 
toga je neophodno zaista da Vlada Federacije iz budžetske rezerve 
izdvoji interventna sredstava za podršku u radu Crvenog križa u USK-a 
koji svakodnevno priprema hiljade obroka za migrante i dom zdravlja 
Bihać, da se može tim ljudima pružiti adekvatna medicinska pomoć, jer 
ako se može za sve i svašta finansirati izdvajati sredstva iz te budžetske 
rezerve ako ovo niej alarmantno i ako ovo nije hitno, onda ne znam više 
šta jeste 



Pitanje Mirza Ganić koliko je Elektroprovreda BiH u proteklih pet godina ostvarila dobiti po 
osnovu naknade za korištenje elektro-stubova od strane kablovskih 
operatera, konkretno po operateru i po iznosima, po godinama? 

27.10.2015 ELEKTRORIVREDA 
BIH 

Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Mirza Ganić Također, drugi dio pitanja, kojim traži da se putem Ministarstva za 
prostorno planiranje proslijedi općinama u Federaciji BiH na način da  se 
općine izjasne, da li na svom području imaju infrastrukturu kablovske 
koja je u funkciji od strane kablovskih operatora, a da za istu nisu izdate 
građevinske dozvole ili nisu izdate upotrebne dozvole. Interesuje ga, da 
li su općine poduzimale nešto u tom pravcu kako bi se riješio taj 
problem? 

27.10.2015 ELEKTRORIVREDA 
BIH 

Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Mirza Ganić na području općine Visoko identifikovano je sedam lokacija na rijeci 
Bosni na kojima je potrebno izvršiti sanaciju. Jedna od navedenih 
lokacija je lokacija u naselju Dobrinje, koja je značajno ugrožena usljed 
poplava – da li je Agencija za vodno područje rijeke Save uvrstila u svoj 
plan rada i finansijski plan sanacij? na spomenutom lokalitetu, te ako 
jeste, kada se očekuju aktivnosti. 

17.11.2015 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Mirza Ganić izgradnjom autoputa na potezu Visoko - Kakanj, u naselju Seoča, općina 
Visoko, ugrožen je lokalni put i gdje je zbog nerješavanja imovinsko-
pravnih odnosa onemogućeno kvalitetno odvijanje saobraćaja prema 
naselju Gornja Seoča. Da li je Javno preduzeće “Autoceste” upoznato sa 
ovim problemom i ako jeste traži informaciju šta poduzimaju po tom 
pitanju? Također, da li se ovaj problem trebao riješiti prilikom izvođenja 
radova na autoputu? 

17.11.2015 Vlada F BiH Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Mirza Ganić da li je imala informacije da je u 2014. godini bilo kablovskih operatera 
koji su radili bez dozvola za kablovsku distribuciju? Ako jeste, traži da 
mu se dostave informacije koji su to operateri i da li ih je Agencija 
kaznila, opomenula ili zabranila rad? 

01.12.2015 Vlada F BiH Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Mirza Ganić Moje pitanje je upućeno Vladi Federacije Bosne i Hercegovine jer kao 
državni organ koji treba da osigura prihode jer mislim da je puno bolje 
pristati da se radi u skladu sa zakonom i zakonskim propisima i da 
napravimo lojalnu konkurenciju na tržištu Federacije Bosne i 
Hercegovine a imamo mogućnost da povećamo prihode po tom osnovu 
nego da povećavamo akcize na gorivo i ostale stvari jer ako pravimo da 
je tržište lojalno onda svi trebaju da plaćaju određena finansijska 
sredstva za tu osnovu. 
Moje pitanje glasi ovako.  
Šta je poduzela Vlada Federacije Bosne i Hercegovine ili šta će poduzeti 
Vlada Federacije Bosne i Hercegovine po dobijanju konkretnih saznanja 

22.03.2016 Vlada F BiH Javna preduzeća 



da Javno preduzeće Elektroprivreda ne ostvaruje prihode po osnovu 
iznajmljivanja niskonaponske mreže za postavljanje instalacija 
kablovske televizije a znajući da iznos tih prihoda nije zanemariv. 
Pomenuto pitanje implicira i zakonitost izgradnje kablovskih mreža 
alternativnih operatora jer se postavlja pitanje da li je ista mogla biti 
izrađena bez postojanja građevinskih dozvola, urbanističkih dozvola i 
ostalih dozvola koje tretiraju ovu oblast. 
Također šta će poduzeti Vlada Federacije Bosne i Hercegovine u pravcu 
provjera da li su izgrađene mreže kablovskih operatora u Sarajevu, 
Visokom, Kaknju, Zenici, Mostaru, Tuzli Bihaću u skladu sa zakonom 
posebno u smislu da li imaju sve mreže potrebnu dokumentaciju za rad 
a sve u cilju provjere zakonitosti izgradnje i stvaranju uslova koji će biti 
jednaki za sve operatore. 
Ja se iskreno nadam da će odgovor na ova pitanja biti u smislu u obliku 
informacija da državni organi poduzimaju određene aktivnosti kako bi 
osigurali da Javno preduzeće Elektroprivreda počne ostvarivati prihode, 
jer oni u stvari upućuju na nadležne državne organe koji nepoduzimaju 
konkretne korake kako bi njima omogućili da taj prihod bude veći 
odnosno sad je nikakav. U smislu da se poduzmu i aktivnosti da se 
zaštiti ta mreža jer kako Elektroprivreda u odgovoru kaže. Problem 
nelegalnog korištenja stubova niskonaponskih mreža u vlasništvu 
Javnog preduzeća Elektroprivreda Bosne i Hercegovine i dalje je 
prisutan i u znatnoj mjeri dovodi u opasnost pogon 
elektrodistributivnog sistema te sigurno i kvalitetno snabdijevanje 
kupaca električnom energijom. 
Ja želim da Vlada stvori jednake uslove i jednaku tržišnu utakmicu koja 
je od općeg interesa za Federaciju a kazni sve one koji rade mimo 
zakona i zakonskih propisa. Zahvaljujem se. 

Pitanje Mirza Ganić koliko se duguje proizvođačima mlijeka u Federaciji BiH sa osvrtom na 
prethodne i tekuću godinu, te da li je moguće poboljšati dinamiku 
plaćanja na način da se poticaji isplaćuju kvartalno? 

13.07.2016 Ministarstvo 
poljoprivrede, 
vodoprivrede i 
šumarstva F BiH 

Poljoprivreda 

Pitanje Mirza Ganić Želim da vas sve zajedno srdačno pozdravim i poselamim. Ja imam 
jedno pitanje, možda će vam ovako kad ga budem obrazlagao biti malo 
čudno ali sam evo naučio dosad ako pitam a ne ide kroz stenogram ne 
dobijem nikad odgovor tako da evo moram na ovakav način. Po 
saznanjima još iz septembra 2013. godine Vlada FBiH na prijedlog 
Federalnog ministarstva energije, rudarstva i industrije uputila je u 

19.12.2017 Predstavnički dom 
PFBIH 

Zakonodavstvo 



parlamentarnu procedur zahtjev za Autentično tumačenje člana 75. 
Zakona o građevinskom zemljištu FBiH koji se u suštini odnosi na pitanje 
da li se naknade za KGZ i druge naknade mogu zahtijevati za podzemne i 
nadzemne elektroinstalicije i telekomunikacijske instalacije, vodovod i 
sl. Po stavu Vlade FBiH ova obaveza se nikako ne odnosi na vlasnike 
infrastrukturnih objekata jer one povećavaju pogodnost koju određeno 
zemljište pruža korisniku a plaćanje ovih naknada u kontinuitetu je 
proizvoljno zavisno od općine do općine i ono ugrožava investiranje i 
širenje ovih mreže tamo gdje je zaista od općeg društvenog značaja. 
Mene interesuje obzirom da je upućeno u parlamentarnu proceduru a 
nisam mogao da evo u istraživanju dođem do ovog akta da li smo ikad 
donijeti ovo tumačenje, da li postoji pisani akt, a ako nismo gdje je 
ustvari zapelo, jer ovdje se radi zaista o javnim preduzećima koji su u 
vlasništvu Federacije i povećavanje ovih troškova direktno utiče na 
dobit koja treba da se uplati u Budžet. (upadica) Jeste, znači ovo je 
prema saznanjima i evo možete vidjeti u medijima, na portalima da je 
ova informacija bila objavljena ovako kako sam je pročitao. 

Pitanje Mithat Karović vezano uz izdavanje rješenja za uvoz sjemena za pravna lica. Zašto 
zahtjev za izdavanje rješenja putuje više od 48 sati od pisarnice do 
osobe ovlaštene za izradu rješenja? Zašto od momenta izrade rješenja 
pa do njegovog potpisivanja treba proći više od 24 sata? Zašto ministar 
nema ovlaštenu osobu za potpisivanje rješenja u njegovom odsustvu, 
kako je to bilo do 2016. godine? Napomenuo je da je raniju 
dokumentaciju potpisivao pomoćnik ministra. Ako je sva dokumentacija 
uredna, zašto zakonski rok za izdavanje ovog dokumenta ne može biti 
dva umjesto 15 dana? Zašto se kompletna procedura vezana uz 
izdavanje rješenja za uvoz sjemena ne može obavljati elektronskim 
putem a da se originalna dokumenta preuzimaju brzom poštom što bi 
preduzećima koja su daleko od Sarajeva smanjilo troškove? 

03.02.2016 Vlada F BiH Poljoprivreda 

Pitanje Mithat Karović kada će se na dnevnom redu Doma naći Prijedlog Zakona o izmjenama i 
dopunama Zakona o slobodi pristupa informacijama u Federaciji BiH? 

03.02.2016 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Mithat Karović ...pravomoćni i izvršni sudski postupci pokrenuti po njihovim 
pojedinačnim tužbama a ne po službenoj dužnosti organa vlasti i želim 
pitati ministra pravde da li po zakonskim propisima u ovom slučaju 
provedbenim propisima predstavnika organa uprave odnosno upravno-
izvršne vlasti uopće i može regulisati način primjene zakona iz oblasti 
pravosuđa u ovom slučaju i dodatno se potrebno očitovati o tom da li 
se to može urediti od strane policijskih struktura čija nadležnost je 

22.03.2016 Vlada F BiH Javna uprava 



nespojiva sa problematikom koju definiše sporni pravilnik. Da li postoji 
pravna mogućnost da se u praksi najnižim pravnim propisom u rangu 
pravnih propisa u BiH i u FBiH reguliše određena pravna materija na 
drugačiji način od zakona koji ima veću pravnu snagu. Da li je u 
konkretnom slučaju na djelu derogiranje lex specialis propisa a to su 
Zakon o parničnom postupku u Federaciji BiH i Zakona o izvršnom 
postupku u FBiH. Šta Ministarstvo pravde može i treba poduzeti po 
ovom pitanju? Hvala lijepo. 

Pitanje Mithat Karović na koji način su iz budžeta  Federacije BiH u proteklom periodu 
izvršavane pravomoćne i izvršne sudske presude po pojedinačnim 
građanskim tužbama podnesenim na osnovu Zakona o parničnom 
postupku i Zakona o izvršnom postupku? Koji izvršni naslovi su bili 
pravni osnov za isplate dosuđenih pojedinačnih dugovanja prema 
trećim licima iz građanskih sudskih postupaka? Da li je u proteklom 
periodu imala ovakav pravni osnov za reguliranje načina isplate 
dosuđenih pojedinačnih dugovanja prema trećim licima iz građanskih 
sudskih postupaka? Da li može primijeniti ovaj pravni osnov kao 
izvršenje pravomoćnih izvršnih sudskih naslova bez saglasnosti i znanja 
lica na koje se to odnosi, imajući u vidu činjenicu da su svi ti pravomoćni 
i izršni sudski postupci pokrenuti njihovim pojedinačnim tužbama a ne 
po službenoj dužnosti. 

22.03.2016 Ministarstvo 
finansija F BiH 

Sudstvo/Pravosuđe 

Pitanje Mithat Karović da li po provedbenim propisima predstavnika organa uprave može 
regulirati način primjene zakona iz oblasti pravosuđa u ovom slučaju i 
dodatno se izjašnjavati o tome? Da li to mogu urediti policijske 
strukture, čija je nadležnost nespojiva sa problematikom koju definira 
sporni Pravilnik? Da li postoji pravna mogućnost da se u praksi najnižim 
pravnim propisom regulira određena pravna materija na drugačiji način 
od zakona koji ima veću pravnu snagu? Da li je u ovom slučaju na djelu 
derogiranje Zakona o parničnom postupku u Federaciji BiH i Zakona o 
izvršnom postupku u Federaciji BiH? Šta Federalno ministarstvo pravde 
može poduzeti u vezi sa ovim pitanjem? 

22.03.2016 Ministarstvo 
pravde F BiH 

Zakonodavstvo 

Pitanje Mithat Karović kada će biti imenovan Nezavisni odbor i Odbor za žalbe građana? 13.07.2016 Vlada F BiH Bezbjednost 

Pitanje Mithat Karović  08.11.2016 Vlada F BiH  

Pitanje Mithat Karović kada će biti imenovan Neovisni odbor i Odbor za žalbe građana? 24.01.2017 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Mithat Karović ponovo se osvrnuo na pitanje u vezi imenovanja Neovisnog odbora i 
Odbora za žalbe građana, te traži odgovor da li je imenovan novi 
predsjednik  Komisije, te da  se dostavi spisak svih kandidata koji su 

15.02.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 



zadovoljili na ovim intervjuima i kada će biti zvanično imenovanje, pošto 
su svi rokovi prošli? 

Pitanje Mithat Karović do kada će građani Federacije biti taoci neformiranja Neovisnog odbora 
i Odbora za žalbe građana? 

14.03.2017 delegat Refik 
Poparić 

Javna uprava 

Pitanje Mithat Karović da li je održana sjednica Nezavisnog odbora i Odbora za žalbe od 
21.04.2017. godine? 

25.04.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Mithat Karović traži da mu se dostavi informacija u Geodetskom zavodu, konkretno, 
šta je sa kartama u koje je poslije rata investirano mnogo novca, gdje 
su, ko sa njima raspolaže i kome su dostupne? Šta je sa zaposlenicima 
Geodetskog zavoda? 

25.04.2017 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Mithat Karović dokle se došlo sa izborom Neovisnog odbora i Odbora za žalbe. 16.05.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Mithat Karović u vezi sa okončanjem procedure izbora policijskih službenika u FUP-u, 
po poništenom pa ponovo raspisanom konkursu. Da li je izvršen 
pravilan izbor 15 kandidata od 50 prijavaljenih kandidata sa liste koji su 
uspješno završili testiranje?  
Traži da mu se dostavi ocjena svih članova komisije koje su vršile 
testiranje kandidata  sa liste koja je dostavljena 14.07.2017. godine i da 
li je ispoštovan nacionalni balans. Traži podatke o kompletnom 
bodovanju kandidata pod šifrom 021 u čije bodovanje izražava sumnju i 
smatra da je prema nacionalnom balansu oštećen. Također, traži 
izmjenu člana 4. Zakona o policijskim službenicima Federacije BiH, koji 
se odnosi na nacionalnu zastupljenost policijskih službenika. 

25.07.2017 Vlada F BiH Javna uprava 

Pitanje Mithat Karović prvo da se izjasnim da nisam zadovoljam odgovorom koji sam dobio od 
Ministarstva unutrašnjih poslova i FUP-a po mojim prethodnim 
pitanjima a za danas bih postavio tri pitanja prvenstveno Vladi 
Federacije ako znamo da je još na snazi moratorij za zapošljavanje u 
državnim organima uprave. Direktor FUP-a Dragan Lukač i ministar 
Aljoša Čampara su bez ikakve potrebe ubijedili Vladu da im da 
saglasnost za raspisivanje konkursa tako da, a gdje nije bilo realno 
nikakve potrebe. Tako su u navedenom konkursu koji je raspisan traže 
stručni saradnik, viši stručni saradnik i stručni savjetnik kriminalistički 
vještaci za kompjuterske sisteme i internacionalne tehnologije. Ovdje 
ne bi ništa bilo čudno da za ova radna mjesta realno ne postoje uopšte 
uslovi za rad kao niti prostorije za navedeni rad ovih državnih službenika 
koji treba da se prime. 

19.06.2018 Ministarstvo 
unutrašnjih poslova 
F BiH 

Bezbjednost 

Pitanje Mithat Karović Drugo pitanje takođe se veže ako je data saglasnost MUP-u zašto od 
decembra mjeseca u Vladi stoji zahtjev Federalnog zavoda za statistiku 
za prijem realno gdje postoje svi uslovi, do dandanas su nisu očitovali za 

19.06.2018 Ministarstvo 
unutrašnjih poslova 
F BiH 

Zaposljavanje 



prijem novih uposlenika po pitanju statističkog praćenja kao na primjer 
turizma, zaštite životne sredine, domara i sl. 

Pitanje Mithat Karović I treće pitanje, predsjedavajući, odnosi se na vas a to je mi smo na 
zadnjoj sjednici ovog Doma donijeli Zaključak da će pitanje, po pitanju 
boračkih zahtjeva biti zakazana sjednica, a taj rok nam ističe u subotu 
sada 23.05. Pitam, rok je bio 30 dana da li se planira zakazati sjednica 
po pitanju boračkih zahtjeva? 

19.06.2018 Predstavnički dom 
PFBIH 

Boračko-invalidska 
politika 

Pitanje Muhamed 
Ibrahimović 

napismeno 03.02.2016 Vlada F BiH  

Pitanje Muhamed 
Ibrahimović 

. Također zanima me da li su nadležna resorna ministarstva pristupila 
izradi registra dobara ili resursa koji podliježu Zakonu o koncesijama 
kako bi postupilo se ili pristupilo se realizaciji onoga što zakon, što iz 
zakona proizilazi. Naime, o čemu se radi? Već duži niz godina isti 
problem se pominje neprestano se o njemu raspravlja i tu se staje. 
Uvijek se kaže da je neophodno uraditi cjelovite izmjene i dopune 
zakona te da treba uraditi registar dobara i nikad nakon toga više nije 
napravljen nijedan pomak. Naravno svake godine nakon izvještaja 
Komisije za koncesije mi osudimo, ne prođe taj izvještaj, ukažemo na 
određene probleme, ali nikad ništa nije napravljeno, odnosno nije 
nikakav pozitivan pomak napravljen u tom pogledu. Mi smo ovdje 
odgovorni i zastupamo određene i regione, zastupamo građane i imamo 
obavezu da štitimo ono što je državno ili što pripada državi. Svaki 
prirodni resurs pripada svim građanima ove države i o tome treba da 
vodimo računa. Kad govorimo o tome i o našoj neodgovornosti kad je u 
pitanju provođenje ovog zakona onda vraćam se na nešto što me 
podsjeća da u ovoj Federaciji postoje jako lobiji, možda je to prejako, 
koji pomalo i utiču na nedonošenje ne samo ovog zakona nego i drugih 
zakona koji bi mogli popraviti stanje u ovoj Federaciji. Naravno kad 
govorimo o tome bio bi jako zadovoljan i vjerujem da bi i svi bili ovdje 
jako zadovoljni kad bi uspjeli naplatiti i podržati Budžet Federacije i 
kantona i općina na osnovu onih koncesionih naknada koje bi trebale da 
budu plaćene od strane onih koji ih koriste. Mi se neprestano 
zadužujemo, a svjesni ste i sami koliko su procjene da između 150 i 200 
miliona godišnje su procjene koje bi trebalo da naplati Federacija, 
kantoni i općine shodno procentima kada bi se koncesije naplaćivale na 
jedan korektan i kvalitetan način. Stoga smatram da je naša obaveza, ja 
ovdje ne tražim da mene kao poslanika Muhameda Ibrahimovića 
informišu, mislim da je jako važno da cijeli Parlament se informiše o 

22.03.2016 Vlada F BiH Koncesije / 
Eksproprijacije 



tome u kojoj fazi, je li se pristupilo, hoće li ili i kad će. Evo to bi bilo moje 
pitanje i zahvaljujem. 

Pitanje Muhamed 
Ibrahimović 

napismeno 22.03.2016 Vlada F BiH  

Pitanje Muhamed 
Ibrahimović 

 08.11.2016 Vlada F BiH  

Pitanje Muhamed 
Ibrahimović 

napismeno 15.02.2017 Vlada F BiH  

Pitanje Muhamed 
Ibrahimović 

napismeno 15.02.2017 Vlada F BiH  

Pitanje Muhamed 
Ibrahimović 

napismeno 26.09.2017 Vlada TK  

Inicijativa Mujo Hasić . Inicijativa, FERK-u za davanje saglasnosti za prinos angažovane snage 
sa jednog na drugo mjerno mjesto, u okviru istog distributivnog 
područja. Obrazloženje: Pravna lica koja se bave proizvodnjom ili nekom 
drugom djelatnošću  
6/3 ah 
 
 
iako su veći potrošaći gotovo su obavezni da izgrade transformator kroz 
stanicu za svoje potrebe i ta investicija je otprilike 70 do 100 hiljada KM 
za snagu od 300 kw. Isto tako da mogli koristiti tu snagu moraju platiti 
Javnom preduzeću Elektroprivreda BiH iznos od oko 45 hiljada KM, za 
angažovanu snagu od 300 kw. Znači, investicija je od 115 do 145 hiljada 
maraka. Ako dođu u poziciju da im je trenutna lokacija nedovoljna u 
pogledu površine prostora za bavljenje djelatnosti prinuđeni su tražiti 
nove prostore sa većom površinom. I na toj lokaciji novoj moraju 
izgraditi transformator stanicu iste ili veće snage i sve to opet 
isfinansirati. Isto tako ljudi su ponovo platili angažovanu snagu u okviru 
istog distributivnog područja odnosno opštine bez mogućnosti prenosa 
već ranije plaćene angažovane snage par stotina metara dalje. 
Napomena, raniej plaćena angažovana snaga od strane pravnog lica 
ostaje na starom lokalitetu i Elekroprivreda BiH može istu ponovo 
prodati znači, nekom drugom licu ovaj naplatiti faktički dva puta 

19.06.2018 Regulatorna komisija za električnu energiju u 
FBiH - FERK 

Pitanje Mujo Hasić hoće li i kada biti rješen problem snadbjevanja električnom energijom 
privredi općine Gračanica u dovoljnim količinama? Obrazloženje: 
Privreda općine Gračanica ima trend ubrzanog razvoja, spada među 
četri općine u Federaciji BiH gdje potrošnja eletrične energije u privredi 

19.06.2018 JP Elektroprivreda Javna preduzeća 



veća nego u domačinstvima. Isto tako po ukupnom prihodu pravnih i 
fizičkih lica spada među 13 općina u FBiH. Ima oko 10 hiljda zaposlenih 
radnika u zadnje dvije godine izgrađen blizu 100 hiljda metara 
kvadratnih haskih prostora i bez obzira na inovativnosti i sposobnosti 
privrednika isti dolazi u problem  jer evo već dvije godine Javno 
preduzeće Elktroprivrede BiH ne može da završi investiciju za 
dovođenje dovoljnih količina električne enegije sa udaljenosti od 2000 
m dužnih isti koče dalji razvoj Gračaničke privrede i otvaranje novih 
radnih mjesta. 

Pitanje Mujo Hasić hoće li i kada biti završena rekonstrukcija primarne i sekundarne mreže 
BH Telekoma u općina Graćanica koja  
6/4 ah 
 
 
je započeta 2001., godine? Obrazloženje. 2001., godine započeta je 
rekonstrukcija primarne sekundarne mreže na području općine 
Gračanica. ... 17 godina nije završena. Pokušavajući da se rješenje tog 
problema ubrza tražio sam od rukovodstva Javnog preduzeća 
Elektroprivreda BiH da se aktivno uključi. Dobio sam obećanje da će to 
biti završeno u što skorijem vremenu. I zaista početkom ove godine 
dobijam informaciju da je to završeno. S obzirom da sam ja s tog 
lokaliteta znao sam da niko ništa nije radio. Daljom provjerom dobio 
sam informaciju da Javno preduzeće BH Telekom zaista završio 
rekonstrukciju primarne i sekundarne mreže ali u drugom kantonu, u 
mjesnoj zajednici istog naziva ali udaljenog 200 km od prave lokacije. 

19.06.2018 BH Telekom Saobraćaj i 
komunikacije 

Inicijativa Mujo Hodžić pokenuo je inicijativu prema Vladi Federacije BiH za poduzimanje 
potrebnih mjera za utvrđivanje valjanosti procesa i poštivanja 
zakonitosti pri imenovanju trenutnog saziva upravnih odbora u javnim 
ustanovama na prostoru Federacije BiH. 

27.10.2015 Vlada F BiH Javna uprava 

Pitanje Mujo Hodžić kada će se realizirati Odluka Vlade Federacije BiH, kojom je na redovnoj 
sjednici od 23.12.2016. zadužila Federalno ministarstvo zdravstva da 
započne pregovore oko Kolektivnog ugovora sa Savezom strukovnih 
sindikata doktora medicine i stomatologije Federacije BiH. 

24.01.2017 Vlada F BiH Zdravstvo 

Pitanje Mujo Hodžić Moje poslaničko pitanje ide u ime Kluba zastupnika DF-a i glasi: Šta je 
poduzelo ministarstvo zdravstva Federacije po pitanju potpisivanja 
Kolektivnog ugovora sa Sindikatom doktora medicine i stomatologije u 
periodu januar 2017., godine i juni 2017.,godine. Naime, Sindikat 
doktora medicine i stomatologine je postojao reprezentativan odlukom 

14.06.2017 Ministarstvo 
zdravstva F BiH 

Zdravstvo 



nadležnog Federalnog ministarstva rada i socijalne politike od 12.07., 
prošle godine. U januaru ove godine pregovori po pitanju potpisivanja 
Kolektivnog ugovora sa ovim Sindikatom nisu bili ni u početnoj fazi. 
Poslije organizovane  sjednice Odbora za zdravstvo 04.02.2017., godine 
na kojoj su uzeli učešće predstavnici sindikalnog rukovodstva kantona 
Sarajevo UKC sarajevo, FBiH kao i predsjednik Komore doktora 
medicine i stomatologije i Federacije sa jedne strane te predstvnici 
ministarstva zdravstva Federacije i članovi odbora za zdravstvo 
Parlametna Federacije dogovoreni su principi obveze i dalja dinamika 
ovog procesa. Uzimajući u obzir alarmantno stanje u zdravstvenom 
sistemu Federaciji po više osnova čiji je rezultat u konačnici gotovo 
nezaustavljiv odlazak Visokog strućnog medicinskog kadra iz zemlje, a 
što će nesumljivo imati teške reperkusije na samo zdravlje većine 
građana BiH. Postavljam pitanje Federalnom nadležnom ministarstvu o 
mjerama i koracima koje je poduzelo po pitanju potpisivanja Kolektvnog 
ugovora sa pomenutim sindikatom u periodu koji je naveden. 
Potpisivanje Kolekitivnog ugovora bi bio kompletan vid angažovanja za 
sanaciju sve težeg stanja u oblasti zdravstva u cjelini. Hvala. 

Inicijativa Munib Jusufović inicijativu je uputio predsjedavajućem i Kolegiju Predstavničkog doma 
Parlamenta Federacije BiH, kojom predlaže da se u najkraćem roku 
sazove posebna sjednica o sigurnosnoj situaciji u Federaciji BiH sa 
posebnim aspektom na sigurnosnu situaciju u BiH, region sa svim 
aspektima koji utiču na sigurnost u Federaciji. 

13.05.2015 Kolegij 
Predstavničkog 
doma PFBIH 

Bezbjednost 

Pitanje Munib Jusufović traži od Vlade Federacije BiH, premijera, predsjednika i potpredsjednika 
Federacije informaciju o uposlenim sa krajem petog mjeseca tekuće 
godine. 

13.05.2015 Vlada Federacije 
BiH, premijer, 
predsjednik i 
potpredsjednik 
Federacije 

Javna uprava 

Pitanje Munib Jusufović osvrnuo se na pitanje arbitraže Brčko distrikta, te diskutovao između 
ostalog o nedolasku političara iz Federacije na Dan Brčkog Distrikta 
8.marta. 

14.03.2017 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Munib Jusufović Razvojna banka 26.09.2017 Vlada F BiH Javna uprava 

Pitanje Munib Jusufović Agenciji za bankarstvo koja je i nadležna da vrši kontrolu rada Razvojne 
banke. 

26.09.2017 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Inicijativa Nasir Beganović Zakon o visini stope zatezne kamate na neisplacene doprinose - 
provođenje zakona 

08.11.2016 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Inicijativa Nasir Beganović inicijativa za održavanje TEMATSKE SJEDNICE vezano za migrantsku 
krizu. obrazloženje: kao Klub SBB-a planirali sada baš u ovom trenutku 

19.06.2018 Vlada F BiH Ostalo 



da predložimo odnosno da izvršimo potpisivanje sa zahtjevom za jednu 
Vanrednu sjednicu, ali evo pošto je već ovo pitanje delegirano i kao član 
Kolegija evo neki moj prijedlog pa evo dozvoljavam da možemo 
raspraviti oko toga s obzirom da je preliminarno u narednim 
aktivnostima preciznije u utorak sljedeće sedmice je planirana ova 
svečana sjednica Parlamenta da je tako nazovem gdje ćemo imati 
posjetu od evropskih zvaničnika, evropskih parlamentaraca mislim da bi 
bilo dovoljno vremena i da se kvalitetno pripremi da, dakle, u utorak da 
li prije ili poslije ili u srijedu poslije te sjednice da održimo jednu ovu 
Vanrednu ili Tematsku sjednicu upravo na ovu temu o kojoj smo 
govorili, dakle, o ovoj migrantskoj krizi koja se dešava nažalost u Bosni i 
Hercegovini i zaista smatramo da Parlament Federacije kao najviše 
zakonodavno tijelo i najviša vlast u Federaciji ne može ostati ni nijema 
ni sluha glede... 

Pitanje Nasir Beganović Sljedeće pitanje uputio je predsjedniku Federacije BiH, zamjenicima 
predsjednika Federacije, premijeru Vlade Federacije i svim ministrima u 
Vladi Federacije – koliko imaju savjetnika, koliko već angažiranih, 
njihova imena i prezimena, stručna sprema, te kraći CV? 

13.05.2015 predsjedniku 
Federacije BiH, 
zamjenicima 
predsjednika 
Federacije, 
premijeru Vlade 
Federacije i svim  

Javna uprava 

Pitanje Nasir Beganović prvo pitanje uputio je JP Autoceste Federacije BiH – zašto preduzeće 
“Euro asfalt” kao izvođač radova na autoputu nije postupalo po 
sporazumima o korištenju parcela, posebno u dijelu autoceste na izlazu 
iz tunela Prvi mart, sjeverna strana – izlaz prema Zenici - tačnije dionica 
Gorica - Drivuša. Na osnovu sporazuma bio je dužan da nakon njihovog 
korištenja, parcele humanizira, odnosno vrati ih u prvobitno stanje kako 
bi ih vlasnici, koji su sa njima sklopili ugovor, mogli neometano korisititi. 
Smatra da je neprimjereno da se nakon završetka radova ostavi 
neuređeno tlo. 

13.05.2015 Direkcija cesta FBIH Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Nasir Beganović Drugo pitanje uputio je Agenciji za državnu službu Federacije BiH od 
koje traži informacije u vezi sa brojem aktivnih konkursa za prijem 
državnih službenika u periodu od kada je Vlada donijela Odluku o 
stavljanu moratorija na zapošljavanje u državnoj službi i javnim 
preduzećima. 

13.05.2015 Agencija za državnu 
službu FBiH 
(direktor) 

Zaposljavanje 

Pitanje Nasir Beganović Ono je upućeno generalnom direktoru Elektroprivrede Bosne i 
Hercegovine. A naime, radi se o vezano je za privredno društvo Metalno 
Zenica a radi se o eventualnom priključenju električne energije. 

17.05.2016 Vlada F BiH Javna preduzeća 



Naime, ne znam koliko je poznato ovo privredno društvo ima stanovitih 
problema u svom poslovanju i nedavno između ostalog kao mjera za 
neplaćanje računa isključena im je struja.  
Međutim, postavljam pitanje direktoru da li postoji ikakav način ili 
modalitet da se istima ponovo priključi struja naravno uz neke mjere 
obezbijeđenja kako bi se istima omogućio rad. Po mojim informacijama 
oni su dobili nekoliko ugovora na međunarodnom tržištu i ako bi im se 
omogućilo je li priključenje struje da bi u narednom periodu mogli imati 
i posao. Naravno ovo sve govorim zbog uposlenika kojih ima negdje oko 
300 i smatram da bi bilo korisno kako za Elektroprivredu, koja evo sada i 
tržišno nastupa dakle nije im u interesu da gube kupca električne 
energije a tako i za ovo poduzeće da se nađe neki način kako bi im se 
ponovo priključila električna energija i omogućio rad ovih uposlenika. 
Toliko, hvala. 

Pitanje Nasir Beganović Tunel 08.11.2016 Direkcija cesta FBIH  

Pitanje Nasir Beganović  08.11.2016 Služba za zajednicke poslove organa i tijela 
FBiH (direktor) 

Pitanje Nasir Beganović budući da će kantonalni zavodi zdravstvenog osiguranja u narednom 
periodu ukinuti ovjeru knjižica rudarima - da li Vlada, resorno 
ministarstvo i Elektroprivreda BiH imaju plan šta će po tom pitanju 
učiniti? Zahtjeva da mu se dostavi plan šta je do sada učinjeno i šta će 
se dalje činiti  po tom pitanju. Apelira da odgovorni riješe taj problem. 

13.12.2016 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Nasir Beganović osvrnuo se na imenovanje ministra Aljoše Čampare u Komisiju za 
uvjetni otpust, te traži odgovor od Ministarstva i ministra  - kako je 
moglo doći do tog imenovanja, kada je ministar taj koji treba da provodi 
zakon i da se bori protiv kriminala, da li je on jedini pravnik i jedina 
osoba koja je mogla da bude imenovana u Komisiju? Da li postoji ijedan 
drugi pravnik ili osoba koja je mogla da obavlja tu funkciju i pita ministra 
koji su mu motivi da se imenuje u Komisiju? Traži da se ministar očituje 
o ovom pitanju? 

24.01.2017 Vlada F BiH Javna uprava 

Pitanje Nasir Beganović set pitanja je postavio menadžmentu i direktoru FTV – od kada je 
Džemal Šabić direktor FTV, datum, i od kada je na toj poziciji od isteka 
mandata? Kada i kome je od članova Upravnog odbora FTV istekao 
mandat? Traži da mu generalni direktor Džemal Šabić dostavi za svaku 
godinu svog mandata podatak o pozitivnom ili negativnom poslovanju 
za svaku godinu sa tačnim finansijskim iznosom. Također, da za sve 
godine od kada obavlja funkciju direktora kao i vrijeme dok obavlja 
funkciju, a nema zvanično imenovanje dostavi revizorski izvještaj za 

15.02.2017 Vlada F BiH Javna preduzeća 



svaku godinu kako bi se utvrdilo da li su imali ozbiljne probleme po 
pitanju finansijskog poslovanja i utroška sredstava. Da li je menadžment 
FTV, odnosno zašto nije uskladio Statut sa zakonskim odredbama, te 
zašto nije isti dostavio Parlamentu Federacije kao osnivaču na usvajanje 
i odobravanje? Da li je prilikom  svog izbora upoznao javnost i 
Parlament o detaljima iz svoje biografije a koji bi se mogli ticati  
kredibiliteta za obavljanje ove važne dužnosti.  Pita i upozorava 
predsjedavajuće oba doma Parlamenta Federacije BiH, šta će se 
poduzeti da Parlament kao osnivač Javnog servisa počne raditi u skladu 
sa svojim zakonskim obavezama prema  FTV. 

Pitanje Nasir Beganović Traži da mu generalni direktor Džemal Šabić dostavi za svaku godinu 
svog mandata podatak o pozitivnom ili negativnom poslovanju za svaku 
godinu sa tačnim finansijskim iznosom. 

15.02.2017 Vlada F BiH Javna preduzeća 

Pitanje Nasir Beganović Također, da za sve godine od kada obavlja funkciju direktora kao i 
vrijeme dok obavlja funkciju, a nema zvanično imenovanje dostavi 
revizorski izvještaj za svaku godinu kako bi se utvrdilo da li su imali 
ozbiljne probleme po pitanju finansijskog poslovanja i utroška 
sredstava. Da li je menadžment FTV, odnosno zašto nije uskladio Statut 
sa zakonskim odredbama, te zašto nije isti dostavio Parlamentu 
Federacije kao osnivaču na usvajanje i odobravanje? Da li je prilikom  
svog izbora upoznao javnost i Parlament o detaljima iz svoje biografije a 
koji bi se mogli ticati  kredibiliteta za obavljanje ove važne dužnosti.  
Pita i upozorava predsjedavajuće oba doma Parlamenta Federacije BiH, 
šta će se poduzeti da Parlament kao osnivač Javnog servisa počne raditi 
u skladu sa svojim zakonskim obavezama prema  FTV. 

15.02.2017 Vlada F BiH Javna preduzeća 

Pitanje Nasir Beganović osvrnuo se na odgovor koji je dobio od Poslovodnog odbora FTV-a koji 
je, kako je kazao, blagovremeno dostavio odgovor na pitanje 
postavljeno na 18. redovnoj sjednici. Kazao je da odgovor nije korektan, 
te  kratko informirao Dom o odgovoru koji mu je dostavljen. Ponavlja 
pitanja na koja nije dobio odgovore, te pita još – kojim je pitanjem 
izvršio pritisak na neovisnost televizije i na njihovu uređivačku politiku, 
posebno uz činjenicu da je prilikom postavljanja pitanja kazao da se ne 
želi miješati u uređivačku politiku FTV-a. 

14.03.2017 Vlada F BiH Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Nasir Beganović da li je Vlada i ministarstvo razmatralo kvartalni izvještaj 
Elektroprivrede, te da li su tačne informacije o gubicima i šta Vlada i 
ministarstvo namjeravaju učiniti po ovom pitanju, te da između ostalog 
planiraju smijeniti kompletnu upavu, nadzorni odbor, generalnog 

16.05.2017 Premijer Federacije 
BiH 

Javna preduzeća 



direktora i sve izvršne direktore, budući da je sramna činjenica da jedna 
od najprofitabilnijih firmi u BiH posluje sa gubitkom. 

Pitanje Nasir Beganović Žalosna je činjenica  
3/2 pa 
 
da preduzeća u većinskom vlasništvu Federacije BiH su najveći dužnici 
za poreze i doprinose prvenstveno su najveći dužnici penzionog i 
zdravstvenog fonda. Kao posljedicu već od 20-godišnjeg da kažem 
neažuriranja i nevođenja računa o tome da naša preduzeća i kompanije 
imaju obavezu da izvršavaju svoju zakonsku obavezu nažalost skrivali 
smo te, dakle, probleme pod tepih su se gurali od određenih struktura 
vlasti i sada nažalost imamo situaciju da ljudi koji su ostvarili pravo na 
penziju ispune, dakle, po zakonu sve uvjete 40 godina radnog staža itd. 
dobiju od strane poslodavca raskid ugovora o radu međutim zbog 
neispunjavanja, dakle, zakonom propisanih obaveza isti se ne mogu 
penzionisati. 

19.12.2017 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Nasir Beganović informacijje sa zadnje sjednice Skupštine Razvojne banke 19.12.2017 Vlada F BiH Javna uprava 

Pitanje Nasir Beganović status odnosno statuse rudara u cijeloj Federaciji a posebno postavljam 
pitanje za rudnike u Zenici, u Brezi gdje evidentno postoji problem. 
Naime, nažalost svjedoci smo bili da je u toku prekjučerašnjeg dana 
jedan od tih obespravljenih radnika koji nije mogao ostvariti svoje pravo 
da ode penziju izvršio samoubistvo. Svjedoci smo da se konstantno vrši 
pritisak od strane tih marginaliziranih i obespravljenih radnika koji su, 
dakle, na jedan i pošten način zaradili svoju penziju živeći život i jedući 
hljeb sa devet kora i došli su u situaciju da ne mogu ostvariti svoje pravo 
duže od 12 pa čak i više mjeseci. dakle, bi bilo upućeno Vladi Federacije 
da mi se odgovori a usput naravno pošto se radi o zavisnom društvu tu 
bi možda mogao i direktor Elektroprivrede BiH da nam da adekvatniji 
odgovor ili da se dogovore ko je i za što je odgovoran, zašto rudari u 
FBiH čekaju od 12 do 18 mjeseci da ostvare svoje pravo da budu 
penzionisani? Dakle, to je i usput pošto je problematika ista pitam 
premijera kada misli završiti stečajni postupak odnosno započeti 
imenovati stečajnog upravnika u Željezari Zenica jer identičnu situaciju 
imamo jer se radi opet o 100\% vlasništvu kapitala Vlade Federacije 
gdje je opet jedna grupa radnika ostavljena bez prava na penziju i 
izgubili su svi pravo na rad, stečaj još uvijek nije otvoren, imovina je 
ogromna i da li planira pokrenuti neku krivičnu odgovornost prema 

19.12.2017 Vlada F BiH Penziona politika 



ljudima koji su doveli u ovakvo stanje ova naša javna preduzeća? Hvala 
lijepo. 

Inicijativa Nermin Nikšić Inicijativa se odnosi na pokretanje mehanizma parlamentarnog nadzora 
i kontrole rada Federalnog MUP-a i FUP-a. 

14.03.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Nermin Nikšić Prvo, pojavile su se špekulacije i prije same prodaje da će ovo biti jedna 
dobro izrežirana farsa i osim ovo što bih rekao dobrog mislim da je loše 
režirana, ali da moramo preduzeti određene aktivnosti kako bi pokazali 
da se ne može baš u javnosti i BiH, Federaciji BiH raditi baš sve šta hoće. 
Naime, podsjećam vas, imali smo tri ponude pri čemu je jedan od 
privrednika odustao od ponude koja je bila nešto više od 12 miliona KM, 
javno izjavivši da mu je prijećeno smrću. Dakle, ja bih sada htio da mi 
FUP dostavi informaciju da li je istražila i šta je učinila da zaštiti ovog 
privrednika zbog navodne prijetnje smrću jer činjenica je da osim te 
prijetnje ovdje imamo i nanošenje štete Federaciji BiH koja ostaje bez 
10 miliona KM jer bi sada to izgleda to trebalo da ode za dva miliona 
umjesto ponuđenih 12 miliona. I da li će se sada pojaviti neko od ovih 
pa da kupi od Razvojne banke za 2,5 miliona što je bila špekulacija prije? 

22.03.2016 Vlada F BiH Privatizacija 

Pitanje Nermin Nikšić Drugo pitanje se odnosi otkud Razvojna banka uopšte kada to nije u 
njenoj nadležnosti da ponudi kupovinu Agrokomerca za iznos od 2,2 
miliona KM? U startu sam mislio da ona ima hiopoteku nad tom 
imovinom, uspostavilo se da nema nikakvog odnosa, nikakve hiopoteke 
i nema nikakve nadležnosti. Ko je dao nalog Razvojnoj banci, na osnovu 
čega je Razvojna banka se uopšte pojavila kao mogući kupac? Sasvim 
izvjesno zavisno i od odgovora, mislim da bi Vlada da pokaže i očuva 
kredibilitet morala ići i tražiti da se poništi ovaj postupak da tražimo 
ponovno jer sumnjam da postoje privrednici koji tako laički ponude 
cijenu od 12,5 miliona ukoliko ta imovina zaista nema svoju vrijednost. I 
da li je zaista moguće da nam je svejedno hoće li Federacija naplatiti 
12,5 ili nešto više miliona za tu imovinu ili će to otići za 2,2 miliona, 
odnosno možda 200-300 hiljada više Razvojnoj banci sutra kada se 
pojavi neko ko će kupiti to od Razvojne banke. 

22.03.2016 Vlada F BiH Privatizacija 

Pitanje Nermin Nikšić šta čine da spriječe odlazak velikih kupaca iz Elektroprivrede? Da li je 
Vlada upoznata sa činjenicom da se ovlašteni trgovci električnom 
energijom pojavljuju sa ponudama kupcima i fakturama koje 
Elektroprivreda isporučuje tim kupcima i  umanjuju cijenu električne 
energije? 

13.07.2016 Vlada F BiH Javna preduzeća 

Pitanje Nermin Nikšić uputio je pitanje vezano za UNIS TURS  odnosno uposlenike koji već 
dvije godine nemaju primanja kao ni uplaćeno zdravstveno osiguranje. 

14.03.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 



Podsjetio je da je Vlada Federacije i resorno ministarstvo 100\% vlasnik 
kapitala. Da li Vlada i resorno ministarstvo imaju namjeru rješavati ovo 
pitanje i na koji način? 

Pitanje Nermin Nikšić Komentirao je navode u medijima da je predsjednik Federacije iskazao 
strah za svoju sigurnost. Pita – otkuda to da predsjednik Federacije kao 
štićena ličnost vozi službeno vozilo? Da li je imao putni nalog kada je 
upravljao službenim vozilom, te šta bi se desilo da je napravio udes, ko 
bi tada odgovarao? 

25.07.2017 Vlada F BiH Bezbjednost 

Pitanje Nermin Nikšić data saglasnost Privrednom društvu „Pobjeda Technology“ d.d. Goražde 
za proširenje proizvodnog kapaciteta proizvodima i komponentama 
definiranim kao vojna oprema. Ova saglasnost podrazumijeva 
definiranje vojne opreme iz kontrolnog broja ML3 sa zajedničke liste 
vojne opreme prema stavki ML1. Interesira ga koji to interes rukovodi 
Vladu da ovakvom odlukom pravi konkurenciju svojoj firmi JP „Igman“ 
Konjic. Umjesto da zapošljava novih 500 radnika u „Igmanu“, ovakovom 
odlukom direktno urušava i ugrožava poslovanje svoje firme. 

25.07.2017 Vlada F BiH Privreda/Gospodarstvo 

Pitanje Nermin Nikšić Ciji i koji brojevi su protivzakonito dodani na listu brojeva za 
prisluskivanje 

19.12.2017 Ministarstvo 
unutrašnjih poslova 
F BiH 

Bezbjednost 

Pitanje Nermin Nikšić Prvo da li vam je poznato da je direktor Federalne Uprave policije 
Dragan Lukač formirao poseban istražni tim kojim neposredno i 
neformalno rukovodi policijski službenik Vehbija Numanović a koji se 
služi brojnim nezakonitostima kako bi osigurao navodne dokaze o 
kriminalnim radnjama osoba čija je jedina  
krivica što u konkretnom slučaju pripadaju Socijaldemokratskoj partiji 
Bosne i Hercegovine ili se privatno poznaju sa ljudima iz SDP-a. 
Ovo je u konkretnom slučaju a u drugim slučajevima se to odnosi na 
neke druge pripadnike političkih partija. 

19.06.2018 Visokom sudskom i 
tužilačkom vijeću, 
Uredu disciplinskog 
tužioca, Tužilašvu 
Bosne i 
Hercegovine, Tuž 

Sudstvo/Pravosuđe 

Pitanje Nermin Nikšić Drugo da li vam je poznato da ovaj istražni tim po direktnom nalogu 
Dragana Lukača i Vebije Numanovića potpuno nezakonito dodaje 
brojeve telefona osoba iz SDP-a ali i osoba koje nemaju nikakve veze sa 
SDP-om kako bi se oni prisluškivali u okviru istraga i posebnih istražnih 
radnji koje provodi Federalna Uprava policije na primjer. U vezi sa 
predmetima ubistava koja su počinjena još u ratnom periodu ili u nekim 
drugim predmetima. 
Da li vam je poznato da se iste stvari rade i protiv policijskih službenika 
koji odbijaju da provode ovakve nezakonite naredbe i usmene naloge a 
nakon što su ti isti policijski službenici i prethodno disciplinski 

19.06.2018 Visokom sudskom i 
tužilačkom vijeću, 
Uredu disciplinskog 
tužioca, Tužilašvu 
Bosne i 
Hercegovine, Tuž 

Sudstvo/Pravosuđe 



najstrožije kažnjavaju degradiraju trpe brojne druge oblike mobinga i 
psihičkog zlostavljanja.  
Samo da podsjetim nakon prošlih puta što sam postavio pitanje. Kad je 
odgovoreno da nema nikakvih posljedica sutra su obustavili disciplinski 
postupak protiv one dvojice službenika koji su odbili da dodaju telefone 
na prisluškivanje a dotad je već bio pokrenut postupak i onda su nam 
odgovorili kako nema postupka zato što je odgovoreno obustavljen. 

Pitanje Nermin Nikšić Da li vam je poznato Dragan Lukač i Vehbija Numanović već godinama 
ispunjavaju uslove za penzionisanje i da su potpuno nezakonito i dalje u 
radnom odnosu u Upravi policije Federacije. 

19.06.2018 Visokom sudskom i 
tužilačkom vijeću, 
Uredu disciplinskog 
tužioca, Tužilašvu 
Bosne i 
Hercegovine, Tuž 

Sudstvo/Pravosuđe 

Pitanje Nermin Nikšić Da li vam je poznato da po nalogu ovog dvojca policijski službenici 
instruiraju pojedince na davanje lažnih iskaza kako bi se temeljem tih 
iskaza od različitih tužilaca tražili naredbe za daljnje postupanje. 

19.06.2018 Visokom sudskom i 
tužilačkom vijeću, 
Uredu disciplinskog 
tužioca, Tužilašvu 
Bosne i 
Hercegovine, Tuž 

Sudstvo/Pravosuđe 

Pitanje Nermin Nikšić Da li vam je poznato da po nalogu ovog dvojca policijski službenici 
instruiraju pojedince na davanje lažnih iskaza kako bi se temeljem tih 
iskaza od različitih tužilaca tražili naredbe za daljnje postupanje. 

19.06.2018 Visokom sudskom i 
tužilačkom vijeću, 
Uredu disciplinskog 
tužioca, Tužilašvu 
Bosne i 
Hercegovine, Tuž 

Sudstvo/Pravosuđe 

Pitanje Nermin Nikšić Da li vam je poznato da se niz pojedinaca poziva na saslušanje u 
Federalnu Upravu policije gdje im se traži da potpisuju unaprijed 
napisane izjave kojim bi se teretilo pojedince iz SDP-a. 

19.06.2018 Visokom sudskom i 
tužilačkom vijeću, 
Uredu disciplinskog 
tužioca, Tužilašvu 
Bosne i 
Hercegovine, Tuž 

Sudstvo/Pravosuđe 

Pitanje Oliver Radoš kakav je status Nacionalnog spomenika “Bobovac”, odnosno lokaliteta 
kraljevskog grada „Bobovac“, ko upravlja tim spomenikom, te kakvi su 
daljnji planovi o očuvanju, konzervaciji i zaštiti tog lokaliteta. 

17.11.2015 Vlada F BiH Kultura 

Pitanje Oliver Radoš Drugo pitanje uputio je MUP-u kakva je sigurnost zgrade Parlamenta 
Federacije BiH? 

17.11.2015 Vlada F BiH Bezbjednost 

Pitanje Oliver Radoš koliko je zaposlnih u ovom ministarstvu i koja je nacionalna struktura? 25.07.2017 Vlada F BiH Javna preduzeća 



Pitanje Omer Škaljo pitanje dostavljeno napismeno 
Kada će Vlada FBIH uputiti u parlamentarnu proceduru Zakon o 
šumama, imajući u vidu da isti duži vremenski period ne postoji, a 
Faderacija i kanotni imaju veliku štetu? 

27.10.2015 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Omer Škaljo dostavljeno pismeno 
Kada će Vlada izmijeniti Zakon o igrama na sreću, kako bi efikasnije 
vršila naplatu poreza kao i osiguranje penzionog i zdravstvenog 
osiguranja lica koja rada na crno? 

27.10.2015 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Omer Škaljo dostavljeno napismeno 
Kada će Vlada u parlamentarnu proceduru uputiti izmjene Zakona o 
poljoprivredi radi efikasnijeg poticaja i razdvajanja socijlanih davanja od 
razvojnih projekata kao i ukljupnjavanje poljoprivrednog zemljišta, kao i 
poreza na pojoprivredno zemljište koje se ne obrađuje? 

27.10.2015 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Omer Škaljo dostavljeno napismeno 
Kada će Vlada u parlamentarnu proceduru uputiti izmjene Zakona o 
vodama u FBIH radi efikasnijeg djelovanja u slučajevima poplava većih 
razmjera? 

27.10.2015 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Omer Škaljo pitanje napismeno  
Kada će Vlada FBIH u parlamentarnu proceduru uputiti izmjene Zakona 
o koncesijama jer sadašnji zakon čini velike štete FBIH? 

27.10.2015 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Omer Škaljo pitanja pismeno  
Kada će Vlada FBIH u parlamentarnu proceduru uputiti izmjene Zakona 
o spašavanju jer se u proteklom periodu za vrijeme poplava pokazalo da 
su određene odredbe postojećeg zakona neefikasne u praktičnoj 
primjeni i koordinaciji? 

27.10.2015 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Omer Škaljo pistanje pismeno  
Kada će Vlada FBIH u parlamentarnu proceduru uputiti izmjene 
Krivičnog zakona i isti uskladiti sa Zakonom BIH u oblasti trgovine 
ljudima - postoji pravni vakum? 

27.10.2015 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Omer Škaljo Kada će Vlada FBIH u parlamentarnu proceduru uputiti izmjene Zakona 
o platama u FBIH, gdje će biti obuhvaćene sve institucije i agencije koje 
se finansiraju iz Budžeta FBIH 

27.10.2015 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Omer Škaljo Kada će Federalna agencija za privatizaciju predstavničkom domu 
dostaviti Informaciju o dosadašnjem toku privatizacije od osnivanja do 
2015. godine? Posebno: Finansijskim efektima - broju preduzeća koja su 
privatizirana a nisu ispunila obaveze iz ugovora pojedinačno; podbilansu 
FBIH i nekretninama koje se nalaze na terotoriji eks država bivše 

27.10.2015 Vlada F BiH Privatizacija 



Jugoslavije sa taksativno pobrojanim nekretninama čiji je vlasnik BIH 
odnosno FBIH kao većinski vlasnik kapitala. 

Pitanje Omer Škaljo Kada će Vlada FBIH pripremiti cjelovitu Informaciju u stanju u 
obrazovanju u FBIH, imajući u vidu činjenicu da školujemo kadrove za 
biroe za zapošljavanje a stvarne potrebe u FBIH su nešto drugo? 

17.11.2015 Vlada F BiH Zaposljavanje 

Pitanje Omer Škaljo Kada će Vlada FBIH odnosno resorno Ministarstvo dati u proceduru 
Predstavničkom domu Zakon o organskoj proizvodnji jer isti ne postoji 

17.11.2015 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Omer Škaljo Šta Vlada FBIH čini na efikasnijem spriječavanju rada na crno imajući u 
vidu da se neplaćanjem obaveza doprinosa nanosi velika šteta FBIH? 

17.11.2015 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Omer Škaljo Kada će Vlada FBIH sačiniti program mjera radi efikasnijeg izvoza i 
planskog uvoza radi manjenja deficita u FBIH 

17.11.2015 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Omer Škaljo napismeno: 
Kada će Vlada FBIH u parlamentarnu proceduru uputiti izmjene Zakona 
o bezbjednosti saobraćaja, s ciljem veće sigurnosti građana BIH, FBIH, 
imajući u vidu veliki broj nezgoda sa smrtnom posljedicom kao i 
materijalnom štetom? 

01.12.2015 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Omer Škaljo napismeno:  
Šta Vlada FBIH čini na riješavanju postojećeg stanja u Federalnom 
pravobranilaštvu sa posebnim akcentom na probleme koji se odnose 
na: problem poljoprivrednog zemljišta, problem šuma i šumskog 
zemljišta, problem namjenske proizvodnje, problem pasivnog 
podbilansa. Štete po FBIH se mjere miljijardama maraka 

01.12.2015 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Omer Škaljo  01.12.2015 Vlada F BiH  

Pitanje Omer Škaljo Koliko je građana FBIH napustilo BIH u periodu 2010 - 2015, po 
opštinama, kantonima - ukupno FBIH 

03.02.2016 Zavod za statistiku 
(direktor) 

Ostalo 

Pitanje Omer Škaljo Na osnovu kojih pozitivnih zakonskih propisa je doneseno upustvo o 
raspodjeli budžetskih sredstava za općine, kantone, FBIH u 2016. 
godini? 

03.02.2016 Ministarstvo 
finansija F BiH 

Finansijski tokovi 

Pitanje Omer Škaljo Na osnovu kojih kriterija će se izvršiti raspodjela 16 miliona nižim 
nivioma vlasti za budžetsku 2016. godinu 

03.02.2016 Ministarstvo 
finansija F BiH 

Finansijski tokovi 

Pitanje Omer Škaljo Da mi dostavi podatke o zaduženju Vlade FBIH za peiod od 2000-2015. 
Ko su kreditori, korisnici i koliki je ukupan dug 

03.02.2016 Ministarstvo 
finansija F BiH 

Finansijski tokovi 

Pitanje Omer Škaljo Tražim od porezne uprave FBIH da da odgovor ko održava informatički 
sistem u Poreznoj upravi FBIH, po kom osnovu i kolika je cijan koštanja 
mjesečna - godišnja 

03.02.2016 Porezna uprava F 
BiH (direktor) 

Finansijski tokovi 

Pitanje Omer Škaljo pitanje upučeno pismenim putem vezano za Zakon o privrednim 
društvima 

13.12.2016 Vlada F BiH Zakonodavstvo 



Pitanje Omer Škaljo pitanje uručeno napimeno a vezano za Odluku o naknadama u UO i NO 
u agencijama FBIH i drugim institucijama radi uštede i racionalizacije 
utroška sredstava 

13.12.2016 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Omer Škaljo pitanje uručeno pismenim putem - Koliko sredstava nedostaje Fondu 
PIO MIO FBI na mjesečnom i godišnjem nivou da bi se penzije isplaćivale 
redovno i na vrijeme 

13.12.2016 Vlada F BiH Penziona politika 

Pitanje Omer Škaljo pitanje postavljeno u pismenoj formi - Kada će Vlada i resorno 
ministarstvo dostaviti PFBIH Stategiju zapošljavanja mladih 

13.12.2016 Vlada F BiH Mladi 

Pitanje Omer Škaljo pitanje postavljeno u pismenoj formi - Kada će Vlada i resorno 
ministarstvo dostaviti PFBIH Zakon o koncesijama radi kvalitetnijeg 
prikupljanja sredstava od koncesije u FBIH 

13.12.2016 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Omer Škaljo pitanje postavljeno u pismenoj formi - Kada će Vlada i resorno 
ministarstvo dostaviti PFBIH cjelovite izmjene Zakona o platama u FBIH 
u koji bi bile uključene sve agencije u FBIH a koje se finansiraju iz 
Budžeta FBIH 

13.12.2016 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Omer Škaljo pitanje postavljeno u pismenoj formi - Kada će Agencija za privatizaciju 
FBIH napraviti cjelovitu informaciju o pasivnom podbilansu u FBIH a 
odnosi se na imovinu u državama ex Jugoslavije a čiji vlasnici su 
predužeća iz FBIH ili FBIH 

13.12.2016 Agencija za 
privatizaciju u FBiH 
(direktor) 

Privatizacija 

Pitanje Osman Suljagić napismeno:  
Kada će nadležno ministrstvo izmiriti obaveze u višemilionskom iznosu 
privrednom društvu "Zvornik putevi! - Zvonik - privredna jedinia 
"Srebrenik" 

01.12.2015 Ministarstvo 
finansija F BiH 

Finansijski tokovi 

Pitanje Osman Suljagić Kada će Vlada FBIH uraditi Program i predložiti PFBIH za zbrinjavanje, 
odnosno uplatu doprinossa za PIO, za radnike koji su ostali bez posla u 
firmama sa većinskim držvnim kapitalom? 

01.12.2015 Vlada F BiH Penziona politika 

Pitanje Radoslav Luburić kada će konačno biti objavljen popis stanovništva koji je izvršen prije 
više od dvije godine? 

27.10.2015 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Radoslav Luburić kada će se sanirati ili napraviti nova raskrsnica na dionici M6 Ljubuški - 
Čapljina (skretanje za Kravice), koja je opasna i nepregledna? 

17.11.2015 Vlada F BiH Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Radoslav Luburić u smjernicama o određivanju udjela kantona i jedinica lokalne 
samouprave nadležnih kantonalnih ustanova za ceste u prihode od 
indirektnih poreza i načinu raspoređivanja tih poreza kao parametar 
uzmu preliminarne rezultate popisa stanovništva koje je objavio 
Federalni zavod za statistiku. 

01.12.2015 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Radoslav Luburić Prvo je tražim od Federalnog ministarstva poljoprivrede, šumarstva i 
vodoprivrede analizu o poticajima za 2015. godinu tj. podatke o 
apliciranim obračunatim i isplaćenim poticajima od animalne 

22.03.2016 Vlada F BiH Poljoprivreda 



proizvodnje predstavljeni za proizvodnju mlijeka, uzgoju krava, uzgoju 
teladi, ovaca, pčela itd. i poticaja o biljnoj proizvodnji, znači, povrće, 
voće itd. Tražim da se po stavkama rastave svi ovi poticaji kako stoji u 
Programu utroška po kategorijama. Naime, ima naznaka da su veliki 
nesrazmjeri u odnosu na prethodne godine po nekim kategorijama 
odnosno poticajima, da su isplaćeni poticaji preko 50\% veći nego što su 
prethodnih godina kao kod proizvodnje mlijeka dok su neki drastično 
smanjeni kao u biljnoj proizvodnji kao povrće. Također imam 
informaciju da se iz županije Zapadnohercegovačke uopće nisu poticaji 
odobrili odnosno obračunali za biljnu proizvodnju pa me zanima  
5/2 pa 
 
zašto je razlog što se ti poticaji nisu obračunali i županiji 
Zapadnohercegovačkoj pa zbog toga i tražim ovu analizu svih navedenih 
poticaja koji su obračunati i isplaćeni iz 2015. godine. 

Pitanje Radoslav Luburić Drugo pitanje je za Federalno ministarstvo kulture i sporta: Šta je sa 
sredstvima iz javnog poziva iz 2015. godine za projekte koji su odobreni 
i ugovori potpisani prije nove godine, znači, prošlo je više od 3 mjeseca, 
ovi projekti koji su aplicirani su realizirani, sredstva nisu uplaćena, tim 
više što ta sredstva već treba i pravdati prema Federalnom ministarstvu 
kulture i sporta, ubrzo će vjerovatno ići i novi natječaj znači za, javni 
poziv za 2016. godinu, te te udruge koje su aplicirale ili na ovaj poziv iz 
2015. neće uopće moći aplicirati zato što ta sredstva još nisu realizirana. 
Zbog toga me zanima i postavljam zastupničko pitanje šta je sa ovim 
sredstvima odnosno javnim pozivima u 2015. godini kao što sam već 
naveo za koje su ugovori potpisani, sredstva osigurana u proračunu koji 
je razlog zašto se ti projekti ne isplaćuju? Zahvaljujem. 

22.03.2016 Vlada F BiH Poljoprivreda 

Pitanje Radoslav Luburić koliko je sistematizirano i popunjeno radnih mjesta u Sarajevu te koja je 
nacionalna struktura  zaposlenih. 

13.07.2016 Porezna uprava F 
BiH (direktor) 

Zaposljavanje 

Pitanje Radoslav Luburić zašto nje potpisao pismo namjere prema MMF-u kada ga je usaglasilo 
Fiskalno vijeće BiH koji čine entitetski ministri finansija, predsjednici 
vlada, državni ministar finansija i predsjedavajući Vijeća ministara BiH, 
budući da je u budžetu planirano zaduživanje od MMF-a i da li je nađen 
neki drugi izvor finansijskih sredstava. 

13.07.2016 Premijer Federacije 
BiH 

Finansijski tokovi 

Pitanje Radoslav Luburić zašto nisu isplaćeni poticaji za nekoliko pojedinaca u 2016. godini, 
tačnije subvenicije na kapitalna ulaganja? 

24.01.2017 Ministarstvo 
poljoprivrede, 
vodoprivrede i 
šumarstva F BiH 

Poljoprivreda 



Pitanje Radoslav Luburić da li će osigurati sredstva u budžetu za područja koja je pogodila 
elementarna nepogoda za saniranje posljedica nastalih uslijed velike 
hladnoće? 

25.04.2017 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Inicijativa Ramiz Meša zadužuje se Predstavnički dom Parlamenta Federacije BiH da imenuje 
radnu grupu koja bi zajedno sa predstavnicima Ministarstva 
obrazovanja Srednjobosanskog kantona i direktorima osnovnih škola 
posjetila i napravila izvještaj o stanju u školstvu i na narednoj sjednici o 
tome izvjestila Parlament. 

26.09.2017 Ministarstvo 
obrazovanja i 
nauke F BiH 

Ljudska prava 

Pitanje Ramiz Meša koliko poljoprivrednih gazdinstava, od ukupnog broja  upisanih u 
registar, ostvaruje poticaje od Federalnog ministarstva, a koliko po 
kantonima, koliko je bilo zaposlenih u oblastima biljno-stočarske 
proizvodnje, šumarstva i ribolova u 2005. godini? Ima podatke za 2014. 
godinu za područje Federacije. Koliko je zaposlenih po kantonima u 
istim oblastima bilo u 2005. i 2014. godini? 

01.12.2015 Vlada F BiH Poljoprivreda 

Pitanje Ramiz Meša Koliko je zaposlenih po kantonima u istim oblastima bilo u 2005. i 2014. 
godini? 

01.12.2015 Vlada F BiH Zaposljavanje 

Pitanje Ramiz Meša od ukupnog broja kontrola koliko se odnosilo na priređivače igara na 
sreću ukupno i po kantonima koliko je naplaćeno kazni od istih?; Da li se 
poštuje Pravilnik o prostornim, tehničkim i drugim uslovima za 
priređivanje igara na sreću i klađenja objavljen u “Službenim novinama 
FBiH” broj 26/16 u prvom redu član 3., član 9. stav 1. i 3. i član 12. stav 
1. i 3. kao i član 13. stav 2.?  
Treće pitanje koje se odnosi na općine i gradove, odnosno njihove 
nadležne inspekcijske službe, da li se poštuje Pravilnik o prostornim, 
tehničkim i drugim uslovima za priređivanje igara na sreću? 

24.01.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Ramiz Meša koliki je dug FOND-a PIO 15.02.2017 Federalni zavod za 
mirovinsko i 
invalidsko 
osiguranje 
(PIO/MIO) 
(direktor) 

Finansijski tokovi 

Pitanje Ramiz Meša traži da se navede tačan broj korisnika lične invalidnine po općinama i 
kantonima sa stanjem 01.01.2004.; tačan broj korisnika sa 01.01.2007., 
tačan broj korisnika sa stanjem 01.01.2017. godine. 

14.03.2017 Ministarstvo za 
pitanja boraca i 
invalida 
odbrambeno-
oslobodilačkog rata 
F BiH 

Boračko-invalidska 
politika 



Pitanje Ramiz Meša koliko je izvezeno, a koliko nije izvezeno maline u 2016. godini?; Šta je 
Ministarstvo uradilo da pomogne otkupljivačima jer prema prognozama 
sa terena, moglo bi doći do problema sa plasmanom maline u 2017. 
godini. 

14.03.2017 Ministarstvo 
poljoprivrede, 
vodoprivrede i 
šumarstva F BiH 

Poljoprivreda 

Pitanje Ramiz Meša u kojoj fazi je donošenje Zakona o prodaji stanova na kojima postoji 
stanarsko pravo? 

16.05.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Ramiz Meša vezano je za imenovanje Emira Đikića za direktora CEFTA Sekretarijata u 
Briselu. 

16.05.2017 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Ramiz Meša osvrnuo se na nemile događaje u Kiseljaku. Pozvao je sve, a posebno 
predsjedavajuću Doma naroda, budući da je sa tih prostora, da da svoj 
doprinos po pitanju rješavanja problema i smirivanja tenzija. 

26.09.2017 Vlada F BiH Bezbjednost 

Pitanje Rasim Omerović Znači, moje prvo pitanje takođe glasi: Ko je državni službenik u 
jedinicama lokalne samouprave? Na osnovu kojeg zakonskog akta je? I 
ovo što ću da kažem, tražim ponovno odgovor od Ministarstva pravde i 
od Agencije za državnu službu Federacije. 
Također želim da kažem da kada je u pitanju ovaj dio koji sam dobio 
odgovore nisam zadovoljan. I da je ovo Ministarstvo nadležno za 
lokalnu samoupravu, oni su dužni da daju odgovor. Ja ću da 
napomenem ovdje, znači naš kanton nažalost je preuzeo u potpunosti 
Zakon federalni koji je donešen, nije promijenio ni zareza. Tako da ovo 
Ministarstvo treba dati odgovor na ovo moje pitanje 

22.03.2016 Vlada F BiH Javna uprava 

Pitanje Rasim Omerović I drugo pitanje ću pitati, s obzirom kao pacijent imam zdravstvenih 
problema već duži period. I ja pitam zbog čega nama postoje doktori 
nauka u medicinskoj struci? Što pitam to? Pitam iz razloga, pitam evo 
ministra zdravlja i svakako premijera kako na federalnom, tako i na 
kantonalnom nivou. Ja ležim u bolnici i dobijem tamo ovu dijagnozu 
koju imam i normalno onih s obzirom da koristim veći broj lijekova 
sasvim je normalno da se nađe ono što mi odgovara mom organizmu. 
Nažalost, ministri i premijeru ili vlade jedne i druge donesu esencijalnu 
listu na kojoj nema tih lijekova. Plaćam obaveze, ali osim što ih nema na 
toj listi, nema ih ni u apotekama. Znači, odmah nestanu u našim 
apotekama. I vjerujte ja kao pacijent koji plaćam redovno zdravstveno 
osiguranje idem u Srbiju i nabavljam lijekove. Pitam se dokle će 
premijeri i ministri uređivati meni terapiju? Tražim odgovor. 

22.03.2016 Vlada F BiH Zdravstvo 

Pitanje Rasim Omerović kada će biti završeni projekti izgranje trotoara na magistralnom putu 
M4 na području Općine Kalesija? 

24.01.2017 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F BiH 

Saobraćaj i 
komunikacije 



Pitanje Rasim Omerović Drugo pitanje ponavlja i upućuje ga Federalnom ministarstvu pravde 
kao i Ministarstvu pravde Tuzlanskog kantona, a vezano je za status 
državnih službenika – koja osoba ima status državnog službenika a koja 
rukovodećeg državnog službenika u jedinicama lokalne samouprave i 
koji propis uređuje takav status? 

24.01.2017 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F BiH 

Javna uprava 

Pitanje Rasim Omerović vezano za Zakon o plaćama i naknadama u organima vlasti Federacije 
BiH („Službene novine FBiH“ br. 45/10 i 111/12) a vezano za koeficijente 
koji se tiču pomoćnika načelnika u jedinicama lokalne samouprave. 

16.05.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Inicijativa Rusmir Mesihović kada će u proceduru  uputiti Zakon o javnom i privatnom partnerstvu? 13.12.2016 Ministarstvo 
zdravstva F BiH 

Zakonodavstvo 

Inicijativa Rusmir Mesihović Pokreće inicijativu za donošenje strategije za palijativnu njegu ili 
jedinstvenog programa unapređenja razvoja palijativne njege u 
Federaciji BiH. 

13.12.2016 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Inicijativa Rusmir Mesihović napismeno 16.05.2017 Vlada F BiH  

Pitanje Rusmir Mesihović kada će se uspostaviti i implementirati preventivni program ranog 
otkrivanja raka debelog crijeva na teritoriji Federacije BiH? 

13.12.2016 Vlada F BiH Zdravstvo 

Pitanje Rusmir Mesihović napismeno 16.05.2017 Vlada F BiH  

Pitanje Rusmir Mesihović esencijalne liste u poređenju sa drugim entitetom i zemljama u 
okruženju? 

26.09.2017 Vlada F BiH Zdravstvo 

Pitanje Rusmir Mesihović kojim pravilnikom su uređeni uvjeti za rukovodna mjesta u tercijarnim 
zdravstvenim ustanovama u Federaciji. 

26.09.2017 Vlada F BiH Zdravstvo 

Pitanje Rusmir Mesihović koliko je pacijenata na osnovu pravilnika o liječenju u Ministarstvu od 
2015. godine koristilo tu mogućnost? 

26.09.2017 Vlada F BiH Zdravstvo 

Pitanje Rusmir Mesihović da li je i kada zaživjela implementacija pravilnika o hitnoj medicinskoj 
pomoći? 

26.09.2017 Vlada F BiH Zdravstvo 

Pitanje Rusmir Mesihović koje zakone je donijelo Federalno ministarstvo zdravstva u 2015. godini 
do danas. 

26.09.2017 Ministarstvo 
zdravstva F BiH 

Zakonodavstvo 

Pitanje Rusmir Mesihović koje su nove metode dijagnosticiranja liječenja uvedene u tercijarne 
medicinske ustanove Federacije BiH? 

26.09.2017 Ministarstvo 
zdravstva F BiH 

Zdravstvo 

Pitanje Rusmir Mesihović koje su to i da li Federalno ministarstvo zdravlja ima podatke o novim 
uvedenim dijagnostičkim i terapijskim procedurama uvedenim u 
periodu od 2015. do juna 2018. godine? 

19.06.2018 Ministarstvo 
zdravstva F BiH 

Zdravstvo 

Pitanje Rusmir Mesihović kolike su liste čekanja za dijagnostičke procedure magnetne rezonance 
u poređenju sa periodom 2011.-2018. godina i da li postoje uporedni 
podaci sa Hrvatskom i Srbijom? 

19.06.2018 Vlada F BiH Zdravstvo 

Pitanje Rusmir Mesihović kakvi su uporedni podaci Zavoda zdravstvenog osiguranja FBiH sa 
dostupnom paletom citostatika sa Hrvatskom i Srbijom u 2018. godini, 

19.06.2018 Ministarstvo 
zdravstva F BiH 

Zdravstvo 



koliko se pacijenata liječilo u inostranstvu na osnovu Pravilnika o 
liječenju u inostranstvu iz 2015., 2016. i 2017. godine i prvih šest 
mjeseci 2018. godine 

Pitanje Rusmir Mesihović da li Vlada Federacije BiH tj. Ministarstvo zdravstva FBiH ima viziju 
sopstvenih otvaranja prava na koncesiju u zdravstvenom sistemu FBiH 
na temelju stručnosti, kompetentnosti po uvjetima na zemlje EU? 
Hvala. 

19.06.2018 Ministarstvo 
zdravstva F BiH 

Zdravstvo 

Inicijativa Safet Kešo U skladu sa Poslovnikom Predstavničkog doma Parlamenta Federacije 
BiH, dva dana prije izricanja presude Radovanu Karadžiću pred 
Međunarodnim krivičnim tribunalnom u Hagu za genocid, zločine protiv 
čovječnosti i kršenje zakona ili običaja rata i teške povrede ženevskih 
konvencija iz '49. godine, i dva dana nakon službenog otvaranja 
studenstskog doma na Palama u entitetu RS koji nosi ime Radovana 
Karadžića, Klub zastupnika SDA u Predstavničkom domu Parlamenta 
Federacije BiH, predlaže da usvoji sljedeći Zaključak: 
Predstavnički dom Parlamenta Federacije BiH zahtijeva od visokog 
predstavnika u BiH, gospodina Valentina Inzka da u skladu sa svojim 
ovlaštenjima i misijom koju u ime Međunarodne zajednice realizira u 
našoj zemlji hitno poduzme sljedeće mjere: 
1. Odmah donese odluku o ukidanju naziva studentskog doma na 
Palama entitet RS koji je nazvan imenom Radovana Karadžića jednog od 
najvećih ratnih zločinaca 20. vijeka. 
2. Da napokon udalji iz političkog života BiH Milorada Dodika kao 
glavnog promotora sramnog veličana ratnih zločina i zločinaca i 
političara koji već punih 10 godina generira međunacionalnu mržnju i 
sukobe u BiH, te drsko opstruira evropski put naše zemlje direktno 
služeći antievropskim vrijednostima i politikama. 
 
Obrazloženje: 
Davanjem imena ratnog zločinca Radovana Karadžića studentskom 
domu na Palama i njegovim otvaranjem i promoviranjem predsjednik 
RS Milorad Dodik na najdrskiji način se 20 godina nakon krvavog rata 
narugao svim žrtvama genocida i svim članovima njihovih porodica. Tim 
činom Milorad Dodik se također narugao Međunarodnoj zajednici, svim 
konvencijama i deklaracijama na kojima se temelji moderni 
međunarodni poredak. Veličajući ime ratnog zločinca Radovana 
Karadžića i podižući mu spomenik u vidu studentskog doma Milorad 
Dodik se naruga i istini i budućnosti ove zemlje i svakoj racionalnoj 

22.03.2016 Vlada F BiH Ljudska prava 



mogućnosti stvaranja temelja za normalan suživot naroda i građana u 
BiH.  
Ovim činom Dodik je također do poniženja obesmislio sve napore 
Međunarodne zajednice u BiH za normalizaciju stanja. I što je najgore 
činom imenovanja i otvaranja pomenutog studentskog doma Dodik je 
zatvorio vrata istini i mogućnosti iskrenog pomirenja ne samo postavivši 
temelje, nego i krov jednog zdanja koje slavi i veliča ratnog zločinca iz 
svoga naroda, zdanja pod čijim će se krovom nažalost odgajati nove 
generacije mladih ljudi.  
Rizik da će neki od tih mladih ljudi krenuti stazama Radovana Karadžića 
veoma je realan, kao što je realna i isključiva odgovornost glavnog 
reprezentanta politike Međunarodne zajednice u BiH, visokog 
predstavnika gospodina Valentina  
2/5 sk 
 
Inzka da odlučno otkloni takvu mogućnost i svaku pomisao bilo kojeg 
subjekta u BiH na nešto slično.  
Klub zastupnika SDA. 
I ja naravno, tražim da se danas izjasnimo o ovoj Inicijativi. 

Inicijativa Safet Kešo Zadužuje se Federalno ministarstvo pravde da se aktivno uključi u 
dosljednu i što efikasniju operacionalizaciju Inicijative usvojene u Domu 
naroda Parlamenta Federacije BiH, kojom se od svih kantona u 
Federaciji zahtjeva da svoje ustave usklade sa Ustavom Federacije BiH 
posebno u dijelu  koji se odnosi na nazive službenih jezika u Federaciji 
kao i na ustavom zagarantirano pravo svakog naroda na korištenje i 
imenovanje svog jezika u svim sferama života a posebno u odgojno-
obrazovnim ustanovama. 
Federalno ministarstvo pravde će u roku od 20 dana od dana usvajanja 
ovog zaključka pripremiti i dostaviti Predstavničkom domu Parlamenta 
Federacije BiH cjelovitu  informaciju o provedbi aktivnosti na realizaciji 
predmetne inicijative. 

15.02.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Inicijativa Safet Kešo Zadužuje se Federalno ministarstvo zdravstva da u najkraćem roku 
pripremi i uputi u parlamentarnu proceduru Zakon o hemikalijama i 
Zakon o biocidima kojim bi se predmetne oblasti kvalitetno uredile te 
otklonile prepreke za prisustvo hemisjkih proizvoda iz Federacije na 
tržištu bosanskohercegovačkog entiteta RS kao i na svim drugim 
tržištima na kojima nepostojanje kvalitetne legislative iz ovih oblasti 

15.02.2017 Ministarstvo 
zdravstva F BiH 

Zakonodavstvo 



uzrokuje ili reduciran pristup tržištu roba naših privrednih subjekata ili 
čak njegov potpuni gubitak. 

Pitanje Safet Kešo osvrnuo se na problem smještaja predsjednika i dva potpredsjednika 
Federacije te je, uime Kluba zastupnika SDA, zatražio od Vlade 
Federacije BiH, odnosno Službe za zajedničke poslove da u procesu 
rješavanja ovog organizaciono-tehničkog pitanja osigura ravnopravan i 
dostojanstven tretman predsjednika i dva potpredsjednika Federacije 
kako bi se izbjegla situacija u kojoj bi potpredsjednici bili podstanari kod 
predsjednika Federacije. 

17.11.2015 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Safet Kešo predložio zaključak kojim se zadužuje Federalno ministarstvo kulture i 
sporta da otkloni sve uočene nepravilnosti i izvrši korekciju u sferi 
dodjele sredstava aplikantima. Predlaže da se o ovom zaključku 
zastupnici izjasne. 

03.02.2016 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Safet Kešo pitanja u vezi sa izjavom zaposlenika Agencije za nadzor nad tržištem 
BiH koji je u jednoj izjavi, između ostalog, kazao da, po pravilu EU, meso 
starije od 12 mjeseci ide na tržište BiH. Pita - da li je tačno da je pravilo 
EU o kojem je govorio Samir Bekto zaista na snazi i da li se u bilo kojem 
eventualnom propisu, kojim se ono definira, eksplicitno navodi tržište 
BiH? Da li je u slučaju postojanja navedenog pravila ova ili bilo koja 
druga agencija, npr. Agencija za sigurnost hrane ili institucija BiH na bilo 
koji način reagirala na ovo? 

25.04.2017 Vlada F BiH Evropske integracije 

Pitanje Safet Kešo da li je i u kojim količinama ovakvo meso uvoženo u BiH i da li je moglo 
završiti kod naših građana? 

25.04.2017 Agencije za nadzor 
nad tržištem BiH 

Ostalo 

Pitanje Safet Kešo da li postojeća zakonska i podzakonska rješenja na nivou BiH  
osiguravaju potreban nivo sigurnosti tržišta i građana BiH, odnosno da li 
ta rješenja mogu efikasno preduprijediti situacije poput one koju je 
izjavio zaposlenik u Agenciji za nadzor nad tržištem BiH? 

25.04.2017 Agencija za 
sigurnost hrane 

Ostalo 

Pitanje Safet Kešo postoji li mogućnost da se ova uznemirujuća izjava zaposlenika zasniva 
na tome da “kažu” i  ako postoji kako se to dozvoljava? 

25.04.2017 Agencija za 
sigurnost hrane 

Zdravstvo 

Pitanje Safet Kešo Ja samo u ime Kluba SDA imam potrebu da uputim prema Vladi 
Federacije jednu urgenciju. Na Tematskoj sjednici Predstavničkog doma 
Parlamenta Federacije BiH i problematici i stanju u oblasti boračko-
invalidske zaštite koja je održana 23. maja ove godine donesen je jedan 
Zaključak kojim se Vlada Federacije zadužuje da u roku od mjesec dana 
usvoji i u parlamentarnu proceduru uputi Prijedlog zakona o pravima 
demobiliziranih branitelja, dakle, u vezi je sa ovom inicijativom koju, 
odnosno pitanjima koja je postavljao i kolega Karović. Ja, dakle, u ime 
Kluba SDA ovim putem upućujem urgenciju prema Vladi Federacije da 

19.06.2018 Vlada F BiH Zakonodavstvo 



izvrši svoju obavezu definiranu vrlo jasno tim Zaključkom o kojem sam 
govorio na Tematskoj sjednici i da ispunimo ono što smo obećali prvo 
pred samima sobom a onda i pred borcima. 

Inicijativa Salmir Kaplan Inicijativa za podizanje optužnice za Aleksandra Vučića 16.06.2015 Vlada F BiH Sudstvo/Pravosuđe 

Pitanje Salmir Kaplan Zaštita građana BIH nakon pravnog terora Srbije 16.06.2015 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Salmir Kaplan  16.06.2015 Vlada F BiH  

Inicijativa Sanel Razić inicijativu upućuje Vladi Federacije BiH kojom traži da Vlada Federacije 
BiH pripremi izmjene i dopune Zakona o stečajnom postupku 
(“Službene novine Federacije BiH”, br. 29/03, 32/04 i 42/06) koji je 
Vlada Tuzlanskog kantona prihvatila Zaključkom broj: 02/1-02-7305/15 
od 24.03.2015. godine. 

13.05.2015 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Sanel Razić  16.06.2015 Vlada F BiH  

Pitanje Sanel Razić koliko je za prvi kvartal 2017. godine izvršeno inspekcijskih nadozora, 
kako od porezne uprave tako i budžetske inspekcije nad primjenom 
odredbi ovog zakona. 

25.04.2017 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Sanel Razić traži podatak za 2015. i 2016. godinu u smislu planiranih i utrošenih 
sredstava na ime ljetnog i zimskog održavanja magistralnih cesta, traži 
da mu se dostave zaključeni ugovori po konkretnim dionicama i sa 
subjektima koji su vršili to održavanje po pojedinim dionicama i po 
godinama. 

25.04.2017 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F BiH 

Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Saša Mitrović Da li je u sukobu intreresa ministar industrije i energetike s obzirom da i 
dalje upravlja firmom TRM. Pošto je ministar i dalje u registr naveden 
kao osnivač mada je imenovanje potvrđeno 28. oktobra. 

01.12.2015 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Saša Mitrović Kakvi su rezultati utrošenih 10 miliona KM za zapošljavanje koje je Vlada 
Federacije rezervirala u Budžetu za 2015. godinu? Hvala. 

19.04.2016 Ministarstvo rada i 
socijalne politike F 
BiH 

Zaposljavanje 

Pitanje Saša Mitrović kako objašnjava da, iako je na snazi moratorij o zapošljavanju u 2016. 
godini zaposleno 460 osoba? Da li su zaposleni putem konkursa i koliko 
je zasposlenih na platnom spisku a koliko putem ugovora od djelu? 

14.03.2017 Vlada F BiH Javna uprava 

Pitanje Saša Mitrović Koliko je kupljeno i koliko je planirano da se kupi novih automobila za 
potrebe ministarstva i koliko će to koštati građane Federacije BiH? 

14.03.2017 Vlada F BiH Javna uprava 

Pitanje Saša Mitrović koliko je Vlada u 2016. godini podjelila grantova nevladinim 
organizacijama, fondacijama, udruženjima, po kojem kriteriju i da li je 
pratila transparentnost utroška tih grantova? 

14.03.2017 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Saša Mitrović zašto bojkotuje dolazak na sjednice Parlamenta Federacije BiH i zašto 
ne poštuje ovu instituciju? 

25.04.2017 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Saša Mitrović napismeno 25.04.2017 Vlada F BiH  



Pitanje Saša Mitrović napismeno 25.04.2017 Vlada F BiH  

Pitanje Saša Mitrović napismeno 25.04.2017 Vlada F BiH  

Pitanje Saša Mitrović ako je odluka o povećanju cijena eko testa za registraciju vozila 
nezakonita, zašto se do sada nije ukinula uredba iako je ustanovljena 
prije tri mjeseca. Pošto je do sada nezakonito naplaćeno skoro 14 
miliona KM, da li će formiranje novih cijena podrazumijevati i povrat 
novca vozačima koji su platili eko test po većoj cijeni? 

16.05.2017 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Saša Mitrović da li su dobili dozvolu od Vlade da izvrše privatizaciju hotela u Tuzli. 26.09.2017 Vlada TK Privatizacija 

Pitanje Saša Mitrović koliko je grantova podjeljeno u 2016. godini nevladinim organizacijama, 
udruženjima, fondacijam i po kojem kriteriju i da li je Vlada pratila 
transparentnost utroška tih grantova? 

26.09.2017 Vlada TK Finansijski tokovi 

Pitanje Saša Mitrović kakavi su rezultati projekta programa jačanja na tržištu rada – prvo 
radno iskustvo. 

26.09.2017 Vlada F BiH Zaposljavanje 

Pitanje Saša Mitrović Da li je konačno planirano da se izvrši revizija privatizacije hotela Tuzla u 
Tuzli? 

19.06.2018 Agencija za reviziju 
privatizacije 

Privatizacija 

Pitanje Saša Mitrović Da li je poništio nezakoniti pravilnik o povećanju eko testa pri 
tehničkom pregledu, i ak onije  da li planira poništiti? 

19.06.2018 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F BiH 

Ekologija 

Pitanje Sead Jusić Prvo pitanje vezano je uz inicijative koje se tiču sigurnosne situacije, 
koje su zastupnici već upućivali. Pa pita – ko je i kojim zakonom utvrdio 
simbole i obilježja koji izazivaju međunacionalnu netrpeljivost, mržnju i 
slično? Konkretno, po kojem zakonu je isticanje zastave međunarodno 
priznate države Republike BiH, koja je bila službena zastava naše države 
od 1992. do 1996. godine, čin izazivanja međunacionalne netrpeljivosti i 
mržnje? Pitanje je u vezi sa hapšenjem Bošnjaka u Orahovi kod 
Bosanske Gradiške, navodno zbog isticanja zastave na svadbi. Traži da 
mu na ovo pitanje odgovori Ministarstvo pravde BiH i Federalno 
ministarstvo pravde. 

13.05.2015  Bezbjednost 

Pitanje Sead Jusić – koliko je sudski spor Envera Krese koštao Elektroprivredu BiH i 
Federaciju BiH nakon svih obračunatih plaća, sudskih troškova i kamata 
(Enver Kreso, raniji direktor Elekroprivrede, sudskom odlukom ima se 
vratiti na dužnost direktora). 

13.05.2015 Vlada F BiH Javna preduzeća 

Pitanje Sead Jusić traži da mu se dostave informacije o broju i procentu zaposlenih u 
Oružanim snagama BiH, Ministarstvu odbrane BiH na dan, 27.10.2015. 
godine u odnosu na Odluku o veličini strukture i lokacijama komandnih 
jedinica Oružanih snaga BiH i Ministarstva odbrane, koju je donijelo 
Predsjedništvo BiH a po komponentama: Bošnjaci, Hrvati, Srbi; 

17.11.2015 Vlada F BiH Kadrovska politika 



kategorijama: oficiri, podoficiri, vojnici, civilna lica i državni službenici i 
po entitetima i kantonima. 

Pitanje Sead Jusić i traži da mu se dostavi informacija o broju zapošljavanja na osnovu 
javnih oglasa u Oružanim snagama BiH i Ministarstvu odbrane BiH u 
2013., 2014. i 2015. godini, po entitetima, kantonima, nacionalnoj 
strukturi i kategorijama. 

17.11.2015  Javna uprava 

Pitanje Sead Jusić traži informaciju o broju upućenih na školovanje u 2013., 2014. i 2015. 
godini po entitetima, kantonima, nacionalnoj pripadnosti i 
kategorijama: kadeti komandno-štabna škola i škola operativno-
strategijskog nivoa. 

17.11.2015 Vlada F BiH Kadrovska politika 

Pitanje Sead Jusić traži informaciju o broju, procentu obavljanja ključnih dužnosti u 
Oružanim snagama BiH i Ministarstvu odbrane BiH, formacijskog čina, 
brigadir i više, o nacionalnoj strukturi, entitetima, kantonima i 
općinama. 

17.11.2015 Vlada F BiH Kadrovska politika 

Pitanje Sead Jusić koje je postavio na prošloj sjednici u vezi sa strukturom Oružanih snaga 
BiH. Smatra da je to jako važno pitanje zato ga obnavlja i insistira na 
odgovoru. 

01.12.2015 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Sead Jusić da li je prihvatljivo da su agencije za bankarstvo na nivou entiteta, a da 
posljedice njihovog nerada i zloupotrebe položaja sanira Agencija za 
osiguranje depozita na nivou BiH? Ko je dopustio ovakav odnos da na 
istom nivou nisu kontrolna, bankarska institucija, Agencija za 
bankarstvo i Agencija za osiguranje depozita banaka? Koliki je tačan 
iznos depozita u spomenutim bankama (Bobar banka, Banka Srpske i 
Pavlović banka) koje treba isplatiti deponentima i koliko će u tome 
participirati Federacija? 

03.02.2016 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Slavica Josipović prvo pitanje uputila je direktoru Civilne zaštite Federacije BiH, kojim 
traži informaciju na koji način Civilna zaštita funkcionira, sa posebnim 
osvrtom na Pravilnik o sistematizaciji radnih mjesta. U toj informaciji 
traži da joj se dostavi broj uposlenih, kao i nacionalna struktura u 
Civilnoj zaštiti Fedearcije BiH. Posebno je interesuje na koji način 
funkcionira Sektor za organizaciju deminiranja i uništavanja 
neeksplodiranih ubojnih sredstava. Traži da joj se dostavi u periodu 
2010.-2015. broj uposlenih, nacionalna struktura kao i sve promjene 
koje su se dešavale u ovom periodu a odnose se i na broj penzionisanih 
i primljenih, preraspodjelu unutar ovog sektora i promjene nadležnosti 
unutar ovog sektora. Traži da joj se odgovor dostavi do naredne 
sjednice. 

13.05.2015 Uprava civilne zastite (direktor) 



Pitanje Slavica Josipović Drugo pitanje uputila je Federalnom ministarstvu prometa i 
komunikacija – traži od sadašnjeg ministra da utvrdi na koji način je 
dosadašnja Vlada utvrdila cijenu  cestarine na dionici autoceste Lašva – 
sjever, Sarajevo - sjever i Zenica – jug – Sarajevo - sjever. Po kojoj 
metodologiji se došlo do ove cijene na ovim dionicama? 

13.05.2015 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F BiH 

Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Slavica Josipović Treće pitanje upućuje direktoru JP Autoceste Federacije BiH - raspisan 
je konkurs za dodjelu 25 stipendija studentima u Federaciji BiH pa pita 
koji su studenti dobili stipendije od JP Autoceste Federacije BiH? 

13.05.2015 Direkcija cesta FBIH Finansijski tokovi 

Pitanje Slavica Josipović Brza cesta Lašva 16.06.2015 Vlada F BiH Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Slavica Josipović  16.06.2015 Vlada F BiH Bezbjednost 

Pitanje Slavica Josipović  16.06.2015 Vlada F BiH  

Pitanje Slavica Josipović traži informacju koliko je iz Budžeta RS-a finasirano projekata u 
Federaciji BiH i koliko je iz Budžeta Federacije BiH finansirano projekata 
u RS-u, traži podatke za 2014. i 2015. godinu. Spomenula je Fond za 
obnovu i povratak koji egzistira na državnom nivou - koliko je uloženo iz 
Federacije BiH a koliko iz RS-a? 

27.10.2015 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Slavica Josipović traži odgovor od Vlade Federacije BiH da joj dostavi Izvještaj o radu 
Fonda za pomoć nastradalim od poplava, šta je sve urađeno sa svim 
pokazateljima a posebno je zanima finansijski izvještaj 

27.10.2015 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Slavica Josipović šta čini da se u Federaciji otvori adekvatan centar za djecu koja imaju 
autizam i da li se radi na tome da se imaju adekvatni stručnjaci u 
Federaciji? 

17.11.2015 Vlada F BiH Zdravstvo 

Pitanje Slavica Josipović a osvrnula se na Dan sjećanja na žrtve saobraćajnih nesreća, te pita – 
koliko se uvozi starih automobila, šta se konkretno čini po pitanju 
edukacija, smatra da bi se trebalo izaći sa informacijom i prijedlogom 
mjera po ovom pitanju. 

17.11.2015 Vlada F BiH Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Slavica Josipović koliko je kreditno zadužena Vlada Federacije, da li je zadužena putem 
kredita, zajma ili na drugi način? Ko je kreditor i koja je vrsta kredita? 
Koji je rok otplate sa kamatom i grejs periodom i na kojoj lokaciji, 
odnosno na kojem mjestu se taj kredit realizira? Traži odgovor za 
posljednjih 15 godina. 

03.02.2016 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Slavica Josipović . Dobar dan svima, pozdrav svima. Moje pitanje ide prema premijeru 
Vlade Federacije BiH gospodinu Novaliću i prema Vladi Federacije BiH. 
Po nezavaničnom popisu stanovništva iz 2013. godine danas nas u FBiH 
živi nešto manje od milion ljudi nego, znači, 1991. godine kada je bio 
zvaničan popis. Najveći odlazak stanovništva sa ovih prostora se desio 

22.03.2016 Vlada F BiH Ostalo 



1993. godine za vrijeme rata i odmah poslije ratnih dešavanja, sjetimo 
se samo Sarajeva, Središnje Bosne, Zenice, Posavine, poslije Istočne 
Bosne itd. Po statističkim pokazateljima samo Republika Hrvatska je za 
vrijeme rata i poslije rata privremeno prihvatila ili trajno zaustavila 
odlazak oko 700 tisuća izbjeglica, neki su ostali u Republici Hrvatskoj a 
nažalost mnogi su otišli u zemlje Zapadne Europe, u Skandinavske 
zemlje, otišli su preko oceana u Ameriku, Kanadu, Australiju i nažalost 
mnogi od njih nemaju više niti državljanstvo BiH i nažalost mnogi se 
neće više nikada niti vratiti. Nakon rata 1997. i 2000. godina posebno 
ističem ove tri godine kada su se dešavala, počeli dešavati neki pozitivni 
procesi u BiH počeo se dešavati i pozitivni povratak i u FBiH i u BiH, 
posebno primjer Središnja Bosna, primjer Istočne Bosne i primjer 
Posavine kao i mnoga druga mjesta. Povratak je zaustavljen najprije 
zbog sigurnosnih razloga, neriješenih imovinsko-pravnih odnosa, 
obnove stambenih objekata, infrastrukturnih objekata a na kraju 
održivog povratka. Postavljam si pitanje danas i ja sebi i svi mi sigurno 
gdje smo mi to danas. Zbog teške ekonomske, gospodarske i socijalne 
situacije, nedostatka posla sve više mladih je koji napuštaju prostore 
Federacije BiH i Bosne i Hercegovine. Prema pokazateljima koje 
objavljuju statistički pokazatelji govore da je sve više umrlih a da je sve 
manje rođene djece. Podsjetiću se na prošloj sjednici Zastupničkog 
doma uvaženi kolega zastupnik Zukan Helez i sam je iskazao zabrinutost 
vezano za odlazak stanovništva iz Krajine,  
5/4 pa 
 
Busovače, županije broj 10 i ostalih mjesta u FBiH. U prilog tomu ja ću 
ovdje iznijeti jedan najnoviji podatak koji sam pročitala a nažalost on je 
takav i u svim općinama, primjer Bugojna u kojem su bile zaista velike 
strahote rata gdje je veliki broj Bošnjaka također koji je ostao u Bugojnu 
nastradao gdje su Srbi i Hrvati napustili Bugojno i 1995. godine kada se 
očekivao pozitivan pomak povratka u Bugojnu je rođeno 1995. godine 
800 djece, a danas tj. prošle godine rođeno je oko 100 djece, ponavljam 
ovakvi pokazatelji su zaista skoro u svim općinama ili slični i u FBiH i u 
Bosni i Hercegovini. Moje pitanje gospodinu Novaliću i zamjenici 
predsjednika Vlade gospođi Jelki i cijeloj Vladi: 
Da li Vlada Federacije BiH planira donijeti strateški nacionalni program 
demografske obnove Federacije BiH? 



Pitanje Slavica Josipović Da li Vlada Federacije BiH planira donijeti Strategiju o zaustavljanju 
odlaska mladih iz Federacije BiH? Ne možemo samo govoriti o 
zaustavljanju odlaska mladih iz FBiH uz sve pozitivno što je Vlada učinila 
kada je u pitanju proračun i određen iznos sredstava koji planira 
angažirati za zapošljavanje ali mislim da smo svi danas zabrinuti i u 
Federaciji BiH kako će nam to za 20 godina biti i Federacija i Bosna i 
Hercegovina. 

22.03.2016 Vlada F BiH Mladi 

Pitanje Slavica Josipović Prvo moje zastupničko pitanje ide prema Vijeću ministara BiH: Kako je 
oblast međunarodnog otpremništva, međunarodnog špediterstva 
regulirano po Ustavu za nadležnosti Bosne i Hercegovine jer je blisko 
vezano sa Upravom za neizravno oprezivanje, moje pitanje ide prema 
Ministarsvu, mislim, vanjskih poslova BiH ili je civilnih poslova, nisam 
sigurna: Kada će se uputiti u raspravu to jeste donijeti Zakon kojim će se 
regulirati ova oblast? Mislim da bi se on trebao zvati Zakon o 
međunarodnom otpremništvu i međunarodnom špediterstvu. Zašto? 
Ovo je veoma važna oblast koja je jako usko vezano sa Upravom za 
neizravno oprezivanje u BiH, to je nešto slično kao što su riješili svoje 
pitanje odvjetnici, kao što su svoje pitanje riješili notari i znam iz 
iskustva i mnogi mi postavljaju pitanje da je ova oblast jako loše 
regulirana u BiH. Mislim da se ovim pitanjem bavi, da se i Vanjsko-
tragovinska komora BiH da postoji i Udruženje špeditera to jeste 
Udruženje otpremništva u BiH i očekujem vrlo brzo odgovor, jer zaista 
je ovo osjetljivo pitanje, znamo koje usluge rade upravo otpremnica tj. 
špediteri kada je u pitanju Uprava za neizravno oporezivanje. 

19.04.2016 Vlada F BiH Privreda/Gospodarstvo 

Pitanje Slavica Josipović Moje drugo pitanje ide prema Poreznoj upravi FBiH. Nakon dugo godina 
dobili smo novog direktora Porezne uprave FBiH i vjerujem da će i on 
kao i svi drugi dužnosnici i ministri i u Vladi Federacije i u drugim 
institucijama koje se financiraju iz proračuna svakako uvažavati Ustav i 
sve zakone za koje smo mi svi dali ovdje prisegu. Pitanje glasi da mi 
direktor Porezne uprave Federacije BiH dostavi otkako je on imenovan 
za direktora, za ravnatelja točno spisak uposlenih, nacionalnu strukturu, 
posebno inspektora u Poreznoj upravi po sjedištima kako su oni 
organizirani. 

19.04.2016 Vlada F BiH Javna uprava 

Pitanje Slavica Josipović u prosincu mjesecu, u 12.om mjesecu 2015. godine objavljeno je više 
natječaja jer znam da nedostaje kadra kako bi Porezna uprava odradila 
posao koji je dan i Zakonom i Ustavom BiH. Natječaj je završen, ja ću 
samo reći za područje Zenice i za područje Novog Travnika da je se 

19.04.2016 Vlada F BiH Javna uprava 



tražilo 11 državnih službenika tj. inspektora. Tražim od direktora da mi 
dostavi spisak onih koji su primljeni na ova radna mjesta. Zahvaljujem. 

Pitanje Slavica Josipović šta je sa predmetima koji se odnose na ratne zločine in a progon 80.000 
Hrvata na prostoru srednje Bosne. Traži od Tužilaštva odgovor u vezi sa 
ubistvima 12 djece u Vitezu, Križančevom selu i Buhinim kućama, 
također pita šta je sa procesuiranjem zločina nad Hrvatima na području 
Općine Travnik, mjesto Maline i Bikoši gdje se još traže nestali Hrvati 
njih 21, ubijeni 1993. godine? 

13.07.2016 Vlada F BiH Ratni zločini i Hag 

Pitanje Slavica Josipović za obilježavanje važnih historijskih datuma i događaja. U uvodu se 
osvrnula na važne oslobodilačke akcije u toku rata, te da 06. avgust ima 
posebno mjesto u Federaciji BiH kao i u Bosni i Hercegovini. Inicijativu 
pokreće prema članovima Predsjedništva BiH Bakiru Izetbegoviću i 
Draganu Čoviću. 

24.01.2017 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Slavica Josipović uputila Federalnom ministarstvu pravde od kojeg traži da predloži 
deklaraciju o osudi zločina komunističkog režima na ovim prostorima od 
1945. do 1990. godine kako bi je Ministarstvo uputilo prema Vladi a 
Vlada prema Parlamentu Federacije BiH. 

25.04.2017 Ministarstvo 
pravde F BiH 

Ostalo 

Pitanje Slavica Josipović Prema informacijama u medijima koje svakodnevno možemo pročitati 
brza cesta Lašva – Nević polje skoro da je završeno. Međutim, stanje na 
terenu je sasvim nešto drugačije. Moja pitanja su sljedeća, da li je 
konačno utvrđena trasa brze ceste? Drugo, kakav je plan aktivnosti, 
posebno u finansijskom smislu, kao što vidimo ovaj klinički dug koji 
jadan još nije ni došao već ga dijelimo na ne znam ni ja na koje strane i 
mislim čak da je sad neozbiljno da od Vlade posebno premijera 
Federacije direktora Autocesta kažu da će jedna dionica brze ceste 
Lašva – Nević polje da će biti i izgrađena......izgrađena od duga, 
klirinškog duga koji treba doći, mislim da je to jako neozbiljno i da 
mislim oko toga više ne trebamo raspravljati. Da je ova trasa u dužini od 
22 km podijeljena na LOT-ove i ukoliko je utvrđena trasa brze ceste, a 
znam da nije, koji je LOT u prioritetu? Ovo govorim iz razloga jer jučer 
sam sudjelovala na zajedničkim sjednicama tri Odbora temeljem 
Zaključka Parlamenta Federacije BiH s naše sjednice gdje smo bili dužni 
da donesemo određena mišljenja po pitanju davanja mišljenja na 
izgradnji brze ceste Beograd – Sarajevo koja varijanta itd. zašto sam ja 
sigurno za da se grade ceste da ih napravi ne znam koliko ali imam 
osjećaj da svako jutro izlazimo sa nekakvim inicijativama treba ova 
cesta, treba ova cesta itd. Kamo sreće da mi to sve možemo uraditi. Ja 
ovo postavljam pitanje izravno, ustvari postavljam preko ovoga 

14.06.2017 JP Autoceste i MSK 
FBIH 

Saobraćaj i 
komunikacije 



Parlamenta gospodinu Terziću jer se bojim da ovaj projekt ne postane 
politički projekt. Tražim u roku od deset dana da mi se dostavi odgovor. 

Pitanje Slavica Josipović koliko je odobrila kredita prema konkursima koje raspisuje i traži da joj 
se dostavi spisak po kantonima Federacije BiH. 

25.07.2017 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Slavica Josipović napismeno 26.09.2017 Direkcija cesta FBIH Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Slavica Josipović a vezano je uz inicijativu za nacionalnu strategiju Federacije BiH. 26.09.2017 Premijer Federacije 
BiH 

Zakonodavstvo 

Pitanje Slavica Josipović vezano je uz projekt brze ceste Lašva - Nević Polje. Pitanje je ranije 
postavljala, ali nije dobila odgovor, te traži da joj se odgovori. 

26.09.2017 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F BiH 

Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Suzana Franjka 
Galić 

Zaštita domaćih proizvoda 16.06.2015 Vlada F BiH Evropske integracije 

Pitanje Suzana Franjka 
Galić 

napismeno 16.06.2015 Vlada F BiH  

Pitanje Suzana Franjka 
Galić 

koliko treba čekati sa ovim problemom koji je jednako opasan za 
životinje i ljude i ko će snositi posljedice u vezi sa širenjem zaraze? 

22.03.2016 Vlada F BiH Zdravstvo 

Pitanje Suzana Franjka 
Galić 

Moje pitanje a ujedno i inicijativa se odnosi na zaduživanje u švicarskom 
franku. Kad govorimo o švicarskom franku i zaduživanju u francima u 
našoj državi a i regiji prva stvar koja je sporna je apsurd da korisnik 
bankarskog proizvoda odnosno kredita nakon nekoliko godina redovnog 
otplaćivanja anuiteta duga danas ima veći dug prema banci nego na 
početku otplate kredita. Takav nesrazmjer nije moguć po Zakonu o 
obligacionim odnosima. Od 1999. godine službena valuta u BiH vezana 
je za euro, zato nije poznato niti su banke transparentno dokazale kako 
i na koji način te pod kojim uvjetima je švicarski franak ušao naravno na 
tržište BiH niti je jasno kako se onda domaća valuta bosanska marka 
mogla vezati za dvije valute u isto vrijeme. Stoga smatram da dugovanje 
klijenata banaka iz BiH u švicarskim francima nije legalno te da bi taj 
dug trebao biti konvertiran i vezan za euro te da bi se pretplaćeni iznosi 
trebali vratiti korisnicima kredita odnosno dužnicima banaka. Olakšice 
koje banka nudi u smislu otpisa 50\%, pardon 30\% ukupnog duga, 
lijepo to zvuči naravno no banka nikad nije izjavila da je prethodno isti 
taj dug povisila za 70\%. Nedopustivo je da građani zarađuju u jednoj 
valuti KM i da je to međunarodno priznata valuta i sredstvo plaćanja u 
BiH a da se zadužuju u drugoj valuti konkretno u švicarskom franku. Da 
banka krši postojeće propise, postojeće zakone potvrđuje oko 600 
presuda Mostarskog općinskog suda tako da obaranje predmetnog 

19.04.2016 Vlada F BiH Finansijski tokovi 



zakona samo legalizira postojeći kriminal od strane Hyppo banke.  
Također se onda postavlja pitanje što i kako radi Agencija za bankarstvo 
te obzirom da njena uloga jeste nadzor nad bankama i zaštita građana 
odnosno potrošača koliki je stupanj njene odgovornosti te tko će iz te 
agencije preuzeti odgovornost a i snositi posljedice lošeg nadzora. Uz 
sve navedeno tražim odgovornost i sankcije mjerodavnih institucija za 
nezakonito obračunavanje LIBOR-a. Prema nepravomoćnoj presudi 
jednoj banci prekršen je Zakon o deviznom poslovanju u valutnoj 
klauzuli i Zakon o obligacionim odnosima te se navodi da banka nije 
imala pravo obračunavati rate zajmova po tečajima na dan plaćanja 
nego po onom na dan sklapanja ugovora. Moje pitanje je: Kad će se 
krenuti u proceduru izglasavanja zakona koji će zaštititi pravo naših 
građana koji su u ovakvim postupcima prvenstveno banaka a potom i 
regulatornih državnih institucija dovedeni u dužničko ropstvo i 
pretplaćena sredstva vratiti istim prevarenim građanima? Također 
pozivam na odlučno sankcioniranje provenstveno odgovornih 
pojedinaca u državnim institucijama. Toliko i hvala lijepa. 

Pitanje Suzana Franjka 
Galić 

isplata šete Šarac 08.11.2016 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Suzana Franjka 
Galić 

isplata naknade od strane HEPa za korištenje Buškog jezera 08.11.2016 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Suzana Franjka 
Galić 

Što su poduzeli da zaštite evo, konkretno poljoprivrednike proizvođače 
malina i smilja? Vjerujem da je svima nama poznato problemi da sada 
ne ponavljam i ne čitam cifre u kojim se problemima ljudi nalaze a 
sigurno nam svima nisu poznati teški uslovi koje su uložili da dođe do 
ovoga gotovog proizvoda. Znači, to je mukotrpan rad i pitam se, dokle 
će biti kažnjavani ljudi u ovoj državi koji zaista žele svojim mukotrpnim 
radom ostvariti svoju egzistenciju na svojim ognjištima? Nažalost, svaki 
pokušaj se dokaže da će takvi ljudi redovno biti kažnjeni, neizostavno. 
Ako se sjetimo krastavaca, ako se sjetimo plantaža jabuka, bilo kojeg 
voća. Svaka priča ima isti kraj, ljudi propadnu. Pitam se dokle će to tako 
biti i jednostavno poruka se šalje da ovdje obićni ljudi, obični građani 
nemaju nikakve egzistencije bez obzira na volju za rad, bez obzira na 
spremnost za velika odricanja i ulaganja. Znači, ne stoji država iza njih. I 
mislim da svakim danom ćemo imati manje stanovnika a ovo jedan od 
glavnih razloga za šta ljudi odlaze jer nemaju nikakve sigurnosti ni 
garancije od države. 

14.06.2017 Ministarstvo 
poljoprivrede, 
vodoprivrede i 
šumarstva F BiH 

Poljoprivreda 



Pitanje Suzana Franjka 
Galić 

a vezano je uz Granični prijelaz Kamensko-Vaganj koji je problem i 
Kantona 10 i Federacije 

26.09.2017 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F BiH 

Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Šemsudin 
Kavazović 

postavio je pitanje vezano uz poljoprivredu i poticaje. Kazao je da 
poljoprivrednici iz Gradačca nisu dobili poticaj za mlijeko, kukuruz, 
pšenicu itd. za period 2013. - 2014. godina. Pa pita ministricu finansija 
šta je sa ovim poticajima i kada će biti isplaćeni? 

13.05.2015 Ministarstvo 
poljoprivrede, 
vodoprivrede i 
šumarstva F BiH 

Poljoprivreda 

Pitanje Šemsudin 
Kavazović 

Isplata poticaja u poljoprivredi 16.06.2015 Vlada F BiH  

Pitanje Šemsudin 
Kavazović 

nije zadovoljan odgovorom Federalnog ministarstva za izbjegla i 
raseljena lica na inicijativu koju je pokrenuo a vezan je uz izgradnju 
mosta koji bi povezivao dva pravoslavna sela u općini Gradačac. 

25.04.2017 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F BiH 

Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Šemsudin 
Kavazović 

vezano je za neusklađenost u prodaji sjemena i umjetnih gnojiva. 16.05.2017 Vlada F BiH Poljoprivreda 

Pitanje Vesna Švarcner prvo pitanje postavila je Ekonomsko-socijalnom vijeću i Vladi Federacije 
BiH i pita u kojoj je fazi Zakon o radu? 

13.05.2015 Ekonomsko-
socijalno vijeće i 
Vlada Federacije 
BiH 

Zakonodavstvo 

Pitanje Vesna Švarcner traži da joj se dostavi izvještaj o radu i provedenim aktivnostima u 
protekloj godini Inspekcije za okoliš, koja je dislocirana u Zenici sa 
posebnim akcentom na ispunjavanje uvjeta za okolišne dozvole vezano 
uz pogone Arcelor Mittala u Zenici. 

13.05.2015 Federalna uprava 
za inspekcijske 
poslove (direktor) 

Ekologija 

Pitanje Vesna Švarcner Treće pitanje uputila je Predstavničkom domu a budući da je član 
Komisije za izbjegla i raseljana lica, koja se još nije sastala, pa pita – 
kada će početi raditi budući da je dobar dio izbjeglih i raseljenih lica 
pogođen prošlogodišnjim poplavama? 

13.05.2015 Predstavnički dom 
PFBIH 

Povratak i Raseljena 
lica 

Pitanje Vesna Švarcner kada će u parlamentarnoj proceduri biti Zakon o šumama, koji je u 
ovom Domu padao više puta? 

13.05.2015 Predstavnički dom 
PFBIH 

Zakonodavstvo 

Pitanje Vesna Švarcner Znači, prvo pitanje se odnosi na Ured za reviziju institucija Federacije 
BiH koje glasi: Da li je Ured za reviziju u posljednjih pet godina tokom 
provođenja revizije imalo saznanja o značajnim kršenjima zakona i da li 
je postupio u skladu sa navedenim članovima, ako jeste, u kojim 
institucijama u Federaciji BiH je riječ, kakva je provedbe zakone su 
uočene te da li postoji povratna informacija nadležnih organa  
9/2 pa 
 
kojima su prijave eventualno upućene u daljnjem toku istrage? 

22.03.2016 Ured za reviziju Zakonodavstvo 



Pitanje Vesna Švarcner : Zbog čega se na stranici Porezne uprave FBiH nije moguće naći barem 
kvalitetan spisak poreznih obveznika koji imaju dospjelih neizmirenih 
obaveza po osnovu direktnih poreza? Posljednji spisak je objavljen 
30.06.20102. godine te ne postoji obavijest na stranici Porezne uprave 
da li će takvi podaci biti objavljeni kvartalno. 

22.03.2016 Porezna uprava F 
BiH (direktor) 

Finansijski tokovi 

Pitanje Vesna Švarcner koji iznos dospjelih i nenaplaćenih obaveza po osnovu direktnih poreza 
na dan 29.02.2016. godine, koliko tih dugovanja se odnosi na dugovanja 
javnih preduzeća, dostaviti spisak svih poreznih dužnika po osnovu 
direktnih poreza sa dugom od 50 hiljada KM sa naznakom da li je račun 
blokiran ili je pokrenut postupak naplate imovine dužnika? Hvala lijepa. 

22.03.2016 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Vesna Švarcner napismeno 16.05.2017 Vlada F BiH  

Pitanje Vesna Švarcner napismeno 16.05.2017 Vlada F BiH  

Pitanje Vesna Švarcner napismeno 16.05.2017 Vlada F BiH  

Pitanje Vesna Švarcner napismeno 16.05.2017 Vlada F BiH  

Pitanje Vesna Švarcner napismeno 16.05.2017 Vlada F BiH  

Pitanje Vesna Švarcner napismeno 16.05.2017 Vlada F BiH  

Pitanje Vesna Švarcner Prema Zakonu o poticajima i primarnoj poljopirvredi i proizvodnji od 
2010. godine potvrđeno je da svaku godinu donošenja Programa za 
poticaje iznosi 3 do 6\% ukupnih sredstava budžeta.  
U tekućoj godini je to manje od 2,5\% i zašto je to tako. 

14.06.2017 Ministarstvo 
poljoprivrede, 
vodoprivrede i 
šumarstva F BiH 

Poljoprivreda 

Pitanje Vesna Švarcner Zašto se neizmirena dugovanja za poticaje iz ranijih perioda ne stave na 
teret Federacije Bosne i Hercegovine, jer već opterećuju tekući Godišnji 
program poticaja. 

14.06.2017 Ministarstvo 
poljoprivrede, 
vodoprivrede i 
šumarstva F BiH 

Poljoprivreda 

Pitanje Vesna Švarcner Treće pitanje da li se poštuje Zakon o upravnom postupku kod dodijele 
poticaja tj. da li se donosi rješenje za poticaj. 

14.06.2017 Vlada F BiH Zakonodavstvo 

Pitanje Vesna Švarcner Da li su izvršene isplate poticaja određenim korisnicima a čiji zahtjev za 
isplatom su predmet istražnih radnji nadležnih organa ako jeste za koje 
korisnike su izvršene isplate poticaja za 2016. i 2017. godinu. 

14.06.2017 Ministarstvo 
poljoprivrede, 
vodoprivrede i 
šumarstva F BiH 

Poljoprivreda 

Pitanje Vesna Švarcner Da li ste strategijom Srednjoročnog razvoja poljoprivrednog sektora u 
Federaciji Bosni i Hercegovini 2015.-2018. da li se poštuje u smislu 
predvbiđenih iznosa za poticaje. Hvala lijepo. 

14.06.2017 Vlada F BiH Poljoprivreda 

Inicijativa Vjekoslav Bakula kojom traži da se donese odluka o lokaciji obaveza po kreditima 
Zapadno-hercegovačkog kantona u Federaciji BiH. 

27.10.2015 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Inicijativa Vjekoslav Bakula imam inicijativu glede izjednačavanja klupa zastupnika da prekinemo 
jedanput priču ovu o, kako se ko zove u ovom Parlamentu. Dakle, 

14.06.2017 Parlament 
Federacije BIH 

Ostalo 



iniciram označavanje klupa gdje sjede zastupnici sukladno nazivima 
stranaka kako su nastupale na izborima. Ovo nemam u pismenom 
obliku i molio bih se da se stenogram koji evidentno naše službe pišu da 
se uvaži kao inicijativa ako treba dostaviću i u pisanom obliku. Hvala 
lijepo. 

Pitanje Vjekoslav Bakula Jedno se tiče Agencije za bankarstvo Federacije Bosne i Hercegovine i 
plasmana kredita u Švicarskim francima u pismenom obliku je predato 
na protokol tako da očekujem odgovor.  
7/4 AS 
Uglavom zahtjeva se koliko je u ukupnoj masi kredita plasirano i koliki je 
dug prema tim kreditima u KM-ovima naravno. 

22.03.2016 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Vjekoslav Bakula Drugo zastupničko pitanje se tiče upošljavanja u Javnom poduzeću 
Elektroprivreda HZ- HB Elektroprivreda Hrvaske zajednice Herceg-
Bosne. 
Pa evo budući da je prošlo dosta vremena ja bi ažurirao nadležne da to 
pitanje da se na to pitanje odgovori. 

22.03.2016 Vlada F BiH Javna preduzeća 

Pitanje Vjekoslav Bakula I treće pitanje bi bilo u svezi označavanja zastupničkih mjesta u ovom 
Parlamentu. Ja mogu razumijeti evo ljude koji skrate naziv stranke 
odnosno koalicije, međutim ne mogu razumijeti lažno prikazivanje 
određenih parlamentarnih grupacija. 
Pa molio bi i na tom fonu da mi odgovorite. Hvala. 

22.03.2016 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Vjekoslav Bakula inicira da se zastupničke klupe označavaju u skladu sa njihovim 
nazivima. Pitanje je uputio predsjedavajućem Predstavničkog doma 
Edinu Mušiću vezano uz uzurpaciju imena na pločicama na kojima su 
imena stranaka? 

13.07.2016 predsjedavajući Predstavničkog doma PFBIH 

Pitanje Vjekoslav Bakula Zastupničko pitanje Federalnom ministarstvu zdravstva glasi da budući 
je Federalno ministarstvo 2012. godine donijelo Pravilnik o bližim  
4/4 pa 
 
uvjetima glede prostora, opreme i kadra, kriterijima za osnivanje i 
obavljanje ljekarničke djelatnosti...kao i načinu i postupku njihove 
verifikacije. Dakle, federalni ministar je donio taj Pravilnik i logično je da 
Federalno ministarstvo ima nadzor nad primjenom tog pravilnika na 
prostoru cijele FBiH. Moje pitanje glasi: Je li donešeni Pravilnik u 
primjeni na cijelom teritoriju Federacije BiH? Iduća pitanja, dakle, ovo je 
više pitanja u jednom pitanju što se tiče iste teme. Dakle, mogu li 
županije odnosno kantoni donositi vlastite pravilnike koji mijenjaju 
uvjete propisane rečenim pravilnikom? Pod tri, ko je sve ljekar da u 

14.06.2017 Ministarstvo 
zdravstva F BiH 

Zdravstvo 



županiji Zapadno-hercegovačkoj imaju rješenja o ispunjenosti 
propisanih uvjeta glede prostora, kadra i medicinsko-tehničke opreme 
ili bilo kakve dokumente koji su poslužili kao dopuštenje za rad u 
županiji Zapadno-hercegovačkoj kako su ga dobili? I molio bih vas da mi 
dostavite preslike njihovih rješenja kao i zahtjev za izdavanje tih 
rješenja. 
Također bih molio da se napravi analiza izdatih rješenja da me se 
izvijesti kojim je ljekarnama dato rješenje u skladu s Pravilnikom a 
kojima u suprotnosti sa pomenutim pravinikom i kao Zaključak što je 
Federalno ministarstvo zdravstva učinilo ili čini glede poštivanja odredbi 
Pravilnika budući da se on u županiji Zapadno-hercegovačkoj ne 
primjenjuje, odgovorno tvrdim, ili se primjenjuje selektivno. 
To je bilo zastupničko pitanje koje sam dao u pismenom obliku, molim 
da...zanemarite. 

Inicijativa Zana Marjanović Transfer sredstava FMON i FMKS ¸¸¸¸¸ 16.06.2015 Vlada F BiH Kultura 

Inicijativa Zana Marjanović uputila je inicijativu prema zastupnicima Predstavničkog doma 
Parlamenta Federacije BiH i kazala da je Klub parlamentarki organizirao 
konferenciju “Ravnopravno učešče ZA žene”, koja je protekla veoma 
uspješno. Apelovala je na zastupnike da ubuduće prisustvuju i podrže 
rad kolegica. 

17.05.2016 Vlada F BiH  

Pitanje Zana Marjanović Program utriška sredstav 16.06.2015 Vlada F BiH Kultura 

Pitanje Zana Marjanović Reformska agenda 16.06.2015 Vlada F BiH Evropske integracije 

Pitanje Zana Marjanović Kada je pri Programu rada Vlade planirano razmatranje i kada možemo 
očekivati da bude upućen u parlamentarnu proceduru Prijedlog zakona 
o audiovizualnom stvaralaštvu? 
Naime, poznato nam je da je tokom prijema u Hotelu Evropa 
organizirano povodom učešća film: „Smrt u Sarajevu“ na Berlinale 
festivalu reditelj Danis Tanović predao, a premijer Novalić prihvatio 
Prijedlog zakona o audiovizualnom stvaralaštvu koje je pripremilo 
Udruženje reditelja i rediteljica dok je sa druge strane u Ministarstvu  
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kulture i sporta Federacije BiH još davne 2012. godine osnovana radna 
grupa sa ciljem pripreme Prijedloga pomenutog zakona.  
Dakle, zamolila bih za informaciju šta je poduzeo ministar Novalić, 
Ministarstvo kulture i sporta Federacije BiH, kako i Vlada Federacije BiH 
kako bi osigurali podršku bosanskohercegovačkoj kinematografiji u vidu 

19.04.2016 Vlada F BiH Zakonodavstvo 



Zakona o audiovizualnom stvaralaštvu bez koje najuspješnijoj kulturno-
privrednoj grani u Bosni i Hercegovini prijeti gašenje? 
Hvala lijepa. 

Pitanje Zana Marjanović komentarisala je slučaj koji se desio u Kruščici, te pokreće inicijativu – 
traži od nadležnih institucija da objasne svoje postupke, traži od 
Komisije za sigurnost Parlamenta Federacije da provede istragu o 
navedenom događaju i zahtjeva da se dostave svjedočenja, dokazi i 
dokumenti o rezultatima istrage. Zadužuje se Komisija da izvjesti Dom, 
Instituciju ombudsmena BiH, Komisiju za ravnopravnost spolova i 
Komisiju za ljudska prava Parlamenta Federacije BIH i Komisiju za 
ravnopravnost spolova i Komisiju za ljudska prava Parlamentarne 
skupšitne BiH. Zahtjeva da se prikaže video-snimak na sjednici Doma na 
kojem je zabilježeno nasilje nad demonstrantkinjama iz Kruščice. 
Također, zahtjeva da se Dom izjasni o inicijativama. 
Pitanje je uputila premijeru i Vladi Federacije BiH – koje je mjere 
poduzeo kako bi se zaštitile žene od nasilja u Federaciji i kakvi su 
rezultati primijenjenih mjera? 

26.09.2017 Ministarstvo 
unutrašnjih poslova 
F BiH 

Bezbjednost 

Pitanje Zana Marjanović Koji su konkretni koraci kojima je RTV Federacije primjenjuje obavezu iz 
člana 9. Statuta RTV BiH koji nalaže da najmanje 40\% emitiranog 
programa osim vijesti i sportskog programa mora biti iz domaće 
produkcije?  
Molim vas da u vezi s tim dostavite listu svih programa koji se emituju 
na RTV-u sa naznakom koji od tih su iz domaće produkcije, kao i listu 
mjera koje ste poduzeli da osigurate da 40\% programa bude domaćeg 
porijekla. 
Molim relevantne službenike iz Upravnog odbora Javnog servisa 
Federacije BiH da odogovore u pismenoj formi u zakonski određenom 
roku. 
Drugo pitanje sa posebnim osvrtom na dječji televizijski radio pogram 
koji se proizvodi, sinhronizira ili titluje na bosanskom jeziku koje mjere 
je poduzela RTV da osigura da je programaska shema poštuje 
programske principe RTV FBiH kojima se između ostalog uvažavaju 
ustavna prava svih građana Federacije i koja zahtijevaju da se 
programske sheme programa RTV FBiH uređuju ravnopravno na sva tri 
službena jezika i oba pisma? 
Molim vas da u vezi s tim dostavite listu svih programa koje RTV FBiH 
proizvodi, sinhronizira ili titluje sa navedenim jezikom na kojem se 
emituje sa posebnim fokusom na dječje radio i televizijske programe, te 

19.06.2018 javnim emiterima u 
Federciji BiH 

Ostalo 



detaljni opis mjera koje su poduzete da se osigura jezična 
ravnopravnost pri emitiraju sadržaja. 

Pitanje Zdravko Kuzman vezano je za projekte prometnica u Hercegovini i kada će se realizirati. 24.01.2017 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F BiH 

Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Zdravko Kuzman zašto se finansijski ne pomaže Sveučilišnoj klinici u Mostaru? 24.01.2017 Vlada F BiH Zdravstvo 

Pitanje Zdravko Kuzman Kada će zaobilaznica Mostar ugledati svjetlo dana ili će to biti još jedno 
puko predizborno obećanje? Da se konačno uklone kamioni iz centra 
grada koji ugrožavaju ljudske živote i prateću infrastrukturu. 

19.12.2017 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F BiH 

Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje Zikreta Odobašić da li se vrši provjera kredibiliteta firmi koje traže radnike preko Zavoda 
za zapošljavanje?  Napomenula je da postoji mogućnost brisanja iz 
evidencije zavoda ako pozvani odbije radno mjesto koje mu se nudi. Ko 
je odgovoran u ovakvima situacijama? Ukoliko zavod ne provjeri 
kredibilitet firmi u koje šalje radnike da li na sebe preuzima obavezu 
uplaćivanja staža i doprinosa ukoliko to firma ne uredi? 

14.03.2017 Vlada F BiH Zaposljavanje 

Pitanje Zlatko Kravić napismeno 13.12.2016 Vlada F BiH  

Pitanje Zukan Helez – zbog čega sve više i više kasne penzije, koliko sredstva nedostaje u 
Fondu za redovnu isplatu penzija? Posebno ga zanima isplata povoljnih 
penzija. Direktor Zavoda PIO/MIO uputio je ministru zahtjev za 
smanjenje povoljnih penzija i pita - u kojem iznosu, kojem procentu i 
koliko tu sredstava nedostaje? 

13.05.2015 Vlada F BiH Penziona politika 

Pitanje Zukan Helez kada će krivičnu prijavu protiv Martina Franjčeševića a koja je 
podnesena prije šest godina proslijediti sucu za prethodni postupak? 

27.10.2015 Vlada F BiH Sudstvo/Pravosuđe 

Pitanje Zukan Helez kako to da se u timu za koodrinaciju nalazi Pavo Šljivić, koji je uredno 
izveden iz procesa revizije, jer je bio lažni korisnik povoljne penzije? 

27.10.2015 Vlada F BiH Boračko-invalidska 
politika 

Pitanje Zukan Helez traži podatke po kantonima i općinama koliko je u posljednje dvije 
godine građana trajno napustilo Federaciju BiH. 

03.02.2016 Vlada F BiH Socijlana politka 

Pitanje Zukan Helez pitanje je uputio Poreznoj upravi, budući da ima informacije da neke 
općine u Federaciji ne uplaćuju doprinose uposlenicima - da li ima 
općina koje su dužne i za koliko mjeseci nisu uplatile doprinose? 

17.05.2016 Vlada F BiH Finansijski tokovi 

Pitanje Zukan Helez da li su tačni navodi pojedinih medija da je glavni razlog donošenja 
Zakona o igrama na sreću uvođenje austrijske firme „Novomatic“ na 
tržište BiH? 

13.07.2016 ministrica Jelka 
Milićević 

Zakonodavstvo 

Pitanje Zukan Helez rad nezavisnog policijskog odbora 08.11.2016 Vlada F BiH  

Pitanje Zukan Helez vojne vježbe na više lokacija u BIH 08.11.2016 Vlada F BiH  



Pitanje Zukan Helez koliko  je zaposlenih osoba u 2015., 2016. i u prva tri mjeseca 2017. 
godine u privrednim subjektima i koliki je broj novoevidentiranih na 
evidenciji za nezaposlene osobe? 

25.04.2017 Vlada F BiH Zaposljavanje 

Pitanje Zukan Helez da li se šumska krađa smatra kao privredni kriminal i u kojim 
procentima? 

25.07.2017 Vlada F BiH Privreda/Gospodarstvo 

Pitanje Zukan Helez je vezano uz nasilje nad ženama u Kruščici, pita ministra i komesara 
Srednjobosanskog kantona - ko je izdao naredbu za upotrebu sile, a ako 
nije niko, ko je na svoju ruku od specijalaca izvršio nasilje nad ženama. 

26.09.2017 MUP SBK Bezbjednost 

Pitanje Zukan Helez sa koliko stanova raspolaže Vlada, ko stanuje u tim stanovima, ko od 
visokih funkcionera Armije RBiH i HVO stanuje u tim stanovima, po 
kojim dozvolama, ko je izdao dozvole? 

26.09.2017 Vlada F BiH Ostalo 

Pitanje Zukan Helez vezano je uz ugovore o djelu – ko je sve uposlen po ugovoru o djelu, 
koje su struke, koliko imaju radnog iskustva, kako se zovu i koliko 
koštaju državu? 

26.09.2017 Vlada F BiH Javna uprava 

Pitanje Zukan Helez u medijima sam pročitao nedavno da se osniva nova firma, nova 
tvornica iz oblasti namjenske industrije s ulogom od 30 miliona maraka 
gdje su suosnivaći ili budući suvlasnici Igman Konjic, Ginex  Goražde, 
znači, sa većinskim državnim ili Federalnim udjelom u valasništvu i neke 
privtne firme. Znači, ja bih vas pitao koje su to privatne firme koliko 
unosi ko udjela št aće proizvoditi ta nova fabrika ili tvornica i posebno 
da mi  
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odgovorite da li je istina da prenosite tehnologiju i dokuemntaciju iz 
Binasa Bugojno i da se radi o izradi ovaj metka i upaljaća i ako je to 
tačno bugojanci to neće dozvoliti, jer tamo radi 300 ljudi to znači, da će 
se fabrika zaključati zatvoriti bilo je i ranije pokušaja da se to prenese u 
Goražde to je nekako sprijećeno. Ja ću vas podsjetiti šta znači Binas za 
Bugojno. To je trenutno jedina ozbiljna tvornica koja radi u Bugojnu da 
vam ne kažem šta  je značila u ratu za Armiju RBiH, u agresiji sa jedne i 
druge strane Binas je dao značajan doprinos u odbrani BiH, i nema 
bogojanca da nije sentimentalno vezan za tu tvornicu. I danas preko 
50\% javnih zgrada ustavnova institucija je finansirano isfinansirano 
izgradnja iz bivšeg Slavka Rodića, 
 a Binas Bugojno je nasljednik te ovaj firme. I... ...I drugi dio pitanja da li 
je tačno volio bih da raščistimo ovdje, ne volim priče čula-kazala da vi i 

19.12.2017 Ministarstvo 
energije, rudarstva 
i industrije F BiH 

Privreda/Gospodarstvo 



vaša porodica i porodica ministra Džindića imate nekoliko tvornica u 
privatnom vlasništvu koje rade sa ovim tvornicama koje su u državnom 
vlasništvu a iz oblasti namjenske industrije? Da li je to sukob interesa, 
koliko u kom, kom omjeru finansijski se to dešava i koji su efekti te 
saradnje i ponavljam najbitnije da li ima nekog sukoba interesa ako 
nema pravnog da li ima bar moralnog? Hvala lijepo. 

Pitanje  Zahvaljujem se dopredsjedavajući i pozdravljam sve prisutne kolege i 
kolegice i naravno predstavnike Vlade. 
Prije svega zahvaljujem se Ministarstvu prometa i komunikacija 
Federacije BiH Federalnom preduzeću ceste na dostavljenom odgovoru 
te u vezi sa navedenim postavio bih nekoliko dodatnih potpitanja u cilju 
adekvatnije analize te jasnijeg razumijevanja dostavljenih mi odgovora.  
Obzirom da se predmetna informacija sadrži 12 lotova a predmet mog 
interesovanja uzet je lot 3 za koje su nadležni u toku znači u smislu 
redovnog održavanja magistralnih cesta kao izvođači navedeni Konzorcij 
jata grup tehi Živinice. 
Naime, moje pitanje znači se odnosi na strukturu rashodovne strane za 
2015. i 2016. godinu za koju je ukupno utrošeno preko 8 miliona KM.  
Tražim da mi se dostavi taksativno za 2015. godinu, takođe isto i za 
2016. struktura realizovanih sredstava u iznosu 3 miliona 772 hiljade 
417 KM u smislu da se navede dobavljač dobara i usluga broj fakture te 
iznos po pojedinim fakturama. 
Za fakuture koje se odnose na ime pruženih usluga da mi se dostavi 
propratni pregled obračuna radnih sati po danima uključujući broj 
angažovanih lica na terenu. 

14.06.2017 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F BiH 

Saobraćaj i 
komunikacije 

Pitanje  potpitanje odnosi se na Javno preduzeće ceste Federacije BiH u smislu 
da li imaju adekvatne mjere za efikasnu kontrolu utroška sredstava te 
da li vrše bilo kakvu ili bilo kakav nadzor na terenu obračuna i utroška 
ovih namjenskih sredstava. Toliko i hvala. 

14.06.2017 Vlada F BiH Javna preduzeća 

Pitanje  Imam jedno poslaničko pitanje za Federalno ministarstvo turizma i 
okoliša. Evo drago mi je da je ministrica danas ovdje da može i čuti ovo 
poslaničko pitanje. 
 
2/2 AS 
U Federalnom ministarstvu turizma i okoliša ponovo je aktuelizirana 
priča oko okolinske dozvole i rada Enerđisolušin.  
Investicija Enerđisolušin... u javnosti je doživjela velike kritike. 
Federalno ministarsvo okoliša čak je i poništio ranije izdatu dozvolu da 

14.06.2017 Ministarstvo 
okoliša i turizma F 
BiH 

Ekologija 



bi se ponovo nakon što su navodno ispravljeni nedostaci ista našla na 
javnom uvidu kod ministarstva. 
Kada govorimo o pirolizi guma a to je djelatnost za koju Enerđisolušin 
traži dozvolu treba imati u vidu niz specifičnosti vezanih prije svega za 
lokaciju na kojoj se gradi ovo postrojenje te prava involviranih građana i 
lokalne zajednice kao i obaveze investitora projektanata i Resornog 
federalnog ministarstva koje u konačnosti i daje okolinsku dozvolu. 
Zbog ozbiljnih propista i kršenja procedure u postupku donošenja 
okolinske dozvole prošle godine je odlukom Suda poništena okolinska 
dozvola koju je izdalo Resorno ministarstvo. 
Procedura izdavanja okolinske dozvole je ponovo pokrenuta ali se 
ponavljaju iste greške. Jedan od bitnih specivičnosti koje ministarstvo 
nije uzelo u obzir jeste postojeće zatečeno zagađenje na ovom 
lokalitetu. 
Ovom prilikom želim podsjetiti Resorno ministarstvo na tematsku 
sjednicu o zagađenosti zraka u Federaciji i zaključke koji su doneseni a u 
čijoj izradi su učestvovali i predstavnici ministarstva te ih pozivam da u 
ovom a i u svim budućim postupcima izdavanja okolinskih dozvola 
postupaju u skladu sa zakonskim propisima. 
Imajući u vidu sve prethodno navedeno upućujem poslaničko pitanje. 
Da li je neophodno da ovakvo postrojenje bude izrađeno upravo tamo 
gdje je najveće zagađenje koliko će dobra a koliko štete donijeti lokalnoj 
zajednici. Zahvaljujem. 
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